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THE FOURTH AND FINAL REPORT OF THE 
COMMITTEE

Friday, 22nd April, 1932.

The Special Committee of the Senate appointed for the purpose of taking 
into consideration the Report of the Special Committee of the House of Com­
mons of the last Session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, 
in so far as the said Report relates to any Honourable Members of the Senate, 
beg leave to present the following as a fourth Report:—

The following are extracts from the Minutes of the Proceedings of the 
Senate of Canada, Thursday, 11th February, 1932:

ORDER OF APPOINTMENT

Ordered, That a Special Committee of nine Senators to be hereafter 
named, be appointed for the purpose of taking into consideration the 
report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
Session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far 
as said report relates to any Honourable Members of the Senate, said 
Special Committee to hear such further evidence on oath bearing on the 
subject matter of such report in relation to any such Honourable Members 
of the Senate as it may deem desirable and in accordance with constitu­
tional practice, and that the said Committee be authorized to send for 
persons, papers and records.

HOUSE OF COMMONS REPORT REFERRED

Ordered, That the Fourth Report of the Special Committee of the 
House of Commons appointed to investigate the Beauharnois Power Pro­
ject, laid on the Table of the Senate on the 1st August, 1931, be referred 
to the Special Committee of the Senate appointed for the purpose of tak­
ing into consideration the said report in so far as it relates to any Honour­
able Members of the Senate.

Extracts from the Minutes of the Proceedings of the Senate of Canada, 
Friday, 12th February, 1932.

PERSONNEL OF COMMITTEE

Ordered, That the following Senators, namely : The Honourable 
Senators Béique, Chapais, Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans, 
Robinson and Tanner constitute the Special Committee appointed for the 
purpose of taking into consideration the Report of the Special Committee 
of the House of Commons of the last Session thereof to investigate the 
Beauharnois Power Project in so far as the said Report relates to any 
Honourable Members of the Senate, and that the said Committee be 
authorized to sit during sittings and adjournments of the Senate.

iii
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IV SPECIAL COMMITTEE

PRODUCTION OF EVIDENCE

Ordered, That a Message be sent to the House of Commons requesting 
that House to grant leave to their Clerk to appear and produce before a 
Special Committee of the Senate a copy of the evidence adduced during 
the last Session before the Special Committee of the House of Commons 
appointed to investigate the Beauharnois Power Project.

Extract from the Minutes of the Proceedings of the Special Committee of 
the Senate of Canada, Friday, 12th February, 1932.

ELECTION OF CHAIRMAN

On motion of the Honourable Senator Donnelly, seconded by the 
Honourable Senator Chapais, the Honourable Senator Tanner was elected 
Chairman, and took the Chair.

The first session of the Committee was on Tuesday, 16th February, 1932. 
The last sitting was on Wednesday, 6th April, 1932. The following witnesses 
were examined by the Committee, the names being in alphabetical order and the 
pages where their evidence may be found being set out after their respective 
names:—

Argue, Dr. J. F..............
Banks, H. M...................
Barnard, C. A., K.C. ... 
Beauehesne, Arthur, K.C, 
Brennan, Miss Lyla
Christie, L. C...................
Collins, M. C...................
Ebbs, John P.................
Ferguson, Hon. G. H....
Geoffrion, A., K.C..........
Griffith, H. B..................
Haydon, Hon. A............
Henry, R. A. C...............
McDougald, Hon. W. L..
Moyer, L. Clare ...........
Raymond, Hon. D.
Sifton, Clifford ..............
Sweezey, R. O.................
Thompson, Col. A. T....

................................. 145-146, 233-234
................................................ 222-224
.......... .................................. 202-212
................................................ 6-7
................................................ 261-263
................................................ 37
.............................................. 260-261

68-72, 113-114, 115-116, 263-266
................................................ 250-259
................................................ 23-29
.............................. 58-59, 73-83, 118
............................... 188-199, 237-245

................................................ 84-107
............................... 138-144, 148-185
................................... 59-68, 259-260

..........................33-35, 128-138, 147

................................................ 224-231

...........37-58, 83, 117-118, 217-221

................................................ 107-113

The Committee heard all the statements that said Senators Haydon, 
McDougald and Raymond desired to make in relation to the matters of this 
inquiry, and as well had before it the statements and arguments of counsel on 
behalf of said Senators respectively.
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An effort was also made by the Chairman of the Committee to call before 
it Mr. Frank P. Jones, who was then in Europe. Mr. Jones did not attend. The 
cables exchanged between him and Senator Tanner follow:—-

Frank P. Jones,
Canadian Bank of Commerce, 

London.

March 4, 1932.

Senate Committee holding inquiry Stop Very anxious you be here 
before twentieth March Stop Please wire earliest possible date

CHARLES E. TANNER,
Chairman Committee.

Charles Tanner,
Chairman Committee Senate, 

Ottawa.

London, March 7, 1932.

Planned arrive home about middle April impossible complete business 
here before early April.

JONES.

F. P. Jones,
Canadian Bank of Commerce, 

London.

Ottawa, March 18, 1932.

Referring Senate inquiry Beauharnois and your wire seventh instant 
considered very important you give evidence Stop Committee resuming 
hearings about twenty ninth March Stop High Commissioner Ferguson 
has asked for hearing by Committee and will be heard Stop He leaves 
London at early date Stop Important you also come Stop Please wire 
possibility of date.

CHARLES E. TANNER,

Charles E. Tanner, 
Ottawa, Ont.

London, March 26, 1932.

Your cable eighteenth received to-day on my return from Belgium 
regret have arranged start glass plant here which makes it impossible 
leave here before middle April.

JONES.

In addition to Exhibits which were presented the Commons Committee, 25 
Exhibits were presented and marked before this Committee, hearing numbers 
from 130 to 154, inclusive.
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At a meeting of the Committee held on Wednesday, the second of March, 
1932, the following Resolution was passed:—

That the evidence taken and the exhibits produced before the Special 
Committee of the House of Commons appointed to investigate the Beau- 
harnois Power Project and now before this Committee, be received and 
accepted by this Committee to avail as evidence before it, to the same 
extent and with the same effect as if the witnesses had been examined and 
the Exhibits produced upon the present inquiry, subject, however, to 
cross-examination which may be made by the parties interested; that the 
Blue Book entitled “Special Committee on Beauharnois Power Project,” 
Session 1931, printed by the King’s Printer, being Appendix No. 5 to the 
Journals of the House of Commons, 1931, be used, referred to and dealt 
with by this Committee and by counsel as containing a true transcript of 
all things therein reported and printed; and further that the Exhibits be 
given the same numbers as those given to them before the said House of 
Commons Committee.

That in addition to the evidence taken and Exhibits marked before 
the Committee, all the evidence taken and Exhibits marked before the 
Commons Committee constitute part of the evidence under consideration 
at this inquiry. The Exhibits number from 1 to 154.

Special attention is directed to the Order of Appointment of this Committee, 
which order directed the Committee to take into consideration the Report of the 
Special Committee of the House of Commons, in so far as the same relates to 
Honourable Members of the Senate, and to hear further evidence. It, therefore, 
is deemed desirable that this report shall, as far as the evidence may justify, 
be based upon and follow in structure and in outline the report unanimously 
agreed to by the Committee of the House of Commons, and to that end this Com­
mittee, as part of its report, begs leave to extract from and, in its finding of 
evidence and conclusions thereof, to adopt certain portions of the said Fourth 
Report of the Commons Committee dated the 28th July, 1931, as follows, except 
in so far as definite modifications thereof may be hereinafter set out. The 
extracts will be printed in italics.

HOUSE OF COMMONS REPORT

Tuesday, July 28, 1931

The Special Committee appointed to investigate the Beauharnois Project 
beg leave to present the following as a Fourth Report.

1. On the 10th day of June, 1931, the House of Commons adopted the 
following Resolution; That Messrs. Dorion, Fiset (Sir Eugène), Gardiner, 
Gordon, Jacobs, Jones, Lennox, Mackenzie (Vancouver Centre), Stewart (Leth­
bridge) , be a committee to investigate from its inception the Beauharnois project 
for the development of hydro-electric energy by the use of the waters of the 
St. Lawrence River so far as the matters referred to are within the jurisdiction 
of the Parliament of Canada, and without restricting the generality of the fore­
going words in particular to investigate the matters referred to in the speech 
made in the House of Commons by Mr. Robert Gardiner, the honourable mem­
ber for Acadia, on the 10th day of May last, as reported on pages 1875-1887 
of Hansard, and to report from time to time their observations and opinion 
thereon ; with power to send for papers, persons and records. Honourable W. 
A. Gordon was on the 15th of June, 1931, appointed Chairman of the Special 
Select Committee.
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2. (1) The Committee sat from the 15th day of June, 1931, to the 22nd 
day of July, 1931, held on most of these days more than one session and 
examined 35 witnesses.

(2) On the 1st of July* the members of the Committee visited and inspected 
the site of the works.

There were filed with the Committee 129 exhibits.

3. Soulanges Section—St. Lawrence River

(1) The Soulanges section of the St. Lawrence River is that portion thereof 
lying between Lake St. Francis and Lake St. Louis which are some 14^ miles 
apart, and between which there is a fall of 83 feet. The average normal avail­
able flow of the river through this section is in the vicinity of 230,000 cubic 
feet per second for 50 per cent of the time, making possible a development of 
2.000,000 horse power of commercial electric energy at 85 per cent load factor. 
The site is in close proximity to the City and Port of Montreal, and is con­
veniently located on what must soon be a waterway capable of accommodating 
ocean-going vessels. It has therefore great possibility for industrial develop­
ment if cheap power is available.

(2) It is apparent that the Soulanges section thus presents an opportunity 
for hydro-electric development almost if not quite unique on the face of the 
globe. It is one of the greatest national resources in Canada, and in its natural 
state of great potential value.

4. History

(1) About the year 1800, Edward Ellice, the Seigneur of Beauharnois, 
erected a small “moulin Banal” at the mouth of the St. Louis River and in order 
to increase the flow of the river, in 1807 built a small feeder, four miles in length 
from Lake St. Francis to the head waters of the River. This constituted the 
first diversion in the Soulanges section of the St. Lawrence River for power 
purposes. Whatever water rights were incidental to this feeder later passed into 
the hands of a family named Robert and apparently formed the basis of the 
applications for power rights hereinafter mentioned. Details concerning the 
Robert “rights” may be found in a judgment delivered in the Exchequer Court 
of Canada in the case of Robert vs. the King (9 Exchequer Court Reports). 
Reference may be had also to Exhibit No. 29, a memorandum prepared by Mr. 
R. C. Alexander.

(2) In 1855 the Government of the Province of Canada built a dyke, known 
as the Hungry Bay Dyke, as a protection against floods. It rebuilt the control 
gates of the feeder and in 1883 the Government of Canada deepened and widened 
the feeder and installed new gates in the dyke at the feeder entrance, consider­
able sums of money having been appropriated for this purpose.

(3) In 1902, J. B. Robert, as the grantee of the representatives of Edward 
Ellice, brought action against the Crown for a declaration of his rights and 
judgment was pronounced on the 17th October, 1904, deciding that Robert held 
substantial rights in the feeder. A compromise was arrived at by which the 
feeder was leased to the heirs of J. B. Robert by the Department of Public 
Works under date of the 28th December, 1909, for a period of 21 years. This 
was authorized by Order in Council, P.C. 2168, of the 9th December, 1909.

(4) In 1902 by Quebec Statute 2 Edward VII, Chapter 72 of the 26th 
March, 1902, the Beauharnois Light, Heat and Power Company was incor­
porated with power to enlarge and extend the feeder. As a consequence of 
the finding of the Exchequer Court that J. B. Robert was not the owner of the
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feeder, in 1910 another Provincial Act was passed giving the Company the 
right to build a new canal or feeder from any point on the original feeder to 
any point on the St. Louis River at or near the town of Beauharnois. This 
Company thus became possessed of certain rights in respect of the diversion of 
water for power purposes from Lake St. Francis. The shares of the Beau­
harnois Light, Heat and Power Company were all owned by W. H. Robert and 
other members of the Robert family. On the 3rd February, 1927, Mr. R. 0. 
Sweezey obtained from the Roberts an option of all the issued capital stock 
of the Company and the Company’s rights.

The Robert Interests
(5) W. H. Robert and the other Robert heirs received for the 2,000 shares 

of the Beauharnois Light, Heat and Power Company and such other rights, 
if any, as were then outstanding in them

(1) Cash $1,520,000.
(2) 200 fully paid part interests in the Beauharnois Power Syndicate.
(3) 21,000 Class A shares of the Beauharnois Power Corporation.
(4) 100 fully paid part interests in the Beauharnois Syndicate trans­

ferred from R. O. Sweezey account, which became 200 part in­
terests in the Beauharnois Power Syndicate.

(6) In addition to the above-mentioned 400 part interests in the Power 
Syndicate owned by the Roberts, W. H. Robert held a further three hundred 
units in his own name on which he owed $10,000 as at December 17th, 1929. 
For the 700 part interests, referred to above, the Robert heirs received, on the 
dissolution of the Syndicate, cheques aggregating $95,000, together with 28,000 
shares of the Class A Common stock of the Beauharnois Power Corporation 
Limited.

(7) In the same year, Mr. Sweezey applied to the Quebec Legislature for 
an amendment to the Act incorporating the Company permitting the construc­
tion of a canal between Lake St. Francis and Lake St. Louis. This application 
was refused.

(8) On the 17th March, .1927, the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company applied to His Excellency the Governor General in Council for 
approval of a proposal to build a power canal “ which can be readily adapted 
for thirty foot navigation requirements also ” from a point on Lake St. Francis 
near the mouth of the St. Louis feeder to Lake St. Louis and to use so much 
of the water of the St. Lawrence River as can be taken through the proposed 
canal without interfering with navigation and without interfering with existing 
prior rights in the River St. Lawrence.” This application was not pressed.

(9) On the 17th January, 1928, the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company applied to His Excellency the Governor General in Council “ for 
approval under the Navigable Waters Protection Act of its plans and site of 
proposed works herein described and for the right to divert forty thousand 
cubic feet per second (40,000 c.f.s.) from Lake St. Francis.”

(10) In March, 1928, by Statue of the Province of Quebec (18 George V, 
Chapter 113), a new section, 11 A, was added to the original Act of incorpora­
tion giving the Company the right to build a new canal from any point within 
two miles in a southwesterly direction from the mouth of the St. Louis feeder 
to any point on Lake St. Louis within one and a half miles in a westerly 
direction along the shore of Lake St. Louis from the mouth of the St. Louis 
River and giving the Company the right to expropriate lands not exceeding six 
arpents in width.
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(11) On the 27th April, 1928, Mr. Sweezey and his associates obtained 
the passing of an Order in Council by the Executive Council of Quebec author­
izing the granting to the Beauharnois Light, Heat and Power Company of 
an emphyteutic lease, which lease was subsequently executed on the 23rd June, 
1928, and which grants to the Beauharnois Light, Heat and Power Company the 
rights of the Province of Quebec to such part of the hydraulic power of the 
St. Lawrence River as can be developed between Lake St. Francis and Lake 
St. Louis through a derivation (six diversion) Canal on the right (southern) 
shore of a maximum flowing capacity of forty thousand cubic feet per second 
(40,000 c.f.s.), (the Province reserving the ownership and the free disposition 
of the surplus) for a period of 75 years from the 23rd June, 1928, at an annual 
rental of $20,000 for the first five years and $50,000 for each of the subsequent 
years and an additional payment of $1 for each horse power year révisable 
after each period of ten years from the date the plant will have been put in 
operation. The Company agrees that at the expiration of the first five years 
it will have installed 100,000 h.p. ; at the expiration of the sixth year, 200,000 
h.p.; at the expiration of the seventh year, 300,000 h.p.; and at the expiration 
of the tenth year, 500,000 h.p. The lease is granted without prejudice to 
Federal and Provincial laws concerning navigation, mines, fisheries and the 
driving of logs and also upon the understanding that the lessee “who is presently 
negotiating with the Federal Government shall obtain from the latter in so far 
as its rights are concerned, the authorization to divert a flow of forty thousand 
cubic feet per second (40,000 c.f.s.)” and in the event of the approval of the 
Federal Government not being obtained within twelve months, the lease may 
be cancelled by the Lieutenant Governor in Council.

(12) Having obtained the amendment to its Charter and the lease from the 
Province of Quebec, the Company pressed its application to the Governor 
General in Council and on the 15th January, 1929, a hearing was held by the 
then Minister of Public Works and two other members of the Dominion Govern­
ment, at which were considered protests from shipping companies and power 
interests.

(13) The application originally contemplated the diversion of the whole 
flow of the St. Lawrence River. To meet the opposition to the application at 
this hearing, Mr. Aimé Geoffrion, K.C., who appeared for the applicant, amended 
the application to read as follows:

The application of the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
now pending before the Governor in Council is purely and simply for the 
approval of plans for hydraulic development which will be subject to a 
condition that not more than 40,000 cubic feet per second shall be diverted 
from the river—from Lake St. Francis, to be returned to Lake St. Louis, 
and used for power purposes by the Company between these two points; 
and any condition that the Government may exact, in any wording 
satisfactory to the Government involving that limitation, is accepted in 
advance by the applicant. If the engineers think that the plans should 
be altered to meet this declaration the Company will submit to any such 
alteration.

(14) It should be noted that notwithstanding the limitation to the 40.000 
c.f.s. the plans of the Company and the works so far as constructed clearly show 
and the officers of the Company and of the Department of Public Works admit 
that at all times there has been in contemplation the diversion of the whole 
flow of the River by this Company.
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(15) A Committee of Departmental Engineers was constituted, composed 
of Mr. K. M. Cameron, Chief Engineer of the Department of Public Works, 
Mr. D. W. McLachlan, Engineer in charge of the St. Lawrence Waterway 
Project, Mr. J. T. Johnstone, Director Dominion Water Power and Reclama­
tion Service and Mr. Louis E. Côté, Chief Engineer of the Department of Marine, 
and on the 30th January, 1929, made a report which is part of Exhibit No. 17, 
in the file of the Public Works Department 804-1-D.

(16) Certain paragraphs of this report are as follows:
83. The 40,000 c.f.s. diversion project can be authorized without 

injury to existing navigation, if the plans submitted are subject to modi­
fication and to regulations embodying the restrictions referred to in this 
report.

89. Having regard to the application under the Navigable Waters 
Protection Act, now under consideration, your Committee are of the 
opinion that the site and works proposed in the plans and application 
filed by the said Company will not impede or interfere with navigation 
on the St. Lawrence River if the conditions attached hereto are met by 
the Company and, having consideration to the interests of the country 
as a whole, we are of the opinion that if the works are constructed in 
accordance with such application and plans subject to the said con­
ditions the same can be efficiently utilized in connection with and as 
part of any feasible and economical scheme which the Government of 
Canada may eventually decide upon for the deep waterway development 
of the St. Lawrence River.

14. The vrorks proposed by the Beauharnois Company consist of 
the following:

1. A canal extending from Hungry Bay, at the foot of Lake St.
Francis to Melocheville, at the head of Lake St. Louis, said 
canal being contained between banks which are 1,100 feet apart 
where hard materials are encountered, and 4,100 feet apart, 
where soft materials are encountered.

2. A power house at Melocheville equipped with ten 50,000 H.P.
units.

3. Regulating works at Thorn Island and at Leonard Island. These
are designed to hold up the level of Lake St. Francis, when a 
diversion of 40,000 c.f.s. from that Lake is made.

4. A series of works in the four rapid stretches of the river between
Thorn Island and the head of Lake St. Louis. These are 
designed to maintain existing depths in channels, and also to 
maintain existing levels at the head and foot of the Cedar Rapids 
works.

15. The works proposed by the Beauharnois Company affect in vary­
ing degrees canal navigation, river navigation, power developments, and 
future plans for a deep waterway.

(17) The Committee expressed disapproval of the remedial works and 
channel improvements and in Paragraph 28 stated that the Committee while 
offering the suggestions aforementioned can only recommend approval of these 
works subject to modifications to meet conditions as experience shows them to 
be necessary. In Paragraph 31, the Committee says, “the design of remedial 
works for use in the Rapids below Grande Island is not yet worked out in a 
satisfactory manner.” It will thus be seen that the approval of this Committee 
was qualified and that certain of the plans were not in their view sufficient.
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(18) On the 8th March, 1929, Order in Council P.C. 422 was approved by 
His Excellency the Governor General on the report from the Minister of Public 
Works. This Order in Council recites the application of the 17th January, 
1928, the deposit of plans, the grant of the emphyteutic lease and the report of 
the aforementioned Engineers.

(19) It sets out twenty-eight conditions, subject to which the recommenda­
tion for approval is made.

(20) The Committee, on the recommendation of the Minister of Public 
Works, submitted for His Excellency’s approval, under Section 7, Chapter 140, 
Revised Statutes of Canada. 1927—the Navigable Waters Protection Act— 
(Subject to the foregoing conditions and to such additions, improvements, altera­
tions, changes, substitutions, modifications or removals as may be ordered or 
required thereunder), the annexed plans of works and the site thereof according 
to the descriptions and plans attached in booklet form, which works were pro­
posed to be constructed by the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
with respect to the diversion of 40,000 c.f.s. from Lake St. Francis to Lake St. 
Louis in connection with a power canal to be built by the said Company along 
the St. Lawrence River between the two lakes mentioned.

(21) By reference to the large plan submitted with the application, and 
referred to in the Order in Council P.C. 422, and which is Exhibit No. 2A, it 
will be observed that there are two cross sections shown, one at Mileage 144-3 
which shows a width between the embankments of about 1,100 feet, this being 
typical of the rock section of the work. This cross section also shows a width 
at the bottom of the deep section of the canal of something over 1,000 feet. In 
the cross section which is given as typical for each section, at Mileage 152-0 
the width between the embankments is shown as about 4,100 feet, and the 
bottom of the deep section, approximately 27 feet, is shown as having a width 
of about 500 feet.

(22) Subsequently on the 29th July, 1929, modified plans were submitted 
to the Department of Public Works by the Company, and for these there were 
on the 22nd August, 1930, certain other plans substituted. None of these has 
as yet received the approval of the Minister of Public Works, although the 
Chief Engineer of the Department has recommended them for approval. Plans 
submitted on the 22nd August, 1930, did include plans for the remedial works, 
but such plans were subsequently withdrawn and as the matter now stands there 
is not before the Department for approval any plan or plans of these remedial 
works.

(23) On the 10th February, 1931, the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company applied to the Quebec authorities for a lease of a further 30,000 cubic 
feet per second, and has now obtained this right.

(24) On the 25th June, 1929, an agreement was entered into between the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company and His Majesty represented 
therein by the Minister of Public Works of Canada, Exhibit No. 43, which 
agreement incorporates the terms and conditions of P.C. 422.

(25) On the 6th November, 1929, the Governor General in Council passed 
three Orders in Council, numbers P.C. 2201, 2202 and 2203, authorizing the 
transfer of three water power leases from the Montreal Cotton Company to the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company, and on the 3rd December, 1929, 
three agreements were entered into between the Montrai Cotton Company, the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company, and His Majesty represented 
therein by the Minister of Railways and Canals of Canada (Exhibits 7A, 8A 
and 9A) by virtue of which the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
acquired with the consent of His Majesty the right to use and divert into the 
canal to be built 13,072 cubic second feet presently used by the Cotton Company 
at or near Valley field under an effective head of about 10 feet.
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(26) A difficulty may arise in connection with these three leases by reason 
of the fact that the Department of Public Works takes the position that under 
the Order in Council P.C. 422 there is only authority to grant an opening in 
the Hungry Bay dyke sufficient to take 40,000 cubic feet a second (See Evidence 
Page 363).

(27) On the 5th December, 1929, the Lieutenant Governor in Council of 
Quebec passed an Order in Council authorizing the diversion of this 13,072 
feet.

(28) On the 20th March, 1930, the Charter of the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company was further amended by enactment 20 George V, Chapter 
136 (Quebec), which extended the expropriation powers of the Company so that 
for the purpose of building its new canal it might “ expropriate such lands as 
may be necessary, not exceeding in all 21 arpents in width.”

(29) In the final result, the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
appear to have obtained from the Dominion of Canada Orders in Council pur­
porting to authorize the diversion of 53,072 cubic second feet, subject to their 
obtaining permission to breach the Hungry Bay dyke sufficiently for that 
purpose, and subject also to compliance with the conditions of the Orders in 
Council and the approvals of plans.

(30) They have also obtained from the Province .of Quebec a 75 year lease 
for 40,000 cubic second feet, authority from the Lieutenant Governor in Council 
of Quebec to acquire the use of 13,072 c.s.f., and in 1931 the right to use an 
additional 30,000 c.s.f.

5. Corporate Organization

(1) There were two syndicates prior to the incorporation of the Beauharnois 
Power Corporation Limited, the present holding company, the first being the 
Beauharnois Syndicate and the second the Beauharnois Power Syndicate. These 
will be referred to, sometimes, for convenience as the First Syndicate and the 
Second Syndicate, respectively.

The First Syndicate

(2) About the 12th May, 1927, Mr. Sweezey organized the syndicate known 
as the Beauharnois Syndicate, having 5,000 units or part interests. This Syndicate 
existed until the 4th April, 1928, at which date the holdings were as follows:—

Members
Number 
of part 

interests
Issue
price Amount

Blaiklock, S. Turnstall.................................................................................... 25

$ c.

100 00

s
2,500

Crédit Général du Canada............................................................................. 800 37 50 30,000
Dobell, Wm. M.................................................................................................. 50 100 00 5,000
Geoffrion, Aimé P............................................................................................ 200 100 00 20,000
Griffith, Hugh B............................................................................................... 150 100 00 15,000
Ibbotson, Ivan L........... •................................................................................... 25 100 00 2,500
Molson, F. S........................................................................................................ 3.r0 45 71 16,000
Moyer, L. Clare................................................................................................. 800 37 50 30,000
McGinnis, Thos. A............................................................................................ 100 100 00 10,000
Newman, Henry................................................................................................ ro 100 00 5,000
Newman, Sweezey & Co., Ltd., In Trust................................................ l,C.r0 42 86 45,000
Robert, Wm. H................................................................................................. 100 100 00 10.0C0
Shortt, Dr. Adam............................................................................................. 10 100 00 1,000
Stadler, John....................................................................................................... 100 100 00 10,000
Sutherland, Wm................................................................................................. 25 100 00 2,500
Steele, R. W.................................................................................... 2r0 100 00 25,000
Sweezy, R. O......................................................................... 900 30,000
Kenny, T. Fred.................................................................................................. 15 100 00 1,500

5,000 261,000
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(3) The units subscribed for in the name of the Crédit Général du Canada 
were subscribed and held for Senator Donat Raymond.

(3A) 1,000 of the units in the name of Newman, Sweezey & Company, 
Limited, were held for Frank P. Jones and 50 for Fred M. Connell. The Honour­
able Walter G. Mitchell had a half interest in Mr. Jones’ holdings.

(4) The units in the name of L. Clare Moyer are said to have been 
subscribed on behalf of the late Winfield Sifton. Senator Wilfrid L. McDougald 
states that on the 18th May, 1928, he agreed to acquire them, the transaction 
being completed about the end of that month.

(5) The units in the name of R. W. Steele were held for the Dominion 
Securities Corporation.

(6) The price to subscribers Raymond and Moyer was $37.50 per unit and 
Frank P. Jones acquired 800 of his and Mr. Mitchell’s units from Newman, 
Sweezey & Company, Limited, at the same price

(7) Of the 900 units in the name of R. O. Sweezey, 600 were issued pursuant 
to the syndicate agreement for consideration other than cash and the balance 
of 300 subscribed for at $100 per unit.

(8) The 350 units subscribed for by F. S. Molson were at an average price 
of $45.71 per unit.

(9) The Newman, Sweezey & Company, Limited, units were at an average 
price of $42.86 and all other subscribers paid at the rate of $100 per unit.

(10) The average price of the 4,400 units sold for cash was $59.32.
The Second Syndicate

(11) On the 4th April, 1928. the Beauharnois Power Syndicate was organ­
ized and acquired the assets of the Beauharnois Syndicate, the consideration 
being two units of the new Syndicate for each one unit of the old Syndicate 
with the right to unit holders to subscribe for as many units in the new syndicate 
as each already held therein at $100 per unit, being the par value thereof.

(12) The members of the Beauharnois Power Syndicate holding 100 or 
more units or part interests, as on the 17th December, 1929, were as follows:—

Number
Members of Part

Interests
Gerald E. F. Aylmer & E. J. Mackell.......................................................................... 100
S. Turnstall Blaiklock....................................................................................................... 100
A. L. Caron.......................................................................................................................... 221
Fred M. Connell.................................................................................................................. 200
H. V. Cullinan & D. M. Carmichael............................................................................. 250
William M. Dobell............................................................................................................. 200
Dominion Securities Corporation Ltd........................................................................... 1,492
John P. Ebbs....................................................................................................................... 5,200
Aimé Geoffrion................................................................................................................... 800
Hugh B. Griffith................................................................................................................ 600
Hanson Brothers Inc......................  110
C. J. Hodgson & Co........................................................................................................... 175
Angus W. Hodgson............................................................................................................. 740
J. Charles Hope.................................................................................................................. 130
Jones He ward & Co........................................................................................................... 210
Thomas A. McGinnis........................................................................................................ 450
F. Stuart Molson................................................................................................................. 465
F. W. Molson....................................................................................................................... 100
Montreal Trust Co.............................................................................................................. 8,000
Henry Newman...............................................................................................  395
Newman, Sweezey & Co. Ltd......................................................................................... 410
O’Brien & Williams............................................................................................................ 101
Joseph H. Pauli................................................................................................................... 100
W. C. Pitfield & Co. Ltd.................................................................................................. 152
Hon. Donat Raymond...................................................................................................... 351
Ritchie (R. L.) and Gilmore (K. F.) in trust............................................................... 350
Wm. H. Robert, Joseph H. Robert, Miss Sarah M. Robert, personally, and as

executors of the late Sarah Robert......................................................................... 200
William H. Robert............................................................................................................ 366
William Sutherland............................................................................................................ 100
Robert O. Sweezey............................................................................................................ 1,000
Part interest holders of less than 100 part interests.................................................... 1,932

25,000
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All of these with the exception of part interests exchanged for holdings 
of part interests in the first syndicate, and the 2,000 part interests that were 
used to purchase the shares of the Sterling Corporation, and also except 200 
units issued to the Robert heirs, were paid for at the rate of $100 per part 
interest. These 2,000 units are included above in the holdings of John P. Ebbs.

The 5,200 units in his name were held for Hon. W. L McDougald, and will 
be referred to hereafter.

(12A) The capital of the Beauharnois Syndicate consisted of 30,000 units 
at the par value of $100 each, of which 25,000 were issued.

(1) The tangible assets of the first or Beauharnois Syndicate totalled 
not over $201,000 as on the 4th April, 1928.

Beauharnois Light, Heat and Power Company

(14) This Company has been in existence since 1902, as previously men­
tioned. The control passed to Mr. Sweezey and his associates on or about the 
3rd February, 1927. Under the agreement of that date (Exhibit No. 60) and 
according to the Minutes of the meeting of the Directors held on that day, 
Mr. H. B. Griffith was elected a Director and Secretary of the Company. It 
was not, however, until the 13th June, 1927, that a Board of Directors con­
sisting of Mr. Sweezey and his associates including Mr. R. W. Steele, repre­
senting the Dominion Securities Corporation, took charge of the Company’s 
affairs.

Beauharnois Power Corporation Limited

(15) This Company was incorporated on the 17th September, 1929, by 
the Ottawa legal firm of McGiverin, Haydon and Ebbs by letters patent under 
the Dominion Companies Act. It was granted wide powers of acquisition and 
development of natural resources and in connection with the production, use, 
distribution or disposal of energy, power, water, light or heat.

(16) The authorized capital stock is five Management Preferred shares 
without nominal or par value; 1,799,995 Class A Common shares without 
nominal or par value and 3,200,000 Class B non-voting Common shares with­
out nominal or par value.

(17) The holders of the five Management Preferred shares during the ten 
years next succeeding the date of the letters patent have the exclusive right to 
vote for the election of Directors of the Company. At the expiry of this period 
these automatically become Class A Common Shares.

(18) At a meeting of the Company on the 31st October, 1929, held at the 
office of Messrs. McGiverin, Haydon and Ebbs in the City of Ottawa, a proposed 
memorandum of agreement, dated the 31st October, 1929, between the Beau­
harnois Power Syndicate, the Marquette Investment Corporation and the Beau­
harnois Power Corporation Limited, was submitted providing for the acquisition 
by the Company or its nominees of all the undertakings and assets of the 
Syndicate except unpaid or uncalled balances in respect of purchases of units 
or part interests of the Syndicate. The consideration was:

(а) $4,750,000 cash;
(б) the assumption by the Company of the liabilities and obligations of the 

Syndicate, and
(c) the undertaking by the Corporation to defray expenses not exceeding 

$10,000 of the winding up of the affairs of the Syndicate and the distri­
bution of its assets amongst the members.
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The Syndicate, on the other hand, agreed to subscribe at $1 per share for 1,000,000 
Class A Common shares of the Company.

(19) It was resolved that this memorandum of agreement be approved and 
executed on behalf of the Company.

(20) The Directors present at this meeting were O. F. Howe, and D. K. 
McTavish, barristers of Ottawa, and the Misses Belle Fraser, Lyla Brennan, 
Edythe H. O’Malley, Bessie Conniffe, Lillian Dell, Elsie M. Burritt, Gwen 
Gunderson, Kathleen Havey and Mary H. Kelly, stenographers, all of the City 
of Ottawa.

(21) At this same meeting, according to the minutes, there was authorized 
a proposed agreement, dated the 31st October, 1929, between Beauharnois Power 
Corporation Limited of the first part and Newman, Sweezey & Company, Limited 
and the Dominion Securities Corporation of the second part, providing for the 
creation and issue of thirty year 6 per cent collateral trust sinking fund bonds of 
the Company to the authorized principal amount of $30,000,000 and for the sale to 
Newman, Sweezey & Company, Limited and the Dominion Securities Corporation 
of the said bonds, together with 770,000 Class A Common shares of the Company 
for the price of $27,000,000 and accrued interest of said bonds. This agreement 
was subsequently ratified by the shareholders at a meeting held on the same day 
and at the same place, the above named Directors being all of the shareholders 
and all being present.

• (22) The agreements were subsequently executed and carried out. The Beau­
harnois Power Syndicate was dissolved as of the 17th December, 1929, its tangible 
assets at the time consisting of the amount paid in—aggregating for the two 
Syndicates $1,561,000. This includes unpaid balances of subscriptions which on 
the final settlement were deducted from the amounts payable to the individual 
members, and $20,000 par of units issued to Robert in part payment for Robert’s 
rights.

(23) The tangible consideration received in respect of the 25,000 part 
interests issued by the Beauharnois Power Syndicate may be shown thus:

Particulars Part
Interests Amount

Issued to members of Beauharnois Syndicate for the acquisition of the under­
taking of that Syndicate..................................................................................... 10,000 

13,000 
2.OC0

$

261,000
1,300,000Issued for cash consideration....................................................................................

Issued for the capital stock of Sterling Industrial Corporation Limited..............

25,000 1,561,000

For purposes of exactness, it should perhaps be noted that the above amount of $1,300,000 includes 
$20,000 in respect of 200 part interests of Beauharnois Power Syndicate issued as fully paid to the Robert 
heirs in part consideration of the purchase of the shares of Beauharnois Light, Heat and Power Company, 
etc.

(24) As a result of the agreement above mentioned, the Syndicate members 
receive for each part interest $150, and 40 Class A shares of the Beauharnois 
Power Corporation Limited, which Class A shares are set up in the books of the 
Company at $1 per share and have had a market value as high as $17 per share, 
the low price being $4 per share.

(25) On the above basis the cash profit paid to the members of the Syn­
dicate would amount to $2,189,000, to which should be added 1,000,000 Class A 
shares, which were purchased by an aditional $1,000,000 part of the con­
sideration for the transfer of the Syndicate assets. The above mentioned
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$2,189,000 was paid out of $27,000,000 received from the sale of the bonds and 
shares under the agreement with Newman, Sweezey and Company, Limited, and 
the Dominion Securities Corporation.

(26) The Marquette Investment Company is a company controlled by 
Newman, Sweezey & Company, Limited, and organized for the purpose of acting 
as trustee and depository and dispersement agent of the Beauharnois Syndicate. 
(Exhibit No. 59).

Subsidiary Companies

(27) There are also the following wholly owned subsidiaries of the Beau­
harnois Power Corporation Limited, in addition to the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company, namely:—

The Beauharnois Construction Company, having charge of the actual work 
of construction under contract; and the

Beauharnois Transmission Company, having to do with the actual trans­
mission lines and the transmission of the electric energy to be produced; the

Beauharnois Land Company, in which is vested the lands of the Company, 
including land acquired in addition to all that required for actual canal con­
struction and which it is hoped to dispose of for industrial sites, residence and 
other purposes in connection therewith ; the

Beauharnois Railway Company, organized to build and operate the con­
struction railway ; the

Marquette Construction Company, a Delaware corporation, organized to 
purchase in the United States and lease to the Canadian Construction Company 
certain machinery which it is hoped to return duty free to the United States 
after use on the canal, where it is said to be more readily saleable.

6. Authority for Construction Work

(1) According to Mr. Henry, actual construction on the north enbankment 
was commenced on the 7th August, 1929, in the vicinity of Lake St. Francis, 
and on the south enbankment on the 23rd April, 1930.

(2) Condition 11 of Order in Council P.C. 422 provides that the Company 
shall not commence the construction of the works until detailed plans of con­
struction “. . . have been submitted and approved of by the Minister. ...”

(3) The work as it is being carried out is not in accordance with the plans 
referred to in this Order in Council in certain important respects, viz.:—

(1) The banks are about 3,300 feet apart, whereas the original plans 
show a width of about 1,100 feet in the rock section and 4,100 feet in 
the earth section.

(2) The width at the bottom of the navigation part of the canal 
is shown in the original plan, Exhibit No. 2A, in one place as considerably 
less than 600 feet, and in another at considerably more, whereas the 
actual 27-foot channel is being dug at a bottom width of 600 feet.

(3) The entrance to the canal from Lake St. Francis according to 
the last plan filed on the 22nd August, 1930, and as actually being 
excavated, is some 3,000 feet northerly and nearer the head of the Cedar 
Rapids than shown on the Plan, Exhibit No. 2A.

(4) The remedial works shown on the original plan have not been approved 
either by Order in Council or by the Minister.

(5) The Hungry Bay dyke has been breached and a substitute feeder for 
the old St. Louis feeder dug on the south side of the proposed canal wholly 
without governmental authority.
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(6) Certain questions have been raised as to the rights to pass Order in 
Council P.C. 422:—

(1) Does the Navigable Waters Protection Act give the Governor 
General in Council the right to authorize the diversion of the water 
from a navigable river?

(2) Can any of the powers given under that Act to the Governor 
General in Council be delegated to a Minister, or to anyone?

(3) Is the right of the Governor General in Council limited to the 
approval of plans already submitted, i.e., can the Governor General in 
Council approve of plans to be submitted in the future.

(4) Can the Governor General in Council approve of the plans after 
the work has been done or partly done, or in the alternative is his power 
limited to approval of work the plans of which have been submitted 
before the commencement of the work.

(7) Your Committee finds as a fact that the work of construction is 
proceeding according to plans which have not received the approval of the 
Governor in Council or of the Minister of Public Works.

7. Hungry Bay Dyke

(1) The Province of Canada in 1856 and subsequent year, constructed a 
dyke along the shore of that part of Lake St. Francis known as Hungry Bay. 
This dyke at Confederation passed to the control of the Dominion of Canada, 
and it has since been maintained through the agency of the Federal Department 
of Railways and Canals. It will be necessary before water can be diverted to 
the canal from Lake St. Francis that permission be obtained from the Crown 
in the right of the Dominion of Canada to breach this dyke.

(2) An application was made on the 29th day of July, 1929, for a con­
veyance to the Company of that part of the dyke opposite the lands owned by 
the Beauharnois Company, to the extent of 9,064 feet measured along the dyke. 
This application is now pending.

8. Ambiguity in Order in Council

(1) Condition Number 3 of Order in Council P.C. 422 provides that “ the 
diversion of water shall not at any time exceed the maximum quantity of 40,000 
cubic feet per second.” If this means that at no time can the quantity of water 
diverted exceed 40,000 cubic feet per second, it is doubtful whether 500,000 h.p 
can be developed by the use of that quantity of water, even adding thereto the 
13,072 cubic second feet obtained by assignment of the Montreal Cotton Com­
pany’s lease.

(2) Your committee is of the opinion that any ambiguity in this respect 
should be removed.

9. Control of Water

(1) The present plans do not provide for the control of the water at the 
entrance to the proposed canal. It has been stated in evidence that for this 
purpose and for reasons of safety, some method of control should be adopted, 
whether by way of a dam and gates, or a control lock at this point.

(2) Considerable time was spent by Mr. Henry in an endeavour to establish 
that proper control could be maintained by the Dominion authorities at the 
gates leading to the water wheels.

(31 Your Committee was impressed with the idea that there should be 
some means of control at the entrance to the canal.

48236—2
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10. Site of Works

(1) The topography of the locality and the ground at the site of the works 
are of such a character as to render possible and of comparatively easy attain­
ment the large power development contemplated at a quite reasonable cost.

(2) Your Committee is of the opinion that from the physical standpoint a 
power development on the south shore of the Soulanges section of the St. 
Lawrence River is fundamentally sound and that with proper safeguards and 
regulation a navigable canal can be developed synchronously with the power 
development and utilized as a link in the St. Lawrence Great Waterway, at a 
reasonable cost to the Dominion of Canada for locks and bridges.

(3) While the present plans are not in accordance with the proposals of 
the International Joint Board for this section of the river mentioned in their 
Report of 1926, nevertheless, in view of the amount of money already expended, 
and of the possibility, as we believe, of the utilization of this canal for naviga­
tion purposes, we think that from the navigation standpoint the scheme should 
not be abandoned.

Reference will now be made to those portions of the Report of the Commons 
Committee which affect specifically any Honourable Member of the Senate, the 
Senators so specifically named are Senator Wilfrid Laurier McDougald, Senator 
Andrew Haydon and Senator Donat Raymond.

SENATOR WILFRID L. McDOUGALD
The following extracts constitute a summary appearing in the Commons 

Report of the evidence and findings as affecting Senator McDougald. Beneath 
each extract will be found any comments or modifications of the findings of the 
Commons Committee which after having heard further evidence we feel it our 
duty to make.

Paragraphs 1, 2, 3, 4, 5 and 6
(1) Senator McDougald was first summoned to the Senate on the 

25th June, 1926, but owing to the dissolution of Parliament was not then 
sworn in and his appointment lapsed. He was again summoned in October 
of that same year and ivas sworn in the following year. Since 1922, except 
for a short interval in 1926, until 1930, Senator McDougald occupied the 
position of Chairman of the Montreal Harbour Board and, as he stated in 
evidence, assumed a position of high responsibility in connection with the 
development of the St. Laivrence Deep Waterway.

This Comulittee finds that this is correct, except that Senator McDougald 
was summoned to the Senate June 25, 1926, and took his seat 9th December, 
1926, and not as stated in the said paragraph.

(2) In May, 1921h the then Dr. McDougald was appointed a member 
of the National Advisory Committee, whose membership included the 
Honourable G. P. Graham, as Chairman, and Honourable Clifford Sifton, 
and several gentlemen interested in existing hydro-electric power develop­
ments.

(3) On the 20th April, 1928, Senator McDougald was appointed a 
member of the Special Committee of the Senate to inquire into and report 
from time to time on the matter of the development and improvement of 
the St. Lawrence River for the purposes of navigation and production of 
electric current and power and matters incidental to such a project. That 
Committee held several meetings in the month of May, 1928, and to which 
reference will be made more specifically hereafter.
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(4) In 1923. Mr. McDougald became associated with Mr. R. A. C. 
Henry, as has been previously pointed out in this report, and as a result 
the Sterling Industrial Corporation Limited was incorporated and applica­
tions made to the Departments oj Public Works and Railways and Canals 
on the 5th and 7th July, 1924, as already indicated.

(5) From this small beginning, the interests oj Senator McDougald 
have expanded until at the time oj his giving his evidence he was Chair­
man oj the Board of the Beauharnois Power Corporation, Limited, elected 
on the 20th oj December, 1929, the holder of Management Preferred 
Shares; a director oj the Beauharnois Light, Heat and Power Company, 
the Beauharnois Construction Company, the Beauharnois Land Company, 
and the Beauharnois Transmission Company.

(6) This expansion is almost comparable to the present Beauharnois 
Project as compared with the original St. Louis feeder.

This Committee finds that the report of the Commons set out in the above 
paragraphs is completely established.

Paragraphs 7, 8 and 9
(7) The application oj the Sterling Industrial Corporation was 

alloived to lie dormant until some time in 1928. On the 18th of May, 
1928, Senator McDougald agreed to take over 800 units oj the first syndi­
cate ivhich had been subscribed for by Mr. Clare Moyer on the 4th of 
April, 1928, the day upon ivhich that syndicate was dissolved, and upon 
which day a payment of $15,000 was made by Mr. Moyer, of moneys 
which he says he received in cash from Mr. Winfield Sifton. A further 
payment was made on the 18th of May, in an amount of $15,000 out of 
moneys which Mr. Moyer says were received by him from Mr. Sifton by 
way of a bank draft containing no information as to the person who was 
providing the funds.

(8) The 800 units thus acquired by Senator McDougald became 
1,600 units on the formation of the second syndicate, and he, in the name 
of Mr. Moyer, subscribed as he had the right to do for 1,600 more units 
at a price of $100 per unit, and for which he agreed to pay $160,000 and 
on which at the dissolution of the syndicate on the 17th December, 1929, 
he had paid $80,000.

(9) In the meantime, however, namely on the 2nd October, 1928, 
these had been transferred from Mr. Moyer to Mr. John P. Ebbs, a mem­
ber of the Haydon firm, by reason of some instructions from Senator 
McDougald, about which there seems to be some insolvable mystery, and 
about which there need not have been any mystery at all if the transac­
tions were an ordinary business one.

This Committee finds that the facts set out in the said Paragraphs 7, 8 and 
9 are established, and makes the following comments and findings with respect 
to the said purchase by Senator McDougald.

It has been disclosed at this inquiry that the first two payments made by 
Mr. Moyer to the Beauharnois Syndicate were made with funds supplied him 
by Mr. Sifton and deposited by him in the Wall Street Branch of the Bank of 
Nova Scotia in New York, the first deposit being made on the 31st March, 1928, 
for $15,000, against which he issued a cheque for $15,000 on the 4th April in 
favour of the Marquette Investment Corporation, which was the corporation 
used by the Beauharnois Syndicate for receiving and disbursing of its moneys. 
This cheque was cashed by the said Corporation on the 6th April. On the 17th
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day of May, Moyer made a further deposit by way of bank draft in the Bank 
of Nova Scotia in New York, and on the 18th of May issued his cheque to the 
Marquette Investment Corporation for $15,000, that cheque being cashed by the 
Investment Corporation on the 19th day of May. On the 23rd of May, Moyer 
deposited in the Standard Bank of Ottawa a bank draft for $16,000 and issued 
his cheque against it for $16,000 in favour of the Marquette Investment Corpora­
tion on the 26th day of May, which cheque was cashed by that Corporation on 
the 1st day of June, 1928.

Senator McDougald says that he purchased the part interests subscribed 
for by Moyer on the 18th day of May, 1928, by having delivered to the late 
Winfield Sifton the real owner of the part interests carried in the name of Moyer, 
Dominion of Canada Bonds to the face value of $46,000, delivery being made 
through his solicitor, Mr. Barnard, and his financial man, Mr. Banks; the 
delivery of the Bonds in the sum of $46,000 having been made all at the one time.

His evidence before the Commons Committee contradicts this statement. 
He there said that the Bonds delivered to Sifton on this occasion were in the 
sum of $30,000 only, giving his reason therefor that he did not wish to take on a 
commitment for the 1,600 part interests in the Second Syndicate, on which there 
was payable 10 per cent or the sum of $16,000.

It should be borne in mind, as disclosed by the evidence of Mr. Clifford 
Sifton, that there were no entries in the books of his brother, the late Winfield 
B. Sifton, nor were there any documents indicating the purchase of these part 
interests by Mr. Sifton, nor their sale to Senator McDougald. There were no 
Bonds of any description forming part of the assets of his estate, nor moneys 
representing the amount of the said bonds to the credit of his bank account, 
nor any charges to the said bank account in any way indicating the purchase 
of the said part interests by him.

In fact, the acquisition of the part interests carried in the name of Moyer 
by Senator McDougald is completely shrouded in mystery, when there was no 
occasion for mystery whatever, and leaves the whole transaction open to the 
very gravest suspicion that Sifton, in his purchase through Moyer, was at all 
times acting in whole or in part for Senator McDougald and using Senator 
McDougald’s money from the 31st March, 1928, when Moyer made the deposit 
in New York up to the end of the whole transaction.

Senator McDougald gives as his reason for not having his name appear 
as the owner of these part interests, that he did not wish other persons to 
follow him in his investment. It must be borne in mind that these were not 
part interests open to the general public, the investment being offered only to 
persons of whom Mr. Sweezey or the management committee approved, and 
that the public, therefore, could not have been influenced or injured by the 
fact that Senator McDougald was interested in the Beauharnois Project.

If, as is usual in business matters, Senator McDougald had simply issued 
his cheque to the late Winfield B. Sifton, there would in that act be no such 
revelation to the public of his interest in Beauharnois as would have con­
stituted an invitation or signal for other members of the public to follow.

Paragraphs 10 and 11

(10) As 'previously pointed out, Senator McDougald- through his 
representative, Mr. Ebbs, acquired for the five issued shares of the capital 
stock of the Sterling Industrial Corporation, Limited, 2,000 part interests 
in the second syndicate. These units were given for a corporation the 
rights of which, as has been pointed out by Mr. Cameron, Chief En­
gineer of the Public Works Department, on page 1019 of the evidence 
“ would be of no value ”, The agreement was made in the Fall of 1928,
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and the Beauharnois Company considered these shares to be of such 
value that they still remain endorsed in blank, and have never been 
transferred on the books of the Company. It can hardly be pretended 
that this Company had any value, even as suggested, any “ nuisance 
value ” or was or coidd be thought to be any serious obstacle in itself 
to the application of the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
to the Governor General in Council then pending. If so, there were two 
former applications in the Department, one of which at least was 
based on an alleged acquisition of the Robert rights, which rights irere 
the foundation of the Beauharnois application. Still, the carrying out 
of the agreement was made conditional upon favourable action by the 
Governor General in Council, and it is beyond belief that had that 
Company not been ovmed by Senator McDougald, who represented him­
self to be a close friend of the administration, and R. A. C. Henry, soon 
destined to become Deputy Minister of Railways and Canals, or others 
equally influential, the Beauharnois Power Syndicate would have hardly 
considered paying for it even the nominal amount that had been sub­
scribed as its capital stock, much less 2,000 units, which ultimately 
became $300,000 in money and 80,000 shares of the Beauharnois Power 
Corporation Limited but would doubtless have received the same con­
sideration as was accorded the other prior applicants—namely the privi­
lege of being completely ignored.

, (11) It is suggested that the handing over of this large number of
units was in order to induce Mr. Henry to go over to the Beauharnois 
Company.. Why any inducement, other than a doubling of his salary 
which actually occurred, should have been necessary in order to induce 
the man who had for at least six or seven years been most anxious to 
be connected with a Beauharnois Project is difficult to understand, and 
your Committee cannot accept that as the explanation. On the con­
trary we are convinced that the “ nuisance value ” consisted in the 
necessity of a large inducement to Senator McDougald in order that 
he, a possible obstacle in the attainment of the objects of the syndicate, 
might become so vitally interested therein that any possible opposition 
on his part might be obviated.

This Committee finds that the statements contained in the said Paragraphs 
7, 8, 9, 10 and 11 are proven.

Paragraphs 12, 13, 14 and 15
Paragraphs 12, 13, 14 and 15 deal with the evidence given by Mr. Henry 

before the Special Senate Committee and are relevant as relating to Senator 
McDougald’s participation in these transactions.

'(12) That Senator McDougald was a factor in the success of this 
venture is apparent from the Proceedings of the Special Committee of 
the Senate above referred to, of ivhicli he was a member.. It appears 
that on the 31st of May, 1928, he was instrumental in having Mr. Henry, 
then his partner in the Sterling Company, come before that Committee 
and answer certain questions. These questions had (See page 215 of the 
Proceedings) been prepared beforehand by Senator McDougald and sub­
mitted to Mr. Henry.

(13) Mr. Sweezey in his evidence makes it very clear that the 
reason for his having done some of the extraordinary things which he 
did do was that time vjas of great importance from the standpoint of 
financing the enterprise, owing to the threatened financial crisis.
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(14) On the 25th May, 192S, Mr Aimé Geofjrion, Chief Counsel 
for the Beauharnois Syndicate, and who according to his bill for pro­
fessional services had a number of interviews, starting on the 17th 
December, 1927, with Senator McDougald, wrote to Senator McDougald 
urging that there teas “no reason for delaying the application to the 
Dominion Executive for approval of the Beauharnois plans under the 
Navigable Waters Act:’

(15) The last question which Senator McDougald ashed Mr. Henry 
on this occasion, on the 31st of May, 1928, was as follows: (Page 232 
of the Committee's Proceedings.)

Hon. Mr. McDougald: The last question which I have, Mr. Henry. 
is, in your opinion shoidd the improvement of the St. Lawrence Water­
way be gone on with as soon as possible, and if so, why?

It is to be recalled that thirteen days previously on his own testi­
mony, Senator McDougald had agreed to become interested in this enter­
prise to the extent of 800 Part Interests in the Beauharnois Syndicate.

The above Paragraphs 12, 13, 14 arid 15 are in every way justified in the 
evidence.

STATEMENTS IN SENATE 

Paragraphs 16, 17 and 18

Paragraphs 16, 17 and 18 of the summary have to do with the correctness 
and bona tides of certain statements made to the Senate by Senator McDougald 
.and are as follows:—

(16) On the 19th of April, 1928, Senator McDougald in a speech 
delivered by him from his place in the Senate stated: “I want to say here, 
and to say it with emphasis, that I do not own a dollars viorth of stock 
in this enterprise, and have no interest in or association with that Com­
pany in any ivay, shape or form”. . . . “So far as I myself am concerned 1 
cannot add too much emphasis to my denial of the suspicions and asper­
sions which these despatches” (referring to despatches of the Toronto 
Mail and Empire and the Globe of April 18, 1928) “have cast upon me as 
a member of the Advisory Committee, as a member of this honourable 
body, and as a private citizen.”

(17) On the 20th of May, 1931, Senator McDougald, in referring to 
his former statement on this subject, and the date thereof, the 19th of 
April, 1928, made the following statement from his place in the Senate: 
“Honourable Members of the Senate, before the orders of the day I rise 
on a question of privilege. According to the newspapers of this morning 
my honour and integrity as a member of this House have been attacked 
in another place, and I desire to draw attention at once to a statement 
which I made in the Senate in April, 1928, regarding my position in the 
much-discussed Beauharnois Power Company. Newspaper articles had 
reflected on myself and other members of the National Advisory Com­
mittee reporting on the St. Lawrence Waterways. It was insinuated that 
our decisions and recommendations were influenced by personal interest 
in power development on the St. Lawrence. In this House I stated at the 
time that I had no interest in the Beauharnois Power Company or in the 
Syndicate. That was absolutely true and correct. I may say at once that 
up to that time. . . .” (that is April, 1928). “I had been invited on many 
occasions to become a member of that syndicate but had always declined. 
After that date I was asked again, and had the whole project investi-
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gated from every angle. When I was satisfied that it was a proper 
project for me as a member of this Senate, as a business man, and a citizen 
of Canada, to take a financial interest in, I agreed to do so. Some six 
months later, in October, 1928, I took an interest in the Beauharnois 
Syndicate.”

(18) On Page 930 of the Evidence appear these Questions and 
Answers:—

By the Chairman:
Q. That is not a correct statement, Senator, I suggest to you?—A. I 

suggest, Sir, that it is a correct statement.
Q. Then your evidence yesterday was wrong, because you bought 

from Sifton in May?—A. I did not appear in it until October. Mr. Ebbs 
was my representative in October, and I became active in it in October.

Q. Is that your explanation for that statement?—A. That is my 
explanation for that statement. I was in the syndicate—

Q. Why, of course, you were in the syndicate; here is your evidence? 
—A. The end of May, 1930, and not when I made the speech in the 
Senate.

Q. You say in your speech, distinctly that in October, 1928, you first 
took an interest in the Beauharnois Syndicate. Yesterday in your sworn 
testimony you admitted that you had purchased from Sifton in May, 
1928?—A. That is correct.

Q. I suggest to you that your statement in the Senate was entirely 
wrong?—A. It may have been ambiguous, but it was not wrong. What 
I meant was I came into it in October through Mr. Ebbs. That is the 
first time I came into it.

Q. Just before you go on with that, Mr. White, I want to complete 
the question I was putting to the Senator a moment ago (To the witness). 
While you were making this ambiguous speech, as you call it now, in the 
Senate on the 20th May, 1931, of course, you were interested with Mr. 
Henry in the Sterling Industrial Corporation?—A. That is right.

In expressing concurrence with the above this Committee calls attention as 
well to the following considerations making some comment or expression of opin­
ion thereon. The entire speech made by Senator McDougald in the Senate on 
19th April, 1928, as taken from the Senate Debates is as follows :—

Hon. W. L. McDougald: Honourable gentlemen, I desire to make a 
statement on a question of privilege, and to give an absolute denial to 
certain newspaper implications reflecting on my honour and integrity, 
both as a member of this honourable body and as a private citizen.

The Toronto Globe of April 18, prints a despatch from its Ottawa 
correspondent, dealing ivith the bringing down of correspondence between 
the Canadian and United States Governments on the subject of the St. 
Lawrence waterways, in which it says, amongst other things:—

Hon. Senator McDougald is reputed to be connected with the
Beauharnois Power Company, which recently obtained a charter from
the Quebec Legislature for a gigantic development in the Quebec
section of the St. Lawrence.
The report also contains a number of statements relative to the merits 

of private and public construction. I am concerned, however, only in giv­
ing an immediate, unequivocal and absolute denial to the implication of 
the Globe despatch that I am connected with the Beauharnois Power Com­
pany. I want to say here, and to say it with emphasis, that I do not own 
a dollar’s worth of stock in this enterprise, and have no interest in or 
association with that company in any way, shape or form.
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Now let me deal with a despatch which appeared in the Toronto Mail 
and Empire, also on April 18, and similar to that of the Globe, with the 
exception, perhaps, that where the Globe “reputes” the Mail and Empire 
“suspects”.

That the report was written by Senator McDougald, Sir Clifford 
Sifton and Thomas Ahearn is believed, and the other members of the 
committee played unimportant parts and did not influence the decis­
ion. These three capitalists are either known or suspected of being 
interested in power schem.es, and the proposal to develop the national 
section first at the expense of private interests who would have the
power, is credited to them............ The criticisms so far advanced are
many and pertinent..........that the proposal endorsed by the Govern­
ment was prepared by power interests represented by Sir Clifford 
Sifton, Thomas Ahearn and Senator McDougald.
Speaking for myself, I want to make a further positive and absolute 

denial of the implications and suspicions of the Mail and Empire. The 
report was prepared by the Advisory Committee, and by the Advisory 
Committee alone. That the Government put upon that committee men 
who presumably knew something about power and power schemes was 
probably for the same reason that it puts upon the Railway Commission 
men who presumably know something about railways; but for two of the 
prominent newspapers of this country to put out an impression to the 
public of this and other countries that the members of the committee were 
actuated by motives of private gain, or collusion with power interests, is, 
I think, an action which is undue, unfair and unwarranted. So far as I 
myself am concerned, I cannot add too much emphasis to my denial of 
the suspicions and aspersions which these despatches have cast upon me 
as a member of the Advisory Committee, as a member of this honourable 
body, and as a private citizen. Perhaps I may take some slight comfort 
from the fact that this sort of thing seems to be one of the ordinary 
penalties of public life.

We have already dealt with the question as to whether or not at the time 
this speech was made Senator McDougald was the owner in whole or in part 
of the Winfield Sifton shares or part interests. Even if, however, we are to 
assume that he became the owner only on 18th May, 1928, he was at the time 
the above speech was made, and had been for several years before, the owner of 
the Sterling Industrial Corporation (subject to an indefinite and un-enforceable 
understanding for division of its stock with Mr. Henry) and the Sterling indus­
trial Corporation was interested directly and very practically as it turned out, 
in the St. Lawrence Power and Canalization development at the very point in 
question. In the body of the Mail and Empire article it is said that three 
capitalists including himself “are either known or suspected of being interested in 
power schemes and the proposal to develop the national section first at the 
expense of private interests who would have the power, is credited to them.” 
When, therefore, Senator McDougald made on 19th April, 1928, “positive and 
absolute denial of the implications and suspicions of the Mail and Empire,” he 
was not speaking the language of candor and truth.

Turning now to the speech of Senator McDougald in the Senate on 20th 
May, 1931, and assuming again that his purchase of the Sifton interests in 
Beauharnois Company was made on the 18th May, 1928, or twenty-nine days 
after the speech of 19th April, 1928, we cannot acquit the Senator of lack of 
candor again in saying in the latter speech that he became interested “some six 
months later, in October, 1928,” when the Sifton part interests previously held
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in the name of Moyer became held in the name of Ebbs. Senator McDougald 
knew quite well that from ISth May, 1928, to October 2nd, 1928, Moyer held 
for him just as Ebbs held for him from 2nd October onward. It is more than a 
violation of language to describe such an error as merely an “ambiguity.”

At this point it must be remembered that from the 20th day of April, 1928, 
Senator McDougald was an active member of a Committee of the Senate 
appointed by virtue of the following resolution:

Ordered, that a Special Committee of the Senate be appointed to 
enquire into and report from time to time on the matter of the develop­
ment and improvement of the St. Lawrence River for the purposes of 
navigation and production of electric current and power and matters 
incidental to such objects; and that the Committee be empowered to send 
for persons, papers and records, to examine witnesses under oath if deemed 
necessary, and to employ stenographers and other clerical help subject to 
approval of the Senate in regard to expenditures, &c.”

This Committee held meetings and conducted hearings until the 7th day of 
June, 1928. At its meeting of 31st May, 1928, he put certain questions (quoted 
in part from the Commons Report above) previously prepared and submitted to 
the witness, for Mr. Henry’s answer. On the Senator’s own admission, he had 
held, as well as his interest in the Sterling Industrial, a large interest in the 
Beauharnois Company itself since 18th May, 1928. It is a singular thing that 
the sense of honour which on April 19, 1928, compelled him to deny before the 
Senate of Canada any connection with Beauharnois and all the “implications, 
suspicions and aspersions” which he said were cast on him by the Globe and Mail 
and Empire, did not impel him to disclose to the Senate or its committee the 
personal interest which he held in the very subject matter which the Senate 
Committee was reviewing. In our opinion it was his duty so to have done. On 
the contrary he contented himself by giving answers as follows:—

By Mr. White:
Q. I suggest to you that on that date when you called Mr. Henry as 

a witness you had an interest in- the Beauharnois project?—A. That is 
right.

Q. That is right. Did you disclose- that to the Committee?—A. It
was none of their business whether I had or had not any interest in it.
The paragraphs -of the summary dealing with the price at which Senator 

McDougall purchased his shares and to certain travelling expenses received by 
him are as follows :

(19) Further in his speech on the 20th May, 1931, Senator Mc­
Dougald said: I might add that I paid into the syndicate dollar for dollar 
with every other member of it.

(20) As previously pointed out in this Report, Senator McDougald, 
Senator Raymond, and Mr. Frank Jones, bought their units in the first 
syndicate for many fewer dollars per share than any other of the members, 
except possibly Mr. Sweezey who got some of his for a consideration other 
than cash.

(21) It is also significant that Senator McDougald received consider­
able sums of money from the Company for travelling expenses.

In confirming the facts set out above, we add that the Beauharnois Com­
pany paid the hotel expenses of Senator McDougald in Ottawa during the time 
the Commons Committee sat, though at that time Senator McDougald was in 
Ottawa attending the Session of the Senate.

Included in the above expenses was the sum of $7,500 the fees of Mr. Starr, 
who appeared before the Commons Committee as counsel for Senator Me-
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Dougald and who distinctly represented himself as acting, and in fact did act 
only for Senator McDougald before such Committee.

The concluding paragraphs of the summary are as follows:
(22) How one holding the high offices to which he had been called, 

as Chairman of the Montreal Harbour Board, member of the National 
Advisory Committee on St. Lawrence Waterways, a Senator of Canada, 
and a member of the Special Committee of the Senate, above referred to, 
and as he himself has stated, having a high regard for his public duties, 
should allow his private interest to so interfere with his public duty that 
he found it necessary, speaking from his place in the Senate to be 
“ambiguous” and incorrect, it is difficult for your Committee to under­
stand.

(23) Senator McDougald’s actions in respect to the Beauharnois pro­
ject cannot be too strongly condemned.

In the judgment of the Committee the conclusions herein set up are amply 
justified by the evidence that Senator McDougald’s actions were not fitting or 
consistent with his duties and standing as a Senator.

SENATOR ANDREW HAYDON
A summary dealing with the connection of Senator Andrew Haydon with 

the Beauharnois Power Project appears in the report of the House of Commons 
Committee submitted to us. We quote from it as follows:—

(1) The first connection of Senator Haydon with the Beauharnois pro­
ject appears to be in 1924, when his firm incorporated for Senator Mc­
Dougald and Mr. Henry the Sterling Industrial Corporation on the 5th 
July of that year and made the application of that Company to the two 
Departments of the Government for the right to divert 30.000 c.f.s.

(2) His firm was retained by Mr. Sweezey for the Beauharnois Power 
Syndicate in the fall of 1928 under somewhat pecidiar circumstances.

(3) Senator Haydon has been a member of the Senate since March
11, 1924, cmd was known, to Mr. Sweezey to be a member of the Liberal 
Party ulho collected campaign funds. The retainer was of an unusual 
character. The firm demanded in excess of $30,000 per year but Mr. 
Sweezey demurred and finally arranged that the firm of McGiverin, Hay­
don and Ebbs would be paid the sum of $50,000, conditionally upon 
approval of its application by the Governor in Council. On October 3, 
1928, this firm received a cheque from the Marquette Investment Com­
pany for $7,500 for legal services. On page 728, Mr. Sweezey says in an 
interview with Mr. McGiverin, “ However, by a compromise I agreed that 
if the thing got through, I would prefer to pay on that basis; if it went 
through I would pay him $50,000, and a retainer for three years at 
$15,000. . . it is human nature to work harder at a price.” Asked, in
the event of failure what would happen, Mr. Sweezey’s answer was “Well, 
he would have his expenses. At least I presumed that he would have to 
have his expenses. . . I was sure he would charge me something for it.” 
This arrangement was apparently made, according to Mr. Sweezey, some 
time prior to the 2nd October, 1928, (Evidence Page 729).

(4) On the 2nd October, 1928, a transfer was made to Mr. Ebbs of the 
Haydon firm, from Mr. Clare Moyer of the interest Mr. Moyer then held 
in the Beauharnois Power Syndicate for Senator McDougald.

(5) Mr. Ebbs, Senator Haydon’s partner, acted as Syndicate Manager 
for some time representing Senator McDougald. The Order in Council
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was approved, Senator Haydon’s firm was paid $50,000 and thereafter 
received several cheques in pursuance of the arrangement made with Mr. 
Sweezey hy which that firm was to he paid a retainer of $15,000 per year.

(6) Senator Haydon was a man of note and standing in his party 
and was recognized as one of the official organizers of the Liberal party 
in Canada. Senator Haydon became the recipient from Mr. Sweezey 
and the Beauharnois Company of sums of money for campaign purposes, 
said to be in excess of half a million dollars, and it is also to be noted 
that throughout this firm did not render any detailed bill for professional 
services, as shown by the vouchers (Exhibit Nos. 85 to 87 inclusive).

(7) In these circumstances, your Committee is of opinion that the 
acceptance of the above mentioned contingent retainer and of the $50,000 
involved, and of the campaign funds by Senator Haydon cannot be 
defended and is strongly condemned.

Senator Haydon did not give evidence before the House of Commons Com­
mittee but gave evidence before this Committee. In view of the further evidence 
given before this Committee with regard to Senator Haydon’s relations to this 
entire matter, we make the following comment, expression of opinion and 
report :—

Senator Haydon denied before this Committee that the $50,000 fee was 
made contingent on the passing of the Order in Council (P.C. 422). He also 
stated that the entire fee received by his firm aggregating $80,000 was for work 
which had been done for some time previous to the making of the fee arrange­
ment and also for work still to be done.

In coming to a conclusion as to xvhat the facts really were, it is necessary 
to take into account the entire circumstances surrounding this subject as revealed 
in the evidence. It is noteworthy that, as found in paragraph No. 6 above, 
Senator Haydon’s firm did not render any detailed bill, as shown by the Exhibits, 
and while it was decidedly in his interests to show that the legal services rendered 
were at least remotely commensurate with the money received, Senator Haydon 
fell very far short of establishing such services by his or any other evidence. 
It is impossible for us to find anything of a legal character that was done by 
this firm, which would have been remunerated by any company on a business 
basis at a figure equal or nearly equal even to the total retainers paid period­
ically by the Beauharnois Company to Senator Haydon’s firm aside entirely 
from the special $50,000 fee.

In the face of this fact and having in mind as well the high position enjoyed 
by Senator Haydon in the public mind in relation to the party in which he 
held high trusts, and having regard as well to the very positive, unequivocal 
and comprehensible account of the arrangement given by Mr. Sweezey, it is 
impossible for us to find otherwise than that the $50,000 fee was contingent 
on the passing of the Order in Council.

In this same connection it should be added that the account for services 
kept in the office of Senator Haydon’s firm with regard to the Sterling Industrial 
Company was continued into the account for service kept by the same firm in 
regard to the Beauharnois Project and all became one account and was finally 
closed by cheques from the Beauharnois Company.

Special reference must be made to the following evidence given by Senator 
Haydon before this Committee:—

Q. Then------ A. Mr. Mann, you have asked me about my conversa­
tions with Mr. Sweezey.

Q. Yes, Sir?—A. As far as I remember—as far as I remember my 
first conversation in respect of Beauharnois of any consequence at all; 
was with Mr. Sweezey. There were some others present; I don’t remem-
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ber all who they were. I saw in the papers that he had been sued or 
was going to be sued by people from London which run publicly under 
the name of the Great Lakes Transportation and Power Company. He 
always seemed to me one who was ready to go into ventures quite 
freely, from the time I first saw him. I first saw him at Queen’s College 
on these boards, and in respect of the discussion of investments and 
things I first became acquainted with him. I asked him on this occasion 
—it was sometime before 1929, or the beginning of 1929, perhaps—I 
asked him what good was Beauharnois. It didn’t seem to me it was 
of any value, because he had no takers of power. I asked him if he 
had any contracts for power. He said no, he had not particularly. He 
talked about Americans who would come and settle along the river, and 
enterprise would begin. I said to him: “What is the good of them if 
you don’t have something nailed down?”—I think I used the word that 
you have been asking me to repeat, “ moonshine ”—This will never get 
anywhere. It is not any good.” “ Oh,” he said, “ but when we have a 
contract in sight.” I said, “ where or how?” I had never heard of this 
before. He said with the Ontario Hydro Commission. I said, “ Why 
don’t you get it signed and get something solid?” And his answer was 
“Howard Ferguson won’t let it be signed until he gets $200,000.” I 
said nothing more and heard nothing more about Beauharnois for a good 
time.

This statement was at the first opportunity and most categorically, denied 
by Mr. Sweezey. This Committee while of the opinion that the evidence given 
by Senator Haydon and quoted immediately above was irrelevant to the sub­
ject matter entrusted to us as being beyond the scope of the inquiry, never­
theless agreed to take the evidence of Honourable Howard Ferguson, who was 
living in England—upon his requesting, by cablegram, permission to be heard.

The ' Honourable Mr. Ferguson came to Canada and stated in evidence 
that he came at his own expense and emphatically denied that any such con­
versation had ever taken place with Mr. Sweezey or anyone else. Both Mr. 
Sweezey and Mr. Ferguson gave evidence of the only two occasions upon which 
they had met and that on both occasions men of prominence and high stand­
ing were present, and in this respect their evidence agreed.

It is also to be noted that, although Senator Haydon in his first refer­
ence to this subject testified that the statement of Mr. Sweezey was made in 
the presence of others, he did not produce or offer to produce before this Com­
mittee any such other persons to confirm his account of the incident. Under 
these circumstances it is impossible to find otherwise than that Senator Hay- 
don’s evidence in this regard was not correct.

We ratify the conclusion of the Commons Committee as expressed in para­
graph No. 7 of the above report. Senator Haydon’s conduct was unfitting 
and inconsistent with his position and standing as a Senator of Canada.

SENATOR DONAT RAYMOND
A summary dealing with the connection of Senator Donat Raymond with 

the Beauharnois Power Project appears in the report of the Commons Com­
mittee submitted to us. We quote from such as follows:—

(1) Senator Raymond ivas appointed to the Senate on the 20th 
December, 1926. He, voluntarily, after the permission of the Senate had 
been granted, appeared before the Committee on the afternoon of the 16th 
July, 1931, and stated that he had subscribed on the 1st April, 1927, at 
the suggestion of Honourable Mr. Mitchell and Mr. Frank P. Jones, for 
800 units of the Beauharnois Syndicate at a price of $30,000, which he
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paid. These became 1,600 units in the second syndicate and as was his 
right, he subscribed for 1,600 further units, in the name of J. R. Lefebvre 
and made his holdings 3,200 units. On the whole transaction he realized 
as of the 17th December, 1929, $529,600 profit and 14,040 shares of Class 
A stock of the Beauharnois Power Corporation, Limited. Senator Ray­
mond sold all his originally acquired units at the same time that Mr. 
Frank P. Jones sold his at $550 per unit, and later Senator Raymond 
bought from W. G. Mitchell 350 units and from R. T. Fuller one unit in 
the Beauharnois Power Syndicate and he held these at the dissolution of 
the Syndicate on the 17th December, 1929. His total profit was as above 
mentioned. He states that neither at Quebec nor at Ottawa did he exert 
or attempt any political influence on behalf of the Beauharnois applica­
tions. His evidence is that he “did nothing to push the deal.” On page 
794 of the evidence, Senator Raymond was asked:—

Q. Then are we to understand you to say, that having this inter­
est in this project and knowing that there was a very strong opposition 
and a big fight being put up, you never turned a hand to help at all? 
—A. I do not know if there was anything in my power to do towards 
helping it.

Q. Well, you could help?—A. I thought the only help that I 
could give was to put my money in.

Q. I may take it then from what you say, that we have your 
unequivocal statement that at no time did you attempt to exert your 
personal influence on behalf of this project?—A. At no time.
(2) At the conclusion of his evidence one of the members of the Com­

mittee expressed the view that he ought to be commended for his frank­
ness in giving his evidence. It was, however, later disclosed in evidence 
that according to the bill of Messrs. Geoffrion and Prud’homme, Counsel 
for the Beauharnois Syndicate (Exhibit No. 114) from September 10, 
1927, to May 23, 1928, there appear some sixteen entries charging for 
interviews with and telephone to and from Senator Raymond. An inter­
view appears to have taken place on one occasion with Honourable Mr. 
Mitchell and on another occasion in Ottawa with Senator McDougald.

(3) On page 391, Mr. Frank P. Jones states, “I certainly asked 
Senator Raymond over and over again if he could not do something to 
get some action.”

(4) It transpired when Mr. Sweezey returned to give further evidence 
that Senator Raymond had received from Mr. Sweezey some $200,000 of 
campaign funds for the Liberal party. The commendable frankness 
would seem to require that Senator Raymond should have disclosed this 
to the Committee if he wished the Committee to understand that he was 
stating fairly his connection between the Government and the Beau­
harnois promoters.

(5) In view of Mr. Sweezey’s attitude throughout and his views as 
to the necessity for political influence, it is hardly conceivable that Mr. 
Sweezey would pay this large sum of money over to Senator Raymond 
unless he at least was satisfied that the Senator’s influence had been or 
would be worth the money and it is remarkable that Senator Raymond 
did not insist on making some explanation of his position in this regard, 
in view of his evidence.

Senator Raymond appeared before this Committee and gave evidence, as 
he had done before the Commons Committee. In explanation of the charge of 
lack of frankness stated or implied in the report of the Commons Committee 
with respect to himself, he submitted that at the Commons Inquiry he had not
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been asked at all with respect to campaign funds, and would have admitted the 
receipt of $200,000 for that purpose had he so been asked. He stated that he 
remained in the city and signified that he would give further evidence should it 
be called for, and left only on the assurance given him by a member of the Com­
mittee that he would not be further required. No evidence was adduced to con­
tradict Senator Raymond in this regard and we accept his evidence. It should 
be added, however, that according to the evidence of Senator Haydon, given 
before this Committee, Senator Raymond received further large sums in the way 
of campaign contributions such sums having first been given to Senator Haydon 
by Mr. Sweezey and by him handed to Senator Raymond. If the evidence of 
Senator Haydon in this connection is correct, and it is not disputed, it follows 
that Senator Raymond was not entirely frank in the submission of his evidence 
to this Committee.

Although further testimony was given by the production of a statement 
of account for legal services filed by Mr. Geoffrion, K.C., that there had been 
more conversations between Senator Raymond and Mr. Geoffrion after the 
application had been made to the Governor in Council for the passing of what 
became P.C. 422, and although the evidence given before the Commons Com­
mittee clearly shows a very deep and continuous interest on the part of Senator 
Raymond in procuring such Order in Council, nevertheless nothing was adduced 
to contradict Senator Raymond’s repeated declarations that he had at no time 
exerted his influence with the Government to the above end.

While this Committee agrees that the facts found in the summary of the 
Commons report referring to Senator Raymond are established, and with the 
opinions expressed in such summary, especially that contained in paragraph No. 5 
thereof, it is impossible for us to do otherwise than accept Senator Raymond’s 
denial that influence directed toward affecting government policy was actively 
exerted by him.

The evidence, however, is conclusive of the following facts: That Senator 
Raymond accepted from a company—directly or indirectly—very large sums 
of money by way of campaign contributions; that the company from which 
such funds were accepted was dependent vitally on government franchises or 
concessions; and that one of the governments from which such franchises or 
concessions were necessary was the government of Canada, of which Senator 
Raymond was a very prominent supporter.

This Committee feels it to be their duty to express the opinion that Senators 
of Canada should not place themselves in the position of receiving contributions 
from or being interested in an enterprise dependent on specific favour, franchise 
or concession to be made by a government whose conduct is, under the constitu­
tion of Canada, subject to review by both branches of Parliament.

All which is respectfully submitted.

CHARLES E. TANNER,
Chairman.
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Tuesday, 16th February, 1932.
The Special Committee of the Senate appointed for the purpose of taking 

into consideration the report of a Special Committee of the House of Commons 
of the last session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far 
as said report relates to any Honourable Members of the Senate, met this day 
at 2.30 o’clock p.m.

Present: The Honourable C. E. Tanner, Chairman, the Honourable 
Senators Béique, Donnelly, Copp, Griesbach, McMeans and Robinson.

The Chairman: Now, gentlemen, you have before you the resolution of 
the Senate, and you also have the report which is mentioned in the resolution— 
that is the report which is referred to, which is contained in the Senate Minutes.

Hon. Mr. Béique: Then there is the evidence taken in the House of Com­
mons.

The Chairman : The formal resolution of the Senate referred the report 
to us, and then provided authority whereby we can get the evidence, if we want 
it, from the House of Commons.

The Chairman : {To the Clerk of the Committee) Mr. Hinds, you com­
municated with the honourable members of the Senate who are mentioned in 
this report?

Mr. Hinds : Yes, sir.
The Chairman : By letter, did you?
Mr. Hinds: Yes, sir.
Hon. Mr. Béique : Senator Raymond is here. He was on the train this 

morning.
The Chairman : May I ask if Senators McDougald, Haydon and Raymond 

are here? I see Senator Haydon is here. Senator McDougald is not here, is he?
I think you had better read that letter, Mr. Hinds, and we will put it in 

the record.
The Clerk of the Committee:

Sir,—I have the honour, by direction, to inform you that the Special 
Committee of the Senate appointed for the purpose of taking into con­
sideration the report of the Special Committee of the House of Commons 
of last session to investigate the Beauharnois Power Project, in so far 
as the said report relates to any honourable members of the Senate, will 
commence regular sittings on Tuesday next, the 16th of February instant, 
at 2.30 p.m., in Senate Committee Room No. 262.

Your obedient servant,
A. H. HINDS,

Chief Clerk of Committees.

This letter was addressed to the Honourable W. L. McDougald, Room 919, 
360 St. James Street, West, Montreal, P.Q. A similar letter was addressed 
to Honourable Senator Haydon and to Honourable Senator Raymond. They 
were sent out on the 12th of February, instant.

Hon. Mr. Griesbach: By registered mail?
The Clerk of the Committee: Yes.

1
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Hon. Mr. Béique: I know Senator Raymond is in the building. He may 
be in his room just now. If he is required he can be had, because he is in the 
building.

The Chairman : Is Senator McDougald present, or represented by counsel?
Hon. Lucien Cannon: Senator McDougald is not here, Mr. Chairman.
The Chairman : Are you representing him?
Hon. Mr. Cannon : I am representing him, Mr. Chairman. I understood 

the meeting to-day to be a preliminary meeting for organization purposes, and 
that the Committee did not intend beginning its actual work to-day—that there 
is to be an adjournment. That is the understanding I had.

The Chairman : Then we can put it on the record that you are represent­
ing him.

Hon. Mr. Cannon: Yes, sir.
The Chairman: Senator Haydon, are you going to be represented by 

counsel?
Hon. Mr. Haydon: Yes, by Mr. R. S. Robertson, K.C., of Toronto.
The Chairman: And Senator Raymond is in the building, and I think you 

said, Mr. Béique, he did not intend to have counsel.
Hon. Mr. Béique: I think he intends to have counsel.
The Chairman : Well, I may say to the members of the Committee who 

were not present at the last meeting we had, immediately after the Senate 
adjourned, a resolution was passed to ask for counsel for the Committee of the 
Senate, I was in communication with the leader of the Senate, Mr. Meighen, but 
up to the present time I have had no definite information as to who is to act 
in that capacity.

Hon. Mr. Béique: It can be done before the next meeting.
The Chairman: Yes. Mr. Cannon, on behalf of Senator McDougald 

have you any suggestion to make as to when Mr. McDougald would find it con­
venient to be here?

Hon. Mr. Cannon : He is at the entire disposal of the Committee. We are 
altogether in your hands, Mr. Chairman. Whatever you decide will suit us.

The Chairman: I suppose that is true of you also, Mr. Haydon?
Hon. Mr. Haydon: Oh, quite.
The Chairman : And, I presume, of Mr. Raymond?
Hon. Mr. Béique: Yes, I would suggest that when this Committee adjourns 

it should adjourn to Tuesday the 23rd—Tuesday next.
The Chairman: That is a week from to-day.
Hon. Mr. McMeans : The Senate meets on the 1st of March. Perhaps 

we had better adjourn till the 2nd of March.
The Chairman : It is very desirable that we should have all the members 

of the Committee here without unnecessary inconvenience. Everybody would 
be here then. Senator Chapais is away. He could not be here to-day. Would 
that suit you, senator?

Hon. Mr. Béique: Yes.
The Chairman : Have you gentlemen any suggestion to make about that, 

or any desire? It is proposed by the Committee to adjourn until Wednesday 
the 2nd of March, at 11 o’clock in the forenoon.

Mr. Robertson: We will make that convenient for us.
The Chairman: We would like to consult your convenience as well.
Mr. Robertson : That is quite all right.
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Hon. Mr. McMeans: Do I understand that the gentlemen would be pre­
pared to go on on.that date—there would not be any requests for further 
adj ournments—peremptorily ?

The Chairman : Yes, well if that is satisfactory to all the Committee will 
be adjourned.

Hon. Mr. Béique: The witnesses will be called for then?
The Chairman : Yes.
Mr. Cannon, have you any desire that this Committee should summon 

anybody, any witnesses?
Hon. Mr. Cannon : Well, at present I am not in a position to make any 

suggestions along those lines, but if we felt that witnesses might be summoned, 
1 can give the Committee an assurance that I will communicate either with you, 
Mr. Chairman, before the Committee meets again, or the very day it meets, so 
that there will be no delay.

The Chairman: Yes, that will be understood.
Hon. Mr. Béique: I would suggest that Mr. Aimé Geoffrion, K.C., be sum­

moned to appear.
Mr. Robertson : May I ask if it would be quite in order to let counsel have 

in advance the names of the witnesses who are to be called?
The Chairman : Oh, I think so.
Mr. Robertson: We could prepare much better.
The Chairman : Oh, certainly. We have open court here.
Hon. Mr. Béique: As to that, it might be understood that anybody inter­

ested will be at liberty to ask that witnesses be summoned, and that the Clerk 
will let counsel know.

The Chairman : Mr. Hinds will have all the information.
Hon. Mr. Cannon : And may I ask that counsel be supplied with the pro­

ceedings of the Senate since the opening of this session, and also the proceedings 
of the House of Commons, so we will have before us a record.

The Chairman : Anything like that we will be very pleased to give you.
Hon. Mr. McMeans: You can get that from the Clerk.

The Chairman : Well, if there is nothing else, the Committee will stand 
adjourned until Wednesday, the 2nd day of March, at 11 o’clock in the forenoon.

The Senate,
Wednesday, March 2, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present: the Honourable Senators Tanner (Chairman), Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans, and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary, Alberta, counsel for the Committee.

The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec; Mr. 
John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec; and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, counsel for the Honourable Senator W. L. McDougald.
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Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, counsel for the Honourable 
Senator Andrew Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, counsel for the Honourable 
Senator Donat Raymond.

The Chairman: Gentlemen, at the last meeting of the Committee a motion 
was moved by Senator McMeans and seconded by Senator Donnelly, and it was 
ordered that the Government be requested to provide counsel to assist the Com­
mittee. That was decided at the last meeting of the Committee.

Hon. Mr. Béique: Mr. Chairman, I doubt that it would be regular. I think 
the regular way of proceeding would be for this Committee to obtain authority 
from the Senate to engage counsel. I do not think that it can be done in any 
other way.

The Chairman: Well, in pursuance of the Order which I just read I was 
in communication with the Department of Justice, and that department has 
assigned Mr. J. A. Mann, K.C., of Montreal, and Mr. A. L. Smith, K.C., of 
Calgary, as counsel to assist the Committee. Now, of course we all understand 
that the Senate lias to look to the treasury, which is controlled by the Govern­
ment, to pay for these counsel. I do not think there has been any question 
about the authority of the Committee, with the approval of the Government, as 
to assurance that these counsel will be paid. However, that is for the Com­
mittee to decide.

Hon. Mr. Béique: Well, of course we may possibly take it for granted that 
the Senate this afternoon will approve of it.

Hon. Mr. Chapais : Yes.
The Chairman: I think so. Now, these gentlemen are present this morn­

ing, Mr. Mann and Mr. Smith, and I understand that they are ready to take 
the conduct of the proceedings, which would be very satisfactory, I should think, 
to the Committee, because as members of the Committee we do not want to 
engage personally in these matters. We are here, as I hope, in a senatorial, 
judicial capacity, to hear what is to be said, and we will hear counsel for any 
one who is interested; but we have these two gentlemen who will carry on the 
proceedings, and conduct them, I feel sure, quite satisfactorily to the Committee.

Hon. Mr. Béique: Mr. Chairman, I would make another suggestion ; it 
would be that the counsel who will act to assist the Committee be requested to 
act as Attorney-General.

The Chairman: I should think so, yes, certainly; they are really repre­
senting the Senate.

Hon. Mr. Chapais: And representing the public.
The Chairman : And representing the public; I think that would be quite 

right. I think they are prepared to adopt that attitude.
Mr. Mann : That is correct.
The Chairm an : We are not here to prosecute anybody ; we are here to 

listen to anything that is brought out. Gentlemen, in that case are you ready 
to go on this morning?

Mr. Mann: We are ready, Mr. Chairman.
The Chairman : Then we put the matter in your hands; what do you 

propose?
Right Hon. Mr. Graham : Might I ask a question before you start? It 

will come up later. Now, as witnesses are to be subpoenaed, should not this 
Committee have something to say as to what witnesses are to be subpoenaed? 
Or can counsel go on and subpoena any witnesses they like, and open up any 
aspect of the case they like, without consulting the Committee? I am not ask-
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ing this as a foolish question, because I have a little information concerning it 
which would seem to very much broaden the scope of the reference. I do not 
think we have any right to go outside of that reference.

The Chairman: Oh, yes, we cannot allow counsel to subpoena everybody 
on everything.

Hon. Mr. Béique : We must be consulted.
The Chairman : I say all the summonses for witnesses would have to be 

signed by me. I will try to safeguard the public interest.
Mr. Robertson : I am appearing for Senator Haydon, who is not capable 

of being here this morning. He was anxious to be, but he had a different opinion 
from his doctor. I saiv the doctor yesterday. I assume this Committee would 
like to know what the doctor says as to Senator Haydon being able to give 
evidence or appear before the Committee, and the doctor was good enough to 
give me a certificate stating his opinion.

The Chairman: I do not think wye are in a hurry about that. I would 
prefer first to know what these gentlemen propose to do. We will take all due 
care to safeguard Senator Haydon.

Mr. Robertson : I want the Committee to know' that he is not able to be 
here, through illness, and I have information from his doctor that would be 
available to the Committee if they want to know what they can do about it.

The Chairman: That will be available later on.
Mr. Mann: I suggest that Mr. Robertson is right in saying for whom he 

appears, and I think it would be right if you were to ask other gentlemen for 
whom they appear.

The Chairman : Well, we know, about Mr. Robertson.
Hon. Mr. Cannon : I might say that at the last meeting I appeared for 

Senator McDougald. I may add that I have the pleasure of having with me 
two learned friends—Mr. Cook and Mr. O’Donnell, of Montreal—to assist me.

The Chairman : Is there any other counsel?
Mr. Vien: Mr. Chairman, it was at first thought that it was not necessary 

for Senator Raymond to be assisted by counsel before your honourable Com­
mittee, but inasmuch as there will be witnesses to be heard, and it might become 
advisable to put a few questions, I beg leave to appear w'ith him in this inquiry.

The Chairman : Is there any other counsel?
Mr. Mann: Then, Mr. Chairman, it might be well to have the order con­

vening the Committee read. There are four orders in all.
Hon. Mr. McMeans : We had all that at the first meeting.
Mr. Mann: Before asking the clerk of the House of Commons to produce 

the evidence on the inquiry last year, I might read these orders. The first order 
is on the Minutes of the Proceedings of the Senate of February 11, 1932, page 22, 
as follows:—

That a Special Committee of nine senators to be hereafter named, 
be appointed for the purpose of taking into consideration the report of a 
Special Committee of the House of Commons of the last Session thereof to 
investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said report relates 
to any Honourable Members of the Senate, said Special Committee to hear 
such further evidence on oath bearing on the subject matter of such 
report in relation to any such Honourable Members of the Senate as it may 
deem desirable and in accordance with constitutional practice, and that the 
said Committee be authorized to send for persons, papers and records.
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The second order is:—
That the fourth Report of the Special Committee of the House of 

Commons appointed to investigate the Beauharnois Power Project, laid on 
the Table of the Senate on the 1st August, 1931, be referred to the Special 
Committee of the Senate appointed for the purpose of taking into con­
sideration the said report in so far as it relates to any Honourable Members 
of the Senate.

The next order wall be found in the Minutes of the Proceedings of the Senate for 
the 12th February, 1932, page 30:—

That the following senators, namely: the Honourable Senators Béique, 
Chapais, Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans, Robinson, 
and Tanner constitute the Special Committee appointed for the purpose of 
taking into consideration the Report of the Special Committee 
of the House of Commons of the last Session thereof to investigate 
the Beauharnois Power Project in so far as the said Report relates to any 
Honourable Members of the Senate, and that the said Committee be 
authorized to sit during sittings and adjournments of the Senate.

And then we have this order:—
That a Message be sent to the House of Commons requesting that 

House to grant leave to their Clerk to appear and produce before a Special 
Committee of the Senate a copy of the evidence adduced during the last 
Session before the Special Committee of the House of Commons appointed 
to investigate the Beauharnois Power Project.

Therefore it seems necessary that the Clerk of the House be here, Mr. Chair­
man, and that he be required to produce the evidence, included among which are 
the Exhibits; and I assume that, for the convenience of the Committee and the 
convenience of the public, that the printed copies may be used, and that that 
evidence is evidence before this Committee.

The Chairman: Do you want the Clerk called?
Mr. Mann : I want the Clerk of the House of Commons.
Arthur Beauchesne, K.C., Clerk of the House of Commons, Ottawa, 

appeared as a witness, and, having been duly sworn, testified as follows:—
By Mr. Mann:

Q. You are Clerk of the House of Commons, Mr. Beauchesne?—A. Yes.
Q. Will you look at the Exhibits before you, listed in a list signed by Mr. 

Taschereau, the Clerk of Exhibits of the House of Commons, dated 29th of Jan­
uary, 1932, and will you look at the Appendix No. 5 of the House of Commons, 
1931, being Report of the Special Committee, and say if you produce these 
documents before this Committee as the Evidence, Proceedings and Exhibits taken 
before the Special Committee of the House of Commons in the Beauharnois Pro­
ject investigation in 1931?—A. Yes, sir.

Q. Please produce the list of all the Exhibits that were produced in the 
House of Commons Special Committee, as the Exhibits now before this Com­
mittee.-—A. I produce now the list of all the Exhibits that were produced before 
the Special Committee of the House of Commons which investigated the Beau­
harnois matter in the Session of 1931, together with the printed evidence that was 
taken before that Committee.

By the Chairman:
Q. That printed evidence is part of the Journals of the House of Commons; 

is that it—A. Part of the Journals, yes.
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By Mr. Mann:
Q. It is Appendix No. 5?—A. Yes, Appendix No. 5 of the Journals of the 

House of Commons of 1931.
The Chairman: Do any of you gentlemen want to ask Mr. Beauchesne any­

thing?
Hon. Mr. Cannon: Mr. Chairman, I do not wish to examine the witness, but 

when the investigation was held last year the senators who are concerned in the 
inquiry before your Committee were not parties to the investigation before the 
House of Commons; so I would like to ask your Committee for a ruling. Is that 
evidence produced with the understanding that, should any of the senators—I 
am speaking for my client—deem it advisable to cross-examine witnesses, an 
opportunity not having been given last year, is it understood that we have per­
mission to examine these witnesses if we wish to?

The Chairman : Yes.
Mr. Robertson: May I take a somewhat similar objection, but on broader 

grounds? My client, Senator Hay don, was not even able to be present at the 
examination before the House of Commons Committee, and had no opportunity 
of taking part in it or examining any witnesses ; so I suggest—and I do it with 
deference, knowing that this Committee is not bound by any rules of evidence 
or procedure—but I will submit this, after enquiring into the matter, that it is 
peculiarly within the jurisdiction of the Senate—the conduct of behavour or 
standing of any member of the Senate—and it is not the practice, when a 
matter is one that peculiarly comes within the Senate’s jurisdiction, to pay 
attention to what has happened in the other House or in any Committee of 
the other House. The matter is not one as to which this House concedes any 
jurisdiction in the other House to inquire into. I make that objection.

The Chairman : The scope of our inquiry is very clearly set out in the 
order of reference. We do not propose to go beyond that scope. Of course, 
later on, if we wish witnesses, or if you wish to examine witnesses, we will be 
very glad to accommodate you in the way of having them brought here, touching 
the matters that this Committee has to deal with.

Mr. Mann : I think, Mr. Chairman, it would be in order for this Committee 
to pass a resolution in respect to accepting the Blue Book, the Appendix, which 
has to be dealt with by counsel or by the Committee, and that the Exhibits 
be numbered simultaneously with the Exhibits as numbered in the House, in 
order to avoid confusion.

The Chairman : Is that the draft you gave me?
Mr. Mann: Yes. (Draft of Resolution handed to Chairman, and copies 

distributed to members of Committee.)
Hon. Mr. Béique : I would suggest that these words be added after the 

words “ produced upon the present inquiry ” :—
subject, however, to cross-examination which may be made by the parties « 
interested.

Mr. Mann: That is quite satisfactory; perfectly all right.
The Chairman : That is exactly what we want to do.
Mr. Mann: Exactly. Will the clerk read the motion?
The motion, as amended, was then read by the Clerk of the Committee, 

as follows:—
That the evidence taken and the exhibits produced before the Special 

Committee of the House of Commons appointed to investigate the Beau- 
harnois Power Project and now before this Committee, be received and
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accepted by this Committee to avail as evidence before it, to the same 
extent and with the same effect as if the witnesses had been examined 
and the Exhibits produced upon the present inquiry, subject, however, 
to cross-examination which may be made by the parties interested ; that 
the Blue Book entitled “ Special Committee on Beauhamois Power Pro­
ject,” Session 1931, printed by the King’s Printer, being Appendix No. 5 
to the Journals of the House of Commons, 1931, be used, referred to and 
dealt with by this Committee and by counsel as containing a true tran­
script of all things therein reported and printed ; and further that the
Exhibits be given the same numbers as those given to them before the
said House of Commons Committee.

The Chairman : Is that satisfactory to the Committee?
Motion agreed to.
Mr. Robertson : May I speak to the resolution for a moment?
The Chairman : Yes, certainly.
Mr. Robertson: I would like to make a suggestion, which is this. What 

has been referred by the Senate to this Committee is the report, and the report 
only. The evidence, exhibits, and all that sort of thing has not been referred 
here. Then, that evidence not only was taken, in the case of my client, behind 
his back, but it was taken on an inquiry conducted for an entirely different
purpose. The conduct of no senator was in question at that time. That was
not the subject-matter of the inquiry. This Committee has had referred to it 
now the duty of enquiring into the conduct of certain senators as referred to 
in that report. My submission, with all respect to this Committee, is that evi­
dence taken somewhere else—whether in a Commons committee or anywhere— 
for another purpose, would not be received in a police court; much less, I submit, 
should it be received in a place of this kind. Then, the Committee of the 
Commons, it is clear—I can give this Committee reference to pages if necessary— 
did not consider itself bound by any rules of evidence in its inquiry, as counsel 
for that Committee said on one occasion, “ The sky is the limit ”—speaking of 
what he was bound by; “ The sky is the limit ”—without any reference to 
what the limits were the other way. Now, one reading the evidence will find 
that all sorts of leading questions were asked, such as we meet in cases, but 
particularly so in the case of my client, who was not there. Witnesses were 
asked questions which in the ordinary course of proceedings would be considered 
as being atrociously leading.

Hon. Mr. Béiqtje: Allow me to draw you attention to this. The Committee 
has passed a resolution a moment ago accepting the evidence. Now you are 
objecting to that evidence being brought up before this Committee.

Mr. Robertson : I did not understand that the Committee had finally 
accepted the motion. I wanted to speak to it before it was decided.

Hon. Mr. Béique: There was a motion that was adopted five minutes ago.
* That was the time for you to make objections.

The Chairman : I do not think you need to fear that this Committee is 
going to ramble all over investigating what this book contains, a whole lot of 
matter that is not relevant to our inquiry at all ; but we are able to distinguish 
between that and what is relevant, I think.

Mr. Robertson : But it is the evidence that might be considered relevant 
here that I am objecting to, because it was not the subject of enquiry there.

The Chairman : But this Committee has the right to look at the evidence 
to see if the report is well founded or not.

Mr. Robertson : That is what I am submitting, with respect, that the Com­
mittee should not do. But what this Committee is to do is really to enquire 
into the conduct of these senators itself, and not to take the other.
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The Chairman : The Committee is going to look at the evidence to see if 
the report was justified or not justified.

Mr. Robertson : But you are not trying the Committee of the Commons, to 
say whether they were right in making the report. The charges are against my 
client.

Hon. Mr. McMeans: I do not think that there is anyone on trial at all; it 
is just an inquiry.

The Chairman: You will have every opportunity of bringing any witnesses, 
or cross-examining any witnesses that you like.

Mr. Robertson : What I want to warn the Committee against is paying any 
attention to the extraordinary examinations that were conducted before the Com­
mons Committee. They were not such examinations as would be permitted on 
-an inquiry of this kind, and the Committee should not submit to judging the 
matter on that evidence.

Right Hon. Mr. Graham : Don’t you think that the individual members of 
this Committee will exercise their right to value the evidence for what it may 
be worth, taking into consideration everything?

Mr. Robertson: Of course, as counsel of some experience, I know the diffi­
culty and the trouble of letting the judge read anything outside of the record 
except what he heard in court.

Hon. Mr. Béique: If any parties interested have any cross-examination to 
make now is the time to make it.

Hon. Mr. Copp: Any witnesses that were heard at the former inquiry, any 
counsel has the right to recall them for any purpose, for cross-examination or 
otherwise.

Hon. Mr. Chapais : That is accepted by the Committee.
The Chairman: What do you propose next?
Mr. Mann: Mr. Chairman, you will all appreciate that there was a great 

amount of evidence heard before the first committee a very large proportion of 
which is irrelevant to this inquiry. It was put in in a non-chronological way 
which would be difficult for this committee to follow or for anybody to follow 
without considerable labour. It was my proposal to put before the Committee 
a species of chronological statement of the events leading up to the inquiry, the 
matters inquired into, the subject matters referred to in the inquiry in order of 
date, so that when you come to inquire into the report and into the evidence, 
and into the further evidence that you may see fit to call or that other persons 
interested here may be privileged to call it will be simple to follow. I venture 
to suggest they will be privileged in every respect without any limitation what­
soever, to call anyone they so desire. I think it is the desire of this Committee 
that the fullest and most searching inquiry should be made, and for that reason 
in order to shorten and more systematize the matters that have to be gone into 
it was my suggestion to make a chronological statement of circumstances and, 
if that is satisfactory to the Committee, I will proceed to do so.

Mr. Vien: To what extent would such a statement be evidence or help­
ful to the Committee? May I suggest that it may perhaps be possible for the 
learned counsel to advise the committee of the material in this report which it 
would be unnecessary for them to go into?

Mr. Mann: Well, in answer to my friend, Mr. Vien, I think that that is 
throwing upon the committee and upon counsel a burden which their shoulders 
are not broad enough to carry. To do such a thing might result in very serious 
difficulties because counsel might advise the committee, and the committee 
might accept the advise of counsel, to eliminate certain portions of the evi­
dence which it might be discovered during the inquiry was absolutely neces­
sary to determine some fact and some circumstance to fit into the chrono­
logical history of this inquiry. That seems to me to be an answer to my friend, 
Mr. Vien.
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Hon. Mr. Béique: I understand you have your statement in writing, the 
statement you are going to give?

Mr. Mann: No, I have not got it in writing, Senator Béique. I have 
memoranda which I think I alone could read.

Hon. Mr. Béique: You have no objection to letting us see it before you 
proceed?

Mr. Mann : No. I think I have some copies of it here. There are some 
copies here which I prepared with the possibility in view that you might ask 
for it. And I may say, Senator Béique, that there are a few interlineations and 
a few explanations in respect to some of the statements that are not contained 
in there but which will be printed in the report of these proceedings and which 
will be available, of course, to this committee.

Hon. Mr. Béique: Will you give us two minutes to consider it?
Mr. Mann : Yes, sir.
Hon. Mr. Griesbach: Unless counsel is permitted to read his memoranda 

into the minutes we are only wasting time, because I understand there are only 
five copies available. If counsel gets on with his presentation then counsel 
and everybody else will have an opportunity of reading the minutes of these 
proceedings to-morrow. I suggest he proceed to do it.

The Chairman : Your idea, Mr. Mann, is to set out in chronological order 
a skeleton of all the facts?

Mr. Mann: Yes, that is it, Mr. Chairman.
The Chairman : You are not presenting this as a speech at all?
Mr. Mann: My idea, Mr. Chairman, is that by presenting this in chro­

nological form not only will it shorten the inquiry by systematizing the pro­
ceedings but it will be of some advantage to the committee in following the 
proceedings before the House of Commons Committee, and it will also assist 
counsel in following chronologically the history and circumstances of the Beau- 
hamois matter.

Hon. Mr. Béique: For my part I do not see any objection.
Hon. Mr. Chapais: I think it would be very useful for counsel.
Right Hon. Mr. Graham : It is information not evidence.
Mr. Mann: Entirely information, Senator Graham. Mr. Chairman, the 

Committee of Inquiry before the House of Commons was brought about by 
the charges of-—

Hon. Mr. Cannon: Before my friend proceeds further could we have a 
copy of that statement?

Mr. Mann: I may say to the Hon. Mr. Cannon that I have had a good 
deal of difficulty in getting anybody to write anything; but we will endeavour 
to have as many copies made as possible. I think you are welcome to what­
ever the committee can spare.

The Chairman : You will get copies, Mr. Cannon, in the printed pro­
ceedings.

Hon. Mr. Cannon : I understand that, Mr. Chairman, but I would like to 
follow my learned friend as he goes along.

The Chairman : Yes, certainly.
Mr. Mann: I was saying, Mr. Chairman, that the inquiry before the 

House of Commons Committee resulted directly from three speeches made by 
Mr. Robert Gardiner on the 22nd of May, 1930, on the 28th of May, 1930, and 
on the 19th of May, 1931. These speeches are reported in Hansard of 1930 at 
pages 2117 and following; then pages 2855 and following, and then pages 
1875 and following of the year 1931.
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Hon. Mr. Copp: What date is that of 1931, please? 1931 is not men­
tioned in the copy I have; it is all 1930.

Mr. Mann: You will find it referred to on the 19th of May, 1931.
Hon. Mr. Copp: It is 1930 here. That is the reason I asked the question.
Mr. Mann: The first one is the 22nd of May, 1930; then the 28th of May, 

1930; and then the 19th of May 1931.
Hon. Mr. Copp: It is 1930 here.
Mr. Mann: It should be 1931.
Mr. Vien: Would you repeat the references to the pages of Hansard, please?
Mr. Mann: The first reference is page 2117; the second reference is page 

2855; and the third reference is 1875, that is, of 1931.
Mr. Vien: Thank you.
Mr. Mann: The Commons Committee met and they sat, Mr. Chairman, 

from the 15th of June to the 22nd of July, and they had produced before them 
exhibits numbered up to 129. There are a few more exhibits than 129, because 
some of them are marked A and B, so there are probably about 135 exhibits. It 
will not be necessary to refer to more than a very small proportion of those 
exhibits—probably only those that are printed in the blue book—and with your 
permission I will call this document a blue book for short, which you have before 
you.

There were four reports made. The first three reports were merely reports 
of progress. The fourth report you will find at page 6'of the blue book. It was 
made on the 28th of July, 1931. The committee took into consideration, for the 
purpose of determining the scope of the inquiry, no doubt, all the angles from 
which they would have to go into questions, a species of short history of the 
waterways,—the St. Lawrence waterways question. Of course, I do not intend, 
except in the most casual remarks, to draw your attention to the international 
aspect of the St. Lawrence waterways question, and I only do it, Mr. Chairman, 
in order that it may fit into the chronological statements and the circumstances 
coming before this inquiry, as well as certain elements fitting into the respective 
commissions resulting from the respective international treaties, fitting in as well 
to the evidence which you will have before you. But in order that you will have 
a complete chronological view of the international aspect, I refer you to the 
report of this Special Committee of the Senate which was appointed on the 20th 
April, 1928, in respect of which Senator Tanner was chairman. That committee 
was appointed on the 20th April, 1928, and it brought in its report in book form 
in July, 1928.

Hon. Mr. Cannon : Is that one of the exhibits, Mr. Mann?
Mr. Mann : It is an appendix to the minutes of the proceedings of the 

Senate.
Hon. Mr. Cannon : I know, but has it been filed?
Mr. Mann : I do not know. The report has been filed.
Hon. Mr. Cannon: I mean before the Special Committee last year.
Mr. Mann: Yes. The report you will find in the appendix. It is referred 

to in several places, and I am only giving you that in order to shorten what I 
was about to say, namely, that I do not want to go into the national aspect of 
the international treaties; that the whole of this perhaps will be found in the 
beginning of that report at page 8, roman numerals.

On the 7th of May, 1924, there was finally the appointment of the engineers 
representing the Dominion Government to an international board known as the 
Joint Engineering Board. That resulted from the negotiations spread over 
several years, the appointment of the United States engineering members of that 
Board, and finally appointment by the members to represent that Board named 
by the Canadian government then in office.
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On the 27th of May, 1924, there was appointed the National Advisory Com­
mittee. That committee was appointed under Privy Council Order 779, and is 
Exhibit 113. Consequently it will be Exhibit 113, by virtue of your resolution, 
in this inquiry.

Right Hon. Mr. Graham : Are you sure the Senate appointed that commit­
tee?

Mr. Mann : No, the government.
Right Hon. Mr. Graham : Apointed by Order-in-Council.
Mr. Mann: I beg your pardon. It was a government committee appointed 

by Order in Council P.C. 779 on the 7th of May, 1924. I said the 27th—it was 
the 7th.

Now, I think this Order in Council ought to be read to the Committee, 
because it is the beginning of the circumstances which we are going to review 
in the next few days:—

7th May, 1924.
P.C. 779.

The Committee of the Privy Council have had before them a Report, 
dated 7th May, 1924, from the Secretary of State for External Affairs, 
submitting that the question of improving the navigation on the St. 
Lawrence Waterway so as to provide access to the Great Lakes for 
maritime commerce, is one of considerable difficulty and complication, 
and its right decision may be of the highest possible importance to Can­
ada. The project necessarily involves collaboration with the United 
States of America and the expenditure of very large sums of money. 
The minutest examination of the problem in all its aspects, financial, 
economic, technical and international, is not only justified but essential. 
The International Joint Commission has held hearings on the subject in 
both Canada and the United States, and has submitted a most elaborate 
and valuable report; the engineering problems involved have already 
been the subject of inquiry and report by an international board' of 
engineers, and are to be further investigated by another such Board; 
other technical connected questions are in course of being studied by an 
interdepartmental committee.

The Minister is of the opinion that it would be in the public interest 
to constitute a National Advisory Committee to consider generally 
whether or not the project would, if completed, be beneficial to Canada, 
whether the benefits which might accrue and the pecuniary returns, direct 
or indirect, which may be anticipated from it are such as to counter­
balance its disadvantages, if any, whether Your Excellency should indi­
cate a readiness to enter into discussions with the United States of 
America looking towards the negotiation of a treaty for the carrying out 
of the necessarv works, and what should be the character of the stipula­
tions which any such treaty should contain.

The Minister accordingly recommends that a National Advisory 
Committee be constituted for the purposes aforesaid, the Honourable 
George Perry Graham, Minister of Railways and Canals, to be Chairman 
thereof, and the following to be its members:—

Thomas Ahearn, Ottawa, Ont.
Honourable Walter Edward Foster, St. John, N.B.
Beaudry Leman, B.Sc., C.E., Montreal, P.Q.
Edward D. Martin, Winnipeg, Man.
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Dr. Wilfrid Laurier McDougald, Montreal, P.Q.
Honourable Sir Clifford Sifton, K.C.M.G., K.C., Toronto, Ontario.
Major-General John William Stewart, C.B., C.M.G., Vancouver, B.C.
Honourable Adélard Turgeon, C.M.G., C.V.O., Quebec, P.Q.
The Committee concur in the foregoing recommendation and submit 

the same for approval.
(Sgd.) E. J. LEMAIRE,

Clerk of the Privy Council.
Right Hon. Mr. Graham: There seems to have been confusion always in 

the public mind as to the functions of that National Advisory Committee. It 
was in no sense international, held no meetings jointly with the similar committee 
of the United States Government. A committee was appointed on each side of 
the line to advise its own government whether this project, if carried out, would 
be beneficial to its own country. It had nothing to do with the other country.

Mr. Mann : That was the committee which was appointed by this govern­
ment for the purposes which you have just mentioned.

Right Hon. Mr. Graham: The reason I interject this is so that members 
of the committee will not be led astray in thinking that it had functions similar 
to the Joint Engineering Board. Each side appointed members of a joint 
engineering board that met internationally as well as nationally; but this board 
was simply for the Dominion Government.

Mr. Mann: Exactly. If I have created the impression otherwise I regret 
it. It was purely a Canadian order.

Right Hon. Mr. Graham : It is a general impression.
Mr. Mann: Well, I may say it was a general impression with me for quite 

a number of hours before I discovered it, it became a particular impression later.
Now, sir, I want to say here that it will become necessary—in discussing 

this in chronological order of events—to name certain gentlemen who will be 
named throughout the investigations and throughout the evidence and through­
out the reports. I merely mention them by name as part of the circumstance 
of the chronology and for no other purpose; but it becomes a necessity in order 
to follow the chronology from beginning to end and so that you may appreciate 
what many persons interested—and some honourable gentlemen interested— 
was the value of the water power project both from a navigation point of view 
and from a power point of view. And, in that respect, I go to the report of the 
National Advisory Committee, which is Exhibit 77. I am reading from page 19 
of the exhibit, and the report of the majority of the committee. After all, it 
was the report ; but there were observations given by two of the members of the 
committee in the form of a minority report. This is the observations of the 
majority of the committee at page 19, Section 4:—

We believe that if a reasonable time were permitted in which to 
enable the resultant power to be economically absorbed the development 
of this national section would be undertaken by private agencies able 
and willing to finance the entire work, including the necessary canaliza­
tion, in return for the right to develop the power.

Then at top of page 21:—
For the same reasons which convince us that the development of the 

national section of the St. Lawrence should be entirely domestic, we feel 
that the Welland ship canal should continue to retain its purely Canadian 
complexion and be completed to whatever depth may ultimately be agreed 
upon, at the expense of Canada.
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Still reading from page 21 of the majority report :—
In conclusion we would suggest that early opportunity be taken to 

reply to the overtures to Canada which the United States has made in 
regard to the St. Lawrence project, and we are of opinion that Canada’s 
reply should contain the general sense of the views herein expressed. We 
would add the suggestion that, in view of the delicacy of the international 
negotiations involved, it would be inadvisable that our report be made 
public until such time as, in the discretion of the Government, it might 
be published without prejudce to Canadian interests.

The minority report,—it is not stated as a minority report but it is stated 
to be “ Observations upon the report of the Canadian National Advisory Com­
mittee, by certain of its members.” That is signed by Beaudry Leman and 
Hon. Adelard Turgeon, and it says, at page 27 of the report:—

It would appear of great importance that the Crown retain perman­
ently its proprietary rights in all the improvements connected with this 
vast undertaking and pertaining to both navigation and power develop­
ment. It is not difficult to visualize the immense value to Canada of 
retaining the control and disposal of such a large amount of hydro­
electric energy admirably situated and which may be advantageously 
developed. In respect of an undertaking of this magnitude, which may 
insure the prosperity of many generations of Canadian citizens, the per­
manent ownership of this great Canadian heritage should not be sur­
rendered to private interests but the operation of the power works 
developed by such a project could be leased or farmed out, under condi­
tions to be studied and determined.

In the opinion of the undersigned, the project is feasible and prac­
ticable and may be proceeded with when the important economic and 
financial questions involved in such an undertaking, a few of which are 
outlined in the preceding paragraphs, have been satisfactorily dealt with.

Now, proceeding shortly to the report, which you have before you—
The Chairman : What is the date of the report?
Mr. Mann: The date of the report, Mr. Chairman, is the 11th January, 1928.
Further to the importance of the power project, I draw your attention to 

page 6 of the report of the Commons committee, after hearing the evidence for 
a month and a half. That is page 6 Roman numerals of the Fourth Report 
of the House of Commons Committee:—

(1) The Soulanges section of the St. Lawrence river is that portion 
thereof lying between Lake St. Francis and Lake St. Louis which are 
some 14| miles apart, and between which there is a fall of 83 feet. The 
average normal available flow of the river through this section is in the 
vicinity of 230,000 cubic feet per second for 50 per cent of the time, 
making possible a development of 2,000,000 horse power of commercial 
electric energy at 85 per cent load factor. The site is in close proximity 
to the City and Port of Montreal, and is conveniently located on what 
must soon be a waterway capable of accommodating ocean-going vessels. 
It has therefore great possibility for industrial development if cheap power 
is available.

“(2) It is apparent that the Soulanges section thus presents an oppor­
tunity for hydro-electric development almost if not quite unique on the 
face of the globe. It is one of the greatest national resources in Canada, 
and in its natural state of great potential value.”

Now, I think that view was shared by one honourable member, and I may 
refer you, without reading, to the speech of the honourable member, Senator
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McDougald, published in 1930 at page 45 of the Debates of the Senate, Feb­
ruary 2, 1928, in which the honourable gentleman had the opportunity of review­
ing the situation and of referring to it as one of the greatest water powers on 
the face of the earth. It may be quite easily said that the celebrated Muscle 
Shoals, and Boulder Dam power projects in the United States were children 
beside the possibilities of the Soulanges section of Beauharnois.

I will proceed as shortly as possible now to the circumstances leading up 
to the organization of the Beauharnois Light, Heat and Power Company and 
later the Beauharnois Power Company, and all of the circumstances that inter­
vened right up to the date of the inquiry.

You have before you in the blue book—and you will be obliged to read 
and will read with care and interest—the history of Beauharnois, which is very 
shortly stated in the report. It began in 1796, and up to 1902 there does not 
appear to be anything except a general dealing with minor phases of the power 
problem and the possibility of the developing of that section. It was nothing 
more nor less than a small feeder to the St. Louis River, which was a grant to 
the original Seigneur de Beauharnois, and the feeder was built by him for the 
purpose of increasing the flow of the St. Louis River, a little river running from 
Lake St. Francis and running out near the village of Melocheville into Lake 
St. Louis. That was used by and leased to adjoining farmers from time to time 
for operating their grist and saw mills.

In 1902 a family named Robert had acquired all of the rights of the original 
grantees and they formed a corporation known as the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company. There was some discussion as to what rights the Roberts 
had ; but in any event what rights they did have they transferred to the Beau­
harnois Light, Heat and Power Company in 1902. There was litigation before 
the Exchequer Court, and in 1904 the Exchequer Court rendered its decision, 
indicating that while the Roberts did not have all the rights they thought they 
had, they had at least some rights in the power development in that section.

In 1909, as a compromise, a Privy Council order issued leasing to them for 
a period of 21 years the feeder which, in the meantime, had been enlarged.

The Canadian members of the enlarged Joint Engineering Board were Mr. D. 
W. McLachlan, Mr. Lefebvre, and Mr. Charles H. Mitchell, who are referred to 
throughout the evidence. They were appointed on 7th of May, 1924. The 
National Advisory Committee was appointed by P.C. 779 on the 7th May, 
1924. On the 5th July, 1924, Mr. R. A. C. Henry, who is referred to at page 
XVIII, had in his mind the canalization of the water power of the Soulanges 
section on the north shore.

Hon. Mr. Cannon : On which shore?
Mr. Mann: I beg your pardon, on the south shore. Mr. Henry was an 

engineer who had a very substantial interest in water powers; that was one 
of his pet hobbies. In 1912 he joined the Department of Railways and Canals 
of Canada, and he remained with that department until 1923. It is perhaps 
important for the Committee to have this chronology, because Mr. Henry was 
examined at very great length as a witness. He went with that department 
first as an engineer in 1912, and in 1923 he went to the Canadian National Rail­
ways, remaining with them until the 14th February, 1929, when he became 
Deputy Minister of the Department of Railways and Canals.

On the 5th July, 1924, a company was formed, named the Sterling Indus­
trial Corporation. That company was formed by Mr. Henry. It is fair to say 
that it was conceived by Mr. Henry and borne by him. Its birthright, to some 
extent, was helped by the Hon. Senator McDougald, who advanced Mr. Henry 
the sum of $10,000. That company will be referred to later in the chronology 
of events. What Mr. Henry did with the $10,000 is perfectly clear. He em­
ployed engineering skill, he paid engineers, he had reports made to him; and 
in any event, there was nothing improper in any shape or form in the advancing
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of $10,000 to Mr. Henry to further the hobby which he had. I have to state 
here that one of the incorporators of that company on the 5th July, 1924, was 
the Hon. Senator Hay don. I think his firm then was composed of the late H. B. 
McGiverin, Senator Haydon, and Mr. John P. Ebbs. Mr. Ebbs was also examined 
at great length in the inquiry. Only five shares of the company were ever issued. 
At page XVIII of the report you will see that the Committee refers to the fact 
that on the 5th July, 1924, an application was made by this company to the 
Department of Railways and Canals, for the right to divert from the St. Law­
rence river 30,000 c.i.s. at lake St. Francis and to use the same for power pur­
poses. On the 7th July, 1924, a similar application was made to the Depart­
ment of Public Works.

Right Hon. Mr. Graham: By the Sterling Company?
Mr. Mann : Yes, by the Sterling Industrial Corporation. The first one was 

on the 5th July, 1924, and the next was on the 7th July.
Right Hon. Mr. Graham : Which shore were they dealing with, the south 

shore?
Mr. Mann: The south shore. Those applications have a very important 

bearing on the general circumstances, because when we get down to 1929 we 
shall see that they were considered by the honourable gentleman to whom I 
have referred and Mr. Henry to have been very effective measures looking 
to a prior right to a diversion of 30,000 c.f.s. of water from the St. Lawrence in 
the Soulanges section. On the 26th September, 1926, Mr. John P. Ebbs, of the 
then firm of McGiverin, Haydon & Ebbs, became President of the Sterling 
Industrial Corporation.

Hon. Mr. Copp: Who became President?
Mr. Mann: John P. Ebbs, on the 26th September, 1926. I am not sure if 

Mr. McGiverin was dead then, but in any event the firm is now Haydon & Ebbs.
Hon. Mr. Copp: You have referred to Mr. McGiverin several times as a 

Senator. By so doing, you may cause confusion.
Mr. Mann: I beg your pardon. Mr. McGiverin was head of the firm but 

I do not remember when he died. His name ceased to be in the firm name shortly 
after he died. The firm now is Haydon & Ebbs ; I am using the term “ honour­
able gentleman ” so often that I may at times use it where it should not be used.

Hon. Mr. Copp: The only reason I interrupted you was because if you refer 
to the late Mr. McGiverin as a senator you may cause confusion by getting his 
name mixed up with that of someone else.

Mr. Mann: Yes, you are quite right, Senator Copp; I appreciate that. 
In 1926, or thereabouts, Mr. R. O. Sweezey comes into the picture. He was an 
engineer of unlimited scientific imagination with respect to power, apparently. 
He certainly was a man of indomitable courage and nerve. He says that after 
the report of the Joint Board of Engineers was made he had a discussion with 
an honourable member of the 'Senate with respect to that report, and it is only 
fair to say that all he did was to ask the honourable member for his views on the 
subject. What those views were do not appear. On the 3rd February, 1927, 
Mr. Sweezey procured from the heirs of the Robert family an option on the stock 
of the Beauharnois Light, Heat and Power Company. That is the family that 
I referred to a little while ago as having formed the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company in 1902. If you will look at page VII of the report you 
will find a condensed statement, showing that Mr. Sweezey procured an option 
of all the issued capital stock of the Beauharnois Light, Heat and Power Com-
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pany, all the shares in which were owned by W. H. Robert and other members 
of the Robert family, some 2,000 shares. At page VII, under the heading “ The 
Robert Interests,” in section (5) there is this:—

(5) W. H. Robert and the other Robert Heirs received for the 2,000 
shares of the Beauharnois Light, Heat and Power Company and such 
other rights, if any, as -were then outstanding in them

(1) Cash $1,520,000.
(2) 200 fully paid part interests in the Beauharnois Power Syn­

dicate.
(3) 21,000 Class A shares of the Beauharnois Power Corporation.
(4) 100 fully paid part interests in the Beauharnois Syndicate trans­

ferred from R. O. Sweezey account, which became 200 part 
interests in the Beauharnois Power Syndicate.

Now, I must say that the report there may be confusing, because it has 
anticipated itself away beyond 1927. What happened was this, that negotiations 
went on between Mr. Sweezey and the Roberts. The original proposition 
between Mr. Sweezey and the Roberts was not to give them this large sum in 
cash and these part interests and this stock, because at that time Mr. Sweezey 
had not in his mind projected or thought of or worked out the incorporation of 
the Beauharnois Power Corporation, which was a corporation that came into 
being only in 1929. Mr. Sweezey, of course, had an agreement with the Roberts, 
the details of which it may be necessary to reveal later. On the 3rd February, 
1927, Mr. H. B. Griffith, who was also examined as a witness at the inquiry, 
became a Director of the Beauharnois Light, Heat and Power Company. Remem­
ber, Mr. Chairman, that as I said a moment ago, the Beauharnois Power Cor­
poration had not been conceived at that time in any shape. In 1927 there 
was an application made to amend the charter of the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company, and on the 17th March, 1927, it is important to note, an 
application was made for an Order in Council approving of a power canal 
from Lake St. Francis to Lake St. Louis “ which can be readily adapted for 30 
feet navigation requirements ” and use of the necessary water not to interfere 
with navigation. Now, that application was not pressed in March 1927.

The Chairman : To whom was that application made?
Mr. Mann: It was filed on the 17th March, 1927, but it was not then pressed.
The Chairman : Filed where?
Mr. Mann : With the Department of Railways and Canals, asking for an 

Order in Council. The application is referred to on page VII of the Committee’s 
report. In May 1927 Mr. Sweezey had got far enough along to determine that he 
would form the first syndicate, and here is really the beginning of all the im­
portant circumstances. He organized what he called the Beauharnois Syndicate, 
which was an unincorporated syndicate with by-laws which are of record in the 
Blue Book, and with agreements to be signed by members who joined the Syn­
dicate. The whole details will be found on page XII of the report. That Syndicate 
which was organized on the 12th May, 1927, went out of existence on the 4th 
April, 1928. I shall speak of that date, the 4th April, 1928, in few moments when 
I come to the new syndicate, known as the Beauharnois Power Syndicate, or the 
second Syndicate.

Right Hon. Mr. Graham: Was this one unincorporated?
Mr. Mann : Both of them were unincorporated. At page XII of the Com­

mittee’s report there appear the names of the subscribers to the Syndicate organ-
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ized in May 1927, but it must be borne in mind that those are not the persons 
who subscribed at the beginning; they are those who during the whole period in 
which the Syndicate was in existence became members of it and subscribed to the 
5,000 units.

On the 13th June, 1927, Mr. Sweezey took complete command of the Beau- 
harnois Light, Heat and Power Company, and he thereupon put in his new Board. 
On the 11th January, 1928, the National Advisory Committee rendered their 
report. On the 17th January, 1928, the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company made an application to the Governor General in Council for approval 
under the Navigable Waters Protection Act, for the diversion of 40,000 c.f.s. 
It may be appropriate to refer here to Exhibit 1-A, which contains the famous 
Privy Council Order No. 422, passed on the 8th March, 1929. That application 
of the 17th January, 1928, was the application which, subject to changes and con­
ditions made and imposed, became Privy Council Order No. 422, of the 8th 
March, 1929.

Hon. Mr. Cannon : You say the application became the Order in Council?
Mr. Mann: The application was the basis of the Order in Council of the 8th 

March, 1929.
Hon. Mr. Cannon : Or was the reason?
Mr. Mann: Well, I would say that it was something that brought into being 

the Order in Council, if you prefer that. Any language that you choose is per­
fectly satisfactory, I am sure, to me.

Right Hon. Mr. Graham : The Order in Council was the answer.
Mr. Mann: The Order in Council was an answer. Exhibit 1-A, I may say, 

is merely a copy of the Votes and Proceedings of the House of Commons, in 
which is contained Privy Council Order No. 422. At page 5 it will be seen:—-

That the Beauharnois Light, Heat and Power Company has asked 
for the approval of its proposed development and in connection therewith 
made application for all such authority from the Dominion Government 
as may be necessary to divert from Lake St. Francis to Lake St. Louis and 
use an initial flow of 40,000 cubic feet of water per second, and, pursuant 
to the provisions of section 7, chapter 140, Revised Statutes of Canada, 
1927, the Navigable Waters Protection Act—the Company has applied 
for the approval of the plans and site of works proposed to be constructed 
in the St. Lawrence River with respect to the diversion of the flow of water 
mentioned above (Plans of the works consisting of 12 sheets and descrip­
tions and plans of the site thereof, in booklet form, annexed) ; and so forth.

I have been reading from Privy Council Order No. 422, but this is stated 
in the Order as being part of the application of the company:—

Should the Company desire to enlarge its canal and increase the flow 
of water through it prior to the time at which the Government shall notify 
it to install the locks above referred to the Company shall have the right to 
enlarge its canal and divert through it and utilize for the development of 
power all the flow of the St. Lawrence River between Lake St. Francis and 
Lake St. Louis with the exception of water required for flotage through 
the existing Boulanges Canal and with the exception of that quantity of 
water to the user of which existing power plants are now legally entitled, 
if at the same time it either constructs the locks above referred to, or 
alternately, at the option of the Government ; deposits with the Govern­
ment suitable guarantees to ensure the installation of the locks when they 
are required.



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 19

That is the substance of the application that I have just referred to and 
which, as suggested by the right honourable senator, resulted in an answer, 
which is known as Privy Council Order No. 422.

That was in 1928. This matter, of course, was the subject of a great 
amount of public interest and discussion, as well as of debate in the Senate and 
the House of Commons. I would merely refer to the Debates of the Senate of 
the 2nd February, 1928, for an indication of the views of some honourable mem­
bers named as to the great value of this project from the standpoint of power.

Now, to go back to the syndicates, on the 26th March, 1928, which was 
within eight or nine days prior to the time that the first syndicate was dis­
solved, you will find that Senator Raymond frankly admits having 800 part 
interests in that syndicate in the name of the Crédit Général du Canada. That 
was the financial organization used for the purpose of his enterprises. I am 
reminded by my friend Mr. Smith, that I should say, in fairness to Senator Ray­
mond, that the Crédit Général’s cheque had been put in a long time prior to 
that; it is stated in the evidence that the cheque was paid long before it appears 
he became a member of the syndicate, when the shares were given and the part 
interests were allotted to him. On the 4th April, 1928, there were allotments 
to Mr. Frank Jones and to Mr. L. Clare Moyer of 800 part interests in that 
syndicate. Mr. Frank Jones does not further appear, because in the course of 
a few months he sold out and took his money out, took whatever profit there 
was. Senator Raymond sold at the same time. These gentlemen do not 
appear further in respect of the second syndicate, except that Senator Raymond 
did buy 350 shares from one party and one share from another party, in the 
second syndicate, and he did own 351 part interests in the second syndicate. 
This syndicate we are concerned with now is the Beauharnois Power Syndicate.

On the 4th April, 1928, Mr. L. Clare Moyer, a lawyer, subscribed for and 
was allotted 800 shares of the first syndicate. That was the day that the first 
syndicate dissolved, and it is stated that these shares were purchased on behalf 
of the late Mr. W. B. Sifton. Those shares were purchased at $37.50. Incident­
ally, the shares purchased by Senator Raymond were at $37.50, and those pur­
chased by Mr. Jones were at $37.50. The other shares were purchased at from 
$42 up to $100 a share, the average price of the shares being some $46.92, I 
think, including some 600 shares that were given to Mr. Sweezey for nothing. 
When I say “ for nothing ” I mean not for money but for engineering services 
and other work rendered and information supplied.

As a result of the dissolution of the first syndicate on the 4th April, 1928, 
the Beauharnois Power Syndicate was formed that day. All members in the 
old syndicate, the Beauharnois Syndicate, were given two part interests in the 
Beauharnois Power Syndicate for one in the old, as and from the 4th April, 
1928. The result was that members who had subscribed in the old syndicate 
for 800 part interests immediately became vested with 1,600 part interests. And 
all other members were treated in the same proportion.

On the 18th May, 1928, one of the honourable members mentioned in the 
inquiry took over the interests stated by Mr. Moyer to have been for Mr. Sifton. 
This honourable gentleman has stated in public and in his evidence that he took 
over those interests on that date, though he has also stated in evidence that he 
did have chats about taking them over at a prior time.

Now, going on to the 23rd June, 1928, there was an emphyteutic lease. 
Hon. Senator Béique will be able to inform other honourable members of the 
Committee to the fullest extent what an emphyteutic lease is in French law. 
In the presence of Hon. Senator Béique and Mr. Aimé Geoffrion, I hesitate to 
give a definition of an emphyteutic lease. In any event, this one was for seventy- 
five years. It imports within its four corners not only a lease but the right in 
the soil, and it was granted on the understanding that the present negotiations
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with the Federal Government should result in authority to divert 40,000 c.f.s. of 
the river St. Lawrence. Between the 4th April and the month of October, 1928, 
Mr. L. Clare Moyer subscribed to the second syndicate, the Beauharnois Power 
Syndicate, for 1,600 part interests. That would be the additional equivalent 
of the original 800 which he had in the first syndicate. All the members had 
that right to subscribe at $100, and Mr. L. Clare Moyer did subscribe for 
another 1,600, undertaking an obligation of $160,000, of which ten per cent was 
payable.

On the 28th of October, 1928, one of the honourable Senators mentioned 
in the inquiry took over by an agreement all of the Moyer interests—that is 
to say, he took over 3,200 part interests in the syndicate, which Moyer states 
in his evidence had been subscribed for on behalf of Mr. Sifton. In any event, 
the honourable Senator stated in his evidence, and before the Senate, that in 
October, 1928, he did take these over—and there is no doubt about that—in 
the form of a transfer direct to him of these part interests, which later on 
became cash and stock in the Beauharnois Power Company. The honourable 
gentleman said that on the 18th of May he had paid Mr. Sifton for the shares. 
The method of payment, I think, was said to be in bonds through Mr. C. A. 
Barnard, if I remember correctly. They were taken over on the 18th of May, 
and formally and documentarily taken over in October.

The Sterling Industrial Corporation, the creature of Mr. Henry comes 
into the picture in December, 1928. You will note that all this time the appli­
cation of the Beauharnois Light, Heat and Power Company was before the 
Government and met with more or less varying success. It is my duty to invite 
your attention to Exhibit No. 75, an agreement between the Beauharnois Power 
Corporation of the one part and John P. Ebbs of the other part, and one Lyla 
Brennan, of the city of Ottawa, stenographer in Hon. Senator Haydon’s office, 
of the other part. That is a trust agreement whereby the 2,000 part interests 
in the Beauharnois Power Syndicate which had been issued for the shares of 
Sterling Industrial Corporation in October, 1928, were to be acquired by the 
Beauharnois Power Corporation. These five shares were to be handed over to 
Miss Brennan to be held by her, as trustee, and the consideration for the pur­
chase of these five shares, that had been issued and lain dormant was 2,000 
part interests of Beauharnois Power Syndicate. That agreement was made 
upon the condition that Beauharnois Light, Heat and Power Company’s appli­
cation before the Governor in Council was approved. The condition is:—

If the said application of the said Beauharnois Light, Heat and Power 
Company for the approval of its plan and site be not granted by the 
Dominion Government on or before the 28th day of February, 1929, 
then the trustee shall return to the said Ebbs and/or his nominees 
the share certificates of the Sterling Industrial Corporation Limited 
and the said Marquette Investment Corporation—

that was a Trustee Corporation formed by Sweezey for the purpose of dealing 
in securities and finances of the Beauharnois Power Company.

—shall be no longer entitled to issue the said 2,000 part interests or 
any, part thereof or certificates in virtue of this agreement and of the 
said resolution.

The sale was subject to the passing of the application of the Beauharnois Light, 
Heat and Power Company.

Now, just prior to the 8th of March, 1929, there was an invitation issued 
to all the interests who chose to discuss the application of the Beauharnois 
Light, Heat and Power Company, and you will find in Exhibit 1-A that at that 
meeting Mr. Aimé Geoffrion, K.C., who was acting as counsel for the Beau­
harnois Light, Heat and Power Company, in view of the protests put forth
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by a number of companies such as the Canada Steamships, the Canadian 
Light, Heat and Power, and others, agreed to a very immediate and complete 
modification of the application of the Company, and he said viva voce at the 
meeting that:

The application of the Beauharnois Light, Heat and Power Company now 
pending before the Governor in Council is purely and simply for 
the approval of plans for hydraulic development which will be subject 
to a condition that not more than 40,000 cubic feet per second shall 
be diverted from the river—from lake St. Francis, to be returned to 
Lake St. Louis, and used for power purposes by the Company between 
these two points; and any condition that the Government may exact, 
in any wording satisfactory to the Government, involving that limi­
tation, is accepted in advance by the applicant. If the engineers think 
that the plans should be altered to meet this declaration, the Com­
pany will submit to any such alteration.

On the 14th of February, 1929, Mr. R. A. C. Henry was appointed Deputy 
Minister of Railways and Canals, and on 8th of March, 1929, the famous Order 
in Council, No. 422, which is Exhibit 2-A, and is contained in Exhibit 1-A, was 
passed.

On the 25th of June, 1929, resulting from P.C. Order 422, an agreement 
was executed between the Department of Public Works and the Beauharnois 
Light, Heat and Power Company. This was followed by the filing of modified 
plans on the 23rd of July, and a further application on the 29th of July, 
1929, for the acquisition of 9,064 feet of Hungry Bay Dyke. Hungry Bay 
Dyke, I may say, was merely a dyke built by the Dominion Government 
following the completion of the Beauharnois Canal. The Beauharnois Canal 
was built in 1845, and later on there was an enlargement of the feeder, and 
there were hydraulic works which resulted in a certain amount of flooding, and 
so forth, and a dyke was built along the foreshore. The part of this map 
(Exhibit 18) which is closest to me is Lake St. Francis. The river runs off to 
the north of Grand Isle, which is between the north shore and the town of 
Valleyfield. This dyke was built following what would be the west shore of the 
Soulange section, and is shown by a line on the exhibit I now show you.

The application of the 29th of July was an application to acquire in the 
vicinity of a mile and three-quarters of the Hungry Bay Dyke. This is all 
prior to the Beauharnois Corporation coming into being. Then follows the 7th 
of August, 1929. It appears from the evidence, and I say it in general terms, 
that while plans were to have been produced and complete plans approved, they 
were not produced or approved in conformity with the requirements of the 
respective orders. This is merely stated generally in the report, and I state it 
generally here, if it ever becomes necessary during this inquiry to discuss 
the engineering problems. But the plans were not approved, and on the 7th 
of August this gigantic power project was proceeding without definite approval 
of the plans on which it was being built.

On the 17th of September, 1929, the Beauharnois Power Company was 
incorporated in the office of McGiverin, Hay don and Ebbs. There flowed from 
that company some subsidiary companies known as the Beauharnois Construc­
tion Company, the Beauharnois Transmission Company, the Beauharnois Land 
Company, the Beauharnois Railway Company, and the Marquette Construction 
Company, which was a Delaware company formed for the purpose of taking over 
and leasing United States machinery. Those were the children of the Beau­
harnois Power Company.

On the 31st of October, 1929, there was an agreement entered into between 
the Beauharnois Power Syndicate, the Marquette Investment Corporation and 
the Beauharnois Power Corporation, which is the organization of the Beau-
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harnois Power Company. That is Exhibit No. 55. By that Exhibit, and by the 
transaction which took place in the office of the firm of McGiverin, Havdon and 
Ebbs, the Beauharnois Power Syndicate purported to sell to the Beauharnois 
Power Corporation all the right, title and interest which it, the Beauharnois 
Power Syndicate, had acquired through the series of events to which I have 
drawn your attention during the last hour and a half, for $4,750,000 in cash, to 
be paid to the Beauharnois Syndicate, $10,000 to be used for the purpose of 
liquidating and winding up the Beauharnois Power Syndicate and taking care of 
the liabilities. The members of the syndicate were also given the power to 
subscribe to Class A shares of the Beauharnois Power Corporation to the extent 
of one million at the price of $1 per share. The same day an agreement was 
entered into between the Beauharnois Power Company and Newman, Sweezey 
and Company, of which Mr. Sweezey was the principal operator, under which 
there was an undertaking to purchase from the Beauharnois Power Corporation 
$30,000,000 of bonds at ninety, or $27,000,000 (six per cent bonds), the price 
being $30,000,000 of bonds and 770,000 shares of Class A stock.

On the 5th of December, 1929, there was an Order in Council passed in 
Quebec authorizing the transfer and assignment of certain waterpower leases 
at Beauharnois which had been vested in cotton companies, and those were 
assigned to the Beauharnois Power Corporation with the net result that the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company, of which all the stock was owned 
by the Beauharnois Power Company—all the assets had been transferred by 
the Beauharnois Power Syndicate—had then vested in it the right of diversion 
of 53,072 cubic second feet of the St. Lawrence river of a total estimated flow 
of 230,000 cubic second feet.

On the 17th of December, 1929, the Beauharnois Power Syndicate—that is 
the second syndicate—was dissolved—you will find this at page 13 of the report— 
then there necessarily became vested in Mr. John P. Ebbs, on behalf of the 
honourable gentleman, 5,200 part shares of the 25,000 in that syndicate, with 
the result, of course, that the syndicate had received the $4,750,000, divided 
rateably among them. The result was that the syndicate got $150 cash and 
forty shares of the Class A stock of the Beauharnois Power Corporation for 
each part interest of the Beauharnois Power Syndicate.

Now, Mr. Chairman, I have not thought fit to go further in a chronological 
way. I have brought you up to 1930, and it does not seem necessary to go 
further than that at the moment.

The matters that you have to deal with have reference to the Hon. Andrew 
Haydon, Hon. Wilfrid Laurier McDougald and Hon. Donat Raymond. Senator 
Haydon was called to the Senate on the 11th of March, 1924. He is a barrister 
of reputation, a graduate of Queen’s University, and a trustee of Queen’s Uni­
versity. Hon. Wilfrid Laurier McDougald was called to the Senate on the 
25th of June, 1926. He was twice chairman of the Montreal Board of Harbour 
Commissioners, being first appointed in January, 1922, and the second time in 
October, 1926. He is a graduate of MfcGill University. The Hon. Donat 
Raymond, who was summoned to the Senate on the 22nd of November, 1926, 
is well known in financial circles in Montreal. They are all men of standing, 
education, and of great financial responsibility and wealth.

These gentlemen, sir, do not stand charged before this Committee; they 
stand named in a report of the Committee of the House of Commons which 
this committee has thought fit to act upon. They do not stand impeached 
before this committee in any way. They are here for the purpose of an inquiry 
into matters which have been mentioned and with which their names have 
been connected throughout the evidence given before the House of Commons 
committee. It is fair to say that these men did to some extent answer the 
suggestions made against them. Senator Haydon was not able to appear before
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the committee, a certificate of the doctor—I think it was Dr. Argue—stating 
that he was not able to appear. Senator Raymond did appear. His evidence 
appears at pages 787 and 796, and I merely invite your attention to that evi­
dence. Senator McDougald also appeared before the Commons committee. His 
evidence is very extensive and your attention is invited to that evidence also. 
I may say, sir, that Hon. Senator McDougald also defended himself in speeches 
that he made before the Senate on the 19-th of April, 1928, the 30th of May, 1931, 
and the 16th of July, 1931. If you care for the references I can give them 
to you—the first one, the 19th of April, is page 236 of the Senate Debates of 
1928; that of the 30th of May of 1931 is to be found at page 129 and following 
of the Debates of the Senate of that year, and the honourable gentleman’s speech 
of the 16th of July will be found at page 434 and following. I shall not refer 
to these speeches in any way now.

I think it is for you gentlemen to consider that this is not a trial of indi­
viduals; this is a matter for consideration as to whether the -dignity and privi­
leges of the Senate have been assailed, if any of its members have been guilty 
of any offences, whether any of them has been guilty of breaches of trust, guilty 
of corruption, guilty of breaches of duty as senators, or men occupying public 
office, of conduct unbecoming the character of a gentleman, or subordinating 
their duties as public men to their personal interests. I suggest, sir, that it is 
the Committee’s desire, and the obligation that it has assumed towards these 
honourable gentlemen, the Senate itself, and the people of Canada, that this 
inquiry should be as searching and rigorous as it is possible to make it, and that 
every opportunity should be given to these gentlemen to have any witnesses they 
want examined in the most searching and exhaustive way. They may have 
every benefit of cross examination of any witness you think fit to call, so that 
in every respect this question which has been a stain on the character of the 
honourable gentlemen and upon the dignity and honour of the Senate, may be 
probed to the bottom. Everything must be done to obtain justice and truth in 
order that the Committee may fulfil its duty to the people of Canada and to the 
Honourable House of which they are members.

The Committee adjourned until 3.30 p.m.

The Committee resumed at 3.30 p.m.
All the members of the Committee being present.
The Chairman : Now, gentlemen, what will be our next step?
Mr. Mann : Mr. Chairman, the preliminaries of this inquiry have occupied 

very much less time -than we thought they would. Under the circumstances, 
there had been some witnesses summoned, but rather than -have them stay 
around here and do nothing, they have been asked to come to-morrow morning. 
I am informed that there is one witness here who was asked to attend. If he 
wants to give his evidence he may do so, but under the reserve of his returning 
at a later -date for cross-examination. If it is the de-sire of the Committee that 
he should be heard we see no objection to hearing Mr. Aimé Geoffrion, and of 
course we must be just to the Committee, with the reserve that he return for 
cross-examination at a later date.

Hon. Mr. Bbique : Possibly you might wait until you have heard his evi­
dence.

Mr. Geoffrion : I have no objection whatever to come back if I am needed 
for -cross-examination. I will try so that there will be no need of it, but if there 
is any need I will come.

Mr. Mann : We have no objection to the examination of Mr. Geoffrion pro­
ceeding.

Hon. Mr. McMeans: Who is -calling him?
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Hon. Mr. Béique : He is called by the Committee. It was stated the other 
day that Mr. Geoffrion would be examined.

The Chairman: He is called at the instance of Senator Béique. Have any 
of you gentlemen any objection?

Hon. Mr. Béique: With the consent of Senator Raymond.
Mr. Mann : We are informed by Senator Raymond that he is calling Mr. 

Geoffrion.
Hon. Mr. McMeans: He is a witness on behalf of Senator Raymond?
Mr. Mann : Yes, so I understand.
Mr. Vien: I think that it is at the request of honourable Mr. Béique, one of 

the members of the Committee, that Mr. Geoffrion was brought here to-day. 
That is the situation as I understand it.

Hon. Mr. Béique : At my request he was summoned to be examined to-day.
Mr. Vien: That is my understanding.

Aimé Geoffrion, K.C., Montreal, Quebec, appeared as a witness, and, 
having been duly sworn, testified as follows :—

The Chairman : Is there anybody to examine him, or is he to make a state­
ment?

The Witness: Oh, I have no statement to make. I will be questioned.

By Hon. Mr. Béique:
Q. You have been acting for Senator Raymond, I think, or your firm, and 

there are some charges made against him?—A. No, Air. Béique, the charges you 
are probably referring to—the case you discussed with me some time ago—were 
charges in an account, in a bill! for services to the Beauharnois, Light, Heat and 
Power Company, in which the name of Mr. Raymond appeared, connected with 
either telephones or interviews.

Q. Have you a copy of the Bill?—A. I have an extract from the bill.

By the Chairman:
Q. You appeared before the House of Commons Committee?—A. No. 

You will find, I think, in the report of the Committee a suggestion that Mr. 
Raymond’s name appeared in connection with telephones and interviews with 
me in my bill against the Beauharnois Light, Heat and Power Company ; and 
the suggestion, or insinuation, or inference was made that he had taken a very 
active part in that affair, either by his influence or otherwise; and I was asked 
to come here to say what I could say in connection with those charges. Now, 
if you want me to make a statement I have no objection.

The Chairman: Yes.
The Witness: Mr. Raymond was, as was stated, personally interested for 

a time as a member of the syndicate that held the shares of the Beauharnois 
Light, Heat and Power Company, and he was largely interested in that. He 
was therefore one of my clients. Now, my work down to August, 1928, was 
entirely devoted to the Quebec end of this thing. I do not suppose you are 
concerned with that part of it. If you are not concerned with that part of it, 
as I will assume, then I will take the part of my bill for what I may call my 
activities in Ottawa. That begins in August, 1928, as far as I can tell, it is in 
August, 1928, that I was first asked to take an interest in the Ottawa end of the 
affair. The application at Ottawa had been made long before. Some other 
people concerned with the company had been attending to the Ottawa end, but 
as far as I can judge from my bill, I was called in to take a hand in the Ottawa 
end of the affair only in August, 1928.
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By Mr. Mann:
Q. Excuse me, Mr. Geoffrion, if you will look at Exhibit 114 that is not 

the bill we are discussing now; that is the one previous to that; that seems to 
end in July, 1928; that starts in 1927?—A. I have two bills.

Q. If you are referring to some other bill would you mind letting us know? 
—A. You see, the lease was signed in May, 1928, in Quebec. That bill refers 
to Quebec. Of course I will discuss that end of it if you like. That bill is 
exclusively occupied with services rendered in Quebec.

The Chairman: Is there a number on that?
Mr. Mann: 114.
Hon. Mr. McMeans: Services rendered to the company?
The Witness: Yes.

By Mr. Mann:
Q. And paid by the company. This apparently is referred to as your bill. 

This is the only one I am able to discover in the record?—A. There is another, 
because that covers my sendees before the Quebec Legislature and the Quebec 
Government.

Q. Was that put in before the Committee in the House?—A. I do not know; 
I was in Europe, and I don’t know what happened. All I can tell you is that 
I know from my books that I have one bill for services for Quebec Legislation 
and before the Quebec Government in connection with getting the Order in 
Council and the lease. Then there is another that deals with subsequent mat­
ters, and that includes my activities in Ottawa that began, as I say, apparently 
in August, 1928.

Hon. Mr. Copp: Is there such a bill as that filed as an exhibit?
Mr. Mann : I do not find any buit that bill 114.

By Mr. Mann:
Q. You are talking of something of which we have no written information, 

unless you care to file it?—A. I do not object to file it.
Mr. Smith : That is not before the committee.
The Witness : The bill is exclusively devoted to services in Quebec. I do 

not think you are concerned in that.

By Hon. Mr Béique:
Q. Just state the purpose.—A. In Quebec I had two things to do. I first 

had to get the old charter of the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
amended in a very trifling respect. Engineering had revealed that the place 
where the intake from Lake St. Francis had been located by the old Statute 
was not feasible as an engineering proposition. It had to be moved some hun­
dreds or thousands of feet north or south, I don’t remember. The same thing 
applied to the outlet. So I needed legislation to move the intake and the outlet 
to make it feasible engineeringly. I am not revealing a secret by saying that 
when I came to ask that rather harmless bill I was met with tremendous oppo­
sition by the competing power companies. Naturally they knew perfectly well 
that the engineering scheme as contained in the charter originally was not 
feasible, and that it would become feasible with the modifications. The first 
year I went down in respect to that I was met with tremendous opposition. I 
had not approached the Government as to the scheme itself, and they knew 
nothing about it. Therefore I thought the best way was to withdraw my bill. 
Then the next Session, when I approached the legislature with my bill, the 
Government knew that my people were serious and that the scheme was feasible, 
and there was a tremendous amount of electric power to be developed there.
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I convinced the Government that it would be a good thing, and my bill was 
presented the second year and passed in spite of the opposition. Then I dis­
cussed with them the terms of the Order in Council—which Order in Council, 
apparently, was acceptable to my clients—but it imposed the hardest conditions 
that any government in Quebec had till then imposed on any company. After 
discussion with my clients they accepted that as it was, and that was the end 
of Quebec. But it has been suggested that those consultations with Mr. Ray­
mond at that time indicated that he was using influence. He was not using 
influence at all ; he was interested financially from a certain date, and from that 
date I would see him occasionally, not often, as shown in the account, and I 
would give him information, get instructions from him, and I would gather those 
people together and ask them whether such and such a condition was acceptable.

By the Chairman:
Q. Who were you acting for?—A. The company.
Q. The Beauharnois Syndicate?—A. The Beauharnois Syndicate—I beg 

your pardon.

By Mr Mann:
Q. The company had not come into existence?—A. No; I was acting for 

the Beauharnois Light, Heat and Power Company, whose shares were entirely 
owned by the syndicate; so that the members of the syndicate were, in a prac­
tical sense, my clients. Now, they came to see me sometimes, to see what was 
done, or to know what was to be done, or to discuss whether such and such a 
condition would be acceptable.

Q. The syndicate held the bag?—A. Oh, yes, the syndicate had the money. 
When it came to the Ottawa end—

By Hon. Mr. Chapais:
Q. That was in 1927?—A. That was in 1927.
Q. You came twice. You became interested in 1927 and 1928?—A. In 1927 

I discovered my plan was not matured, the Government knew nothing of it, and 
I withdrew my bill.

Q. Had the companies here fought you very hard?—A. I saw when I went 
first that I would not be able to get through, but the second time I went through 
with sailing colours. In Ottawa my troubles wrere entirely legal, not engineer­
ing. The theory I held, and I still hold—and I think it is clearly a sound theory 
—is that the water power belonged to the province, so we had asked for a grant 
from the province. We now came to the Dominion only for approval or dis­
approval under the Navigable Waters Protection Act. If we were right on that 
question, all the Dominion Government had to do was to get its engineers to 
report on the subject. If the engineers reported favourably, namely, that this 
was not an interference with navigation, they were bound to give us their 
approval. The decision is a judicial one. If they thought it was an interference 
they were bound to say no. That was a matter for the engineers almost entirely. 
1 did not need to consult Mr. Raymond, because as an engineer I do not think 
he is of any use.

By Hon. Mr. McMeans:
Q. It depends on what kind of an engineer?—A. I have my engineers, and 

they were fighting it out with the Government engineers, but there arose a second 
point. That was that these waters belonged to the Dominion. I first tried to 
convince the Department of Justice that that was not right. I was anxious not 
to take any reference to the Supreme Court, because I was in a hurry, and that 
reference might have gone to the Privy Council, and that takes long. So I sug-
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gested to the Government that they should put in the Order in Council a clause 
stating that this was only an approval under the Navigable Waters Protection 
Act, and that if it turned out that the Dominion was the owner of the waters 
then the matter would be reopened. That did not succeed at that time. They 
insisted on a reference to the Supreme Court. At last we got a judgment which 
was considered a victory for the province. The Dominion did not appeal, and 
then they came to my suggestion and agreed to give me an Order in Council 
which would contain a clause that if the Dominion Government had rights, then 
we would have to make a new deal. I then started discussing with them about 
the terms of that Order in Council. Mr. Raymond could not be of any help to 
me. I did not need any influence. It was purely a question of law, negotiations 
and terms. I think there are eight interviews altogether that I find during the 
seven months, with Mr. Raymond. They are all of the same character. Appar­
ently I wanted information from him or he wanted an interview with me; but 
I never had any need of his influence, because the field in which I worked any­
way—I am not speaking of the field in which others work—had nothing to do 
with influence. It was all connected with legislation, or discussing the terms of 
the contract.

By Mr. Vien:
Q. Mr. Geoffrion, would you take this Exhibit 114 and look at certain entries 

on the first page of it, where Senator Raymond’s name is mentioned once or 
twice?—A. On the first page?

Q. Yes, on the first page.—A. I have an extract here prepared by my 
employees showing where Senator Raymond’s name appears. September 10th 
there is an interview with Mr. Raymond. September 14th—

By Hon. Mr. Cannon:
Q. What Year?—A. 1927. And September 19th, and then nothing until 

December.

By Mr. Vien:
Q. In all these interviews did you, in any way, request or seek the Senator’s 

influence?—A. I was discussing, undoubtedly, Beauharnois, but I certainly did 
not ask him for his influence because I did not need it. The field in which I was 
working did not require it.

Q. And is that true of all the interviews mentioned in this bill?—A. Neces­
sarily.

Q. So far as Senator Raymond is concerned?—A. That is what I am trying 
to say. All my activities were activities of a class that did not require any. 
influence whatever.

Mr. Vien: That is all, thanks.
Mr. Mann: Is that all?

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Geoff rion, would it be correct to say that from August 1928, you 

were in charge of the application for the granting of the Order-in-Council ap­
proving the application?—A. I was certainly attending to it. Whether I was alone 
as a lawyer or not I am doubtful ; but I certainly was attending from time to time 
from August 1928 till March.

Q. And do you recall Colonel Thompson acting under instructions from the 
Dominion Securities Corporation?—A. There were quite a few of them. I was 
one of the lawyers.

Q. It was a legal matter?—A. As far as I am concerned it was nothing but 
a legal matter.
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By Hon. Mr. Cannon:
Q. Mr. Geoffrion, you stated to the Committee that that bill, which was 

filed as Exhibit 110, covers work done by you in connection with activities in 
Quebec.

Mr. Mann: Exhibit 114, Mr. Cannon.
Hon. Mr. Cannon : Exhibit 114.
The Witness: I will explain that first. If Mr. Mann prefers to cross- 

examine me he will find that once during that period I went to Ottawa. I think 
I remember why it was, certainly in connection with Quebec, because at that 
time I had neither the lease nor the Order-in-Council nor even a Bill, and I 
believe it was because the people at Quebec had suggested and the government 
had acquiesced in the idea that it might be better for me to get my approval from 
Ottawa first. I suppose each government likes to pass the buck to the other 
government. At all events my experience is they do. I was told I had to go to 
Ottawa first. Generally, we are obliged to get our grant from the province and 
then come to Ottawa for the approval. However, I came here and saw the 
engineers of the department, and was given no encouragement in that direction. 
That is the only attendance in Ottawa at that time. Except for that it is all in 
connection with Quebec.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. When evidence was being taken last year before the House of Commons 

Committee reference was made to certain items in your bill wherein Senator 
McDougald’s name is mentioned?—A. The same remarks would apply.

Q. If you will look at your account, I think that the dates are December the 
10th, December the 17th, 1927, and January the 9th?—A. December the 10th?

Q. December the 10th, yes.—A. No McDougald entry on December the 10th.
Q. I see, a week later, on the 17th December “ Interview with Senator 

McDougald ”.—A. Yes.
Q. Would you state to the committee, Mr. Geoffrion, if you recollect after 

this interval of several years, what could have been the reason for these inter­
views?—A. I cannot do that. I can only give the general character, and surmise 
from my memory of the particular lines of the case what was the general character 
of the interview with these people. I cannot do more than that.

Q. At that time Senator McDougald was chairman of the Harbour Board 
of Montreal, was he not?—A. I have no doubt he was.

Q. And you were counsel for the Harbour Board?—A. Yes.
Q. Was the Harbour Board connected in some way or other with power 

projects at that time generally?—A. I tell you, Mr. Cannon, I am trying to 
think. I think it is extremely unlikely that I would have charged to the Beau- 
harnois Light, Heat & Power Company services rendered to the Montreal Har­
bour Board. I may have tried to see Mr. McDougald as chairman of the Mont­
real Harbour Board with the possible object of ascertaining what his attitude 
was. That is a possibility; but as to the suggestion that I would charge that 
to the Montreal Harbour Board—

Q. I have not suggested it.—A. It may have been done by mistake; but it 
is not likely.

Q. I never suggested that, that you have charged to the Beauharnois work 
that should have been charged to the Montreal Harbour Board. What I was 
suggesting is that you might have had an interview with Senator McDougald 
as chairman of the Board.—A. That is possible, because I know there was quite 
an agitation in Quebec. The Canada Steamships, among others, were fighting 
us. It had been suggested that the levels of the water in the harbour might be 
affected, and I might have telephoned on that account to Senator McDougald, 
but I don’t know.
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Mr. Mann: I think you have expressed your willingness to send us that 
other account. You might send it on so that it can be filed as Exhibit 131 
before this committee. Under the reservation which has been acceded to, I do 
not think I have anything further to ask. Have you, Mr. Smith?

Mr. Smith: Not now.
Mr. Mann : Thank you, Mr. Geoffrion.
Mr. Vien : Mr. Chairman, if I am in order I would like to ask leave for 

the Honourable Senator Raymond to make a very brief statement of fact aris­
ing out of some comments contained in the Fourth Report of the Committee 
of the House of Commons which has been tabled this morning. It will take 
a very few minutes and I think it will facilitate your work if the Senator is 
allowed to make a statement now. If it is in order he is willing to do it now.

Mr. Mann: Mr. Chairman, with the express views of this committee, and 
as the matter has been determined this morning—and I know the committee do 
not want in any way to make it difficult for Senator Raymond or for anybody 
else—we have decided to proceed in a chronological manner. But if Senator 
Raymond feels that there is an injustice being done in refusing him permission 
to make a statement, as far as counsel is concerned I may say to the committee 
that we hâve no objection to hearing him, under the same reservation that he 
return at a later time.

Mr. Vien: It will be clearly understood that Senator Raymond will always . 
be at the disposal of the committee and of counsel when required on notice, to 
be examined or re-examined, or cross-examined.

Mr. Smith : Mr. Geoffrion was heard more to convenience him as he has 
an important engagement. If Senator Raymond is going to be here—as his 
counsel says—right along, I can see no reason for interjecting at this time. How­
ever, as we say, we are entirely in the committee’s hands.

Hon. Mr. Béique: I do not see any objection. It is not a long statement.
Mr. Vien: It is very short.
The Chairman : As far as I see the matter, I understood that we were going 

on, that the gentlemen who are acting as counsel for us were going to call wit­
nesses. I think it would be more in order to have them call their witnesses and 
complete their case and then let Senator Raymond come in with any answer that 
he has, and any of the other gentlemen.

Mr. Mann : That would be the logical thing to do.
Mr. Vien: I realize, Mr. Chairman, that that might be the logical sequence 

of the proceedings in a court of justice. The report of the Committee of the 
House of Commons has been tabled before your honourable committee this 
morning, and arising out of the report there are a couple of inaccuracies that 
the Senator thinks should be corrected right now, and we believe that with those 
corrections it will help counsel in the conduct of the inquiry and help the com­
mittee in the discharge of its duties. I do not believe it will disturb the order 
set by counsel. It will help them instead.

The Chairman : Yes, but Mr. Vien, it is not fair for us, having taken on 
counsel, to dictate to them in a matter of evidence. You would not like it if 
you were the counsel.

Mr. Vien : If it were a court of justice it would be a different matter; but 
the learned counsel has been very careful this morning to state clearly that there 
was nobody accused at the bar. So far as we have proceeded, and we are to 
proceed for some time at least, it is only fact finding, and in respect of the finding 
of facts I think it will be helpful if you can spare a very few minutes-—three or 
four or five minutes at the most—to hear Senator Raymond.
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Mr. Robertson: Mr. Chairman, may I bring up another matter that comes 
up directly with this. Senator Havdon had it in mind that he would be here 
and make a statement somewhat perhaps of the character that my friend has 
referred to, not as evidence but rather having this in mind, that it might be well 
at the beginning of the matter—and before the evidence is given—to supplement 
the opening statement of counsel for the committee by a statement of the position 
of the person who, it is suggested has something to explain. Not so much by 
way of giving evidence. It is not evidence at all; but rather for the purpose of 
showing what the issues are and letting the committee see what it is they have 
to determine. Now, I have not a statement. Senator Haydon is not able to 
be here to-day. I had thought that if such a statement was to be admitted 
that he might have it for me for to-morrow morning. It is much to be regretted 
he cannot make it himself because it would be his statement and not mine, and 
having that in mind I thought I would call it to the attention of the committee 
at this time.

Mr. Mann: I understood, Mr. Chairman, that Mr. Vien’s suggestion was 
that Senator Raymond wanted to make a statement to correct some inaccuracies. 
The ambit of the expression “ correct some inaccuracies ” may be quite great. 
We did a moment ago, however, state that if Senator Raymond felt that any 
injustice was being done we did not object to his making a statement to correct 
inaccuracies. But I do not think that the procedure of the committee should 
be upset by making a statement in correction of inaccuracies. Strictly speaking, 
as my friend Mr. Cannon says, it is not a court of law. At the same time, 
we have been at some pains to create.a chronological sequence whereby we can 
proceed, and if matters of this kind are going to be interjected it is going to 
disrupt the procedure very materially. A statement of correction of inaccuracies 
may be made, and we have no objection to it, but not a precedent to make a 
statement prior to the examination of witnesses.

Hon. Mr. Copp: As I understand it, Senator Raymond is asking to be per­
mitted to make this statement because of the fact that this report comes to us 
from the committee of the House of Commons. As I gathered from Mr. Vien, 
there was some misunderstanding in regard to that report, and now it becomes a 
part of our case here. It rather seems to me that if the Senator wants to make 
a statement in reference to something that he thinks has been brought here 
inadvertently or in error, he should have the privilege to correct it now if he 
wants to.

Hon. Mr. Robinson : Do not all senators have that privilege of addressing 
us, anyway? It is a privilege that a senator has before any committee of the 
House.

Hon. Mr. McMeans: I would just like to ask, you would not be at all 
injured if you were not permitted to make your statement until the proper time 
came. While it does not make very much difference whether you put it in now 
or then, yet at the same time if it is going to disturb the order in which counsel 
for the committee are going to put in their case then I think it had better be 
left until the proper time comes. If no injustice is going to be done then I would 
suggest that counsel proceed to put in their case in the manner they have decided 
on. However, if you think any injustice is going to be done to you I would say 
put in your statement; but if it is a mere matter of convenience to you I do not 
see that your convenience should disturb the chronological order.

Mr. Vien: We believe there would be a prejudice suffered if the committee 
were to carry on under what we consider must have been a wrong impression 
from the wording of the report of the committee. We would like now to make 
a short statement to correct the wrong impression which may be gathered from 
the reading of the report from the committee as you have it now before you.
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It is not evidence. It is a desire to correct what may lead to the making of a 
wrong impression during the course of your inquiry and, that being so, there 
might be an injury if we have to wait until the evidence is called in its proper 
order. We, therefore, suggest that you would be, in our opinion, further 
advanced in the discharge of your duty if you permitted the Senator to make 
such a statement.

The Chairman: Is that a statement under oath or just a statement?
Mr. Vien: Under oath, if you desire, or on his honour as a Senator if 

you prefer. The Senator is willing to make his statement under oath.
The Chairman : Well. Mr. Vien, we have no other business this afternoon, 

and you will be no worse off to-morrow morning when we meet at eleven o’clock. 
I think in the meantime the committee will consider the point. That would 
be my view, and if they decide to let you go on then Senator Raymond can 
go on to-morrow morning.

Mr. Vien: Well, we are in the hands of the committee so far as that is 
concerned ; but it might expedite the work of the committee if he were allowed 
to make his statement now. As I say, however, we are in the hands of the 
committee.

The Chairman : As I say, we have no other evidence this afternoon.
Mr. Smith: Mr. Chairman, before you arise may I say something with 

respect to witnesses? Senator Graham spoke this morning of certain witnesses 
having been subpoenaed. As to that he is quite correct. Mr. Sweezey, Mr. 
Griffith, Mr. Christie, Mr. Moyer, and one other witness have been asked to 
attend here to-morrow morning. To-morrow morning was chosen for a number 
of reasons. One was, as Mr. Mann said, he thought his statement would 
occupy all of the first day and we were anxious not to inconvenience those 
gentlemen by having them wait here, and secondly, having in mind something 
of what Senator Graham suggested, because we were anxious indeed to know 
if the committee themselves, or any member of it, have any persons in mind 
whom they think, from their knowledge of the matter, should be here. We 
would be very glad indeed if the committee will endeavour to put those names 
before us so that we may facilitate their coming here at the earliest possible 
moment. But we felt w7e had to get somewhere, and those persons largely 
having to do with one ground were, therefore, summoned for Thursday morning. 
No others have been summoned as yet.

Right Hon. Mr. Graham: To be quite frank, Mr. Chairman, I think that 
the committee—I do not like to call it a court—but if there be a court the 
committee is the court and has control of wdio is being asked to attend and 
what is being done here. They are responsible for every witness that is 
called, and as I had been told that several witnesses had been subpoenaed 
without the consent or knowledge of the committee I thought I was perfectly 
right in suggesting that the authority to have witnesses subpoenaed wras in 
the committee and not in counsel. I believe I am correct, and that is the reason 
I thought w7e wrere going the wrong end to, if you might use that expression, 
if someone w7as summoning witnesses without the consent or approval of the 
committee.

Hon. Mr. Copp: In other words, wye are being asked to assist counsel 
instead of counsel assisting us.

Mr. Mann : Senator Graham and Senator Copp are under an entire mis­
apprehension. The names of witnesses that might be required to attend and 
that should be examined were submitted to the chairman of this committee 
and not certainly to every individual member of it, and upon that, instructions 
were given to the clerk to ask those gentlemen to attend. We would prefer
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not to have it suggested that counsel took any initiative to call witnesses with­
out any consent of the committee. We did not go to the Right Hon. Senator 
Graham and tell him; but we did go to the chairman.

Right Hon. Mr. Graham : You did not go to the committee. I am per­
fectly amenable to what the chairman does and stay by what he does. I 
believe I would be quite safe in that; but I do think, as a matter of fact, that 
the authority rests in the -committee and that the committee ought to be con­
sulted and act through their chairman.

Hon. Mr. McMeans : I am sorry to disagree with you. We are sitting 
here as a committee, or a judicial body. Our duty is to hear witnesses that 
are produced before us.

Hon. Mr. Robinson : Who are counsel representing?
Hon. Mr. McMeans : They are representing the people, the Attorney 

General.
Hon. Mr. Robinson : They do not represent the committee.
Hon. Mr. McMeans: Yes. And they represent the people. They repre­

sent the Department of Justice.
Hon. Mr. Robinson : They represent everybody then.
Hon. Mr. McMeans: I do not see how in the world you can ask them to 

hunt up witnesses and say that one man shall be called and another shall not.
The Chairman : Many are called but few are chosen.
Right Hon. Mr. Graham : It is no trouble to convince the committee if a 

witness ought to be called.

The Chairman: The committee will stand adjourned until 11 o’clock 
to-morrow morning.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Thursday, March 3, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner (Chairman), Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans, and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary, Alberta, counsel for the Committee.

The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, Mr. 
John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec; and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, counsel for the Honourable Senator W. L. McDougald.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, counsel for the Honourable 
Senator Andrew Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, counsel for the Honourable 
Senator Donat Raymond.

The Chairman : Gentlemen, I understand that the counsel for the Com­
mittee have some witnesses here this morning. Yesterday afternoon I understood 
that Senator Raymond desired to make a very brief statement of some kind. I 
am sure the Committee have no desire whatever to prevent any member of the 
Senate who may possibly be involved in this from making a statement, although 
we—some of us, at any rate—would prefer to have the work of the counsel go 
on in a consecutive way. As far as I am concerned, I would say now that if 
Senator Raymond wants to rise in his place as Senator and take up three or 
four minutes making a correction I am perfectly willing that he should do it.

Hon. Senator Raymond: Thank you, very much.
The Chairman : Where you are; we are not swearing you.
Hon. Senator Raymond: I will have to make it under oath.
Hon. Mr. McMeans: I understand he is not giving any evidence at all.
The Chairman : No; he is making a statement.
(Hon. Senator Raymond was not sworn.)
Hon. Mr. McMeans: Not to be examined.
Hon. Senator Raymond: I am here ready to answer any question the mem­

bers of the Committee may wish to ask me. But, first of all, I would like, with 
your permission, to make a statement of facts, concerning some reflections which 
appear in the report of the Committee of the House of Commons. These facts 
would have been declared at the time, if the Committee had thought opportune 
to ask me any questions about them.

At the conclusion of my evidence, before the Special Committee of the House 
of Commons, with reference to the Beauharnois Power Project, the Chairman 
of the Committee (page 799) said: “ Are there any further questions? Well,
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Senator, we thank you for attending here at the Inquiry and giving your evi­
dence. There are no further questions the members of the Committee or counsel 
care to ask you, unless you have some questions, Mr. Hellmuth.” Mr. Lennox, 
member of the Committee, then added: “ I think the Senator should be com­
mended upon his frankness.”

On page 24 of the Report, the commendation above referred to is men­
tioned and there is added :—

It was, however, later disclosed in evidence that according to the 
bill of Messrs. Geoffrion & Prud’homme, counsel for the Beauharnois 
Syndicate from September 10, 1927, to May 23, 1928, there appear some 
sixteen entries charging for interviews with and telephones to and from 
Senator Raymond. An interview appears to have taken place on one 
occasion with Honourable Mr. Mitchell and on another occasion in 
Ottawa with Senator McDougald.

In reference to which I wish to say that my attention was never called to 
the bill of Messrs. Geoffrion & Prud’homme which was produced without any 
comments as far as it refers to me.

At all events, if it needs any explanation, I can say:—
I had several interviews, mostly by telephone, with Mr. Aimé Geoffrion, 

K.C., who was counsel for the Beauharnois Power Syndicate, of which I was a 
member and with whom 1 communicated from time to time for information as 
to progress. As to interviews in Ottawa, I have no recollection of any, but, in 
any event, I never made a trip to Ottawa especially for Beauharnois matters, 
and, if such interview took place with Mr. Geoffrion, it was a casual one and 
must have been on a day when the Senate was sitting. I must add I never had 
any interview with Mr. Geoffrion and Senator McDougald, regarding this matter.

The Committee then had the following report (pages 24 and 25)
It transpired when Mr. Sweezey returned to give further evidence 

that Senator Raymond had received from Mr. Sweezey some $200,000 
of campaign funds for the Liberal party. The commendable frankness 
would seem to require that Senator Raymond should have disclosed this 
to the Committee, if he wished the Committee to understand that he was 
stating fairly his connection between the Government and the Beauhar­
nois promoters.

In view of Mr. Sweezey’s attitude throughout and his views as to 
the necessity for political influence, it is hardly conceivable that Mr. 
Sweezy would pay this large sum of money over to Senator Raymond, 
unless he at least was satisfied that the Senator’s influence had been or 
would be worth the money and it is remarkable that Senator Raymond 
did not insist on making some explanation of his position in this regard, 
in view of his evidence.

It must be pointed out, that at the time I gave my evidence there had been 
no mention of campaign funds, and I was not asked anything about campaign 
funds. If I had been, I would have stated that, during the electoral campaign 
of 1930, I was acting as trustee for the funds of the Liberal party, and, in that 
quality only, had received from Mr. Sweezey, of his own motion, and without 
solicitation, the sum which this gentleman subsequently mentioned in his state­
ment to the Committee; and in due course all of this money was turned over to 
the treasurer of this party.

Later, I received a telegram from the Committee, summoning me to Ottawa. 
Upon my arrival, I saw the Hon. Ian MacKenzie, member of the Committee, 
who said to me he thought I would not be needed on that day. In the after­
noon, he sent word to me that I was not wanted on that day. Notwithstanding, 
I stayed over until the evening and was then informed personally by Mr. Mac-
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Kcnzie that the Chairman, Mr. Gordon, had instructed him to tell me that he 
did not think that I would be wanted any more and that he, Mr. MacKcnzie, had 
informed Mr. Gordon that I would be available at any time on three hours’ 
notice. I then left Ottawa, but, before leaving, I renewed my declaration to 
Mr. MacKenzie that I would be subject to their call at any time and could be 
in Ottawa on three hours’ notice. I had no further communication from them.

I do not think it is necessary for me to repeat what I have already said 
before the Committee of the House of Commons. You have already those facts 
printed and I would respectfully refer the Committee to them.

The Chairman: Of course it is understood, Mr. Vien, that Senator Ray­
mond would be in attendance at any time.

Mr. Vien : The Senator is available at any time.
Mr. Cook: Mr. Chairman, might I ask what are the Committee’s arrange­

ments as to sitting, so that we may know what instructions to give to witnesses?
The Chairman : I do not think it is likely that the Committee will sit 

on Saturday. I have not consulted the members of the Committee yet, but 
probably it may be arranged so that those out of town can leave on Friday 
afternoon. Do you like that, Senator Béique?

Hon. Mr. Béique: Of course the Committee may sit, but I have to be in 
Montreal on Friday.

The Chairman: One or two mentioned the matter to me, that we might 
adjourn so that those out of town could leave on Friday afternoon.

Hon. Mr. Ciiapais: We will not sit on Saturday?
The Chairman : No. One or two members of the Committee mentioned 

that they might prefer to have the sitting resumed on Tuesday rather than 
Monday. I will know more definitely to-day.

Mr. Cook: Thank you, Mr. Chairman. There is one other point I would 
like to ask. In view of the very voluminous record we have before us, I would 
ask my friend Mr. Mann to indicate to us, as far as it is possible for him to do so, 
the names of the witnesses that he proposes to examine, and the order in which 
he proposes to examine these witnesses ; because it is necessary, for the purpose 
of cross-examination, that we should examine their evidence, and it is impos­
sible to carry everything in our minds as we would like to do. Probably Mr. 
Smith would undertake to give us that information, if he can, a little time in 
advance, so that we will have an opportunity to prepare it. I feel that it is 
not an unreasonable request in view of the size of the record.

The Chairman: I think that you gentlemen of the counsel could 
co-operate a little in facilitating the business by consulting one another in that 
regard.

Mr. Cook: I do not wish to ask Mr. Mann anything I should not ask 
for, but I suggested this before.

Mr. Smith: I will be very glad to tell you as far as we know at the present 
time. I intend to begin this morning with Mr. Christie, who will only take a 
few minutes ; after that Mr. Sweezey, Mr. Griffith, Mr. Moyer and Mr. Ebbs 
in the order named. Beyond that I cannot say, because I clo not know where 
the thing is going to go from there.

Mr. Cook: I would like to say that my understanding of the orders of 
this Committee is that the counsel for Senators McDougald and Raymond and 
Haydon are not to be called upon to bring any evidence before the Committee 
until Mr. Mann has finished his evidence. In other words, that we are pro­
ceeding in the case more or less formally, because we would like Mr. Mann to 
finish his evidence first before we take the necessary steps to summon witnesses 
who would be necessary on our behalf.

48236-5
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Mr. Smith: We intend to follow that exactly.
Mr. Cook: That is your understanding, Mr. Mann?
Mr. Mann: I think so.
Mr. Robertson: Yesterday afternoon I stated to the Committee that 

Senator Haydon had intended to be here, if he had been able, to make a state­
ment somewhat in the same manner as Senator Raymond has spoken this 
morning. Senator Haydon is unfortunately not able to be here, and has 
handed me a statement—his, not mine—which he desires that I should read 
to-day to the Committee.

The Chairman : I suppose you will see that Senator Haydon would be 
able to come here before we close?

Mr. Robertson: As I said yesterday, I have his physician’s certificate, 
which I will be very glad to give you, and the physician said that he would 
be very glad to attend at any time and supplement that.

Hon. Mr. McMean: Is there any necessity of doing it now? Cannot 
you wait until we get along with the evidence? .

Mr. Robertson : No; I suggest, with respect, that it is no more unreason­
able than Senator Raymond’s statement at this time.

The Chairman : We will give Senator Haydon all the time he needs.
Mr. Robertson : It is not the time I am asking ; it is the occasion and the 

opportunity now, at the beginning of the enquiry, to state his position.
Hon. Mr. Béique : As far as I am concerned I think it would be an 

advantage for this Committee to have the statement made, because it will 
help in questioning the other witnesses that are called before the Committee 
—a short statement.

Hon. Mr. McMeans: I do not think now is the time to do it.
Hon. Mr. Béique: I move, Mr. Chairman, that the statement be allowed 

to be made. I do not see what objection there can be to it. I think it is the 
right of senators to make whatever statements they choose to make.

The Chairman : With Senator Raymond we have the opportunity of exam­
ining him. Is there any guarantee that counsel will be able to examine Senator 
Haydon?

Mr. Robertson : There is no guarantee that the senator will ever be able 
to attend this committee. His physician says that he might be examined at his 
house if care is taken not to put him under undue excitement. That is about 
the way the certificate reads.

The Chairman : I am not in favour of accepting it at the present time. I 
would like to think it over.

Hon. Mr. Béique: Mr. Chairman, I think I have a right to have the motion 
put. I make the motion that the statement be allowed to be made.

The Chairman : We will have to vote on it.
Hon. Mr. Béique: Exactly.
Hon. Mr. McMeans : If I understand the learned counsel, Mr. Haydon can 

be examined if he is examined at his house.
Hon. Mr. Copp: A possibility.
Hon. Mr. McMeans : That, is, the counsel acting for the Crown can go 

there, with yourself and a shorthand reporter, and take his evidence, and he 
can be asked for any evidence at that time.

Mr, Robertson: Or some members of the committee could attend, as well.
Hon. Mr. McMeans: We would not want to do that.
Mr. Robertson: That is a matter of convenience as to arrangement.
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Hon. Mr. McMeans: So that if his evidence can be taken in that way I 
do not see any necessity for putting in a written statement.

Hon. Mr. Robinson : Why should we refuse to have a member make a 
statement?

Hon. Mr. McMeans : I am not doing that. What he says is that he is 
willing to take his evidence before another counsel.

Hon. Mr. Béique: The question arises as to allowing any member of the 
Senate to make a statement if he desires to do so.

Hon. Mr. Donnelly : It appears to me there is a difference between a 
senator not being present here desiring to make a statement, and a statement of 
a present senator being presented to this committee. Senator Béique has moved 
that the statement be admitted. I would move in amendment that this be 
deferred—the consideration of that request—until to-morrow morning.

Hon. Mr. Chapais : I second that.
Hon. Mr. Béique: I will be absent to-morrow.
The Chairman : Do you want to take a vote on that?
Hon. Mr. Béique: I am willing to wTait.
The Chairman : Senator Béique is willing to let the matter stand over 

until to-morrow.
Boring C. Christie, Assistant Secretary of the Beauharnois Power Corpora­

tion, Limited, and Secretary of Beauharnois Subsidiaries, appeared as a witness, 
and, having been duly sworn, testified as follows :—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Christie, in January last you became Assistant Secretary of the 

Beauharnois Corporation?—A. That is right.
Q. And you occupy that position at the present time?—A. I do.
Q. And are also secretary, J believe, of the various subsidiaries which are 

owned by that corporation?—A. I will have to refresh my memory. I am 
secretary of the Beauharnois Light, Heat and Power Company; Assistant Secre­
tary of the Beauharnois Construction Company ; Assistant Secretary of the 
Beauharnois Transmission Company, and Assistant Secretary of the Beauharnois 
Land Company.

Q. That is probably sufficient; and you have been asked by the subpoena 
which is served upon you to produce here certain vouchers with respect to the 
payment of money?—A. Yes.

Q. I understand from you this morning that there are available the vouchers 
of the corporation themselves?—A. Yes, sir.

Q. You have not brought with you the vouchers of the various syndicates?— 
A. No, sir.

Q. And you have arranged that they shall be here to-morrow morning?— 
A. That is true.

Q. Or will be in the hands of chief accountants who will be here?—A. 
They will be here this evening.

Q. Those vouchers that he will produce come from your custody?—A. Yes.
Q. And will be vouchers of those corporations and of those syndicates?— 

A. That is correct.

Robert 0. Sweezey, civil engineer, Montreal, appeared as a witness, 
and, having been duly sworn, testified as follows:

By Mr. Smith:
Q. You live in Montreal?—A. Yes.
Q. And you are a civil engineer by profession?—A. Yes.

48236—5i
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Q. In so far as what has come to be known as the Beauharnois Project 
you are the originator, so to speak, of that enterprise?—A. Yes.

Q. In connection with that enterprise you formed first what was known 
as the Beauharnois Syndicate?—A. Yes.

Q. And on the 4th of April, 1928, the Beauharnois Syndicate sold out to 
the Beauharnois Power Syndicate?—A. Yes. I think you are reading from 
the records.

Q. I have the minutes here that I was quoting from; it is the 4th day of 
April, and the Beauharnois Syndicate, that is the first one, was composed of 
5,000 units distributed among various people?—A. Yes.

Q. I think you used the words part interest rather than unit?—A. Yes.
Q. The second syndicate, or the Beauharnois Power Syndicate, was a syn­

dicate composed of 25,000 part interests?—A. Yes.
. Q. And the present subscriber to a part interest in the first syndicate 

received two for one in the second?—A. Yes.
Q. In other words, if I owned 1,000 in the first, at the time it was absorbed 

by the second syndicate I became the owner of 2,000 interests?—A. Yes.
Q. And I also had the right at $100 for part interest to subscribe for 

2,000 more?—A. Yes.
Q. That, shortly, was the plan by which they were taken over?—A. Yes.
Q. Then those syndicates owned any right that you had from the Robert 

family in the Beauharnois section of the St. Lawrence River?—A. Yes.
Q. And they, in turn, transferred their assets to a corporation?—A. Yes.
Q. And in the corporation the members of the syndicate were paid $150 

in cash for each part interest?—A. Yes.
Q. And 40 shares of Class A stock in addition?—A. Yes.
Q. That, shortly, is the structure as we find it at the present time?—A.

Yes.
Q. Now, at the beginning you sought associates to join you?—A. Yes.
Q. It was obvious that it required considerable money, and therefore you 

looked around for some help; that is correct?—A. Yes.
Q. And among those with whom you associated early in the enterprise 

were Senator Raymond, Mr. Jones and Mr. Moyer?—A. Yes.
Q. Each of those men held in the first syndicate 800 part interests?—A.

Yes.
Q. And they were the largest holders in the syndicate at that time, aside 

from yourself?—A. Yes.
Q. And the price which they paid was $37.50 per part interest—$30,000 

for 800 part interests?—A. Yes.
Q. And it is also true, is it not, that they and they alone purchased their 

interest at that price?—A. That was a special price for a larger block.
Q. And the fact is that that price was paid by those three men, and all 

others paid more than that, from $37.50 up to $100 a share, or part interest? 
—A. I think so, I am not quite certain.

Hon. Mr. Cannon : Will my learned friend allow me. At this stage, Mr. 
Chairman, for my own information I think that the Committee might decide 
if this Committee is going to hear anew the evidence which was taken last year, 
or, so far as evidence is concerned, will hear only further evidence in connec­
tion with the subject-matter of the report. The fact is that my learned friend 
is now bringing before the Committee evidence fully put before the committee 
of the House of Commons last year.

The Chairman : That is only a question of a few minutes. He is leading 
up, I think.

Hon. Mr. Cannon : So I understand, that my learned friend is leading up to 
something else, probably. But if we are to traverse this year the whole of the
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evidence of last year, this investigation will be rather lengthy, and I wonder 
if it would be in accordance with the terms of the reference as passed by the 
Senate.

The Chairman : I do not think he intends to be very long.
Mr. Smith: The length of time Mr. Sweezey is in the box will depend much 

more largely on my learned friend Mr. Cannon than it will on me, I can assure 
you of that.

By Mr. Smith:
Q. In the course of your interest in the matter you wrote a letter to one J. 

Aldéric Raymond?-—A. Ÿes.
Q. And in fairness to everyone now, I should say that Senator Raymond 

has said in a previous inquiry that he had no knowledge whatever of the letter 
that you had written?—A. I would not think that he would have. By the way, I 
do not think Senator Raymond was then a senator, as a matter of fact.

Q. Well, the gentleman who is now Senator Raymond?—A. Yes.
Q. In fairness to him, he said that he knew nothing about the receipt of that 

letter by his brother.—A. I would not think so.
Q. You had your syndicate formed and Mr. Moyer, as a matter of fact, 

became a manager of that syndicate?—A. Yes, at some stage; I do not recall 
when.

Q. It was on Exhibit 58, that is the exhibit containing the Minutes of the 
second syndicate. Mr. Moyer joined you on the 4th April and acted as manager 
after that. You can cheek that, if you like, by glancing at that. That is the 
situation?—A. Yes.

Q. From time to time, I take it, you did consult with your associates in your 
endeavour to forward your project.-—A. Yes.

Q. And among those associates did you consult with Senator Raymond?—A. 
No. I think Mr. Jones was the man who consulted, if he did at all, with Senator 
Raymond.

Q. You, as a matter of fact, as you have previously said, relied largely on 
Mr. Jones, who was actively engaged with you?—A. Yes.

Q. And Mr. Raymond was associated with him?—A. Yes.
Q. And later sold out his interest largely?—A. Yes.
Q. At the same time as Mr. Jones?—A. Yes.
Q. And that was purchased by you?—A. Yes.
Q. Mr. Raymond to get the matter straight, retained 351 part interests?— 

A. Yes.
Q. I am told that I am wrong about that, and I hasten to correct it. He 

repurchased, that is perhaps the better way to put it.
Mr. Vien : The 351 shares were repurchased at $550 per part interest.

By Mr. Smith:
Q. And $550 was exactly the price you paid Senator Raymond at that time? 

—A. Yes.
Q. Now I want you to come to those part interests represented by Mr. 

Moyer. And according to your Minutes he came in on the 4th April. You will 
recall on the 4th April the old syndicate was absorbed completely by the new 
one—A. Tes.

Q. And the old one out of business?—A. Yes.
Hon. Mr. Copp: The 4th April of what year?
Mr. Smith: 4th April, 1928.
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By Mr. Smith:
Q. Now, what was your first knowledge of the Moyer position? I should 

tell you that Mr. Moyer has already said, and it is in evidence, that he was 
instructed by the late Winfield B. Sifton to make the subscription for these 800 
part interests. Now, what relation had you with Mr. Sifton?—A. Mr. Sifton was 
occupied with Mr. Griffith in attending to all the details to keep us legally straight 
in our efforts to organize a company, which was preceded by this syndicate, and 
he and Mr. Griffith together were jointly concerned with developing the record so 
that as individuals we would limit our liability as much as the syndicate would 
permit.

Q. That was before your corporate existence?—A. Yes.
Q. And he was also a friend of yours, was he not?—A. Yes.
Q. I believe you were at school together at Queen’s?—A. No, but we had 

been in business some years previously..
Q. And he was also acting as your solicitor?—A. Yes.
Q. Did you at that time know Mr. Moyer?—A. I do not recall whether I 

knew Mr. Moyer then or not. It was about that time that I became acquainted 
with him.

Q. What I want to get at is this. When you first saw Mr. Moyer in con­
nection with this transaction he apparently attended a meeting of the syndicate 
on the 4th April, and is one of the persons signing the contract of purchase by 
the new syndicate, he and Mr. Molson—A. Yes.

Q. He is signing as secretary of the new syndicate?—A. Yes.
Q. You were present at that time, according to the record?—A. Yes.
Q. Now, what took place between you and Moyer? I mean as to who he 

was or what he represented.—A. I was never very clear until some weeks later 
as to what and whom he represented. He was brought in by Mr. Sifton and I 
knew he had been a close personal friend of Mr. Sifton’s, at least I was told 
so, for some years.

Q. But how far did you carry that? You see, the situation as it strikes me 
is this. You were sitting in a meeting with a man who was one of your largest 
holders?—A. Yes.

Q. That is true?-—A. Yes.
Q. And you have already told me, and you have said previously, that you 

were much interested in whom you associated with yourself in carrying out this 
project?—A. Yes.

Q. So try to tell me, if you can, what took place between you and Moyer 
as to whom he represented when you first saw him.—A. Nothing took place 
between me and Mr. Moyer; it was between Mr. Sifton and myself.

Q. You knew from Mr. Sifton that Mr. Moyer was at least representing 
him?—A. Yes, but I did not think that it was Mr. Sifton alone. I did not know 
whether it might be his father, or some other members of his family, or even 
some outsider.

Q. And when were you first aware that anyone else was interested in those 
shares?—A. I do not recall exactly, but I knew that without being too persist­
ent I would find out in due course. Mr. Sifton did not want to reveal to me at 
the moment, and I thought it was not necessary to question.

Q. And you did learn later that those shares came into the hands of Sen­
ator McDougald?—A. Yes.

Q. Now, had you had any discussion with Mr. Sifton with a view to inter­
esting Senator McDougald in your project prior to April, 1928?—A. Yes, I had.

Q. And my recollection is that you had failed, according to the last informa­
tion you had, that on his approach to Senator McDougald he had failed to inter­
est him in the matter?—A. Yes.
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Q. And we come down to the place—I should have done this before—when 
Senator Raymond, represented by Mr. Jones, sold out the major part of their 
interest. That was in October, I think, of 1927?—A. Of 1929.

Mr. Mann: 1928.
Mr. Smith: The note I have may be wrong. I will straighten that out 

later. What I have is 1927.
The Witness: Are you referring to the sale by Mr. Jones to me?

By Mr. Smith:
Q. Yes.—A. That was in 1929.
Mr. Vien: You said part of the interest. It was all the interest.
Mr. Smith: Pardon me.

By Mr. Smith:
Q. All the interest of Senator Raymond and Mr. Jones in 1929?—A. Yes.
Q. And in so far as the original holdings, then they passed out of the 

picture?—A. Yes.
Q. Senator Raymond, so my learned friend kindly informs me, for $550 per 

share getting some 351 part interests?—A. Yes, but I did not know about that.
Mr. Vien: It was not shares, but part interests or units.
Mr. Smith: I will take either; I am glad to oblige.

By Mr. Smith:
Q. Now, in so far as your concern went, you had to do with the Govern­

ment of the Province of Quebec?—A. Yes.
Q. And you did there succeed in getting amendments to your charter?—A.

Yes.
Q. Which Mr. Geoffrion told us about yesterday. You were here?—A. Yes.
Q. And then according to your arrangement with the Province of Quebec, 

the terms of your lease, in fact, you did have to procure the approval of the 
Council of the Government of the Dominion?—A. Yes.

Q. And you were limited to a certain time, which, if my memory serves me 
right, was one year from the date of your lease.—A. Yes; the limit was placed 
by the Province of Quebec.

Q. And you then turned your attention to Ottawa with a view to procuring 
their approval?—A. Yes.

Q. Now, entering on this phase of the matter, I should say that according 
to the evidence given at the last hearing Senator McDougald swore that he 
became the owner of the Sift-on shares on the 18th May, 1928.—A. Yes, I think.

Q. You have that date in your mind?—A. Yes.
Q. Now, I want to know if after that time you consulted Senator McDoug­

ald with respect to your progress in Ottawa.—A. Oh, I had frequent talks with 
him. I do not know if you could designate it “ consultation.”

Q. Well, conversation?—A. Yes, it was certainly conversation.
Q. That will suit me just as well. And I take it that you also saw other 

persons in connection with the same thing,—Mr. Jones, for example?—A. Yes.
Q. And Mr. Jones has told us that he himself was in Ottawa in connection 

with trying to forward this matter.—A. Yes.
Q. When did you first hear of a corporation called the Sterling Industrial 

Corporation?—A. Oh, it was some months later, I think.
Q. It was after this day in May, in any event, which I have given?—A. Yes.
Q. And from whom did you first learn of that corporation?—A. I think it 

was Mr. Ebbs.
Q. That is Mr. Ebbs of the firm now of Haydon & Ebbs?—A. Yes.
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Q. And having seen Mr. Ebbs, whom did you then see?—A. Well, I would 
not be able to remember exactly, but I know I subsequently discussed that with 
Senator Haydon and Senator McDougald and Mr. Henry, but just in what order 
and precisely wdien it would be very difficult for me to recall.

Q. Did you discuss it with them all together or with any two of them?—A. 
On one or two occasions I think I discussed it in the presence of Senator Haydon, 
Senator McDougald, Mr. Jones and Mr. Griffith.

Q. And what was the discussion? I mean, what did they want and what 
did you want?

Mr. Robertson: May I just ask that the conversations be separated? He 
said he had various discussions with different people at different times. It is 
rather important to say with whom at any particular time.

By Mr. Smith:
Q. Will you oblige Mr. Robertson,' as far as you can?—A. I will see if I 

can get the import of that question.
Q. What he means, if I may summarize it, is that if you had a discussion 

with Mr. Henry alone, for example, you should say so, when telling us what that 
discussion was, and so on.

Mr. Smith : That is what you mean, Mr. Robertson?
Mr. Robertson: Yes.
The Witness: As a matter of fact, I did not know much about this Sterling 

Company and did not pay much attention to it until some time in the fall.

By Mr. Smith:
Q. In the fall of 1928?—A. Yes. So that anything that occurred up to that 

time until the final meeting when we agreed on the purchase, I can hardly recall 
with any degree of accuracy.

Q. I want to know why this Sterling Industrial Corporation finally assumed 
any degree of importance in your eyes. You had not been getting along in 
Ottawa?—A. Well, our progress here entailed a great deal of technical discussion 
with engineers of the departments, and in these discussions a great deal was said 
about the feasibility of developing according to the plans that we were adopting 
as compared with plans that were suggested by the Joint Board of Engineers. 
And that occupied a great deal of time, and I never differentiated very carefully 
as between the technical discussions and those which led to trying to convince 
departmental authorities that our request should be granted for the approval of 
our plans.

Q. What do you mean by making a differentiation between technical dis­
cussions and those which led to trying to convince departmental authorities?— 
A. Well, one seemed to have to do with legal aspects of the case and the other 
was purely technical.

Q. Did there come a time when you were dissatisfied with your progress?— 
A. I was dissatisfied with our progress after the first two or three weeks. I 
thought it would be an easy matter to get it done, but I did not know enough 
about the procedure.

Q. Naturally, being an engineer, you came to an end of your engineering 
difficulties at some time?—A. Yes.

Q. And there were further delays?—A. Yes, which I subsequently ascer­
tained were due to the fact that there was some doubt in everybody’s mind as to 
who owned the water-powers.

Q. You were in a situation as between the Dominion and the Province of 
Quebec?—A. Yes.

Q. When did this Sterling Industrial Corporation assume importance in 
your mind?—A. In the fall of 1928, when I felt that the delays had been pro-
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longing and I thought that maybe this other company might have some prior 
claim. I was not sure, but in looking into the whole situation I said “if it has 
a prior claim then we ought to remove it.”

Q. And having regard to that prior claim you had discussion?—A. Yes.
Q. Who told you it had a prior claim?—A. I am not certain who told me, 

whether it was Mr. Henry—I think it was Mr. Ebbs, probably. He pointed 
out that an application had been put in. And as a matter of fact Mr. Griffith 
pointed that out to me some time previously, but I did not regard it very seri­
ously, although Mr. Griffith regarded it more seriously than I did.

Q. To come down to those discussions which were mentioned a moment ago, 
will you tell me what took place?—A. Well, I think it was Senator Haydon and 
Senator McDougald and Mr. Henry who suggested—it was not an urge—they 
suggested that a good way to round up this whole situation would be to get all 
conflicting interests together, all interests that might conflict. Then Mr. Jones 
had some discussion—

Q. We will not worry about his discussion; it is yours that I am concerned 
with at the moment. You were out of touch with it for a while?—A. Yes.

Q. And you subsequently did make an arrangement?—A. Yes.
Q. And that arrangement was made after the gentlemen you have men­

tioned told you—I do not remember your exact words, but it was to the effect 
that the proper way to round up the whole situation was to, in effect, buy out that 
company?—A. Yes.

Mr. Robertson : I submit that is not a proper way to put it. “All conflicting 
interests,” he said.

By Mr. Smith:
Q. Did you buy out anyone else?—A. No.
Q. So this was the only conflicting interest which you saw fit to buy out?—■ 

A. Yes.
Q. Now, there were other applications at the time for power in this section, 

for diversion rights in this section, with the Dominion Government?—A. Yes, I 
understand so.

Q. Among these was that of the Transportation & Power Company?—A.
Yes.

Q. Did you pay much attention to that?—A. No, because I knew they had 
no financial standing.

Q. And for that reason, as you say, you paid no attention to it?—A. No.
Q. Now, conversely, coming to the Sterling Company, the three you dis­

cussed that with were Senator Haydon, Senator McDougald and Mr. Henry?— 
A. Yes.

Q. Did you regard them as an obstacle because they were men of financial 
standing?—A. I knew Senator McDougald was a man of financial standing and 
thought that he would be able to bring considerably more to his support in a 
financial way, if he chose.

Q. In other words, was the fact that Senator McDougald was connected 
with that company, was that a moving factor in your making that purchase?

Hon. Mr. Cannon : One moment. A few moments ago when I asked whether 
the Committee intended to hear the evidence anew, my learned friend said that 
he was simply asking preliminary questions leading up to something that he 
wanted to put before the Committee and that would have some bearing on the 
reference to Committee. Therefore I have not made any objections to the ques­
tions put by my learned friend, but I need not insist on the fact that nearly all 
the questions he has put so far have been most leading in character. If he is 
going to examine the witness anew I would, with all respect and deference, ask 
the Committee to request my learned friend to examine the witness in the usual 
way and if possible not to lead him too much.
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The Chairman : I think he will be careful in that regard.
Mr. Smith: There is no doubt that my questions are leading. It does seem 

to me that that is the sort of question best calculated to elicit the truth of the 
situation and probably to save a good deal of time.

The Chairman : I do not think counsel -can lead this witness very far beyond 
where he wants to go.

Hon. Mr. Béique: I do not think he is bringing out anything new, but only 
what is already on the records. We already have those facts.

Mr. Smith : What I am endeavouring to do, sir, with great respect, is to 
clarify some things that are on the record. That is my object. However, I will 
try to be careful.

The Chairman : I really thought counsel was very brief. He is getting over 
the ground very well.

Hon. Mr. Cannon : Yes, if these are only preliminaries, very well. But if 
this is the substance of the evidence that my learned friend wants to put before 
the Committee, I would ask him not to be the witness,

Mr. Smith: My learned friend Mr. Cannon compliments me that I can be. 
I appreciate that and will return it by doing my best to please him.

By Mr. Smith:
Q. Did you at any time become worried about getting your project through 

the Dominion?—A. Yes, I was worried continuously, I think.
Q. And perhaps I will put it to you in this way, which I am sure will please 

Mr. Cannon: Would you tell me in your own way, and in your own language, 
what these conversations were with respect to the purchase of the Sterling Indus­
trial Corporation?

Hon. Mr. Cannon : That is quite an improvement.
The Chairman: That is very proper.
The Witness: Well, Mr. Jones pointed out to me that he thought we had 

better buy this. He had had some conversation about it and he discussed it with 
me carefully, and he said “ If you think we ought to purchase it, say so, and 
perhaps that is the best way to get it. I do not know whether that is holding 
us up or net. If that is what it is, let us remove it. We cannot delay this thing 
much longer, or I am getting out of it.” It was Mr. Jones’ urge that moved me 
to see the advisability of paying more than the thing was worth intrinsically 
to remove that.

By Mr. Smith:
Q. In your judgment, was it worth anything intrinsically?—A. Intrinsi­

cally, no.
Q. After this you made up your mind to purchase it?—A. Yes.
Q. Who arranged the terms of the purchase?—A. Mr. Jones and myself, 

together with Senator Haydon and Senator McDougald, Senator Hay don act­
ing, I took it, as Senator McDougald’s counsel. I think Mr. Henry was also 
present.

Q. And at that conference an agreement was made which was subsequently 
reduced to writing?—A. Yes.

Q And that is Exhibit 75, of the House of Commons Committee. Now, 
there is a term in this agreement which I intend to read, namely clause 4:

If the said application of Beauharnois Light, Heat and Power Com­
pany for approval of its plans and site be not granted by the Dominion 
Government on or before the twenty-eighth day of February, 1929, then 
The Trustee shall return to the said Ebbs and/or his nominees the share
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certificates of Sterling Industrial Corporation Limited and the said 
Marquette Investment Corporation shall no longer be entitled to issue 
the said two thousand (2,000) Part-Interests, or any part thereof, or 
certificates for the same, in virtue of this agreement and of the said 
resolution.

Now, that time limit was subsequently extended by another agreement in 
writing, which was an exhibit before the House of Commons Committee?— 
A. Right.

Q. And Lyla Brennan who is mentioned in this agreement as a trustee, is 
a secretary or stenographer in the office of Haydon & Ebbs?—A. I believe so.

Q. And the method was to handle this purchase through a trustee? It was 
an exchange, shortly, of the five issued shares of the Sterling Company for 2,000 
part interests?—A. Yes

The Chairman : Has that document a number?
Mr. Smith: Yes, sir, it was marked as Exhibit 75 before the House of 

Commons Committee.

By Mr. Smith:
Q. And now, what discussion did you have with respect to the time limit 

set out in clause 4, which I have just read to you?—A. That is the point which 
was raised by Mr. Griffith. He pointed out to me and Mr. Jones that it was 
conceivable that we might not get through our efforts in Ottawa at all, and in 
that case we would be left with whatever rights we had acquired from Quebec, 
which would be conceivably worth something, and if we had the Sterling 
Company in for fliose 2,000 shares it would be participating in 
what rights we had from Quebec without having contributed anything, 
and so we had to arrange that in the realization of our assets they would not be 
participants.

Q. That is, your vendors would not be participants?—A. Yes.
Q. I see this agreement is dated 18th December, 1928?—A. Yes.
Q. What was your financial position at that time; I mean your syndicate’s 

financial position?—A. We had heavy obligations, I don’t think we had much 
cash at that time. We could not pay any cash for anything.

Q. My recollection is that you had done considerable borrowing from the 
banks at that time and if you had been forced into liquidation you knew that 
you were facing heavy liabilities if your project failed?—A. Yes.

Q. And then this agreement, you say, was subsequently accepted?—A. Yes.
Q. In fact, after the Order in Council No. 422 was passed, carried out?— 

A. Yes.
Q. And the issue of capital, I think, was five shares in that corporation?— 

\. Yes.
Q. And the incorporators appear here as in one of the exhibits. Now at 

the time that you bought the Sterling agreement, in December of 1928, did you 
then know that Senator McDougald was the owner of part interests in Beau- 
harnois?—A. Yes.

Q. And I think they came into his name in the preceding October?—A. Yes.
Q. Did you have any particular discussion with him having regard to 

them? I mean on the one hand he was in Beauharnois and on the other hand 
he was in Sterling, which was the conflicting interest you had decided to pur­
chase?—A. Yes.

Hon. Mr. Cannon: One moment, Mr. Chairman. I object to the form of 
questioning. My learned friend is arguing. I think he will have an oppor­
tunity of arguing the case later. I think that when the facts are put before 
the committee it will be for the members to draw their own conclusions.
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Mr. Smith: Surely I am not offending this time; my question was simply 
this : “ Did you have any conversation with respect to that?”

Hon. Mr. Cannon : I beg your pardon. If that was the question I would 
not have made any objection.

Mr. Smith: Let’s find out exactly what I said. Will you read the ques­
tion, please?

The reporter read the following question:—
“ Did you have any particular transaction with him having regard to that?”
Mr. Smith: Yes, that is what I thought it was.
Hon. Mr. Cannon: I thought I heard something about a conflict of interest.

By Mr. Smith:
Q. Some of these discussions, Mr. Sweezey—would you be good enough to 

tell me if you had any conversations with Senator McDougald about the things 
we have been lately discussing?—A. It is pretty hard to recall. I know we had 
a great many as to what value should be ascribed to this Sterling Company, and 
I think as Mr. Jones was with me, and he is a very astute trader, I am pretty 
sure that he used all the argument that should have been brought forth at 
the time.

Q. We will assume then that you did the best you could. In other words, 
I presume you were not exactly giving this thing away; you were trading as 
best you could, and that was the best price you could get from these gentle­
men with whom you were dealing?—A. Yes.

Q. I want you to tell me as closely as you can when you first knew that 
Senator McDougald was interested as an owner in Beauhamois, and also when 
you first knew he was interested as an owner in the Sterling Industrial—?— 
A. Well, I will dispose of the last one first, because it is more easily recalled. 
I did not know that Senator McDougald’s interests had an interest in Sterling 
until very late in the fall, or shortly before the deal wras made.

Q. Yes—?—A. Now, as to when he came in, I am not sure just when I 
became definitely aware of his being in there. It was some time during the 
summer of 1928.

Q. Yes—?
Hon. Mr. Copp: That you were aware that he was in Beauharnois?
Hon. Mr. McMeans: What is the date of that agreement with Beauharnois 

which you have there? .
Mr. Smith: December 18, 1928, sir.
Hon. Mr. McMeans: Thank you.

By Mr. Smith:
Q. You can’t place that any more closely than some time during the 

summer?—A. No. I know that it was some little time after Mr. Sifton died.
Q. And he died, I think, on the 13th of June, 1928?—A. Yes.
Q. Now, coming back to your conversation resulting from which the agree­

ment entered here as Exhibit 75 was made—I am speaking of your conversa­
tions with Senator McDougald and with Senator Haydon—what was advanced 
by them in this bargain, or by either of them, to boost (if I may use that very 
ordinary expression) the price of the 2,000 part interests?

Mr. Robertson: Again I submit that is not a fair question. Nobody has 
said anybody wras boosting anything, as a matter of fact it has not been said 
that Senator Haydon had anything to sell.

Mr. Smith : You are quite satisfied now Mr. Robertson? Is that the way 
you want the question in, or how do you want me to put it?
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Mr. Robertson : I would be quite satisfied if you would pass on and have 
nothing to do with it.

Hon. Mr. Copp: That is good business.
Mr. Smith: I think Mr. Robertson is very generous in giving us the real 

object of his objection.

By Mr. Smith:
Q. Here is the purport of my question. I put it to you in this way: In 

the conversations that you had in the presence of Senator Haydon and Senator 
McDougald, both being there at the same time (that pleases you, I am sure), 
just what was urged on their behalf (I leave out the objectionable word boost), 
in persuading you to pay 2,000 part interests for this corporation with no 
intrinsic assets—? A. The main argument was one of technical merit, as, 
being ahead of our application; and I don’t know just how I got to believe, 
but I did believe, or thought, that there might be other people in it whom they 
thought it would not be fair to drop out and leave them unprotected while 
they were coming in with us; and whilst I am not clear as to whether they 
actually said that or not I was given that impression—that the merits of their 
arguments were that they were not alone in the matter that others might be 
with them. I did not know how many shareholders there were in this, and I didn’t 
find out until after the purchase was made.

Q. That was part of your conversation ; now I want you to tell me what 
else they urged that you in proceeding might take up—my recollection is that 
you gave up about nine per cent of your undertaking?—A. That is about it; 
2,000 out of 25,000—that would be about eight per cent.

Q. And in giving that up what else was urged upon you?—A. That the 
removal of this obstacle would enable us to concentrate more effectively on 
the one company.

Q. Yes?—A. That is, in a few words, there were a great many arguments 
to explain the proposals, I have no doubt.

Q. And did you discuss (if I may suggest, with permission), did you dis­
cuss as to who the owners of Sterling were?—A. No.

Q. I see?—A. Except with the two gentlemen whom I knew, Mr. Henry 
and Senator McDougald.

Q. Were you shown a list of the shareholders at that time?—A. No.
Q. So that, in so far as any definite knowledge of yours was concerned 

those were the only two owners?—A. Yes.
Q. Even among others that you knew?—A. Yes.
Q. Now,- was there anything else? I want you to search your mind as 

carefully as you can—your memory. Was there anything else urged as a rea­
son why you should pay this amount in part interests—

Hon. Mr. Cannon : I understand my learned friend means, again, during 
conversations at which both Senators were present?

Mr. Smith: Yes. When I am speaking of another one I will put out 
a flag to let you know.

Hon. Mr. Cannon : My learned friend knows, but the witness might not.
Mr. Smith : I notice that you found out very quickly.
Hon. Mr. Cannon : I am here for that purpose.

By Mr. Smith:
Q. You might, if you can, tell me anything further?—A. I can’t think of 

anything further of a very specific nature, the whole things was more or less 
mysterious you know.

Q. By that, just what do you mean?—A. I mean that as it had no intrinsic 
value I did not feel that we ought to purchase it, but as it had an obstruction-
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ist value, for the purpose of getting on, for the purpose of gaining time, I 
thought we should get it out of the way.

Q. You were interested in time were you not?—A. Yes. I am not sure 
that my last word was quite distinct, we thought we should get it out of the 
way.

Q. Now, have you told me everything you have in mind?—A. I think so. 
I can’t quite recall all the details of the arguments used leading up to the 
purchase—it was not done with a value to enhancing the physical value of the 
layout, it was done with a view to gaining time; getting ahead a little faster 
than I thought we otherwise would.

Q. Now, did you know, during these conversations, the positions occupied 
by the two gentlemen to whom you were talking; I mean, that they were Sena­
tors?—A. Yes, I understood that Senator Haydon was merely a solicitor, that 
he was not a shareholder—that was my understanding right through all this.

Q. By the way, how did you get that understanding?—A. He told me 
frankly.

Mr. Smith: Excuse me just a moment, sir.
Hon. Mr. McMeans : I think you had better finish your answer.
Mr. Sweezey : Senator Haydon was most emphatic in stating that he was 

not a shareholder except through his office, acting in a legal capacity.
Mr. Smith : I find, sir, I am through with this portion of my examination. 

I am sorry for the delay.
Hon. Mr. McMeans: Take all the time you like.
Hon. Mr. Copp: Our pay is going on just the same.
Hon. Mr. McMeans: So is the solicitor’s.

By Mr. Smith:
Q. Now, turning to another phase of the matter. You had a number of 

solicitors employed in connection with your enterprise?—A. Yes.
Q. And Mr. Geoffrion stated here yesterday that he was involved in purely 

legal matters, he had nothing to do with obtaining influence, or anything of that 
sort. I know that is the case, but I am anxious that you should confirm that, 
since I believe that to be the situation?—A. That is quite true.

Q. But you did, in Ottawa, have other persons employed whose labours were 
not strictly of a legal nature—I do not mean that they were illegal, but I mean 
they did not have to do with matters of law----- ?—A. I think that is right.

Q. And among those you employed was Colonel Thompson?—A. Yes.
Q. What were his duties?—A. Now, I think Mr. Griffith might answer that 

better than I can, it is a matter of substantial detail, much more than I could 
recall.

Q. Very well, I will leave it to Mr. Griffith. Perhaps I should point out 
to you that in a bill of Colonel Thompson’s, which is Exhibit No. 115 before 
the Committee, he seems to have interviewed a great many people who reside on 
the Hill. There is a thing, I believe, called Parliament Hill in Ottawa. And 
that is what is referred to likely as the Hill, is it not ?—A. I think so.

Q. Well, in any event, you were climbing one hill and Colonel Thompson
was climbing another. His was a physical one. Have you any knowledge----- ?
A. No.

Q. Or would Mr. Griffith be able to tell me-----?—A. I did not pay any
attention to that phase of it at that time.

Q. Did you later? You say you did not pay any attention at that time 
----- ?—A. No. I was connected more with the engineering and financial diffi­
culties as we were going ahead.
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Q. Then, dealing with the whole subject of lawyers’ bills and so on, I am 
much better advised to ask Mr. Griffith with respect to that than you----- ?—A.

C Q. I want to turn to another phase of the matter; that is, the subject of 
campaign contributions. I want you, in your own way, to tell the Honourable 
Committee the history of these contributions.

Hon. Mr. Cannon : So far, I suppose, as is relevant to the subject matter 
of this examination.

Mr. Smith : Yes. Perhaps you and I might agree that the subject matter 
is with respect to the gentlemen named in the report.

Hon. Mr. Cannon: I can’t very well give any agreement for my learned 
friend. I am in the hands of the Committee. I am just calling his attention 
to the fact that he has put a most general question and really what the Com­
mittee wishes to hear is something which has relevancy to the subject matter 
before the Committee.

Mr. Smith : Very well, I will make it brief. The last objection made by 
my learned friend was that I was being too particular, now his objection is that 
I am getting too general.

Mr. Robertson: I think we should not be restricted in cross-examination 
to go into any subject relating to that matter.

Mr. Smith: I am quite ready to agree with you; I don’t want to quarrel 
with anybody or anything.

By Mr. Smith:
Q. Well we will put it this way; you did make certain campaign con­

tributions----- ?—A. Yes.
Q. I wish you would deal with the major items first and tell me in your

own words in what amounts, and to whom, they were made----- ?—A. Well, I
cannot give you a great deal of detail. I can give you approximately the sum 
total, but I could not quite tell you all the details of the amounts we paid over. It 
amounted to between $600,000 and $700.000. The payments were made mostly 
to Senator Haydon, but on one or two occasions I said to Senator Haydon is it 
all right as a matter of convenience to deliver it to Senator Raymond as the 
trustee in the province of Quebec—can’t I make it direct to him instead of 
delivering it to you; and he said that is all right, he and I are trustees for the 
party fund.

Q. Which party fund——?—A. The Liberal Party.
Q. About what time did these payments begin----- ?—A. It was a short time

before the elections of 1930.
Q. And can you fix it any more closely than that----- ?—A. Well, they

extended over a few weeks because I could not raise the money all in one fell 
swoop.

Q. It was a lot of money to raise, even in a city like Montreal----- ?—A. Yes.
Hon. Mr. Graham : The needs grew ?
Mr. Sweezey: The needs grew.

By Mr. Smith:
Q. And where did you make these payments, perhaps it will assist Senator 

Graham----- ?—A. In Montreal.
Q. And in what form were these payments made-----?—A. In bonds, in

Dominion government bonds.
Q. These I suppose you purchased from time to time----- ?—A. Yes.
Q. And where did you make those purchases----- ?—A. Oh, in different

places. Mr. Griffith made the purchases, and I am not so sure whether I did 
make any myself or not.
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Q. Perhaps Mr. Griffith knows more about that aspect of it than you 
do----- ?—A. He may be more familiar with it than I am.

Q. Do you think he is much-----?—A. I think he is, but I don’t think he
has kept a record of it.

Q. No. I can quite understand that.----- And you have none----- ?—A.
No----- . It is not a thing one is, well, just proud of----- much.

Q. And I take it Mr. Griffith was probably of a like mind. But, can you 
fix the time any more definitely, that is to say, extending over a few weeks 
prior to the Dominion election of 1930----- ?—A. No, I cannot be more accur­
ate than that because I know' that it wras probably in the late spring, beginning 
in the late spring, and that may be May or June. I don’t think there was much 
paid until June.

Q. Whom did you first see in connection with the payments?—A. Senator 
Haydon.

Q. Where did you see him?—A. I don’t recall just where, but he told 
me an election was coming on and, of course, we were regarded as probably 
good subscribers ; and from time to time more requests came in and as they 
became more urgent I became more alarmed, but paid what I could and then 
stopped.

Q. Yes. From whom did these requests continue to come?—A. From Sena­
tor Haydon as the Trustee or collector for the fund of the Liberal Party.

Q. And, as you say, you raised what money you could, in the aggregate 
you raised between $600,000 and $700.000. When you could raise no more you
stopped----- that is what you told me just now'?—A. Yes, when elections were on,
and I could not raise any more just then. I don’t know' if they wanted any more, 
but I am quite sure it would have been accepted if I could have produced it.

Q. I am sure that wrould be quite true of any election, or of any party, or 
of any lawyer for that matter. Coming back to it, you have not told me when 
you had your first conversation with Senator Haydon, or what it was. I just 
w'ant to make it clear before I leave it; that you have told me all you remember 
of that conversation which took place on that first occasion?—A. I think it 
worked up gradually. I do not think he demanded all that money all at once 
or I might have been frightened.

Q. I am very anxious not to lead you, particularly in a matter of this sort. 
Do you recollect anything further of that first conversation?—A. No, I do not 
even recollect a specific first conversation. I do not know just when the thing 
emerged from its hazy state into one of definite production of funds.

Q. Then you had further conversations, I gather, with Senator Haydon?— 
A. Yes, from time to time.

Q. Is there any record, or can you assist me in endeavouring to find any 
record, of the payment of these bonds? Or has Mr. Griffith, perhaps, some 
such record?—A. I think Mr. Griffith can produce that; I do not know whether 
he can or not, but I think he would if anybody could.

Q. You cannot in any event?—A. No.
Q. Who actually made the payments, you or Mr. Griffiith, or both?—A. 

Well, both.
Q. Do you remember what payments you personally made?—A. No, I do 

not remember exact amounts. Sometimes it might be $50,000 at a time ; some­
times it might be as such as $60,000 or $80,000, or various amounts, depending on 
the facilities which we had from time to time.

Q. And in fairness I think we should point out at this time that, I think, 
only $200,000 odd w'as Beauharnois money?—A. No—yes, it was something 
like that.

Q. $295,000; am I right in my memory of that, approximately?—A. Yes. 
I am not just sure, something—
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Q. Well, we will leave that go. Let us put it this way, the major portion 
of that was not Beauharnois money?—A. No, that was my own money, and 
money borrowed from some of my friends.

Q. Why, Mr. Sweezey, did you make these large contributions?—A. Well, 
I looked around to find out just how much a man in my position would be 
expected to pay and 1 was rather alarmed to find that in an undertaking of this 
kind one was expected to pay handsomely: Not that anybody literally held a 
gun on me, but I inquired what other companies paid—such as industrial com­
panies, banks, large contractors, and so on.

Q. And, of course, the size of the undertaking you were working on had 
some bearing on the question?—A. Yes, I felt the size of the undertaking we 
were working on had some bearing on the amount of money that was expected.

Q. Yes. And you surely did your best accordingly?—A. Yes. Ours was a 
$75,000,000 undertaking, and I feared that if some of the opinions proffered 
where I had asked for advice, that it would be far more money than I could 
raise. I was pleased to find that I could get away with paying no more money 
than I did.

Hon. Mr. Copp: You didn’t want to be a piker in comparison with other 
corporations.

Hon. Mr. Béiqtte: May I suggest that you ask the witness whether it was 
transmitted to one party alone, or to others.

Mr. Smith : I intend, sir, to go into that. And I think I had better go into 
that now.

By Mr. Smith:
Q. Did you make contributions to parties other than the Liberal party? I 

am speaking of the Dominion organizations, I am not concerned with Provincial 
matters, but will go into that if the Committee think I should. The Dominion 
I had in mind.

Hon. Mr. McMeans: We are well content that you should deal with 
Dominion affairs.

By Mr. Smith:
Q. Can you tell us anything about a payment to Mr. Leslie Bell, amount­

ing to around $5,000?—A. That was my own contribution to Mr. Leslie Bell. 
It was strictly personal. It would have taken place if there had been no such 
thing as Beauharnois at all. I was always contributing to Mr. Leslie Bell’s 
campaign fund because he and I went to college together, occupied rooms in the 
same house and were old friends, and I would have helped him out had he been 
with any party; even if he had been against me if I had a party, which I don't 
have.

Q. Had you previously made contributions to Mr. Bell’s election cam­
paigns?—A. Oh, yes, on two or three previous campaigns.

Q. And you were personal friends, as you have told us?—A. Yes.
Q. Now, following Senator Béique’s inquiry. I believe you made—did you 

make any further contributions to any other party or person in connection with 
the Dominion elections?—A. Yes. I made a contribution to a man who was the 
trustee for funds for the federal party in Montreal, General McCuaig.

Q. How much?- -A. $10,000.
Q. Yes. Any others?—A. Not that I recall.
Mr. Smith : I am quite prepared to go outside the federal field if the Com­

mittee wish.
The Chairman: Oh, no.
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Mr. Smith : That is all I had in mind to ask the witness. If the Commit­
tee wish to ask further questions that they have in mind I shall be glad to put 
them.

Hon. Mr. Béique: I do not think that the witness is able to speak of that, 
but I think it might be enquired as to whether it has not been the practice of 
both parties to have election funds, subscription to the two funds, for a num­
ber of years.

Hon. Mr. McMeans: That is a fact that is already well known. I think that 
is apparent on the face of it.

Hon. Mr. Griesbach: What does this witness know about that?
Hon. Mr. Copp: Probably he can handle it, so far as the Committee goes.
Hon. Mr. Griesbach : The witness says he had no party. That is wasting 

time.
Hon. Mr. Copp: He says he has contributed to different elections.
Hon. Mr. Béique : Is he able to speak as to that?
The Chairman: I do not think we are interested as to that. Everybody 

knows.
Hon. Mr. Robinson : I suppose any member of the Committee could ask 

the question if he wanted to.
Hon. Mr. McMeans: Yes, you can ask it if you want to.

By Hon. Mr. Béique:
Q. Do you know if it has been the practice of both parties?—A. I knew, 

vaguely before I got into Beauharnois, but I knew very much more definitely 
after I started to enquire.

The Chairman : Any doubt about it was removed.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. You said in your evidence that you did not wish your position as a big 

undertaking to be less generous than that of bankers and others in industry, who, 
you understood, contributed ; then are we to judge that you understand that 
those other interests do contribute to party funds?—A. Well, I made it my 
business to ascertain the attitude of others, and they all told me—why, they 
thought I was simple if I didn’t know that.

Right Hon. Mr. Graham : That answers your question, Senator?
Hon. Mr. Béique: Yes.

Cross-Examination

By Mr. Robertson:
Q. Just to follow what you said a moment ago, Mr. Sweezey, was it all for 

your information on which you were acting in making the contributions you 
have spoken of that the substantial amount was given out to both parties, both 
the Liberal Party and the Conservative?—A. Yes; my information was that 
any big organization that held any position in the political horizon would gen­
erally pay both parties. Your bet would be the larger on the one you thought 
would win, I think.

Q. I see, by reference to something that was said on the former inquiry, 
that you had also some one speak to you about a contribution to the Conserva­
tive Party fund?—A. Yes, in Montreal.

Q. Somebody suggested to you that you should contribute, or asked you to 
contribute?—A. Well, somebody approached me.

Q. May I ask you who it was?—A. It was Mr. Cartier who suggested that 
I should make a contribution, and at that time I was pretty well shook down, 
if I may use the expression, and I had not much to contribute—had not much 
left.
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Q. Did some one suggest, make a proposal, that it should be $200,000?—A. 
I think Mr. Cartier suggested the amount, only nothing came of it, though.

Q. Yes, but let us see what happened before nothing came of it; the sug­
gestion was that you should make that contribution to him?—A. Well, to the 
party, but it was not designated definitely to whom personally.

Q. Was General McRae’s name mentioned?—A. Yes, he told me that Gen­
eral McRae was anxious to get some funds. He did not say it was General 
McRae that was asking for it, though.

Q. But he suggested not only the contribution, but the sum of $200,000?—■ 
A. He thought that would be a fair sum for me to—

Q. And what did you say when you were approached?—A. I told him that 
$200,000 was an awful lot of money at that time.

Q. When was this?—A. That was shortly before the election of 1930.
Q. And you said it was a lot of money ; what further?—A. Well, I wanted 

time to think it over.
Q. Did you do anything further about it?—A. No, I was continuing to think 

it over when I was finally told that it apparently would not—as a matter of 
fact I was not told anything, I was not pursued.

Q. Did you see anyone else in regard to it?—A. No, I didn’t see anyone
else.

Q. Did you speak to anyone else before you dropped the matter?—A. Well, 
somebody else in the Beauharnois Company asked me if I had contributed any­
thing or had made any arrangement to contribute anything to the Conservative 
party.

Q. Did you see any other representative of the Conservative party?—A. 
No, I did not; at least I think there were one or two people with Mr. Cartier 
at the time, but I can’t recall. They were only introduced to me then, and I 
can’t recall who they were.

Q. Did anyone else see you again?—A. No, except Mr. Cartier, who wanted 
to know what my attitude was towards the idea, and I slightly failed him on 
that.

Q. Had you formed some opinion as to the possible result of the election 
that made you decide that way?—A. No; the fact of the matter was that I had 
used up all my available funds.

Q. You had used up your money, you say; then you made earlier contribu­
tions, did you not, for election purposes, or towards the campaign funds through 
Mr. John Aird?—A. Well, now,, may I ask a ruling on this? This is getting 
into provincial matters.

Q. Into what?—A. Into provincial questions, and I think I got a ruling a 
while ago-----

The Chairman : We have nothing to do with that.
Mr. Robertson : The purpose of all those contributions, if they are all pure 

and simple contributions to the good of the cause, all very well, wu are not 
concerned in any of them ; but if there is any question, I am only concerned-----

The Chairman : We are not interested in John Aird at all.
Mr. Robertson : May I submit this, that if it is sought to attach to the 

contributions made to or through Senator Hay don any improper motive on the 
part of Senator Havdon, any improper bargain, anything except what the wit­
ness had here indicated as a contribution by him in the pursuance of a practice 
that may be good or bad, if there is anything worse to be attached to if, then I 
submit the motive behind them all has to be inquired into.

The Chairman : It is outside the scope of our inquiry altogether. We have 
no authority to hear it.

Mr. Robertson : The Committee is surely trying to find out if there is 
anything corrupt about this sort of thing.
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The Chairman : It may be proved that John Aird got a million dollars; 
that is no difference to us.

Hon. Mr. McMeans: That evidence is.all printed in that book, about that 
contribution to John Aird.

Mr. Robertson: No, I do not think it is all printed.
Hon. Mr. Cannon: That brings the Committee back to my suggestion.
Mr. Robertson: If the Committee say that they are satisfied with this 

witness’s statement, that the motives are just as he says, we are not concerned; 
it is entirely a matter of privilege-----  "

Hon. Mr. McMeans: I think you might give the Committee some credit 
for understanding about contributions to party funds.

Mr. Robertson: I have no doubt the Committee know far more than I do 
about contributions to party funds, but the question is the motive and inten­
tion of this witness in making them; that is the purpose of the question.

The Chairman: I do not see that there is any use in taking up time with 
such questions.

Mr. Robertson: Of course if the Committee rule that out I cannot pursue 
it, but I submit it is only to be ruled out on one ground, and that is that we are 
not taking his statement.—the witness’s statement, if accepted just as he made 
it, in regard to Senator Haydon and the contribution to him.

Hon. Mr. McMeans: The only difficulty about it is that this Aird business 
has been aired .so long that he would have to be called here and examined and 
cross-examined on what he did with the money, the $150,000.

Mr. Robertson: Yes, I think that would be interesting.
Hon. Mr. McMeans: He has given that evidence in the Blue Book, that 

he put it in bonds, and he never paid it over to anybody.
Mr. Robertson: It is not a very satisfactory account, however.
The Chairman: It is all in that book, anyway.
Right Hon. Mr. Graham: The difficulty I see, Mr. Robertson, is. where 

will we stop if this Committee proposes to investigate provincial matters? I 
would be as anxious as you to find out all about this Aird business, let us under­
stand that, but if we step into that-----

Mr. Robertson: I am submitting that it is not a matter whether it is pro­
vincial or parochial or Dominion; it is the question of the witness’s motive, 
and what was behind it. If we have got the whole story from him now, it was 
a voluntary contribution, with no motive.

The Chairman: Mr. Robertson, on your responsibility as a Member of the 
Bar, do you think you can trace this Aird money to a member of the Senate?

Mr. Robertson: No.
The Chairman: Then we have nothing to do with it. Our business here is 

to investigate Beauharnois in so far as it relates to any member of the Senate.
Mr. Robertson: Quite so; but I am cross-examining the witness, and I am 

concerned in finding out on that cross-examination, all that lies behind the con­
tributions that may be of a political character.

The Chairman: We are not interested in a fishing excursion.
Mr. Robertson: If I am not, then I cannot continue the cross-examination.
Mr. Smith: It seems you have done that three or four times now.
Mr. Robertson: I suppose my learned friend would prefer that I stopped it.
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By Mr. Robertson:
Q. Then, Mr. Sweezey; let me take you back a little earlier to the matters of 

1928; now, you understood in the fall of 1928, I think you said this morning, that 
Senator Haydon, when he was in the company with Senator McDougald in 
certain negotiations you had regarding the Sterling Industrial Corporation, was 
acting as Senator McDougald’s counsel and advisor?—A. Yes.

Q. And that he himself had no personal interest in the Sterling Industrial 
Corporation?—A. Yes.

Q. That is your understanding?—A. Yes.
Q. You may have understood there were nominal shareholders of one share ; 

I think he told me something of that kind, that he might be a nominal share­
holder?—A. No, in reality he told me he was not a shareholder. He told me he 
would not benefit by one dollar in that.

Q. And that was the relationship of Senator Haydon, acting for Senator 
McDougald?

Hon. Mr. Cannon : For the company.
Mr. Robertson: For the company, or for Senator McDougald. I under­

stood him to say Senator McDougald. I will let the witness say which he meant.
The Witness : Well, he had reference to the Sterling Company, but he was 

very emphatic in telling me—he in fact told me several times—that he and his 
firm had no interest in the Sterling Company other than acting as solicitor for 
that company on behalf of the owners of it; but he did not reveal to me the 
reality of the position of the owners.

By Mr. Robertson:
Q. Referring, then, to your evidence given before, of course you were exam­

ined on several occasions, and I think sometimes called back to answer particular 
matters without very much opportunity for looking them up to refresh your 
memory?—A. Yes.

Q. And there seems a little confusion in one part of your evidence—•
Hon. Mr. McMeans : What page are you at?
Mr. Robertson : I am referring to page 728.

By Mr. Robertson:
Q. You had some conversations from time to time, as I understand it, with 

Mr. McGiverin, of the firm of McGiverin, Haydon & Ebbs?—A. Yes.
Q. And you had desired to retain them?—A. Yes.
Q. Mr. McGiverin was a well-known man m Ottawa?—A. Yes.
Q. And you wanted his services?—A. Yes.
Q. Then you told us that when you saw him first he had had some retainer 

from some one else, or was in some way engaged by some one else whose position 
he thought at that time might conflict with yours?—A. Yes.

Q. That was the Shawinigan interest?—A. The Shawinigan Light, Heat and 
Power Company, who were our opponents for a time.

Q. Then later at some time—this is what I wanted to see if we could 
straighten out—at some time later you learned from him that he was not any 
longer under obligation to the Shawinigan people, and that he could act for you? 
—A. Yes.

Q. You learned that in some way?—A. Yes.
Q. Whether he came to you or you communicated with him does not matter, 

but you learned that?—A. Yes.
Q. Now, can you tell me whether or not that was before this bargain was 

made in December, 1928, to take over Sterling?
Hon. Mr. McMeans: 1929.
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The Witness: 1928, December.
Mr. Robertson : December, 1928, is the agreement with Sterling.
Mr. Mann : Exhibit 75.
The Witness: It was before that.

By Mr. Robertson:
Q. That is what is confusing me?—A. I might be uncertain about it, but 

my impression at the moment is—
Q. If you will allow me, you were with Senator Haydon from time to time, 

and sometimes with Senator McDougald, discussing Sterling?—-A. Yes.
Q. And his interests were certainly not yours; he was at the other end of 

that?—A. Yes, but—
Q. Now, if you put the McGiverin retainer earlier than that, I do not quite 

see how you make it?—A. It was earlier than that; that is why Senator Haydon 
revealed to me that he was not himself a shareholder in Sterling; that having 
acted for a dissenting group in some respects up to that time he tried to point 
out that in no sense was he getting any benefit by his transactions with the Ster­
ling Company.

Mr. Mann: The business begins the 2nd of October.

By Mr. Robertson:
Q. There is a bill filed as an exhibit which shows a particular visit of Mr. 

Ebbs to Montreal?—A. Yes.
Q. Taken early in October, 1928; do you recall that?—A. I don’t recall just 

when, but Mr. Christie would have the record when Mr. McGiverin and Ebbs 
started in acting on our behalf in a legal capacity.

Q. When they were acting on your behalf, as you say, the work they were 
doing was largely in Montreal?—A. Yes, they were back and forth to Montreal a 
great deal, and there was a lot of work; it meant work dealing with engineers, 
and differentiating between what was an engineering question and a legal, or 
question dealing with the validity of titles on the St. Lawrence. They had a lot 
to do with that.

Q. Mr. Ebbs is a man who has had a lot to do with titles, and that sort of 
thing?—A. Yes.

Q. Then in that connection do you recall that there was paid a retainer for 
an item of $7,500?—A. Yes, I think I recall that.

Q. That was a retainer ; may I put it to you this way, that Mr. McGiverin, 
intending to sever any further relations with the Shawinigan interests, desired a 
retaining fee to be paid?—A. Yes, quite so.

Q. And that $7,500 retaining fee was paid under that arrangement?—A. Yes.
Q. And was no part of an arrangement of later date for a three-year retainer 

beginning with October, 1929?—A. That is where I am obscure, and I don’t just 
recall how that subsequent retainer was arrived at on the three-year basis, except 
that I do remember this—that I was much concerned about not having to pay 
too much until I was sure that we could finance our undertaking. I was out to 
bargain to get the lowest fees possible.

Q. My suggestion to you is that, looking at the way matters occurred, taking 
particularly the $7,500 retainer fee in October, 1928, that you were able to get 
the transfer arranged at that time for that payment?—A. Yes.

Q. And that other payments made later were matters of later arrangement? 
—A. Yes. I must admit that I am not very clear on all these things, I have had 
so many transactions the last three or four years that it is difficult to clarify and 
crystallize each one of them.

Q. Now, the application for the Order in Council granted on March 8,1929? 
—You know what I am referring to?—A. Yes.
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Q. I think it was filed in January, 1928; to whom was that application filed? 
—A. Beauharnois Light, Heat and Power Company.

Q. By what solicitor or firm of solicitors?—A. I don’t know ; Mr. Griffith 
could tell us that,

Q. In any event it was not Senator Haydon’s firm?—A. I don’t know whether 
it was or not.

Q. They were not dealing with you at all in January, 1928?—A. No, of 
course not.

Q. I see there is nothing on Exhibit 35 to indicate any solicitor, but you 
think Mr. Griffith would know?—A. Mr. Griffith will certainly know.

Q. And that is the application that Mr. Aimé Geoffrion had particularly in 
charge until the end?—A. Yes.

Q. And was present, I think on the occasion when the Order in Council was 
passed, and pressing your application?—A. I don’t know whether he was actually 
present on that day. There was a Committee of the Cabinet before whom the 
application was discussed, and all our opponents—who appeared in great num­
bers—argued against the idea of the feasibility of the development of the St. 
Lawrence. Mr. Geoffrion took the position as our counsel that day, and argued 
before that Committee.

Q. You do not know whether Mr. Geoffrion was here in Ottawa on the very 
day the'Order in Council was passed?—A. No, I don’t know that.

Hon. Mr. McMeans: Do you want to cross-examine, Mr. Cannon?
Hon. Mr. Cannon : Even if I started now it is near one o’clock. Would the 

Committee be satisfied if I give an answer when the Committee meets again?
Hon. Mr. McMeans: I asked that because if you did not have any questions 

he could go home.
Hon. Mr. Cannon : Mr. Chairman, have instructions been given so that 

counsel can have printed copies of the evidence?
The Chairman : Yes, as soon as it is available.
Committee adjourned at one o’clock until 2.30 p.m.

The committee resumed at 2.30 p.m.
The Chairman : Are you ready? I may say to you, gentlemen, that the 

reporting staff being shorthanded we shall have to adjourn at 3 o’clock for a 
short while, while the Senate is sitting, till say half past three.

Robert 0. Sweezey—Examination resumed.
Hon. Mr. Cannon: Mr. Chairman, since the adjournment I have had time 

to consider whether I should cross-examine the witness or not. I may state 
to the committee that in view of the evidence which the witness gave last year, 
and which covers the whole facts in the case, in so far as my client is concerned, 
I do not wish to examine him any further.

The Chairman : Are you through, Mr. Robertson?
Mr. Robertson : Oh, yes.
The Chairman: I did not know you had finished.
Mr. Vien: I have nothing to ask.
The Chairman : Next witness.
Mr. Smith: I think perhaps there is one thing I wish to take up with the 

witness, and if it does not arise directly out of cross-examination I am asking 
leave, in any event, because it is something that I had not completed before we 
rose. However, I had anticipated a cross-examination which, apparently, is not
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taking place, and I wonder if Mr. Sweezey could stand down to permit me to 
think over the thing that I had in mind, and it may be that we will not require 
him back; but I am sure he will be glad to come if I suggest it to him. That 
being so, I would like to call Mr. Griffith.

The Witness: I did not complete an answer this morning which I started 
on. I wonder if I could complete it now?

The Chairman : Yes, surely.
The Witness: I was asked why I didn’t buy the Transportation and Power 

Company. The answer that I gave was that I did not consider them financially 
worth while to bother about; but apart from that their project was an entirely 
different one from the one that we were offering, that is, they were going to 
by-pass the St. Lawrence past Lake St. Louis which I did not think could be 
considered for a moment by anybody, both from an engineering and economic 
standpoint.

Witness retired.
Mr. Hugh B. Griffith, banker, Montreal, Quebec, appeared as a witness, 

and, having been duly sworn, testified as follows :—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Griffith, you reside in Montreal?'—A. Yes.
Q. And until recently you were the secretary of the Beauharnois Power 

Corporation?—A. I was.
Q. And also secretary of its subsidiary companies?—A. I was.
Q. And prior to that you were the secretary of the Beauharnois Power 

Syndicate?—A. That is right.
Q. And prior to that were the secretary of the Beauharnois Syndicate?— 

A. Yes.
Q. Now, I intend to confine my examination of you to one matter. You, 

I believe, can tell me what portion of the amount—estimated by Mr. Sweezey 
to be between $600,000 and $700,000—was paid by the Beauharnois Syndicate 
Corporation, or whatever the clothes worn by the same concern were?—A. I 
do not think any of it was.

Q. Well, perhaps you will amplify that.—A. The particular contributions 
that I understood Mr. Sweezey’s evidence to deal with, that is the sums of money 
or securities representing moneys that were given to Senators Haydon and 
Raymond were, to the best of my knowledge, given out of Mr. Sweezey’s own 
personal resources and not from the company’s funds.

Q. I will confine myself to that. He told us this morning that you would 
be able to give us in greater particularity just what those contributions were 
and in what form.—A. I am afraid he was a little bit optimistic because I can 
only speak from recollection. I believe that it was all given in the shape of 
government securities.

Q. You mean bonds, I suppose?—A. Bonds, yes. I had at the time some 
record of the various amounts from time to time; but I quite frankly destroyed 
that the day after the election.

Q. Yes, and your memory of it?—A. My memory would be very defective. 
I can remember the straight amounts $50,000, sixty, eighty and one hundred, 
but I do know that after it passed five hundred thousand I told him that he 
had done enough and had better stop.

Mr. Smith: That being so, Mr. Griffith and Mr. Chairman, in view of the 
fact that I have sent for and will have to-morrow morning, I think, a complete 
list of such vouchers as are available to me, might I ask Mr. Griffith to stand 
down and, much as I dislike to do it, ask him to remain until to-morrow morning, 
and I will probably have an opportunity of talking those up with him when I 
get them.
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By Hon. Mr. McMeans:
Q. Did you make any statement before the House of Commons Committee 

as to the amount of money subscribed by the company—A. Yes I did, sir.
Q. Well, I did not quite understand what you meant when you were giving 

your evidence just now.—A. I said that none of the amount of money that Mr. 
Sweezey referred to in his evidence this morning came from company funds. I 
understood that to be the question. There were other subscriptions which were 
made.

Q. I did not quite understand it. I gathered that there was no money came 
from company funds. Is that what you meant?—A. Oh, no, I did not say 
that. I said that none of the monies that were given to Senators Raymond and 
Haydon came from company funds.

Q. There was some money came from the company’s funds?—A. Yes, sir.
Q. The amount?—A. I believe it is $295,000. I would have to look at the 

previous evidence to get the total of it.
Mr. Smith : I merely thought I would leave the whole matter until I got 

those vouchers.
Witness retired.
Mr. L. Clare Moyer, barrister-at-law, Ottawa, Ontario, appeared as a 

witness, and, having been duly sworn, testified as follows:—
By Mr. Smith:

Q. Mr. Moyer, I believe you are a member of the law society of Upper 
Canada carrying on the practice of your profession in Ottawa?—A. I am also 
a member of the law society of Saskatchewan.

Q. I am glad to know that. I was born there. And you have been practis­
ing in Ottawa for how long?—A. 4 years,—a little over 4 years.

Q. And prior to that I believe you acted in a secretarial capacity to the 
then Prime Minister?—A. I did for some time.

Q. And in the course of the practice of your profession you had to do with 
the late Mr. Winfield B. Sifton?—A. Yes.

Q. And the particular business to which I ask you to direct your mind is the 
transaction in Beauharnois part interests on behalf of Mr. Sifton. Now, when did 
you receive your instructions from him?—A. Within a few days, I imagine,—I 
cannot fix the date—but within a few days prior to the 4th of April, 1928.

Q. And in what form were those instructions?—A. Verbal.
Q. And given at what place?—A. At my office in the City of Ottawa.
Q. And prior to that had you a retainer from the Beauharnois Syndicate?— 

A. I had. Two or three months prior to that I had been retained.
Q. And had been rendering such services as you were directed to do in pur­

suance of that retainer?—A. Yes, sir.
Q. And meeting Mr. Sifton then in your office as you say a few days prior to 

the 4th day of April, just tell us what took place.—A. Mr. Sifton came to me 
and said I am approaching you as a client to solicitor. I want you to invest some 
money for me; and he knew that I knew something about the Power Syndicate, 
the Beauharnois Power Syndicate. He knew that I knew that the Syndicate was 
in process of organization and he did not need to tell me in great detail what that 
involved except that he would give me money which I should invest in trust for 
him and in my own name.

Q. Well, now, I want you, in so far as you can, to search your memory quite 
exhaustively and tell me the whole conversation with the late Mr. Sifton.—A 
Well, I think I have certainly given you the essence of it.

Hon. Mr. Cannon: I suppose this evidence is being received with the under­
standing that any such conversation could not be binding on other people who 
were not there?
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The Chairman: Oh, no.
Mr. Smith : Well, I may compliment you on many things but more on 

your ingenuity at the moment than anything else.
Hon. Mr! Cannon : That is law, that is not ingenuity.
Mr. Smith: Well, it is ingenious law, let me put it that way.

By Mr. Smith:
Q. Then perhaps you would answer my question, granted that I have the 

permission of the committee. I want you to exhaust your memory and give 
me the whole of the conversation which took place with the late Mr. Sifton 
at that time—A. I have already stated that I have given you the essence of 
what passed between us.

Q. Very well.—A. I think that he said to me I am going to be able to sub­
scribe for a considerable block of part interests in this syndicate. I have rea­
sons of my own for not wanting to subscribe in my own name. I would like 
you to stand in my place and be a nominal shareholder.

Q. And then what next happened?—A. I duly subscribed on the 4th April 
for 800 part shares, paid for them, half of the value of them, with $15,000 in 
cash which Mr. Sifton gave to me and which I deposited in the bank and 
which I issued on my own cheque to the syndicate.

Q. What I have in my mind is this: you received from him $15,000 in 
cash?—A. Yes.

Q. I think in the form of $1,000 bills?—A. That is my recollection, yes.
Q. Those bills, do you know where he got them, where they came from? 

—A. I have no idea, no.
Q. They are known as legals, are they not?—A. I believe so, yes.
Q. Then in what bank did you put them?-—A. I put them in the Bank of 

Nova Scotia, New York City. We were in New York at the time and had been 
for two or three days.

Q. And why had you gone to New York?—A. He had asked me to accom­
pany him to New York. As a matter of fact several of those interested in the 
organization of the Syndicate were in New York at the time in contact with 
engineers and others down there, and Mr. Sifton had told me that in taking 
up those part interests for him I should qualify for and become a syndicate 
manager, and I was more or less being initiated into this, and others with 
whom I would come in contact.

Q Perhaps you will tell me where and when your first interview with the 
late Mr. Sifton took place?—A. In my office some time before. Shortly before 
the 4th April in my office in Ottawa.

Q. And after chatting with him how soon was it after that that you left 
for New York?—A. Oh, I should sav within—I cannot say as to days—within 
perhaps 48 hours. It was very shortly afterwards.

Q. I suppose that was when he suggested to you that you should accom­
pany him to New York?—A. Yes.

Q. And the reason, as I understand you correctly, for your going there 
was because other persons were in New York who were in association in this 
syndicate?—A. Yes, .that was one reason, I sunpose. The principal reason 
was—well, I don’t know what his reasons would be.

Q. Well, perhaps you could make a skilled prophesy if I may call it that. 
What were you going to say?—A. I was going to say he probably had reasons 
for wanting to have this money deposited in my name in New York, in order to 
make it' difficult for anyone to know where he had got the money. I do not 
know whether that was his reason ; but in looking back it might have been.

Q. And you went to the bank in New York, I suppose, and made yourself 
known?—A. He took me to the bank and introduced me to the manager and 
I deposited it with him.
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Q. And you became known as the owner of that deposit in New York? 
—A. Yes.

Q. And is there more than one branch of the bank of Nova Scotia in New 
York City?—A. Wall Street. I don’t remember the number.

Q. The Wall Street Branch of the Bank of Nova Scotia?—A. Yes.
Q. And that simply remained deposited to your current account, I sup­

pose, in that bank?—A. For a short time until my cheque was cashed.
Q. Now, who were in New York when you went down there that you 

referred to as associates?—A. Well, I think that Mr. Griffith was there and I 
think that Mr. Sweezey was there.

Q. Did you see them?— A. I saw Mr. Griffith, I am pretty sure, and I 
thing I knew that Mr. Sweezey was there ; but I was in New York more than 
once. However, I cannot be quite certain about that.

Q. What I mean was you went down to New York, as I understood you to 
say, because your associates were there,—and were you there introduced to 
them?—A. No, I had met them before. I had met both Mr. Sweezey and Mr. 
Griffith before. I had been retained by them some months before.

Q. Then did you have contact with respect to the matter from mutual 
interest in New York on that occasion?—A. I do not recall any particular trans­
action that occurred. I think I did have personal contact with them, but 
whether or not any business was disclosed which concerned me I don’t remem­
ber.

Q. Well, I am coming back to your own statement. You say that one of 
the reasons for your going to New York was that persons who would be in 
association with you as a manager would be in New York, so surely if you had 
some business conversations with these new associates, business which was 
entirely new to you, it would register in your mind?—A. 1 think it would have ; 
but I don’t, think there was any serious business involving myself while I was 
on that trip.

Q. Perhaps you can leave out the word “ serious.” Did you have any 
conversation with Griffith or Sweezey in New York with respect to the Beauhar- 
nois project?—A. I don’t recall any. I don’t remember definitely whether 
Griffith and Sweezey and I were in contact in New York, although I think they 
were both there and J. think I saw them.

Q. Then, having gone to the Bank of Nova Scotia, the money having been 
there deposited to your credit,—by the way how long were you down there?— 
A. I think two days. It was less than a week and more than a day,—I think 
about two days.

Q. And from what place did you make your subscription? I take it you 
did it by mail?—A. I don’t remember. I don’t remember whether it was when 
I got back to my own office or in Montreal on the way back. I rather think 
it was in Montreal.

Q. And that, no doubt, was in writing?—A. Yes; your exhibits will show
that.

Q. And have you the cheque which you issued for the $15,000?—A. I 
haven’t, no.

Q. Where is it?—A. It has gone the way of all my old cheques. I had it 
until a year and a half or so ago.

Q, What you mean is that you have the habit of destroying your old 
cheques?—A. After they become dead wood, yes.

Q. After a certain length of time? —A. Yes.
Q. And you perhaps can approximate more closely for me when you 

destroyed this cheque?—A. No, I cannot tell you definitely or even approxi­
mately. It was some time before the last inquiry, before the House of Com­
mons Committee, because I made a search then, and was reminded by the
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failure to find the cheque and a lot of stubs for a period running back some dis­
tance that I did not have it, and that the others were also gone.

Q. Did you have a bank book covering this account in New York?— 
A. Yes, I did.

Q. Have you got that?—A. No, I cannot find that.
Q. Where is it?—A. I think it went the way of the cheques. There was 

nothing in this account except the one transaction.
Q. Except the one entry?—A. Yes.
Q. In other words, save such records as may be in the bank you know of no 

records which can assist this committee with respect to those fifteen one thous­
and dollar bills?—A. I am sorry to say I don’t.

Q. And they were, as I understand you, destroyed according to your usual 
habit?—A. Yes.

Q. Was this cheque destroyed any more quickly than you usually destroy 
them?—A. I don’t recall anything specific about its destruction at all.

Q. You do not recall any discussion or anything of that sort?—A. None 
whatever.

Q. Now, Mr. Sifton died on the 13th day of June?—A. Yes.
Q. You no doubt had this cheque then because he only issued it about 

the 4th April?—A. I had it no doubt for a long time after that.
Q. And you had no instructions from Mr. Sifton except verbal instructions? 

—A. Entirely verbal:
Q. Did it not occur to you that with nothing but verbal instructions upon 

which you acted, after he died it was a reasonable thing to do to preserve this 
evidence of this money?—A. I think it is almost certainly a fact that I did pre­
serve them until I ceased to be his trustee. I don’t know for certain but I think 
it is altogether probable that I had those cheques and everything else for a year 
after that.

Q. What I have in my mind, Mr. Moyer,—and you no doubt have a per­
fectly good answer to it—by the W'ay the second $15,000 you received from Mr. 
Sifton?_-A Yes

Q. By way, I think, of a bank draft?—A. Yes.
Q. In any event, you have no way of tracing that?—A. No, I have tried to 

trace that.
Q. To the credit of what account did that go?—A. I deposited that to my 

own account in the then Standard Bank in the City of Ottawa.
Q. And that, of course, no doubt went back to the bank?—A. No doubt, 

and I have tried, I may say, to run it down; but the bank cannot produce it.
Q. You are, no doubt, able to tell me of the $15,000 deposited in your own 

bank. I mean to say, chaps like you and me don’t usually handle large sums of 
money like that. You have probably found out the date of the deposit of that 
$15,000 draft?—A. Yes.

Q. What was that?—A. I mentioned that in my last evidence before the 
other committee. I cannot tell you, but I know it is in the records.

Q. At the moment you have no recollection?—A. I think it is there. I am 
pretty sure it is.

Q. If it is not perhaps you will be good enough to find out for me?—A. Yes.
Q. And then having spent this $30,000 you subsequently subscribed for 

1,600 part interests?—A. Yes.
Q. And you took on a liability there of $160,000?—A. Yes.
Q. Yourself?—A. Yes. ,
Q. And on whose instructions did you make that subscription?—A. On Win­

field Sifton’s instructions.
Q. On Winfield Sifton’s instructions. And can you tell me when you received 

those?—A. Well, let me see.
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Q. Shortly, what I have in my mind is this: did you receive those instruc­
tions at the time that you bought the first 800 part interests?—A. No.

Q. Did he tell you then that later he would ask you to subscribe?—A. No, 
he did not.

Q. So you saw him again?—A. It was a picture that evolved as we went 
along.

Q. Having in mind the date of his death—the 13th June—probably you 
could place for me how long prior to that it was that he instructed you to apply 
for the 1,600 part interests?—A. My cheque which was, I think, drawn the same 
day on which I deposited the $16,000, was dated the 26th of May. His instruc­
tions, I think, were within a day or two days before that.

Q. I think he was quite ill at that time, was he not?—A. He was not well.
Q. Was he up and about?—A. He was about. I think he was up that day. 

He had been ill, and had had a bad seizure.
Q. Did you receive those instructions from him in Ottawa?—A. In Montreal.
Q. In Montreal?—A. Yes.
Q. And had you gone down to Montreal at his request?—A. No, I think not. 

I was in Montreal a great deal during that period. I was a syndicate manager 
and there were meetings frequently, and Sifton and I were working together as 
common solicitors in the employ of the company and we were naturally—

Q. You mean solicitors in the common employ of the company, not common 
solicitors?—A. And our activities were very closely bound up together throughout 
this period, and I am pretty certain it was in Montreal that he gave me the 
instructions. I know that I was there twice a week all through that period.

Mr. Smith: I observe, sir, it is 3 o’clock, which is the time you said you 
were going to adjourn.

The Chairman: Yes. We had better adjourn until half past three.
The committee adjourned at 3 o’clock to resume at 3.30 o’clock.

The Committee resumed at 4.30 p.m., all members of the Committee being 
present.

Mr. L. Clare Moyer was re-called, and his examination continued.

By Mr. Smith:
Q. Mr. Moyer, when the Committee rose a few minutes ago, if my memory 

serves me right, we were discussing or had discussed trips that you made to New 
York, and I think you spoke of having had no discussion with those persons 
with whom you were to be associated in the Syndicate on that trip?—A. I think 
that is a fair summary of what I said, what I recall.

Q. And the fact that at that time, or shortly after, you paid $15,000, and 
had assumed a liability for a further $15,000 for the late Mr. Sifton?—A. That 
is correct.

Q. And I think you said that later in the month of May you received from 
him a further $16,000?—A. Yes.

Q. I do not think I asked you what form that money was in?—A. That 
was, as in the case of the second $15,000, a bank draft.

Q. Can you tell me what bank those drafts were on, or either of them?—A. 
I cannot. I deposited them in my own bank, that is the Standard Bank of 
Ottawa, and I tried since, as I said a while ago, to find out from the bank what 
was the form of the draft, but they can give me no information on that point.

Q. Naturally they could not, but I was wondering if you know what Mr. 
Sifton’s bank was?—A. I do not; I expect it would be in Brockville; he was 
living near there at the time. I do not know that.
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Q. Do you know where the drafts were issued?—A. I suppose Ottawa, but 
I cannot say definitely.

Q. You do not remember the place upon which they were issued nor the 
bank which issued them?—A. No.

Q. You are convinced they were bank drafts?—A. Yes, I am sure of that.
Q. So when you got the $16,000 you then made application for 1,600 part 

interests, and incurred a liability of yourself of $144,000?—A. After I had paid 
the $16,000, yes.

Q. You then incurred a further liability of $144,000?—A. Yes.
Q. Now, had you anything in writing with respect to that second purchase? 

—A. I have nothing in writing in respect to any purchase, except my applica­
tion to the company in each case.

Q. Shortly put, then, your position was that on behalf of Mr. Sifton you 
incurred the first liability to yourself of $15,000, and secondly, after that was 
paid, a further one of $144,000, and there was nothing in writing setting out 
this trust which you made?—A. That is correct.

Q. And nothing, no documents of any kind whatever which exist to-day 
which will throw any light on the transaction?—A. I do not know of anything 
of the kind.

Q. Now, you became a syndicate manager?—A. Yes.
Q. And you attended meetings of the syndicate?—A. Yes.
Q. I notice your name in the bottom of resolutions and things of that sort? 

—A. Yes.
Q. And you became somewhat active, did you not, in the affairs of the 

managing committee of the syndicate?—A. As active as a syndicate manager 
would be.

Q. I have never been one; but in that wav you would meet Mr. Sweezey? 
—A. Yes.

Q. And no doubt have had many conversations with Mr. Sweezey?—A. A 
great many.

Q. And what did you tell Mr. Sweezey your position was?—A. Just what 
do you mean by that?

Q. I do not want to offend you, but if I were anywhere representing 
$160,000 everybody would think there was something peculiar about it, and 
just wonder; you may be a very substantial man financially, I don’t know, but 
I wondered if you told Mr. Sweezey what your position was?—A. I assume Mr. 
Sweezey knew I was not representing myself, and I thought he knew all about it.

Q. Did you have any discussion?—A. On that point, none.
Q. That would communicate that knowledge?—A. No.
Q. Or with Mr. Griffith?—A. No.
Q. You were simply accepted, and what was in their minds I suppose you 

do not know, as there was no discussion?—A. No, there was no discussion.
Q. Now, Mr. Sifton died on the 13th June, 1928?—A. Yes.
Q. Left you with a liability of $144,000; did you know what was going to 

take place, or who was going to take care of that liability?—A. I did not. 1 
cannot say yes to that question definitely, but I did know that I had instruc­
tions to do nothing in the event of his death until I received orders from Sen­
ator McDougald, which I did eventually receive.

Q. Now, when did you get those instructions from Mr. Sifton?—A. I can­
not tell you the date. I think it would be within a month of his death, but as 
to the date I have not anything to fix that. He had been ill shortly before, and 
I know he was ill about six weeks before he died.

Q. You think it would be about a month before his death?—-A. Within a 
month of his death.

Q. Where were you when you got those instructions?—A. In Montreal, I 
remember, when we are at the Ritz Hotel.
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Q. I think you had gone down there on business in connection with this 
Beauharnois Syndicate?—A. Yes.

Q. And just what was said to you at that time?—A. Sifton said, “ I am 
in raither a precarious state of health ”—or words to that effect—“ something 
might happen to me suddenly before I have completed the plan in which you 
are acting as my assistant. If I should die suddenly just do nothing ; wait for 
instructions from Senator McDougald/1

Q. And you were content to take a liability of $144,000 on those bare 
instructions?—A. I was. There had been a relation of mutual trust from the 
beginning, and I accepted his instructions on the implication that I was pro­
tected.

Q. Then I take it, as far as you were concerned, coming back to what I 
asked a moment ago, you thought Senator McDougald would stand behind the 
liability of $144,000 which you had incurred?—A. Well, I thought he himself 
or somebody else would do it. I had no occasion to work out the details of a 
hypothetical situation.

Q. I am not doubting you, but it seems a startling thing that a mr.n would 
have a liability on himself of $144,000 for some one else, and not know exactly 
who that some one else was, and when it was to be discharged; did not that 
occur to you at all?—A. As a matter of fact I thought the liability at that time 
was an asset.

Q. Is that your view then?—A. Yes, that point Had not occurred to me, 
really. You mention it as a liability, but I think it would be open to the argu­
ment that it might have been an asset.

Q. I want to get your point of view; you tell me now you did not worry 
about it because you thought these were your protection ; what was your posi­
tion?—A. My position was, as I tried to say a few minutes ago, I assumed that 
Sifton had made complete arrangements to relieve me of this stock, or if not, 
someone else would give me the money to pay for it. I was simply a figure­
head, if you like, in his place ; I had done what he told me in his lifetime, and 
I did after his death what was told me in his lifetime to do in that event; that, 
shortly, is the position I took.

Q. But have you not got a note in a diary or something of the sort which 
will fix certain things which I regard as essential dates, for example, the time 
you got your instructions in Montreal? Where did you stay in Montreal at 
the time you got vouf instructions from Mr. Sifton that you would take instruc­
tions from Mr. McDougald in the event of his death?—A. Well, we always 
stayed at the Ritz Hotel, I think, and I am pretty sure it was in the Ritz on 
that occasion.

Q. Have you no blotter of your own in your office which would indicate 
that you were there?—A. I have currently, but not as far back as that.

Q. You have not anything as far back as that?-—A. No.
Q. Then your position is that you can be of no assistance to me whatever 

in more exactly determining that date?—A. I cannot determine it. I might say 
this : I know I was in Montreal on the 18th May, on which day I paid the com­
pany the second $15,000. I think you will find that in the record of the previous 
examination; and it may have been that day; I cannot say definitely that it 
was, but it would not be before that, I think; it might have been that day or 
very shortly after.

Q. I also observe that in the agreement about transferring the assets of the 
Beauharnois Syndicate to the Beauharnois Power Syndicate you signed for the 
Beauharnois Power Syndicate on the 4th of April?—A. Yes.

Q. As secretary-treasurer, and the late Mr. Winfield B. Sifton is the wit­
ness to the signatures to that document, with the exception of Mr. Sweezey’s? 
—A. I do not remember the details which you mention.
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Q. Probably if you look at page 7 of Exhibit No. 58 you will observe— 
R. W. Steele and Mr. Hugh B. Griffith for the Beauharnois Power Syndicate, 
and F. S. Molson, President, and yourself as secretary-treasurer, with Mr. Win­
field B. Sifton as witness to all the signatures with the exception of Mr. 
Sweezey?—A. Yes. I do not remember that being done, but I have no doubt 
it is correct. I remember being in the office on that morning.

Q. I am wondering if you remember the names of these parties who were 
there?—A. I think they were all in when that was signed.

Q. And during the time of the discussion of the sale of the assets?—A. Yes.
Q. And Mr. Sifton was present on that occasion?—A. He was in and out 

of the office. Whether he took part in the discussions I could not say.
Q. You see, this is the first time you acted as a manager of this huge concern; 

just what were the discussions that occurred; surely that would impress itself 
almost indelibly on your mind? What took place that morning?—A. The 
record indicates the only thing that took place----- the emergence of the Syndi­
cate into the Power Syndicate.

Q. But was there no further discussion of where we went from there, so to 
speak?—A. No.

Q. I notice on some occasions----- at least on one occasion----- you disagreed
with Mr. Sweezey at this meeting of syndicate managers, do you remember 
doing that?—A. No, I do not.

Q. From whom did- you take your instructions as a syndicate manager?— 
A. Invariably from my client, Mr. Sifton.

Q. And did you take any from anyone else at any time?—A. I do not recall 
any. I may have done in some detail in which Mr. Sifton would have been 
presumed to concur, but in anything that mattered I was under his orders.

Q. You must have had constant discussions with Mr. Sifton?—A. Oh yes, we 
were together continually.

Q. As to positions you should occupy as a manager of the Syndicate, did 
you in those many discussions ask some greater assurance as to your personal 
position than you had at that time?—A. No, I don’t think I did.

Q. Now, these shares that you had became part interest—3,200 in all?—A. 
Yes, actually 3,201.

Q. The one was the management share?—A. For which I paid $100 of 
my own money.

Q. What became of that share?—A. I eventually converted it and got what 
it was worth on the market after the last syndicate became the company—cor­
poration.

Q. The management share of that was no more use than perhaps an ordinary 
share?—A. Well, it was only an ordinary share at any time. I was entitled, 
as manager, to subscribe for one, which I did.

Q. The balance of that, that is the 3,200, what happened to them?—A. I 
transferred the certificates for 1,600, and my application, and credit on the 
remaining 1,600, on the 2nd of October I think it was—yes, October 2nd,—to 
Mr. Ebbs in 1928.

Q. That is Mr. Ebbs, solicitor, of Ottawa?—A. Yes.
Q. And between the 13th day of June, the date of Mr. Sifton’s death, and 

the 2nd of October you had a number of calls from the Beauharnois Company? 
—A. I had two or three calls, yes.

Q. For balance of the payments due on the 1,600 for which you had 
subscribed?—A. Yes.

Q. Why did you not communicate with the man whom Sifton told you you 
were to take instructions from with respect to this?—A. No, I did not.

Q. Why did you not?—A. Sifton’s instructions were that I should do nothing 
in the event of his death until the man whom he had named came to me with 
instructions. He was very explicit about that.
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’ Q. Granted the Beauharnois Syndicate determined to make collection from 
you, do you think it would have moved you then to communicate with some 
one?—A. That is pretty hypothetical. I suppose it would have done, but that 
necessity did not arise.

Q. And that is all you have to say as to that----- simply that you did not
communicate with Senator McDougald or anyone on his behalf, even though 
the Syndicate were making calls upon you two or three times for payments or 
balances due subsequent to the death of Mr. Sifton?—A. Yes.

Q. I take it that from that time you had your interest in this matter entirely 
gone?—A. On the second of October I ceased to be syndicate manager, and 
ceased to have any interest in the company except that one share that I sold 
afterwards.

Q. Prior to the 2nd of October you continued to act as a manger of the 
Syndicate?—A. Yes.

Q. And of course you knew, from your position, of those calls being made?— 
A. Yes.

Q. In fact, you probably made them?—A. No, I did not make any.
Q. I am sure some one must have done so under your directions—yours 

and others?—A. I was not the secretary at that time. I was secretary only for 
one day.

Q. You were used for the purposes of transfer?—A. Yes.
Q. Mr. Griffith then took over?—A. Yes.
Q. In fact those calls were calls passed by the syndicate managers?—A. 

Yes, no doubt they were.
Q. Was there any discussion about your failure to meet your obligation?— 

A. None—none that reached my ears, I mean.
Q. None within your power as a manager, there was no such discussion? 

—A. No.
Q. But those who were calling seemed to be quite satisfied that you were 

delinquent?—A. I had no indication of dissatisfaction.
Q. The thing simply was not discussed?—A. Yes.
Q. I call your attention to page 41 of Exhibit No. 58, and I see this motion, 

which I perhaps had better read to you:—
The position of Syndicate Members who have the right up until 

three o’clock to-day, under offering of shares made to holders of record by 
virtue of resolution passed April 14th, was considered.

The Witness: Pardon me; what is the date of that?
Mr. Smith : The date of that is the 18th May, 1928, at 12 o’clock noon, 

at 136 St. James Street, Montreal, and I find this resolution on that date. 
Apparently there was a prior resolution giving persons who had not subscribed, 
as your case, to 1,600, until 3 o’clock of that afternoon to make their sub­
scriptions at $100 per share. The record proceeds:

There was some discussion, and it brought to the notice of the 
meeting that certain members of the Syndicate had not taken advantage 
of these rights, but had given notice that they intended to do so.

It was moved by Mr. Moyer, seconded by Mr. Griffith, that all 
rights not duly and regularly taken up and completed by three o’clock 
this afternoon should be forfeited. Mr. Sweezey strongly opposed this 
motion. The motion was passed on division, Mr. Sweezey dissenting. 

At that meeting there were—R. 0. Sweezey, H. B. Griffith, L. C. Moyer and 
H. M. Knight—is that a stenographer, a lady?—A. Yes.

Q. I suppose not an active person in the Syndicate affairs?—-A. She was 
a member of the staff of Mr. Sweezey’s firm.

Q. She is just like some of our lawyers use some members of their staff; 
I wonder if you recollect that occasion when Griffith, who had no holdings
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of yours, at least very indifferent holdings of yours, and you out-voted 
Sweezey?—A. I don’t recollect the discussion. I recollect the motion now that 
you read it, but not the discussion, if any.

Q. That was probably the only time that you and Mr. Griffith out-voted 
Mr. Sweezey—You may accept this in so far as I am concerned, it is the only 
time I can find?—A. I recall only once.

Q. Is not that impressed on your mind?—A. No, I am sorry it is not.
Q. Mr. Sweezey strongly opposed this motion; the entry says that the 

motion was passed on division, Mr. Sweezey dissenting ; now, cannot you recall 
that discussion at all?—A. I cannot.

Q. Can you tell me whether or not you consulted anyone with respect to 
how you should vote on that motion?—A. Well, I would say the only person 
I could have consulted, and the only person on whose orders I would have 
acted as I did, were those of my principal.

Q. You are simply reasoning?—A. Yes, I am describing the obvious course 
that I would have pursued.

Mr. Smith : That is all, Mr. Moyer. Shall I proceed, sir?
The Chairman : Yes.
Mr. Smith : Call Mr. Ebbs.

Mr. John P. Ebbs, Ottawa, Ontario, barrister-at-law, appeared as a witness, 
and, having been duly sworn, testified as follows:—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Ebbs, you are a barrister and solicitor carrying on the practice of 

your profession in Ottawa?—A. That is right.
Q. You are presently associated with the firm of Haydon and Ebbs, your 

partner being Senator Haydon?—A. Yes.
Q. Prior to that your firm was McGiverin, Haydon and Ebbs?-—A. Yes.
Q. I believe Mr. McGiverin is dead?—A. He died a year ago last Feb­

ruary.
Q. That would be February, 1931?—A. Yes.
Q. And when did he sever his connection with your office?—A. He severed 

his connections with the office, I think, on the 1st October, 1930, I think just 
six months prior to his death. He went out to Victoria.

Q. You received some part interests from Mr. Moyer, the last witness? 
—A. Yes.

Q. Under what circumstances did you receive them? How did it come 
about?—A. The transfer of the part interests that Mr. Moyer held were trans­
ferred to me, as I recall it, at Mr. Sweezey’s office, Mr. Griffith, Mr. Moyer 
and myself being present, about October 2nd, I think, 1928. I have not looked 
over this docket of evidence, or whatever it was, very much, so if I am wrong 
as to dates you can correct me. October 2nd, 1928, I think was the date that I 
appeared at Mr. Griffith’s office, and there were 3,200 part interests transferred 
to me—1,600 I think which were fully paid for, and 1,600 which were not fully 
paid for.

Q. Under whose instructions were you in Mr. Griffith’s office to receive those 
part interests?—A. I was there under instructions from our own office.

Q. From whom?—A. Well, I don’t know just which one of the firm it was. 
I was not a partner in the firm at that time, you know; so on instructions from 
the firm—whether it was Senator Haydon or Mr. McGiverin, I don’t know which.

Q. It was one of the firm?—A. It was one of the firm.
Q. That instructed you to be there?—A. Yes.
Q. What were you to do?—A. I was to represent these part interests in this 

syndicate.
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Q. And you became a manager of the syndicate?—A. I was, I believe, the 
next day or the day after, at a meeting of the syndicate managers; I was made 
a syndicate manager to represent these interests.

Q. From whom did you get your instructions as to the operation of that 
syndicate?—A. From whom did I get my instructions?

Q. You are not a power man; you are a lawyer?—A. I hope so.
Q. This project was a power project?—A. Yes.
Q. From whom did you get instructions as to your attitude at the various 

meetings which you attended?—A. Well, I don’t think I got any instruction from 
anybody as to the meetings that I attended. After the meetings I know that I 
discussed some of the things with Mr. Henry, and I think perhaps with Mr. 
Henry alone. I don’t want to say alone, because I am not altogether certain of 
that.

Q. In your position, then, in so far as your share of the management went 
in this concern, you were on your own?—A. What do you mean—that I managed 
something on my own? I have not seen the minutes of the meetings of the syn­
dicate managers that you may be referring to. Now, if you can tell me just 
what it is you are referring to I will be able to tell you just exactly where I got 
the instructions.

Q. What I have in my mind is this, that you attended a number of meetings 
of the syndicate as a member?—A. That is right. I haven’t a copy of this at alk

Q. You took part as a manager, that is in the direction of this syndicate. 
What I' want to know is, in forming your judgment as to things done, who- 
instructed you?—A. About what? It is just—-I don’t know what was actually 
done there because, as I say, I haven’t seen these minutes, I don’t think I ever 
saw those minutes written up. If you could just give me an idea as to what was 
done there I think I would be in a better position to answer your question.

Q. Probably I can let you look at this later, you can then make up your 
mind on that part of it?—A. All right.

Q. Now, you subsequently disposed of these part interests?—A. I don’t 
know that I disposed of them, they were never mine.

Q. You got rid of the physical possession, and the title, naturally?—A. Yes, 
that is right.

Q. And to whom did you dispose of it; or, to whom did you divest yourself 
from it?—A. You mean of the equivalent that came from the company; of the 
syndicate part interest?

Q. Yes?—A. Senator McDougald.
Q. And you were holding these part interests for Senator McDougald from 

the beginning, there is no doubt about it?—A. That is right, no doubt about 
that.

Q. And you did issue the contract, if I may call it that, to Senator 
McDougald on the 28th of December, 1928?—A. As soon as they were put into 
my name I immediately gave him something to show that in the event of anything 
happening to me that these things did not belong to me or to my estate.

Q. And you gave him such assurance as in your judgment was necessary 
to bring that about?—A. You are right.

Q. And then you became President of the Sterling Industrial Corporation? 
—A. Some time, not then.

Q. Later you were the President of Sterling Industrial, I believe it was 
first organized in 1926?—A. I cannot tell you that, still, as you said a moment 
ago it was set up in the office and I was made president.

Q. Did you approach Mr. Sweezey with respect to the sale of Sterling 
Industrial to him, or to Beauharnois?—A. No.

Q. That date was 26th September, 1926?—A. That was when I was 
appointed president of the company.
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Q. And did you have anything to do with the sale of the Sterling Industrial 
to the Beauharnois group, or interest, whatever you call it?—A. No, sir.

Q. And from what date was your firm under a retainer, I do not mean a 
money retainer—from what date was your firm operating for the Beauharnois 
syndicate—I think about the 2nd of October, 1928?—A. I think that is correct.

Q. Then did you know of the arrangements made by your firm with Mr. 
Sweezey, or with the Beauharnois people, by way of retainer?—A. No, I did 
not.

Q. There is a written agreement of which you have knowledge with respect 
to the payment of fees, the sum of $50,000—I beg your pardon, I am wrong. 
Do you know about any arrangement, do you know of the payment of that 
money?—A. I know there was money paid into the firm but I do not know 
anything about any of the arrangements.

Q. You know nothing about the arrangements?—A. As I said a moment ago 
I was not a partner in the firm.

Q. Were you a partner in the firm when the money was paid?-—A. No, I 
was not a partner until, I think, 1930.

Q. All right, I will leave you with that, not until 1930. I should have asked 
you did the money for the payments on your part interest, the remaining 1,600, 
did you take them from—?—A. I think the books will show there were two 
payments made by me, one of $10,000 and one of $15,000. The balance of 
the payments then, as I recall it, were made in some way by Mr. Griffith. I 
do not know how that was done.

Q. They were made by Mr. Griffith for someone of whom I have no knowl­
edge?—A. No.

Q. Where did you get the money to make these payments?—A. I think 
from Senator McDougald.

Q. Is there any doubt about that?—A. I don’t think so, the books would 
show that.

Q. I haven’t got your books?—A. I mean the Beauharnois books, I think 
that was what it was, I know it wasn’t my money anyway.

Q. Do you remember getting it?—A. I can’t recall distinctly now at this 
date having got it, but I would say that I got it from Senator McDougald.

Q. Do you mean to say you are not sure where you got it?—-A. If I were 
getting it for myself perhaps I would remember it. It might have been in 
my office but I was merely turning it over to the Beauharnois people.

Q. I agree with you, in what form did you get it?—A. I don’t remember that.
Q. Are you quite serious when you say that you turned over to Senator 

McDougald $15,000 and again $10,000 and you do not know in what form 
you got it?—A. That is right.

Hon. Mr. Cannon : If it will help my learned friend at all, he acted for 
Senator McDougald and he received the money from Senator McDougald.

Mr. Smith : It seems rather mysterious that he cannot recall when he 
received it.

Hon. Mr. Cannon : There is no mystery about it.
Mr. Smith : I agree with you most heartily, I do not see how there could be.

By Mr. Smith:
Q. But the fact is you did get these moneys and you turned them in to 

the Beauharnois syndicate?—A. I would say so, yes.
Hon. Mr. Cannon: As the lawyer for your client, it was not only that, as 

a matter of fact, in trying to recall that, it was only last year I think that I 
talked the matter over with Mr. Griffith.

Q. Do you know anything, or did you take part in any conference leading 
up to or having to do with the purchase of the Sterling Industrial Corporation?—
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A. No, that is not before the agreement was drawn up. I think that Mr. Heward 
and myself drew the agreement regarding the transaction, that is all.

Q. You refer to the agreement, Exhibit 75, between the Beauharnois power 
syndicate, John P. Ebbs and Lyla Brennan?—A. That is right.

Q. And there was another one extending the time?—A. That is right.
Q. Exhibit 75 is an agreement made in your office, and this name here, Lyla 

Brennan, who is that?—A. An employee of our office.
Q. In fact, all the incorporators of the Sterling Corporation were persons 

in your office?—-A. That is right.
Q. You told me, I think; you had nothing to do with the negotiations leading 

up to Exhibit 75; you simply prepared it from instructions?—A. That is right.
Q. From whom?—A. I think Mr. Henry gave me the figures there and 

indicated with Air. Griffith, and with Mr. Heward, of the Meredith-Holden 
firm in Montreal, where this was run off.

Q. Well, what I am coming at is this, you divested yourself, at least your 
company divested itself of its assets, whatever they were, and in your recollec­
tion you think perhaps the instructions came from Mr. Haydon?—A. Yes, or 
perhaps Mr. Griffith.

Q. Did you receive any in your office? You have heard, in this room—?— 
A. But I wasn’t here then, I just came in this afternoon.

Mr. Robertson : I would prefer that you see what he knows about it, not 
you tell him.

By Mr. Smith:
Q. Now you answer me and tell him what you recollect as to the instruc­

tions you got for the preparation of Exhibit 75?—A. Well, my recollection of 
that would be—-

Q. Not what it would be, what is it?—A. Well, as I say, that agreement 
was drawn by reason of instructions that I received from Mr. Henry or Mr. 
Griffith.

Q. Where did you get it, what town? I beg your pardon, I should say city 
—What place?—A. I do not know whether it was Ottawa or Montreal.

Q. Where was the agreement drawn?—A. I can’t even tell you that.
Q. Well, Miss Brennan’s name on it should perhaps help you?—A. No, that 

is not help. It might be drawn in Montreal by Mr. Heward, he was acting as 
solicitor for the syndicate, either one of us might have drawn that. I do not 
recognize the typing.

Q. Everybody seems to be going to Mr. Griffith, however, I will ask him 
about that. I think that is all I have, you will excuse me just a second, please.

By Mr. Robertson:
Q. You put in a bill or schedule of disbursements in the Commons inquiry, 

your expense account covering the period I think from October 2, 1928, up until 
perhaps the early fall of the next year, until about the time of the incorporation 
of the Beauharnois company. You remember?—A. I remember the bill, but I 
just don’t remember for what dates, for what time it was. I don’t think I did 
much extending beyond that.

Q. The question I want to ask you then is this: During the whole period 
commencing with October, 1928, when you were rendering services for the Beau­
harnois power syndicate, or company, did you, or did any member of your firm, 
to your knowledge, have anything to do with obtaining the Order in Council of 
March 8, 1929?—A. Nothing whatsoever.

By Mr. Smith:
Q. You speak of yourself?—A. The question as I recall it was, of myself, or 

to my knowledge of any member of the firm.
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Q. To your knowledge?—A. That is right.
Mr. Smith : These are all the witnesses, sir, that we have here to-day.
Hon. Mr. McMeans : What time in the morning would you be ready?
Mr. Smith : This has gone much more quickly than I expected. I hope to 

have Mr. Griffith here to-morrow morning. I can’t go on with him until I get 
those vouchers from Montreal which he said would be here to-morrow morning.

The Chairman : Is that all the witnesses you have ready?
Mr. Smith : I have none ready.
Hon. Mr. McMeans : No other witness beside Mr. Griffith?
Mr. Smith: The position is, sir, as I explained this morning, that until we 

had heard the evidence of Mr. Sweezey we were not in a position to make up our 
minds as to whether we could then act—I have not yet had any opportunity of 
consulting Mr. Mann to determine anything further.

The Chairman : We had better adjourn until to-morrow at 11 o’clock. I 
do not know what the views of the committee are, but it has been suggested that 
we adjourn at 1 o’clock until the following Tuesday—sit to-morrow at 11 and 
continue until 1 o’clock if necessary, and then adjourn until Tuesday, because 
some members of the committee want to go out of town over week.

Rt. Hon. Mr. Graham : What time Tuesday—Tuesday morning at 11 
o’clock?

The Chairman : I am mentioning it now for the information of counsel as 
well as the committee. If that is agreeable to the committee we will go on with 
that understanding. Is that satisfactory?

Mr. J. W. Cook, K.C.: May I be allowed to say one word? We will not 
be expected, I understand, to go on to-morrow morning with the presentation of 
the case for our clients.

The Chairman: We will not take anybody by surprise. I merely wish to 
meet the wishes of the committee as far as possible.

Mr. Mann: Mr. Smith and I would necessarily have to discuss for a few 
moments the witnesses we will call to be here next Tuesday morning. Mr. Smith 
has a witness who, I think, will occupy a substantial part of to-morrow. I take 
it that my Right Honourable friend at my right (Rt. Hon. Geo. P. Graham) will 
allow me to mention the names of witnesses to the Chairman without going back 
to him.

Rt. Hon. Mr. Graham : In my hearing, yes.
Mr. Mann: Has it got to be in your hearing?
The Chairman : I think you have behaved all right so far.
Mr. Mann: That is all right. I take it that it is with the consent of the 

committee that we will give you the names of witnesses we may call for the next 
session without further coming to the committee.

Rt. Hon. Mr. Graham : You are before the committee now.
Mr. Mann: All right, sir.
The Chairman : Well then, we stand adjourned until to-morrow morning 

at 11 o’clock.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Friday, 4th March, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into consider­
ation the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
Session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any Honourable Members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present : The Honourable Senators: Tanner, Chairman, Chapais, Copp, 
Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary. Alberta, counsel for the Committee.

The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, Mr. 
John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec; and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, counsel for the Honourable Senator W. L. McDougald.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, counsel for the Honourable 
Senator Andrew Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, counsel for the Honourable 
Senator Donat Raymond.

The Chairman : Well, gentlemen, are you ready?
Mr. Smith: Call Mr. Griffith.
Mr. Mann : Mr. Chairman, while Mr. Griffith is getting ready to come to 

the chair I want to say, for the benefit of the Committee and for the advantage 
of counsel, that we propose to call on Tuesday—as I understand you are going 
to adjourn until Tuesday next—

The Chairman : Yes.
Mr. Mann : We propose to call R. A. C. Henry, Col. Thompson and Mr. 

Ainslie W. Greene, so that the counsel may know, and be in a proper position 
to deal with the matter. Those three gentlemen may take quite a large propor­
tion of tiie time on Tuesday.

Mr. Robertson : Those are the only ones for Tuesday?
Mr. Mann: ' Those are the ones we will call for Tuesday, which is the day 

to which the Committee is going to adjourn.

Mr. Hugh B. Griffith was recalled as a witness, and testified as follows:

By Mr. Smith:
Mr. Griffith, you have been already sworn?—A. Yes, sir.
Q. The oath you have taken is still binding?—A. Yes.
Q. You were the secretary of the Beauharnois Power Syndicate, and I 

think of the two corporations, the Beauharnois Light, Heat and Power Company 
and the Beauharnois Power Corporation?—A. Yes.

Q. In your capacity as secretary you had to do, to some extent, with certain 
campaign funds, and you told me this morning that you thought there might be
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some misapprehension, and you wished to clear up that matter; now you had 
probably better just do that; in the first place I can put it in this way: In so far 
as the corporations are concerned, has any of their money gone to and been in 
possession of either Senator Raymond or Hay don? I understand there was some 
financing done by the company for Mr. Sweezey for small amounts, some 
$50,000, which was returned to the company?—A. Yes.

Q. In the ultimate?—A. Apart from that, none of the company funds went 
to either of the two senators for the Federal Liberal party.

By Hon. Mr. Griesbach:
Q. I did not hear your answer?—A. With the exception of some temporary 

financing, none of the company’s funds went to Senator Haydon or Senator 
Raymond for the Federal Liberal party.

By Mr. Smith:
Q. The company did make contributions in provincial matters?—A. That 

is true.
Mr. Smith: If I understand correctly the ruling, we do not care to go into 

those matters here.
The Chairman: No.

By Mr. Smith:
Q. Now, as far as you are concerned, these funds of Mr. Sweezey, did you 

make delivery to either Senator Haydon or Senator Raymond, or both?—A. In 
some cases I did.

Q. Where were those deliveries made?—A. In Montreal.
Q. In what form were the deliveries made?—A. In the form of bearer bonds 

—Dominion of Canada Bearer Bonds.
Q. Did you have anything to do with the purchase of these bonds?—A. On 

some occasions I did purchase securities, or assisted in the purchasing of them.
Q. In what amounts were those deliveries made—I do not mean with any 

exactness?—A. I would say in approximate amounts of $50,000, $75,000, or pos­
sibly as much as $100,000.

Q. What was the smallest that you remember?—A. If you call anything 
smaller than an approximate $50,000.

Q. That is the minimum, which you were giving me?—A. Yes.
Q. Have you any record of the payment of those various amounts?—A. 

No, I have not.
Q. You no doubt had evidences of purchase of those securities at one time? 

—A. I did, yes, those that I purchased.
Q. And you no doubt had written evidences of the origin of those moneys 

which you delivered, generally speaking?—A. Yes.
Q. And what has happened to any of the paper writings reflecting those 

purchases?—A. Well, I destroyed everything immediately after the payments.
Q. So that you are unable to produce anything of the kind before this 

Committee now?—A. Yes.
Q. You had to do with the employment of solicitors?—A. To a large extent 

I was responsible for that.
Q. And among those solicitors was the late Mr. Winfield B. Si f ton?—A.

Yes.
Q. In what capacity was he employed by you? When I say you I mean 

you on behalf of the Syndicate?—A. I think he might have been described as a 
general legal advisor. He advised not only in respect of the preliminary pro­
ceedings but in respect to corporation matters and in respect to the power 
development, and in respect to the commercial and financial as well as in respect 
to legal matters.
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Q. Was he advisor with respect to political persons?—A. Yes, we respected 
his advice in that regard.

Q. Shortly püt, did you or Mr. Sweezey have much knowledge of Ottawa 
affairs at the time you began to further your program in Ottawa?—A. No, I 
say we had practically no knowledge.

Q. And on whom did you rely with respect first, say, with respect to advanc­
ing things in the government departments—on whose advice?—A. Well, initially 
on Winfield Sifton’s advice.

Q. And subsequently I think the first person you employed was Mr. Ainslie 
Greene of Ottawa?—A. I can’t remember just in what order we employed.

Q. Did you employ Mr. Ainslie Greene, Colonel Thompson and Mr. Pugs- 
ley?—A. Oh, yes.

Q. And on whose advice were those gentlemen employed?—A. On Mr. 
Sifton’s advice.

Q. In what capacities were they employed?—A. Mr. Greene was the agent 
in Ottawa of the Beauharnois Light, Heat and Power Company, and through 
his office all communications of a formal nature with the department were made. 
In addition to that, Mr. Greene, together with Mr. Pugsley and Colonel Thomp­
son, were charged with the general responsibility of promoting the interests of 
the company—the interests of the Beauharnois Light, Heat and Power Com­
pany—with their associates and acquaintances, and charged with the responsi­
bility of reporting to me or to Mr. Sweezey any advance which they thought 
would be of interest or use to us.

Q. Perhaps you would elucidate that a bit more; you have seen their bills? 
—A. Not for some little time, but I did see them last year.

Q. I am sure you must have a general recollection of their nature?—A. Yes.
Q. Take, for example, Colonel Thompson’s bill ; there were many interviews 

with persons in Ottawa who held public office—senators, members of parlia­
ment, and persons of that kind?-—A. Right.

Q. And was that within the scope of their authority from you?—A. I would 
think so. They were charged with supplying information, and describing to 
any interested party any matter concerning the interests of our company.

Q. Is that all they were to do—describe the application? Generally what 
was their business?—A. 1 cannot go further than that. I think they were 
charged with the creation of a receptive atmosphere so that the company’s 
application might be favourably received.

Q. Receptive atmosphere in whom?—A. In all those who might be con­
cerned or have an opinion about it.

Q. Who were you applying to?—A. We were applying to the Governor in 
Council.

Q. Is the creation of this receptive atmosphere in that body what you were 
seeking?—A. I think I might better describe it if I were to say that their 
primary charge was, in a sense, to prevent our opponents from creating an 
unfavourable atmosphere—a matter of counterbalancing the very steady and 
persistent propaganda against the enterprise.

Q. With whom?—A. With the departmental officials, with members of par­
liament, with members of the government, with the civil service generally. You 
must remember that at that- time it was by no means decided whether or not 
the power rights were owned by the province or owned by the Dominion.

Q. They were not the men to determine that; you had other persons advis­
ing you on that—Mr. Geoffrion?—A. Oh, his advice was definite. We were 
not asking their advice as to that.

Q. You were not asking the advice of those gentlemen in matters of that 
sort?—A. No.
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Q. Perhaps I might say they were here to create a friendly atmosphere 
towards your application?—A. That describes it.

Q. And that application was to the Governor General in Council?—A.
Yes.

Q. And they were here to prevent that favourable atmosphere being 
created for your opponents?—A. What is that, Mr. Smith?

Q. They were also here to prevent that favourable atmosphere being 
created in favour of your opponents—things that are equal to the same thing 
are equal to one another?—A. Yes, I can agree with that.

Q. Now, you discussed the employment of those people with Mr. Sifton, 
you told me?—A. Yes.

Q. What did you arrive at? How many persons were you to employ? 
—A. As many as could be useful to us.

Q. In other words, did you make an effort to employ—did you ever 
hear the word lobbyist?—A. Yes, frequently.

Q. Would that help at all in what we have been discussing?—A. That 
would depend on your definition of the word lobbyist.

Q. I am not permitted to define it for you, and I think you defined it 
fully well before this, but I want to know what was your view of a lobbyist? 
—A. Well, I think a lobbyist and a departmental agent are almost synony­
mous.

Q. Then, with your permission, I will speak of lobbyists now; so that 
these persons were employed by you as lobbyists, you having an application 
for approval before the Governor General in Council?—A. I am not su,re 
that I should accept the appellation of lobbyist, because you must remember 
that a lobbyist usually is a person who is promoting a private bill or a piece 
of legislation, whereas we had no legislation.

Q. We will call him a departmental agent, and accept that; now, these 
departmental agents w'hich you had, you first had a consultation with Mr. 
Sifton to determine to employ them?—A. Yes.

Q. And he made the selections, as I understand?—A. He advised the 
names.

Q. And was your effort to employ all the departmental agents that you 
could get in Ottawa who you thought could be of assistance to you? Shortly, 
was that what you tried to do?—A. Yes.

Q. And it was a great compliment to those three distinguished gentle­
men; they arrived at first, second and third base shortly after that?—A. Yes.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. You had others besides those three ; did you not?—A. Yes, I think Mr. 

Moyer.
Q. And Mr. Daly?

By Mr. Smith.:
Q. Tell us about Mr. Dalv?—A. Mr. Daly we wrere unfortunately too late 

with. We offered Mr. Daly a retainer—1 sent him a retainer—and he sub­
sequently, shortly afterwards, returned it to me with the advice that he was 
acting for other interests and could not act for us.

Mr. Smith: Then I will include in the gallery of fame, for Mr. Cannon’s 
delectation, Mr. Daly, being an affable gentleman, in whose interest I know 
you are speaking.

Hon. Mr. Cannon: Yes.

By Mr. Smith:
Q. Now, T want to deal perhaps separately wTith Mr. Moyer; you employed 

him?—A. We did.
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Q. And what was his function?—A. He not only had some general instruc­
tions which were given to the other legal representatives, but we made rather 
larger claims on his time and services, and in fact his office in Ottawa became 
the office of the syndicate or company, and was used more generally.

Q. In fairness to him, he was practically a full-time employee of yours 
for some time?—A. I would say we had ninety per cent of his time.

Q. And you used his office in Ottawa for the purpose of the syndicate 
or corporation?—A. We did.

Q. And that purpose was what?—A. Largely as a publicity office.
Q. You disseminated literature from that centre advocating your position? 

-—A. That is true.
Q. Now, with respect to the question of bills, I have no intention of tak­

ing you over the details of any of those bills, because they are already 
exhibits in the case, but I want to ask you this: What was the basis of 
your fee arrangement with those three gentlemen—I am leaving out Mr. 
Moyer, because I think he was doing something different; is that a fair state­
ment?—A. That is correct.

Q. With Mr. Greene, Col. Thompson and Mr. Pugsley?—A. My recollection 
is that each of them received at the time they commenced to work for us a small 
retainer, with the verbal understanding that the matter of determination of fees 
would be left until it could be ascertained what period of time their services were 
required for, and what demands we would make on them; and I think it was 
largely generally understood that if the company was successful in financing itself 
and the syndicate became a success that we would pay a somewhat larger fee 
than if we were not successful.

Q. Your last statement, which was very general, would you make that a little 
more particular? What was your arrangement with respect to the fees with those 
three men? On what was it contingent?—A. Well, I hesitate to say there was 
any definite arrangement with respect to fees. It was a matter which was under­
stood not only with our legal staff but our engineers and other people who worked 
for us, that they might expect to receive a larger fee if the company was success­
ful.

Q. In what?—A. In concluding its entire enterprise.
Q. Are you suggesting that Mr. Greene and Mr. Pugsley and Col. Thompson 

were engaged on more than one thing down here? What were you seeking at 
Ottawa?

Mr. Robertson : Is my learned friend cross-examining this witness? He is 
making statements.

Mr. Smith: You would not be surprised if I would------
Mr. Robertson : It is perfectly intelligent, the statement.
Hon. Mr. McMeans : I wish you would not interrupt, and let us get on with

this.
The Chairman : He has a perfect right to ask those questions here.
Hon. Mr. McMeans: Every latitude has been allowed and will be allowed. 

Please do not interrupt. Let us get on with the proceedings.

By Mr. Smith:
Q. I am asking how they helped the promotion of the object you were seeking 

to have accomplished in Ottawa with the Government?—A. Approval of the 
plans of the development.

Q. And under this Navigable Waters Protection Act?—A. Primarily under 
that, and subsequently under the various continuing approval.

Q. I am speaking of what subsequently became Order-in-Council 422?—A. 
That was the immediate objective.
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Q. And that was what you were seeking to have passed?—A. Yes.
Q. That is true?—A. It is not all we were seeking.
Q. It is the only application you had before the Government when you 

employed those three men?—A. Oh, yes, true.
Q. And those three men were employed to assist you in passing the Order in 

Council, P.C. 422?—A. Yes.
Q. Then what arrangement did you make in respect to fees with those men, 

having regard to the passage of what became P.C. 422?—A. None at all.
Q. No relationship whatever?—A. None at all.
Q. Then when you said a moment ago that their fee was dependent on the 

success of your enterprise, what you meant to say was, irrespective of the success 
of their work ; do you intend that?—A. No, I don’t think so, because I think that 
their work certainly was contributory in part to the success of the enterprise.

Q. The passage of P.C. 422 was essential to the success of your enterprise?— 
A. Yes.

Q. They were engaged to assist in the passing of P.C. 422?—A. Yes.
Q. And the arrangement you made with respect to fees was a more generous 

fee if the enterprise succeeded?—A. Yes; I think I might put it this way—that 
we would postpone discussion of a fee until we had finished—until we had 
determined whether the enterprise was going to be a success.

Q. Then we will take it, what actually did happen, you finally paid them 
fees?—A. Yes.

Q. Was the amount influenced by the success of the enterprise at the time of 
payment?—A. It was influenced by our capacity to pay.

Q. Just answer the question ; were there not particular influences?
The Chairman: Mr. Griffith, many people here are quite familiar with this 

business. You have these lawyers here. We know what they were working for. 
There is no use beating about the bush in the matter. You can help this by being 
frank.

The Witness: I think I am being frank.
The Chairman: You did not employ those people for nothing. Everybody 

that has been in politics knows what they were here for. We see them every day.
Mr. Smith: Don’t think I am criticising. I am not suggesting any wrong. 

Y hat I want you to tell me is this: you said a moment ago that there was a 
general understanding that the amount of the fee should be determined having 
regard to the success of the enterprise.

The Witness: Yes.

By Mr. Smith:
Q. In other words, it is not a very unfair assumption to say that if the 

enterprise succeeded the amount of the fee would be greater ; that is what you 
meant?—A. Naturally; quite.

Q. And the passage of P. C. 422 was a sine qua non; without P. C. 422 your 
enterprise could have no success?—A. I think that is true.

Q. So that on the passage of P. C. 422 the business upon which they were 
engaged and for which they were employed depended, and the amount of the 
fee to some extent?—A. Yes, that is true.

Q. As I understand it, you had nothing to do with the negotiation of the 
agreement for the absorption, or purchase rather, of the Sterling Industrial Cor­
poration?—A. That is true.

Q. You did have to do with the making of those formal documents, the 
drawing of the agreement?—A. That is correct.

Q. But you did have nothing to do with that negotiation?—A. No.
Q. Now, regarding the campaign funds, you were kind enough to see me this 

morning, and we had a long discussion of all these matters?—A. Yes.
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Q. Is there anything that you have in mind? You know what this inquiry 
is about, don’t you?—A. Quite.

Q. I am confining myself, of course, to Senators Haydon and Raymond; 
is there anything further that you can tell this Committee with respect to the 
payment of those funds, which may be of value to us?—A. No, I think I have 
nothing to add.

Q. One thing I should have asked you; Mr. Sifton died on the 13th day of 
June, 1928?—A. I think that is right.

Q. Can you tell me at what time you learned that Senator McDougald was 
interested in Beauharnois? I give you that date because I want to speak in 
respect of it?—A. I fear, I cannot determine the date with any degree of exact­
ness. I can say that at the time that Mr. Moyer subscribed for part interests 
in the syndicate I did not know that Senator McDougald was interested. At 
the time that Mr. Sifton died I did know that Senator McDougald in some way, 
which was not clear to me, had become interested in Mr. Moyer’s holdings. Mr. 
Sifton had intimated that to me some time before his death. I cannot fix with 
any definiteness the date on which that happened.

Q. Did you confirm that with Senator McDougald?—A. After Mr. Sifton’s 
death.

Q. Not until after his death?—A. Not until after his death.
Q. And you simply say that at some time between the 4th of April and 

Mr. Sifton’s death you learned it, but you cannot give it to me any closer than 
that?—A. I cannot. T would have to choose a date midway between, to be fair 
to myself, probably.

Q. I do not want you to guess at it, if you do not know?—A. No, I am 
afraid I cannot tell you.

Q. Let me put it in this way: You were, of course, interested in your 
associates in the carrying on of this enterprise?—A. Quite.

Q. Did you use any diligence to find out who they were, or was that left 
largely to Mr. Sweezey?—A. I think we were both equally interested. I can 
say frankly, without being unfair to Mr. Moyer, that we would not have 
accepted Mr. Moyer’s subscription if we had not felt that he was acting for 
somebody of more substance than Mr. Moyer was at that time. And we 
accepted Mr. Moyer’s subscription at the request of Mr. Winfield Sifton and on 
his verbal undertaking that he would be responsible for the payment that that 
involved.

Q. That was the situation, that Mr. Sifton gave you his verbal assurance? ' 
—A. Yes.

Q. Were you in New York when Mr. Sifton and Mr. Moyer visited that 
city?—A. I was trying to recall that yesterday. I have been in New York on 
several occasions when Air. Sifton was there. I recall one occasion when Mr. 
Moyer was there as well, but whether that was the occasion referred to by Mr. 
Aloyer, I do not know.

Q. Were you aware of the deposit of those moneys, of those fifteen $1,000 
bills in the Bank of Nova Scotia in New York?—A. No, I was not. I might 
qualify that. I must have been aware at some time of the fact that Mr. Moyer 
was paying me from a New York bank account, because although I do not 
recall the form in which the payment was made, I must have known it at that 
time.

Q. You are reasoning now. I am asking you for your recollection.—A. I 
have no recollection or knowledge.

Q. If you were paid on that bank, of course you would be paid in New 
Y7ork funds of some sort; but I am interested in your recollection of that trip.— 
A. No, I have no knowledge or recollection.

Q. What was your first discussion with Mr. Aloyer in connection with the 
affairs of this company?—A. In 1928.
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Q. He came in on the 4th of April.—A. I knew him before that. I was 
introduced to Mr. Moyer by Mr. Sifton early in 1928; I would have to look up 
the records, and I do not know that they would tell me just when it was—I 
think it must have been in January, or perhaps it was late in 1927; but I had 
known Mr. Moyer, I am sure, for some months before he became a member of 
the syndicate, and had seen him quite frequently in Ottawa, and I think he 
was under a retainer from us at that time.

Q. I am interested in your first discussion with him with relation to Beau- 
harnois, if you can fix it.—A. I think the first time I met him we started dis­
cussing Beauhamois.

Q. That was with Mr. Sifton?—A. Yes.
Q. Was there any discussion between you at that time, between you and 

Mr. Sifton and Mr. Moyer, with respect to Sifton subscribing in Moyer’s name? 
—A. I think Sifton asked if we would accept Moyer as a subscriber and that 
we said we would.

Q. On his verbal assurance, as you have told us?—A. Yes. I forget whether 
Mr. Moyer was present at that time, but perhaps he was.

Q. I noticed that Mr. Sifton witnessed the signatures to the agreement of 
the 4th of April whereby the Beauharnois Power Syndicate absorbed the Beau­
harnois Syndicate. I am wondering whether there was any discussion at that 
time.—A. They were both in the office during those meetings, and I think we 
can regard Mr. Sifton as having acted as a witness more or less accidentally. 
In other words, he was available to witness a document.

Q. It indicated to me that he was there, and I thought that might assist 
you in recalling any discussion that the three of you may have had at that 
time.—A. Mr. Sifton and I, I think, discussed very fully the steps we were 
taking, the winding up of one syndicate and the forming of another. And it 
was concurrently with these things happening that Mr. Moyer became a 
syndicate manager.

Q. I am only interested in the discussion with respect to Mr. Moyer’s sub­
scription.—A. Frankly, I think I have told you all I know with respect to that.

Mr. Smith: That is all.

By Hon., Mr. Cannon:
, Q. Mr. Griffith, would you state to the Committee when to your personal 
knowledge, and not through hearsay, or from the records of the company when 
you were secretary, did you first know that Senator McDougald was interested 
in the Beauharnois Syndicate?—A. In so far as the records of the company are 
concerned, he did not become interested until very late in 1928. In so far as 
my personal knowledge is concerned, I knew that he was interested some time 
after Mr. Sifton’s death.

Q. Some time after Mr. Sifton’s death? That is, after June, 1928?—A. 
That is correct.

Q. Now, as regards the legal gentlemen whom you retained in Ottawa in 
connection with the Beauharnois application, did you or did anybody else con­
nected with the Syndicate, to your own personal knowledge, instruct these 
gentlemen to exercise here in Ottawa any undue influence of any kind?—A. No, 
neither here nor anywhere else.

Mr. Smith: I wonder if I may be forgiven for interrupting. Undue influ­
ence is a legal term, variously defined. I am sure my learned friend knows 
what it means, but I do not know whether the witness does.

The Chairman : I think the wording of the question had better be changed. 
The question is rather comprehensive for a “ yes ” or a “ no ” answer.

Hon. Mr. McMeans: I think if you get the evidence of what they were 
employed for, the Committee will have the facts before them and will draw 
their own inference.
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By Hon. Mr. Cannon:
Q. For what purpose, generally speaking, did you employ these legal gentle­

men at the time you did?—A. 1 tried to describe that already to Mr. Cannon. 
I think it was for the purpose of promoting, by every proper means at their 
disposal, the interests of their clients, the Beauhamois Light, Heat and Power 
Company.

Q. And the three of them were listed here as Parliamentary Agents?—A. 
That is true.

Mr. Vien : And they were lawyers.
Hon. Mr. Cannon: They could not be Parliamentary Agents unless they 

were lawyers.

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Griffith, may I ask you first about the agreement made in Decem­

ber 1928, taking over the Sterling Corporation: I understood you to say 
to my learned friend, Mr. Smith, that you had nothing to do with the 
negotiating of that agreement.—A. That is correct.

Q. You had to do with the drafting of it, I understand.—A. That is 
correct.

Q. And was it in connection with the drafting of it that you inserted a 
clause, or suggested, I think Mr. Sweezev said, the clause by which the agree­
ment was conditional upon the approval of the application to the Governor 
General in Council?—A. I think it was my suggestion.

Q. But it was made during the period of drafting and not during the period 
of negotiating?

Mr. Smith: He was not in the negotiations.
Mr. Robertson : I should have thought he would assent to my question.
The Witness: I presume the negotiations could not have been closed 

until that was accepted.

By Mr. Robertson:
Q. I suppose when you are drafting any document the other man has 

something to say about it?—A. Yes.
Q. And to that extent, I suppose, the negotiations were not closed till 

the document was signed?—A. No.
Q. And the persons you were dealing with at that time were—Was it Mr. 

Ebbs?—A. I think it was Mr. Ebbs.
Q. So far as the other end was concerned?—A. Yes.
Q. Do you know who actually drew the document?—A. I think it was 

Meredith, Holden, Heward & Holden of Montreal.
Q. And you suggested the inclusion of that clause?—A. Yes.
Q. And they already had instructions to draw the agreement?—A. Yes.
Q. And you wanted that included in it?—A. Yes.
Q. There is one other matter that I think might perhaps be further cleared 

up. I want to refer to something that was referred to by an honourable 
member of the Committee yesterday when you were giving evidence, with 
regard to what you said at the previous inquiry, as shown at page 831. I 
want just to get it absolutely cleared up. You said something to Mr. Smith 
about it this morning, the contribution which the company made to campaign 
funds?—A. Yes.

Q. You put it, when you were examined before, at $295,000. Am I correct 
in understanding whether that amount is right or not, that none of the 
company’s funds was contributed to any campaign fund of a federal purpose 
through either Senators Raymond or Hay don?—A. That is correct.
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The Chairman: Ask him through whom it was given.
Mr. Robertson : I am going to ask him that.
The Chairman: I do not like those very comprehensive questions. That 

is a whole book you are putting to him.
Mr. Robertson : I am only repeating what he has already said.
The Chairman : Ask him to whom he gave it.
Mr. Robertson: I am going to ask him that. Don’t be alarmed.

By Mr. Robertson:
Q. It was not contributed to them? I want to know to whom it was con­

tributed.—A. Well, to give that evidence with exactness I would have to prepare 
a memorandum.

Q. Was any of it contributed to anybody for the purpose of federal 
campaign funds?—A. Yes. I think that Mr. Sweezey gave some evidence 
in respect of that yesterday.

Q. To whom, for the purpose of any federal campaign fund, was any 
of the company’s funds contributed?—A. To General McCuaig.

Q. To anyone else?—A. I do not think the contribution to Mr. Bell 
can come under that.

Q. Perhaps not, in view of what Mr. Sweezey said yesterday. Anyone else? 
—A. I do not recall at the moment anything else.

Q. I want to read to you a paragraph from the report of the Com­
mons Committee, which has been referred to this Committee. At page xxiv, 
paragraph 20, the report reads:—

Your Committee considers that return should be made immediately 
of any moneys improperly taken from the companies’ funds for political 
subscriptions by those responsible for their extraction.

Has the money contributed to General McCuaig from the companies’ funds 
been returned to your knowledge?—A. Not to my knowledge.

Hon. Mr. McMeans: There is no evidence, as far as I know, that the 
company contributed that money to General McRae.

Hon. Mr. Cannon: It is not General McRae but General McCuaig.
Hon. Mr. McMeans: Yes. What I understood from Mr. Sweezey’s evidence 

was that he had made that contribution himself. I do not want a confusion 
between the company’s funds and the private funds of Mr. Sweezey.

Mr. Robertson: I want to get that exactly straight. And this witness tells 
us that it was the company’s funds that General McCuaig got.

By Mr. Robertson:
Q. That is what you stated?—A. That is true.
Q. One thing more. My learned friend was asking you about the retainer of 

certain gentlemen in Ottawa for certain specific purposes that you described in 
your own way. And my learned friend was asking you as to the conditions upon 
which the amount they should get might be larger or smaller.—A. Yes.

Q. Now, you have said to him that the obtaining of the approval of the 
application, which was approved by Order in Council, was important, perhaps 
essential, to the company’s success?—A. Correct.

Q. Did it make the company’s success, so that on that event they were 
entitled, or the company was in a position to pay, a larger fee?—A. No.

Q. It was one step on the road to success?—A. That is correct.
Q. And that is all?—A. That is all.
Q. But much more had to be done before the events would have happened 

upon which their fee would have been increased, is that correct?—A. That is 
correct.
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By Mr. Smith:
Q. What more did happen?
Mr. Robertson: The fee was finally paid to Ainslie Greene in 1930.

By Mr. Smith:
Q. You paid them $10,000, did you?—A. That is my recollection.
Q. You paid them $10,000 for those items which are set out in their bills to 

you? That is what it was paid for?—A. Well, really, I do not recall what they 
said in their bill. 1 paid them $10,000 for the services that I knew they had 
rendered.

Q. You looked over their bills, and they were at least 90 per cent for inter­
viewing persons in Ottawa?—A. I think Mr. Pugsley’s bill was simply for services 
rendered. Mr. Greene’s I do not recall.

Q. Well, take Col. Thompson’s. There is no doubt about the correctness of 
that?—A. I think that is so.

Q. And the fee was arranged between you and these gentlemen?—A. Yes.
Q. It was arranged on the bassis of $10,000?—A. I am not sure that it was 

the same fee for all of them.
Q. Whatever the sum was, you thought you were treating them generously? 

—A. Quite.
Mr. Smith : Mr. Sweezey has told me that he wants to be recalled, honour­

able gentlemen, to make a slight correction of some kind.

Mr. Robert O. Sweezey was recalled as a witness.

By Mr. Smith:
Q. You are being recalled. I understand you have something that you wish 

to say. I do not know what it is. Will you tell us what you wish to say?—A. 
Yes. In my testimony in regard to an interview concerning the consideration of 
a possible subscription to the Conservative party, I said that the gentleman I met 
was Mr. Cartier, with one or two others whose names I do not remember. I 
find I have to correct that, because my meeting with Mr. Cartier had to do with 
an entirely different matter, not concerning this inquiry, and the gentleman I met 
was Mr. Howard Smith.

The Chairman : There is always a Smith in it.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. You mean by that, the gentleman you met who came on the same errand 

chat you thought Mr. Cartier came on, as stated in your evidence yesterday?—A. 
Yes.

Q. That was with respect to campaign funds for the Conservative party?— 
A. Yes.

Mr. Smith : I have nothing further to offer this morning, Mr. Chaiiman.
Hon. Mr. McMeans: Have you anything for this afternoon.
Mr. Smith: No, sir. There are three witnesses who will be subpoenaed for 

Tuesday.
Mr. Mann : They are the witnesses whose names I gave to the Committee 

this morning.
Mr. Smith: They are Mr. R. A. C. Henry, Col. Thompson and Mr. Ainslie 

W. Greene.
The Chairman: The Committee will stand adjourned until Tuesday morn­

ing next, March 8, at 11 o’clock.
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MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Tuesday, March 8, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman ; Chapais, Copp, 
Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.

Counsel :
Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 

Calgary, Alberta, for the Committee.
The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec; Mr. 

John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec ; and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, for Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for the Hon. Senator Donat 
Raymond.

Mr. John P. Ebbs, barrister-at-law, Ottawa; Ontario, appeared on behalf 
of the Honourable Andrew Haydon.

The Chairman: I think we may proceed now.
Mr. R. A. C. Henry, civil engineer, Montreal, appeared as a witness, and 

having been duly sworn, testified as follows:—

By Mr. Mann:
Q. Mr. Henry, what is your present position?—A. I am Technical Head of 

the Beauharnois Power Corporation.
Q. How long have you been interested in the Beauharnois Power Corpora­

tion or its project?—A. I have been interested in what is now the the Beau­
harnois development since 1923.

Q. Prior to 1923 you were in the Federal Department of Railways and 
Canals?—A. I was.

Q. In what capacity?—A. I started in as Inspecting Engineer in 1912.
Q. And continued in several positions and capacities until 1923?—A. Yes.
Q. At which time, I understand, you joined the Canadian National Rail­

ways?—A. That is correct.
Q. And remained there until the 11th of February, 1929, when you became 

Deputy Minister of Railways and Canals?—A. The 14th of February, I think.
Q. The 14th of February. And you left the Department on what date?—A. 

March 10, 1930.
Q. And is it fair to say that from that date you went into the Beauharnois 

Power Corporation?—A. Yes, sir.
Q. March 10, 1930?—A. Yes, sir.
Q. I am not going to follow you through the whole history of what you 

said, but I should like some enlargement of the evidence you gave before the 
Commons Committee. When did you first as an engineer, and having an

84



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 85

interest in power projects interest yourself in the Beauharnois project—that 
is the south shore of the Soulange section, from your own personal point of 
view?—A. Approximately 1923.

Q. Had you interested yourself from an academic point of view prior to 
1923 in the possibility of power development?—A. I cannot say I did. I was 
interested in transportation.

Q. And is it fair to say that your mind from then on was fixed upon the 
possibilities of power development?—A. Incidental to transportation, yes.

Q. What form did your inquiries or investigation take when you became 
interested in hydro electric energy, incidental to anything?—A. The form it 
took was the same form that any engineer’s would take.

Q. I am not an engineer, and do not know what that form would be?— 
A. That involved an investigation, first of all, of the site. I investigated the 
territory between Hungry Bay, Lake St. Francis and Lake St. Louis, north and 
south sides. The second step was the investigation of the rights that then 
existed in that territory.

Q. That was about the year 1923, or immediately prior to the conclusion 
of 1923?—A. This investigation continued from 1923 right on to the time this 
project developed.

Q. If I understand correctly—correct me if I am wrong—in your evidence 
before the Commons Committee I think you stated that you had met Senator 
McDougald about 1922, towards the end of 1922. Is that correct?

Hon. Mr. Cannon : 1923.
Mr. Mann : I am saying what he said on the inquiry.
Hon. Mr. Cannon : He said 1923.

By Mr. Mann:
Q. Did you say 1922 or 1923?—A. I don’t know what I said. The facts 

are that some time in 1922—-
Q. Some time in 1922. At that time you were discussing, were you, some 

question other than water power?—A. At that time the question related to the 
use of elevator facilities, of which the Montreal Harbour Commission had a 
great number.

Q. That is the occasion on which you met the senator?—A. It was.
Q. And I think you said that at that time he said to you that if you 

ever came across any first class water power development he would be glad to 
interest himself in it or help you finance?—A. If I said that, it is subject to this 
correction: Water power was not mentioned at all; it was any kind of project 
which I thought was good, and which required financial assistance.

Q. It was a discussion, then, of any commercial possibility, not limited to 
water power?—A. Quite.

Q. Will you please say, following that conversation, what conversation you 
had with Senator McDougald, if any, and when, referring to water power, 
because we are not interested in automobiles or anything else at the moment? 
—A. I did not have any conversation with Senator McDougald with relation 
to water power until some time during the summer or fall of 1923.

Q. Would you be kind enough to tell us what that discussion was?—A. In 
1922 the report of the International Joint Commission came out, and in studying 
that report I saw what they had to say regarding the Soulanges section. And 
that section being located fairly close to Montreal, and being of such a character 
as would permit of a relatively—I thought relatively small—capital invest­
ment, it indicated substantial merit. That was the first thought when I started 
to look into it, and after I had looked into it I had a chat with Senator 
McDougald and told him it was my thought that that presented a possibility 
from the standpoint of power development.

48236—8J
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Q. Let us know as shortly as possible how far that discussion or suggestion 
or thought presented itself in any conversation you had with the senator up to 
the time that you projected the Sterling Industrial Corporation.

Hon. Mr. Cannon: I think in all fairness to Senator McDougald that my 
learned friend might point out that at that time he was not a member of the 
Senate.

Mr. Mann: I shall be very glad to do that. It was merely an omission. 
Dr. Wilfrid L. McDougald became a senator only in 1926, and when I use the 
word “senator” I am using his present appellation, that is all.

By Mr. Mann:
Q. Did you understand my question?—A. I think you had better repeat it 

again.
Q. Having expressed this thought, what were the other thoughts expressed 

in conversation between you prior to the project of the Sterling Industrial 
Corporation, which came into being on the 5th of July, 1924?—A. I cannot 
recall the discussion, but my guess on that point is that I went over with him 
what it meant in terms of investigation and terms of capital outlay and so on.

Q. And, is it unfair to say, in terms of future possibilities??—A. Oh, I 
imagine so.

Q. You have said that the consideration of the subject, certainly in so far 
as you are concerned, was purely from the point of view of water power develop­
ment?—A. That was the purpose of that.

Q. And could you just enlarge a little bit on the discussion which led up 
to the formation of the Sterling Industrial Corporation?—A. Following the dis­
cussion to which I have referred, I proceeded to investigate the rights which 
other people had as indicated, first of all, by the charters which were then 
existing, and I came upon the charter of the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company.

Q. I do not suppose it is unfair to say that at least Senator McDougald 
knew that you were investigating the rights other people had?—A. I imagine—In 
an investigation of that kind one of the basic considerations is to determine 
what is there.

Q. You have hardly answered my question: It is as to whether the senator 
at that time knew—the gentleman who is now senator, knew that you were 
making the investigations?—A. I would say perhaps he did know.

Q. Well, perhaps. I would like you to try and say whether he did or did 
not.—A. You are talking about the time prior to the formation—

Q. Prior to 5th of May, 1924, before you projected the Sterling Industrial 
Corporation.—A. The 5th of July.

Q. I beg your pardon. The 5th of July. You are right.—A. I would not 
say that prior to that time I did tell him the nature of my investigation.

Q. I did not ask you if you told him the nature of your investigations; I 
asked if he knew that you were making investigations.—A. Oh, yes.

Q. No doubt of that?—A. No doubt of that.
Q. And I think it is fair to say that there must have been a discussion some 

time as to the incorporation of the Sterling Industrial Corporation?—A. After 
I had looked over the Robert Act—that is the Beauharnois Light, Heat and 
Power Company’s Act—I came to the conclusion that that Act did not provide 
the corporate machinery through which an economical development could be 
made between Lake St. Francis and Lake St. Louis, because of the fact that it 
was based upon the construction of a canal along the route of what was known 
as the St. Louis River; and second, that it was a provincial charter, and my 
impression was then that the proper course to follow was to make application 
through the federal department, because of the fact that I thought the rights 
rested in the Federal and not the Provincial Government.



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 87

Q. Your opinion was, if I understand you correctly, that the rights in the 
water power of the St. Lawrence River vested in the Federal Government?—A. 
Yes.

Q. And not in the Provincial Government?—A. Yes.
Q. And therefore you came to the conclusion that the applications which 

had been made by the Beauharnois Light, Heat and Power Company were not 
such as were of value, if your conclusion was correct?—A. They were not of 
value, in my opinion, because they were based upon rights which, if they were 
carried out, would involve the construction of a canal which was not economical.

Q. So, having come to the conclusion that you have referred to, did you 
discuss that conclusion with Senator McDougald?—A. I did.

Q. And thereupon, may I say, you formulated in your mind something 
which would at least procure some rights in the form of a corporate entity?—A. 
That is correct.

Q. And the formation of the Sterling Industrial Corporation followed your 
then opinion that the water power vested in the Federal Government, and you 
proceeded to form this Corporation?—A. I started out first with another corpora­
tion—

Q. You might let us hear about that?—A. —known as the Superior Sales 
Company. After I had come to that conclusion—

Q. Who were the parties interested in the Superior Sales Company?—A, 
The Superior Sales Company—I will clear that up.

Q. Yes?—A. After I had come to the conclusion that the charter powers 
of the Beauharnois Light, Heat and Power Company were not such as to permit 
of economic development between Lake St. Francis and Lake St. Louis, I went 
to Dr. McDougald and told him that if any application was to be made it would 
have to be made through some properly organized company, and therefore a 
charter would have to be obtained. He told me that he had a charter known 
as the Superior Sales Company, and instructed one of his men to give me a copy 
of it. I took it away and studied it, and came to the conclusion in my own 
mind that the powers which were enjoyed by the Superior Sales Company were 
adequate ; but later on, just in what fashion I don’t remember, I did discover 
that the powers were not adequate.

Q. You do not remember just how you discovered that?—A. No. I may 
have thought that myself and wanted some legal advice on it, or someone may 
have suggested it.

Q. Do you remember having taken legal advice on it?—A. Yes.
Q. From whom?—A. I went to Senator McDougald, and he suggested that 

I go to Mr. Haydon.
Q. The present Senator Haydon?—A. Yes. He looked over the charter 

powers of the Superior Sales Company and advised me that they were not 
adequate.

Q. Not adequate, I assume, for the purpose you expressed to Senator 
Haydon, or the purposes you had in view?—A. No doubt about that.

Q. Then what happened?—A. I told him to organize a new company with 
proper powers.

Q. Do I understand you to say that you told him to organize a new com­
pany?—A. Senator McDougald had told me that if the powers of the Superior 
Sales Company were not adequate, to get Mr. Haydon to—

Q. For the purpose you had in view?—A. Yes.
Q. And then Mr. Haydon confirmed that?—A. Yes.
Q. And you proceeded to the incorporation of the Sterling Industrial Cor­

poration?—A. That is correct.
Q. In the office of Senator Haydon?—A. Yes.
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Q. Now, you stated in the evidence before the Commons Committee—you 
used the expression that Senator McDougald financed you. Would you just 
tell me what you meant by that, because the word “financing” may have quite 
a large ambit of meaning?—A. I think he asked me in the initial discussion, 
some time in the fall of 1923—

Q. I would be very much obliged if you would try not to think?—A. He 
certainly asked me what it would cost to carry out an investigation which could 
be used as the basis of an application, and my impression is that I told him it 
would be about $10,000.

Q. There must have been, I think it is fair to say, a fairly reasonable 
and comprehensive view of what that investigation was going to import in the 
minds of both when you arirved at the figure of $10,000?—A. I arrived at the 
figure of $10,000 from my general knowledge of what an engineering investigation 
sufficient to prepare preliminary plans and estimates for filing—

Q. And that was how long prior to, or was at the moment of the application 
for the incorporation of the Sterling Industrial Company?—A. That was some 
months prior.

Q. Had you had the advantage of the examination of the Joint Board of 
Engineers?—A. No. I had had the advantage of the report of the two engineers 
who had been engaged on the investigation for the International Joint Commis­
sion, and whose report was, I think, brought in in 1922. I had the advantage of 
that.

Q. Had you discussed with anybody, had you discussed with Dr. McDougald 
that report of those engineers?—A. Oh, I think so.

Q. Now, just tell me how this financing of $10,000 was carried out?—A. So 
far as the actual engineering investigation was concerned, I believe I made an 
arrangement with Mr. J. B. McRae, a consulting engineer, and the actual pay­
ment to him was either made through the firm of McGiverin, H ay don and Ebbs 
or by Senator McDougald. I cannot tell you which.

Q. You didn’t pay it?—A. I didn’t pay it.
Q. Was there any agreement of any kind in the form of an undertaking to 

finance you, or that you would do any particular thing in view of the financing 
of $10,000?—A. Nothing whatever.

Q. It was a gentleman’s agreement, I think you said, in the first place?—A. 
That is all.

Q. And you had the report of Mr. McRae at a later date?—A. Yes.
Q. In respect of the organization—I mean the organization minutes and 

election of directors and so forth of the Sterling Industrial Corporation—did you 
take any part?—A. I went over the—the organization, let me see, I do not 
think I paid very much attention to the organization, Mr. Mann.

Q. What I am asking you is did you take any part in instructing or advising 
Senator Haydon as to who would be the provisional directors, the president and 
so forth? Did you do any of that?—A. I think I discussed that with him in the 
initial stage.

Q. With whom?—A. Mr. Haydon.
Q. Did you have any instructions from anybody as to who was to be presi­

dent?—A. No.
Q. Can you tell me by what authority Senator Haydon became president, 

if you know that he did? I tell you that he did.—A. I do not recall just how 
that happened.

Q. You don’t remember how it was arrived at that Senator Haydon should 
be president of the Sterling Industrial Corporation?—A. I am afraid I cannot 
answer that question.

Q. Before I go further into the organization of the Sterling Industrial 
Corporation. You made an application on the 5th of July to the Department
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of Railways and Canals or the Department of Public Works—in any event 
another was made on the 7th of July to either of those Departments ; I forget 
which was which on the particular date. That application was prepared by 
you, was it?—A. The application was prepared by me.

Q. What had you before you to permit you to make that application, other 
than your own knowledge?—A. Well, I had spent some months—

Q. Other than your own knowledge?—A. Other than my own knowledge?
Q. Yes?—A. Nothing.
Q. The report of Mr. McRae came substantially later?—A. Mr. McRae 

had been making his engineering investigation some time prior, but it was 
largely based on my own knowledge.

Q. He had been making his investigation prior to the applications of July 
5 and July 7?—A. Yes.

Q. And had been making this investigation on the agreement to which 
you had referred?—A. He had been making the investigation on the basis of 
the understanding.

Q. How long prior to that?—A. Oh, it must have been in the early spring, 
I should think.

Q. In the early spring of 1924? And then we come to July, 1924, and the 
application was put forth to the two federal departments?-—A. It must have 
been after the snow went off, because we went over the ground together, so that 
I would say it was probably April, 1924.

Q. In respect of the incorporation and the organization of the Sterling 
Industrial Corporation, did you pay a bill to Senator Haydon for that?—A. No.

Q. Were you asked to pay a bill for that?—A. I was not.
Q. Do you know if a bill was paid, personally?—A. I do not know.
Q. You know nothing about it?—A. No.
Q. What was the next step following the 7th of July, 1924?—A. Well, I 

might say that in between the time that I made this arrangement with McRae 
to carry out the engineering investigation, the Government decided to appoint 
an enlarged Engineering Board.

Q. That was in 1924?—A. That was in 1924. And I knew then that it 
would be impossible for the Government to deal with an application of this kind 
until that report came in. But I nevertheless went on with the investigation, 
concluded it.

Q. Yes? And that report did come in on the 16th of November, 1926, 
finally?—A. Yes.

Q. And while you went on with the investigation how active were you in 
furthering the applications of the Sterling Industrial Corporation? I take it 
that you were not active because of those additional engineers being added to 
the Board?—A. Very foolish to try to be so.

Q. Did you know in September, 1924, of any project with regard to the 
development of the power at the Carillon which was a subject of discussion of 
the Sterling Industrial Corporation?—A. I knew about the Carillon project, yes.

Q. In Exhibit 92 of the House of Commons Committee I see a minute of 
a meeting of the 27th of September, 1924, of the Sterling Industrial Corporation, 
at which were present John Parsons Ebbs, Belle Fraser and Lyla Brennan. I 
take it you did not know the last two named.—A. Well, they were—

Q. They are stenographers in the office of Senator Haydon. The minute 
.reads as follows:

The secretary stated that some consideration had been given to the 
filing of an application by the company for rights to develop water power 
on the Ottawa River at Carillon under an agreement wfith the Govern­
ment through the Department of Railways and Canals and that Mr. J. 
B. McRae, consulting engineer, Ottawa, had made a preliminary
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investigation and estimate upon the project and that if this application 
were made and the rights granted Messrs. Harris-Forbes, of Boston, 
would undertake to finance the project. Messrs. Harris-Forbes’ repre­
sentative is Mr. W. E. McGregor, who is to-day represented by Mr. 
Berkowitz. Mr. Berkowitz stated that if the Sterling Industrial Corpora­
tion should acquire any rights at Carillon he would require some assurance 
that this Corporation would be ready to transfer them to Mr. McGregor.

It was moved by Miss Fraser and seconded by Miss Brennan and 
unanimously carried that this corporation will, at the request of Mr. W. 
E. McGregor, of Boston, Mass., assign to him or his nominee any interest 
in the navigation power development undertaking at or near Carillon on 
the Ottawa River that this company may acquire under any contract 
from His Majesty, the King, represented therein by the Government of 
Canada.

And so forth. Now, would you be kind enough to tell me how, as far as you 
know, it would be competent for Mr. John Parsons Ebbs, Miss Belle Fraser 
and Miss Lyla Brennan to deal with what might appear to be an asset of the 
Sterling Industrial Corporation at that meeting of the 27th of September, 1924, 
if you- know ?—A. Well, I sometime in 1924 met Henry I. Harriman, of the 
New England Power Company, whom I had some knowledge of in the railway 
field, and I was endeavouring to interest him in the development on the south 
side between Lake St. Francis and Lake St. Louis. He went over the ground 
with me, or at least if he did not, he sent one of his engineers, a gentleman by 
the name of Eaton—

Q. If you will excuse me, I do not want to go into the details of the Carillon 
power development. I am merely asking you if you can tell me how John 
Parsons Ebbs, Belle Fraser and Lyla Brennan had been put in a position to 
deal with what apparently was an asset, or might be a substantial asset, of the 
Sterling Industrial Corporation.—A. Well, I think he was interested in some 
way with Harris-Forbes.

Q. Who was interested?—A. Mr. Harriman, with Harris-Forbes.
Q. Did Senator McDougald discuss or know of negotiations in respect of 

the Carillon development which is discussed in the minutes of the Sterling 
Industrial Corporation, to your knowledge?—A. I do not know.

Q. You do not know?—A. No.
Q. Do you know anything about any instructions to Mr. Ebbs, Belle Fraser 

and Lyla Brennan on the 27th of September, or prior thereto, which gave them 
the power to deal with an asset of the Sterling Industrial Corporation?

Hon. Mr. Cannon: One moment. Mr. Chairman, I think the time has 
come for me to ask my learned friend what part of the report he is dealing with. 
I understand your Committee has been instructed to investigate the report of 
last year. Is there any mention of Carillon anywhere in it?

Mr. Mann: None whatever, no mention whatever. I am dealing entirely 
with the Sterling Industrial Corporation.

Hon. Mr. Cannon: I think we have got enough troubles with the Beau- 
harnois, without going into the Carillon.

Mr. Mann: I was suggesting that to the witness a few minutes ago. I 
am not trying to increase but to decrease troubles. I am endeavouring to 
secure the personnel and active management of the Sterling Industrial Cor­
poration.

The Chairman : Well, go on.
The Witness: I do not recall precisely whether I asked Mr. Ebbs to do 

that or not, but there was some discussion between myself and Mr. Harriman 
to go over on to the Ottawa instead of what is now the Beauharnois develop­
ment.
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By Mr. Mann:
Q. I am merely asking you now, was there any collaboration with Dr. 

McDougald, or any discussion that you had that this might take place?—A. I 
may have discussed it with Senator McDougald; I cannot recall it precisely.

Q. You say you may have. You cannot say? In any event, you gave no 
instructions to those persons present at that meeting to deal with the subject?— 
A. I would not go as far as to say that; I may have done that.

Q. Were you in a position with respect to the Sterling Industrial Corpora­
tion to give instructions to anybody to deal with an asset of the Sterling In­
dustrial Corporation?—A. Well, I think perhaps I considered myself to have 
some interest in it.

Q. Just what interest had you in it? I think you said that the beneficial 
interest was vested in Senator McDougald? Just what interest had you in it? 
—A. I had no defined interest in it.

Hon. Mr. Cannon : I beg your pardon. The witness made no such state­
ment. He said the beneficial interest in the Sterling Industrial Corporation 
belonged both to Senator McDougald and himself.

Mr. Mann: You are quite right, Mr. Cannon, if I am wrong.
Hon. Mr. Cannon : And I am wrong if you are right.
Mr. Mann : I am wrong. At page 569 of the evidence given at the House 

of Commons Committee, this question was asked:—
Q. May I take it then that the beneficial ownership in these shares 

was in you and Dr. McDougald?—A. Unquestionably, absolutely. There 
is no question about that.

You are quite correct, Mr. Cannon. Gentleman, I stand corrected.

By Mr. Mann:
Q. Now, having this beneficial interest vested in you and Dr. McDougald, 

what was your interest?—A. It was never defined.
Q. It was an undefined interest?—A. Yes.
Q. Something in the back of both your heads, may I take it, that some day 

you would have an interest?—A. That is correct.
Q. What I would like to know,, if you can tell me, is who did give the 

instructions?—A. I could not answer that positively.
Q. Did you give them?—A. I could not even answer that positively.
Q. Well, it occurs to me that with the public knowledge of the water power 

on these respective rivers, including the Ottawa Carillon, that it was a matter 
of some importance, Mr. Henry?—A. I was not particularly interested in the 
Carillon, because I did not believe it was a very economical development, and 
any discussion I had with respect to Carillon was because of the fact that Mr. 
Harriman and his interests, whom I was trying to induce to become interested 
in the section of the river between Lake St. Francis and Lake St. Louis, seemed 
to be interested in it. That is the only interest I ever had^

Q. But you see the resolution gives power to assign to Mr. McGregor of 
Boston, or his nominee, any interest in the navigation power development under­
taking at or near Carillon on the Ottawa river.—A. I think his idea was—

Q. I am not asking what was his idea but the idea of the Sterling Industrial 
Corporation, so far as you can give it to me.—A. I think my idea was to give 
my consent to the use of the Sterling Industrial Corporation’s rights for perhaps 
making an application in respect to Carillon—-let me put it that way—at the 
reauest of Mr. Harriman’s interests.
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Q. Is that what you have said borne out by the letter which I see also incor­
porated in the minutes, a draft letter of the 27th of September, 1924, reading as 
follows:—

W. E. McGregor, Esq.,
Boston, Mass.

Dear Sir,—This is to confirm the fact that this Corporation will at 
your request assign to you or your nominee any interest in a Navigation 
and power development project on the Ottawa River at or near Carillon 
that this Corporation may acquire.

I take it that Sterling Industrial Corporation would sign the letter, because it is 
a draft letter prepared by the Sterling Industrial Corporation?—A. That never 
was carried out, at any rate. They decided to do it some other way.

Q. Is that all you can tell us about it?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon: Has that letter been filed as an exhibit?
Mr. Mann : I cannot say that. The draft of the letter is filed as part of 

Exhibit 92.
Hon. Mr. Cannon : You cannot tell the Committee whether the letter was 

sent or not?
Mr. Mann: No. The draft of the letter is filed with Exhibit 92.
Hon. Mr. Cannon : It is a mere draft?
Mr. Mann: Yes, I said that. It is a draft letter filed with the minutes of 

the Sterling Industrial Corporation, which are Exhibit 92.

By Mr. Mann:
Q. Now, I see the minute of this same meeting goes on to say:—

The secretary further reported that there was danger of some com­
plications and embarrassment with the Government, resulting from the 
Company having two applications before the Government at the same 
time and it was considered advisable that this company be not used for 
the Carillon application, but that a new company be formed for that 
purpose. Resolved accordingly.

Do you know anything about that resolution?—A. Well, I have a recollection 
that something like that was done.

Q. What was the meaning of that, if you have a recollection of it? What 
was the meaning of the embarrassment in respect of the two applications? Did 
you mean that Sterling should not go on and make an application for Carillon 
while it had applications in for Beauhamois? Is that what it meant?

Hon. Mr. Cannon : One moment. I wonder if—
The Chairman : Let him give his explanations.
Hon. Mr. Cannon : Before he does, Mr. Chairman, may I say I wonder 

if the witness is competent to explain the minutes. The documents are there 
and speak for themselves. How can the witness be called upon to explain to the 
Committee what a document means? It is right there.

The Chairman : We will hear what Mr. Henry has to say.
The Witness: I think the reason was that Messrs. Harris-Forbes and the 

Harriman interests did not want to mix the Carillon up with the other; and 
because some right might emerge from Carillon and not emerge from the other 
and they wiuld not know how to divide the interests, that is my impression.
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By Mr. Mann:
Q. So the governing mind on the matter of not mixing up Carillon with the 

Sterling’s other applications was Harris-Forbes and Harriman?—A. Yes.
Q. Can you say if that situation was known to Dr. McDougald?—A. I 

could not testify to that.
Q. Did you have any discussion with him in respect of the phases and 

aspects of the matter to which we have just been referring?—A. I imagine I 
did.

Q. I would prefer you not to imagine. I do not want you to say you did 
if you did not, but I would rather that you would not imagine.—A. I think I 
did have discussions with him on it.

Q. Discussions? Can you go a little further than to say that you think, 
because “think” and “imagine” are almost synonymous, you know.—A. Well, 
I cannot remember—let me put it that way.

Q. You cannot remember?—A. I cannot remember.
Q. So that is the furthest you can go?—A. Yes.
Q. Is it fair to say that inasmuch as the beneficial ownership of the entire 

Sterling Industrial Corporation was vested in you and Senator McDougald 
that you did discuss it with your co-beneficiary?—A. It would be natural to 
say that I did, but I cannot remember having done so, definitely. •

Q. Do you say that you do not remember having a discussion or that you 
do not remember the subject-matter of the discussions?—A. I do not remember 
the subject-matter.

Q. Can we pass from this to in the vicinity of the 11th of November, 1926, 
when the report of the Joint Board of Engineers was formulated and published? 
—A. The 16th of November.

Q. The 16th of November, 1926, was it?—A. Yes.
Q. And during that period the matter lay dormant, to a certain extent, 

except I think you said you continued to make investigations and get informa­
tion. Can you tell us during that period what information and data you had, 
and w'hat relationship in respect of the procuring of information and data, you 
had with Dr. McDougald—up to 1926 Dr. McDougald, and afterwards Senator 
McDougald?—A. Well, knowing that the application could not be pressed, I 
continued to make engineering investigations to endeavour to develop the 
engineering possibilities more completely, and I discussed it with Mr. Harriman 
and other bankers, and some of them sent engineers up and went over the project 
with me.

Q. This was during the interval up to November, 1926?—A. This was 
during the interval.

Q. Have you finished?—A. They criticised my own conclusions on it and 
suggested modifications, and seemed interested in it if rights could be obtained 
and if the power could be sold.

Q. Did you discuss their criticisms and their suggestions of modifications 
of the project, as you viewed it, with Dr. McDougald?—A. I did not tell him 
anything except the fact that I had had discussions with these people.

Q. Now, what I take from your answer is that you did not reveal to him 
what the discussions were?—A. The discussions were largely of an engineering 
nature, and therefore I did not discuss them with him.

Q. But finance must have come into it to some extent, I think it is fair 
to say, must have mixed a little bit with the engineering matters?—A. Well, 
finance came into it to the extent of the amount necessary to carry out the 
project, and I naturally told him what the estimates were.

Q. You told whom?—A. Senator McDougald.
Q. And that is the financial information you procured through Harris- 

Forbes and other bankers with whom you discussed it?—A. Yes.
The Committee adjourned until 3 p.m.
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The Committee resumed at 3 o'clock p.m.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, appeared of counsel for Hon. 
Senator Andrew Havdon.

Mr. R. A. C. Henry was recalled as a witness, and testified as follows:— 
By Mr. Mann:

Q. At the adjournment, Mr. Henry, we had got as far as the report of 
the Board of Engineers, which I think you said, when before the Commons 
Committee, created quite a considerable amount of discussion; you did say 
that?—A. I don’t recall, but I know it did.

Q. You know it did?—A. Yes.
Q. And did you feel then that in developing the Soulanges section there 

would be a considerable amount of difficulty, both mechanical and political? 
—A. I felt that the report, in effect, contemplated a combined navigation and 
power development, partly in the river and partly on the north side, and not 
on the south side as was contemplated in the scheme I was advancing.

Q. Exactly ; you felt that the difficulty then might be to combine the com­
bination of the two elements on the south instead of the north side, as the ten­
dency looked everywhere running that way ; is that a fair statement of it?— 
A. I felt that it would be pretty difficult for anybody to induce the Government 
to go contrary to the recommendation made in that report.

Q. Now, with the continuity of purpose which seemed to characterize you 
from your early investigations what did you think?—A. I proceeded to analyse 
the recommendations made in the report with a view to seeing whether it could 
be carried on by a private company or not.

Q. And was the private company you had in mind the Sterling?—A. Well, 
I thought the Sterling might be a modification.

Q. And as a result of that analysis what conclusion, if any, did you come 
to?—A. That it could not be carried on by a private company; it would have 
to be done by the Government.

Q. That is, after studving the report you came to that conclusion?—A.
Yes.

Q. Did you convey that view or that conclusion to anybody in association 
with you?—A. Well, I think I did fear that Senator McDougald had begun 
to lose faith in the conclusions which I had previously advanced as to the 
proper scheme of development of that section of the river.

Q. May I take it, that means that he had begun to lose faith in what 
your previous views were as to how7 it should be developed?—A. Yes.

Q. Does that go also to losing faith in the federal rights in the water 
power?

Hon. Mr. Cannon : I do not want to interrupt my learned friend, but Mr. 
Henry is your witness, and I think you are leading.

Mr. Mann: He is a witness for the people, not my witness.
Hon. Mr. Cannon : This is the chief examination. If my learned friend 

would ask the wdtness what he thought or what he said.
Mr. Mann : I do not think you will have much to complain about with me. 

I have no ulterior motive, I can assure you.

By Mr. Mann:
Q. Did you understand the question?—A. I think you will have to ask the 

question over again.
Q. Did the faith, as it appeared to you, that Senator McDougald was 

losing mean faith as wrell in the project from the mechanical or physical point
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of view as well as from any other point of view, namely, the legal point of 
view?—A. Well, I never knew what his views were with respect to the federal 
versus the provincial rights. I proceeded personally upon the assumption that 
the federal government had the right, and I assumed, from that, that he agreed 
with me; otherwise he would not have backed me. But I never knew that as 
a fact, I mean, that he did agree with me in regard to that.

Q. He did not so express himself to you?—A. No.
Q. Following the autumn of 1926, and proceeding in 1927, what did you then 

do in furtherance of an interest you may have had in the development of power 
on the south shore?—A. Well, I was engaged then in looking up the informa­
tion, you might say, a necessary part of the development at that time; that is, 
the means of using the power; and in the course of those efforts I got in touch 
with a large number of users in the United States who might be willing to 
construct some sort of a development that would use the power.

Q. Would that be beginning as early as the autumn of 1926 and the begin­
ning of 1927?—A. Yes, it was.

Q. You got in touch with large users in the United States; did you convey 
that information to Senator McDougald?—A. I believe I did.

Q. To what extent did you take it to him? What was the extent of the dis­
cussion of the subject between you?—A. Well, I think it was a subject of dis­
cussion more or less in a general way.

Q. And did you pursue that policy of getting information and data in 
respect to all possibilities through the year 1927?—A. In the late fall of 1926 
there was a gentleman of the firm of A. B. Leitch and Co., who asked me—I do 
not think he knew at that time that I was interested in any power development 
•—he asked me if I knew where there was an economical site at which half a 
million horsepower ultimate development could be made. It was as a result of 
that that I gave him certain information which I had in my possession, and he 
had some of his engineers look over it.

Q. Who were A. B. Leitch and Co.?—A. They are a banking house in New 
York.

Q. Was that information given with Senator McDougald’s concurrence in 
any way?—A. I think so.

Q. You cannot say more than that you think?—A. No.
Q. Is your recollection that in any event that matter was brought to his 

attention by you or anybody else?—A. I think it was brought to his attention 
by me.

Q. Now, proceeding through 1927, just tell us what other steps you took?— 
A. Well, in 1927, through a mutual acquaintance I got in touch with Dillon- 
Read; Mr. Miller, who was one of the vice-presidents of Dillon-Read, and I 
laid the project before him in New York, and he went over the estimates I had 
prepared—various alternative schemes for developing from 250,000 horsepower 
up to 500,000 horsepower. He told me that his firm—Dillon, Read & Co.—would 
be interested in a development of that kind provided the rights could be obtained, 
and provided some industries to use the power could be induced to locate in that 
vicinity.

Q. And Dillon-Read was a financial house as well?—A. Banking.
Q. Was the Dillon-Read connection or interview a subject of discussion 

between you and the Senator?—A. No, it was not.
Q. He did not know anything about that; and would you please tell me what 

further you did during that year—and let me here draw your attention to the 
fact that on the 2nd or 3rd of February, 1927, Mr. Sweezey had begun his negotia­
tions with the Robert interests—I merely do that to help your memory?—A. 
Well, some time—I would venture to guess that it was some time in the fall of 
1926 or early in 1927 Mr. W. H. Robert, with whom I had been in touch in a 
general way since the fall of 1923—
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Q. Mr. W. H. Robert was one of the Robert heirs interested in the Bcau- 
harnois Light, Heat and Power Co.?—A. Yes; he was trying to interest me in 
using his charter.

Q. As a medium of proceeding for the development, if possible?—A. That 
is correct; but I had told him and his people that the charter was not of a 
character that would permit of an economical development. I told him that 
many times.

Q. If I understand you, Mr. Robert was endeavouring to get you interested, 
at least to the extent of considering the value of this charter?—A. Right.

Q. Did it go far enough to suggest to you to interest yourself in the power 
development?—A. Oh yes.

Q. And that was late in the fall of 1926 or in the early part of 1927?—A. 
No; that started in 1924.

Q. And continued then?—A. Yes, continued throughout.
Q. And when it came to 1927 Mr. Robert informed you that he was in 

negotiation with Sweezey?—A. He informed me that he was negotiating with 
Messrs. Newman, Sweezey & Co., and that I ought to meet Mr. Sweezey and 
talk the thing over with him.

Q. Mr. Henry, from the beginning of those discussions with Mr. Robert to 
which you have just referred, in 1924, would you tell the time you learned of 
negotiations between Mr. Robert and Sweezey, had you discussed with Senator 
McDougald the fact that Robert had talked to you, and did you have discussion 
with him to the extent of telling him your conversation with Robert?—A. I 
discussed it with him to the extent of telling him I did not think the charter 
Robert had was a charter with which an economical development could take 
place.

Q. But you did not open the discussion by saying, “I don’t know”—some­
thing; you must have opened the discussion in some other form than saying, “I 
don’t think this charter is sufficient.” I want you to tell me what the discussions 
were over that period of three and a half years?—A. I remember telling him 
that that charter was not, in my opinion, worth while using, a while before the 
Sterling Corporation was incorporated at all. Had I thought it was I would 
have been inclined to have made a deal with Mr. Robert.

Q. And before you formed the Sterling Industrial Corporation, as far as 
you were concerned you had made up your mind that the Beauharnois charter 
was of little value?—A. Of little value as a medium for an economical develop­
ment of that scheme.

Q. Exactly ; you explained that this morning ; in fact, proceeding into the 
whole year 1927, what was the progress of your mental development on the 
general subject?—A. Well, the progress of my mental development then was 
an endeavour to re-orient myself in relation to the provincial versus the federal 
position, on one hand, and to re-orient myself, on the other hand, to the fact 
that the Government had before it a report which did not recommend a 
development on the south side.

Q. And as a result of this re-orientation, what happened, and when did 
it happen?—A. Well, Mr. Robert told me that he was negotiating with Messrs. 
Newman, Sweezey and Co., and that led me to believe that somebody else had 
had in mind a development on the south side, otherwise they would not be 
bothering with the Robert rights. But I had not made up my mind—remem­
ber, there were a lot of other discussions about the provincial versus federal 
rights—and I had not made up my mind whether the time was appropriate, or 
whether representations ought to be made to the proper department of the 
government that no private company7 could undertake a development on the 
north side. I was just turning that over in my mind.
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Q. You were turning that over in your mind, but you got light on the 
stage of turning it over in yor mind, didn’t you?-—A. I don’t know that I saw 
any daylight through the way I went at it—if that means anything to you.

Q. It does not mean very much to me, but you can probably help me; 
when did you begin to see daylight? Have you seen daylight since, I would 
like to know?—A. Well, the federal versus the provincial side of it does not 
seem to have been crystallized yet; but some time in the spring of 1928.

Q. Daylight began to dawn on it?—A. Daylight began to dawn—put it 
that way.

Q. What form does the dawn take?—A. In that I obtained knowledge of 
the fact that certain rights had been granted in the form of a lease to a syndicate. 
I thought, at first, it was Newman, Sweezey and Co., but I learned later it was 
a syndicate.

Q. Just how did you get that information? Where did you get it?—A. I 
don’t remember.

Q. You could not remember where you got it?—A. No; you see, that was 
some time early in 1928.

Q. Now, just what was the information you got in regard to that syndicate, 
and if possible try to tell me who you got it from, or through what sources you 
got it?—A. Well, I think the first inkling I got of it was through Mr. W. H. 
Robert.

Q. A continual source of information since 1924?—A. Right. At first I 
did not believe it; I thought he was trying, perhaps, to continue to interest me, 
but it evidently turned out that he had made an agreement.

Q. You think you got that from Mr. Robert; did you communicate that 
to Senator McDougald?—A. I believe I did.

Q. What was the result? What was the nature of the discussion you had 
with him then? Had you the details of that syndicate from Mr. Robert?-— 
A. No.

Q. Had you the details of information from Mr. Robert?—A. No; he left 
me with the impression that it was Newman, Sweezey & Co.

Q. Then, if I understand you correctlv, all you had was an impression?— 
A. Yes.

Q. That the Roberts had negotiated, or were in some transaction, with 
Newman, Sweezey & Co., but the details of that transaction you did not know, 
and all you communicated to Senator McDougald was what you did know, 
which appears to have been quite a small amount at that time; is that correct? 
—A. That is correct, yes, but in the winter, during the Session in Quebec—I 
think it was in the early spring—I did have knowledge, from what source I 
am not prepared to say at the moment.

Q. Do you mean you are not able to say?—A. I am not able to say, 
because these things come to you from various sources. I am not able to say 
definitely where I got it, but I did get some knowdedge that there was under 
consideration the granting of a lease.

Q. To the Beauharnois Light, Heat and Power Company?—A. To the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company.

By Hon. Mr. Béique:
Q. A lease from the Quebec Government?—A. A lease from the Quebec 

Government.

By Mr. Mann:
Q. You got a communication that the Quebec Government was looking 

favourably on the granting of a lease; was that the subject of conversation 
between you and—
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By the Chairman:
Q. What position did you occupy in 1928?—A. I was director of the 

Bureau of Economics of the Canadian National Railway.

By Mr. Mann:
Q. It was the 14th of February, 1929, that you became Deputy Minister? 

—A. Yes.
Q. Did you convey the information in respect to the possibility of the 

granting of a lease from Quebec, to Senator McDougald?—A. I believe I did.
Q. Did you verify that information by further research?—A. Yes, I think 

I made some inquiries, and ascertained that the lease was under consideration.
Q. You don’t remember from whom you made those inquiries?—A. I don’t.
Q. Just tell me, Mr. Henry, as closely as you can when you got definite 

information, if you did get definite information, what the transaction was as 
between Robert and Sweezey or the syndicate?—A. I don’t think I have any 
positive knowledge of that until well into the summer of 1928.

Q. Yes, but you see you qualify the word “knowledge” with the adjective 
“positive”; but had you knowledge of it—leave out the “positive”?—A. Well, I 
don’t believe—I cannot answer positively no, because when I did learn the figure 
the extent of that rather astounded me.

Q. What figure are you referring to?—A. That is the million—the equival­
ent of a million and a half; that is what I understood it to be.

Q. Now, you did not at that time know that there was in operation a 
syndicate; you subsequently learned that there had been syndicates, but at that 
time you did not know?—A. I thought it was Newman, Sweezey and Co.

Q. You did not know there had been a syndicate; you thought Newman, 
Sweezey and Co. were the people who were in negotiation or had the agreement 
with the Roberts ; is that correct?—A. That is correct.

Q. To what extent, if any, was that the subject of discussion with Senator 
McDougald, and to what extent did the prospects of the Sterling Industrial Cor­
poration come into such discussion? You quite clearly understand what I mean? 
—A. Yes; I think we did discuss to some extent the position in which Sterling 
found itself under the conditions of this lease, yes.

Q. You did discuss the position that Sterling found itself in, in view of the 
lease to which you referred a few moments ago?—A. Yes.

Q. And what was it you found, so far as you were concerned?—A. Well, I 
was still of the opinion that the right rested in the federal government, and 
there would be considerable difficulty in the way of making an agreement with 
the federal government.

Q. Notwithstanding what appeared about usurpation by the province, you 
still felt that the federal government had the rights in the water power?—A. Yes.

Q. Then may I say this, that if that was still paramount in your mind you 
must still have believed that your Sterling application was to the right quarter?— 
A. Right; that is correct.

Q. When were you disabused of that view that you held, that Sterling was 
in the right place and Beauharnois was in the wrong place? When did you 
finally become disabused of that view?—A. I don’t think it was until the fall 
of 1928, and I don’t know that I was entirely disabused of it then.

Q. But you have not changed your mind?—A. Well, I had it—since then, 
perhaps, I think, but not at that time.

Q. Since you went to Beauharnois you have changed your mind?—A. Prob­
ably. There may be something in that.

Q. Were those views you held in the early part of 1928 the subject of dis­
cussion with Senator McDougald?—A. They were.

Q. Was that still in the early part of 1928?—A. Yes.
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Q. So that, I may take it, in the early part of 1928 you still viewed the 
Sterling application as being in the right place, namely, to the federal govern­
ment?—A. Yes.

Q. And you still view the Beauharnois application as in the wrong place?— 
A. I also had in mind this, which I would just say incidentally, that the charter 
which the Beauharnois Light, Heat and Power Company had did not permit of 
an economic development.

Q. I was merely directing my questions to your view of the legal situation 
which you had in the early part of 1928, and which I think you said you dis­
cussed with Senator McDougald; now, would you be kind enough to tell me 
when, following that period, you first knew definitely of the circumstances of the 
Beauharnois Power Syndicate and the Beauharnois Syndicate?—A. I knew 
something about it in July, I should say.

Q. In July, 1928?—A. July, 1928, I knew something about it.
Q. What did you know about it? And how did you know?—A. I knew it 

through Senator McDougald.
Q. What did he tell you? I would just like you to tell the Committee what 

he told you in 1928?—A. He told me that he had joined the syndicate.
Q. Did he describe the assets of the syndicate, or the holdings of the syn­

dicate, or the powers the syndicate bad, or what the syndicate expected, and 
if so, anything of the kind?—A. I think he described it in a general way to me.

Q. When was it that the question came up as to the disposal of the interests 
of the Sterling Industrial Corporation?—A. A little bit later on.

Q. In what form did that come up for discussion between you?—A. Well, I 
wanted to know whether he decided that the Sterling Industrial Corporation 
application was the right medium to proceed through, or the Beauharnois Light, 
Heat and Power Company through Quebec.

Q. You wanted to know?—A. I did.
Q. For the purpose of satisfying your mind you wanted to know?—A. For 

the purpose of determining whether he was still backing my project or not.
Q. Just what form did that conversation take, leading to your desire to 

know? I just want you to tell me what the substance of the conversation was? 
—A. I don’t recall what the substance was. I can only state my impression of it.

Q. I do not think we want your impression ; we would like, as close as pos­
sible, the substance of the conversation ; I do not think the Committee will mind 
if you take the time to think it out; I am certain they will not?—A. Well, I think 
the substance of the discussion related to which of the two applications had the 
best chance of success. I am inclined to think he leaned towards the Quebec 
end of it.

Q. You think the Senator leaned towards the Beauharnois application as 
having the best chance of success ; you feel reasonably certain that was his view, 
do you?—A. I do.

Q. And your leanings were what, at this time?—A. Well, I was beginning 
to waver by that time.

Q. When did you complete your wavering process in respect to the applica­
tion?—A. Some time in October would be as near as I could guess. It is only a 
guess.

Q. But the senator’s views did not influence your views in July, 1928, except 
to make you waver. Is that correct?—A. That is correct.

Q. There was some discussion in July, I take it, as to disposing of the 
Sterling Industrial Corporation’s rights to Beauharnois, wasn’t there?—A. No, 
they didn’t commence until later.

Q. Later than July?—A. Later than July, to the best of my knowledge.
Q. What do you know about that question of the disposal? Do you know 

anything about it?—A. Oh, yes.
48236—9
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Q. Just tell the Committee what you know about negotiations for the dis­
posal of the Sterling Industrial Corporation’s interests in the Beauharnois pro­
ject?—A. I know that Senator McDougald asked me to consider whether I 
ought not to throw in my lot with the Beauharnois Syndicate.

Q. When was that?—A. I would say in October.
Q. He asked you to consider as to whether or not you should throw your 

lot in with the Beauharnois interests. That was in October.
The Chairman : 1928.

By Mr. Mann:
Q. Did you consider throwing in your lot with the Beauharnois interests?— 

A. I did.
Q. To what extent did you go into detail as to the conditions upon which 

your lot should be thrown in with the Beauharnois interests?—A. I asked 
Senator McDougald questions—-

Q. What was the purport of those questions?—A. To determine just what 
the Syndicate really was; what it constituted, what its financial structure was, 
who the people were that were in it, and what their respective holdings were, 
and particularly what had been the nature of the arrangement respecting the 
purchase of the Robert charter.

Q. Did you get that information?—A. I did.
Q. Were you able to formulate any basis upon which your lot, in so far as 

your lot is the Sterling Industrial Corporation, should be thrown into the Syn­
dicate or the Beauharnois interests?—A. Oh, yes. Senator McDougald asked 
me what I thought it was worth ; what I thought the merging of the interests was 
worth.

Q. And I take it that as a business man and a competent engineer you con­
sidered all the aspects before you determined what it was worth?—A. Yes.

Q. From the time Senator McDougald asked you to make up your mind 
what you thought it was worth to throw in your lot, and throw in the Sterling 
with Beauharnois, how long a time elapsed before you decided?—A. Not very 
long; perhaps a couple of weeks.

Q. During that couple of weeks what did you do?—A. I considered what 
I had done myself in engineering and other investigations made over a period of 
five years, and came to the conclusion that it was worth the equivalent of 
$50,000—

Q. And as a result of that?—A. —and, if you will let me finish.
Q. Yes?—A. —and that $50,000 translated into part interests, what had 

been subscribed for the part interests by those people who went into the Syndi­
cate first, was equivalent to about 2,000 part interests. I told Senator McDougald 
that the merging of those interests ought to be worth 2,000 part interests.

Q. What was his attitude towards the suggestion?—A. He thought it was 
all right.

Q. And that was the conclusion?—A. That was the conclusion.
Q. At that time had there been any arrangement as to what number of part 

interests you were to get?—A. No, there was not.
Q. Any discussion of it?—A. No.
Q. During this information-getting campaign and these discussions, from 

the early part of 1928, did you run into Mr. W. B. Sifton? Did you know Mr. 
Sifton?—A. I knew Mr. Sifton, yes.

By the Chairman:
Q. Can you say how much money was actually spent up to that stage on 

the Sterling Industrial Corporation?—A. I could only make an estimate.
Q. Approximately how much actual money?—A. I would estimate my 

own out of pocket expenses as in the vicinity of $5,000. Senator McDougald 
will have to speak for himself.
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By Mr. Mann:
Q. You don’t know anything about what he spent yourself?—A. I do know 

Mr. McRae was paid, I think it was $3,500.
Q. That is what you said at the other inquiry. Now, coming to Mr. W. B. 

Sifton—and when I speak of Mr. W. B. Sifton, I mean in relation to power 
project on the south shore—when did you see Mr. Sifton in relation to power 
project on the south shore for the first time?—A. Would you refresh my 
memory by telling me when the Ottawa-Georgian Bay Canal project was going 
through.

Q. I am afraid you have got me. I didn't know that it did go through?— 
A. It was under consideration.

Q. It was under consideration when I was a small boy.
Hon. Mr. McMeans: He means the last part of it; the time they were 

making application to get their charter.
The Witness: Yes.
Hon. Mr. McMeans : It cannot be more than a couple of years ago.
The Witness: At any rate, it was about the time the Georgian Bay dis­

cussion was going on. I don’t remember what year it was.

By Mr. Mann:
Q. Let us take the year 1927. Can you picture any circumstance in your 

mind in 1927 that associates you with acquaintanceship with Mr. Sifton in respect 
of power on Beauharnois?—A. No, certainly not in 1927.

Q. Let us say in 1928?—A. I think I had some discussions with him in
1928.

Q. What were the discussions in 1928?—A. They were largely academic.
Q. Mr. Sifton was a lawyer. You knew that?—A. They related chiefly to 

the question of provincial versus federal rights.
Q. So you were discussing the legal question with Mr. Sifton?—A. That 

is the only question I ever discussed with him.
Q. Would that be in the early part of 1928, that you spoke of fifteen or 

twenty minutes ago?—A. I think so, yes.
Q. Where was that?—A. That was in Ottawa.
Q. Did you ever see Mr. Sifton in company with Senator McDougald on 

any discussion of power?—A. I don’t recall that I ever saw the two of them 
together.

Q. I am not limiting that to 1928; I am taking that at any time?—A. I 
don’t really recall any occasion that I did see the both of them together in 
connection with power development, or anything else for that matter.

Q. Did you know Mr. Leslie Clare Moyer?—A. Yes.
Q. Who was he?—A. He was a lawyer in the city of Ottawa.
Q. What relationship did he have to Beauharnois Power, so far as you 

know?—A. I understood that he was a representative of the Syndicate.
Q. Who did you understand that from?—A. I think from Senator Mc­

Dougald.
Q. Can you say about when that was—that you learned Mr. Moyer was a 

representative of the Syndicate?—A. I cannot say.
Q. Is that all you learned—a representative? Did you learn anything 

about his powers or his ability to deal with financial matters respecting the 
Syndicate?—A. I did not.

Q. Just tell me what you learned from Senator McDougald, and I will con­
tent my self with that?—A. All I remember learning was that he was one of 
their Ottawa representatives.

Q. You saw Mr. Moyer, I suppose?—A. Occasionally.
Q. And discussed what with him?—A. Didn’t discuss anything.

48236—9i
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Q. All you did was to say good morning or good afternoon, as the case 
might be?—A. That is all.

Q. And that is your total association with Mr. Moyer?—A. That is correct.
Q. I wonder if you could suggest a reason why in 1928, when you were 

fixing your Sterling Industrial shares, the issued capital of the Sterling Industrial 
Corporation—why your interest as between you and Senator McDougald was 
not defined, because I think you told me it was not then defined?—A. No, it 
was not defined. I might tell you that I had it in the back of my mind that 
at that stage it ought to be on a fifty-fifty basis. Earlier in the progress of 
the development I realized the fact that some large financial assistance or con­
tribution might be made and that under those circumstances I might not be 
entitled to fifty per cent; but the thing that was in my mind at that time was 
the fifty per cent interest. But it never was defined.

Q. All you are saying, as I understand it, when you came to the summer 
of 1928 you concluded that you should have a fifty-fifty share in the project? 
—A. That is correct.

Q. When did you suggest to Senator McDougald, or he to you, what your 
interest should be in the Sterling Industrial Corporation?—A. On August 1, 
1929, I sat across the table from Senator McDougald, and he said: “You are 
about to go into the hospital. We ought to clarify our respective positions in 
this Sterling project. Do you think that a thousand part interests would be 
fair?” And I said, “ I believe it would.”

Q. You have handed me a letter dated the 1st of August, 1929?—A. This is 
a copy.

Q. Is that a copy of a letter you received from Senator McDougald?—A. 
That is a copy of the letter.

(Copy of letter of August 1, 1929, W. L. McDougald to R. A. C. Henry, 
filed, marked Exhibit No. 132.)

Q. Now, Mr. Henry, do you state that the first suggestion that the sale price 
of Sterling Industrial should be 2,000 part interests came from yourself?—A. 
Yes, sir.

Q. And that was after the consideration of the circumstances of the assets 
and value of the Syndicate and the entire review?—A. It was based largely 
upon what I considered the efforts I had made over these five years were worth.

Q. Now, you have come to the fixing of the value of the Sterling Industrial 
Corporation, and I have jumped to the 1st of August, 1929, when you settled 
your partnership interest, if I may call it that, in respect of the Sterling In­
dustrial Corporation.

The Chairman: What is the date of that?
Mr. Mann : 1st of August, 1929. That is when they settled up between 

them.
By Mr. Mann:

Q. What did you- do in respect of the selling of the Sterling to the Beau- 
harnois interests, from 1928?—A. I did nothing whatever.

Q. You had fixed the value at 2,000 part interests, and did nothing whatso­
ever to get the Beauharnois Syndicate to agree to pay 2,000 part interests?—A. 
Nothing whatever.

Q. Do you know what, if anything, was done to get the Beauharnois Power 
Syndicate to agree to pay 2,000 part interests to Sterling?—A. I know that some­
time in December, 1928, an agreement was made to sell it.

Q. Before that agreement was made were you told by Senator McDougald 
that the Beauharnois Syndicate had agreed to pay 2,000 part interests for the 
Sterling Industrial Corporation stock?—A. I was led to understand that they 
were wil'ing to pay it. I was not told they had agreed.
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Q. What do you mean by saying that you were led to understand?—A. I 
mean that in my discussions with Senator McDougald I got the impression that 
they had agreed to acquire it on that basis.

Q. On the basis that you had decided was the basis to acquire it in July 
or August, 1.928?—A. No, that was probably October.

Q. I thought you told me it was in about August, 1928, that you had the 
discussion leading to determing it?—A. No, it was later than that.

Q. The first discussion was later than that?—A. The first discussion—I 
would say it was about the middle of October I fixed the price.

Q. Then, as far as you know, there had been no discussion whatsoever over 
the purchase of the Sterling Industrial by Beauharnois up to that time, or fol­
lowing that time, until you learned it had been purchased?—A. Correct.

Q. Have you any information that will help us in illustrating how these 
negotiations were carried on to the ultimate conclusion of purchase?—A. None, 
whatever.

Q. Who did the negotiating?—A. Mr. Ebbs asked me whether 2,000— 
whether it was all right to make an agreement for 2,000 part interests ; but just 
when that occurred, between the middle of October and December, I could not 
say positively.

Q. Apropos of that, what did you mean when you said in the inquiry before 
the House of Commons Committee: “I think I instructed Mr. Ebbs to take his 
instructions at that time from Senator McDougald, because Senator McDougald 
was then interested in the Syndicate.”

The Chairman : What is the page of the report?
Mr. Mann: Page 573.
The Witness: What I meant by that was that Mr. Ebbs had really been 

looking to me in regard to Sterling, and he asked me about these 2,000 part 
interests, and I think I told him it was all right for him to take his instructions 
from Senator McDougald.

Q. Don’t you see that someone must have told Mr. Ebbs about 2,000 part 
interests or he could not have said that to you?—A. My impression is that 
Senator MacDougald must have.

Q. Where do you gather that impression?—A. The fact that he came and 
asked me.

Q. The fact that Mr. Ebbs came and asked you?—A. Yes. He was repre­
senting Senator McDougald in the Syndicate, and wras also president of the 
Sterling.

Q. I see. So for those reasons you immediately assumed that Senator Mc­
Dougald must have told him the agreement you had come to between you, so 
that you should get 2,000 part interests from the Beauharnois group. Did you 
or did you not have a conversation wnth Senator McDougald which impressed 
upon you the necessity of staying out of any negotiations for the purchase by 
the Beauharnois Power Syndicate of the Sterling Industrial Company.

Hon. Mr. Cannon: One moment. Again I want to call the attention of 
the Committee to the form of the question. This is your witness. That my 
learned friend should ask all about conversations, when they took place and 
what was said, is all right; but here he defines the nature of the conversation and 
asks did it take place.

The Chairman : I do not think Mr. Henry is in any danger. He is a 
very careful witness.

Mr. Mann: He is not in very much danger.
Hon. Mr. Cannon : No, but in fairness to everybody. I will agree that 

Mr. Henry is a most able witness. That is an additional reason why Mr. Mann 
ought to be satisfied to question him in the usual way.

Mr. Mann: I think Mr. Henry is able to take care of himself.
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By Mr. Mann:
Q. Did you have a conversation with Senator McDougald which indicated 

to you or impressed you with the fact that you should have nothing whatever 
to do with negotiating for the sale of the Sterling Industrial Corporation to the 
Beauharnois Power Syndicate?—A. No. I don’t think we had any discussion 
about it when I made up my mind that 2,000 part interests was what I con­
sidered the fair value under the circumstances, and that satisfied him. I left 
the rest to him entirely.

Q. You left the rest to him entirely?—A. I did.
Q. Although you did not have a conversation whereby you left the rest 

to him entirely?—A. There was no discussion.
Q. It was merely a process of understanding?—A. Yes.
Q. “ Two souls with but a single thought.” Is that it, in respect of the 

negotiations?—A. Well, he having agreed with me that 2,000 part interests 
was the proper consideration, I didn’t think it was any of my business, or that 
it would be altogether right for me, to try and negotiate when he was doing it, 
so I left it entirely to him.

The Chairman: Are you going to read that letter?
Mr. Mann: Perhaps I had better. This is Exhibit No. 132:

360 St. James Street, 
Montreal.

August 1, 1929.
R. A. C. Henry, Esq.,
145 Broughton Âve.,
Montreal West, P.Q.

Dear Mr. Henry,—For good and valuable considerations, I, hereby 
agree to turn over to you or your nominee, or in the case of death, to your 
Estate; One Thousand (1,000) Fully Paid Up Part Interests in the 
Beauharnois Power Syndicate, you to receive when the Beauharnois 
Power Syndicate is paid off, ($150) One Hundred and Fifty Dollars per 
share in cash and Forty Thousand (40,000) shares of Common Stock in 
the Beauharnois Power Corporation, which is to be the Holding Company; 
this in accordance with an Agreement between the Bankers and the 
Beauharnois Power Syndicate.

The only condition attached to this transfer is that you agree to 
pool with me the above-mentioned shares, namely (40,000) Forty Thou­
sand, for a period of ten (10) years to comply with an undertaking which 
I am to enter into with other interests for a pooling agreement of all my 
own holdings in Beauharnois Power Corporation.

Yours very truly,
(Sgd.) W. L. McDOUGALD.

WLMcD
F
Witnessed

(Sgd.) Joseph Frank.

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Henry, you had to do with the organization or incorporation of the 

Sterling Industrial Corporation in about 1923 or 1924?—A. 1924.
Q. As I understand it, what we might call the corporate activities of that 

company ceased about 1924, I mean directors’ meetings, and that kind of thing? 
—A. I do not remember whether they did or not.
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Q. That is a matter, perhaps, of record?—A. Yes.
. Q. But whether they ceased or continued, your own activity and interest 

in promoting the scheme that you had in mind in connection with that company 
still continued?—A. Yes.

Q. And you had activities in the way of trying to see what could be done 
in the way of getting necessary rights from people who had them?—A. Yes.

Q. As I understand your evidence, you interested yourself in seeing wdiat 
could be done to sell power?—A. Yes.

Q. And you were spending a good deal of your time and thought on that 
kind of thing?—A. Yes.

Q. And I take it from what you said this afternoon that to your mind 
that considerably enhanced the value of the Sterling proposition. I do not mean 
that it gave it a market value, but that was all work that would be necessary 
and valuable if Sterling finally became a going concern? What do you say? 
—A. The value depended upon the soundness of the project, the ability to 
finance—

Q. But no matter how sound the project might be, purchasers of the power 
that the project developed w7ere very necessary?—A. And the ability to sell 
the power.

Q. And you had been negotiating somewhat to that end?—A. Oh, yes.^
Q. Had made, you thought, some substantial progress that way?—A. Well, 

I had inquiries from people wrho wanted half a million horsepower.
Q. They were substantial people?—A. Oh, yes.
Q. People who you expected were able to take the power, if you decided to 

sell?—A. Yes.
Q. Those were matters that would all be valuable to such a proposition, 

if you got it going?—A. Yes.
Q. And you were working along that way, as I understand it, as late as 

1927, in any event?—A. Certainly in 1927.
Q. And along in 1928 you heard of what we might call the oppositon 

scheme, the Beauharnois scheme, that Mr. Sweezey was fathering?—A. Yes.
Q. And I understand that for a time you rather thought you had the better 

horse of the two?—A. Well, I thought that my scheme of developing the power 
was more economical than theirs was.

Q. And I understand you also had the idea that you were in a better place,
I mean you were going to the Dominon and he was working along Provincal 
lines, more particularly?—A. Yes.

Q. And vou thought the necessary rights were to be got from the Dominion? 
—A. I did.

Q. Then it was rather the failure of your opinon as to the Dominon rights 
that made you change your mind somewhat in the fall, is that right? That is, 
you began to think so many people were satisfied that the province had the 
power, that you thought perhaps you were wrong, that perhaps the province 
had the power?—A. Well, I was beginning to think that, yes.

Q. That was the circumstance, as I take it from your evidence this after­
noon, that was the circumstances that made you rather lose some of your faith 
in your own project, that rather than anything wrong with the project itself?— 
A. I think that is fairly stated.

Q. As a matter of fact, the Supreme Court had not at this time—that is in 
the fall of 1928—given any decision in the matter?—A. I do not think it had.

Q. The matter was still to be decided by any court, but you found that 
you had a good many people around you who thought you were wrong?—A. Yes.

Q. And you began to think that perhaps you were wrong too?—A. Yes.
Q. That is what a lawyer thinks when the Court of Appeal is against him, 

he begins to think that he is wrong.
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The Chairman: I understand him to say that he is not sure yet that he 
is wrong.

The Witness: I am not sure.

By Mr. Robertson:
Q. That was the sort of thing you had to dispose of, and you began to 

think that perhaps you had better get into the other schemes?—A. Yes.
Q. Now, the other scheme at this time had still a good many rivers to cross 

before it reached success?—A. It had.
Q. While I understand the evidence has been that in the final outcome 

sometime later the rights you acquired, the part interests you acquired, did 
bring in a good deal of money and other interests that were valuable, that was 
a long way in the future?—A. It certainly was.

Q. And by no means a certainty?—A. That is correct.
Q. Would you say it was a fair way to put the exchange that was made 

in December, 1928, to compare the trading of Sterling with what was ultimately 
received for the 2,000 interests of Beauharnois? In your opinion is that a fair 
comparison to make, looking at it as it appeared in the fall of 1928?—A. I was 
not very confident that anything would develop for some considerable time in 
1928. I certainly was not confident that anything would develop within any 
reasonable time.

Q. And it was quite uncertain if it would develop at all?—A. Because of 
the conflicts between the two jurisdictions.

Q. And it was under those circumstances, as I understand it, that at your 
suggestion a trading value of 2,000 part interests in the Beauharnois Syndicate 
was suggested?—A. I really was considering merging interests and trying to 
get something.

Q. At the time did you think it was fair?—A. At the time I thought it was 
fair, having regard to my knowledge of what it would cost to make the investi­
gations which I had made myself.

Q. And having regard to the problematical value of what you were getting? 
—A. Yes.

Mr. Smith: Of course, you are not overlooking the fact that the payment 
of the 2,000 part interests was contingent upon the action of the Governor 
General in Council.

By Mr. Robertson:
Q. I understand that it was the other people and not you who imposed the 

conditions? Mr. Griffith has told us that it was he who imposed that condition 
and not these people.

The Chairman : I do not think the Committee will spend much time on the 
question as to what was a fair value.

By Mr. Robertson:
Q. Throughout the Sterling operations, or whatever was done, is it not the 

fact that it was all done under the instructions of either yourself or Senator 
McDougald?—A. So far as—

Q. So far as anything done by the Directors or Board of Directors of that 
company?—A. That is correct.

Q. They were simply your nominees and doing what you told them?—A. 
That is correct.

Mr. Robertson : That is all, thank you.
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By Hon. Mr. McMeans:
Q. When you were dealing -with those gentlemen in New York, trying to 

interest them in power, were you acting on behalf of yourself or the Sterling 
Industrial Corporation?—A. Well, I disclosed to them the fact that I had an 
application under the Sterling Industrial Corporation, or was interested in it.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. Did I understand you rightly when you said that the price which was 

eventually paid for Sterling was fixed by you?—A. The price was fixed by me.
Q. For the reasons which you have given to the Committee?—A. That is 

correct.
By the Chairman:

Q. I should just like to be clear upon one matter. You went with the 
Department of Railways and Canals in 1912?—A. Yes sir.

Q. Were you in continuous service with the railways until you became 
Deputy Minister—I mean either the Department of Railways or the Canadian 
National Railways? Was your service continuous?—A. My service with the 
Department of Railways started in 1912. I left the Department of Railways 
in 1923 and mv services with the Canadian National Railways continued until 
March 10, 1930.

Q. I mean, there was no break? It was either the Department or the rail­
ways?—A. Yes.

Col. Andrew T. Thompson, K.C., of Ottawa, appeared as a witness, and 
having been duly sworn, testified as follows:—

The Chairman : My colleague, Senator Béique, suggests, Mr. Mann, that 
perhaps you had better give a brief summary of what Col. Thompson said before 
the other Committee. I understand you intend merely to supplement it?

Mr. Mann: That is all.
Hon. Mr. Béique: Will you commence by making a summary of it?
Mr. Mann: Well, it is difficult to summarize what he said, except to say 

that it relates principally to Exhibit 115, which is Col. Thompson’s bill.
The Chairman : Have we a copy of that?
Mr. Mann : It is part of the record, Exhibit 115.
The Chairman : It is not printed, is it?
Mr. Mann: No. But my examination of Col. Thompson will be very short, 

and I venture to suggest that perhaps it would be shorter than taking the book 
and making a summary of what he has already said.

By Mr. Mann:
Q. You were examined before the Committee of the Commons?—A. Yes, 

Mr. Mann.
Q. And you gave evidence in respect of services rendered as recited on the 

bill dated 24th of July, 1928, and rendered to the Beauharnois Light, Heat and 
Power Company?—A. Yes.

Q. You are familiar with the bill which you rendered?—A. Yes.
Q. This account, I may say, was rendered from your books?—A. Yes.
Q. Then I think you said your first retainer was from the Dominion Securi­

ties Corporation, in about October, 1927?—A. That is right, sir.
Q. And from that it developed into a process of advising or doing work for 

the Beauharnois Power Corporation?—A. Yes.
Q. And the work that you did from the receipt of that letter is what is set 

forth in the bill, Exhibit 115, is that correct?—A. Yes, itemized.
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Q. I note that in the bill there are many names not spelled but referred to by 
a capital letter.—A. Yes.

Q. Is that the habit in relation to your work?—A. Oh, yes.
Q. But why?—A. Well, in sending out bills of account to clients I wish 

to show them that services were rendered upon the dates shown in the account, 
but I do not make a practice of stating the names of the people whom I inter­
view. If they want to ask me about it I can tell them, as long as it is shortly 
after the bill.

Q. Is that because of parliamentary practice that you would rather have 
the matters kept—I take it that there is nothing under-hand about it, what­
soever?—A. Quite so.

Q. It is merely that you would rather have these names kept free from 
public gaze, in so far as you possibly can?—A. Quite so, sir.

Q. There is nothing wrong, but I have to ask you.—A. Yes, quite right.
Q. I have to ask you during the progress of the inquiry as to whom you 

did refer when you mentioned initials.—A. Yes.
Q. Now, you have handed me your file and I will be obliged to read from 

a number of letters in this file. I am proceeding down the bill to the item of 
January 4, 1928. I see that on January 4, 1928, January 5, and January 6, 
that you had consultations, long consultations with Mr. Steele. First of all, 
Mr. Steele was the Manager of the Dominion Securities Corporation.-—A. Vice- 
President.

Q. Vice-President and General Manager of the Dominion Securities Cor­
poration?—A. Yes.

Q. And Mr. Fred Brown, who was he?—A. He was one of the engineers 
in connection with the Beauharnois.

Q. And Mr. Ainslie Greene?—A. A lawyer of Ottawa, who was employed 
with me in the parliamentary work. At the time he and I were employed to 
do work with the Department of Railways and Canals and the Department of 
Public Works.

Q. And Mr. Winfield Sifton?—A. Yes.
Q. Who was also a lawyer?—A. Yes.
Q. And Mr. Hugh Griffith, who was the Secretary?—A. Yes.
Q. And that work consisted in doing what?—A. Well, in consulting together 

as to how best to promote the application of these gentlemen for the Order in 
Council which they required here in Ottawa.

Q. And what did that consist of?—A. We found that the application was 
being strongly opposed here by other power interests. We were asked to inter­
view as many people as we could and to explain to them the merits of our 
project and to meet and refute, as far as possible, arguments which were put 
up by our opponents in opposition to it.

Q. And I take it that there was certain further information that did not 
come within the ambit of the press and that you got, in relation to the opposi­
tion that was put up against you?—A. I cannot recollect as to that. But it 
was to promote, as far as we could, the interests of the applicants.

Q. And I find that on January 7, 1928, you have “Further work re report 
of Committee and important interview with Mr. C.” Who was Mr. C, of 
Quebec city, re the attitude of citizens of Quebec?—A. I could not tell you at 
this date who Mr. C was. That is how many years ago, over three?

Q. Yes, it is over three.—A. Frankly, I could not tell you that.
Q. It is exactly four years and a month.—A. We were trying to get the 

attitude of people all over the country as to this development which was partly 
navigation as well as power.

Q. Let me proceed to the 12th of January, 1928. You had an interview 
on that day with Mr. Greene and Col. Daly. What was Col. Daly's function?
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—A. He is a lawyer practising here in Ottawa, and also a Parliamentary Agent. 
I was instructed to retain Col. Daly in support of the application. I did so 
and I paid him a retainer of $500. A few days subsequently Col. Daly replied 
that he found because of other interests that he could not act for the promoters 
and he returned the money.

Q. Yes, I quite understand that. That appears by the debits and credits. 
—A. Yes.

Q. He returned the retainer?—A. Yes.
Q. And who was Major Moyer, and what were his interests?—A. As far 

as I know, and I think I do know, because we were constantly in conference—
Q. Yes, I see that.—A. Major Mover was retained just as Mr. Greene and 

I were, to promote, as far as he could, the interests of the applicants. And 
his office, I think, was largely used for display of maps and sending out litera­
ture, and so on.

Q. Would it be fair to say that the interest that you had in mind was 
putting as satisfactory a light as possible upon the interests of the applicants 
in the political field?—A. Yes, sir.

Q. That is a fair statement?—A. Yes; and, as I say, also see people from 
all over Canada who happened to come to Ottawa, if they were men ot import­
ance in their own places.

Q. Your work was painting as nice a picture as you could to the powTers 
that be?—A. We certainly wanted to create a favourable impression.

Q. And then you proceeded in the creating of that favourable impression, 
you proceeded to discuss the matter with cabinet ministers?—A. Yes.

Q. And with senators?—A. Yes.
Q. And the powers wrhom you hoped to wean to the favourable considera­

tion for your clients, is that correct?—A. Members of the House of Commons—
Q. People whom you hoped to wean over?—A. I would not say they had 

to be weaned over. I do not know that they xvere opposed. We sought to extend 
our project along the lines of those various memoranda which were distributed.

Q. Now, Col. Thompson, during this progress I may take it that you had 
interviews with your clients on numerous occasions?—A. Oh, yes.

Q. Represented by their many lawyers?—A. Yes.
Q. And I suppose represented by their officers? You had conferences with 

your clients?—A. Constantly.
Q. Now, coming to the 13th of January, I see that you had an interview 

with a gentleman whose name you have not given an initial to, but he is declared 
to be a cabinet minister.—A. Yes.

Q. That was on the 13th of January. That was in furtherance of this 
desire that you had?—A. Yes, absolutely.

Q. And on the 14th of January a Mr. W. Are you able to tell me who that 
Mr. W happened to be?—A. No, sir, I have not the slightest idea. That, too, 
is four years ago.

Q. Am I to say that in respect of all those initials you are not able to say 
who the men are?—A. I think you might say wdth regard to all of them.

Q. I notice that you have mentioned the Hon. Mr. R and Senator R and 
Senator S. You do not know who those gentlemen are?—A. No, I do not know.

Q. But you have no doubt who Mr. Church, M.P., is?—A. Yes, I know Mr. 
Church.

Q. You have named him in full?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon : There is only one.
The Witness: Pardon me, isn’t that in connection with some action that 

Mr. Church took in the House of Commons? It was not an interview with Mr. 
Church, was it?
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Mr. Mann: I think it was some anxiety expressed by somebody with 
respect to a motion he made in the House of Commons.

The Witness: Yes.

By the Chairman:
Q. Did those senators know that they were being designated by those 

initials?—A. I do not think so, sir.
Q. For instance, if we called the roll would they stand up?—A. I do not 

think so. It was the big thing of the session and being discussed by everybody.
By Mr. Mann:

Q. It was the big thing?—A. I would say so, decidedly.
Q. I see quite a number of interviews here with the Hon. Mr. R and long 

interviews with Senator R. I am wondering, Col. Thompson, if with so many 
Senator R’s in those documents if you cannot just place him. You suggested 
to the Committee before that if you had the Parliamentary Guide that you 
might be able to say who it was.—A. Have you got one for that particular 
year?

Q. I have not one for 1927, but I have one for January, 1928 (producing). 
—A. I have the list here, sir. Do you want me to read the names?

Q. Who is Senator S?—A. Senator R you were talking about. Well, there 
were Senators Rankin, Raymond, Reid, Riley, Robertson, Robinson, Ross and 
Ross. That is all.

Q. And which one of those was it?—A. Well, I do not think I could swear 
to any individual one.

Q. Perhaps you saw them all, Col. Thompson?—A. I may have done so. 
I certainly would make that endeavour, sir. The only one—well, I remember 
seeing one, and I do not think there is any harm in telling it. The gentleman 
is dead now, my old friend, the Hon. John Reid, I remember seeing him. He 
had been a former Minister of Railways and Canals and had a great deal of 
knowledge of projects of that kind. And probably I saw three or four of the 
others. I may have seen them all; I did the best I could.

Q. Will you take the M’s in the list of senators and tell me who Senator M 
was in this bill, if you can tell me? Did you see all the senator M’s?—A. No, 
I could not tell you.

Q. Will you just tell me who Senator M was, if you can? He is mentioned 
several times—“Important interview with Senator M, March 1,” and “Important 
interview with Senator M, March 15.”—A. I think that March 15 was extended 
to be Senator McDougald. I think there is very little doubt about it.

Q. My difficulty is that it is not extended on the bill.—A. But that bill is 
the bill that I sent out from my office.

Q. I take it that I have the bill that you sent out from your office. This 
is the bill that was filed before the House of Commons Committee?—A. Yes 
sir.

Q. And you say that the name of Senator McDougald on March 15th was 
extended where?—A. I think that was in my docket.

Q. Will you look and see if it is, and also look at March 1st?—A. In other 
words, I would like to make that clear, because I am perfectly frank with the 
Committee and intend to be so. That bill, of course, was sent out long before 
there was any inquiry ever mooted. That was sent out from my office and 
that is the copy on my file and there was no endeavour to send out a bill of 
costs, different from the ledger to deceive the Committee.

Q. Of course, that goes without saying. The bill is dated 24th July, 1928, 
and the Committee sat only ,a year ago, so there can be no doubt about that.— 
A. There could be no endeavour to deceive.
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Q. Not in the slightest.—A. Just as I told you, it is written “ Senator 
McDougald ” in full here on the 1st of March, in ray docket.

Q. But you will appreciate that we have not had the confidence of that 
docket till this minute.—A. This book was filed with the House of Commons 
Committee.

Q. I mean here, I am asking you just what was that?—A. That is all 
right, and I am trying to facilitate you, and now I see his name is extended in 
that particular case.

Q. What was it on the first of March—Important interview with Senator 
McDougald? Does your docket show what that interview was about?—A. No. 
Would you like to see it?

Q. No, Col. Thompson, I will take your word ; you cannot remember what 
it was about?—A. Not a thing in the world.

Q. You cannot remember? I think you said the March 15th one was with 
Senator McDougald, and you cannot remember what it was?—A. No, not to 
mv knowledge. Senator McDougald and I have been friends for many years. 
I have had many interviews with him, and I have no doubt it was such. I 
regarded him as an important man; he had been chairman of the Harbour 
Board of Montreal; he was prominent in finance, and a senator. I went to 
him and discussed these matters with him on two different occasions, and I have 
no doubt I got considerable information from him, because he knew more 
about those things than I did. But apart from my docket I cannot state any­
thing.

Q. I don’t suppose you know whether you had those interviews up on the 
Hill or down at your office?—A. I don’t think he was ever in my office in his 
life. It might have been at the Chateau.

Q. Then I take it that you cannot remember?—A. I cannot, any more than 
I tell you.

Q. There is one date, March 20, 1928,—“ Morning, conference with Mr. 
Sifton. Afternoon, interview with Mr. Sifton, who asks written opinion on 
certain phases of the Independence of Parliament Act.” Tell us, if you can 
remember what were the phases of the Independence of Parliament Act that Mr. 
Sifton asked?—A. T cannot swear positively to that. I think it was in regard 
to selling shares to members of Parliament—Whether that would be a breach 
of the Independence of Parliament Act. Of course I was able to explain to 
him offhand that members of parliament had a perfect right to own shares in 
companies, even if those companies are before Parliament ; but I do not think 
I gave him a written opinion.

Q. No; all that is here is that Mr. Sifton asked you for an opinion as to 
certain phases of the Independence of Parliament Act?—A. Yes.

Q. And you think you gave him a verbal opinion?—A. Yes.
Q. In respect to the ability or right of men in public office, as members of 

parliament, of the House of Commons?—A. That if he wanted to sell shares in 
this company to them, whether that would be a proper thing, or whether it 
would fall under the terms of the Independence of Parliament Act.

Q. It strikes you that if the question was that Mr. Sifton wanted to sell 
shares to a member of parliament of Canada, it was a perfectly proper thing 
to do?—A. I am not positive, but that is my rather hazy recollection of it. 
That is as near as I can get.

Q. Surely, would it not suggest itself to you as an experienced lawyer that 
a member of parliament should not be debarred from buying shares and securi­
ties; that would not interfere with the Independence of Parliament Act?— 
A. That is what I told him.

Q. But there must have been something a little more than that, Col. Thomp­
son, because Mr. Sifton, who was a prominent lawyer, would not suggest that the 
Chairman or the members of the Committee could not buy whatever stock they 
liked?—A. No.
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Q. Now, what was the thing that required an opinion?—A. Unless it was 
that this matter was current and going on at the time, and whether it would 
lead to regulations if he did so. There might be some question of the price at 
which he sold stock. But this is all surmize. I tell you sincerely I do not know 
the terms of that interview, and I cannot tell you.

Q. Since the last investigation you have not refreshed your memory?—A. 
No, I never thought of it.

Q. I may take it that the Independence of Parliament Act was under dis­
cussion between you and Mr. Sifton in the relationship, in some way, between 
members of the Canadian parliament and the project?—A. There is no doubt of 
it.

Q. Who those members were you are not able to say?—A. No; I think it 
was just a general question.

Q. The only thing you are able to say is that you did have that general dis­
cussion with Mr. Sifton?—A. Yes.

Q. I wonder if I might trouble you to refer to your docket again and turn 
to the entry of January 26, 1928, and tell me about the item there, which is— 
“Active work on Hill—important interviews with Senator S.” Does the docket 
indicate who Senator S. was?—A. (Turning to page 124 of docket). What was 
the date, again?

Q. January 26, 1928?—A. Well, all I have got in my docket here is—- 
“Active work on Hill, and important interviews.” I have not got any name at 
all of any kind.

Q. On January 26th it says—“Active work on Hill—important interviews 
with Senator S.”?—A. Well, I will see howT my docket is. My stenographer 
makes out these bills of costs. The docket says, “Active work on Hill; im­
portant ints.”

Q. Can you tell me who the “Hon. Mr. R.” is on the 28th January?—A. No.
Q. Does your docket show who the “ Hon. Mr. R ” w7as?—A. What date was 

that?
Q. 28th January?—A. Well, perhaps it does—(examining docket) No. 

Hon. Mr. R. might have been a member of the House of Commons ; it may have 
been a cabinet minister.

Q. You do not remember?—A. No.
Q. Now, Col. Thompson, coming to A,pril, 1928, the same general work appears 

to have been pursued upon the Hill?—A. Yes.
Q. I find on April 16th the words—“Important day on account of promised 

tabling of correspondence re St. Lawrence Waterways;” then on April 17th— 
“Several interviews re yesterday’s remarks in Commons and newspaper ac­
counts of correspondence with U. S. Government” ; followed by attendance on 
both Senate and House of Commons; then, on April 19th 1928, “Several inter­
views with senators re proposed Committee of Enquiry”?—A. Yes.

Q. What proposed Committee of Enquiry was that?—A. I could not tell 
you at that date, that proposed Committee of Enquiry ; but there must have 
been something said or mooted at the time, and I tried to get some information 
as to its scope, and so on.

Q. Would it be fair for me to suggest that there was a Committee of 
enquiry proposed to be made in the Senate?—A. I could not tell you the scope 
of it, but I think 1 overheard something. I do not know any more than you 
have read. There must have been something in the newspapers or the corridors 
that there was to be a Committee of Enquiry, and I wanted to find out what its 
scope would be, and so on. It was no doubt interesting to my people.

The Chairman: That would be the Senate’s inquiry in April, 1928.
Mr. Mann: That is what I am trying to get from Col. Thompson, and 1 

have no doubt he is trying to remember.
The Witness: You are quite right.
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By Mr. Mann:
Q. Was it the National Advisory Committee that you referred to—an 

inquiry by them?—A. I could not tell you.
Q. Or was it the inquiry of the Senator Tanner Committee?—A. Were there 

two different committees at that time?
Q. I have asked you whether there was a Committee or not?—A. I cannot 

tell you anything about it, more than there must have been some committee 
being mooted, and I was making what enquiries 1 could.

Q. Col. Thompson, is there any objection to Mr. Smith and myself having 
that docket of yours, on the understanding that nothing in the docket will be 
revealed except for the purpose of getting information?—A. Not a bit. I am 
not a bit afraid of you stealing my clients. I don’t think you would try, and 
I don’t think you could.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. You have produced that docket already?—A. Yes.
Q. I think you produced that docket before the Commons?—A. Yes.
Q. This book was placed before the Committee last year?—A. Absolutely.
Q. And again you have volunteered all the information you possibly could? 

—A. Everything that I could give.
Col. Thompson: Mr. Chairman, may I correct the last statement made in 

the evidence given by Mr. Griffith on page 83, in justice to myself?
The Chairman : Yes.
Col. Thompson: Here is the examination:

Q. You paid them $10,000, did you?—A. That is my recollection.
Q. You paid them $10,000 for those items which are set out in their 

bills to you? That is what it was paid for?—
and so on. Now, he was referring to me in common with the other parlia­
mentary agents at the time. I did not receive such fee. My pay was $6,000, 
covering a period of nearly two years. Had I charged $10,000 I think my charge 
would have been excessive, I think that the amount I received was reasonable, 
and I would like that error to be corrected.

The Chairman : You are correcting it now.

By Mr. Vien:
Q. Col. Thompson, can you state to the Committee whether any of those 

interviews with Senator R. mentioned in your bill—if any of those were with 
Senator Raymond?-—A. No; that I can state positively, because I had not the 
pleasure of his acquaintance. They were not with Senator Raymond.

Mr. Mann : Mr. Chairman, I have summoned Mr. Ainslie Greene, but we 
have conferred in reference to whether we want to call Mr. Greene, and we do 
not think we will call him, so I have no more witnesses to-day, but I want to 
recall Mr. Ebbs.

Mr. John P. Ebbs was recalled as a witness, and testified as follows:—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Ebbs, you are still under oath, and I have asked you to search 

the records of your office with a view to letting the Committee know what 
moneys you received for services in connection with the Sterling Industrial 
Corporation?—A. Yes; the bank book shows that there was $2,500 received 
and deposited.

Q. When was that?—A. I thought I gave you the date.
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Q. You told it to me, but I asked you to be in a position to tell it to the 
Committee?—A. Well, I have just forgotten. When I gave it to you I thought—

Q. From whence did that $2,500 come?—A. Well, now, I can’t tell you.
Q. AVhere did it go?—A. It was deposited in the bank. Do you want me 

to get the bank book? Perhaps that would be best.
Q. Perhaps I had better stand you down, and you can tell me what moneys 

you got, and when, and whence you got them, and what you did with them 
in connection with the Sterling Industrial Corporation?—A. I only know what 
the entries in the book show. When you ask what I got and what I did with 
them, I did not get them, and did not do anything with them.

Q. I mean the firm?—A. I can say what the books show.
Q. The firm of McGiverin, Haydon & Ebbs, and the Sterling Industrial 

Corporation; I want to know what moneys you received and how they were 
dispensed, and I want that to-morrow morning?—A. All right.

The Chairman : Is that all?
Mr. Smith: We intend to recall Mr. Ebbs on this one question; that is 

very short. I intend recalling Mr. Griffith and Mr. Sweezey, both in connection 
with campaign funds; there seems to be a disparity, at least, in connection with 
their evidence. Mr. Sweezey is here; Mr. Griffith is arriving at some time 
to-night, and they have both agreed to place themselves at my disposal this 
evening, to see if I cannot find the facts and bring them before your Committee. 
That being so, these are all the witnesses the Counsel intended to bring before 
you, with this reservation, that I have discussed the matter with Mr. Cook, 
and he told me that Senator McDougald intended giving evidence. Mr. Robert­
son has also told us that perhaps in some other place—something you will deal 
with at a later date—Senator Andrew Haydon intends to give evidence. I have 
had no discussion with Mr. Vien in reference to the matter. In my opinion 
I think that is the logical way in which the matter should proceed, and then 
we will ask such questions as we may to bring out any further facts that we 
think should be brought out. So I may say, for the benefit of the gentlemen 
at the other table, that early to-morrow morning, so far as the general evidence 
goes, it will have been concluded.

Hon. Mr. Cannon: I understand that Senator McDougald would give 
evidence provided the evidence adduced up to that time would necessitate it.

Mr. Smith: Of course I do not want you to place any wrong impression on 
anything I have stated.

Hon. Mr. Cannon: That is what Mr. Robertson and myself intend doing.
The Chairman: Then that is all to-night?
Mr. Smith: Yes.

The Committee adjourned until to-morrow at 11 a.m.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Wednesday, March 9, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans, and Robinson.

Counsel:
Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 

Calgary, Alberta, for the Committee.
The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, Mr. 

John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, for Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for the Hon. Senator Donat 
Raymond.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for Honourable Senator 
Andrew Haydon.

Mr. Smith : Call Mr. Ebbs.
Mr. John P. Ebbs was recalled as a witness, and testified as follows:—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Ebbs, you are still under oath?—A. Yes, sir.
Q. You have brought with you this morning the bank book of the Sterling 

Industrial Corporation, showing its account in the Ottawa Branch of the Bank 
of Nova Scotia, which showed a deposit on the 26th of September, 1924, of 
$2,497, and on 29th September, 1924, of $3?—A. That is right.

Q. Making a total of $2,500?—A. That is right.
Mr. Smith : I tell you this as Exhibit 133.
(Bank Book of Sterling Industrial Corporation with Bank of Nova Scotia, 

filed, marked Exhibit 133.)

By Mr. Smith:
Q. This Exhibit 133 shows all the moneys that were received at any time 

by that Corporation?—A. Well, as far as I know.
Q. And you have been an officer of it for some time?—A. Yes, but as I say, 

I don’t know of any—how I know is what the bank book shows.
Q. You know of no other moneys that were received from any other source 

for this Corporation?—A. I don’t know.
Q. And do you know where this $2,500 came from?—A. No.
The Chairman : That shows $2,500 ; what is the $3 item?
Mr. Smith: I imagine that was to make up the exchange.
The Witness: Yes.
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By Mr. Smith:
Q. Do you know from whom it came?—A. No.
Q. You have also produced for me the cheque books of the Sterling Indus­

trial Corporation, and to stubs of those cheques the return paid cheques have 
been appended or pasted?—A. Yes.

Q. I observe that the first one is a cheque of September 29, 1924, to J. B. 
McRae for $1,500?—A. That is right.

Q. That is the Mr. McRae we have been hearing about, the consulting 
engineer?—A. Yes.

Q. On the same date a cheque of the Carillon Industrial Corporation for 
$500?—A. Yes.

Q. And of the balance there is a cheque to McGiverin, Haydon and Ebbs 
as of the 4th day of November, 1924, for $127.15; your own disbursements in 
connection with the Sterling Industrial?—A. That is right.

Q. Then there are four or five of $5 to the Secretary of State, which is just 
the annual fee of those concerns making its annual return?—A. Right.

Q. There is another cheque, I should say, which is not here—the stub of a 
cheque for $250, 4th November, 1926, to Mr. J. B. McRae, who is the same Mr. 
McRae we have been speaking of?—A. Yes.

Q. And those show the total receipts and disbursements of that Corporation 
in so far as you know?—A. So far as I know.

The Chairman : Are those marked as Exhibits?
Mr. Smith : No; I was going to tender them both as Exhibits 134 and 135.
(Cheque Book showing cheques issued by the Sterling Industrial Corpora­

tion, filed, marked Exhibit 134.)
(Cheque Book of Bank of Nova Scotia, Ottawa, showing cheque issued by 

Carillon Industrial Corporation, filed, marked Exhibit 135.)
The Chairman : Have you any questions?

By Mr. Robertson:
Q. I understand vou were in no sense running the Sterling Industrial?— 

A. No.
Q. I think, as some other witnesses have said—perhaps you will confirm it 

—you were acting much as the office staff and members of the firm were acting, 
and as you sometimes act, as dummy director?-—A. Yes.

Q. Doing what you were told by someone else?—A. Yes.
Q. And I suppose those entries were made in the same way; when somebody 

directed you to make them you made them?—A. Yes.
Q. I think somebody said that Senator Haydon was president at some time 

or other ; I see you signed the cheques as president of the Sterling Industrial, 
and you had to sign, I suppose, to fill that position?—A. I never knew that 
Senator Haydon was president of the affair at all.

Q. No, in fact he is not; you were acting president and you were president? 
—A. Yes, I was.

Mr. Mann : He was for the first few years.

By Mr. Robertson:
Q. The cheques are all signed by you as president?—A. I think that is 

right.
Mr. Robertson : Whenever he was around he was president.
Mr. Mann : I dos’t know; he was around in 1924, I believe.
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Mr. R. 0. Sweezey, recalled as a witness, testified as follows:—
The Clerk of the Committee: You are still under oath.

By Mr. Smith:
Q. Mr. Sweezey, I understand that with respect to one item of campaign 

funds, namely, an item of $10,000, concerning which Mr. Griffith gave evidence 
here a day or two ago, you have some comment to make; I am speaking of 
$10,000 paid to General McCuaig?—A. Well, there has been some confusion 
about it.

Hon. Mr. McMeans: General McRae?
Mr. Smith: No; McCuaig.
The Witness: There seems to have been some confusion about it. There 

is no doubt about it, it was my personal funds that I paid to General McCuaig.

By Mr. Smith:
Q. Did that money form any part of funds of the Beauharnois Power Cor­

poration?—A. No, sir.
Q. I think I should ask you this ; there has been some question as to funds 

coming from the corporation and funds coming from yourself ; would you have 
made those donations, some large in amounts, were it not that you were promoter 
of Beauharnois?—A. Most unlikely.

Q. Is that all you have got to say about it?—A. Well, I think it is obvious 
that I would not have. I might have been generous, but not to that extent.

Mr. Smith: I think that is all I have to ask Mr. Sweezey.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. You differentiate, do you, Mr. Sweezey, between money given by your­

self, no matter who you are, and money given by you on behalf of the corpora­
tion?—A. Oh no, I always gave it as my own.

By Mr. Robertson:
Q. Is Mr. Griffith here?—A. Yes.
Q. Does he agree with you?—A. I don’t know; 1 /ave not spoken to Mr. 

Griffith, only for a few moments, since he came up from Montreal.
Q. I would have thought that you would have consulted before you came 

into the witness box?—A. I did not know I did, but I noticed, in reading Mr. 
Griffith’s testimony of last July, I think it was, he appeared to refer to the 
confusion in which his mind was at that time.

Q. And you appear to refer to the blank state of yours as to where the 
money came from, and you referred to Mr. Griffith?—A. Yes, as to details.

Q. You said to the Committee to see Mr. Griffith; you have no records 
to refer to?—A. No. I have no records of that kind.

Q. You were here last Thursday and made a statement in regard to other 
campaign funds, and you mentioned Mr. Cartier?—A. Yes, but I corrected 
that.

Q. No one suggested the name of Cartier to you; you gave it yourself, and 
you came back the next day and said you were wrong?—A. Yes.

Q. Was Mr. Cartier present?—A. No.
Q. How was it you mentioned Cartier on Thursday and corrected it on 

Friday?—A. That was the confusion, because I had communication with Mr. 
Cartier on an entirely different matter, and the number of people I meet in a 
year is legion, and I have difficulty in going back and picking out each indi­
vidual ; but as soon as I came out and got a view in the newspapers of the state­
ment I made, then I remembered that Mr. Cartier was not the man.

48236—10S
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Q. And the statement made this morning, I understood you had no record 
of it, but there was money of the corporation disbursed for campaign funds?— 
A. It depends on which campaign funds you refer to.

Q. I am not making it any more particular than that?—A. I don’t think 
there was any for the federal. 1 feel that we are confined to federal here.

Q. Maybe we are, but I am trying to cross-examine you as to sources of 
information; you have no list anywhere to distinguish between federal and pro­
vincial contributions?—A. Well, provincial contributions are easier to remem­
ber.

Q. You have no lists?—A. No, I have no list.
Q. You have nothing to refer to; it is all a pure matter of memory?—A.

Yes.
Q. And you come here to make a statement, you say, wdthout having 

discussed the matter with Mr. Griffith, who made these statements?—A. Yes.
Mr. Robertson: All right.

Mr. Hugh B. Griffith was recalled as a witness, and testified as follows:

The Clerk of the Committee: You are still under oath.

By Mr. Smith:
Q. You are still under oath, Mr. Griffith?—A. Yes, sir.
Q. You have heard the statement Mr. Sweezey made in regard to this $10,- 

000?—A. I did.
Q. What have you got to say about it?—A. Why, Mr. Sweezey disbursed 

the funds ; I did not; I was simply campaigning, and I have no knowledge that 
would contradict the statement Mr. Sweezey has made.

Q. Perhaps you can clarify it still more; you said here the other day that 
this $10,000 had come from the funds of the company ; that shortly, is what 
you said, and is there some confusion about that?—A. I believe there is. I had 
in mind the particular $10,000 disbursement or cheque, and Mr. Sweezey last 
night—he stated in evidence—he discussed with me and told me the $10,000 
I had in mind was for some other purpose.

Q. And not a federal purpose at all?—A. Not a federal purpose.

By Mr. Robertson:
Q. When you made the statement on Friday last you believed it to be 

true?—A. I did.
Q. And you still believe it to be true?—A. No.
Q. You think it is not true?—A. It was made to the best of my knowledge 

and belief last week.
Q. And you have no further information to-day?—A. I have the infor­

mation Mr. Sweezey gave me last night in conversation.
Q. He said he did not talk to you about it?—A. I think Mr. Sweezey said 

we had a discussion last night.
Q. He did not know what your statement was about it—however, we will 

leave it there ; wre have your evidence.
Mr. Smith : That is the evidence, subject, sir, to such evidence as may be 

given by Senator McDougald, Senator Raymond and Senator Haydon, whom 
we have reserved the right to call in the event of their not giving their own 
evidence; that concludes the evidence we have to offer the Committee.

Hon. Mr. Cannon: Mr. Chairman, I understood at the opening of this 
investigation that it was agreed that our learned friends, Mr. Mann and Mr. 
Smith, were to lay what they considered relevant evidence before the Committee,
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and after they had done so the senators who were connected with the report 
would then bring evidence if they thought fit, or not bring evidence. My 
learned friend now says that he declared his case closed, subject to his right to 
call the senators if he wishes to. I would like to have from him a clear and 
definite statement whether his case is closed or whether it is not.

The Chairman : There is no case closed ; this is not a court.
Hon. Mr. Cannon: When I used the word closed I used it in the sense 

whether he has put before the Committee all which he considers essential, as 
representing the public, as he has been described. He ought to know whether 
he is through or not.

The Chairman: That was, I understood, for convenience, in order that you 
gentlemen would know what was going to be said. Of course I speak for 
myself ; I took it for granted, and have taken it for granted all along, thgt the 
senators mentioned intend to give evidence. I would be very much surprised 
if they do not.

Mr. Robertson : Before saying.anything on this subject may I make this 
further suggestion. In stating my position on the matter of evidence I said 
I thought, from something that was said early in the case—you will remember, 
Mr. Chairman, that when the book was put in—the proceedings from the 
Commons Committee—my friend Mr. Mann properly said there was a good 
deal in it that was not properly relevant here. I thought there was something 
to follow, and I suggest now that it would be a very convenient thing if my 
friend could point out—I mean give us a statement in some form or other— 
as to just what part of this evidence he does think irrelevant. It is a little 
embarrassing to be told, “ here is a book with largely irrelevant evidence,” and 
which irrelevant evidence we do not know. It means that we have got to take 
it all unless something of that kind is done. I mention that for the convenience, 
perhaps as much for your own convenience as my own. Now, as to Senator 
Haydon, he desires to give evidence. » It has always been intended that he 
should give evidence. I have told the Committee before that he is a very sick 
man and may not be able to be here, and something has been said—perhaps not 
in the Committee but by yourself, Mr. Chairman—that something could be 
arranged in that way. Now, if there is any lingering sort of doubt in anybody’s 
mind as to Senator Haydon’s ability to be present, I have Dr. Argue, his 
physician, here. I asked him to come at this hour this morning, and if the 
Committee desire to hear him at all he is here.

Hon. Mr. McMeans: What do you propose to do? I don’t understand
you.

Mr. Robertson : My suggestion is that in some convenient way the Com­
mittee would so arrange that Senator Haydon can give his evidence at his 
house, all opportunity being afforded for cross-examination. The Committee 
themselves can go down en masse if so desired—I do not know that that is 
wise—but he was anxious to be heard, and I saw him no later than last night, 
and he said that his doctor forbade him, and I brought the doctor here to satisfy 
you if you so desire.

Hon. Mr. McMeans : The doctor does not forbid the giving of his evidence 
at his house?

Mr. Robertson : No, he said that might be done.
The Chairman : The point, as I understand it now—we are dealing with 

Senator Haydon—
Mr. Robertson : Yes.
The Chairman : You are informing the Committee that his medical adviser 

does not think that he is fit to come here; is that it?
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Mr. Robertson: Yes.
The Chairman: That he is fit to give his evidence privately in his home, 

for example; am I right in that?
Mr. Robertson : Yes.
The Chairman : So far as I know, the Committee is very anxious and will 

be very anxious to facilitate that in some way, because we certainly expect to 
hear this evidence from Senator Haydon. Senator Raymond has informed us 
already that he is prepared to stand examination.

Mr. Mann: I was merely—
Hon. Mr. Béique: I was going to suggest this, that the evidence might 

be given in your presence—in the presence of the Chairman of the Committee 
and a couple of members.

The Chairman : Yes; the main point I wanted to be clear about is that 
there is no question about Senator Haydon giving his evidence provided he is 
not brought into this big crowd. I think that is the point, is it not?

Mr. Robertson : Yes; the doctor, first of all forbids any sort of excitement 
and the physical exertion of coming.

Right Hon. Mr. Graham: Don’t you think, Mr. Chairman, it would be 
wise if the doctor were called to say that—for future reference, because some 
person might arise and say we had not any evidence at all except the statement 
of his Solicitor that Senator Haydon was not able to come.

The Chairman : I was coming to that, yes.
Mr. Mann: Mr. Chairman, I was going to suggest, in addition to that, 

for what it was worth, that "perhaps this Committee might think that it was 
advisable for the Committee itself to name a representative to see Mr. Haydon 
with his own physician.

The Chairman: Who is Senator IJaydon’s physician?
Mr. Robertson : Dr. Argue ; he is here.
The Chairman : I do not know what the rest of the Committee think, 

but I am quite of the same mind as Mr. Mann. I think this Committee should 
also be represented by a physician of standing. 1 think we should also have a 
statement from an independent physician.

Hon. Mr. Copp: I think the statement of a physician as distinguished 
as Dr. Argue ought to be taken by this Committee, as to whether his patient is 
fit to come before the Committee or not.

The Chairman : I think on the House of Commons Committee they had 
three physicians going to see him.

Mr. Robertson: Yes, they had three bills to pay, and it resulted just in 
him not being there.

The Chairman : I am agreeing for this reason, not merely to satisfy myself 
that Senator Haydon is or is not fit to give evidence, but if he is in the condition 
in which he is said to be, and as I understand you to say he is, this Committee 
ought to be assured that he. is not going to take a step which might result in 
a very unfortunate event. For that reason alone I would like to have the advice 
of more than one physician.

Mr. Robertson: May I suggest the convenience of Dr. Argue being here in 
the event that you might hear him now, and you do not need to make up your 
mind until you hear him, about getting another doctor.

Hon. Mr. McMeans: Is it usual or necessary to call a doctor and put him 
on oath in a matter nf this kind when he has given a certificate?
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Mr. Robertson : I am willing to go any distance to satisfy the Com­
mittee, and I do not want to go any further. I have the doctor here to satisfy 
you.

Hon. Mr. Copp: It is much easier for the doctor to come and give his 
evidence than to sign a certificate.

Hon. Mr. Béique: We are going to have his evidence.
The Chairman : No doubt about that; it is only a question of how we go 

about it. We all want his evidence.
Mr. Robertson: Shall I call him now—Dr. Argue?
The Chairman : I am thinking of Senator Haydon. We want to safeguard 

him and safeguard the Committee.
Mr. Robertson : Shall I call Dr. Argue?
The Chairman : What do you say about the other physician?
Hon. Mr. McMeans: If there is going to be a medical man called in I 

think they ought to consult together before either of them giving any evidence.
The Chairman : I would like the views of the Committee on that. If 

we think we are to have another physician beside Dr. Argue I think the two 
should act together.

Hon. Mr. Robinson : There is not any doubt about hearing Senator Hay­
don at all. I understand the importance of the doctor’s evidence, but if it is 
only a question of where you hear Mr. Haydon—whether you hear him here 
or at his house—I don’t think it matters so much then about the doctor’s 
evidence, and I do not see the necessity of three or four doctors.

The Chairman : I don’t know. I have heard so much about Senator 
Haydon’s illness that personally I would not undertake to go even to his house 
unless the physician were there at the time of examination. I am expressing 
only my personal opinion, but I hear so much talk, I don’t know whether it 
is correct or not; but I want to be safeguarded, as well as Senator Haydon.

Hon. Mr. McMeans: We all feel that, Mr. Chairman.
The Chairman: I think, Mr. Robertson, that we ought to let the matter 

stand over until this afternoon, and we will decide about the other physician. 
I do not know whether the Committee agrees with me, but I say this with the 
understanding that we all want to take Senator Haydon’s evidence. There is 
no prejudice to Senator Haydon.

Mr. Robertson : Dr. Argue is a busy man. Shall I bring him back?
The Chairman: We are all busy men.
Mr. Robertson : He is busy in Ottawa, and it is of some importance to 

him whether he comes back or not.
The Chairman : We may not want any doctor.
Mr. Robertson: I really suggest, Mr. Chairman, that I am asking the 

Committee if they cannot hear him now.
The Chairman: If the Committee agrees with me we will let the matter 

stand for the moment.
Mr. Robertson : I am not asking Dr. Argue to come back unless the Com­

mittee wants to hear him here.
Right Hon. Mr. Graham : My suggestion was that we want to have some­

thing on record. I thought it was the most innocent thing in the world that as 
Dr. Argue is here he might go on record.

Mr. Robertson : I do not see why Dr. Argue cannot make a statement 
here now. He is here for that purpose.
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Hon. Mr. McMeans: If there is any doctor to be appointed by the Com­
mittee—if that policy is to be followed out—I think it would be useless to ask 
Dr. Argue to give an opinion without his consulting the doctor who might be 
appointed.

Mr. Robertson : I would not suppose for a moment that Dr. Argue, who 
has been in attendance on Senator Hay don for months, is going to change his 
opinion because somebody appointed by the Committee runs down and looks 
at the man. Dr. Argue is a competent man, and a man of capacity.

Hon. Mr. Béique : As far as I am concerned I think the question is very 
unimportant, because we are going to have his evidence. What is the trouble? 
I fail to see what is the trouble. We are going to have his evidence, and it is 
not very important whether his evidence is given here or given at his own house.

The Chairman: Well, the Committee will talk that over. Well, what next?
Mr. Smith : As far as I can see, counsel for Senator McDougald have not 

yet told the Committee what their attitude is. I heard the statement by my 
learned friend Mr. Cannon, complaining that we had not lived up to something 
we said at the beginning, and he left the inference that we might not. I do 
not intend to answer that at all, but I wish they would state their attitude 
towards calling Senator McDougald. I think they could suggest, as other 
gentlemen have done.

Hon. Mr. Cannon: I think I stated it already, but I want to clear any 
misapprehension my learned friend might have in his mind. At the very out­
set of the proceedings I said Senator McDougald was at the disposal of the 
Committee, and so he is. He is also at the disposal of my learned friends. 
They are conducting this inquiry ; I am not. Secondly, on Thursday Mr. Cook 
made this statement:—

Mr. Cook: I would like to say that my understanding of the orders 
of this Committee is that the counsel for Senators McDougald and 
Raymond and Haydon are not to be called upon to bring any evidence 
before the Committee until Mr. Mann has finished his evidence. In 
other words, that we are proceeding in the case more or less formally, 
because ive would like Mr. Mann to finish his evidence first before we 
take the necessary steps to summon witnesses who would be necessary 
on our behalf.

Mr. Smith: We intend to follow that exactly.
This is my learned friend Mr. Cook speaking. That is last Thursday. 

The third point that I wish to put before the Committee is that it would not 
only be convenient, but I might say essential, for both the members of the 
Committee and for counsel, to find out from our learned friends what they 
deem—as my friend Mr. Robertson has stated—what they deem material and 
what they deem immaterial in this bulky mass of evidence, so that we would 
know what we have to deal with. My learned friend has not made any 
statement ; and again I say that the Senator is at the entire disposal of the 
Committee. He does not wish to change his attitude in the least, and if the 
members of the Committee or my learned friends think that he could be usefully 
put back before the Committee, he is right here to do so.

Mr. Smith : Perhaps I had better read to you what Senator McDougald 
himself says as to what he intends to do. On the 16th day of July, 1931, 
speaking in the Senate, he made this statement:

Now, honourable members of the Senate, in concluding that state­
ment my attorney said there was another place where I could be examined 
if my colleagues saw fit. I earnestly ask that a special committee of the 
Senate be appointed at once to investigate my interest in, and my con­
nection with the Beauharnois Power Company, and I assure the Senate



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 123

that I will facilitate in every way the bringing before the committee of 
any material it may require, to substantiate anything I have said; also 
that I will put before it the facts concerning my interest, as to how and 
when it was acquired, and as to my connection with that company from 
its inception to the present time.

I took it that counsel for Senator McDougald would implement the statement 
he made.

Hon. Mr. Cannon : That statement was made in July, 1931. Since then 
Senator McDougald did give evidence, and that is a fact that has to be borne 
in mind. His evidence covers hundreds of pages of the report. This evidence 
has been brought before the Committee as an exhibit. When Senator McDougald 
said he was willing, and not only willing but eager, to place the facts before 
a special committee of the Senate, should such a committee be appointed, the 
Senator does not wish to change his attitude at all, and this morning I simply 
reiterate on his behalf what he has already stated.

The Chairman : Well, Mr. Cannon, I do not know what the views of my 
colleagues of the Committee are, but as I see the matter we are now at the 
stage when the Committee is ready to hear from your client, the Senator or 
any witnesses whom you want to bring before us.

Hon. Mr. Cannon : With all due respect, Mr. Chairman, I have my doubts 
as to that, because my learned friends have not stated to the Committee what 
stage they have reached.

The Chairman : I am saying it; I do not know whether you believe it 
or not.

Hon. Mr. Cannon : Oh, I believe every word you say.
The Chairman: The counsel for the Committee have informed us that 

they have no other witnesses to bring before us.
Hon. Mr. Cannon : I do not think they make that statement.
The Chairman: I said, on behalf of the Committee, some days ago that 

if you desired time for the purpose of bringing witnesses here you would have 
that time.

Hon. Mr. Cannon: I can take it for granted.
The Chairman: If you do not want to proceed to-day very good. The 

Committee is not going to force you to proceed; but as I understand it, we 
have now arrived at the time when we are to hear what your clients have to say.

Hon. Mr. Cannon : That is not my understanding of what my learned 
friends said. When they make that statement I will agree with you, Mr. 
Chairman, but they have not.

The Chairman: I do not quite understand what you mean. You know 
what we are here for, and you know why we are here.

Hon. Mr. Cannon : If my learned friends will agree writh the statement 
of the Chairman—if my learned friends will concur in what you, Mr. Chairman, 
have said, I have nothing further to say.

Hon. Mr. McMeans: Mr. Cannon, could you not be candid with us, and 
let us know—

Hon. Mr. Cannon : I will try to be.
Hon. Mr. McMeans: Will you let us know whether you are going to call 

Senator McDougald or not?
Hon. Mr. Cannon : I will call him if it is necessary.
Hon. Mr. McMeans : We are sitting here and want to know whether you 

are going to call him or not.
Hon. Mr. Cannon : Will my learned friend answer the question—will you 

have further witnesses to call?
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Mr. Smith: I have said I have no further witnesses, reserving the right to 
call those gentlemen if you do not do so.

Hon. Mr. Cannon : Why don’t you call them now?
Mr. Smith: I ask you to implement this, if you will—

I will put before it the facts concerning my interest, as to how and 
when it was acquired, and as to my connection with that company from 
its inception to the present time.

Do you intend to live up to that undertaking that was given by your client to 
the Senate, or do you not? Then I will know what to do.

Hon. Mr. Cannon : Mr. Chairman, I refuse to be cross-examined by my 
learned friend in that way. The point that I put before the Committee is 
simple; and in answer to Senator McMeans I do not wish to appear as not being 
candid in any way. Senator McDougald is here before the Committee, at your 
entire disposal. If Mr. Smith or Mr. Mann wish to examine him they can do so right 
now. If they do not wish to do that, before I decide whether I will examine 
Senator McDougald or not I would like my learned friends to point out to the 
Committee what is material and wdiat is not material in this bulky evidence, so 
that I will know what I have got to examine my client upon.

The Chairman: Yes, but the Committee is not going to call on counsel 
now for addresses. We have the evidence. The Committee is going to consider 
that evidence. We are not trying this case. We are not delivering a final 
judgment. We are here to hear the evidence and report to the Senate that 
evidence, the facts. Any final dealing with the matter is entirely beyond us. 
It is the Senate that must deal with it; therefore there is no advantage to 
anybody for us to have speeches at any stage.

Hon. Mr. Cannon : I am not referring to speeches. I state that Senator 
McDougald is at your disposal. If my learned friends desire to examine him 
they may do so. If they decide not to, before I decide what I should do 1 
would like to have from my friends some kind of information as to what they 
consider material for the work of this Committee in the mass of evidence that 
was given last year, so that we can know in some way what to do and what line 
of examination I should follow if Senator McDougald is to take the stand. I 
think this is very reasonable.

The Chairman : You are not insisting on that?
Mr. Mann: I am going to ask my friend, and insist on it. What I said at 

the beginning of this inquiry and what I intended to convey was that in the 
bluebook which is before you there was a lot of evidence which would be 
irrelevant here. For the benefit of my friend, in order that the matter that is 
shrouded in mystery may be cleared up, I may say here that the engineering 
problem, that the mechanical and physical matters of the Beauharnois project 
were irrelevant here. That is not what we were to inquire into, whether it was 
a proper mechanical or physical operation, but we were to inquire into the 
evidence which is appended, in that sense, that was taken before the Commons 
Committee at the last session. That is what I meant by relevant matter here; 
and in order that my friend may be in no way prejudiced I say now that I do 
not consider relevant the subject of how many thousand feet may flow through 
the St. Lawrence river, or whether it was proper to put the canal some other 
place. Those are matters that are entirely irrelevant to this inquiry. The 
inquiry is simply within the four corners of the order. If my friend wishes to 
sit up nights and study the engineering problem, that is something for which 
I am not responsible.

The Chairman: Do I understand, Mr. Cannon, now definitely and 
positively and clearly, that you are not going to ask Senator McDougald to go 
into the box and be sworn?
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Hon. Mr. Copp : Before Mr. Cannon answers that question would you 
pardon me, Mr. Chairman?

The Chairman : I just want to know.
Hon. Mr. Copp: I would ask at this stage if there is not some misunder­

standing about it. I understood at the beginning that Messrs. Mann and Smith 
were retained, with the approval of the Committee, to assist the Committee in 
carrying on this investigation.

The Chairman: Yes.
Hon. Mr. Copp: And I think there was a motion by Senator Béique that 

they were to represent the people, as the Attorney General, to get this evidence.
Hon. Mr. Béique: That was the understanding.
Hon. Mr. Copp: That being so at the beginning, the idea was that they 

were to go on and bring out before the Committee all the facts they had to 
lay before the Committee and the public in this investigation, with regard to 
the transactions that wTe are considering connected with the Beauharnois, as 
far as Beauharnois had to do in this report with the three senators named. 
Now, it does seem to me that the counsel acting for the Committee should be 
in a position to say whether or not they have concluded their case, and con­
cluded the giving and supplying of evidence here in regard to the matter. If 
they do so, and have come to a conclusion, then it does seem to me for the 
senators, represented by counsel, to say whether or not they desire to take the 
stand on their own behalf. If they do not do that, then I think the counsel 
for the Committee should say whether they are through with their case or not. 
That is my idea in regard to it.

Hon. Mr. McMeans: Quite reasonable.
Mr. Smith: We have tried from the outset to act in the manner suggested 

by Senator Copp in connection with this matter, and I am anxious that you 
should know that we have no jockeying for position, or anything of that sort. 
I have said to the Committee that we have no evidence to offer save what 
may be given by the honourable gentlemen ; that I intended to examine them 
if their counsel did not see fit themselves to do so. If Mr. Cannon can 
immediately say that he is not going to do it, I may immediately call the 
senators.

Hon. Mr. Copp: The only difference is, that you acting for the Committee, 
if you want to call Senator McDougald, can call him, or Senator Haydon.

Mr. Smith: I take it as a matter of courtesy, or even propriety, in view 
of what we had a moment ago, that Senator McDougald would give his evidence 
in his own way. I would have thought so.

Hon. Mr. Copp: I do not want to argue with you, Mr. Smith, in favour 
of Senator McDougald. What I say is that if you, as representing the people, 
want to call Mr. McDougald, you can call him.

Mr. Smith: I have said all I can.
Hon. Mr. McMeans: As I understand this matter, it is referred to a special 

committee to consider a certain report made by the House of Commons. The 
Committee was appointed for the purpose of giving those gentlemen every 
opportunity to offer any explanation that they may see fit. Now we are here, 
and I see no reason why those gentlemen named should not take advantage of 
the consideration given them by the Senate, and make any explanation they 
desire.

Hon. Mr. Copp: The only thing in which I differ with Senator McDougald 
is whether he should or should not; I am not arguing whether the senators should 
or should not give evidence ; that is for the senators to say for themselves.
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Hon. Mr. McMeans: The Committee was formed for the purpose, and the 
reference was made for the purpose, so that those gentlemen could not be con­
demned without being heard themselves. There was a resolution of the Senate 
that no member of the Senate could be condemned unheard. Now, when the 
report came down from the House of Commons casting very serious reflections 
on those three gentlemen the Senate said, “They must be heard; we will create 
a special committee and give them every opportunity of appearing before it.” 
That is the view I have taken of it right along, and now we have reached the 
stage where these gentlemen have the opportunity of coming before it and 
giving their explanation, or evidence, or whatever it is.

Hon. Mr. Copp : I take the ground that it is not a question of condemnation 
at the present time, or anything else; it is a question of the evidence given by 
the senators.

The Chairman : Referring to what Senator McMeans has just mentioned, 
when the House of Commons report came down to the senate it was considered 
by the Senate, and at the last session of the Senate it unanimously passed a 
resolution, which I have in my hand. I am not giving the Committee all of it, 
but there was this paragraph in it:—

And whereas this honourable House has been deeply perturbed by 
the condemnation levelled by the said report against certain senators and 
is keenly conscious of its duty to act in the matter, fully and without 
delay:

And whereas imminent prorogation precludes immediate action by 
the Senate, as it is the constitutional right of a senator to be heard by 
his colleagues in his own defence before any punitive or other action be 
taken :

And whereas the constitution does not permit of effective penalties 
being applied to the senators implicated should they fail to justify them­
selves, as under the British North America Act a member of the Senate 
may be disqualified from sitting in Parliament only upon one of the 
following grounds:—

(a) lack of property qualification;
(b) failure to reside in the Province which he represents ;
(c) bankruptcy ;
(d) conviction of treason, felony or any infamous crime.
Therefore be it resolved that in the opinion of this House:—

(1) A special committee of the Senate should be appointed 
within the first week of the next session of Parliament to deal with 
the conduct and actions of the senators above referred to, as set out 
in the said report;

The Chairman: Now, that is the basis upon which this Committee was 
appointed—for the purpose of hearing what the senators referred to in that 
report have to say, if they have anything to say; and that is what we are here 
for. Now, I was asking Mr. Cannon whether or not he desires any witnesses 
to be heard ; whether or not he proposes to ask Senator McDougald to be sworn 
and give evidence now or at a later date. If a postponement is desired, I am 
sure the Committee will consider that.

Hon. Mr. Cannon : Mr. Chairman, I wish to say that my client appreciates 
everything which has been done by this Committee by way of facilitating, so 
to speak, his explanation, and so does his counsel. We appreciate that to the 
fullest extent. Now I am given to understand, by the discussion that took place, 
that my friends have now put before the Committee what they consider as the 
evidence that could help the Committee in reaching a conclusion ; and my
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learned friend, Mr. Smith, says that as far as the senators are concerned—I 
am speaking for Senator McDougald—that he thought the senators themselves 
would offer any explanation they had to offer, or lay whatever facts they con­
sidered should be laid before the Committee themselves. He says he does that 
in courtesy. I appreciate that. I am sure, Mr. Chairman, that Senator 
McDougald will put certain facts before the Committee. How it should be 
done I am not prepared to state now, or what those facts are. As I said, I 
did not expect my learned friends to close this morning as they have, so I may 
state now that we will offer some explanation or put some facts before the 
Committee, or maybe call some witnesses. Now, Mr. Chairman, if it is agreeable 
to the Committee I think that counsel for the public and counsel for the senators 
might arrange between themselves how it could be done in the easiest way 
possible, so as not to inconvenience the members of the Committee.

The Chairman: When would you be ready?
Hon. Mr. Cannon: Immediately. I do not know how the proceedings 

would be if we would deal first with Senator Haydon; I do not know anything 
about Senator Raymond.

Hon. Mr. Chapais: Have you something to say on behalf of Senator 
Raymond, Mr. Vien?

Mr. Vien: Mr. Chairman, I want to make it abundantly clear that the 
position of Senator Raymond is exactly as it was stated at the opening of the 
proceedings of this Committee. I would like, first, to dispel the impression which 
may be derived from remarks of some honourable senators, members of this 
Committee, that there is against Senator Raymond any charge, censure, 
reprimand or accusation of any kind. I am unable to find anything of the 
kind in the report of the Committee of the House of Commons to that effect.

Hon. Mr. McMeans: Is the honourable gentleman making a speech now?
Mr. Vien: No, I am simply stating the position of Hon. Senator Raymond, 

that he does not feel that he is now under a cloud or under an accusation. There 
has been no charge, no censure or any reprimand against him. There was a 
mild remark or reflection to the effect that in the minds of some of the honour­
able gentlemen who composed the Committee of the House of Commons, the 
report of which is now before you in this bluebook, a lingering impression that 
he perhaps may not have deserved to the full the commendation which the 
Committee has offered him for his frankness. Well, I repeat that the position 
that we take at this present stage is that we believe that Senator Raymond’s 
case is developed to the full.

The Chairman : I do not want to interrupt you, but I do not think we 
need to hear a speech like that just now. The question with us is this: Is 
Senator Raymond going to make any more statements, or not? Are you 
going to put him in the box?

Mr. Vien: I was trying to explain the position.
The Chairman : We understand all that.
Mr. Vien: I want to tell the Committee that Senator Raymond considers 

that all that he has to offer to the Committee is contained in his evidence before 
the Committee—contained in the bluebook and in the statement which he made 
at the opening of this Committee on his honour as a senator. He is ready, if 
the Committee so desires, to implement his statement under oath, but he believes 
that he has given to the Committee everything that he can offer by way of 
information to help the Committee to discharge its duty.

The Chairman: You understand, Mr. Vien, that all this Committee can 
report to the Senate is evidence under oath. That is the order to us. We took 
Senator Raymond’s statement, but it is distinctly marked on the record, you will 
observe, as not being sworn.
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Mr. Vien: Exactly.
The Chairman: It is nothing but a statement.
Mr. Vien: The senator would then like, if that is the expression of the 

Committee, to state that he is willing to declare under oath, and he desires to 
declare under oath, all the facts that he has mentioned in his statement which 
was read to the Committee.

Hon. Mr. McMeans: He has got to be examined as a witness, not to swear 
that the statement is true; he has to be subject to examination.

Hon. Senator Donat Raymond was called as a witness, and, having been 
luly sworn, testified as follows:

Mr. Vien: I think it would expedite the work of the Committee if the state­
ment which is already on record would be sworn holus-bolus. If not, the senator 
will now read, under oath, the statement which is now already on record. It 
would be, to my mind, childish and futile.

Hon. Mr. McMeans: Mr. Vien, I would like you to be straightened up 
in this matter. When you ask for that statement to be read, explain to this 
Committee that it was simply a matter of correcting some inaccuracy, and you 
thought by putting in the statement that you would save this Committee a 
great deal of time, and the counsel a great deal of time by doing that.

Mr. Vien: The position is the same.

By Mr. Vien:
Q. Senator Raymond, at the beginning of this inquiry you read into the 

record of this Committee a statement correcting certain inaccuracies which you 
considered to be contained in the report of the Committee of the House of Com­
mons now before the Committee in the form of this bluebook?—A. Yes.

Q. Are the facts and the statements that you have made true?—A. Yes.
Hon. Mr. Béique: Refer to the statement which was made.

By Mr. Vien:
Q. I find your statement in pamphlet No. 3 of the proceedings of this 

Committee on the 3rd of March, at pages 33, 34 and 35. I am handing you a 
copy of the proceedings of this Committee, pages 33, 34 and 35.—A. Is it your 
wish that I should read the whole thing?

The Chairman: No.

By Mr. Vien:
Q. Will you please state under oath whether the statement made at that 

time by you, and reported as I have just indicated, contains the truth?—A. It 
does.

Q. Have you any further remarks to make to the Committee to explain the 
position as you see it?—A. None whatever.

Mr. Vien: That is all I have to ask the senator.
The Chairman: Do you want to ask the senator any questions, Mr. Mann 

or Mr. Smith?
Mr. Smith : I do, sir. As a matter of fact, I have not brought my notes 

with me with respect to questions that I intend to ask Senator Raymond, but I 
can get them shortly. I was under the impression that I perhaps would be 
asking some questions of Hon. Mr. Cannon’s client before I would be questioning 
Senator Raymond.
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Mr. Vien: I can state that Senator Raymond will be available at the 
convenience of the Committee at any time.

Mr. Smith : I would be very glad to ask those questions immediately after 
lunch, Mr. Chairman. And Mr. Cannon wants to see me, so I think it would 
be an appropriate time to have a discussion with him now. I am sure I could 
shorten the examination of Senator Raymond if I had my notes.

The Committee adjourned till 3 p.m.

The Committee resumed at three o’clock p.m.

Hon. Senator Donat Raymond was recalled as a witness, and testified as 
follows:—

The Clerk of the Committee: You are still under oath, Senator.

By Mr. Smith:
Q. Senator Raymond, when were you summoned to the Senate?—A. 

December, 1926.
Q. When were you first interested in what has come to be known as Beau- 

harnois project?—A. On the 1st of April, 1927.
Q. I believe that was on a subscription for 800 part interests?—A. Right.
Q. That subscription was made through whom?—A. Crédit National 

Canadien.
Q. And I believe you were awarded those 800 part interests in what is 

known as the first Syndicate?—A. Exactly.
Q. You later converted those 800 pait interests for 1,600 part interests in 

the second Syndicate?—A. Exactly.
Q. And then you subscribed, as you were entitled to, for 1,600 more?—A. 

Exactly.
Q. What did you pay for the first 800 part interests, that is in the first 

Syndicate?—A. $30,000.
Q. And what did you pay for the 1,600 part interests in the second Syndi­

cate?—A. $160,000.
Q. So that you had a total investment of $190,000 in the Beauharnois pro­

ject?—A. Exactly.
Q. About what time did you subscribe for the second 1,600?—A. I cannot 

recall just now, but at the same time as the others. I had the privilege to sub­
scribe.

Q. It would be early in 1928, in my opinion?—A. Early in 1928.
Q. The 26th of March, I believe—early in 1928?—A. Yes.
Q. You then were in the position of having an investment or a commitment 

of $190,000 in this Syndicate?—A. Yes.
Q. What interests did you take in it?—A. In what way?
Q. I mean, were you active in any way?—A. Not at all.
Q. What advice did you have to invest all this very considerable amount 

of money?—A. I was asked to join at the beginning by Mr. Jones, which I did 
at that time, and it was only for $30,000.

Q. Then you increased the $30,000 by $160,000?—A. Exactly.
Q. What considerations moved you to do that?—A. That was our privilege, 

and I had the privilege to subscribe to it, and I took advantage of it.
Q. Why did you? What reason had you to spend that much money?—A 

Why did I? Because I had confidence in the project.
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Q. Then you did have some considerable knowledge of this project?—A. 
I had some.

Q. I believe you are native to the section where it was projected?—A. Yes.
Q. I want to know what moved you to spend this comparatively large sum 

of money?—A. None whatever.
Q. And what enquiries did you make as to the prospect of your money 

returning you more money—making a profit?—A. What enquiries? I did not 
make any more enquiries except I accepted Mr. Geoffrion’s and sometimes Mr. 
Jones’ reports as to the progress in their domains.

Q. You learned then, of course, that this Syndicate was seeking from the 
Province of Quebec an amendment to the charter of the Beauharnois Light, Heat 
and Power Company Limited?—A. I knew something about that.

Q. You also knew when they had reached an arrangement with the Province 
of Quebec, they obtained a lease; that lease was conditional on getting the 
approval of the Governor General in Council in Canada within one year under 
the Navigable Waters Protection Act?—A. Oh, I did not know it had to be 
made within one year, but I knew it had to be something in Ottawa.

Q. But you knew the grant from Quebec was valueless without the approval 
of the Dominion Government?—A. Exactly.

Q. And with that knowledge you saw fit to invest $190,000, or to commit 
yourself to invest $190,000 with that knowledge at that time?—A. Exactly.

Q. You also knew the gentlemen who were connected with the project, the 
individuals who were associated with you in the first Syndicate?—A. I did. I 
don’t know whether I knew them all, but I knew that Mr. Jones and Mr. Sweezey 
were interested in it.

Q. Did you know at the price you paid for your first 800 part interests 
works out at $37.50 per part interest—that you were one of the three persons, 
and three persons only, who obtained shares at that price?—A. I didn’t know 
anything about it.

Q. You have since learned that to be true?—A. Exactly.
Q. I believe your introduction to the concern came through Mr. Jones?— 

A. Exactly.
Q. You have since learned that he is one of those persons who bought at 

that price?—A. Yes.
Q. That the other was a Mr. Moyer, whose shares ultimately turned up in 

the hands of Senator McDougald?—A. I didn’t know anything about it.
Q. You have learned that since?—A. I have learned that since.
Q. Can you give me any reason why you should be permitted to purchase 

at a lower price than other subscribers?—A. No. They asked me if I would 
subscribe—Mr. Jones asked me if I would subscribe to it. I agreed, and they 
made the price; I did not make the price.

Q. Did he mention the number of part interests for which he wished you 
to subscribe?—A. I want to correct myself. In reading over this afternoon 
I noticed that I said I did not know what interest Mr. Jones had. Mr. Jones 
and Mitchell, both of them, I did not know what interest they both had, but 
I know what interest Mr. Jones had, because he asked me how much I wanted 
to subscribe. He said, “ Will you be interested as much as I am in that Syn­
dicate?” I said, “ Very well, and how much will that be?” And he said, 
“ 800 units, $30,000.”

Q. No doubt he told you at that time that it was the intention of this 
Syndicate to develop the whole of the St. Lawrence at that time?—A. I don’t 
know.

Q. Surely you are not putting $190,000 in a power project unless you 
gathered some idea of the extent of that project?—A. I never thought for a 
moment that I was an expert on power, and whatever information I did not 
know I would ask, except that I knew it was close to Montreal, and he was a 
man of vision, and he asked me if I would go along with him, and I said yes.
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Q. Then am I correct in saying that your present statement is that at the 
time you put up your $30,000 or agreed to pay it, that you did not know the 
extent of the project to which you were subscribing?—A. Yes.

Q. You did not know how much of the river they intended to use?—A. No.
Q. You did not know what power they intended to develop?—A. They 

expected to develop about 500,000 horsepower.
Q. Who told you that?—A. Jones.
Q. Then he would at least tell you that at the time you made this sub­

scription?—A. I think so.
Q. Now, I want to know if you had any view as to who had the control 

of this hydraulic power—the province or the Dominion of Canada?—A. I was 
always under the impression that it was Quebec, and I don’t know at what 
stage, but he told me, “All we need to take from Ottawa is whether it is for 
navigation or not, and our engineer says no.”

Q. And who did you consult to form an opinion that this was the property 
of the Province of Quebec?—A. Our solicitor.

Q. Who was that?—A. Mr. Geoffrion.
Q. And you know of references made to the Supreme Court of Canada, I 

suppose, in respect of that?—A. Yes.
Q. I won’t ask you what Mr. Geoffrion told you about that—I think you 

told us that the other day-—but you were one of those persons who from the 
first were under the impression that those rights belonged to the province?— 
A. Exactly.

Q. You were also aware that navigation belonged exclusively to the Do­
minion?—A. Yes.

Q. Or did you worry about it? Did you think about it?—A. No.
Q. Then I want to know if at the time you made this subscription, you 

were concerned about who owned the water rights at that time?—A. I under­
stood that they had bought the Robert rights.

Q. And it was on the Robert rights, then, whatever they were, that moved 
you to subscribe to this concern?—A. Exactly.

Q. And you have since learned, of course, that the Robert rights were 
pre-Confederation rights ; then were you concerned at the time about the owner­
ship of the rights between the province and the Dominion?—A. I was not.

Q. Now, having made this investment, what inquiries did you make as to 
the progress of the concern in which you had invested?—A. I don’t know that 
I made any in 1927, because I understood they had to go to the legislature in 
Quebec early in 1928.

Q. You know that they did apply to the Dominion Government in 1927, 
in March?—A. I don’t know.

Q. Have you learned that since?—A. No.
Q. They applied again in January, 1928?—A. To Ottawa?
Q. Yes?—A. I did not know. I never took any part on deliberation in the 

Syndicate or the Company. I was never in the Company, and in the Syndicate 
I never took any part in the deliberation.

Q. Why didn’t you?—A. Because my name did not appear first, and I 
never took any part in the deliberation.

Q. Still, you have an investment of $190,000?—A. But it was later.
Q. You had a commitment to pay $190,000 in March, 1928?—A. In 1928,

yes.
Q. And from that time on did you make any enquiries as to the progress 

of this concern?—A. I knew that the thing had gone through in Quebec.
Q. Did you know that they had applied in Ottawa?—A. I knew they had 

to get some permission in Ottawa, whether it interfered with navigation.
Q. You knew that they had to get an Order in Council, and subsequently 

one was passed?—A. Well, I was not interested in that.
48236—U
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Q. What were you interested in? You had an interest of $190.000 in 
money, and I want to know how that reflected itself in your activities in the 
concern?—A. None whatever. I may say, to simplify the thing, that in Ottawa, 
if I remember right, it was not till the fall of 1928 and 1929, that in July, 1928, 
I had no more money at stake in the Beauharnois Syndicate; and the month 
after I had no money at stake—I was ten thousand on the good side—100 units 
so that would be sufficient lest I should worry about the outcome of the Beau­
harnois results.

Q. You mean after you had sold out?—A. After I had sold out in July, 
1928.

Q. After you had sold out you had no great concern in the Beauharnois 
results?—A. Exactly.

Hon. Mr. Cannon: May I suggest that for greater clarity it might be well 
to ask the senator what he means when he says he sold out; he did not sell all.

The Witness : No, I sold 2,000 shares at $100 each, that makes $200,000. 
Well, my investment was $190,000, so I was $10,000 to the good, besides retain­
ing 1,200 shares part interests in the Syndicate.

By Mr. Smith:
Q. In other words you had got your money back and you still had the 

major portion of your interests?—A. Not the major, but I had a part, I had 
1,200 of part interests.

Q. You did not then concern yourself with the progress of the scheme?— 
A. Not at all.

Q. Mr. Jones has said that he saw you repeatedly in Ottawa in 1928, and 
asked you—

Mr. Vien: I think my learned friend will find that Mr. Jones has not 
stated definitely that he has seen the senator in Ottawa. He stated that he 
had seen the senator, but I do not believe it was in Ottawa.

The Chairman: I do not think, Mr. Vien, really, that you need interrupt 
him. He is treating the witness very fairly.

Mr. Vien: Mr. Chairman, I am sure that I hope I am not interrupting 
as meaning that Mr. Smith is not treating the witness very fairly; he is, I am 
convinced, but I think it is better to correct some inaccuracies of fact which 
are unintentional than to let those go on record incorrectly, for the greater 
comprehension of the record. I do not want to interfere unduly.

Mr. Smith : I will leave out the word Ottawa; it is immaterial to me; 
Mr. Jones said this, on page 391—he had been asked as to what he was doing 
to further his project, then the word “assisted” was used, and counsel for the 
Committee said this, “ It is a common English word,” and Jones replied, “ Well, 
my answer is that anybody who took an interest in it and who listened and 
got his view as to who owned the water, gave us their opinions by way of 
assistance, otherwise direct assistance, nobody that I know of.” Then he says, 
“ I certainly asked Senator Raymond over and over again if he could not do 
something to get some action.”

By Mr. Smith:
Q. Now, did he do that?
Mr. Vien: Will you finish the thing?
Mr. Smith (reading) : “—Now, I think I should perhaps mention I thought 

that perhaps the Premier was waiting for this assistance of the reference case 
to the Supreme Court.”

The Witness: Jones asked me, but the fact that he said over and over 
again means that I had not done very much in the matter of helping him.
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By Mr. Smith:
Q. But did Mr. Jones over and over again ask you if you could not get 

some action—and of course that action was at Ottawa at that time, wasn’t it? 
—A. I couldn’t say.

Q. But you are sure of that—Jones was here in 1928 very often?—A. No 
doubt he did ask me, but I have not done anything.

Q. You were in the Syndicate?—A. I could not do anything. I am not 
an engineer, and if it is a matter of engineering concern, whether it will interfere 
with navigation or not—

Q. Senator Raymond, you are not suggesting for a moment that Mr. Jones 
would be asking a request of you as an engineer to be doing something, because 
you are not an engineer, and he knew that; no doubt about that?—A. No doubt 
about that.

Q. So I think we can eliminate any other such request of Jones to you; 
then what assistance was he asking you for?—A. I don’t know that he men­
tioned anything emphatically.

Q. He says he saw you over and over again—“ I certainly asked Senator 
Raymond over and over again if he could not do something to get some action.” 
Now, what were those conversations?—A. He asked me if I could do some­
thing, and I told him no—I presume so.

Q. Then he asked you again if you could do something, and you told him 
no?—A. I again told him no.

Q. He was very persistent, apparently?—A. Yes, and I was the same, 
persistent in saying I could not do anything.

Q. You constantly, through your associate, Mr. Jones, said no; did you 
give him any reason?—A. No.

Q. He is an able business man, is he not, Mr. Raymond?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon: Do you know him personally?
M}r. Smith: No, I do not know him, but I understand he is able and 

persistent.
Mr. Mann : And Scotch.

By Mr. Smith:
Q. Perhaps the measure of his persistence and intelligence is that he con­

tinued to ask you to do something, and you merely said no?—A. I could not 
do anything.

Q. Cannot you remember any more of his conversations?—A. No.
Q. You remember nothing more than that; if you could not assist on the 

engineering side, on what side might you have been of assistance?—A. I don’t 
know of any.

Q. What Government was in power at that time?—A. Liberal.
Q. That would be the late Government of Right Hon. Mackenzie King; 

that was the Government that was in power at that time?—A. Yes.
Q. And I suppose with some pride you can say you belong to the same 

political persuasion?—A. I do.
Q. And, being of that persuasion, can you suggest to me that you would 

have no influence here in the Government?—A. I don’t think I had, I am sure 
I had none.

Q. You must have had some before you were summoned, but we will not 
go into that; but surely you would have some influence in Ottawa, wouldn’t 
you?—A. None whatever. If I did I never tried to use it.

Q. That may be better, but surely you had some?—A. I don’t know that 
I had. I never tried it.

Q. Jones thought you had some?—A. He might.
48236—Il à
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Q. He did, didn’t ne? Otherwise why would he be asking you those foolish 
questions?—A. He might.

Q. You made a good deal of money from this investment? $400,000 and 
odd, and 351 part interests subsequently became, I think, 14,000 odd shares?—A. 
14,000 common shares.

Q. And that is your net profit?—A. Yes.
Q. And the success of this project, as you have told me, among other things, 

perhaps, was dependent on the consent to be gained from the Governor in Council 
of the Dominion of Canada ; that is true?—A. Yes.

Q. Now I want to put this to you; remember, I am not sitting in judgment 
for a moment, because I find the longer I stay in Ottawa the less I know about 
the things I did think I knew ; but there was a syndicate here whose dbject was 
to make some money by diversion of water ir.to St. Lawrence; you went in to 
make money?—A. Naturally.

Q. So did Jones, and I gather everybody else did the same; now, I want you 
to assume for the moment that that syndicate, instead of being composed of Mr. 
Sweezey and his associates, was composed exclusively of the 96 senators of the 
Dominion of Canada; do you follow me?—A. Yes.

Q. And that syndicate, then composed of those 96 senators, obtained this 
consent from the Dominion Government, and subsequently financed their project 
to the Canadian public, as the Beauharnois—you follow me?—A. Yes.

Q. 27,000,000 bonds went to the public; would you think that you, as a 
senator, and under those circumstances, would be justified in making a profit— 
or the profits that you did?—A. Certainly, I never thought—

Mr. Vien : I am asking the Committee if this is a fair question. I do not 
think it is, and I respectfully submit that it is not.

The Chairman: I do not see anything unfair about it.
Mr. Smith: Why not?
Mr. Vien: That is an assumption of three facts.
The Chairman: He is only asking his opinion.
Mr. Vien: It is a highly hypothetical question which, I respectfully submit 

to the Committee, has no bearing on the matters which the Committee is 
investigating.

The Chairman: That remains to be seen, Mr. Vien. We are not settling 
that here.

Mr. Smith: I might explain myself the reason I have for asking the ques­
tion. It seems to me, Mr. Chairman, that your Committee is here to consider 
matters affecting the honour and dignity of the Senate ; and it does seem to me 
that if I advance an illustration, as I have, taking all the senators -and substitut­
ing them for the syndicate or all those other people, whoever they were, that the 
view on that of one of the honourable gentlemen whose name has been called in 
question, is exceedingly pertinent, in my judgment. However, I await your 
ruling.

Right Hon. Mr. Graham : Do you not think, Mr. Smith, that you are 
predicating your question on an impossible situation, an unthinkable situation?

Mr. Smith : My view would be that it would be unthinkable, I quite agree.
The Chairman: Go on.

By Mr. Smith:
Q. I gather that you are to answer me, if you will, Senator.—A. If I under­

stand your question, you want to see whether if as a senator I interested myself 
in the question of whether it depended altogether upon Ottawa for the success of 
the enterprise. Is that what you -asked me? I want to say that as far as the
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Beauharnois is concerned, right from the beginning I did not think that Ottawa 
had anything to do with it, and I was led to believe that by our counsel, Mr. 
Geoffrion, that as far as Ottawa was concerned they had to say yes, to grant it, 
if it did not interfere with navigation; and if it did interfere with navigation 
they had no alternative, they had to say no. So I never thought that Ottawa 
had anything to do with the development of any power in the province of 
Quebec.

Q. If it develops that in fact Ottawa does own hydraulic power—because in 
my judgment the thing is very far from being settled yet—

Hon. Mr. Cannon: Luckily for the lawyers.
Mr. Smith : What the Supreme Court did was just hand it back again.
The Witness: I cannot say I have been wrong until they have decided. 

But my opinion was that they had nothing to do with it.

By Air. Smith:
Q. I have a great regard for Mr. Geoffrion’s viewpoint, but I think the 

matter is not settled.—A. I would be at a loss to know why we could not take 
our counsel’s advice.

Q. Are you just putting yourself in this position, that relying solely on the 
advice of Mr. Geoffrion you felt yourself justified in going in?—A. Exactly.

Q. You told me that when you made your first investment the question of 
ownership in the province of the Dominion was not a matter of concern?—A. I 
was interested in that same project almost twenty years before.

Q. But you did say to me a moment ago—I am very anxious not to mis­
quote you—I understood you to say a few moments ago quite clearly, when I 
was examining you with respect to your views as to whether it was a Dominion 
or provincial ownership of this hydraulic power, I understood you to say that 
when you made your investment you were not concerned as to who owned. 
I think you said that to me?—A. If I did—I was concerned, I always felt it 
belonged to the province of Quebec.

Q. And I think you did not make any inquiry, at the time you made your 
first investment, of Mr. Geoffrion? That was later, was it not?—A. No, I 
think we had then the opinion of Mr. Geoffrion that it was only a matter of 
Quebec.

Q. Did you? I am speaking of the time that Mr. Jones induced you to 
put up your money.—A. I think I did.

Q. I beg your pardon.—A. Mr. Jones mentioned to me.
Q. Mr. Jones mentioned to you that Mr. Geoffrion was of the opinion that 

it was a matter of the province of Quebec?—A. Yes.
Q. Now, you had many communications and interviews with Mr. Geoffrion. 

I have Exhibit 114 here and I have counted up and find you had, I think, 
twenty telephones and communications with him—I mean by telephone or in 
person, you understand, in connection with Beauharnois, because it is his bill 
with respect to Beauharnois. I have no intention of going into this in any 
detail at all. Probably you cannot remember them; one’s memory, perhaps, 
cannot do that. But I suggest them to you to show that you were taking a very 
active interest in the progress of Beauharnois.—A. I think I have already 
declared that in the spring of 1928 I was not in Canada, but I passed through 
and naturally I would call up Mr. Geoffrion to find out as to progress.

Q. Is that all?—A. You see, these are again in September, 1927.—A. I 
was in Montreal then.

Q. And they carry on through December, three occasions; January, 1928, 
three occasions; January again, five occasions; February, two occasions ; April, 
three occasions; and May, two occasions. Just a minute ; I want to see whether
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those interviews were prior to or after the emphyteutic lease. I understood 
Mr. Geoffrion to say that after that he had a bill which indicated to him that 
he had been in communication with you. AVould that be correct?-—A. Yes.

Q. With respect to what?—A. With respect to the financing of the project.
Q. Did it have anything to do with the passage of the Order in Council? 

—A. Not at all.
Q. Nothing at all?—A. No, sir.
Q. Your position then, sir, to make it plain, is that you were simply taking 

no interest in that matter at all?—A. None at all.
Q. Although it was something in which you had a very, very substantial 

financial interest?—A. I would not call it very substantial.
Q. You mean comparatively?—A. First $30,000, and then finally I was 

$10,000 to the good. I do not call that very substantial.
Q. At one time you were committed for $190,000, which I—forgive me 

—thought was rather substantial. You did have those many dollars committed 
to this enterprise?—A. I was responsible.

Q. And your position is that even though that was so, you were not interest­
ing yourself to have that step taken without which there could be no success?— 
A. I do not see what I could do in the matter. And I was never part of the 
Syndicate.

Q. It never appeared in your name, you mean?—A. No, I mean I was 
never a director, and I was never in the company.

Hon. Mr. Cannon: Never a manager.

By Mr. Smith:
Q. You were never a manager of the Syndicate? That is what you mean? 

—A. Yes.
Q. You mean you would not know what to do in order to advance an 

Order in Council?—A. Exactly.
Q. You would probably hire Col. Thompson, Mr. Pugsley and Mr. Greene? 

—A. I did not know any of those gentlemen either.
Q. Before you had subscribed for anything, 1 observe by Mr. Geoffrion’s 

bill he had a number of interviews with you. Your subscription was about the 
1st of April, 1928, your first $30,000?—A. 1st of April, 1927.

Q. I think you mean the 27th of March, do you not? The first Syndicate 
dissolved on the 4th of April.—A. 1928. My first subscription was on the 1st 
of April, 1927.

Q. So that you had subscribed in April, 1927?—A. Yes.
Q. I want to read you one or two items from Exhibit 114, page 5. There is 

an item of the 23rd January, “ telephone to Mr. Sweezey, interview with 
Senator Raymond—” —A. What year was that?

Q. January, 1928. (Continues reading) “Interview with Senator Raymond; 
further telephone to Mr. Sweezey; a letter received from Mr. Cannon of the 
23rd inst. ; telephone from Senator Raymond ; interview with Mr. Sweezey; 
telephone from Hon. Mr. Mitchell; interview with him; interview with Senator 
Raymond ; letter received from you enclosing copy of pleadings in Montreal 
Trust v. Sweezey.” And on the 25th of January: “Telephone to and from the 
Hon. Mr. Mitchell; telephone to Senator Raymond, telephone to Mr. Heward.” 
And on the 26th: “Telephone to Mr. Mitchell ; telephone to Senator Raymond; 
telephone to Mr. Heward.” I have referred to four days in which you were in 
constant communication, and I was just wondering if from the readings of those 
to you, you could recall the substances of those conversation?—A. I think I 
mentioned before in my evidence that I left Montreal on the 17th of December, 
1927. I do not know exactly what date of the month I came back to attend 
to my duties in Ottawa, in January I presume. I might have been in Montreal
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for a couple of days, two or three days—I doubt that I was in Montreal more 
than that time. I came at the opening of the Session and I went back to Florida 
to attend my family, and I did not return until some time in April. So it was 
natural for me to call up those gentlemen and find out what progress had been 
made as far as our application was concerned.

Q. Then you were taking an interest in the passage of this application?— 
A. Certainly.

Q. And it is only fair to say that you were probably taking a similar 
interest in the passage of the application with the Dominion Government?— 
A. With my associates and no more, the same in Quebec as in Ottawa.

Q. That is your position, that you were active, but with your associates, 
and that you did not influence any Cabinet minister?—A. Exactly, to find out 
as to progress.

Q. But what I have in my mind and what I understood you to frankly 
admit is this, that you were very much interested in the passage of that Order 
in Council, although anything you did was a quite proper thing to do. That is 
a summary of your proposition, isn’t it?—A. I was interested in it but I never 
made a move towards it.

Mr. Smith : I think that is all.

By the Chairman:
Q. I just want to be clear about a point or two, with regard to your 

evidence at page 793 of the proceedings of the House of Commons Committee. 
If I understand you, Senator Raymond, you said that your total profit out of 
the transaction was $529,600?—A. I did not check it over.

Q. That is $476,950 plus the 350 units?—A. Plus 351 units, for which I 
received $150 per unit.

Q. That is totalled into $529,600?—A. Exactly.
Q. That is all profit?—A. All profit, plus 14,040 shares of common stock.
Q. Was that all profit in cash?—A. All profit in cash.
Q. Between what dates did that profit come to you? I mean, can you 

give us the date when you became a shareholder and the date wdien you got 
the money? Over what period was that?—A. I subscribed in 1927, the 1st of 
April. In 1928, in July, I sold 2,000 part interests. I did not come into all 
the money then, because I was taking my responsibility of paying, which I 
think was $16,000 per month, or every two months, I do not recall.

Q. When was the whole profit earned by you?—A. The ten thousand was 
to the good, because the 6,000 part interests, for which I subscribed, were 
sold—

Q. What I just -want to get, succinctly, is this: There was one date when 
you went in and there was another date when you got out. Between those 
two dates you got $529,600 profit?—A. That was when Mr. Jones and I sold 
to Mr. Sweezey.

Q. When was that?—A. I do not recall. That was some time in September 
or October, 1929.

Q. That is near enough. Now, where did that money come from, that 
profit?—A. Mr. Sweezey bought those interests.

Q. Did it come out of the public?—A. Not at all. There was no company 
then.

Q. Was it dug out of the ground?—A. I have never asked him where he 
got his money.

Q. Was it the proceeds of bonds sold to the public?—A. There were no 
bonds sold then.

Q. Or securities sold?'—A. There was no securities sold then; there was 
no company, even.
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Q. Was the company making money, manufacturing it?—A. Well, all I 
know is we gave the option to Mr. Sweezey for 6,900 shares at $550.

Q. If you got $529,600 it came from some source. Can you tell me where 
it came from, how the Syndicate came to get it?—A. We may ask Mr. Sweezey ; 
he may be able to tell us.

Q. You do not know?—A. I do not know'.
Mr. Smith: You see, sir, the company was not organized until December, 

1929.
The Chairman; I know, but was there somebody delivering cartloads of 

money to the Syndicate to be divided?
The Witness: Sweezey was the man.
Right Hon. Mr. Graham : They were not particular where Mr. Sweezey 

got it, so long as he gave it to them.

By the Chairman:
Q. All you know is that you put in $190,000 and you took out a profit in 

cash of $529,600?—A. Yes.
Q. And you do not know where it came from?—A. Yes. I sold out to Mr. 

Sweezey.
Mr. Vien: So far as we are concerned, Mr. Chairman, we have no other 

witness.
Hon. Mr. Cannon : Has the Committee decided whether it will take up 

Senator Haydon’s side of the case or Senator McDougald’s at this time? We 
are at the disposal of the Committee.

The Chairman : We can decide about taking Senator’s Haydon’s evidence 
in a way that will be satisfactory. We shall have to go away from here to 
take his evidence. Are you ready, Mr. Cannon?

Hon. Mr. Cannon : Would it be more convenient if Senator McDougald 
offered his evidence now?

The Chairman : Yes.

Hon. Senator Wilfrid L. McDougald : Mr. Chairman, honourable gentle­
men,—

The Chairman : Are you going to be sworn?
Hon. Mr. Cannon: I think that the senator will explain in a minute what 

he intends to do. I may summarize it by saying that first the senator wishes to 
use his constitutional privilege as a senator to make a statement. Secondly, 
after that statement has been made for the convenience of the Committee, he 
will offer himself as a witness under oath.

The Chairman : What we would like to know is whether we are going to 
get a statement under oath or not.

Hon. Mr. Cannon: He will be under oath afterwards.
Hon. Senator McDougald: Honourable gentlemen, following the suggestion 

made this morning by the Honourable the Chairman of this Committee, in order 
to assist this Committee in so far as I can in the investigation which it is now 
making into the matters connected with the Beauharnois project, I wish, as was 
done by the Honourable Mr. Raymond, to avail myself as a member of the 
Senate of my right to make a statement in more concise form than appears in 
my evidence before the Special Committee of the House of Commons covering 
the matters personal to me in connection with the matter. Following this state­
ment I will be glad to make same under oath and be examined in connection 
therewith in so far as any member of the; Committee or its Counsel may consider 
proper
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(1) In the year 1923, or prior to my appointment to the National Advisory 
Board or to the Senate, I had been connected with Mr. R. A. C. Henry and had 
agreed to finance that gentleman to the extent of $10,000 in regard to possible 
power developments. The Sterling Industrial Company Limited was incorporated 
on the 5th of July, 1924, certain applications being filed with the Department 
of Railways and Canals by that Company on the 5th of July, 1924, and with 
the Department of Public Works on the 7th of July, 1924. These applications 
and the plans filed with them were for the diversion of water from Lake St. 
Francis, on the south shore of the St. Lawrence River, and lay dormant until 
the year 1928.

(2) I here desire to point out that the report of the Joint Board of Engin­
eers, which was adopted by the National Advisory Committee, favoured a 
development on the north shore of the St. Lawrence. On the 11th January, 
1928, this report was concurred in by a majority of the National Advisory 
Committee, of whom I was one, having been appointed to this Committee on the 
7th May, 1924. I had been sworn as a member of the Senate in January,
1927. In concurring, I gave no consideration whatever to any possible 
rights that might have belonged to the Sterling Corporation by reason of its 
applications. These rights were limited to the south shore, and it may here be 
remarked that they were adversely affected by the report in question, as a 
development of power on the north shore would necessarily have precluded any 
similar development on the south shore.

(3) The first Beauharnois Syndicate had been dissolved on the 4th April,
1928, and on the 18th May, 1928, I agreed to purchase the holdings of the late 
Mr. Winfield Sifton in the second Syndicate, which then stood in the name of 
Mr. Clare Moyer.

(4) The sale of the Sterling Company, which was effected on the 18th 
of December, 1928, was concluded when I was in England, though it had 
previously been considered. It was an entirely fair and open transaction, 
agreed to after full discussion, in which I took part. The evidence of Mr. 
Sweezey, Mr. Griffith and Mr. White will corroborate this statement. At the 
time of the transfer of the Sterling Company to the second Beauharnois 
Syndicate, on the 18th of December, 1928, 1 was very largely interested in 
this Syndicate, being the owner of 3,200 units. It is absurd to suggest that 
holding such an interest I would be a party to anything detrimental to the 
success of the enterprise. The sale of the Sterling assets was made in good 
faith, and in the event of the project not being a success, those who had put 
in their money were given a preferential ranking over those who held the 
Sterling units. Examination of the Deed of Transfer of the 18th December, 
1928, and of the evidence given before this Committee by Mr. Griffith will 
make this fact abundantly clear. The Transfer was submitted to the Syndicate 
Managers and approved by them.

(5) I will now briefly refer to the statement made by me to the Senate 
on the 19th April, 1928. As above explained, I had no interest whatever in 
the Beauharnois Power Company or Syndicate until the 18th May, 1928, when 
I acquired the rights of the late Mr. Winfield Sifton. The charges of the 
Globe in this respect were false. The charges of the Mail and Empire with 
regard to my motives as a member of the Advisory Committee were also 
unfounded as I have already explained. My statement to the Senate on the 
19th April, 1928, was literally true and correct.

(6) Dealing with the statement made by me to the Senate on the 20th 
of May, 1931, my purpose in making this statement was to re-affirm the cor­
rectness of the one previously made by me on the 19th April, 1928, to the effect 
that at that time I had no interest in the Beauharnois Power Company or 
Syndicate.
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As regards that portion of the second statement in which I declared that 
“ it was not until six months later in October, 1928, I took an interest in the 
Beauharnois Syndicate,” while it is true that the initial transaction was on the 
18th of May, 1928, it was only on the 2nd of October, 1928, that I appointed 
my own personal nominee, Mr. John Ebbs, to represent me in the matter. 
Further it should be remembered that I was speaking in 1931 of events which 
had taken place over three years before, and that there was no possible reason 
for me to deceive the Senate as regards these dates. Nothing occurred between 
the 18th May, 1928, and the 2nd October, 1928, to affect the matter in any way.

(7) I would here refer the Committee to Section 12 of the report which 
is in the following terms:—

(12) That Senator McDougald was a factor in the success of this 
venture is apparent from the Proceedings of the Special Committee of 
the Senate above referred to, of which he was a member. It appears 
that on the 31st of May, 1928, he was instrumental in having Mr. 
Henry, then his partner in the Sterling Company, come before that 
Committee and answer certain questions. These question had (see page 
215 of the Proceedings) been prepared before hand by Senator Mc­
Dougald and submitted to Mr. Henry.

In the report of the Proceedings of the Special Committee appointed to enquire 
into the development and improvement of the St. Lawrence River, Messrs. 
Harvie, Ferguson and Henry were examined and at page 141 of the proceed­
ings I stated:—

In all the deliberations of the National Board, of which I was a 
member, I think you will agree that it was natural and fitting that 1 
should confer with the technical staff of the harbour on all questions 
affecting the Harbour of Montreal;, and in order to facilitate matters, 
I have prepared a series of questions to be asked Mr. Harvie and Mr. 
Ferguson. I submitted the questions to them and asked them to pre­
pare replies so that there would be no question about what they would 
have in their minds. Then, of course, any member of the Committee 
may ask any questions he sees fit.

Hon. Mr. Murphy: Are they technical men?
Hon. Mr. McDougald: Mr. Harvie is General Manager of the Port 

of Montreal, and Mr. Ferguson is the Assistant-Manager.
The Chairman: I think that is very satisfactory, 

and later, in regard to the examination of Mr. Henry, the following appears. 
(Report of Senate Committee, page 215) :—

The Chairman: We have Mr. Henry here. He is the Director of 
the Bureau of Economics of the Canadian National Railways.

Hon. Mr. McDougald: Before we start Mr. Henry’s evidence I 
would just like to say a word. During the investigations made by the 
National Advisory Board I was able, by the courtesy of Sir Henry 
Thornton, to go to Mr. Henry at all times, and he was in a position to 
give some very valuable information and supply very valuable data 
in regard to transportation, not only in connection with Railways but 
in connection with the waterways ; and I can say here that the informa­
tion I obtained from him was of great assistance to myself and other 
members of the National Committee in arriving at some of the con­
clusions which we reached. Having that in mind, I think that perhaps 
you might allow me, as on the occasion when we had the men from the 
Harbour of Montreal here, to prepare some questions. Yesterday I 
prepared some questions, and submitted them to Mr. Henry last night, 
having in mind what you said yourself, Mr. Chairman, so that he might 
be familiar with them, and so that we might cover the ground quickly.
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and later, the Right Honourable Mr. Graham remarks, at page 232 of the 
Report, relating to Mr. Henry’s evidence :—

You and Colonel Dubuc and these other gentlemen have been giving 
us just the information that we have been after about these things.

(8) In view of the foregoing, I submit that the inferences and suggestions 
made in paragraph 12 and following of the report are entirely unwarranted, 
especially bearing in mind the fact that the evidence of these gentlemen was 
given, not in connection with any power project, but almost entirely in con­
nection with navigation.

I was only one of the twenty-five members of that Committee, which, at 
the conclusion of its efforts, merely recommended “ that the Senate, at the 
beginning of the next Session of Parliament, should consider the possibility of 
again appointing the Special Committee to continue this enquiry ”—a recom­
mendation which was never acted upon.

(9) I would also refer to paragraphs 19 and 20 of the report of the Com­
mons Committee. These are as follows:—

(19) Further in his speech on the 20th May. 1931, Senator 
McDougald said: “I might add that I paid into the Syndicate dollar 
for dollar with every other member of it.

(20) As previously pointed out in this Report, Senator McDougald, 
Senator Raymond, and Mr. Frank Jones, bought their units in the first 
Syndicate for many fewer dollars per share than any other of the mem­
bers, except possibly Mr. Sweezey who got some of his for a consideration 
other than cash.

The suggestions of these paragraphs are untrue. I was never a member of 
the original Beauharnois Syndicate, this having been dissolved on the 4th of 
April, 1928, and my original investment having been made on the 18th of May, 
1928, when I purchased Mr. Sifton’s interests. This the Committee of the 
Commons well understood, as will appear by paragraphs 3, 3A and 4 under the 
heading of “ corporate organization,” which are as follows:—

(3) The units subscribed for in the name of the Crédit Général 
du Canada were subscribed and held for Senator Donat Raymond.

(3A) 1,000 of the units in the name of Newman, Sweezey & Com­
pany Limited, were held for Frank P. Jones and 50 for Fred M. Connell. 
The Honourable Walter G. Mitchell had a half interest in Mr. Jones’ 
holdings.

(4) The units in the name of L. Clare Moyer are said to have been 
subscribed on behalf of the late Winfield Sifton. Senator Wilfrid 
McDougald states that on the 18th May, 1928, he agreed to acquire 
them, the transaction being completed about the end of that month.

As originally I was not connected with the first Syndicate and had paid into 
the second Syndicate dollar for dollar with every other member in it, the 
suggestion to the contrary is unfair and improper.

(10) In like manner, I resent the statements of paragraph 9, in regard 
to the transfer of these units, this paragraph reading as follows:—

(9) In the meantime, however, namely on the 2nd October, 1928, 
these had been transferred from Mr. Moyer to Mr. John P. Ebbs, a 
member of the Haydon firm, by reason of some instructions from Senator 
McDougald, about which there seems to be some insolvable mystery, 
and about which there need not have been any mystery at all if the 
transactions were an ordinary business one.
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This statement is peculiarly malicious in view of the evidence of Mr. Ebbs, 
a member of the Ottawa Bar, who testified to the effect that the shares in the 
new Syndicate had been purchased with my money and who later said at 
page 723, in answer to a question by Colonel Lennox:—

Q. There seems to be an awful lot of mystery about McDougald? 
—A. There is no mystery as far as I can see. These shares of Senator 
McDougald were placed in my name. I gave Senator McDougald 
Declarations of Trust immediately.

The explanation as to why these shares were allowed to remain in Ebbs’ name 
is simple. Until certain as to the soundness of the enterprise, I did not wish 
my name connected with it, as thereby others might possibly be induced to 
invest. These, 1 may add, were also the reasons of others, members of the 
Syndicate who did likewise and whose names I need not mention.

(11) Paragraph 23 of the report which concludes “ that my actions in 
respect to the Beauharnois project cannot be too strongly condemned ” is 
altogether unfair and is unsupported by the evidence or documents of record, 
and I am prepared to so testify under oath if required. I deny most emphatic­
ally the suggestions of this paragraph. At no time directly or indirectly, as 
Chairman of the Montreal Harbour Board, as a member of the National 
Advisory Committee on St. Lawrence Waterways, as a Senator of Canada, 
or as a member of the Special Committee of the Senate, have I allowed my 
private interests to interfere with my public duties, nor have I ever, speaking 
from my place in the Senate, or elsewhere, knowingly made incorrect, or 
untruthful statements and I respectfully request this Committee to so declare.

The whole respectfully submitted.

Hon. Senator Wilfrid Laurier McDougald appeared as a witness, and, 
having been duly sworn, testified as follows:—

By Hon. Mr. Cannon:
Q. You have just been sworn, Senator McDougald.—A. Yes, sir.
Q. Will you produce before this Committee, as Exhibit 136, the statement 

which you have just read as a senator to the Committee?—A. Yes.
(Statement read to the Committee by Senator McDougald filed, marked 

Exhibit No. 136.)
Q. Now, Senator, under oath will you state to the Committee if the state­

ment which you have read is true?—A. I do.
Q. Have you anything further to add to that statement and to say to the 

Committee at the present time?—A. I do not think so.
Q. Now, Senator, before I turn you over to my learned friend, Mr. Smith, 

will you produce, as Exhibit 137, the proceedings of the special Senate Com­
mittee? I do not think they have been produced.—A. Yes.

Q. These are the proceedings of the special Senate Committee to which you 
have referred in your statement?—A. Yes.

(Proceedings of the special Senate Committee appointed to inquire into the 
development and improvement of the St. Lawrence river, filed, marked Exhibit 
No. 137.)

Hon. Mr. Béique: What is the date?
Hon. Mr. Cannon: Report of the special Committee of the Senate, 1928.
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By Mr. Cannon:
Q. Will you produce as Exhibit 138, the report of the Joint Board of 

Engineers on the St. Lawrence Waterway project?—A. Yes.
(Report of the Joint Board of Engineers on the St. Lawrence Waterway 

project filed, marked Exhibit No. 138.)
Hon. Mr. Copp: What is this exhibit?
Hon. Mr. Cannon: That is the report of the Joint Board of Engineers on 

the St. Lawrence Waterway project.
Hon. Mr. Copp: The Board of which he was a member?
Hon. Mr. Cannon: No.
Mr. Mann: The National Advisory Committee was the Government com­

mittee, under P.C. 779.
Hon. Mr. Cannon: As I understand it, the Joint Board of Engineers 

examined into the project and made a report, and that report was submitted to 
the National Advisory Committee, of which Senator McDougald was a member. 
What I have produced now is the report of the Joint Board of Engineers. I 
think the report of the National Advisory Committee has already been filed, 
but in case it has not, I will ask the Senator to produce it now as Exhibit 139.

(Correspondence between the Governments of Canada and the United 
States, 1927 and 1928. Report of the Canadian National Advisory Committee, 
January, 1928, and observations thereupon by certain of its members. Orders 
in Council, etc., fded, marked Exhibit No. 139.)

Hon. Mr. Cannon: That is all.
Mr. Smith: I find myself in some difficulty, Mr. Chairman. A statement 

has been read and marked as an exhibit, and I am supposed to examine on it, 
but I have never seen it or read it.

The Chairman : We can give you time to go into it.
Mr. Smith: Even at the expense of time, I think I should have on oppor­

tunity of reading it.
Hon. Mr. McMeans : You are not confined to that alone in your ex­

amination.
Mr. Smith : I do not intend to confine myself to it, sir, but there is no 

use in my going over the same ground twice. If I can follow the matters in 
the order in which they are referred to in the statement, it might be a good 
idea. I am content to go on now, but I think I could save time if I had an 
opportunity to read the statement first.

Hon. Mr. Copp: That is fair enough.
Hon. Mr. McMeans : Yes.
The Chairman: We will give you time.
Mr. Smith : I think perhaps you should, sir, I will take the statement 

and study it in the interval. I may not need to use it at all, of course.
The Chairman : I should think if you studied it you could shorten your 

examination.
Mr. Smith : I am sure I can, sir.
Hon. Mr. Copp: Unless you have prepared your examination along other 

lines.
Mr. Smith: I have questions along other lines, but they are bound to be 

interwoven. I would rather let the whole thing stand in the meantime.
The Chairman : I explained to Mr. Robertson that we were talking about 

two physicians, with regard to Senator Haydon. It seems there would be a
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little time lost arranging that, and as far as I am concerned, after thinking 
it over, I am satisfied to have Dr. Argue come and lay the ground for the 
examination. I have asked Mr. Robertson if he thought he could have him here.

Mr. Robertson: Someone is telephoning for him now. I will know in a 
moment or two whether he is available.

The Chairman : If he can come now we might take his evidence.

The Committee adjourned until 4.30 p.m.

The Committee resumed at 4.30 p.m.

The Chairman : The Doctor is not available and it is a little indefinite 
whether he will be able to get here. He will be the first witness in the morning. 
We will adjourn now until 11 o’clock to-morrow morning.

The Committee adjourned until to-morrow morning, Thursday, March 10, 
at 11 o’clock.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Thursday, March 10, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into consider­
ation the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o’clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary, Alberta, for the Committee.

The Hon. Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, Mr. John W. 
Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Montreal, Quebec, 
for the Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for the Hon. Senator Andrew 
Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for the Hon. Senator Donat 
Raymond.

The Chairman : Is the doctor here, Mr. Robertson?
Mr. Robertson : He is here now.

Dr. John Fenton Argue, Ottawa, appeared as a witness, and, having been 
duly sworn, testified as follows :

Mr. Robertson: Shall I examine the doctor, or would you prefer to, Mr. 
Chairman?

The Chairman : Oh, yes, you examine him.
By Mr. Robertson:

Q. Dr. Argue, you are the physician in attendance upon Senator Haydon? 
—A. I am, sir.

Q. And you have been in attendance upon him as his physician in his 
present illness since when?—A. Since he broke down a year ago February.

Q. And you, for the purpose of shortening matters and putting your 
evidence in concrete shape, gave me a certificate at the beginning of the taking 
of evidence in this inquiry?—A. Yes.

Q. Probably you will read that?—A.—
116 Nepean Street, Ottawa,

1st March, 1932,
To the Select Committee of the Senate:
Gentlemen: The Hon. Andrew Haydon has been continuously under 

my professional care since January, 1931. He is suffering from arterio­
sclerosis—

that is an enlargement of the arteries.
—with coronary thrombosis,— 

that is the arteries affecting the heart, mostly.
—and for the past number of months he has spent the greater part of 
his time confined to bed.
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Since the first meeting of your Committee he has been confined to 
his bed, except for an hour sitting out each evening.

His physical condition is such that he should have no mental or 
physical strain, but should it be necessary to question him it might be 
done at his own home, care being taken to avoid any excitement or undue 
strain.

Q. Is that still the condition to-day?—A. Yes, sir.

By Mr. Mann:
Q. Is the honourable gentleman confined to his bed at the moment?—A. 

He is in bed at the moment.
Q. I do not mean he has not got up yet to-day. Is he confined to his bed? 

—A. He was up here, I think, at the opening meeting of this Committee, and 
went home and went to bed, and has been continuously in bed, except for sitting 
out an hour each evening.

Q. But you feel that if he were examined at his home in the ordinary way 
there would be no undue danger?—A. The senator’s condition is such that it is 
often associated with sudden death due to any undue strain or excitement. I 
told him that if he were bound to give evidence to do so at his own home, but 
it would be on his own—

The Chairman : —responsibility.

By the Chairman:
Q. Of course, you would be present?—A. I told him I would be there. I do 

not expect any such thing, but such things have happened.

By Mr. Mann:
Q. Undue strain would comprise his own mental attitude?—A. Mental or 

physical strain.
Q. But you feel that he could be examined if it is done— A. I think in the 

ordinary—
Q. In the ordinary course, and without any excitement?—A. Yes.

By the Chairman:
Q. The chief difficulty would be bringing him up when he suffers like this?— 

A. He suffers from attacks of shortness of breath, even in bed.
The Chairman : I was going to suggest, Mr. Robertson, that probably you 

have it in mind to have him read a statement. Were you thinking of that.
Mr. Robertson: Probably not exactly that, but a very few questions to 

which he would have the prepared answer which he could read, and take it 
quietly.

The Chairman : I was going to suggest, in order to facilitate matters, that 
if you have such a document you should give counsel a copy of it.

Mr. Robertson: I haven’t at the moment, but I will have, and I will do that.
Mr. Mann: Does Mr. Robertson refer to prepared questions that he will 

have for the purpose of examination when I have completed my examination?
Mr. Robertson : No, I thought I was calling him. What I propose to do 

is this: I propose to have about three questions which will call for somewhat 
extended answers, perhaps. I will give you both the questions and what he will 
have prepared.

Mr. Mann: And the answer?
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Mr. Robertson : The answer will be his, not mine. To be perfectly frank, 
I have already told him what the questions will be. I do not know just what 
the answers are to be. I understand his secretary is seeing him this morning 
and later to-day will have the answers that he proposes to make, and I will 
give them to you.

The Chairman: And we will make arrangements about the time of the 
examination later.

Mr. Robertson : Yes.
Hon. Mr. Copp: It might be of advantage to know what time of the day 

the doctor thought most satisfactory.
Mr. Robertson : I understand the afternoon is better than the morning.
The Chairman: We will ascertain that. I will consult with Mr. Robert­

son about it.
Mr. Smith: There is a short matter that I overlooked in connection with 

the examination of Senator Raymond. I have communicated with his counsel 
.and told him the questions I was going to ask, and he has no objection to 
Senator Raymond returning.

Hon. Donat Raymond was recalled.

By Mr. Smith:
Q. Senator Raymond, when you gave evidence before, you said you did 

receive from Mr. Sweezey a sum—you did not mention the amount—which he 
said was about $200,000, as campaign contributions. Is that correct?—A. Yes.

Q. In what form and in what amounts was that received?—A. I do not 
remember in what amounts, but it was received in the form of Government 
Bonds, payable to bearer.

Q. Was it received at various times?—A. I do not recall whether it was 
two or three times.

Q. And I believe you said you had some position; I think you said you 
were a trustee?—A. A trustee for the party funds.

Q. For what?—A. For 1930.
Q. And you did not keep any portion of the money which you received? 

—A. Not a cent. 1 turned' it over to the treasurer of the party.
Q. There has been some criticism that I am not delving deeply enough. 

Is there anything more in connection with that matter that you can tell the 
Committee that might be of interest? Who delivered these securities to you? 
—A. Whether Mr. Sweezey or Mr. Griffith—I think in one instance there were 
the two of them; I do not know whether at any time one or the other was alone.

Q. Under what circumstances was delivery made? At your office?—A. Yes, 
in my office.

Q. In the form of bonds?—A. Exactly, and without any request from me.
Q. You have heard Mr. Sweezey say that he was advised by Mr. Haydon 

that these payments might be made to you?—A. Yes.
Q. You have no reason to doubt that?—A. None whatever.
Q. As trustee for the party in the province?—A. Exactly.
Q. Did you bank them?—A. I did not.
Q. Or did you deliver them on in specie to the treasurer?—A. I turned 

them over to the treasurer of the party.
Q. Exactly as they came to you?—A. No, I think I got the cash for them, 

but I did not bank them at all.
Q. You realized them?—A. I realized them.
Q. Got cash for them, and it was that cash that you turned over to the 

treasurer?—A. Exactly.
48236—12
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Hon. Wilfrid Laurier McDougald was recalled.
By Mr. Smith:

Q. You are a senator of the Dominion of Canada?—A. Yes, sir.
Q. And I believe that you were summoned to office when?—A. In 1927.
Q. And at that time and prior to that time you occupied a position as 

chairman of the Harbour Board of Montreal?—A. Yes.
Q. And you were appointed to that position by the same Government in 

power at the time you were appointed to the Senate?—A. Yes.
Q. And prior to that you had been extensively engaged in business?— 

A. Yes.
Q. And prior to that you had served on a committee-—prior to appoint­

ment as senator—on what is known as the National Advisory Committee?— 
A. Yes.

Q. Your appointment to that committee, was, I believe, in May of 1924? 
—A. Yes.

Q. Now, in 1923, as we have it in evidence, you had a discussion with 
Mr. Henry with respect to the development of power on the St. Lawrence River? 
—A. Yes.

Hon. Mr. Cannon: Is my learned friend referring to this year’s evidence?
Mr. Smith : As a matter of fact I was referring to the blue book, but Mr. 

Henry did mention it.

By Mr. Smith:
Q. In any event, you did see him and had discussions with him as to the 

development of power?—A. Yes.
Q. And in so far as this Beauharnois project is concerned, that was your 

first introduction to it, as I understand?—A. We never discussed Beauharnois 
at that time. I knew nothing about Beauharnois.

Q. I mean the power on the Soulanges section of the river?—A. Oh, no. I 
think I had known about it in a general way for a good many years.

Q. But Mr. Henry’s discussion was the beginning of any direct interest in 
it?—A. Which led up to the present situation.

Q. And I suppose there is no doubt that you interested yourself in Mr. 
Henry with a view to making some money for yourself?—A. No doubt at all.

Q. That is a natural and laudable ambition. So from 1923 you were inter­
ested in the development of projects on that section of the river with a view to 
making yourself some money?—A. Yes.

Q. And you succeeded in so doing?—A. Eventually, yes.
Q. Now, the National Advisory Committee were appointed in May of 1924? 

—A. Yes.
Q. And you were meeting from time to time?—A. Yes.
Q. I had forgotten another Committee—the Special Senate Committee, 

under the chairmanship of Senator Tanner. You were also a member of that 
Committee?—A. Yes.

Q. You were named to that in—do you remember the time?—A. 1928. May, 
1928, I think.

Q. The 20th of April, 1928, is I think the date of its creation. And you 
attended the meetings of these two Committees, and were always of the view 
that the development of the power in the whole Canadian section that is in the 
Province of Quebec, should be done by private interests?—A. Well, neither one 
of those Committees were dealing with power; they were dealing with the 
development of the St. Lawrence waterways. The power was incidental.

Q. Then, aside from Committees, your own view has been from the begin­
ning that that development should be done by private interests?—A. Quite. I 
do not believe in public ownership.
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Q. Then the converse of that is that you did believe in the development of 
this power by private interests?—A. Quite.

Q. And believing that, you no doubt were at all times interested in the 
ownership of that power, that is as between the Dominion Government and the 
Province of Quebec?—A. I hadn’t given that, much thought. That was a purely 
legal matter. I didn’t feel competent to give any opinion on it whatever.

Q. I don’t know that you were competent to deliver an opinion, but you 
must have had some opinion?—A. I didn’t have a settled opinion about it.

Q. Have you any now?—A. It is still as unsettled as it was at that time.
Q. So far as you were concerned, all through these years you have had no 

definite view as to who had the ownership?—A. Quite unsettled in my mind.
Q. In other words, it may be the Dominion and it may be the Province of 

Quebec?—A. It was a legal matter, in my mind, pure and simple.
Q. But as I say, the ownership was in one place or the other, and you never 

have made up your mind as yet which it was?—A. No.
Q. Now, Mr. Henry incorporated a company known as the Sterling Indus­

trial Corporation?—A. Yes.
Q. Prior to that he had made some investigation with your knowledge of 

this section of the river?—A. Yes. That is what I authorized him to do in 1923.
Q. And he discussed with you from time to time the progress he had been 

making?—A. In a very general way only. I asked him first how much it would 
take to make a report and make an investigation, in 1923, and he said he thought 
an amount not to exceed $10,000 would cover the report and whatever he wanted 
to do, and I told him to go ahead and do it, I would be willing to pay $10,000. 
When I allowed him—or agreed with him to do that, I had no notion of under­
taking any part of the detail of it at all. While he may have spoken to me in 
a general way, it was never in detail. I gave him carte blanche.

Q. You made him your agent with full authority to make these investiga­
tions?—A. Yes.

Q. And provided him with the money?—A. Yes.
Q. Believing you both would share in the fruits of the enterprise?—A. That 

is certain.
Q. You were in a sense partners in the enterprise?—A. You might call it 

that. There was no partnership. I was simply having him make an investiga­
tion. We were associates.

Q. You were associates, looking to mutual benefits?—A. Yes, if anything 
came out of it.

Q. But you did have discussions with him from time to time, general dis­
cussions, as you say, as to what he was doing?—A. Yes.

Q. And you had a discussion with him with respect to the user, or the using 
of a company called the Superior Sales Company?-—A. That is right.

Q. To make an application to the Dominion Government?—A. Yes.
Q. And he concluded that the charter was not broad enough for his pur­

pose?—A. Right.
Q. You knew he was making an application for the diversion of water?— 

A. He told me he would have to.
Q. You knew he was making an application to the Dominion Government? 

—A. Yes.
Q. And you knew' too, later on, that through the medium of a Company 

called the Sterling Industrial Corporation—?—A. Yes.
Q. What did you spend in connection with that Sterling Industrial Cor­

poration? You remember I called Mr. Ebbs, and as far as he can find there is 
only $2,500 that went to the credit of that Company?—A. All I can say is that 
I agreed with Mr. Henry that I would allow him, or would pay bills up to $10,000. 
I couldn’t swear whether $10,000, $7,000 or $8,000 was spent. At that time I 
had various companies in which I was interested, and it was my custom if I had
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an application, or had given an undertaking, to say to my financial man “I have 
agreed with Mr. Henry that I will pay bills up to $10,000 on his say-so.” I 
could not say whether it was $10,000 or $6,000 or $7,000, and have no way of 
finding that out.

Q. I think it is $2,500. Mr. Henry has told us he received no money at 
all?—A. Yes.

Q. And we brought an officer of the Sterling Industrial Company, and the 
bank book?—A. Yes.

Q. And the only credit was the sum of $2,500.
Hon. Mr. Cannon : I think in fairness you might mention the McRae 

report.
Mr. Smith : This shows that McRae had been paid $1,500 of that $2,500.

By Mr. Smith:
Q. Do you know of any other sums advanced to anybody—A. I think Mr. 

Henry said he got $3,500. Whether he got it through Mr. Henry or through Mr. 
Haydon’s office I cannot tell you.

Q. Mr. Henry has told us nothing was paid through him, and Mr. Ebbs has 
told us of all the payments he knows anything about. The point is, you are not 
in a position to tell us how much you paid on your undertaking?—A. I could not 
tell you, no.

Q. This Company having been incorporated—You knew it was going to be 
incorporated?-—A. Yes.

Q. And you sent Mr. Henry to Senator Haydon for that purpose. He may 
have been Mr. Haydon at that time?—A. I think he was.

Q. You sent him to Mr. Haydon for that purpose?—A. Yes. I suggested 
Mr. Haydon as a good lawyer that he should go to him.

Q. And the Company was then incorporated, and it later was agreed between 
you that you had an equal interest in that Company?—A. Not until 1929.

Q. We have the letter of 1929?—A. A long time after.
Q. Was this not so—you heard Mr. Henry’s evidence that he had had in 

the back of his mind that he would have a fifty per cent interest, and that finally 
that was consummated?—A. To be frank, at that time I had not much idea 
about it. I didn’t put much faith in it that anything would come out of it. It 
was a gamble. I put money into it just the same as I would put money into an 
oil syndicate out in your part of the country without much certainty as to the 
result.

Q. You should try that in Alberta and you would be certain that you would 
get nothing out of it.

Right Hon. Mr. Graham : You would get a lot of corroborative evidence.
Mr. Smith: All we have is gas.

By Mr. Smith:
Q. But irrespective of how you got it, you realized all through these years 

that you did have a beneficial interest in the Sterling Company?—A. Oh, quite.
Q. No doubt about that?—A. No doubt about that.
Q. Now I come to later days. You did invest in what is known as the 

Beauharnois Syndicate?—A. Yes.
Q. You realized, of course, that the Sterling effort, if I may use that 

expression, was based on the ownership of this power by the Dominion Govern­
ment?—A. Yes.

Q. You realized that the Beauharnois effort was based on the principle that 
the province owned the power?—A. Yes.
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Q. So you were in a position either way in this development^-to realize 
from this development no matter where ownership lay?—A. No, sir. At that 
time I had dismissed the Sterling Industrial Corporation from my mind entirely. 
The National Advisory Board had made their report. The report of the engineers 
of the National Advisory Board had recommended the development on the north 
side of the St- Lawrence River. The Board accepted that, and we so recommended 
to the Government of the day. If the Government had gone on with deepening 
of the St. Lawrence waterway, as every member felt they should and would do, 
there would have been no development on the south side of the river whatever.

Q. The Government, then, must have changed its mind as to the development 
in that section?—A. I don’t think the Government had made up its mind as to 
any development,

Q. The Government provided by Order in Council 422 to consent to this 
development with provision for the protection of navigation works?—A. That 
came after the National Advisory Board, and had nothing to do with the Board 
at all.

Q. This came on the 8th of March, 1929. You know order 422?—A. Very
well.

Q. And that provides for development, and canalization for shipping on the 
south side?—A. But that was—-

Q. That is true, isn’t it—A. But not by the Government at Ottawa; that 
came from Quebec, and the Beauharnois Company were simply asking the 
Government, or offering the Government, if they would pass the Order in 
Council approving their plans, that they would give free and clear to Canada 
the use of that canal.

Q. On the south side?—A. On the south side.
Q. So that as I say, if we change the canalization from the north side to 

the south side the Government of the day must have changed its mind as to 
the proper place to do that work?—A. Not necessarily.

Q. How could they do anything else?—A. Well, that diversion of 40,000 
cubic feet of water on. the south side did not interfere with any development 
that the Government might decide to make on the north side at all, if they 
wanted to go on.

Q. You know, of course, as well as I do that the Beauharnois project is 
admitted by everybody, Mr. Henry and Mr. Sweezev and anybody who had 
anything to do with it, that it contemplated the whole flow of the river?— 
A. I think so.

Q. And their financing to the public was done on that basis?—A. Yes.
Q. And if we take the whole flow of the river on the north side we cannot 

carry boats on the south side?—A. No.
Q. So it is obvious that someone in authority must have had a change of 

mind when the Beauharnois project was under consideration?—A. I do not 
think that the Government, of the day ever made up its mind about anything.

By Mr. Mann:
Q. The Government of that day?—A. Well, they have not made up their 

minds yet, I do not think.

By Mr. Smith:
Q. Coming back to the Sterling again, you say that you forgot about it?— 

A. Up to that time, yes.
Q. You lost interest in it?—A. Yes.
Q. When was that interest revived?—A. Late in the summer of 1928.
Q. Can you place it any more definitely than that?—A. I should say some 

time in September.
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Q. Of 1928?—A. Yes. I could not place it any more definitely than that.
Q. And at that time you were in Beauharnois?—A. I was in Beauharnois.
Q. You had a financial interest in Beauharnois?—A. Yes.
Q. And that interest you obtained from whom?—A. From the late Win­

field Sifton.
Q. And when did you do that?—A. On the 18th of May, 1928.
Q. You had been approached by Mr. Sifton prior to this on more than one 

occasion?—A. Many occasions.
Q. With respect to taking an interest in Beauharnois?—A. Yes.
Q. And as I understand you, in the initial stages you refused to take an 

interest?—A. Yes.
Q. When did you make up your mind to take an interest?—A. Some time 

around May, the 18th of May or thereabouts.
Q. I mean, it was not a conclusion you came to suddenly?—A. No, I had 

been thinking about it and had information about it for some time.
Q. And you had been negotiating with Sifton for it for some time?— 

A. He had been negotiating with me.
Q. It takes two people to make negotiations, surely?—A. Not always.
Q. Well, you had been having conversations?—A. Yes, that is better, con­

versations.
Q. He was taking the lead?—A. Yes.
Q. And you were the person being sought?—A. Yes.
Q. And he finally succeeded in coming to a conclusion with you?—A. Yes.
Q. Well, that matter was concluded on the 18th of May, you say. How 

long had serious negotiations been going on with respect to that purchase?— 
A. I should say perhaps over a period of a week or two.

Q. You would confine it to that, would you?—A. He had spoken to me 
about it long before that. He came to me, about the first time that I can 
remember when he discussed it seriously with me, or when I discussed it 
seriously with him, was in March, 1928. He came to my house in Montreal ; 
I was laid up at my house, and he wanted me to make up my mind then to 
go in. He had spoken to me about it "several times, and he told me that the 
first Syndicate was being closed on the 4th of April and that he had a block 
of shares that must be allocated to somebody before that date and he wanted 
me to come in or they would go to someone else. He wanted me to make up 
my mind to go in, and I told him I was not interested. And I saw him some 
time later on, about the end of the month, and he again pressed me to go in, 
and I still said I was not interested. And he told me at that time that he was 
going to take up the block of shares himself, if he could not get me in, because 
he would like to know what hands they were going into. And I did not see 
him again till about the 18th of April. I can remember that very distinctly 
because I came back to Ottawa—I had been in Bermuda—and he again wanted 
me to go into the Beauharnois; but on that particular occasion it was to show 
me a statement that was in the Toronto Globe and in the Toronto Mail and 
Empire, in which they made reference to the findings of the National Advisory 
Board, of which the late Sir Clifford Sifton was a member and of which I was 
a member.

Q. And that was the occasion when you made a speech?—A. Yes, I made 
a statement in the Senate.

Q. And at that time had you come to a conclusion as to any investment in 
the Beauharnois?—A. No, I had not thought about it, even.

Q. Then your idea is that you began to think about it a week or two 
before the 18th of May?—A. I could not say. He came to me around that date 
and had discussion before that, of course, and stated to me then that he was 
in very bad health, did not know whether he would live a day or a month, and
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would like to get rid of this obligation that he had taken on. He told me that 
he did not know whether he could finance the next payment that was coming 
due and urged me to take up his shares.

Q. And you finally did so?—A. Yes.
Q. What form did your purchase take?—A. Do you mean how was it 

paid for?
Q. Yes.—A. It was paid for in bonds.
Q. Yes?—A. Paid at my office, paid by my solicitor and my financial 

man.
Q. At your office?—A. Yes.
Q. In Montreal?—A. In Montreal.
Q. Were these bonds personnally handed to the late Mr. Sifton?—A. By 

my man, yes.
Q. Whom do you mean by your man?—A. Mr. Barnard, who was my 

solicitor at the time, and Mr. Banks, who was my financial man.
Q. Mr. Charles Barnard, you are speaking of?—A. Yes.
Q. I notice his name appears in the book as Mr. Barnet, but it should be 

Barnard?—A. Yes.
Q. And it was Mr. Barnard who handed those bonds over to Mr. Sifton?— 

A. Yes.
Q. Where did he get them?—A. From my financial man, Mr. Banks.
Q. Were you present?—A. I was not.
Q. Whom had you instructed in connection with the purchase?—A. I had 

instructed Mr. Banks and Mr. Barnard.
Q. And how much did you turn over, I mean face value?—A. $46,000.
Q. Of what kind of bonds?—A. They were Canadian Victory bonds. I 

cannot remember the year.
Q. Do you remember the price?—A. No, I cannot say that off hand.
Q. If I tell you they were at $110 at that time, does thjat refresh your 

memory, if I suggest that to you?—A. No, it would not, because there was a 
series of bonds, ’33s and ’37s.

Q. At any event, they were selling at a premium?—A. Yes.
Q. So that you were paying to Mr. Sifton this1 $46,000 together with the 

premium that was on the bonds at the time?—A. Yes.
Q. And was that the arrangement you made with him?—A. That was the 

arrangement I made with Mr. Sifton.
Q. Not that he should receive $46,000 exactly?—A. He was to receive 

$30,000 for what he had paid for the 800 interests in the first syndicate, which 
afterwards became the second syndicate when I bought them, and there was a 
10 per cent payment on the .second syndicate, amounting to $16,000; and my 
arrangement with him was that he should get $46,000 of bonds, which would 
take care of the $30,000, which he had paid for the first syndicate shares, and 
$16,000, which would be the first payment on the second syndicate, and the 
difference in price would be for his out of pocket expenses, whatever it was.

Q. If I am right about the 10 per cent, that would be $4,600, around that 
sum?—A. Yes, if you are right.

Q. If there was a premium of 10 per cent at that time?—A. Yes.
Q. What documents were exchanged between you and Mr. Sifton?—A. 

None whatever between myself and Mr. Sifton. Mr. Barnard got a letter.
Q. I suggest that Mr. Sifton gave somebody a receipt?—A. He gave Mr. 

Barnard a letter.
Q. A letter in his own handwriting?—A. Yes.
Q. And that letter was the acknowledgment of this $46,000 worth of bonds? 

—A. Yes.
Q. And I suggest to you that Mr. Barnard then saw you with this receipt 

and told you that there was a loophole—I am not trying to quote his exact
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language—because Mr. Moyer was not on the document and he was the ostensi­
ble owner of the part interests?—A. I knew that from Mr. Sifton.

Q. I suggest to you that Mr. Barnard pointed that out to you?—A. He did.
Q. And what did you say to that?—A I said that if he was satisfied with 

the receipt and that I was properly safeguarded, I was satisfied.
Q. Of course, my suggestion to you is that he told you he was very far from 

being satisfied with the receipt?—A. No, he did not put it that way.
Q. You had not the consent of the man who was the actual owner of the 

part interests?—A. Mr. Barnard had the letter which was turned over before the 
bonds were delivered to Mr. Banks, the financial man, and Mr. Barnard called 
me up and read me the letter. I was at the Harbour at the time, I was busy, 
that is why I was not there personally. And he pointed out that there might 
be some difficulty with Moyer, and I said if he was satisfied to take the chance 
that I would take the chance.

Q. Where is that letter?—A. At the time Mr. Barnard told me that his 
arrangement with Mr. Sifton was that after this deal was consummated—this 
is the part that there is the mystery about, that everybody is talking about as a 
mystery—

Q. I have not said it was a mystery.—A. It was stated in the old report. 
Mr. Sifton never wanted his name to appear in the Beauharnois transaction. 
That was one of the conditions that he made with Mr. Barnard and also with 
myself, that it would not be revealed that he was the owner of the shares; that 
is why he put them in the name of Mr. Moyer. He did not give me all the 
reasons for it, and I am not going to suggest what the reason was. Both he 
and his father did not want it revealed, and he had his own personal reasons for 
it and I accepted them. At the same time I did not want to appear at that time 
in the Beauharnois Syndicate, and I was satisfied to allow the shares to remain 
in the name of Moyer until I was ready to make the next move.

Q. But you are a man of business, and here were the shares in the name of 
Moyer, and Mr. Sifton died on the 13th of June?—A. Yes.

Q. And you had not a scratch of a pen from the ostensible owner of those 
shares, Mr. Moyer?—A. Just the letter that my attorney had, and he was 
satisfied with it, and I think you should ask him about it. I was satisfied with 
him.

Q. I am not satisfied yet. You are a man of much business experience?— 
A. I have taken lots of gambles and I was satisfied with that gamble.

Q. You do not gamble when you do not have to—I do not mean for pleasure, 
of course, but I mean you do not take a chance in business, surely, when there 
is no necessity for your doing so?—A. Well, I did not consider I was taking any 
great chance.

Q. Here you were in this position, that you took a receipt from Sifton. Moyer 
was the registered owner of those interests and you did not have a scratch of a 
pen from Moyer?—A. Nothing from Moyer, no.

Q. And I am suggesting to you that what you told Mr. Barnard was to 
forget about Moyer, that you would look after that, or words to that effect?— 
A. I cannot recall that I ever said anything of the kind to Mr. Barnard.

Q. Then your statement is this, that you put it up to Mr. Barnard?—A. I 
did.

Q. And said that if he was satisfied that you were?—A. Yes.
Q. Now, what happened to this receipt or letter in Mr- Sifton’s handwriting? 

—A. Mr. Barnard told me when this last inquiry was on, I asked him about 
it—at the- beginning, in fact, he told me that Mr. Sifton asked him not to reveal 
it to anyone. I saw it myself at the time, and Mr. Banks brought it to me.

Q. I suggest that Mr. Barnard brought it to you?—A. No, Mr. Banks 
brought it to me. Mr. Barnard read the letter to me on the telephone, or gave 
me the substance of what Sifton would put in this receipt.
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Q. What was in it?—A- I cannot tell you now.
Q. You were going to tell me where the letter was?—A. Mr. Barnard told 

me that one of the stipulations was that the letter would not be used unless it 
was necessary to use it, and it never became necessary to use it. And he agreed 
with Mr. Sifton that when the shares were transferred the letter would be 
destroyed.

Q. You say an agreement was made between Barnard and Sifton that when 
those shares were transferred to you the receipt should be destroyed?—A. Yes.

Q. Why was Mr. Barnard taking instructions from Sifton with respect to a 
receipt which was your own property, not Sifton’s?—

Hon. Mr. Cannon: How can the witness answer that question? If my 
learned friend wants to find that out, the man who can tell him is Mr. Barnard-

The Chairman : This witness can look after himself. There is no difficulty 
about this witness.

Hon. Mr. Cannon: My learned friend is asking the witness to give to the 
Committee the reasons why Mr. Barnard did so and so. That is for Mr. 
Barnard to say.

The Chairman : The witness is quite competent to look after himself in 
that respect.

Hon. Mr. Cannon : Well, Mr. Chairman, I am not doubting for a minute 
that the witness is competent, but I am pointing out to the Committee that the 
question which is now being put to the witness is of such a nature that he cannot 
answer it.

The Chairman: You do not need to worry about the Committee; the Com­
mittee understands.

Hon. Mr. Cannon : If I do not worry about the Committee or about my 
client or anything, I do not see why I should be here.

Mr. Smith: Worry about me.

By Mr. Smith:
Q. You no doubt have had some discussions with Mr. Barnard?—A. Yes.
Q. And you have no doubt learned where this receipt is?—A. Yes, he told 

me at the time that he destroyed the receipt, the letter.
Q. That he, Barnard, himself had destroyed that letter?—A. Yes.
Q. And did you ask him why he, as your solicitor, had destroyed your 

property?—A. Yes, because he had agreed to do so with Mr. Sifton. It was a 
gentleman’s agreement, I think that would be the answer I would make to that.

Q. That was after you appeared in public as the owner of these shares?—A. 
That was after the 2nd of October when the shares were transferred to John P. 
Ebbs, who was my nominee.

Q. After they came out of Mr. Moyer’s hands?—A. Yes.
Q. I am suggesting this to you, and I want you to think it over. You at 

that time had put up $46,000?—A. Yes.
Q. Plus the premium, whatever it was?—A. Whatever it was.
Q. And you had taken on an obligation of $144,000, that is the $160,000 

less the $16,000 which was the first payment?—A. Again a gentleman’s under­
taking. I was not in it at that time.

Q. Moyer was the man in the books of the company who was stuck for that 
$144,000—I do not mean that in any offensive way, I mean liable for it?—A. 
Yes, he would have been.

Q. He was the person who would have been liable for the $144,000?—A. 
Yes. •

Q. And you had never seen this man who was liable for the $144,000?—A. 
Oh. yes, I had.
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Q. I mean, you had never discussed this transaction with him?—A. No.
Q. You say Sifton gave your man, Mr. Barnard, this handwritten document. 

Then what about your liability of $144,000? What were you thinking about 
that?—A. Well, there was no call, as far as I knew, excepting the $16,000 which 
had been paid, until October.

Q. Mr. Moyer has told us that he received a number of calls after Mr. 
Sifton’s death.—A. I knew nothing about calls at the time.

Q. Did you not communicate with Mr. Moyer and say, “Here, I am your 
paymaster”?—A. No, I did not communicate with him at all.

Q. Did it occur to you that that young man might be worrying about 
being called for a portion of $144,000 when the shares were not his?—A. No, I 
did not think so.

Q. And his client was dead?—A. No, I did not think so.
Q. It strikes me that you might have taken some interest in it, Senator 

McDougald?—A. Well, at the time he had the word of Winfield Sifton that they 
would be taken care of, and he told me that he had instructed Moyer that he 
would get instructions from me at the time. I did not consider it was the time 
for me to give instructions and I did not get in touch with him until I was ready.

Q. So that you had a moral responsibility for $144,000, although the bonds 
were not registered in your name, a moral responsibility to pay $144,000, and 
there was no communication whatever between yourself and the person who held 
them for you?—A. Not a thing.

Q. And the evidence of payment for that in the hands of your solicitor?— 
A. That is right.

Q. With an outstanding agreement with your vendor that the evidence of 
payment should be destroyed when the shares came into your name?—A. That 
is right.

Q. Rather a peculiar and circuitous way of handling a transaction, was it 
not?—A. No, I think that is a common way.

Q. Again I must plead my lack of experience. But it could have been 
done more simply?—A. Excepting for the reason that neither Sifton nor myself 
at the time cared to have our names appear in the transaction.

Q. Perhaps you can explain why you did not care to have your name 
appear in the transaction. You have said that you did not think that other 
people should be influenced by the fact of your investment, but did you not 
think that that was the time when the public should know that you were 
in it?—A. No, I did not think so. At that time I thought it was a pure and 
simple gamble.

Q. A pure and simple gamble where you had no legal commitment to pay? 
—A. Do you mean I was trying to take advantage of it?

Q. I do not mean that.—A. What do you mean?
Q. You said you felt morally bound?—A. Yes.
Q. But you had no legal commitment to pay?—A. No, I had no legal 

commitment to pay.
Hon. Mr. Cannon : I think it is an unfair thing to state that he was not 

legally obligated. I would be willing to argue the other side, with a good 
chance of success.

Mr. Smith: I know you would have some chance of success, but I was 
trying to get your client’s view of that thing. I have got it, so we will not 
need to argue it now.

By Mr. Smith:
Q. Now, with respect to that letter, I suggest that that letter was returned 

to you by Mr. Barnard, after the shares came into Ebbs’ name on the 2nd of 
October.—A. It was not.
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Q. That is incorrect?—A. That is incorrect.
Q. And you have told me, perhaps, all you can as to your knowledge of 

what happened?—A. That is about all.
Q. Now, you were then in Beauharnois on the 18th of May?—A. Yes.
Q. Mr. Sweezey was the promoter of that concern?—A. Yes.
Q. And you saw him from time to time, no doubt, in and about Montreal?— 

A. I had seen him with Mr. Sifton prior to that time on several occasions. 
He had asked me to join the Syndicate on several occasions.

Q. And you no doubt saw him afterwards in Montreal?—A. Yes.
Q. And in Ottawa?—A. Yes.
Q. When did you first let Mr. Sweezey know that you had an interest in 

Beauharnois?—A. I could not fix a date but I think some time in the late 
summer of 1928, some time after Mr. Sifton’s death.

Q. Would you care to fix the month?—A. I could not fix it.
Q. WThen did you let Mr. Henry know you had an interest in Beauharnois? 

—A. I should say not until about September of that year.
Q. Did Henry know you had an interest in Beauharnois when you were 

negotiating with Sweezey for the sale of Sterling to Beauharnois?—A. Certainly, 
absolutely.

Q. He knew that?—A. Absolutely.
Q. No doubt about that?—A. No doubt about it at all.
Q. When did Sweezey know that you had an interest in the Sterling?— 

A. From myself, do you mean? I can only tell you when he knew it from myself.
Q. Tell me that.—A. Some time in the summer of 1928.
Q. And that was the summer of the year in which your interest in Sterling 

revived?—A. That is right.
Q. Tell me about that revival. How did it come about?—A. Well, after 

the National Advisory Board had finished and their report was in—
Q. You mean the National Advisory Committee?—A. Yes.
Q. The Board was the international one?—A. Yes.
Mr. Mann: The international body was the Joint Advisory Board, and 

the other body was the National Advisory Committee.
The Witness : Yes. Mr. Henry came to me and wanted to know what was 

to be done with Sterling and whether he would continue his activities, and 
told me that he had been for some time in touch with various interests in 
New York and in Boston, and particularly with Dillon-Reid in New York, and 
that they were ready, he thought, to go on and finance any project that he 
might refer to them that had any merit. He wanted to know what I thought 
about it, and I told him that I was in the Beauharnois Company, that I had 
gone into the Beauharnois Syndicate, and that- he should think it over and 
see whether some arrangement could not be made by which the Beauharnois 
Company would take on the Sterling, instead of having that competitor, that 
there might be some basis that they could come together on, and I asked him 
to think it over.

Q. What then?—A. He did not give me any opinion about it at the time 
at all. He thought he had as good a chance to do something with the Sterling 
Company as Sweezey had with the Beauharnois Company. In fact, he thought 
very little about the Beauharnois Syndicate at the time, either from an economic 
point or from the group itself. He did not know whether they could finance it.

Q. Was that after you told him you were in it?—A. Yes, it was.
Q. That was rather disrespectful, was it not?—A. I should not say so. He 

had no obligation to me at all.
Q. Surely he had an obligation to you?—A. Very little.
Q. Well, he had some in connection with Sterling, no doubt about that?—A. 

Yes, if you would call that an obligation.
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Q. You were a part owner of Sterling?—A. Yes.
Q. And he had that obligation to you?—A. Yes.
Q. And the obligation of a gentleman not to desert an associate?—A. That 

is exactly what I was doing with him, I was not going to desert him.
Q. But he was in that position with respect to you?—A. Yes.
Q. Now, go on.—A. The next time 1 saw him he said he had thought 

it over and that he thought we had better get together, and I asked him to 
figure out what he thought the Sterling was worth and what he would be pre­
pared to take for it. And I think 1 told him at the time that if he wanted to get 
another group in it I would be prepared to step out.

Q. If necessary, we can recall him as to that. Did you tell him that you 
were content to step out?—A. Yes, in my own mind I am positive I said that.

Q. Do you recollect it?—A. Yes.
Q. When was it?—A. I could not fix a date.
Q. About what date?—A. A .bout that time in September when I was talk­

ing to him.
Q. Of 1928?—A. It is hard to fix everything in a conversation. I was 

having hundreds of conversations every day with different people. But I am 
positive I would have said that to him.

Q. That you wTould have? Well, go on.—A. Well, he came back and 
told me that he had arrived at what he thought was a fair exchange. The 
idea was not to sell them those shares or to get money, but an exchange of 
shares. He has explained to this Committee how he arrived at that. And I was 
satisfied that that was a proper basis, and I took it up with Mr. Sweezey. I 
am also sure that he and Mr. Sweezey met and had a discussion before that in 
the interval. I do not recall that he said that the other day in his evidence, 
but I think if you followed up Mr. Sweezey’s evidence you will see that he said 
that he and Mr. Henry talked about it.

Q. Mr. Henry said that he learned about the composition and set-up of 
the Beauharnois Syndicate from you?—A. Yes.

Hon. Mr. Cannon : Did he say that this year or last year?
Mr. Smith: I do not think I should have to tell my learned friend just 

when the witness said something.
Hon. Mr. Cannon : I think when my learned friend refers to evidence he 

should tell us where it is. I am not objecting to the question he has just put, 
but in future it would be only right to do that.

Mr. Smith: As long as you are not objecting, I will go on.
Mr. Mann: The pages are 100 and 101, particularly 101.

By Mr. Smith:
Q. You did give to Mr. Henry the financial structure and set-up of this 

Beauharnois Syndicate?—A. In general terms, yes. I think I told him the 
personnel of it and what their intentions were. He knew something about it 
before, no doubt.

Q. He had previously met Mr. Sweezey?—A. Well, at some time.
Q. And then you came down and you finally made a deal with the Beau­

harnois Syndicate?—A. Yes. I did not make the deal; I discussed it with Air. 
Sweezey and he had agreed that 2,000 part interests would be satisfactory, and 
I then instructed Air. Ebbs to negotiate with either Mr. Sweezey or Mr. Griffith, 
whoever was named by the Syndicate manager, to negotiate a document, if that 
would be required.

Q. There is no doubt about this, that irrespective of documents, the pay­
ment of 2,000 part interests for the five shares of Sterling was the result of 
d'scussion between you and Sweezey ?—A. Yes.
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Q. And in as far as Ebbs and Griffith were concerned, they were merely 
putting your arrangement into some proper form?—A. That is correct.

Q. And the form of that was that the payment of these 2,000 part interests 
was subject to the consent of the Dominion Government being obtained in 
terms of the emphyteutic lease that they had with the province of Quebec?

Hon. Mr. Cannon : One moment.
The Chairman: Let the witness answer the question.
Hon. Mr. Cannon : But I am here to represent his interests, Mr. Chair­

man, and the objection that I am going to make now is that the question as 
put by my learned friend does not describe the situation as it was. The Govern­
ment of Canada was never asked to consent to an emphyteutic lease or to 
anything of that.kind.

The Chairman : Cannot the witness say “No”?
Hon. Mr. Cannon : No. That is a point of law, that the witness does 

not know anything about, and I happen to know about it.
The Chairman: Well, the witness can say he does not know anything 

about it.
Hon. Mr. Cannon : I do not think the Committee would be satisfied with 

an answer of that kind.
The Chairman : I do not see any reason for interrupting. I never saw a 

witness more gently handled.
Hon. Mr. Cannon : I am not criticizing the way my learned friend is 

examining this witness, nor the way he has examined any other witness. I 
am stating that the question as put to the witness describes the legal situation 
as regards the Dominion Government in a way which is not really according 
to the law and according to the facts.

The Chairman : Well, that may be your opinion.
Mr. Smith: I will try to re-state myself, so that there will not be any 

objection to it.

By Mr. Smith:
Q. The Beauharnois had an emphyteutic lease from the province of Quebec? 

—A. Well, I cannot tell you that.
Q. Did you ever hear that?—A. I don't think I ever heard that term until 

I heard it before this Committee.
Q. I am going to leave out that word—that they had that right from the 

province of Quebec to do certain things in that Soulanges section leading to 
the development of power?—A. Yes, I knew that.

Q. And you knew that it was a term of that arrangement that an agree­
ment must be entered into with the Dominion of Canada within one year under 
the Navigable AVaters Protection Act; you knew that?—A. I knew that, yes.

Mr. Smith: Is that satisfactory?
Hon. Mr. Cannon : A^ery satisfactory.

By Mr. Smith:
Q. And that being so, what do you say about the position of Sterling?—A. 

AVell, I thought—now I am talking as one interested in the Beauharnois 
Syndicate; I was a big shareholder in the Beauharnois Syndicate at the time— 
I thought that they were coming to Ottawa, and that they had a year in which 
to have their plans approved there, by what you have just stated. I thought 
it would be better for Mr. Sweezey and his partners, of whom I was one, to 
remove any opposition that there might be at Ottawa here, and I have 
particularly in mind that Mr. Henry—I knew him as being a very competent
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man, I considered him one of the best engineers in the country, and I knew 
that he could be associated or associate himself with anyone of two or three 
groups here opposing this scheme at Ottawa very strenuously ; and my advice 
to Mr. Sweezey was that idea of compromise, and if possible something should 
be done by way of getting the Beauharnois Syndicate and the Sterling interests 
together ; and he agreed with my suggestion. Now, as to the terms of the 
agreement, and that clause that you are mentioning there, I knew nothing 
about that. As a matter of fact, what I had in my own mind was that that 
would not—thinking again of the Beauharnois—I never thought about any 
such clause, but I did think that if the application to Ottawa by the Beau­
harnois Syndicate failed with their Quebec charter, that then they might fall 
back on the Sterling.

Q. The application to Quebec had been granted, Senator McDougald?— 
A. Not at Ottawa. I am talking about Ottawa now.

Q. You mean that if the application for the agreement with the Dominion 
Government failed?—A. Yes.

Q. Then you thought they might rely on Sterling ; they might have a chance 
with Sterling for what?—A. The development from Ottawa if Ottawa had the 
federal rights.

Q. Then you regarded your inteersts in the Sterling as being of value to 
get diversion rights of water from the Dominion Government—A. No. I did 
not think at that time at all—I was not thinking about the federal rights.

Q. You just told me now that you felt—A. There had been no decision at 
all made about federal or provincial rights.

Q. Follow me for a moment; you said just now, within the last minute, that 
you felt that if Beauharnois failed to get the necessary consent in Ottawa, then, 
being the owners of Sterling, they could use that vehicle—you did not use that 
word ; I am summarizing what you said—to get from the Dominion Government 
diversion rights?—A. I had that in mind, yes.

Q. Then you did think, as an owner of Sterling, that it was of some value for 
procuring diversion rights for hydraulic purposes from the Dominion Govern­
ment?—A. Mr. Henry always took that position with me, that he had an equal 
chance.

Q. What did you think?—A. I had no opinion at all.
Q. I want to know what you think the value of Sterling was; and was 

that it?—A. No, I didn’t think that was the value of it.
Q. What did you think the value of it was?—A. That it was a prior applica­

tion in the department here, and I had in mind that Mr. Jones had gone to Quebec 
with the application there, and Mr. Taschereau told him he was just too late, that 
Mr. Sweezey was there ahead of him with the Beauharnois application, and then 
I had in mind that they joined their forces, and Jones went into the Syndicate 
with Sweezey.

Q. That may be all right, but what did you think was the value of Sterling? 
—A. Being a prior application in that department at Ottawa, and that it would be 
a benefit to Beauharnois to have that.

Q. The value of what?—A. The diversion of water of that amount.
Q. Then if it was to be a benefit to Beauharnois to have it remain, why have 

it removed?—A. Well, I thought it was a benefit to have the opposition removed.
Q. This business was owned by you and Henry?—A. Yes.
Q. So when you said it would be a good thing to have the opposition removed 

it would be removing what was owned by you and Henry?—A. No; why would 
I oppose something that I had $144,000 or $160,000 in? I was a very big holder in 
the Beauharnois Syndicate at the time.

Q. No doubt whatever, and that is the reason I cannot understand you 
receiving some interest from Sterling?—A. That was done with the knowledge of
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everybody in that Syndicate—Mr. Jones, Mr. Sweezey—they all had knowledge 
of it; they knew, here in the Syndicate, they knew I had interest in that Sterling, 
and it was simply a compromise of the whole, the removing of that opposition that 
would be the particular opposition of Mr. Henry if he associated himself with 
another outside corporation.

Q. You are going to say that at the time you dealt with Sweezey for Sterling 
he knew you were in Beauharnois?—A. Yes.

Q. Did he know you were in Sterling the first time you negotiated for 
Beauharnois?—A. Yes.

Q. When was that?—A. I couldn’t tell you that.
Q. In what month?—A. I couldn’t tell you that.
Q. In what year?—A. 1928.
Q. Then your position with respect to that is that wrhen you let Sweezey 

know that you were in Beauharnois your shares were standing in the name of 
either Moyer or Ebbs?-—A. It was Moyer.

Q. That you then told him you were in Sterling?—A. Yes.
Q. So that at that time your interest in Sterling may have revived?—A. It 

was after Henry had come to me, and what he said about reviving Sterling.
Q. When was that?—A. It would be in August or September, I cannot fix 

the date.
Q. Did you tell Sweezey at that time that you thought Sterling was an 

obstacle to his success here in Ottawa?—A. I don’t know whether I used Sterling. 
I said I thought Henry was an obstacle.

Q. Did you mention Sterling?—A. I might have.
Q. What did you tell Sweezey in respect to Sterling ; that is what I want to 

know?—A. I told him I thought it would be an advantage to the Beauharnois 
group, or to Sweezey himself, if he could get Henry satisfied in some way so that 
he would come along and join forces with Beauharnois.

Q. Did you ever hear any member of His Majesty’s Council—a member of 
the Governor General in Council—ever suggest at any time, in connection with the 
granting of P.C. 422 that Sterling was an obstacle in its way?—A. Never.

Q. As a matter of fact, it has not been withdrawn yet?—A. I can’t tell you
that.

Q. You have heard other people speak of it?—A. I don’t know whether 
that is right or not.

Q. The shares in the Sterling Company up to some time ago had not even 
been turned over to the Beauharnois Power?—A. I don’t know that.

Q. Then I ask you if it is true that it never turned out to be an obstacle 
to Beauharnois at all; did it?—A. Not after it was removed.

Q. The application was never withdrawn?—A. That did not matter ; they 
owned the shares; they could withdraw whenever they felt like it.

Q. But in so far as the Governor in Council was concerned, that application 
was never withdrawn prior to the granting of P.C. 422 to the Beauharnois?— 
A. Neither Henry nor myself ever pressed it afterwards.

Q. It never was withdrawn?—A. I don’t knowr, but I don’t think it is in 
Beauharnois.

Q. Many people have sworn to it; I want you to accept my word for it.
Hon. Mr. Cannon: I don’t think anybody has sworn to it; there was never 

an application to the Governor in Council.

By Mr. Smith:
Q. There were two applications made, to the Public Works and to Railways 

and Canals?—A. I cannot tell you anything about that, because I did not do it.
The Chairman: But you are not divulging any Cabinet secrets.
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By Mr. Smith:
Q. You knew there was an application to the Government in some capacity 

for the diversion of water?—A. I knew it because I saw the letters that he 
received—Mr. Henry—that is the way I knew it.

Q. You saw a letter from the Government?—A. No, a letter from the 
Department of Public Works.

Mr. Smith: I cannot find that for the moment; I will see if I can find it 
later.

By Mr. Smith:
Q. There is one thing just in this connection I want to ask you; you told 

me a moment ago that at the time you were negotiating with them to take 
over Sterling, Sweezey knew you were then in Beauharnois?—A. Yes.

Q. The answers I wanted to direct your attention to are on page 941 ; Mr. 
White was speaking to you, and he said, ‘‘And at the very time the company 
took over the Sterling Industrial Corporation you were interested in the Beau­
harnois Syndicate,” and your answer was, “Yes. That was why—” You were 
apparently interrupted ; the next question was, “So they had you, anyway”? 
And your answer was, “Mr. Sweezey did not know that. That was why I was—” 
And you were interrupted again, and the question was asked, “And I suppose 
you did not tell them”? And you answered, “No. That was why I was par­
ticularly anxious to get Mr. Henry in there.”

Mr. Smith: I think I should give the witness a copy of what I am reading, 
so that he will see it for himself. (Handing witness copy of House of Commons 
report at page 941, top of page.)

Mr. Smith: Then Hon. Mr. Mackenzie added, “A pretty good poker game, 
I think,” and Mr. White remarked, “That is a game of which I am not able 
to say anything, of course.”

Right Hon. Mr. Graham : Peter was not under oath.

By Mr. Smith:
Q. Now, my submission to you is that the meaning can be taken there 

that at the time you were negotiating with Sweezey for Sterling he did not know 
you were in Beauharnois and that you did not tell him?—A. All I can say to 
that is that I think you are handling me much more gently than I was handled 
at that Committee.

Q. I do not know whether that is a compliment or not?—A. And as you 
will have noticed in the questions there and the answers, I was interrupted 
whenever I would start an answer, I would be interrupted, and I must confess 
I was a bit confused as to many things that were asked me at the time, and 
perhaps I would give an answer that was not exactly correct from lack of 
knowledge of exactly what they were wanting. Now, it has been stated by Mr. 
Griffith in evidence that he knew I was in Beauharnois, and there was no 
secret at all about Mr. Sweezey knowing it.

Q. Of course I know that, at some time, but I am speaking of the time 
of the negotiations for the purchase of Sterling?—A. When I was negotiating 
with Mr. Sweezey he knew I was in Beauharnois, of course.

Q. This fact is correct, that you felt that Sterling was an obstacle to 
Beauharnois?—A. Yes, on account of the prior application.

Q. We will leave the particular application just there, you mean in some 
department in Ottawa?—A. I mean on account of the application that was in 
the department—the prior application. There was a prior application in the 
department.
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Q. And you have previously described that value as nuisance value, not 
once but many times?—A. Well, I used the word once, and then the chairman 
of the House of Commons Committee, and Mr. White followed it up.

Q. You stayed with them; you came in every time they came?—A. Well, it 
is a common expression, a very common expression.

Q. Do you want to change that now?—A. No, I think that it had a nuisance 
value, I think that would be—in addition to other values.

Q. What were the others?—A. Prior application.
Q. That is the only reason it had a nuisance value?—A. And Mr. Henry.
Q. What do you mean—Mr. Henry?—A. Because I think, and thought at 

the time, that Mr. Henry, if he had associated with other interests, that the 
Beauharnois Syndicate would have had greater opposition than they had. They 
were having opposition there from every quarter at the time.

Q. You knew that?—A. Yes.
Q. That was apparent to you here in Ottawa?—A. Absolutely; everybody 

knew it.
Q. And were you doing everything you could to fight back that opposition? 

—A. Not at that time ; I just came into it at that time.
Q. You came into it in May, and you did not get Henry until October, at 

least; no doubt about that?—A. No doubt about that, and he was not in them, 
either.

Q. Except through his Sterling units, and they were turned over, I think, 
in July, 1929.

Q. But you made the agreement long before that?—A. There was an agree­
ment made in October—or December 18th.

Q. December 18, 1928, so Henry did not come in until that time?—A. No.
Q. Then we have all the time between May 18 and December 18, 1928?— 

A. Yes.
Q. That this opposition was going on to this project?—A. Well, I don’t 

know much about the project at that time, I knew about it afterwards.
Q. But you do know that the application was pressed from January, 1928? 

—A. I don’t remember the date, no.
Q. There was a prior application in March, 1927?—A. I did not know that.
Q. But I want to know what you had done with respect to Henry, will we 

say, between May 18th and December?—A. What had I done with Mr. Henry?
Q. Yes?—A. I had done nothing with Mr. Henry.
Q. What discussions did you have? What lines did that follow?—A. What 

I told you, that I thought it would be in the best interests of very one if some 
arrangements could be made with the Beauharnois by which the Sterling and 
Beauharnois would get together.

Q. When did you discuss with Henry?—-A. Some time in August or 
September.

Q. It was after disclosing that to Mr. Henry that you had this negotiation 
with him with respect to Sterling?—A. Yes.

Q. You have told me it had an obstructionist effect?—A. I did not use the 
word obstructionist.

Q. Do you prefer that to nuisance?—A. No.
Q. You said it had a" nuisance value because of the prior application?—A.

Yes.
Q. That would be an obstruction?—A. No, I would not use that word. I 

never intended to obstruct.
Q. I did not say you intended to do anything, but if I understand you 

correctly, the fact that Sterling had a prior obligation to the department at 
Ottawa would obstruct the granting of the order to Beauharnois?—A. Well, Mr. 
Henry always took the position that he had just as good a chance of having 
it—
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Q. Will you answer my question?—A. I am answering your question.
The Chairman : The witness can answer the question, and then give any 

explanation he wrants to. That is the regular course.
Hon. Mr. Cannon: Mr. Chairman, with all deference and every respect to 

you and the Committee I think the witness ought to be allowed to answer.
The Chairman : Well, why not let him answer?
Hon. Mr. Cannon : I am letting him answer, but it is my learned friend 

who is interrupting.
The Chairman: He was not answering the question; he was giving a 

different statement.
Hon. Mr. Cannon: I beg your pardon.
The Chairman: Well, I beg yours.
Hon. Mr. Cannon: This witness is right before the Committee.
The Chairman: Put your question, Mr. Smith.

By Mr. Smith:
Q. By what I understood your evidence to-day to be, it is that one of the 

values of the Sterling Corporation was because it had a prior application to the 
Government departments here for the diversion of water, and because it was a 
prior application it stood in the way of the Beauharnois application being 
granted?—A. Right.

Q. Do I correctly interpret what you said?—A. That is correct.
Q. Then I think you will not mind the use of the word, that it was an 

obstruction to the granting of the Beauharnois order?—A. Yes, it would be, 
naturally.

Q. And the owners of that property were the only persons who could deal 
with that obstruction?—A. Yes.

Q. And you and Henry were those owners?—A. Yes.
Q. And you did deal writh that obstruction by selling it to the Beauharnois 

Power for 2,000 part interests?—A. That is right.
Q. Now, about value, you have told me about Mr. Henry; what other 

value did it have?—A. Well, it had no physical assets. The two values it had 
w'ere prior application, and in my opinion the value of Mr. Henry to the 
Beauharnois group. What I had in mind was that Mr. Henry would be asso­
ciated with the Beauharnois enterprise if it got under way properly, and he 
would come into it—as he has done.

Q. Mr. Henry came in with the Beauharnois group, that is true, and he 
became general manager?—A. Yes.

Q. And he received a salary of $40,000 a year?—A. I think so.
Q. And he was getting a number of shares in the Company aside from the 

salary?—A. A number of shares, yes.
Q. And according to the evidence, as I read it, the salary he had drawn for 

a great many years, his maximum was $10,000?—A. I don’t think so. I would 
not discuss Mr. Henry’s personal affairs.

Q. I am not discussing his personal affairs; I am discussing evidence ; it 
was $10,000 in two places, but he said one could not take both under the 
regulations of the Government.

Hon. Mr. Cannon: He said he was with the Canadian National Railways. 
I don’t know what his salary was, but I think surely it was more than $10,000.

Mr. Smith: You seem to think that is small change.
Hon. Mr. Cannon: If my learned friend had been here he would have 

found out.
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By Mr. Smith:
Q. But that was the position that Mr. Henry took with this Company?— 

A. I just don’t understand what you are getting at, Mr. Smith. If you could 
make it a little clearer perhaps I could answer.

Q. Mr. Henry did join the Beauharnois?—A. At what time do you mean 
he joined the Beauharnois?

Q. When he became Chief Engineer and General Manager, and they began 
to pay him?—A. Yes, but this was a long time after this Sterling. Now, are 
you divorcing Sterling?

Q. I am divorcing Sterling, and aside from what he got from Sterling, he 
received generous treatment from the Company; that was more for his engineer­
ing ability?—A. I think he was worth it; personally I do not think that salary 
amounts to very much if a man is the right man.

Q. Now, on various occasions you have in public places discussed this 
whole Beauharnois project?—A. I have discussed the St. Lawrence waterways. 
For years, if I may say so, I think I was one of the first public men in Canada 
to point out and publicly advocate the deepening of the St. Lawrence waterways, 
and for that, by the Montreal press I was called a traitor. I have been the 
man who started and backed the St. Lawrence waterways from the very be­
ginning, and still believe in it.

Q. Now that you have said that, do you want to say any more about that? 
If not, we will talk about something else?—A. All right; I am ready.

Q. Now, you made a speech in the Senate in response to an attack upon 
you, or what you thought was an attack upon you by the Toronto Globe and 
the Mail and Empire ?—A. Yes.

Q. And of course you remember the date of that, I think; when was it?— 
A. I think it was the Ï8th of April, 1928.

Q. The 19th, I think, as a matter of fact?-—-A. Well—
Q. And you, of course, know why I mention this, because there has been 

a lot of controversy over what you said at that time. I will summarize it if I 
may, or I will read it if you want me to.

Hon. Mr. Cannon: I would rather my learned friend would read it. He 
summarizes very well, but it is not always satisfactory.

Mr. Smith : I will read it.
Hon. Mr. Casgrain : Read all the speech.
Mr. Smith : I will do my best to please you too.

You said this :
Honourable gentlemen, I desire to make a statement on a question 

of privilege, and to give an absolute denial to certain newspaper implica­
tions reflecting on my honour and integrity, both as a member of this 
honourable body and as a private citizen.

The Toronto Globe of April 18 prints a despatch from its Ottawa 
correspondent, dealing with the bringing down of correspondence between 
the Canadian and United States Governments on the subject of the St. 
Lawrence waterways, in which it says, amongst other things:

Hon. Senator McDougald is reputed to be connected with the 
Beauharnois Power Company, which recently obtained a charter 
from the Quebec Legislature for a gigantic development in the Quebec 
section of the St. Lawrence.
The report also contains a number of statements relative to the 

merits of private and public construction. I am concerned, however, 
only in giving an immediate, unequivocal and absolute denial to the 
implication of the Globe despatch that I am connected with the Beau­
harnois Power Company. I want to say here, and to say it with emphasis,

48236—13J



166 SPECIAL COMMITTEE

that I do not own a dollar’s worth of stock in this enterprise, and have no 
interest in or association with that company in any way, shape or form.

Now let me deal with a despatch which appeared in the Toronto 
Mail and Empire, also an April 18, and similar to that of the Globe, 
with the exception, perhaps, that where the Globe “reputes” the Mail and 
Empire “suspects.”

That the report was written by Senator McDougald, Sir Clifford 
Sifton and Thomas Ahearn is believed, and the other members of 
the committee played unimportant parts and did not influence the 
decision. These three capitalists are either known or suspected of 
being interested in power schemes, and the proposal to develop the 
national section first at the expense of private interests who would 
have the power, is credited to them. . . . The criticisms so far advanced 
are many and pertinent. . . . that the proposal endorsed by the Gov­
ernment was prepared by power interests represented by Sir Clifford 
Sifton, Thomas Ahearn and Senator McDougald.
Speaking for myself, I want to make a further positive and absolute 

denial of the implications and suspicions of the Mail and Empire. The 
report was prepared by the Advisory Committee, and by the Advisory 
Committee alone. That the Government put upon that committee men 
who presumably knew something about power and power schemes was 
probably for the same reason that it puts upon the Railway Commission 
men who presumably know something about railways ;—

You perhaps have not appeared before many of those boards. They vary.
—but for two of the prominent newspapers of this country to put out an 
impression to the public of this and other countries that the members of 
the committee were actuated by motives of private gain, or collusion with 
power interests, is, I think, an action which is undue, unfair and unwar­
ranted. So far as I myself am concerned, I cannot add too much emphasis 
to my denial of the suspicions and aspersions which these despatches have 
cast upon me as a member of the Advisory Committee, as a member of 
this honourable body, and as a private citizen. Perhaps I may take some 
slight comfort from the fact that this sort of thing seems to be one of the 
ordinary penalties of public life.

Hon. Mr. Cannon: Hear, hear.
Mr. Smith: I beg your pardon.
Hon. Mr. Cannon : Hear, hear.
Mr. Smith: I don’t know whether you are applauding the sentiment or the 

way in which I read it.
Then you made a further speech some time later, on the 20th of May, 1931, 

in which you referred back to the speech made at this time. I am going to read 
only a portion of it. If my learned friend wants the whole text he will have to 
read it himself. What you said was this :—

Honourable members of the Senate, before the Orders of the Day, I 
rise on a question of privilege. According to the newspapers of this morn­
ing the honour and integrity of myself as a member of this House have 
been attacked in another place, and I desire to draw attention at once to 
a statement which I made in the Senate in April, 1928, regarding my 
position in the much-discussed Beauharnois Power Company. Newspaper 
articles had reflected on myself and other members of the National 
Advisory Committee reporting on the St. Lawrence waterways. It was 
insinuated that our decisions and recommendations were influenced by 
personal interest in power developments on the St. Lawrence. In this
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House I stated at the time that. I had no interest in the Beauharnois 
Power Company nor in the syndicate. That was absolutely true and 
correct. I may say at once that up to that time I had been invited on 
many occasions to became a member of thfat syndicate, but had always 
declined. After that date I was asked again, and had the whole project 
investigated from every angle. When I was satisfied that it was a proper 
project for me as a member of this Senate, as a business man, and as a 
citizen of Canada, to take a financial interest in, I agreed to do so. Some 
six months later, in October, 1928, I took an interest in the Beauharnois 
syndicate. I want to assure this House and the country that I was not 
considering politics or party in any way in becoming a member of that 
syndicate, and was influenced solely by my business judgment.

I may add that I put into the syndicate dollar for dollar with every 
other member of it, and when it was dissolved I received my portion of 
the common stock in the new company, and my portion of the money 
distributed, as did every other member of that syndicate.

Now I have no apology to make for accepting the chairmanship of 
that company, nor have I any apology to offer on behalf of the company. 
I state at once that the men who had the vision and the courage to under­
take the building of that great power canal, with all its potential advan­
tages, should be commended instead of being condemned.

Then you went on:—
At the present moment the Beauharnois Power Company are employ­

ing 3,000 men on the site of the work— 
and you recited the work they had been doing, and the sale of debentures, say­
ing that part had been taken care of by the best legal brains in Canada. Then 
you concluded in this way—

I ask honourable gentlemen again to take my word and my assur­
ance that when I made the statement in this House it was the truth, and 
nothing but the truth. In another place a committee is to be appointed 
to investigate this whole Beauharnois project, and I am confident that the 
whole thing will be cleared up there to the entire satisfaction of both 
Houses of Parliament and the country at large.

The only thing I wish to pause and ask you about is your statement that you 
put into this syndicate dollar for dollar with every other member of it. Is that 
true?—A. Yes, sir.

Q. How can it be true? Perhaps I should go further and say that you got 
in on the basis of $37.50 per unit of the first syndicate?—A. I wasn’t in the first 
syndicate at all.

Q. You took over Mr. Sifton’s interest?—A. I wasn’t in it. I took it over 
at what he sold it for.

Q. You took over his interest in the first syndicate on the basis of $37.50?— 
A. No, sir, I took it over at $30,000.

Q. That is $37.50?—A. I don’t know anything about that.
Q. You can work it out?—A. I wasn’t in the first syndicate.
Q. You perhaps will agree that the 800 part interests you got—the 1,600 

part interests you got, representing the first 800 Mr. Sifton had in the first 
syndicate, you got for $30,000?—A. That is correct.

Q. And working it out, that is $37.50 per share?—A. I take your word for
that.

Q. Thank you very much. And you have no doubt learned that there were 
only three persons who got that interest at that price?—A. I was told afterwards 
by Mr. Griffith that I had paid the same price as everybody else in the syndicate, 
and I took his word.
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Q. You are not going to dispute the findings of the House of Commons 
Commitee in that, are you?—A. I don’t agree with a lot of the things in the 
Commons Commitee.

Hon. Mr. Cannon: We 'do not agree with that.
Mr. Smith : I do say this to you: That the Commons Committee made a 

finding that three gentlemen, and three only, got their part interests on the basis 
of $37.50 in the first syndicate?—A. I was not one of those three.

Q. You were not one of those three?—A. No.
Q. One was Mr. Moyer?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon : Where is it in the report?
Mr. Smith: You have got to do some of your own work soon.
Hon. Mr. Copp: I should be glad to know the page.
Mr. Mann: Page 12.
Mr. Smith : Look at pages XII and XIII.

By Mr. Smith:
Q. Now, on that basis do you suggest that your statement there is accurate, 

that you paid the dollar for dollar with everyone in it?—A. I do.
Q. When you made that speech you had acquired, between you and Mr. 

Henry, 2,000 part interests in the second syndicate?—A. We will just divorce 
Sterling from that. I wasn’t thinking about Sterling when I made that speech ; 
neither was the public.

Q. Give me a chance to make it perhaps even better for you. You said you 
had invested dollar for dollar with all other persons, and you were referring to 
the second syndicate?—A. Yes.

Q. You had received for Sterling 2,000 part interests in the second syn­
dicate?—A. Yes.

Q. At the time you made this speech you, on behalf of yourself and Mr. 
Henry, had received those 2,000 part interests?—A. Yes.

Q. Then, referring to your statement:
I may add that I put into the syndicate dollar for dollar with every 

other member of it, and when it was dissolved I received my portion of 
the common stock in the new company, and my portion of the money 
distributed, as did every other member of that syndicate.

Do you regard that as an accurate statement, having regard to the fact that you 
got Sterling for nothing?—A. I didn’t get it for nothing. It was an exchange of 
shares between the Beauharnois Syndicate and the Sterling, and had no value at 
that time at all except the value Mr. Sweezey put on those shares.

Q. It was an exchange of five incorporators’ shares?—A. It doesn’t matter 
what it was.

Q. It was an exchange of five incorporators’ shares, those incorporators 
being largely stenographers in Mr. Ebbs, office?—A. As happens in every under­
taking.

Q. I haven’t got enough stenographers in my office to make a Dominion 
incorporation?—A. That has no significance.

Q. This Company had no significance, except that it was a nuisance to 
Beauharnois?—A. Yes. It had a prior application.

Q. And therefore it was a nuisance?—A. That is for Mr. Sweezey to say.
Q. Don’t leave it to Mr. Sweezey?—A. That is all right.
Q. So this exchange of shares, these five incorporators’ shares for 2,000 part 

interests, was about eight per cent of the total Beauharnois undertaking at that 
time?—A. Well, I don’t know—



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 169

Q. I understand your application—2,000 against $25,000. So I again say 
now, having reflected on this matter, I wonder if you regard the statement at 
page 127, on the 20th of May, 1931, as an accurate statement of affairs?—A. I 
do.

Q. You do?—A. Yes.
Q. Then, how do you explain the question of the Sterling securities? Where 

does that come in on a dollar for dollar basis?—A. In my own mind I treated 
the exchange of shares on the same basis as the Committee treated Mr. Sweezey’s 
600 shares that he got for nothing.

Q. He, originated this scheme and did a lot of work?—A. Yes. So did Mr. 
Henry do a lot of work in the Sterling.

Q. What did he do? Show me one piece of paper that you have got with 
respect to Mr. Henry and what he did?—A. He made a lot of reports and 
investigations, and spent a lot of time over a period of five years, and, as he 
told you, he considered his work, if paid for, to be worth $50,000.

Q. And that was done in the employ of the Government or the Canadian 
National Railways?—A. Not in the Government.

Q. That was done in the employ of the Government or the Canadian Na­
tional Railways, one or the other?—A. I would confine it to the Canadian Na­
tional Railways.

Q. That was done during the time of his emplovment by the railway?—A.
Yes.

Q. And do you agree with this $50,000?—A. I do.
Q. What have you to show for it?—A. I haven’t anything to show for it now.
Q. It is just your view?—A. It is my view, yes.
Q. Now, you made another speech. I am trying to cover as best I can all 

your public pronouncements in connection with this matter. On the 16th of 
July, 1931, you addressed the Senate again on a question of privilege, and you 
referred to what had gone on last year and you read the statement which had 
been read to the Commons Committee by your counsel, Mr. Starr, and then you 
proceeded:

Now, honourable members of the Senate, in concluding that state­
ment my attorney said there was another place where I could be examined 
if my colleagues saw fit. I earnestly ask that a special committee of the 
Senate be appointed at once to investigate my interest in, and my con­
nection with, the Beauharnois Power Company, and I assure the Senate 
that I will facilitate in every way the bringing before the committee of 
any material it may require, to substantiate anything I have said; also 
that I will put before it the facts concerning my interest, as to how and 
when it was acquired, and as to my connection with that company from 
its inception to the present time. I may say that I am, I think one of 
the few who still have all their original shares in the venture. I have 
never sold a share; on the contrary, I purchased more shares after the 
venture got under way, and still have them.

Now, as to what your interest in this Company is, it is represented, I think, 
by about 502,000 shares?—A. I don’t think so.

Q. No, I am wrong—200,000 odd. I got the five in the two spot—two 
hundred odd thousand shares?—A. That included the 40,000 shares of Mr. 
Henry’s.

Q. Being half of the 80,000 which went for Sterling?—A. Yes.
Q. And you, as a matter of fact, at the time the Beauharnois Power 

Corporation took over the assets of the syndicate, received shares and cash? 
—A. Yes.

Q. So you stand to-day in this position, that you are, I think, the largest 
shareholder in Beauharnois?—A. I couldn’t say.
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Q. You own over twenty per cent of the share interest in the total enter­
prise?—A. I am not sure of that.

Q. You wouldn’t doubt it, would you?—A. Yes, I would doubt very much 
that I was the largest shareholder.

Q. Would you doubt that you hold twenty per cent?—A. I will take your 
word for that.

Hon. Mr. Cannon: We would like to have your source of information.
Mr. Smith: He has taken my word for it.

By Mr. Smith:
Q. And of that interest, roughly one-fifth of this total has not cost you 

one single net dollar?—A. I put $110,000 into the Beauharnois syndicate in 
cash, and was obligated for another $80,000 that I would have had to pay if 
they had not been able to finance. Like everybody else in it—

Q. I say you are the owner of that interest, and you have not one single 
net dollar invested in that corporation to-day?—A. I put $160,000 or $200,000 
into the syndicate, the same as any other member of the syndicate. I got 
cash and shares when the syndicate was dissolved, on the same basis as every 
other member in it.

Q. You put $200,000 in it?—A. Yes.
Q. That is $190,000 allowing $10,000 for your investment in Sterling?— 

A. Mr. White allowed that. I didn’t.
Q. Then you put in $190,000, and on the 17th of November, 1927, you 

took out $780,000?—A. Yes.
Q. And 208,000 shares?-—A. Yes.
Q. So that is your position in this company at the present moment.
Mr. Smith: I think this would be a very good point to adjourn, Mr. 

Chairman.
Mr. Cook: Before we adjourn, while we are on this, I should like to point 

out that of the figures you mention a certain amount of the money and the 
shares belong to Mr. Henry.

Mr. Smith: Clearly.
The Committee rose until 3.30 p.m.

The Committee resumed at 3.30 o'clock p.m.
Hon. Senator Wilfrid Laurier McDougald was recalled as a witness, and 

testified as follows:
The Clerk of the Committee: You are still under oath, Senator.

By Mr. Smith:
Q. When the Committee rose before lunch I was discussing with you the 

speech which you made on the 20th May, 1931, in the Senate, and I direct your 
attention to this portion of it; you said:

Honourable members of the Senate, before the Orders of the Day, I 
rise on a question of privilege. According to the newspapers of this 
morning my honour and integrity as a member of this House have been 
attacked in another place, and I desire to draw attention at once to a 
statement which I made in the Senate in April, 1928, regarding my 
position in the much-discussed Beauharnois Power Company. Newspaper 
articles had reflected on myself and other members of the National 
Advisory Committee reporting on the St. Lawrence Waterways. It was
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insinuated that our decisions and recommendations were influenced by 
personal interest in power developments on the St. Lawrence. In this 
House I stated at the time that I had no interest in the Beauharnois 
Power Company or in the syndicate. That was absolutely true and 
correct.

You did not actually acquire your interest until the 18th day of May?—A. 
That is right.

Q. The speech there was made on the 19th day of April, 1928?—A. Yes.
Q. And your first acquisition was the late Mr. Sifton’s interest?—A. Yes.
Q. Which you were previously negotiating for, and acquired on the 18th 

day of May?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon: The 18th day was the negotiation.
Mr. Smith: Yes, he said he had been negotiating for a week before, and 

I said, on the 18th of May you had acquired this interest you had been 
previously negotiating for.

Q. Then to continue:
I may say at once that up to that time I had been invited on many 

occasions to become a member of that syndicate, but had always declined. 
After that date I was asked again, and had the whole project investigated 
from every angle.

Now I want to know what investigation you made of this project between the 
19th of April, 1928 and the 18th of May, 1928?—A. Well, first of all I wanted 
to find out whether or not, as a senator, I could take any interest whatever in the 
project. I had information from the Beauharnois Company that they came to 
Ottawa here with their plans, and were simply coming here to ask the Govern­
ment at Ottawa to approve of their plans so far as they affected navigation; 
that they were asking no bonus whatever; that there would be no legislation 
asked of the Government ; and that therefore there was no reason at all why I, 
as a senator, could not ally myself with the undertaking.

Q. That confirmation you received from Mr. Hay don?—A. I received it 
from Mr. Haydon. I did not have a written opinion from Mr. Geoffrion, but 
I know he had given a similar opinion to Mr. Raymond and others.

Q. That was the only investigation you made?—A. No, I also found out 
more definitely who were in it, what their plans were, what their plans for 
advancing it were.

Q. Are you suggesting that Mr. Sifton had not told you about this?—A. Yes, 
he had told me on many occasions about that.

Q. Then you said :
When I was satisfied that it was a proper project for me as a member 

of this 'Senate, as a business man, and as a citizen of Canada, to take a 
financial interest in, I agreed to do so. Some six months later, in October, 
1928, I took an interest in the Beauharnois syndicate. I want to assure 
this House and the country that I was not considering politics or party 
in any way in becoming a member of that syndicate, and was influenced 
solely by my business judgment.

Q. Now I am referring to the statement of yours, taken with the context 
which I had read:

Some six months later, in October 1928, I took an interest in the 
Beauharnois syndicate.

What do you say in respect to that statement?—A. I have to say this. It is 
true that I bought those interests on the 18th of May, also the 1600 part interests 
in the second syndicate- I paid 10 per cent, which was the first call made, and 
allowed them to remain in the name of Moyer until the 2nd of October, and
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the 2nd of October was fixed in my mind because it was the day on which my 
own nominee, Ebbs, took over the interests from Moyer arid gave me a deed of 
trust for them.

Q. You will admit frankly that that statement of yours was entirely 
mistaken and misleading?—A. No sir, I won’t admit anything of the kind.

Q. That you were assigned the shares, part interests, on the 18th of May, 
1928; and you have been discussing in this speech that I read to you, prior to 
this statement you had been discussing a previous statement on a certain date, 
which was April 19?—A. That was the only reason I got up to make a state­
ment on the date that you are referring to.

Q. Just follow; I want you to get the context of this speech clearly in your 
mind; then you had previously denied having any interest on the 19th of 
April?—A. Yes, and I got up to reaffirm that.

Q. And you did that?—A. Yes.
Q. And having denied the interest on that date, the date that you 

acquired the interest would surely be uppermost in your mind?—A. Not neces­
sarily.

Q. Why would it not?—A. It was three years later when I made the state­
ment in the Senate. I arrived here the night of the day that Mr. Gardiner made 
a speech, and I felt that I should get upon my feet and reaffirm the statement I 
had made to the effect that I was not in this Beauharnois project on the 18th 
of April, 1928—that I was not in it in 1928 when I made the statement at that 
time—and I simply got on my feet without any preparation, without looking up 
any notes, to reaffirm that the statement which I made in 1928 was correct. Now, 
I had in mind the date on which my nominee, Mr. Ebbs, took that interest from 
Mr. Moyer, and that was the date that was fixed in my mind, and I did not 
think it made any difference at all as long as I was not in it. I made the speech 
in the Senate on the 19th of April, 1928.

Q. Then, is your summary of your explanation that when you made that 
speech on May 20th, 1931, that you forgot the fact that you had become 
interested in this syndicate in May, 1928, and not in October?—A. No, I had 
not forgotten; the date was not fixed in my mind, and I simply used that as 
fixing the date that came into my mind as the date when my nominee went in 
there- I was not trying to deceive the Senate. The date made no difference to 
the truthfulness of the statement.

Q. You will admit that the statement you made there was entirely incor­
rect?—A. I will admit the statement was perhaps indefinite; I was not clear, 
and when I used the word “ambiguous” in the House of Commons Committee 
last year, what I meant was not the interpretation the Committee put on it 
but that perhaps I had not made myself perfectly clear to the members of the 
Senate hearing me.

Q. That is your attitude as you describe it now?—A. I describe it as 
perhaps not exactly clear in so far as the date is concerned.

Q- It is, in fact, an omission amounting to a concealment, is it not?—A. 
Nothing of the kind, sir.

Q. You assumed to describe it?—A. Just a little inaccuracy in dates, that 
is all, because it made no difference to the position at all. All I wanted to say 
when I made my statement in 1928 in the Senate was that I was not in the 
Beauharnois Company, and I was reaffirming that statement.

Q. That was that when you made your speech in 1928 you were not in the 
Beauharnois?—A. It makes no difference if it was only the next day.

Q. The fact is that within one month and one day you were interested, and 
that was denied in April, 1928?—A. My statement was absolutely true to 
fact when I made it.

Q. That being so, and standing up in your place in 1931 to reaffirm your 
position, surely it is obvious that the fact you did come in within one month
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would be uppermost in your mind?—A. Not necessarily at all. The only fact 
I had in my mind was that I was not in on the 19th of April when I made the 
statement. That was the only thing I had to reaffirm, and the only thing I had 
to prove.

Q. This fact remains, that you were not in when you made your speech in 
April?—A. No, sir.

Q. You intended to reaffirm that?—A. I did.
Q. At some time later you had come in?—A. Yes.
Q. And you intended then to tell the Senate that you were in?-—A. At what 

time did I intend to tell them I was in?
Q. In a speech you made you did tell them you were in?—A. I could have 

made my statement to the Senate by simply saying I was not in the Beauhar- 
nois scheme on the 18th April, 1928. I might have said that, and that would 
have been all that would be necessary to state; you might think—

Hon. Mr. Cannon : Complete your answer, senator.
The Witness: I simply went on, because of an attack that had been made 

in another place by a member there, to give some little explanation to the 
honourable members of the Senate in regard to the Beauharnois project. I went, 
perhaps, into some little detail as to the financial set-up, because I was blazoned 
all over the country as a man who had made thirty millions out of the Beau­
harnois Company, and other charges that were absolutely ridiculous, and I was 
trying then simply to assure honourable members of the Senate that the state­
ment I had made in April, 1928, was absolutely correct, and nothing more.

By Mr. Smith:
Q. But on the 20th day of May, 1931, when you made this speech, it was' 

then a notorious fact that you were interested in Beauharnois?—A. I would not 
call it notorious.

Q. I use the word in its proper sense ; it was a well known fact that you 
were interested?—A. It was well known, but not notorious.

Q. That word is applied to people of ill-repute, but I might be notoriously 
a good preacher, and there would be nothing wrong with it; that is the sense in 
which I was using that word?—A. All right.

Q. Using it in that sense, it was well known to members of the Senate that 
you were then, when you made the statement, interested in Beauharnois?—A. 
Certainly, it was known to everybody.

Q. And therefore you came to explain to the Senate how you became 
interested?—A. I was not trying to explain anything on that.

Q. You said you had made a very thorough investigation; you told me you 
took legal advice, and you said when you satisfied yourself that it was a proper 
project for you as a member of this Senate, as a business man and a citizen of 
Canada to take a definite interest, you did so?—A. The only thing that interested 
the honourable members of the Senate was whether or not, as a senator, I had 
any right to take my position in the Beauharnois Company. They had no 
interest at all in what financial—

Q. I am through with that portion of your speech, and I have accepted 
your statement, and I am dealing with the statement that you did make and 
the speech in which you mentioned the 2nd of October; will you go that far 
with me?—A. No.

Q. How do you distinguish it?—A. Because in May I took a ten per cent 
interest in the second syndicate. I had pledged myself to take the whole of 
that commitment, $160,000—it was only put into my name, and I had for the 
first time any connection with it officially—I will put it that way—through un­
representative, Mr. Ebbs, who took it over from Mr. Moyer on the 2nd of 
October. Then he gave me—what do you call it—a declaration of trust.
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Q. There is no doubt whatever that you were the beneficial owner of the 
Moyer interests from the 18th day of May?—A. That is right, yes.

Q. You acquired them on the 18th day of May?—A. That is right.
Q. You then say that you acquired those interests on the 2nd of October; 

I think I am using a kindly word, surely it is incorrect?—A. I did not say I did 
acquire—

Hon. Mr. Cannon: He made no such a statement. I don’t think that my 
learned friend will find it in that speech.

Mr. Smith: I will read it again.

By Mr. Smith:
Q. You took an interest in Beauharnois?—A. Yes.
Q. And you were referring to the Moyer shares, were you not?—A. I was 

referring to both shares that I had taken and—
Q. You were at least referring to the Moyer interests?—A. Well, I had at 

least my interest in Beauharnois.
Q. What was acquired from Sifton?—A. Yes.
Q. Who had it in Moyer’s name?—A. Yes.
Q. And from the 18th of May you had that interest?—A. Yes.
Q. Those were the interests you were referring to in 1931?—A. Yes.
Q. There is no question about that?—A. Not at all.
Q. Then you now say that it is not an incorrect statement you made at that 

time to say that you acquired those interests on the 2nd of October?—A. Well, 
is it not clear; the statement I made was not exactly clear, I admit that; I see 
that, all right.

Q. You have no further explanation?—A. I could not have any further 
explanation.

Q. Now I want to discuss, for only a moment or two, the meeting of the 
Senate Committee ; by that I mean the Committee of which our present Chairman 
was Chairman at that time?—A. Yes.

Q. Look at page 917 of the blue book; I quote from the Order:
Ordered, that a Special Committee of the Senate be appointed to 

enquire into and report from time to time on the matter of the development 
and improvement of the St. Lawrence River for the purposes of navigation 
and production of electric current and power and matters incidental to 
such objects; and that the Committee be empowered to send for persons, 
papers and records, to examine witnesses under oath if deemed necessary, 
and to employ stenographers and other clerical help subject to approval 
of the Senate in regard to expenditures.

You see what I am reading?—A. I see.
Q. You observe what I have read?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon: If my learned friend will allow me, in order to complete 

the record could he not read into it the names of the Committee?
Mr. Smith: Oh yes, certainly.

—and that the Committee be composed of the following Senators: The 
Honourable • Messieurs Beaubien, Béique, Black, Buchanan, Casgrain, 
Copp, Farrell, Gillis, Graham, Hardy, L’Espérance, Lynch-Staunton, 
McLennan, McDougald, McMeans, Molloy, Murphy, Pope, Reid, Robert­
son, Ross (Moose Jaw), Sharpe, Smith, Tanner, and Willoughby.

By Mr. Smith :
Q. In pursuance of that Order this Committee held meetings?—A. Yes.
The Chairman: If my memory serves me right it sat from the 20th of April 

until I think the 7th of June, 1928, the date of the report.
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By Mr. Smith:
Q. And you brought certain persons there to give evidence?—A. Yes.
Q. I believe they were two gentlemen connected with the Harbour Board in 

Montreal?—A. Yes, sir, Mr. Harvie and Mr. Ferguson.
Q. And Mr. Henry?—A. Yes.
Q. I want to know if you disclosed to the Committee at that time that you 

were interested in a development in the St. Lawrence River?—A. No, I did not.
Q. You have already been examined, I have no intention of going through 

it; I wonder if you have any further explanation to offer for your failure to do so 
than you gave it to the Commons Committee?—A. I think that was a sufficient 
explanation. It was of no interest to any member of the Senate whether I had 
an interest in waterpower development or not. We were there to discuss the 
adoption of the St. Lawrence waterway.

Q. You read the Order of Reference before your deliberations?—A. I don’t 
believe I would have, because that Committee was appointed in the Senate 
following a debate in the Senate on the report of the National Advisory Committee 
on the St. Lawrence development, if you read that reference—if I am right, and 
I think I am right—there was no reference at all to the report when the Advisory 
Committee report was read.

Q. Have you read the reference?—A. I think I can make a definite state­
ment that I did not read the reference at the time.

Q. Although you brought witnesses there?—A. Yes.
Q. During that period you prepared questions for those various witnesses? 

—A. That is correct.
Q. And among those persons you prepared questions for was Mr. Henry?— 

A. Mr. Harvie, of the Harbour, first.
Q. But among those persons was Mr. Henry?—A. Mr. Henry.
Q. And you prepared questions for Mr. Henry?—A. Yes.
Q. And you did discuss those questions with him after you submitted them 

to him?—A. Yes.
Q. And you knew what answers he was going to make?—A. No. I did not 

know what answers he was going to make.
Q. What did you learn from your interviews?—A. I could not tell you that, 

after this lapse of time, but I did not know the answers he was going to make.
Q. You could have discussed with him and thus learned his view?—A. I told 

him what the Committee wanted to know.
Q. Then you submitted the questions to him?—A. Yes.
Q. He saw the questions?—A. Yes.
Q. So he knew what you were going to ask him?—A. Yes; and the object of 

that was so that he would have time to collect the answers he was going to make.
Q. Having given him questions, you discussed them with him?—A. No, I 

did not discuss them with him at all.
Q. On page 919 of the blue book Mr. White was asking you questions, and 

your answers were these—I am reading from the tenth line, referring to the 
questions:

Q. Who prepared them?—A. I prepared them.
Q. You prepared them?—A. Yes.
Q. And you discussed them with Mr. Henry?—A. Yes, sir.
Q. Beforehand?—A. Quite.

Hon. Mr. Cannon : That is what the witness said. You asked him about 
the questions ; now you have got the answers.

By Mr. Smith:
Q. Did you discuss those questions with him?—A. Yes, sir, I think, and for 

this reason, if I might explain; before Mr. Henry agreed to come before the
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Committee he told me that he wanted to get the permission of Sir Henry 
Thornton, because he did not know whether any private opinions that he might 
have in connection with the waterway would conflict with Sir Henry Thornton’s 
and the officials of the National Railway; therefore he would like to discuss with 
Sir Henry; and I personally asked Sir Henry if he would have any objection to 
Mr. Henry coming before that Committee.

Q. Do you mean to say that Mr. Henry, giving answers before the Senate 
Committee in a broad enquiry, was limited in his answers by his employers?— 
A. No, but feeling in Montreal and in that section at the time was—

Q. Answer my question?
Hon. Mr. Cannon : My learned friend has been very fair, and he reads the 

answers to the questions, but I would like to read this one:
Q. You knew the answers he would make before you asked the 

question?—A. No, sir; I did not know the answers that he would make. 
That is what he said last year, and that is what he says now; so there is no 
contradiction. He did not know the answers ; it is right there.

Mr. Smith : He said so here ; you do not need to go back a year ago.
Hon. Mr. Cannon : It is not debatable at all.
Mr. Smith: You and I are not talking about the same thing.

By Mr. Smith:
Q. What discussion did you have in submitting those questions with Mr. 

Henry?-—A. What Mr. Henry wanted tc know was that he would not be asked 
any questions that might be in conflict with the policy of the National Railway.

Q. You have told me you submitted certain questions to him?—A. Yes.
Q. And that afterwards you discussed them with him?—A. He looked over 

the questions and said the questions were satisfactory to him and he could 
answer them.

Q. That is what occurred?—A. Yes.
Q. So when you told the Commons Committee, your meaning was, you 

discussed the questions and you asked him, and he said yes?—A. And what I 
told you before, that Mr. Henry said he did not want to come before the Com­
mittee until he found out whether it would conflict with the policy of the 
Canadian National.

Q. But he came, so it did not conflict?—A. Of course he came.
Q. You submitted the questions and asked him if he could answer them, and 

he said yes?-—A. Yes.
Q. Now, page 928 deals with the last question submitted by you to Mr. 

Henry and answered by him, and to make the matter very short, you remember 
speaking to him about how expeditiously this general work of development 
should proceed, and you remember his answer was that it should proceed at 
once?—A. Yes, I remember that.

Q. And at that time both you and Mr. Henry were interested in a corpora­
tion or corporations having to do with power development in the Soulanges section 
of the river?—A. That had no bearing—

Q. Just answer me, please; you were interested, were you not, both?—A. I 
did not consider that the Sterling was a factor at that time at all.

Q. I think you really should answer me; it is a simple question ; the Sterling 
Industrial Corporation was in existence.—A. The Sterling Corporation was in 
existence at that time.

Q. And you were interested in it?—A. Yes.
Q. And so was Henry?—A. Yes.
Q. And you were also interested in Beauharnois?—A. Yes.
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Q. I leave now the Senate Committee; we know what happened, and we 
will leave it there; at the time the Order in Council P.C. 422 was passed Mr. 
Henry was Deputy Minister of Railways and Canals?—A. I think that is 
correct.

Q. Now I want to refer shortly, not in any detail, because you have heard 
evidence with respect to Mr. Geoffrion on the bill ; I want to turn your attention 
to a letter on page 995 of the book which you have in front of you, which you 
will observe is dated the 25th day of May, 1928, and is a letter of Mr. Geoffrion’s 
to you?—A. Yes.

* Q. And you will observe that the purport of the letter is that there is no 
reason for a delay in the application of Beauharnois to the Governor General in 
Council ; perhaps you will take time to read it?—A. I have it fairly in my mind.

Q. Why was that letter written to you?—A. You will have to ask Mr. 
Geoffrion on that; I cannot tell you.

Q. What did you tell Mr. Geoffrion in reply?—A. I don’t think I discussed 
it with him; I don’t even remember the letter.

Q. You see it now?—A. I see it now, yes.
Q. It was the Sterling Industrial Corporation on the 25th dav of May, 

1928?—A. Yes.
Q. From Mr. Geoffrion’s statement did you suggest there was no occasion 

for delay to the Governor General in Council and the Beauharnois project?—A. 
Yes.

Q. And you have no further comment to make except that you don’t remem­
ber answering?—A. I don’t think I ever answered it.

Q. You don’t remember discussing it with Mr. Geoffrion?—A. No.
Q. And you are unable to give me any reason why he wrote you that letter? 

—A. I think he wrote that letter so that the Committee could advise the 
Beauharnois Company, and I think if you read the letter in full you will find that 
was the object of it.

Q. There is not a word in there in respect to the structure of the Beau­
harnois Company; he is simply telling you that they have got through in Quebec 
and they are making an application to the Governor in Council in Ottawa?—A. 
They were asking his approval of their plans at Ottawa.

Q. Why should he write you in respect of it?—A. I could not tell you, 
I was getting communications from different people, and lots of people, at that 
time.

Q. Then you have no further explanation than that as to why he should 
write you?—A. I have not.

Q. In respect to his bill and Col. Thompson’s bill, you have heard the 
evidence here?—A. Yes.

Q. You will observe quite a number of communications by those two gentle­
men with you; you were in communication with those gentlemen?—A. They 
were in communication with me.

Q. What about?—A. I don’t know a thing about it. I don’t know at all 
what they were talking to me about.

Q. Both of those bills are to the Beauharnois Corporation?—A. That is 
my understanding.

Q. They are both very estimable gentlemen?—A. Very, both of them.
Q. I take it there is no suggestion from you that they are making charges 

to the Beauharnois Corporation when those interviews with you did not take 
place?—A. I would not say that at all.

Q. You would not suggest that for a moment some of them are important 
interviews, others are long interviews ; you can give me no answer as to what 
they were except that you remember nothing about it?—A. I remember nothing 
about it.
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Mr. Smith : Now I am going to ask the witness with respect to a couple 
of vouchers ; I am going to give them to counsel before I do that.

By Mr. Smith:
Q. Now I want you to follow me in a few figures ; they are not very difficult, 

but you will probably check them; including Mr. Henry’s interest you had 
5,200 part interests in the second syndicate?—A. Yes.

Q. For which you received $780,000------ 150 times?—A. I think I received
$700,000-------put it that way if you like; I think it works out the same way.

Q. And of that, Mr. Henry of course was entitled to $150,000?—A. Yes.
Q. With respect to the interests that resulted from Sterling?—A. Yes.
Q. And you paid him that too?—A. I paid him $100,000, and still owe 

him $50,000.
Q. If you take off Mr. Henry’s $150,000 it leaves you having received $630,- 

000?—A. Yes.
Q. Then as a member of the Advisory Committee you received $5,000?—A.

Yes.
Q. And in vouchers which are already in you received the sum, in round 

figures, of $8,300?—A. I could not tell you off hand.
Hon. Mr. Cannon: That is correct.

By Mr. Smith:
Q. And I believe there was a cheque returned of $800, but still using the 

round figures, which gives me a figure of about $637,500 that you received one 
way or another from this Beauharnois Company—

Hon. Mr. Cannon: Did you say you were deducting an amount of $800 
something?

Mr. Smith: Yes.
Hon. Mr. Cannon: What was that?
Mr. Smith: It was an amount returned by Senator McDougald, about the 

last hearing, to the Beauharnois Company.
The Witness: I think that must have been that famous Bermuda trip.
Mr. Smith: I am not going to bother about that.
The Witness: Perhaps I will bother about it later.
Hon. Mr. Cannon: Did you say you had something to say about it, 

Senator?
Mr. Smith: He said he would have something to say about it later.
The Witness: If I may say it now. I did not know just how or when to 

bring up the famous Bermuda trip. I think out of fairness, first to Mr. King 
and myself, that I should give an explanation here which I have not had the 
opportunity of doing up to the present time, or before the House of Commons 
Committee. I may say that the first time I heard about the famous Bermuda 
voucher, as it is called was over a long distance telephone. I called up Senator 
Haydon from Montreal one night and in the course of the conversation he told 
me that he did not know that the Beauharnois Company had paid Mr. King’s 
bill in Bermuda, and his own bill, until that day. I was very much surprised, 
because it was the first that I had heard about it myself. I could not under­
stand how it happened, and I told him I would come to Ottawa that night to 
appear before the House of Commons Committee and clear it up, and give an 
absolute denial to it, because I knew it could not be right, and there was some­
thing wrong with it. I came to Ottawa, but I did not get before the Committee 
at that time. I had no further information about it. The records were out of the 
Beauharnois office, the original voucher, and when I did appear before the 
House of Commons Committee Mr. White, who was the Attorney—everybody
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had told me that the Bill attached to this voucher was the Bermuda hotel bill of 
Mr. King, and everybody was so sure about it, and I was feeling very badly 
about it myself that I took for granted that I was being told the truth 
about it; and Mr. White simply held up the document in his hand, and he said, 
“Attached to this is Mr. King’s”—words to that effect—“Mr. King’s bill in 
Bermuda.” Now, when the original vouchers came back to the Beauharnois 
office in Montreal, and when I had an opportunity to investigate and find out, I 
found that the Bermuda hotel bill which was attached to that voucher was a 
bill of my own personal expenses in the Hotel Bermudian which I have here in 
my hand. Not a dollar of Mr. King’s expenses on it at all; it was the expense, 
the bill, of my own rooms. I had two rooms at the hotel. I went there on the 14th of 
April and left there on the 19th of April, two days before Mr. King left Bermuda. 
Now, I did state at the time before the House of Commons Committee that I 
personally had paid Mr. King’s expenses in Bermuda. I paid them as a friend 
of Mr. King’s, with no idea in my mind of charging them to the Beauharnois 
Company—no such thought at all. They were two bills, two separate bills for 
Mr. King’s expenses on one sheet and my own on the other.

By the Chairman:
Q. Are these the original vouchers?—A. These are the original. There is 

not a dollar of Mr. King’s expenses on the hotel bill in Bermuda. The balance 
of that amount was made up of my travelling expenses from Montreal to 
Bermuda and back. Mr. King did not travel with me; he went there I think 
from Halifax on one of the Canadian National boats and did not travel with 
me. The balance of the account was for hotel expenses in New York, all of 
which were my own personal accounts.

By Hon. Mr. Béique:
Q. To what exhibit are you referring?—A. Exhibit 118 in the proceedings 

of the special Committee of the House of Commons.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. And you say that exhibit was not shown to you last year?—A. Mr. 

White simply held the bill in his hand and I took it for granted, because I had 
been told by everybody that Mr. King’s personal bill was attached to that 
voucher that went to the Beauharnois office. And as 1 said before, I felt very 
badly about it myself and did not know exactly what had happened. If it was 
there I knew it would be by error on somebody’s part in my office, because I 
never had instructed that that was to be done. I did not even instruct that my 
own bill should go into the Beauharnois office and I did not intend that it should 
be paid.

By Hon. Mr. Béique:
Q. How did it come to be paid?—A. I was in Europe at the time. I left 

Montreal early in June. I want it clearly understood that I was the Chairman 
of the Beauharnois Company, and the expenses that Mr. Smith is referring to 
were legitimate expenses paid for by the Board of Directors of the Beauharnois 
Company. They were paid to me as Chairman for expenses that they thought I 
was entitled to for services rendered. I had not put in any expense account 
from the 1st of January that year until the time I left in June. Mr. Henry, the 
manager of the Company, was in my office one day, and said to me that if I 
would make out an expense account for that period that a cheque would be sent 
to my office. I instructed my secretary to make out an expense account- There 
was a balance on an old trip in 1929, November 22nd, a balance of $2.500, which 
included a trip to Europe and other incidental expenses, and nothing for the year 
1930 at all, for that six months. And I instructed my secretary to make out an
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expense account and send it in. I did not tell him what to put in or how to 
make it up. He went off on holidays immediately after I left for Europe, and 
the man who was in the office, Mr. Browning, is here to swear to the accuracy 
of what I say, if he is required. He was asked by someone in the Beauharnois 
office to send in this expense account, and it was mentioned to him that my 
Bermuda trip would be included. And he made up my own personal expenses 
to Bermuda, and not a dollar of Mr. King’s in that whatever.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. And you have refunded the amount?—A. I refunded the whole amount.
Q. Why?—A. Because I never intended at any time to charge even my own 

personal expenses on that trip to Bermuda.
By Mr. Smith:

Q. May I see the document, please?—A. I thought you had it.
Q. No, I have not got it. Now, I am showing you a cheque with voucher 

attached, which has just been given to me, a cheque by the Beauharnois Com­
pany- Would you mind looking at it?

Hon. Mr. Cannon: Are those the vouchers that I have seen?
Mr. Smith: Yes.
Hon. Mr. Cannon: I do not object to that evidence, Mr. Chairman, but I 

would like to have a ruling, if you consider we should have it. I have examined 
the vouchers, through the courtesy of my learned friend which are now being 
examined by Senator McDougald, and I notice that these vouchers are dated 
January, 1932. Does this Committee intend to go into events which have taken 
place since the investigation of last year? If the Committee intends to do so, 
then probably I shall have to consider what evidence I should adduce before the 
Committee. If we have right now an expression of views from the members 
saying that we are restricted to the reference and nothing else, my task will be 
easier.

Mr. Smith : I have been trying to find out all sums paid by the Beauharnois 
Company to Senator McDougald, and to that end I did get and checked the 
vouchers from this Company. I am anxious to arrive at the total amount which 
he has made or received from the development of this concern. I conceive that 
to be very important, because I had intended, after proving these two exhibits, 
to ask Senator McDougald the source of income of this Company. I say to you 
that in so far as my investigations have gone, the Company had only one source 
of income, namely from its securities sold to the Canadian public. Therefore I 
conceive that what I am doing now is of very great importance in arriving at 
the amount.

The Chairman: What are these vouchers?
Hon. Mr. Cannon : I do not want to be misunderstood by my learned friend 

or to delay the proceedings. I have no objection to this evidence itself. The 
payments were made properly, but the evidence opens up the question of whether 
my learned friends will be allowed to go beyond the scope of the investigation 
of last year. That is the important thing.

Mr. Smith: If you are not objecting to examination about these vouchers, 
all right. I gave these vouchers to you and Mr. Cook, assuring you that they 
were the only two vouchers I intended to prove.

Hon. Mr. Cannon: Will my learned friend give me an assurance that as 
far as his investigation is concerned he is not going into facts which happened 
since the investigation of last year?

Mr. Smith: I am putting these documents in merely for what they show 
on their faces-
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Hon. Mr. Cannon: Now?
Mr. Smith: Yes.
Hon. Mr. Cannon : Does my learned friend intend to bring any further 

evidence?
Mr. Smith : I intend bringing in no further evidence with respect to these 

matters.
Hon. Mr. Cannon: With respect to these matters?
Mr. Smith : Or any other matters subsequently.
Hon. Mr. Cannon: All right.

By Mr. Smith:
Q. Will you look at the cheque which I showed to you, Senator McDougald, 

and the voucher attached, and tell me what it is?—A. That is a cheque in 
payment of Mr. Starr, who was my counsel, as Chairman of the Beauharnois 
Company, before the House of Commons Committee last year, who rendered 
to the Beauharnois Power Corporation Limited his bill, which is attached.

Q. As appears on its face?—A. Yes.
Q. With respect to this cheque, that obviously is just a stenographer’s 

carry-over, Senator McDougald, that date 1931, because you will observe—
Hon. Mr. Cannon : It should be 1932.
Mr. Smith: We can agree on that.
(Cheque of the Beauharnois Light, Heat and Power Company, dated Janu­

ary 8, 1931, which it is agreed should be January 8, 1932, payable to the order 
of J. R. L. Starr, for $7,500, paid January 15, 1932, through the Royal Bank of 
Canada, Montreal, endorsed by “J. R. L. Starr, Starr, Spence & Hall.” Attached 
is bill to the Beauharnois Power Corporation Limited, in account with J. R. L. 
Starr, K.C., Starr, Spence & Hall, 1931, June 22 to July 20. “ To professional 
services in connection with Beauharnois Investigation; counsel fees attending 
before the Investigating Committee; also engaged most evenings in consultation, 
advice and preparation, including statement in regard to the findings of the 
Committee and statement in regard to House of Commons Committee as to 
attendance of a Senator before it; fee in all, including disbursements of $554.54 

■—$7,500. Toronto, July 31st, 1931.” Below is written : “ Received payment 
of above amount in full of a/c. January 12th, 1932. J. R. L. Starr, Starr, Spence 
& Hall.” Attached also is copy of the Company’s voucher, reading: “J. R. L. 
Starr, $7,500. In settlement of your account dated July 31, 1931, addressed 
to Beauharnois Power Corporation Limited,” filed, marked Exhibit No. 140).

By Mr. Smith:
Q. Would you look at a further document which I show you and which I 

have already submitted to your counsel (showing) ?—A. Yes sir.
Q. That is a cheque which was received by you?—A. Yes.
Q. And it is a cheque of the Beauharnois Light, Heat and Power Company 

of the 12th of January, 1931—and in this there is the same error as to the year, 
I think we can safely say, Senator?—A. Yes.

Q. It is payable to Dr. W. L. McDougald, for $477.15, a cheque of the 
Beauharnois Light, Heat and Power Company, and endorsed, apparently, for 
deposit—I do not know whether that is your signature or the signature of 
someone on your behalf, Senator McDougald.—A. That is my secretatry.

Q. A deposit, of course, to your credit?—A. Yes.
Q. And with that there is a voucher, “ Beauharnois Light, Heat and 

Power Company, Dr. to Dr. W. L. McDougald, travelling and hotel expenses 
during parliamentary Investigation, $477.15”?—A. Right.
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(Cheque of Beauharnois Light, Heat and Power Company, dated January 
12, 1931, which should be January 12, 1932, payable to Dr. W. L. McDougald, 
for $477.15; with voucher “Beauharnois Light, Heat and Power Company, Dr. 
to Dr. W. L. McDougald, Travelling and hotel expenses during parliamentary 
Investigation, $477.15,” filed, marked Exhibit No. 141).

Q. By the way, Mr. Starr appeared before that Committee as your personal 
counsel?—A. As Chairman of the Beauharnois Company.

Q. If you look at the record, and I have read it carefully, there is not a 
suggestion that he appeared other than as your personal counsel?—A. I do 
not care how it appears, but he appeared there as my counsel, because it was 
decided by the Beauharnois Company that I should be represented by separate 
counsel, and they undertook, correctly so, to pay Mr. Starr’s account.

Q. Is there a minute anywhere of the Beauharnois Company to that effect? 
—A. I could not tell you that, but I do know that it was approved by the 
management and by the Advisory Board and then passed by the Board of 
Directors.

Q. I know that the bill was passed, but was there a minute to that effect? 
—A. I could not tell you that.

Q. You will observe that at the opening of this inquiry Mr. Starr was asked 
whom he appeared for and he simply said he was appearing for you.—A. I 
made the arrangement with Mr. Starr.

Q. You observe that?—A. Yes.
Q. And when you spoke in the Senate you made the statement, you read 

his statement to the Senate, the statement which was read by Mr. Starr before 
the House of Commons Committee?—A. That is correct.

Q. And that statement was giving reasons why you, Senator McDougald, 
should not appear, but not as Chairman of the Beauharnois Light, Heat and 
Power Company but because you were Senator McDougald? That is true, 
is it not?

Hon. Mr. Cannon : He could not divide himself up.
Mr. Smith: Could he not? I think you are making the division now,

but you are just a jump ahead of me and I will get up to you in a moment.
By Mr. Smith:

Q. You made that statement to the Senate, quoting the statement made by 
Mr. Starr to the House of Commons Committee on your behalf, giving as a
reason why you should not appear before the Committee, that you were a
senator? That was not as Chairman of the Beauharnois Light, Heat and Power 
Company?—A. Well, he was acting in a dual capacity. Of course, I was there 
as Chairman of the Company.

Q. I will leave it at that. And of course the subsequent cheque was for 
your own expenses at that time?—A. Yes. Everybody else was paid their 
expenses.

Q. And taking the sums which I have given it makes a total of $645,475. 
Taking away from that, in round figures, the $200,000 you had invested in this 
project, it leaves you a personal profit of $445,475. You will not dispute those 
figures?—A. No.

Q. And in addition to that 168,000 class A shares of the Beauharnois Power 
Corporation?—A. I think that is correct.

Q. So you have that, or had that, and without one dollar’s investment— 
I do not mean that, I mean taking away the investment, that was your net 
position?—A. That would be correct.

Q. I want to get your view as to your position from this standpoint: You 
are a man who has occupied very responsible positions, President of the Montreal 
Harbour Board, member of the National Advisory Committee, member of the
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Senate Committee, and a Senator of the Dominion of Canada. This money 
which you received came from no other source except through the sale to the 
public of the securities of the Beauharnois?—A. It came through the sale of 
the assets of the Beauharnois Syndicate.

Q. It came through the sale of securities issued by the Beauharnois Syndi­
cate?—A. It came through the sale of the assets of the Beauharnois Syndicate 
to the Beauharnois Power Corporation.

Q. The Beauharnois Power Corporation had not and has not since received 
any money except from the sale of its securities to the public? It has not got 
to the profit making stage in its enterprise?—A. Not yet.

Q. So that although it came by the sale of the assets by the Syndicate to 
the Corporation, the moneys which paid off the Syndicate were the Corporation’s 
moneys?—A. That is correct.

Q. And those moneys came from the people of this country by subscription? 
—A. I got the same as every other member of that Syndicate did.

Q. I know you did, but if you will follow me I will be through in a second. 
There is no doubt that the $445,475 that you got as a profit came from the 
sale of the Beauharnois securities to the Canadian public? There is no doubt 
about that?—A. I would not say that exactly, because I am not sure that would 
be correct.

Q. From what other source did that Company get any money?—A. The 
Beauharnois Power Syndicate had assets, valuable assets. They sold them to 
the Beauharnois Power Corporation and they got—I do not know, I cannot 
give you the exact figure that they got, but they got a substantial sum for 
those assets, and out of the moneys that they got for those assets the members 
of that Syndicate received their money ; and I got my share of it just the same 
as every other member.

Q. What I am coming at is that the money that the Corporation used to 
pay off the Syndicate came by way of subscription from the people of Canada? 
—A. I cannot say that, exactly.

Q. I think it is obvious.—A. And more than that, it was done on the advice 
of the most prominent lawyers in the country, and every member of the Syndi­
cate got exactly what I did.

Q. I know they did.—A. So that I was in no different position from any­
body else.

Q. I say this to you, that you as a Senator of Canada made a profit of 
$445,475?

Hon. Mr. Cannon : Not as a senator.

By Mr. Smith:
Q. While you were a senator?—A. That is different. Do you mean to say 

that a senator cannot make any money?
Q. No, I do not.
Hon. Mr. Cannon : That would be too bad.
The Witness: I do not know whether the honourable gentlemen of this 

Committee will agree with Mr. Smith on that.
Mr. Smith: I played bridge with two of them the other night, and they 

both made money.

By Mr. Smith:
Q. While you were a Senator of Canada you made, in its developmental 

stage, from one of the natural resources which you say might have belonged to 
the Dominion Government, that sum of money?—A. That Company out of 
which I made money turned over an asset to the Dominion Government of
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$16,000,000 at that time, a free canal, and since then the present Government 
have confiscated that canal—

Q. I am not going into that.—A. I am going into it, because that is what 
happened, so that they were taking nothing from the Dominion, and they were 
giving the Dominion a canal that cost $16,000,000, free of all charges, for trans­
portation. That'is what the syndicate were proposing to do, so that they took 
nothing from this country, no rights from Ottawa whatever ; they took no power 
or anything else that belonged to the Federal Government but they took it from 
the province of Quebec, and from the province of Quebec only, they got all their 
rights from the province of Quebec. All that was done here by this Government 
was to approve of the plans, so that they got no assets whatever or no concessions 
from the Federal Government. And therefore as a senator I have nothing to 
apologize for to anybody.

Q. Then the Sterling was absolutely valueless and useless, if you are so sure 
that those rights belonged to the province of Quebec?—A. You ask Mr. Sweezey 
about that.

Q. I am asking you about it. That money and those shares were paid for 
something that was absolutely useless and valueless, if the province of Quebec 
owned all this power?—A. I would not say that at all.

Q. Well, come back to what I was at a moment ago. I say to you that 
you got $445,475 in money and $168,000 in shares from the development of a 
resource, let it belong to Quebec or let it belong to the Dominion, during the 
developmental stage of that project?—A. And took a chance on a political 
gamble, that is what I did.

Q. Took a chance on what?—A. A gamble.
Q. You used an adjective before the word “gamble”?—A. A political 

gamble.
Q. A political gamble, that is what you said?—A. Yes.
Hon. Mr. McMeans: What is a political gamble, Mr. Smith?
Right Hon. Mr. Graham : You are too old to ask that seriously.

By Hon. Mr. Cannon:
Q. I think Senator McMeans wanted to know what a political gamble was, 

Senator McDougald.
Hon. Mr. McMeans : I was not asking the witness.
Hon. Mr. Cannon: Politics is a gamble, there is no doubt about that.
Hon. Mr. Copp: You are speaking from experience, I suppose, Mr. Cannon?
Hon. Mr. Cannon: Yes; we all know that.
Right Hon. Mr. Graham: May I ask a question, Mr. Chairman?
The Chairman: Certainly.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. In Mr. Henry’s evidence, if I remember correctly, and I think I do, he 

used the word “merger” in explaining the transfer of Sterling to Beauharnois. 
Would that more accurately describe the transaction than the word “sale”?—A. 
It would, sir. That is what happened, exactly ; it was an exchange of shares 
only. Both ventures were a gamble up to that time. The Sterling had no 
assets, and the Beauharnois Company, while they had some money in their 
treasury, had no rights at all, and the Beauharnois rights only became valuable 
when they got their charter as amended by Quebec, and when they got their 
approval at Ottawa, then they had no value and did not have value until they 
were able to sell power to the Ontario Hydro Electric and to the Montreal 
Light, Heat and Power. And in that interval there were a great many things 
that had to be done that cost money, which no one here knows anything about
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and which you cannot tell about, but it was only then that the shares in the 
Beauharnois Syndicate took value. They had their contracts with the Montreal 
Light, Heat and Power and the Ontario Hydro Electric, and everybody knows 
that they could not have had the money to pay all those amounts that Mr. 
Smith has been bringing out so clearly, unless they had those contracts, and on 
the contracts they did their financing. So up to that time the thing was a 
gamble. And everybody knows what the shares are worth to-day; they are sell­
ing at one dollar or less on the market, because of what I would call this 
political gamble, because of tlie situation the Company finds itself in now be­
cause of the investigation that took place in the House of Commons last year.

Right Hon. Mr. Graham : May I ask another question, Mr. Chairman?
The Chairman: Yes, certainly.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. Senator McDougald, did you on account of being a senator, or for the 

reason that you were a senator, make a dollar that you would not have made 
if you had not been a senator?—A. No, sir, not one single dollar. I never 
used what they call political influence in any way, shape or form, and never 
advanced anything regarding my position to anybody here at Ottawa or any­
where else.

Hon. Mr. McMeans : Are you trying to find out how a senator could make 
a dollar?

Hon. Mr. Robertson: We are all interested.
Right Hon. Mr. Graham : I will tell my colleague this, that if he traversed 

St. James street up and down he would find this is a very ordinary transaction.
The Chairman: I want to remind Senator McDougald that he should not 

talk too glibly about gambling, because the Senate won’t let me buy a $2.50 
sweepstake ticket.

Right Hon. Mr. Graham : They are protecting us, because we cannot afford 
it.

The Chairman: The Senate has adjourned until Tuesday evening. I had 
a conference with Mr. Robertson, who represents Senator Hay don here, and 
we practically came to an understanding that Senator Havdon would be ready 
for an examination on Tuesday afternoon. I suggest that if it is convenient to 
everyone the Committee adjourn now until Tuesday afternoon next at ,2.30, 
with the expectation that we shall proceed to take Senator Haydon’s evidence 
at his residence.

Hon. Mr. Béiqtje: What other witnesses are to be examined?
The Chairman: I do not know if counsel have any more witnesses.
Mr. Smith: Just Senator Haydon, as far as I am concerned.
Hon. Mr. Donnelly: Have you any other witness, Mr. Cannon?
Hon. Mr. Cannon: I am not ready to make a definite statement now, sir, 

but I think the Committee can feel pretty safe that I will not offer any further 
evidence. I may have to change that, but I do not think it is probable.

The Committee adjourned until Tuesday, March 15, at 2.30 p.m.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Tuesday, March 15, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at 2.30 
o’clock in the afternoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Chapais, Copp, 
Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary, Alberta, for the Committee.

The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec ; Mr. 
John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Montreal, 
Quebec, for Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for Hon. Senator Andrew 
Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for Hon. Senator Donat Ray­
mond.

The Chairman : I understand we are all ready to go down to Senator 
Haydon’s home?

Mr. Cook: Mr. Chairman and gentlemen, I have discussed this matter with 
my friend Mr. Cannon, and so far as counsel representing Senator McDougald 
are concerned, we are most loathe to put any undue strain on Senator Haydon, 
and it occurred to me that perhaps it would be unnecessary for Mr. Cannon and 
me to attend before the Committee for his examination. My learned friends 
Mr. Mann and Mr. Smith have conducted the examination with great fairness, 
and I am quite sure they would not ask any questions that would unfairly 
prejudice our client. Consequently I suggest, Mr. Chairman, that Mr. Cannon 
and myself, as representing Senator McDougald, be excused from attending at 
Senator Haydon’s examination. The evidence of Dr. Argue was given here and 
was of a very serious character. He said that any undue strain might affect 
Senator Haydon unfortunately, and we would like to minimize the chance of any 
such thing as far as possible, if it meets with the approval of the Committee.

The Chairman: Well, the Committee has no power to tell you to go or to 
stay. The matter is wholly within your own discretion.

Hon. Mr. McMeans : But I think it would meet with our approval.
Hon. Mr. Donnelly : Yes.
Hon. Mr. Chapais: Of course.
Mr. Mann : Of course, Mr. Chairman, I appreciate the tremendous respon­

sibility resting upon my own shoulders in the examination of Senator Haydon. I 
think what you say, sir, is correct, that my learned friend Mr. Cook will have 
to take the matter in his own hands, because I cannot see how we can say that 
our questions will be limited in any way. They may refer to his client, and I
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venture to say that they will in some respects. Certainly I can assure him there 
will be no undue advantage taken, whether he is there or not. But I have to
tell my learned friend Mr. Cook now that questions I have to ask Senator
Hay don will relate to his client Senator McDougald.

Mr. Cook: I understand that with regard to the examination of Senator
Haydon the questions were to be prepared by Mr. Robertson and Senator
Haydon’s answers were also to be prepared, and that Mr. Robertson was going 
to show the questions and answers to counsel. When I made my application 
it was merely with the desire of avoiding any possible undue and unnecessary 
excitement to Senator Haydon from the unnecessary presence of a number of 
counsel.

The Chairman : There is no member of the Committee who wants to do 
anything disadvantageous to Senator Haydon, but you can understand that the 
Committee cannot take any responsibility in the matter of your attending or 
not attending at the examination.

Mr. Cook: No, sir, but I feel that I would not like to be absent without 
explaining my reasons and Mr. Cannon’s reasons. It is not out of any disrespect 
to the Committee that we desire not to attend.

If I may be permitted, I should like to mention one other point. When we 
adjourned on Thursday last I understood that my friends had finished their 
evidence. Indeed, I had clearly understood before, that that was the intention. 
But on Friday or Thursday last I was notified by Mr. Mann that it was intended 
to reopen the inquiry by examining certain other witnesses. I very respectfully 
suggest to this Committee that that procedure should not be followed, and that 
after Senator Haydon is examined, as Mr. Smith clearly said in his very last 
statement, the evidence against these gentlemen should be considered as con­
cluded.

The Chairman: This Committee is not trying a case; there is no plaintiff 
and no defendant here. This Committee is appointed to consider certain matters 
and to hear whatever evidence is brought before it, and if a witness turns up 
to-morrow it is our duty to hear him, if he has evidence relative to the subject- 
matter. So far as I am concerned I shall not consider this inquiry closed until 
we are satisfied that all the evidence available is brought before us. I have 
no intention that you or the honourable gentleman you represent should be 
prejudiced in any way, because you will be allowed all the time you want. 
If you should desire to call another witness I am sure the Committee will 
give you all the time necessary. I am not going to refuse to hear any witness 
on any side until we find we have exhausted the matter.

Mr. Mann: Mr. Chairman, in fairness to Mr. Smith and the Committee, 
it will be remembered that at 4 o’clock last Thursday afternoon I was called 
to another conference in this building. So far as Mr. Smith was concerned, 
there was no question of closing anything but only that he had no other witness. 
We had not then had time to confer with regard to the evidence of that day, 
but as a result of that evidence we decided there were other witnesss we wished 
to call.

The Chairman: We are here to hear any witnesses that may be called.
Hon. Mr. McMeans: The press seems to think we have not called enough 

witnesses.
The Chairman: Everything is now in readiness for us to go to Senator 

Haydon’s.
Right Hon. Mr. Graham: Mr. Chairman, did the Committee decide that 

all the members were to go down? I was not here all the time.
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The Chairman: I thought that was the understanding, that we all would 
go. Mr. Robertson told me it would be quite convenient and satisfactory, that 
the place is large, and that there would be no objection whatever to the whole 
Committee going.

Mr. Robertson : The room is large enough. But it occurred to me that 
it is not a very pleasant errand for anybody.

The Chairman : I think Senator Haydon will likely be glad to see all his 
colleagues who are on the Committee.

Hon. Mr. McMeans: Of course, the evidence will be printed.
The Chairman : We must have five members there, at least.
Hon. Mr. Robinson : I thought that about three would be enough to go down 

there. I should rather be excused.
The Chairman : Three cannot function.
Hon. Mr. Robinson: There is no functioning to do.
The Chairman : I do not think the Committee should shirk any of its 

duties.
Hon. Mr. McMeans: I think the Committee could deputize the Chairman 

to go alone.
Hon. Mr. Copp: I think there is something in the suggestion of Senator 

Robinson, and it is questionable whether it would be wise for us all to go. 
I think we could deputize three members, the Chairman, Senator Chapais and 
Senator Graham.

Right Hon. Mr. Graham : So long as you do not deputize me.
Hon. Mr. Copp: Of course, any member who wants to go can go.
Hon. Mr. Robinson: I second Senator Copp’s suggestion.
Right Hon. Mr. Graham : No member of the Committee can vote because 

each is interested.
Hon. Mr. McMeans: Is it your view, Mr. Chairman, that a majority of 

the Committee has to go?
The Chairman: There must be a quorum or there will be no Committee.
Right Hon. Mr. Graham : It is irksome to me to go down there, but I will 

abide by your ruling.
The Chairman: Are you ready to go, Senator Copp?
Hon. Mr. Copp: Yes, but I would rather not go.
Hon. Mr. Robinson : Senator Graham suggests that if five of us are going 

we all might as well go.
The Committee adjourned to meet at the residence of Hon. Senator Haydon.

The Committee met at the residence of Senator Haydon, the Driveway, 
Ottawa, at 3.15 p.m.

The Chairman: Are you ready to start, Mr. Robertson?
Mr. Robertson : Yes.

Hon. Andrew Haydon appeared as a witness, and, having been duly sworn, 
testified as follows:—

By Mr. Robertson:
Q. There are two matters mentioned in the report of the Commons Com­

mittee with which your name is specially connected, and with respect to which 
I desire to ask you some questions.
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Q. In the first place, I refer to what is said in the Commons report 
respecting contributions to the campaign funds of the Liberal Party made 
through you?—A, My answer is that it is correct, as Mr. Sweezey has stated 
in his evidence before the Senate Committee, that he did make such contribu­
tions through me a short time before the election in July, 1930. I received no 
contributions from the Beauharnois Company, but only from Mr. Sweezey per­
sonally. I would suppose Mr. Sweezey would have been the proper person 
for the Committee to ask why he made the contributions. He told me nothing. 
He made no bargain with me or with anybody else that I ever heard of for 
any favours received or to be received. No promises were asked and none 
were made. There was not the slightest relation between his contributions 
and the passing of the Order in Council on the 8th of March, 1929, by Mr. 
King’s Government. This whole matter of campaign funds is one on which 
the general public is liable to become very self-righteous. Everybody knows 
that elections cost money—and a lot of money—for perfectly legitimate ex­
penses. The ordinary voter gives nothing. The practice referred to by Mr. 
Sweezey in his evidence of large contributions by wealthy men or corporations 
to political campaign funds was not invented either by Mr. Sweezey or by 
me. When I acted officially as the general party organizer, nine or ten years 
ago, I used to preach the doctrine at organization meetings that a man should 
give to his political party as he would to his church—but I never got any 
cheers. A man commits no crime by helping with money in an election, and 
he is quite within the law. The Election Act was amended two or three years 
ago in a way to help Mr. Gardiner’s party, so that now the farmer’s organiza­
tion can make campaign contributions from their funds without being specially 
incorporated for such purposes, as was previously required.

I have only to add that I made no explanations or disclosures regarding 
campaign funds to Mr. King, or to any of his ministers or to anyone else. The 
money went directly into the general organization work of the Liberal Party 
as soon as it was received.

Q. The next question: Then I want to refer to a statement by Mr. Sweezey 
in his evidence before the Senate Committee to the effect that on some two or 
three occasions you were present and participated in a discussion between him 
and Senator McDougald regarding the purchase of the Sterling Industrial Cor­
poration. What is your recollection?—A. I have no recollection of any such 
meeting, and I am confident that Mr. Sweezey is mistaken. I took no part in 
these negotiations. I desire to add that I had no interest whatever in the 
Sterling Industrial Corporation. It was incorporated in our office in 1924 as 
any other company might be, and my connection with it at any time was only 
as a lawyer. I was not president. Mr. Ebbs was president, and some of our 
staff were directors, but this was entirely nominal and in accordance with the 
common practice in company matters in any lawyer’s office.

Q. The next question is: It is said that you or your firm accepted a con­
tingent retainer—a retainer in which payment was contingent upon the passing 
of the Order in Council approving a certain application made by the Beauhar­
nois Light, Heat and Power Company. What have you to say on this matter? 
—A. There was no contingent retainer. Neither I nor my firm was retained 
to perform any services in connection with the application of the Beauharnois 
Light, Heat and Power Company to the Governor General in Council. The 
Commons’ Committee’s report refers to the application as my firm’s applica­
tion. That is a gross misrepresentation for which there was not a word of 
support in the evidence before the Committee. It is well known, and the 
evidence shows, whose application it was, and that it was filed long before I 
or my firm had anything to do with Beauharnois. There was also ample 
evidence as to what solicitors were retained in connection with and to forward 
that application. Several of them gave evidence; some of them have given
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evidence before the Senate Committee also. Not a single witness has ever 
connected me or my firm with that application or with the Order in Council, 
and for the very plain and simple reason that we had nothing to do with it.

As Mr. Sweezey has admitted before the present Senate Committee that 
he was mistaken in his recollection of his arrangements with my late partner, 
Mr. McGiverin, regarding the retainer, it is no longer necessary to go into that 
matter, except to say that neither from Mr. McGiverin nor from any other 
person did I ever hear of such a thing as the retainer being contingent upon 
the passing of the Order in Council, and it was not. As a matter of fact, the 
fee in question covered, among other matters, the incorporation of the Beau- 
harnois Power Corporation, which was not incorporated until the autumn of 
1929, and the fee was paid on October 19, 1929, when that work was completed. 
It is rather absurd to talk about the fee being payable on the passing of the 
Order in Council which was passed six months before our work was done.

I want to say further that any retainer my firm had was a retainer that 
any lawyer might accept whether he is a member of the Senate or Commons 
or not. It involved no breach of the Independence of Parliament Act, nor the 
performance of any service that could in any way conflict with my public 
duty as a Senator.

In respect of my personal position I desire to say: As a member of the 
Senate and of a firm that received law fees from the Beauharnois Power 
Corporation for services rendered, I have not either directly or indirectly contra­
vened any section or clause of any Act of Parliament, and particularly any 
part of what is called the Independence of Parliament Act.

The Beauharnois Power Corporation, the work of incorporation of which 
was done by Mr. Ebbs of my firm, working with Messrs. Meredith, Holden, 
Heward and Holden, of Montreal, and Messrs. Blake, Lash, Anglin and Cassels, 
of Toronto, acting for the bankers and other interests, had no contract with 
the Crown and never could have, so far as I know. If it is illegal for a member 
of the Senate to be a member of a law firm which incorporates companies under 
the Dominion Companies Act, then every member of the Senate and every 
member of the House of Commons, who is a lawyer and does any business of 
any consequence at all, has contravened the law many times. Such an argument, 
of course, is no excuse if my conduct was wrong; but the explanation of what 
I and my firm have done will clearly show that I was not wrong, but that all 
the hateful publicity of last year constituted in my mind, so far as I am con­
cerned, one of the greatest wrongs that could have been done to any man in 
public life in Canada. This is not a complaint. I am not the only example 
in history. It is only a comment upon the political zeal of some people who, 
to injure a political opponent, will stop at nothing.

By Mr. Mann:
Q. Perhaps you would like to rest a moment?—A. No, no, go on.
Q. The questions and answers which have just been spoken were the subject 

of a written document which you had before you, prepared prior to this exam­
ination?—A. Yes.

Q. You became a senator in 1924, Senator Haydon?—A. I think so, in the 
spring, in March or April 19—

Q. Of the year 1924. Did you know Senator McDougald before you 
became a senator?—A. Oh, yes.

Q. For how long?—A. Oh, I don’t know—a number of years.
Q. What were your relationships with him? Business relationships?—A. 

My firm and myself had business relationships with him, yes.
Q. For a period of approximately how long prior to 1924?—A. Oh, I don’t 

know—several years.
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Q. Did those relationships in any way go to the discussion of power 
projects?—A. Yes.

Q. To what extent?—A. My firm incorporated the—
Q. I have not quite come to that. I am talking of prior to 1924?—A. I 

say prior to 1924—
Q. I beg your pardon?—A. As far as I can remember, we incorporated the 

Carillon Industrial Corporation, for example.
Q. What year would that be, approximately?—A. 1923, perhaps, or 1922 

—1923, perhaps.
Q. Was that Carillon Industrial Corporation one in which Senator 

McDougald was interested?—A. Yes.
Q. To what extent, as far as you personally know?—A. I didn’t know 

whether he had others with him in it or not.
Q. As far as you know, he was the one interested?—A. He was one 

interested, anyway.
Q. And you incorporated that Company?—A. Yes.
Q. And rendered it a bill for the incorporation?—A. No, I don’t think there 

was any.
Q. Were you interested in it personally?—A. No.
Q. On behalf of yourself or any person else?—A. Oh, no.
Q. In no way?—A. In no way whatever.
Q. So I take it that the only person you know was interested in it was 

Senator McDougald?-—A. That is all I know.
Q. How far did the work in connection with the Carillon Industrial Com­

pany proceed?—A. It proceeded a very considerable distance. It was the 
subject of a debate in the House of Commons in 19—I don’t know what—24, 
I think.

Q. But apart from the debate in the House of Commons, how far did its 
active work in respect of the prosecution of this enterprise go?—A. It was 
organized provisionally and stayed at that state.

Q. It did not go beyond the provisional organization?—A. It was organized 
provisionally, as far as I can remember, with the idea of acquiring rights at 
Carillon and disposing of them. As to that I don’t—

Q. You don’t remember that?—A. I didn’t know about this business.
Q. Those rights you referred to that they acquired at Carillon, they were 

for the development of hydro-electric energy?—A. Yes. There was already a 
development there.

Q. This was a development anticipated under the corporate structure of this 
Carillon Industrial Company. Is that correct?—A. As far as I know, yes.

Q. And application lodged with the departments of the Government?-—A.
Yes.

Q. Which?—A. Well, with the Railway Department, for one, as far as 
I know. I don’t know whether any other was interested or not.

Q. Do you remember any further than the Railway Department?—A. I 
don’t, without reference to documents.

Mr. Mann : I don’t suppose you have the documents here, Mr. Robertson?
Mr. Robertson : Oh, no.
Hon. Mr. Cannon : I do not want to prolong the proceedings, but I want 

to have it noted that I do not see what this has to do with the subject of the 
investigation.

By Mr. Mann:
Q. In any event, applications were lodged with the appropriate depart­

ments, or some departments of the Government, on behalf of the Carillon In-
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dustrial Corporation. Is that right?—A. There was an application, as far as I 
can remember, lodged with the Railway Department. I don’t know of any 
others.

Q. Do you remember what the distribution of the stock or shares of the 
Carillon Industrial Corporation was?—A. No. I don’t know whether it went 
far enough-—whether it was in a position to have a division.

Q. Do you remember what proportion of the capital was paid up?—A. No, 
except it was paid sufficiently to satisfy the provisions of the Companies Act.

Q. By whom?—A. By Dr. McDougald, as he was then.
Q. It was his Company?—A. It was his Company as far as I know, but I 

didn’t know who else were with him I told you.
Q. How long have you known—if you have known him—Mr. R. A. C. 

Henry?—A. Oh, about twelve or thirteen or fourteen years.
Q- That would go back of the incorporation of the Carillon Industrial 

Company?—A. Oh, yes. He was attached here to the Railway Department 
years ago, and formerly with the Mackenzie-Mann Company. I have known 
him I don’t know how long.

Q. Did Mr. Henry have any interest in the Carillon Industrial Corporation? 
—A. I don’t know.

Q. From an academic point of view, if not otherwise, as far as you know? 
■—A. He had no relation of any kind, as far as I know.

Q. Following 1923, when you incorporated the Carillon Industrial Company 
on behalf of Dr. Wilfrid Laurier McDougald, did you have at his instance 
other professional—did you perform other professional services in respect of the 
corporation of other companies, or the examination of their charters?

Mr. Robertson: I do not desire to interrupt anything, but do not let us 
get to the place where the solicitor must not reveal his client’s business. You 
know the restrictions I mean. You cannot tell all about your client’s business.

Mr. Mann: Is this raising a question of privilege?
Mr. Robertson: I am not the client; I am not entitled to raise it. I am 

merely suggesting to you: I am not raising any objection.
Mr. Mann : Perhaps the senator will answer it.
The Witness: What is it?

By Mr. Mann: f
Q. Following the incorporation of the Carillon Industrial Company in 1923, 

were you engaged by Senator McDougald to incorporate another, or other com­
panies in respect of power development?—A. I think my firm incorporated the 
Industrial—whatever the name of it is.

Q. The Sterling Industrial Corporation?—A. Yes, the Sterling Industrial 
Corporation.

Q. Do you remember the details of that incorporation or the instructions 
received by your firm in respect of its incorporation?—A. No, except that—

Hon. Mr. Cannon : I object to that evidence. My learned friend knows 
that it should not be brought out. But I am not going to insist. This is no 
place to discuss it. My learned friend knows that he should not bring in that 
evidence, but if he wants to, let him go ahead.

Mr. Mann: I am not quite sure that I follow the mental attitude of my 
friend. I should like to know what he means—that I should not. I think it is 
fair of counsel to state what he means.

Hon. Mr. Cannon : I do not want any argument here.
Mr. Mann : I don’t want any argument either, and I am not going to have 

any argument; but counsel usually formulates his objection on some basis. 
What is the basis?
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Hon. Mr. Cannon : It is fundamental.
The Chairman: We did not interrupt the senator. The senator made a 

statement. There was a whole lot in it that had no relevancy to what we are 
here for, but we did not interrupt him. A lot of it was argument.

Hon. Mr. Cannon : For the moment I am satisfied to have my objections 
noted, and I will argue them somewhere else. There is plenty of opportunity 
for that.

By Mr. Mann:
Q. Then, Senator Haydon, would you please tell us from what and from 

whom—what instructions and from whom you received any, if you did, in respect 
of the incorporation of the Sterling Industrial Corporation?—A. I don’t think 
I can remember exactly. I think Mr. Henry had some interviews about it at 
the beginning. You see, it is eight years ago or so, nearly. I am not carrying in 
my head everything that happened as to what the office did or didn’t do.

Q. A company was incorporated, in any event, in your office?—A. Yes.
Q. Didn’t you examine prior to that the charter of the Superior Sales Com ­

pany, said to belong to Dr. McDougald?—A. I never saw it.
Q. You never saw it?—A. I never remember having seen such a thing in 

the office or anywhere else.
Q. In respect of the Sterling Industrial Corporation did Dr. McDougald 

give you any instruction?—A. In respect of what?
Q. In respect of the Sterling Industrial Corporation did he give you any 

instructions—I mean yourself personally?—A. I don’t know that he gave me any 
personally.

Q. Did he give any to your office, of which you have a personal knowledge? 
—A. No. I think Mr. Henry said something about the need of having such a 
thing, and the general powers required. I don’t think there was any discussion or 
consideration of what was to happen about it.

Q. I am referring to the time of the incorporation of the Sterling industrial 
Company ?—A. I am afraid I cannot remember anything about that—the fact 
of what they said or didn’t say.

Q. In respect of the Carillon Industrial Company the previous year, and the 
Sterling Industrial Corporation in 1924, it is fair to say that an account was 
rendered by "your firm in respect of services rendered to procure these incorpora­
tions and their organization?—A. It is what?

Q. It is fair to say that your firm rendered accounts for professional 
services?—A. I don’t think they did. I don’t know. I had two partners. The 
senior partner, I am sorry, is not living to-day. I may tell you quite briefly, if 
you will let me.

Q. Yes?—A. I thought these things were all moonshine. We have forty of 
them in our office—people wanting to start things and try them out, and they 
never get anywhere. Any office of any consequence in the city of Ottawa is full 
of such things. You don’t expect from day to day—it is all right to look back on 
the situation, but day to day as it happened at the time it is impossible to answer 
questions.

Q. Did you think at the time they were moonshine? The Sterling Industrial 
Corporation?—A. It seemed to me it was always a difficult thing to work out for 
anybody : it was always tangled with politics, and as Sir Joseph Flavelle said 
the other day, when you get politics into business, business does not get very 
far.

Q. You said you thought they were moonshine. Moonshine is something in 
the air. Is that what you mean?—A. I take back the expression and will make 
it clear by saying it never seemed—it seemed to me that they were the beginning 
of possible or impossible things, and that I never paid much attention personally
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to what would come out at any time, or ever. I am speaking of the feeling and 
position at the time you are talking about.

Q. That applies to the two corporations to which we have been referring, the 
Carillon Industrial Company and the Sterling Industrial Corporation?—A. Yes. 
As I told you, there are forty more for other people in McGiverin and Haydon’s 
office.

Q. We are just interested in these two?—A. Yes.
Q. Did you so express that to Senator McDougald, in the form of moon­

shine?—A. I don’t know whether I did or not. If you came in and wanted 
something done I don’t know that I would tell you it was silly, even if I thought 
so.

Q. You don’t think your firm ever rendered a bill for these moonshine opera­
tions?—A. I don’t know. I don’t follow out the bill rendering, or didn’t.

Mr. Mann: I am going to ask Mr. Robertson if he anticipated that we 
would discuss Sterling Industrial Corporation, and if he has any books of Senator 
Haydon’s firm that will help us.

The Witness: They were all produced last year.
Mr. Mann: That may be true, but they are not produced at the moment.
Mr. Robertson : No. I may tell you that I did not anticipate that you 

would be asking that, because, for one reason, I thought you had already 
examined Mr. Ebbs in regard to it.

Mr. Mann: But we didn't have any moonshine from Mr. Ebbs, and we 
have moonshine from Senator Haydon, and I would like to see these bills.

Mr. Smith: Mr. Ebbs can probaly produce them for you later.
Mr. Robertson : Do you mean the dockets?
Mr. Mann: Yes, exactly.
Mr. Robertson : It was produced last year. You can see it any time.
Mr. Mann: That is not the difficulty. I am not able to ask Senator Hay­

don anything about it when I am looking at it.
Mr. Robertson : I rather think there is, in fact, I am sure there is an 

exhibit, a copy of the account as it appeared in the books.
Mr. Mann: I cannot find any copy anywhere in the record.
Mr. Robertson: There was one in the record just as it appeared in the 

books.
Mr. Mann : Are you referring to the copy of account, Exhibit No. 88? 

Surely that is not the account you are referring to.
Mr. Robertson : I think it is.
Mr. Mann: You see, the difficulty with that account is that it starts in 

September, 1928. How can that be the account which we are discussing in 1923 
and 1924?

Mr. Robertson: That is the only account I have seen. If there is another 
one I don’t know about it. I don’t know whether there is on in 1924. I have 
never seen it.

Mr. Mann: Quite. That is the only account I have seen.
Mr. Robertson : If the book is available, I don’t know anything about it.
Mr. Mann: Then I may take it that it has not been anticipated that I 

would discuss the Sterling Industrial Corporation, and there are no books here.
Mr. Robertson: There are no books here.
Mr. Mann: There are no accounts or items for services rendered in respect 

of the 1923 and 1924 incorporation—
Mr. Robertson : There are no books here of any kind.
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Mr. Mann: Will you make a statement that they will be produced by 
someone else, possibly, subject to the necessity that they will have to be dis­
cussed with Senator Haydon again.

The Witness: I will discuss anything. There isn’t anything wrong with 
the books or the entries or anything else. You can take them home if you like; 
put them in your own records.

Mr. Robertson : If there is any other book—and I have never seen it or 
been told about it—if there is another book which can be got it will be produced 
for your inspection.

Mr. Mann : I don’t know what you mean by “another book.” I mean a 
record of the account for services rendered by McGiverin, Haydon and Ebbs in 
respect of the incorporation of this company in 1923 and 1924. I don’t know 
what you mean by “another book.” I mean the book or docket—

Mr. Robertson : I am not intending to split hairs. If there is any book 
still available with any such entries in it, it will be produced for your inspection. 
The reason I say “another book” is because I was shown one book with an 
account in it.

Mr. Mann: I have an account for disbursements that starts in September, 
1928, which obviously has no relation to an account in 1923 or 1924.

Mr. Robertson: That is the only one I have ever seen, I am telling you.
Mr. Mann: That is the only one I have ever seen.
The Chairman: What is this that you gentlemen are arguing about?
Mr. Robertson: I haven’t the faintest idea. I thought I was giving the 

broadest undertaking possible. If anybody can add to it, I will give that too. 
I want it to be distinctly understood that if there is any kind of book having 
relation to these accounts it will be produced. I don’t know that there should 
be any more discussion about it.

Mr. Mann : I can’t see any reason why there should.
The Chairman: What is it, exactly, that you want, Mr. Mann.
Mr. Mann: Just exactly what Mr. Robertson has now said he will give 

me.
The Chairman : Then you ought to get on in that case. Go ahead.

By Mr. Mann:
Q. Senator,p am I to understand that in so far as the business transacted 

by the Sterling Industrial Corporation is concerned, you have no recollection 
of it?—A. I have none.

Q. May I ask you if you have any personal recollection of any transaction 
in respect of the Carillon development which was the subject of minutes of the 
Sterling Industrial Corporation?—A. What is that?

Q. Have you any recollection of any matter relating to the Carillon 
development which was the subject of minutes of the Sterling Industrial Cor­
poration?—A. I haven’t any. I didn’t know there was any relation between 
them.

Q. I think you have told me that the Carillon Industrial Company had 
filed application with some appropriate department in respect of Carillon?— 
A. Yes.

Q. I find in the minutes, Exhibit No. 92-------A. Minutes of what?
Q. The minutes, Exhibit No. 92, of the Sterling Industrial Corporation, 

of the 27th of September, 1924—reference to the Carillon development in the 
following terms:—

The secretary stated that some consideration had been given to the 
filing of an application by the company for rights to develop water-power

48236-15
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on the Ottawa River at Carillon under an agreement with the Govern­
ment through the Department of Railways and Canals and that Mr. 
J. B. McRae, Consulting Engineer, Ottawa, had made a preliminary 
investigation and estimate upon the project and that if this application 
were made and the rights granted Messrs. Harris-Forbes, of Boston, 
would undertake to finance the project. Messrs. Harris-Forbes’ repre­
sentative is Mr. W. E. McGregor, who is to-day represented by Mr. 
Berkowitz. Mr. Berkowitz stated that if the Sterling Industrial Cor­
poration should acquire any rights at Carillon he would require some 
assurance that this Corporation would be ready to transfer them to Mr. 
McGregor.

Does that in any way refresh your memory?—A. No, I never heard it before.
Q. You never heard of it before, nor of McGregor or Harris-Forbes?— 

A. Oh, yes.
Q. In reference to the minutes that I am referring to as being from the 

books of the Sterling Industrial Company?—A. No. I was not following the 
work of the Sterling Industrial Corporation in any way whatever.

Q. Were you taking any instructions from anybody?—A. I was not.
Q. Was anybody in your office?—A. I don’t know.
Q. To your knowledge?—A. Except Mr. Ebbs, so far as he did, if he did.
Q. Was the late Mr. McGiverin?—A. Mr. McGiverin may have been doing 

it, I don’t know. He didn’t tell me.
Q. Do you say you personally took no instructions from Senator McDougald 

in respect of the operations of the Carillon Industrial Company and the Sterling 
Industrial Corporation?—A. Nothing further that I remember, except in respect 
of the incorporation of the company.

Q. And that is all you know about it?—A. That is all I remember about it. 
Q. Subsequent to that you say Mr. Ebbs may have?—A. He may have. 

May be Mr. McGiverin—
Q. Did you instruct Mr. Ebbs to take instructions from Senator McDougald? 

—A. I don’t remember that I did so. It may be difficult for you to understand. 
I was away a great deal; I wasn’t at my office half the time. If I had been at 
home I would not be here. However, I cannot help that.

Q. You are not able to say then how instructions were given?—A. No, I 
am not able to say.

Q. You took no part in instructing Mr. Ebbs to take instructions from 
Senator McDougald?—A. No. What you have read to-day I'have listened to 
for the first time.

Q. Following 1924, after the incorporation of the Sterling Industrial Cor­
poration, did you in any way follow the fortunes of that Corporation?—A. No.

Q. Did you have any interest whatever in its future from any point of view? 
—A. I never had any interest in its present or future under any circumstances. 

Q. Did you have any knowledge of its possibilities?—A. No.
Q. Did you have any discussion with Senator McDougald, or any members 

of your firm, in respect of its possibilities for the development of water power?— 
A. I wasn’t developing water power.

Q. I am asking you if you had any knowledge?—A. I did not.
Q. Or took any interest in its possibilities?—A. I had no knowledge; I 

didn’t know what it was doing.
Q. Did you ever, later, know what it was doing?—A. No.
Q. Do you know between 1924 and the present date what it has done?— 

A. No, except what I read in the papers last summer of the investigation.
Q. Only what you have read in the papers?—A. As far as I can remember,

yes.
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Q. May I take it that from 1924 to 1928 you never at any time discussed 
with Senator McDougald the possibilities of the applications that had been put 
in to the appropriate departments of the Government by either the Carillon 
Industrial Corporation or the Sterling Industrial Corporation?—A. I don’t 
remember.

Q. You say you don’t remember having had any conversations?—A. That 
is what I say.

Q. Did you see Senator McDougald in your office in respect of these two 
companies or their possibilities in regard to the development of water power?— 
A. I don’t know that I did.

Q. Is that all you can say, senator?—A. Yes.
Q. You don’t know what you did?—A. That is what I can say.
Q. Just tell me what that means—you don’t know that you did?—A. Well, 

I was not engaged with Senator McDougald in promoting anything. For example, 
to start with, I was not engaged in promoting power schemes on any river or any­
where else.

Q. I quite appreciate that?—A. I can’t remember when a man comes in 
and talks about something four or five or six years ago.

Q. You are a professional man and a prominent lawyer?—A. All right, 
leave it at that.

Q. You are satisfied that I should leave it at that?—A. My statement.
Q. And you incorporated in your office these two companies?—A. Yes.
Q. And there had been applications made by these two companies for water 

power rights on the Ottawa River at Carillon—?—A. Yes.
Q. And on the St. Lawrence, in the Soulanges section?—A. Yes.
Q. And you knew that?—A. Yes, I knew that.
Q. And you had seen Mr. Henry in connection with one of those corpora­

tions?—A. Yes.
Q. And you knew Mr. Henry was an engineer?—A. Yes.
Q. And that he had been connected with the Government, in the Depart­

ment of Railways and Canals. Is that correct?—A. Yes, I knew he had been 
there.

Q. And you did know he had gone to the Canadian National Railways in 
1923?—A. He went sometime, I don’t know when.

Q. And now, what I am asking is: Did you advise Mr. Henry or Senator 
McDougald, or either of them, or discuss with Mr. Henry or Mr. McDougald, 
or either of them, the possibilities of advantage to be gained by either of those 
companies?—A. Never remember having—

Q. In the power field?—A. Never remember having anything to do with it.
Q. And were never asked?—A. Never remember having anything to do 

with it.
Q. Is that correct?—A. I never remember having any such.
Q. Then I may take it that in so far as any interest whatever in the projects 

of these two companies is concerned you have no knowledge at all?—A. Nothing 
more than I have told you.

Q. Did you, later on in 1928, have any interest or knowledge revived in the 
course of operations of the Sterling Industrial Corporation?—A. No.

Q. Did you know anything about the Beauharnois development in 1927 or 
1928, let us say?—A. Oh, I had heard a lot about the possible Beauharnois 
development in late 1927, and part of 1928, perhaps.

Q. Late 1927 and part of 1928, perhaps. When you say you had heard a 
lot about it, do you mean you had read a lot, or had discussed it?—A. Oh, 
mostly from newspaper stuff, Mr. Sweezey’s interest and the possible interest of 
the Great Lakes Transportation and Power Company about which I didn’t know 
anything except what I saw in the papers.
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Q. You mentioned Mr. Sweezey?—A. Yes. I saw that in the papers from 
time to time.

Q. You didn’t have anything from Mr. Sweezey?—A. Oh, no.
Q. Did you see Mr. Sweezey at all?—A. I saw him occasionally. Mr. 

Sweezey and I were both on the Board of Trustees of Queen’s University. I 
used to see him there two or three times a year. I never talked to him about 
any such thing.

Q. Never talked about power with Mr. Sweezey?—A. Never talked about 
power with Mr. Sweezey, no.

Q. He never talked power to you?—A. I don’t remember that he did.
Q. Merely general conversation as co-trustees of the University?—A. Well, 

up there, there was never anything spoken of.
Q. Did you ever at any time from 1923 up to date discuss power with Mr. 

Sweezey or refer to the project of the Beauharnois Power Corporation, or any 
other power project—with Mr. Sweezey—in relation to the development of the 
Soulanges section of the St. Lawrence River?—A. I never discussed power projects 
with him, no. I had no reason to do so. I had no relationship with Mr. Sweezey.

Q. Did you ever discuss with Senator MeDougald or with Senator Raymond 
the result of or the effect of the deliberations of the National Advisory Committee 
in respect of navigation and hydro electric energy?—A. With what?

Q. With respect—?—A. With what concern?
Q. The National Advisory Committee, the Committee under the Privy 

Council Order 779, 1924, which brought in this report in January, 1928?—A. I 
certainly never discussed that Committee with Senator Raymond, and I do not 
remember discussing it with Senator MeDougald. If, as I think he says some­
where, he asked me something about it—if he says I gave him an answer I abide 
by what he said, but I have no recollection. Why should I?

Q. We don’t know why?—A. Neither do I.
Q. We are trying to find out if you did?—A. I had nothing to do with such 

things. That was a Commission, as I understand, under the Government. I had 
nothing to do with such things. They were not part of my business to look after.

Q. Then, am I to take it that you do not remember, or that you cannot say 
whether or not you did discuss—?—A. My answer would be that I didn’t, 
because I know of no reason in the world why I should.

Q. May I put it this way? So far as power developments on either of the 
rivers to which we have been referring are concerned, you did not discuss them 
with Senator MeDougald, and had no interest whatsoever?—A. I had no interest, 
no.

Q. And didn’t discuss them with Senator MeDougald in any way?—A. My 
firm incorporated the two companies, the Carillon on the Ottawa and the Indus­
trial on the St. Lawrence. Neither of these had the remotest connection with the 
enterprise.

Q. I am asking about after the incorporation?—A. He may have asked me 
questions from time to time. I may have answered them as best I could. I can’t 
tell you now. How can I recall occasional conversations over a series of years?

The Chairman : Have you much more to ask?
Mr. Mann: Of course there is one branch that I have not touched at all. 

I am pretty nearly through with this.
The Chairman: The doctor thinks you had better not go beyond an hour.
Mr. Mann: I was going to suggest that we have a rest.
The Chairman : He said you could go on for about ten minutes.
Dr. Argue : Ten minutes or fifteen minutes is the outside—no matter how 

you feel, Senator Haydon.
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By Mr. Mann:
Q. Then—A. Mr. Mann, you have asked me about my conversations with 

Mr. Sweezey.
Q. Yes, sir?—A. As far as I remember—as far as I remember my first 

conversation in respect of Beauharnois, of any consequence at all; was with 
Mr. Sweezey. There wrere some others present; I don’t remember all who they 
were. I saw in the papers that he had been sued or was going to be sued by 
people from London which run publicly under the name of the Great Lakes 
Transportation and Power Company. He always seemed to me one who was 
ready to go into ventures quite freely, from the time I first saw him. I first saw 
him at Queen’s College on these boards, and in respect of the discussion of invest­
ments and things I first became acquainted with him. I asked him on this 
occasion—it was sometime before 1929, or the beginning of 1929, perhaps—I 
asked him what good was Beauharnois. It didn’t seem to me it Was of any value, 
because he had no takers of power. I asked him if he had any contracts for 
power. He said no, he had not particularly. He talked about Americans who 
would come and settle along the river, and enterprise would begin. I said to 
him: “What is the good of them if you don’t have something nailed down?”—I 
think I used the word that you have been asking me to repeat, “moonshine”— 
This will never get anywhere. It is not any good.” “Oh,” he said, “but then we 
have a contract in sight.” I said, “where or how?” I had never heard of this 
before. He said with the Ontario Hydro Electric Commission. I said, “Why 
don’t you get it signed and get something solid?” And his answer was, “Howard 
Ferguson won’t let it be signed until he gets $200,000.” I said nothing more and 
heard nothing more about Beauharnois for a good time.

The Chairman: But you were all wrong about that, because it is a big 
undertaking.

The Witness: It is not very big to-day. - 

By Mr. Mann:
Q. Do you remember, senator, what prompted you to make that inquiry, 

and when that was?—A. I think it was sometime in late 1928 or the beginning 
of 1929.

Q. Don’t you know, senator, that in late 1928 and the beginning of 1929 
your firm was doing professional work for the Beauharnois Power Company.

The Chairman : Now, Mr. Mann, I understand it may take you a little 
while to finish. The doctor prefers, on behalf of Senator Hay don, that you 
should stop here, and if you have more to ask him, to come back another day.

Mr. Mann: I quite prefer that myself, sir.
The Chairman : That is the doctor’s suggestion.
Mr. Mann: Absolutely. I prefer that. There is no suggestion whatever 

to disobey the doctor’s orders.
The Chairman: We will go back to the Committee Room.
At 4.10 p.m. the Committee adjourned to Committee Room No. 262.

The Committee resumed at 4.30 p.m. at Committee Room No. 262.
The Chairman: I propose that we adjourn until to-morrow morning at 

11 o’clock.
Hon. Mr. McMeans: Are we going to have some witnesses to-morrow 

morning?
Mr. Mann: Yes, Mr. Chairman, there are three witnesses.
Hon. Mr. McMeans: Are you ready to go on?
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Mr. Mann : Yes, we are ready for 11 o’clock.
Mr. Smith: I suppose it is a question whether the witnesses will be ready.
Mr. Mann : I understand the question was directed to us. We are ready. 

As to the witnesses, I understand that they will not be here, or some of them 
at least, until to-morrow.

Hon. Mr. Cannon : Who are they?
Mr. Mann: A representative of the Winfield Sifton estate—I think his 

name is Dunlop, if I am not mistaken; perhaps Clifford Sifton, Jr., and Mr. 
Banks, Senator McDougald’s financial man. While Mr. Banks has not been 
summoned, on the letter from the Chairman of the Senate Committee to 
Senator McDougald it was requested that he be here and that the Senator be 
here also to bring certain papers, and perhaps if Mr. Banks is the one in charge 
of those papers he may have them. The other witness is Mr. Charles A. 
Barnard, K.C., Senator McDougald’s solicitor.

The Chairman : You do not expect any of them to be very long?
Mr. Mann : I do not think so, Mr. Chairman. But our expectations go 

awry sometimes. I do not know whether they will be long or not; it depends 
upon themselves, I suppose.

Hon. Mr. McMeans: Are we going to call Howard Ferguson?
Mr. Mann: If we are going to London to examine Mr. Ferguson, I suggest 

we examine Mr. F. P. Jones too.
The Chairman: I want to say this, that as far as I am concerned we have 

endeavoured to carry on this inquiry without any colour or suggestion or 
expression of political bias, and I hope that if we are to have any more evidence 
we shall not have any political speeches incorporated in that evidence.

The Committee adjourned until to-morrow morning at 11 o’clock.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Wednesday, March 16, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into consider­
ation the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at eleven 
o'clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.
Counsel:

Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 
Calgary, Alberta, for the Committee.

The Hon. Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, Mr. John W. 
Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Montreal, Quebec, 
for the Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for the Hon. Senator Andrew 
Haydon.

Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for the Hon. Senator Donat 
Raymond.

The Chairman: Have you anything to present, Mr. Mann?
Mr. Mann: Before proceeding to call the witnesses that have been sum­

moned for to-day, Mr. R. 0. Sweezey asked if I would ask the Committee to 
hear a statement that he desires to make under oath in respect of an answer 
given by Senator Haydon in his evidence yesterday. Mr. Sweezey has asked 
me to read it to the Committee and ask the Committee to permit him to make a 
statement under oath after the statement by Senator Haydon.

The Chairman: Mr. Robertson is not here.
Mr. Cook : Mr. Robertson asked me to say that he was engaged in a case 

for a few minutes, and would be here as soon as possible. Perhaps it would not 
inconvenience the Committee very much to allow the matter to stand until he 
comes. He will be here shortly.

The Chairman : What about these other witnesses?
Hon. Mr. Béique: Have you other witnesses to hear?
Mr. Mann: This matter will be very short, and perhaps by the time we 

get it started Mr. Robertson will be here.
Hon. Mr. Cannon: Is it a statement from Senator Haydon, or from Mr. 

Sweezey?
Mr. Mann: A statement made by Senator Haydon in his evidence.
Hon. Mr. Cannon: It seems to me it would be just as well to wait.
Mr. Cook: What right has Mr. Sweezey to made a statement? Is it under 

oath?
The Chairman : I do not think we had better discuss it until Mr. Robert­

son comes.
Mr. Mann: Then I will call Mr. Barnard.
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Mr. Charles Austin Barnard, K.C., Montreal, appeared as a witness, 
and, having been duly sworn, testified as follows:—

By Mr. Mann:
Q. You are a lawyer, practicing your profession in Montreal?—A. Yes.
Q. And have been for a great many years?—A. More than I like to say.
Q. And a member of His Majesty’s Counsel?—A. Yes.
Q. And have you acted in recent years or for some time as a solicitor to 

Senator McDougald, or in an advisory capacity to Senator McDougald?—A. 
Yes, also as a friend.

Q. And I take it, from that, that you have been a friend of Senator Mc­
Dougald for some time?—A. About eighteen years, I think.

Q. Have you acted as his solicitor and legal adviser for any considerable 
period of time in respect of certain matters?—A. In respect of certain matters, 
yes, but I know that he had other counsel.

Q. Exactly ; now, did you act for Senator McDougald during the years 1927, 
1928, 1929 and 1930, let us say, in respect of any interest he may have had 
during part of that period of time in the Beauhamois Project?—A. Not in con­
nection with the Beauharnois Project, I had nothing whatever to do.

Q. You had nothing whatever to do as to advising him in connection with 
Beauharnois Project?—A. No.

Q. May I ask you if, in the early part of the year 1928 you did not then 
advise Senator McDougald, or do some professional work at his instance, in con­
nection with the Beauharnois Project?—A. In connection with the Beauharnois 
Syndicate shares, yes.

Q. I take it, you understand that to be the Beauharnois Project?—A. Yes; 
well, that is correct.

Q. When was that, in respect of the Beauharnois Syndicate shares, that you 
acted for Senator McDougald, as closely as possible?—A. Well, I would not like 
to state here. I remember the date, but I would not like to swear to the date 
from memory, because I could not give you anything definite, but I worked it 
out that it must have been some time in the third week of May, 1928.

Q. But you acted in your professional capacity, did you, or in your friendly 
capacity, which?—A. I acted as solicitor.

Q. And I take it that a solicitor keeps some books and some memoranda of 
services he renders?—A. Well, in usual cases I do, but Senator McDougald was 
a special friend, and my relation to him was that I did not keep any memoranda 
of what I did or when I saw him. When we would think that I was entitled to 
something, a cheque, he would give me a cheque for what he thought was done 
up to date, and that would finish it. I did not keep any details.

Q. Am I by that to understand that in your professional relationship with 
Senator McDougald you never made any charge in any docket or book for any 
professional services rendered, notwithstanding their magnitude?—A. Absolutely.

Q. That is correct?—A. Absolutely.
Q. The usual custom in respect to those matters, what I think others do, 

would be to keep a memorandum in the form of a docket as to the charges they 
make for services rendered?—A. Well, to be frank, I do not. I am alone in my 
office, and most of my clients, my relations with them are that when we think 
I ought to be paid something on account they give me a cheque. It is done in an 
amicable kind of way.

Q. You trust your clients to pay you?—A. I do, and I must say I have been 
lucky so far.

Q. I wish I had had the same experience; then you have no book whatever, 
or no memoranda, or no data referring to professional services rendered to
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Senator McDougald in connection with Beauharnois, under your statement?—A. 
Neither in connection with Beauharnois or in connection with anything for 
eighteen years.

Q. You say for eighteen years?—A. Yes.
Q. But you have never rendered accounts for your services?—A. No, and 

have never suffered in any way.
Q. Then you say you acted in 1928; can you fix in your mind any professional 

services you rendered to Senator McDougald in 1928? I am only giving you 
the whole year now, to embody that entire period?—A. I would like to say, Mr. 
Chairman, that my relations with Senator McDougald in connection with this 
matter were as solicitor, and under our law in Quebec it is a privilege, and unless 
I am released from that privilege by Senator McDougald I do not feel that I 
have any right to give details of what I did or what advice I gave. If Senator 
McDougald will release me from that privilege I will be glad to do it.

The Chairman : Do you release him, Senator McDougald?
Hon. Senator McDougald: I have no hesitation whatever in releasing Mr. 

Barnard, and permitting him to give whatever evidence he may give in connection 
with any matter.

The Witness: What was the question?

By Mr. Mann:
Q. I will repeat the question ; the question is in respect of what advice or 

professional services you rendered to Senator McDougald in the year 1928 
having reference to the Beauharnois Power Project, its securities, the purchase 
of securities, or in relation to any interest that Senator McDougald may have 
acquired in that project—be it Syndicate or Corporation?—A. Well, approxim­
ately the third week in May I acted for Senator McDougald in connection with 
the purchase by him of the late Mr. Winfield Sifton’s interest in the Beauharnois 
Syndicate which was carried in the name of Mr. Clare Moyer.

Q. Now you have approximated that to a particular week, the third week 
in May; just how have you approximated it so closely as the third week in May? 
You have no letters or memoranda?—A. Nothing in writing.

Q. I just want to know how you approximate it to the third week in May? 
—A. Well, Senator McDougald had his office in the same building.

Q. What building was that?—A. Dominion Express Building.
Q. On St. James Street?—A. On St. James Street. He had his office in the 

same building and on the same floor as I had my office, only he was on the 
opposite of the corridor. Now, he had told me sometime previously, in April, that 
he was going to move and go to the Royal Bank Building, and I had gathered 
that he would go the first of May. Well, I happened to be in there some time 
on the 15th May, around that.

Q. In where?—A. In his office.
Q. In the Royal Bank Building?—A. Oh no, in the Dominion Express 

Building, and I noticed that he had not moved yet, and as far as I could see 
there was no preparation made to move; so that I asked his man whether they 
had actually leased or not, and he said yes, that they had not moved yet, but 
they would move between then and the end of the month. Now, I know was 
in there again—oh, it must have been towards the end of May,-—and at that time 
they were moving. It was between those two times that I had this matter of the 
Sifton securities dealt with.

Q. So that the question of the Sifton securities or any professional advice 
you gave, or services you rendered, was in the Dominion Express Building?—A. 
Exactly.

Q. Before Senator McDougald moved to the Royal Bank Building?—A. 
Exactly.
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Q. And you say it approximately must be May, because at that time he had 
not moved ; is that the way you fix it?—A. I was surprised that he had not 
moved, and made enquiry, and was told that they were going to move about 
the end of the month.

Q. Then I take it that what prompted you to say the third week of May 
was that you were surprised they had not moved?—A. Yes, and the business was 
done, that I had, in the old Express Building.

Q. Will you say it approximated between the two dates?—A. Yes.
Q. Will you tell me what that transaction was, as closely as you can?—A. 

Well, the first thing I had to do with it was that I had a telephone message from 
Mr. Banks.

Q. Who was Mr. Banks?—A. He was Senator McDougald’s financial man.
Q. What are his initials?—A. I think it is Howard N. Banks. He is here. 

He telephoned me to go into the office, that Senator McDougald had telephoned 
him with reference to a deal that he had made. I went into the office, and there 
I was introduced to Mr. Winfield Sifton.

Q. That would be somewhere in the third week of May?—A. Exactly.
Q. And you were introduced to Mr. Winfield B. Sifton; who was there?—A. 

He was there—Mr. Banks, Mr. Sifton and mvseif.
Q. And what was the conversation?—A. Mr. Sifton told me that he had 

arranged to sell his units in the Beauharnois Syndicate that were being carried 
in the name of Mr. Moyer.

Q. L. Clare Moyer?—A. Yes, and that he had arranged to sell these ; he 
had arranged with Senator McDougald to sell these to Senator McDougald in 
consideration of $46,000 to be paid in War Bonds.

Q. Had you known prior to that what the significance was of units in the 
Beauharnois Power Syndicate—what the significance of that expression was?— 
A. Well, I took it that it was a syndicate, and that was the designation they had 
given to the part interests in the syndicate. Some call them units.

Q. Some explanation must have been given to you then or at a previous time, 
as to what that syndicate was?—A. I did not know anything previously. The 
only thing was, Mr. Sifton said he had so many units in this syndicate. He did 
not tell me what the capital of the syndicate was, and he had arranged to sell 
these to Senator McDougald.

Q. But the purpose of getting you to that office was not simply to give you 
a story ; it was to give you some instructions, was it not, in order that there might 
be a change of ownership in this Beauharnois Syndicate, was it not?—A. Mr. 
Banks told me that Senator McDougald had told him to get me in to see that 
this purchase of those units was put through in a manner that would be legal, 
and protect Senator McDougald.

Q. Banks told you that?-—A. Yes.
Q. Would you just tell me what your next step was?—A. Well, I discussed 

the matter with Mr. Sifton.
Q. Did you go to your own office then with Mr. Sifton?—A. No, I first 

discussed it in the office with Mr. Banks for a short time, and then Mr. Sifton 
and I went into Senator McDougald’s private office, and there we discussed it 
more fully.

Q. Just tell me what the discussion was?—A. I was going to tell you. Well, 
the net substance of the discussion was that Mr. Sifton was carrying 1,600 parts 
interests or units—we call them units.

Q. That expression is perfectly right.—A. And he had arranged to sell those 
to Senator McDougald for $46,000, payable in bonds ; and he made it clear to 
me—Oh, excuse me, I asked him how they were being carried, and he said in the 
name of Mr. Moyer, and then—

Q. Why did you ask him how they had been carried? Why did you not 
assume they had been carried by Sifton himself?—A. He had mentioned pre-
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viously, in Mr. Banks’ presence that they were carried in the name of Moyer, 
and I asked him whether he had any trust agreement from Moyer that he was 
carrying.

Q. This was all in the presence of Senator McDougald?—A. Oh, no.
Q. You have not mentioned his presence yet; I want you to get out of his 

presence?—A. I had not seen Senator McDougald that morning at all.
Q. I thought you said you had gone to his private office?—A. Yes.
Q. But he was not there?—A. No, he was down at the harbour, and Mr. 

Banks told me that Senator McDougald had telephoned him and said that he 
could not come up himself, and that he wanted Mr. Banks and myself to attend 
to the matter.

Q. Go ahead.—A. I asked Mr. Sifton if he had any trust acknowledgment 
from Mr. Moyer, as I would like to see it, to see what exactly the legal position 
was. He said he had not; that he had full confidence in Mr. Moyer ; that he had 
known him for years, and he was a very reliable man, and he knew that as far 
as he was concerned it was all right.

Q. A gentleman’s agreement, as it were?—A. Exactly. And then Mr. Sifton 
explained to me that his idea of carrying out the transaction with Senator 
McDougald was to get a receipt for the money, and a direction in that receipt 
to Mr. Moyer, advising him that Senator McDougald had taken his—Sifton’s— 
place, and to carry on on behalf of Senator McDougald instead of him—Sifton.

Q. This is Sifton’s suggestion as to the manner in which the transaction 
should be brought about?—A. Yes.

Q. This is all still in Senator McDougald’s private office, with Senator 
McDougald not present, but with Mr. Banks present?—A. No, Mr. Banks was 
not present in the private office.

Q. Mr. Banks had not gone into the private office?—A. No.
Q. And there were only you and Sifton in that private office?—A. Yes.
Q. Go ahead; Sifton mentioned the method just related of putting the 

transaction into effect; is that it?—A. Exactly.
Q. By a receipt?—A. By a receipt and a direction to Moyer to carry them 

for Senator McDougald instead for him—Sifton.
Q. Then tell us what happened?—A. Well, I said, “why is it you have not 

carried them in your own name?” and he said that there were reasons why 
he had not wanted to appear in the matter, and that those reasons were still 
paramount.

Q. He didn’t give them to you?—A. No, I didn’t ask him. I imagine what 
they were.

Q. Never mind what you imagine; he did not tell you what they were?—A. 
He did not tell me. I did not need to be told of the matter. I put two and two 
together, and I gathered what the real reason was.

Q. What did you do then? The receipt had not been drawn by this time? 
—A. No. I told him that from the lawyer’s point of view I thought there ought 
to be something more than the mere direction to Mr. Moyer that Senator 
McDougald had taken Mr. Sifton’s place; that there was need of what we call 
a lien de droit between Moyer and McDougald, and that I thought to complete 
the transaction in an absolutely ship-shape fashion we ought to have something 
from Moyer recognizing and admitting that he was then going to carry them 
for Senator McDougald instead of Sifton. Well, Mr. Sifton said that Mr. 
Moyer was a very reliable man—as I have already said. He then told me also 
that Senator McDougald had stated that he, neither, also did not care to appear 
in the matter for the present ; and we had some talk about it, and then I thought 
that it was my duty to get in touch with Senator McDougald, which I did on the 
phone.

Q. He was at the harbour, I think you said?—A. Well, I don’t know that 
positively, but they gave me a number where I spoke to him.
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Q. And nothing had been done in the form of a writing of any kind, or 
stenographic notes, or anything, by this time?—A. No, but Mr. Winfield Sifton 
had written out, in his own handwriting, the proposition that he thought would 
be satisfactory.

Q. But how did it appear to you that at this stage of the proceedings, 
while you were in Senator McDougald’s private office with Mr. Sifton, that 
Sifton writes out, in his own handwriting, an agreement to transfer the rights 
which Moyer had owned, or appeared to, to Senator McDougald? How does 
that happen?—A. Well, we discussed the matter, and I asked him what his idea 
was of the mode of carrying it out, and then, as I told you, he explained it to 
me, and then he said, “I will write out—I will give you a receipt—or I will give 
Senator McDougald a receipt;” and I said, “well all right, let us call in the 
stenographer and you will dictate it.” Well, he seemed to be reluctant to have 
even the stenographer know anything about it, and he said, “I will write it out.”

Q. He did not want the stenographer to know about it?—A. Apparently not, 
because I offered to call in my own private stenographer.

Q. And Sifton would not agree to that?—A. No; he had a folder, and he 
had some paper in it, and he took some paper out and wrote this receipt as to 
how the transaction should be completed.

Q. It has been stated, and it appears to be a fact, that that receipt or that 
document no longer exists?—A. That is a fact.

Q. Do you know for a fact that it has been lost or been destroyed?—A. I 
personally destroyed it.

Q. When did you destroy it?—A. Well, we are jumping along—
Q. We are jumping one hurdle until we get to the other, but we will get 

back to the other?—A. It was early in October.
Q. Of the same year?—A. Of the same year, after Senator McDougald told 

me that he now had the shares transferred from Mr. Moyer to Mr. Ebbs as his 
nominee; and he had followed my advice then in getting an acknowledgement 
of trust from him, and that there was no longer any reason I should not carry 
out the promise to Mr. Sifton.

Q. Had you made the promise to Mr. Sifton to destroy that document?—A. 
I made a promise to Mr. Sifton that I would hold that document; I would use 
it if it became necessary, and if it did not become necessary I would return it 
to him when Senator McDougald’s rights had been safeguarded and the trans­
action completed, and that if he was not here—he seemed to have an idea that 
he was not a very well man, and he said, “If anything happens to me and you 
cannot return it to me personally, tear it up,” and I said, “All right, I will tear 
it up.”

Q. Was this promise made on this occasion at the same time and the same 
place that it was written out, in the private office of Senator McDougald?— 
A. Yes.

Q. And before you had talked to Senator McDougald?—A. No, after I 
had talked to him.

Q. After vou had talked on the telephone to Senator McDougald?—A.
Yes.

Q. Did you then convey to Senator McDougald on the telephone the desire 
of Mr. Sifton that this receipt should be destroyed at some convenient date in 
the future?—A. I don’t remember whether I told him that or not, but I told 
Mr. Banks when I came in.

You got the receipt, and you got this request from Sifton that it would be 
destroyed some day?—A. Exactly.

Q. And you had the impression that he was an ill man?—A. He struck 
me as a man slight, that he might not last long.

Q. Did that strike you from his conversation, or observation?—A. From 
his conversation. Well, he seemed to have doubts as to what the condition of 
his health was.
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Q. And he so expressed them?—A. Exactly.
Q. And this request had been made to you that when everything was 

completed and the lien de droit had been concluded that the receipt would be 
destroyed?—A. Yes.

Q. Was it after that that you went in to Mr. Banks? You must remember 
that I was not there, and you were, and you must help me in the matter?—A. 
I will give you all the facts.

Hon. Mr. Cannon : If you allowed him to speak you would get the facts.
The Witness: After he had written out this receipt as being his suggestion 

of the mode of completing the matter I telephoned to Dr. McDougald and I 
explained what Mr. Sifton wished, and I mentioned to Senator McDougald 
that from the lawyer’s point of view there was a link in the chain that, accord­
ing to me, was missing, and I told him what Mr. Sifton’s suggestions were, and 
we discussed the matter a little over the telephone—all this in Mr. Sifton’s 
presence—and I told Senator McDougald that it was a matter really of business 
judgment, if he wanted to go on with the transaction. He asked me, “ do you 
think I am safe?” and I said, “ well, considering the standing of the people 
you are dealing with, and the fact ”—oh, I should have mentioned that Mr. 
Sifton had said that he would tell Mr. Moyer that if he felt—that whenever 
it was required he would tell Mr. Moyer that he would take his instructions 
from Senator McDougald instead of from Mr. Sifton. Taking into considera­
tion the standing of the people—I had known of Mr. Sifton, I had known his 
father, and I know who they were—.

Q. Had you known Mr. Moyer?—A. No, I didn’t know Mr. Moyer. I 
only had what Mr. Sifton had told me about Mr. Moyer.

Q. Mr. Sifton gave Mr. Moyer a fairly clean bill of health?—A. He gave 
him a very high classification, if you want to put it that way.

Q. Just go on?—A. I thought the standing of the people, and their general 
position, and the fact that Mr. Sifton was a man of means, that should anything 
go wrong we would have a clear recourse against Mr. Sifton, because he 
acknowledged receipt of those moneys in payment of those interests, and if 
we did not get them I took it we would have a clear action against Sifton; and 
taking the fact that he had promised to give these instructions to Mr. Moyer, 
I thought that if we wanted to go on with the transaction, that from the business 
point of view he was fairly safe. As things turned out—

Q. He was fairly safe?—A. The outcome showed that he was fairly safe, 
and I think Dr. McDougald’s evidence has shown that he did not lose anything 
by it.

Q. No, he did not lose anything by it; now Mr. Barnard, this was quite 
a substantial telephone conversation you had?—A. Yes.

Q. I assume that he said something to you in reply, that you made the 
answers to which you have referred, that considering the general situation, if 
he wanted to go on with it has was fairly safe?—A. Yes; he said, “well, if 
you think so, go ahead.”

Q. Now, that is all before you got out of the private office?—A. Absolutely.
Q. When did you get out of the private office to Banks?—A. Well, there 

is one thing I should mention, Mr. Mann.
Q. Mention everything you can?—A. That is, that after this conversation 

over the phone with Dr. McDougald—which Mr. Sifton just heard, you see 
—he said, “ well, I will tell you what I will do.”—that was after I had tele­
phoned with Dr. McDougald.

Q. Sifton said what?—A. “I will give you my signature in blank, outside 
of this receipt ; I will give you my signature in blank on a piece of paper, so 
that if anything should come up that you think it is necessary to give notice 
to Mr. Moyer, or do anything else, you will have that additional protection,” 
and he gave me his signature in blank.
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Q. And that was on a sheet of paper?—A. Yes sir.
Q. And is that signature now extant, or is it destroyed?—A. I am glad to 

say it is extant. I gave it to Mr. Banks when I took back the receipt signed 
by Mr. Sifton. I gave him this signature in blank, and I told Mr. Banks, “now, 
Mr. Banks, this receipt, I think, is your authority to hand over the bonds,” 
and he said, “ well, all right.” Then Ï gave him the signature in blank, and he 
said, “ well, I would like to show this thing to Senator McDougald as what 
you tell me is my authority for turning over those bonds, and I will give it 
back to you ”—because I told Mr. Banks that I was under a promise to destroy 
the receipt as soon as Senator McDougald had got the delivery of his units.

Q. Can you tell us what was in the receipt, that document—as close as 
you can remember it? How was it captioned? How was it addressed, and just 
in substance what was in it?—A. I would not like to pretend that I can give 
you it verbally, but I can give you the general lines.

Q. That would be the substance of the receipt, wouldn’t it?—A. Yes.
Q. That is exactly what I asked you for. I did not expect you to give it 

verbally?—A. Well, I apologize, then. I could not give you the verbal sub­
stance, but I can give you the general substance. The general substance was 
—“ Received from Hon. W. L. McDougald $46,000 par value in Dominion War 
Notes.”

Q. Was it in series?—A. No, I think they were bearer bonds, and it was 
mentioned in the receipt, “ bearer bonds.”

Q. But the maturity year, the interest date, or the period of the bonds was 
not mentioned?—A. Oh no. When Mr. Sifton drew out that receipt we did not 
know anything about what the series of bonds would be. It was merely 
$46,000 of Dominion War Bonds.

Q. It was Dominion Security in any event?—A. Yes.
Q. But there was nothing to identify what that security would be except 

it was an obligation of this Dominion?—A. That is it.
Q. Go ahead, then?—A. In payment of 1,600 units—I don’t remember 

whether it was Beauharnois Syndicate or Beauharnois Power Syndicate.
Q. You know there were two syndicates?—A. Well, I did not grasp that 

at the time, but it was in payment of 1,600 interests or units in the Beauhar­
nois Syndicate and of a substantial first payment on the second 1,600—the 
first call on the second 1,600—and it went on to say that it was; it went 
that directions were given to Mr. Moyer that Mr. Sifton had sold his interest 
in those units to Senator McDougald, and he was to act—carry on—the shares 
for Senator McDougald instead of Mr. Sifton. That was the general tenor 
of the receipt.

Q. That was the general tenor of it?—A. Yes.
Q. And signed by Sifton and handed to you?—A. Yes.
Q. And then you did what? There was no copy made, I take it?—A. No; 

one single document.
Q. Did you ever make a copy of that document?—A. No sir, I did not.
Q. Did you ever see a copy of it?—A. No sir, never.
Q. Then you took it in to Mr. Banks?—A. Took it in to Mr. Banks.
Q. And what did you do then?—A. I told Mr. Banks that this would be 

his authority for paying over the bonds, and I also gave him that blank sig­
nature, and I told him that I xvas under a promise to Mr. Sifton to hand him 
back that receipt as soon as Dr. McDougald got delivery of his securities and 
that if anything happened to Mr. Sifton before that event had been accom­
plished I was to destroy the receipt. Mr. Sifton had not said anything about 
destroying the signature in blank.
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By the Chairman:
Q. Mr. Barnard, referring to that signature, were you to be at liberty to 

use that signature any time you liked?—A. Yes sir. The object was that 
there might be some—Mr. Sifton was giving me this as an extra precaution.

Hon. Mr. Cannon : Go ahead, give any explanation, Mr. Barnard.
The Chairman: Never mind interrupting the witness.
Hon. Mr. Cannon : I was not interrupting him.
The Witness: It was not to say that I was to fill anything in; I had to 

pass it on to Senator McDougald, to do anything he liked with it.

By the Chairman:
Q. You or Senator McDougald were to be at liberty to use it any time you 

liked?—A. Exactly.

By Mr. Mann:
Q. Having drawn this sheet of paper with the signature of Winfield B. 

Sifton on it, and the receipt you describe as nearly as your memory serves 
you, what was your next entrance into this transaction, if there was any?— 
A. I was present when the bonds were delivered. I did not count them. Mr. 
Banks went out and got them somewhere and gave them to Mr. Sifton, and I 
saw them delivered, and I went back to my office.

Q. How long was that after the events which you have just been dis­
cussing?—A. The delivery of the bonds?

Q. Yes?—A. Oh, it was concurrently. He just went out into another 
room where there was a safe and got the bonds out and gave them to him.

Q. Now, my difficulty is that at the time you had that document from 
Mr. Sifton there was nothing to identify it in the form of bonds except they 
were to be bonds with Dominion security?—A. None.

Q. And then Mr. Banks said he would like to communicate with you?— 
A. No, he just went out where there was a safe somewhere, at any rate he got 
the bonds in 35 seconds or a couple of minutes, and he got the bonds, and they 
counted them together. I did not count them. He then delivered them to Mr. 
Sifton. I don’t know whether I saw the actual delivery, but I walked out of the 
office into my private office.

Q. Then Mr. Banks went out of the office, he got some bonds and handed 
them over to Winfield Sifton?—A. You are asking me something—I am not 
sure that he even went out of the rooms, but we got the bonds there and then, 
and delivered them.

Q. But you were not able to examine the bonds to see what they were, and 
you did not count them?—A. I did not think it was any of my business. If Mr. 
Sifton was satisfied, that is all that I was concerned about.

Q. You do not know what those bonds were?—A. I know they were War 
Bonds.

Q. You know they were Government Scrip?—A. They were $1,000 bonds, at 
least the one I saw was.

Q. You do not know how many there were because you did not count them? 
—A. I did not count them. I heard Mr. Sifton—he looked them over, and I 
think he must have counted them. I did not hear him count them, but he 
seemed satisfied there was $46,000 of bonds there.

Q. Would you be kind enough to tell me, from the time that day that you 
first went in to see Mr. Banks, and from there with Mr. Sifton into Senator 
McDougald’s private office and coming back to Mr. Banks with the receipt, and 
the counting and delivery of the bonds to Mr. Sifton, approximately what time 
elapsed?—A. Well, I should think that the whole thing did not take more than 
twenty minutes. It might have been another extra five minutes, more or less.
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Q. So far as that particular transaction was concerned in that twenty 
minutes, had you any relationship further in connection with carrying out the 
transaction, coming to the time that Senator McDougald finally became vested 
with the Beauharnois Syndicate units—I mean apart from the consideration of 
the matter?—A. I discussed the matter a few days after with Senator McDougald, 
and he seemed satisfied.

Q. What did you discuss?—A. I said, “How do you feel about this trans­
action?” and he seemed satisfied, and I didn’t think any more about it until 
some time later, in September, and Dr. McDougald then told me that he was 
going to make some large payment; he expected to have to make some large 
payment in connection with the mattter, and I suggested, owing to the fact that 
he was going to have somebody act for him, to take Mr. Moyer’s place, I sug­
gested, “Well, if you are going to have some money, a large amount of money, 
get a trust of acknowledgment.”

Q. May I take it, Mr. Barnard, that you had not any misgivings as to the 
legal situation from the beginning?—A. Well, if it had been people that I did 
not trust, and did not know all about, I certainly would have felt that it was not, 
from the lawyers’ point of view, a satisfactory transaction.

Q. Of course you did not trust Mr. Moyer; you only had Mr. Sifton’s state­
ment as to who he was and how he could be trusted?—A. I had that, and I had 
Mr. Sifton when he mentioned that he himself had no acknowledgment—that it 
would be very hard for Mr. Moyer to substantiate any claim that he had made 
those payments with his own money.

Q. I have a difficulty here; you have told me that you felt it was not any 
of your affair to count the bonds or to see what the bonds were ; that part of it 
was not any of your business?—A. Exactly.

Q. You have also said that at a later date you thought it was your business 
to ask Senator McDougald how he felt about it?—A. No, I did not say I felt 
it was my business to do it. I met the senator in connection with other important 
matters, and I naturally referred to this one Sifton matter, and I don’t know 
whether he asked me how I felt about it or how it came about, but I again 
repeated the conversation I had had with him over the telephone, and I told 
him from the business point of view I thought he was not taking any chances.

Q. From the legal point of view did you think he was?—A. Well, I thought 
that if Mr. Moyer had-----

Q. Did you not think he was taking a chance—as a lawyer, and an expe­
rienced lawyer?—A. You mean from the strictly legal point of view?

Q. From the strictly legal point of view, yes?—A. From the legal point of 
view, yes, I thought that the thing was not in shape; that if I had been brought 
in to defend it against somebody that was not particular, that I might have 
difficulty. I did think, and I told him, it was a transaction that I would have 
done myself.

Q. And it is a transaction that you would have done?—A. Yes, as a business 
proposition.

Q. Did you or did you not discuss with Mr. McDougald the difficulty that 
might have ensued had Winfield Sifton dropped dead the day after that trans­
action was concluded, or the day that transaction was concluded, rather than 
four weeks later?—A. I did not anticipate any trouble from Mr. Sifton. Mr. 
Sifton was a man of means, and what I felt was the doctor’s protection was, 
more, that should there be any trouble from Mr. Moyer we had a clear action 
against Mr. Sifton or his estate for that money.

Q. You realized, did you not, Mr. Barnard, that if Winfield Sifton had died 
that day instead of a few weeks later, and had not instructed Mr. Moyer to 
take his instructions from Senator McDougald, and that Mr. Moyer had been 
somebody other than Mr. Moyer turned out to be, that it would have been a 
difficult legal situation?—A. We had Mr. Sifton’s directions to Moyer to deal 
with Dr. McDougald as the owner of these units—in writing.
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Q. But you had no instructions from Mr. Moyer?—A. Absolutely correct.
Q. You had only a statement from Mr. Winfield Sifton that Moyer was his 

representative?—A. Absolutely correct.
Q. You had no document from Moyer?—A. Except his own statement.
Q. And you had nothing from Moyer except the transfer from Sifton to 

McDougald—nothing whatever in writing?—A. Never had anything.
Q. Then I ask you again, if Mr. Sifton had died that day instead of three or 

four weeks later, whether you would not have considered then that the legal situa­
tion was very, very difficult, from the recourse that you have suggested Senator 
McDougald would" have had upon the receipt?—A. Well, as I say, Mr. Sifton 
had said that he had known Moyer for years, and that if Moyer did not do 
what was his duty to do that Moyer could not have substantiated the payment 
by him of those moneys out of his own funds.

Q. Now I ask you again, did you not consider that there was a very serious 
legal difficulty in Dr. McDougald obtaining what Moyer had, had the matter 
not been carried out? Now, was there not a serious legal difficulty?—A. If Mr. 
Moyer had turned out to be a man of a different description than he was, there 
would have been a legal difficulty.

Q. Did you not appreciate, then, that there was a serious legal difficulty?— 
A. I always appreciated that there was a legal difficulty, but I thought the worst 
that would happen would be that Senator McDougald would get back his money 
from Sifton.

Q. Did you not convey your appreciation of that legal difficulty to Senator 
McDougald?—A. Yes, I told Senator McDougald that, according to me, there 
was a link missing in the chain, when he asked me, “What do you think about 
the whole thing? Am I safe?” I said, “I can only say, as a business proposition, 
that in view of the fact of the standing of the people we are dealing with, it is 
a transaction that I personally—I may be— how shall I say it?—optimistic in 
matters of this kind”—

Q. I suggest that perhaps you are optimistic?—A. I did think it was a 
transaction—and I told him conscientiously that it was one—that I personally 
would take a chance on.

Q. You did realize that if Mr. Moyer had refused to acknowledge Mr. 
Sifton in any way in that transaction, that the only recourse Dr. McDougald 
would have had would have been to get the money back, represented by this 
bond transaction?—A. Well, I thought that Senator McDougald would have a 
very strong action against Moyer under all the circumstances, and particularly, 
I should say, under these circumstances it would be for Mr. Moyer to show 
that they actually were his property, and in order to show that they were his 
property he would have to say—we could find out from him and trace him as 
to where he got the money to pay for it.

Q. As to where Mr. Moyer got the money to pay?—A. Where he got his own 
money to pay.

Q. He, Moyer, to pay for the units which he had purchased and which he 
had subscribed for?—A. Exactly.

Q. But what I am asking you is this; if all you had was a statement from 
Sifton that Moyer was carrying this load for him—that is all you had?—A. 
Exactly.

Q. You had never seen Mr. Moyer?—A. No sir.
Q. Had Dr. McDougald, to your personal knowledge, seen Mr. Moyer?—• 

A. Not to my personal knowledge, but Dr. McDougald did tell me that he 
believed in Mr. Moyer—later—not at that conversation.

Q. At that conversation did he tell you he knew Moyer?—A. I don’t know 
whether he told me either then or later, but he did tell me that he was satisfied 
as regards Moyer.

48236—16
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Q. You have been very frank in your evidence, and I have no doubt you 
will admit this frankly, that you were troubled about that legal situation, and 
expressed your troubles to Dr. McDougald?

Hon. Mr. Cannon : He has said that already.
The Witness: I would not say I was troubled, but I would say that as a 

lawyer I did not think that the transaction, as regards Moyer, was in as good 
a shape as, if I had been dealing with somebody else that I did not know, I would 
have insisted on putting it.

By Mr. Mann:
Q. But you did not know Mr. Moyer?—A. No; Dr. McDougald and Mr. 

Sifton had told me about him.
Q. Dr. McDougald and Mr. Sifton satisfied you then that Moyer’s position 

was all right; is that what you are saying?—A. Well, I gathered from the fact 
that Mr. Sifton thought it unnecessary himself to get any trust acknowledg­
ment, that he must have had faith.

Q. But Mr. Sifton was getting $46,000 of bonds?—A. But I am talking of 
the interval between the payment and the transaction with Mr. McDougald. 
There had been $15,000 paid on account of it.

Q. But you did express your doubts to Dr. McDougald on at least one oc­
casion in respect to the strict legal position, didn’t you?—A. I can only repeat 
that I told Dr. McDougald over the phone that there was, in my humble opinion, 
a missing link.

Hon. Mr. McMeans: We have had that all before, about six different times. 
I want to know7 what the witness told Dr. McDougald.

The Witness: It was the same thing.

By Mr. Mann:
Q. But Dr. McDougald reassured you that he was satisfied?—A. He was 

quite satisfied.
Q. And is it because he was quite satisfied during the period that elapsed 

from May until October that you did not procure an acknowledgement of the 
assignment from Moyer? Is that a fair statement?—A. Well, I did gather in 
September that the transaction of Senator McDougald taking over these Sifton 
interests had more or less leaked out, and that the insiders did know that it wras 
Dr. McDougald now—the owner of the shares held in Moyer’s name.

Q. Did it ever occur to you to write a letter to Moyer—did you have his 
initials and his address when Sifton spoke to you?—Did it ever occur to you to 
write a letter to him?—A. I was under promise not to mention the matter to 
anybody. Ajl I knew about Mr. Moyer was that in that receipt he was de­
scribed as Clare Moyer, barrister-at-law, Ottawa.

Q. And in any event, in the general discussions you had, and the general 
situation, you did nothing to procure an acknowledgment from Moyer that he 
was holding for Sifton?—A. I did nothing, because I wTas under an obligation 
not to mention the matter to anybody. It'was passed on to Dr. McDougald, and 
he was to do what he v7anted.

Q. And he instructed you to do nothing in regard to procuring an acknowl­
edgment?—A. No, we didn’t discuss that at all.

Q. He gave you no instructions to do anything?—A. No. He was satisfied.
Mr. Mann: That is all, thank you.
Hon. Mr. Cannon: That is all right, Mr. Barnard.
Mr. Mann : Now, Mr. Chairman, there are here, summoned by the Com­

mittee to appear before it to-day, the executor—one of the executors of the 
estate of the late Winfield B. Sifton, and the accountant of the estate and the
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Sifton interests. You will appreciate that it would be somewhat of an advantage 
to look at the papers before putting one of those witnesses in the box, in order to 
shorten the evidence, because I have not had an opportunity of looking at them, 
and I would therefore ask if we could have an adjournment for at least an hour. 
I would like an hour to examine the papers and documents with the witnesses 
in order that we might shorten the evidence.

Hon. Mr. Béique: May I ask for my own information what is the object 
of this evidence?

Mr. Mann: It seems, Senator Béique, that the object of the evidence neces­
sarily is to indicate the transactions of Sifton in respect to Beauharnois in so 
far as they may be revealed by his books, papers and correspondence.

Hon. Mr. Béique : What for? What have we to do with Sifton’s business?
Mr. Mann: We have not anything to do with Sifton’s business. We have 

this to do: we have Sifton put forth as the owner of the shares, and it is to 
determine, if it can be done, that Sifton was or was not a bona tide owner of the 
Beauharnois Corporation shares. That is the object of it.

Hon. Mr. Donnelly: Mr. Chairman, before we consider the question of 
adjournment, I would like to briefly refer to the information that was given 
to us by Mr. Mann at the opening of this sitting. He told us that Mr. Sweezey 
was here and was prepared to deny, I believe, a statement made by Senator 
Havdon yesterday. Under a large heading in the morning Citizen I read this:

Senator Andrew Haydon yesterday declared that about the beginning 
of 1929 Robert 0. Sweezey, former president of the Beauharnois Company, 
informed him he could not get a contract with the Ontario Hydro Electric 
Commission because G. Howard Ferguson, then Premier of Ontario, 
“wouldn’t let it be signed until he got $200,000.”

Now, the Ontario Legislature is in session at the present time, and in the 
second column of the same paper I see a despatch from Toronto, as follows :

Reports were current in the lobbies of the Ontario Legislature to-night 
that there would be discussion in the assembly of the statement to-day 
by Senator Andrew Haydon that former president R. O. Sweezey of 
Beauharnois declared G. Howard Ferguson demanded during his premier­
ship of Ontario $200,000 for approval of a hydro contract for Beauharnois 
power.

In view of the publicity given to that matter, and the fact that it is referring 
to a former Prime Minister of the Province of Ontario, I, as a member of this 
Committee and a resident of Ontario, wish to urge that it is only fair to the 
High Commissioner that Mr. Sweezey be called now to give his statement. 
The objection has been made that Senator Haydon’s solicitor, Mr. 
Robertson, is not here. Mr. Robertson was present at the examination of 
Senator Haydon yesterday ; he heard that statement made. To me it appeared 
to be a considered statement which was made after a whispering conversation 
with his solicitor.

The Chairman: While he was under oath?
Hon. Mr. Donnelly: While he was under oath. I am not a lawyer, but 

I do not think that in an ordinary court of law that would be permitted. This 
Committee has given special consideration to Senator Haydon. It may be 
suggested that this matter should not be brought in until he has completed his 
evidence. But the adjournment of his evidence was made at the request of 
his solicitor, and I think in all fairness to the High Commissioner that we should 
hear Mr. Sweezey’s statement.

48235—161
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Hon. Mr. McMeans: As to that particular point.
Hon. Mr. Robinson: Don’t you think we should wait until the solicitor 

comes?
Hon. Mr. Donnelly: If Senator Haydon’s solicitor thinks his client has 

been prejudiced in any way, the Committee will meet again, and he will have 
an opportunity to deal with any statements made by Mr. Sweezey.

Hon. Mr. Robinson: Will Mr. Ferguson suffer from a few minutes delay?
Hon. Mr. Donnelly: If we wait until after 1 o’clock this will come up 

in the legislature. I understand that Mr. Sweezey is willing to come forward 
and refute the statement, and I am anxious that he should do so.

Hon. Mr. Chapais: Is he here?
Mr. Mann: Yes, he is here, and has requested that I ask the Committee 

to permit him to come and make a statement.
Hon. Mr. Copp: Senator Donnelly has referred with some degree of doubt 

as to the propriety of the statement made by Mr. Haydon because he whispered 
with his lawyer. If I remember correctly, Mr. Robertson referred to Mr. Mann 
before he spoke to Senator Haydon while he was under oath. I did not hear 
the conversation, but I know that Mr. Robertson turned and said something 
to Mr. Mann.

Mr. Mann: I can assure the honourable gentleman that Mr. Robertson 
said nothing whatever that relates to, flows from, or is coincident with anything 
he said in the whispered conversation with Senator Haydon. Mr. Robertson 
may have said something to me, but it was all apart from the statement that 
Senator Haydon made. I looked over and saw Senator Haydon motion Mr. 
Robertson to speak to him, and Mr. Robertson spoke to him, and I had not 
the faintest idea of what it was about.

Hon. Mr. Copp: I distinctly remember that Mr. Robertson turned around 
and said something to you. I don’t know what it was all about.

Mr. Mann: It had nothing whatever to do with that.
Hon. Mr. Chapais: Let us hear Mr. Sweezey.
Hon. Mr. Copp: Pardon me. Then I want to say another thing in regard 

to the matter, and the assumption that that would not be permitted in a court 
of law at all—a witness speaking to his solicitor while under oath. On the 
other hand, a great many things have taken place here that would not take 
place in a court of law.

Hon. Mr. Robinson: And one of the worst things would be to have this 
aired without the solicitor being here. That would not be allowed in a court 
of law.

Hon. Mr. Donnelly: I do not think we should do what may be an injustice 
to the High Commissioner because the solicitor does not appear this morning. 
He was aware of the statement—he himself was there—and the publicity given 
to it in the papers. It was his business to be here.

Right Hon. Mr. Graham: There was not such scrupulous care in rushing 
to Senator Haydon last year when he was grossly misrepresented in headlines 
not only in Ottawa but all over Canada. While I am strongly in favour of 
allowing Mr. Sweezey to make his statement—we would be doing wrong if we 
didn’t—I do think we will do the Committee more harm, and Mr. Ferguson 
less good, by having the statement made when the solicitor of the man who made 
the statement is not present.

Hon. Mr. McMeans: Where is Mr. Robertson? Has he sent any word 
to the Committee?
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Hon. Mr. Cannon: I understand that he has a case which is now going 
on before the courts, and that he expected to be detained for a while this 
morning—the Treadgold case. Mr. Mann knows all about that case.

Mr. Mann: I didn’t hear that.
Hon. Mr. Cannon : I say my learned friend knows perfectly well what 

case Mr. Robertson is busy with before the courts; that he could give the 
information.

Mr. Mann: I have not the faintest idea what court Mr. Robertson is in—
Hon. Mr. Cannon : I am sorry, then.
Mr. Mann : —or what part of the city he is in. I know nothing about 

his litigation.
Hon. Mr. Cannon : I am not interested in this at all. Senator McMeans 

was asking for information, and I volunteered the little I had.
Mr. Mann: About my knowledge.
Hon. Mr. Béique : Have you any other witnesses, Mr. Mann?
Mr. Mann: Yes.
Hon. Mr. Béique: Then you might proceed.
Mr. Mann : But, as I said, I wanted to examine the books in order, if 

possible, to shorten the evidence.
The Chairman : I want to say, if you are all through, Senator, that as far 

as I am concerned Mr. Robertson has sent no communication to me. I have 
nothing from him intimating when he will be here, or that he will will ever be 
here again. The other day we adjourned the Committee for the convenience 
of Mr. Robertson. When we resumed he was not present, but he had someone 
here to represent him, and I should think it would be a very easy matter for 
him to have someone here to represent him again.

Now, with regard to Mr. Sweezey. My honourable friend Senator Copp has 
spoken about the whispering conversation. In view of the fact that Senator 
Haydon was ill in bed and in care of a physician, I made no interruption 
yesterday whatever of his statement of evidence, nor did I interrupt him wrhen 
he proceeded to introduce what was really irrelvant matter. So far as relevancy 
goes, anyone who heard his statement, or read his statement, will observe that 
it is ninety per cent legal argument on facts and law instead of a statement of 
facts—arguments irrelevant about—general arguments about campaign funds 
generally, and conclusions, all under the sanctity of oath—a most remarkable 
statement to me, under the sanctity of an oath. I really could not understand 
why it was necessary for Senator Haydon, who is a lawyer, to undertake to 
swear to the law and the facts. However, I only mention that for this purpose: 
that, he having gone so far off from the relevancies of the question, and having 
assailed important men and introduced this foreign matter, so far as I am con­
cerned I think it is only fair that Mr. Sweezey and the other persons mentioned 
with Mr. Sweezey should be permitted to make a statement, but only in regard 
to that matter. We are not going into a general investigation of the Hydro 
Electric of Ontario, but I am perfectly willing that Mr. Sweezey be allowed to 
make a statement meeting the statement of Senator Haydon. And if Mr. 
Robertson wants to examine him about that point later on, I would be very happy 
to accommodate him, if the Committee is satisfied.

Hon. Mr. Robinson: No.
Hon. Mr. Donnelly: I will say I am—
Hon. Mr. Robinson : Most irregular.
Hon. Mr. Copp: I think no harm can come to anybody. I quite agree with 

the Chairman that Mr. Sweezey should be given every opportunity to make his
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statement in regard to what Senator Haydon or any other witness has said, 
but I do not think we should at this stage be in such a terrible hurry that it be 
done in the next ten or fifteen minutes, or half an hour. Mr. Mann has asked 
for an adjournment to look over some papers, and we could very well adjourn and 
let Mr. Robertson know when we are going to meet so that he could be here.

Hon. Mr. Donnelly: If we get some assurance that Mr. Sweezey can make 
his statement before 1 o’clock, I would be agreeable; otherwise I intend to move, 
seconded by Hon. Mr. Chapais, that Mr. Sweezey be permitted to make his 
statement now.

Hon. Mr. Robinson : Make it a party vote.
Hon. Mr. Donnelly: It is not a party matter. I resent the suggestion.
Hon. Mr. Robinson : I repeat it.
Right Hon. Mr. Graham : The motion is that he be permitted to make the 

statement now?
Hon. Mr. Donnelly : If we have an assurance that he can make it before 

1 o’clock, I am quite satisfied, in order to have Mr. Robertson here; but I think 
in fairness to all parties interested it should be—

Hon. Mr. Cobb: I agree that Mr. Robertson be communicated with, and 
if he can be here at 1 o’clock—

Mr. Smith: Courts usually adjourn at 12.30, sir. Does that help out?
Hon. Mr. Donnelly : We can meet at a quarter to one.
Hon. Mr. Robinson : 2.30.
Hon. Mr. Donnelly: A quarter to one, on the understanding that Mr. 

Robertson be here.
The Chairman : Is that satisfactory, gentlemen—a quarter to one?
The Committee adjourned, to meet at 12.45 p.m.

The Committee resumed at 12 45 p.m.
The Chairman : I understand the Committee now wants to hear the state­

ment which Mr. Sweezey wishes to make.
Mr. Robertson : Mr. Chairman, before Mr. Sweezy is called may I say that 

I have been told since I came here within the last few minutes that there was 
some criticism of some two things affecting myself. I am a hard-boiled lawyer 
who is not very much affected by what anybody says, and I am quite used to 
abuse, but I want to explain why I was not here this morning. I understood 
from what was said yesterday afternoon that the Committee was going on with 
certain witnesses, with whose evidence I was not concerned, and I did not come 
here because I am engaged at the Court House on a trial that has been going on 
for the last w'eek.

The other matter to which I wish to refer is that I understand it has been 
stated there was a conversation between Senator Haydon and myself during the 
course of his cross examination yesterday. There was no conversation. What 
took place there was this, that Senator Haydon, as you all saw, leaned over 
in his bed and indicated he wanted to say something to me. I did not hear what 
he said and I said nothing to him. There was no conversation.

The Chairman: All right.
Hon. Mr. Donnelly: As I perhaps am the member of the Committee who 

made the reference to that matter, I may say that I was sitting there and saw 
the movements. I heard the whispering and it had all the appearance of a 
whispered conversation to me. I accept your word, of course.
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Mr. Robertson : I quite understand. I thought at the time it was an em­
barrassing thing for the Senator to lean over that way, but I did not hear what 
he said.

Hon. Mr. Donnelly: My point in raising the matter was not so much to 
find fault but to show that the conduct of the Committee had not been carried 
along court lines, because I quite realize that that would not be permitted in an 
ordinary court.

Mr. Robertson : May I say that the statements made by Senator Haydon 
in answer to certain questions were of course something I knew all about, and I 
had given a copy of them in advance to Mr. Mann. But the questions on the 
cross examination and the answers that were made, and all the rest of it, were 
quite unknown to me and were not the subject of any previous conversation.

The Chairman : We will hear what Mr. Sweezey has to say.

Mr. Robert 0. Sweezey was recalled as a witness.
The clerk of the committee: Mr. Sweezey, you are still under oath.
The Witness: Mr. Chairman, I have before me the statement that Senator 

Haydon made yesterday.
The Chairman: You had better read the part that you want to speak 

about.
The Witness: Well, the part I want to speak about is—I will see if I can 

pick out the beginning—this is Senator Haydon referring to me:
He talked about Americans who would come and settle along the 

river, and enterprise would begin. I said to him: “What is the good of 
them if you don’t have something nailed down?”—I think I used the 
word that you have been asking me to repeat, “moonshine”—This will 
never get anywhere. It is not any good.” “Oh,” he said, “but then we 
have a contract in sight.” I said, “where or how?” I had never heard 
of this before. He said with the Ontario Hydro Electric Commission. 
I said, “Why don’t you get it signed and get something solid?” And his 
answer was, “Howard Ferguson won’t let it be signed until he gets 
$200,000.” I said nothing more and heard nothing more about Beau- 
harnois for a good time.

Now, I simply wish, Mr. Chairman, to categorically deny any such conversa­
tion. I do not know that there is anything to be added. I never had any such 
conversation with Mr. Haydon.

By Hon. Mr. McMeans:
Q. What you mean to say is that you never made the statement to him 

that Mr. Ferguson would not let a contract be signed until he got $200,000?—A. 
Absolutely not. There are two or three illogical points in that idea. In the 
first place, I had met Mr. Ferguson only once two years previous to that for 
about five minutes, and when I opened negotiations with the Hydro it was 
always through Mr. Gaby, the Chief Engineer, and through Mr. Magrath, the 
Chairman, and I never dealt with anybody else in all my dealings about con­
tracts in Ontario, except with the Hydro Electric Power Commission of On­
tario. The only other time I met Mr. Ferguson was in Quebec, after the 
contract had been entirely agreed upon between my company and the Ontario 
Hydro Electric Commission. That was in the presence of Mr. Taschereau, 
the Premier of Quebec, and Mr. Aimé Geoffrion, also Mr. Strachan Johnston, 
representing Ontario. And any discussion that we had then was entirely on 
affairs affecting the two provinces, with regard to the export of power from 
one province to another.
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Q. As I understand it, what you are saying now is simply to deny a con­
versation alleged to have been held between yourself and Senator Haydon. 
Might I ask you if you ever at any time had any communication with Mr. 
Ferguson about $200,000?—A. Absolutely not, a most absurd idea.

By the Chairman:
Q. Directly or indirectly?—A. Directly or indirectly.

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Sweezey, this is a question, apparently, is it not, between your recol­

lection or veracity and Senator Haydon’s recollection or veracity? That is what 
it seems to be, isn’t it?—A. It is not a case of recollection. I know that I never 
said any such thing, I know that. I do not care what you term that.

Q. You gave evidence last Tuesday, a week ago yesterday?—A. Yes.
Q. Contradicting a statement made on the previous Friday by Mr. Griffith? 

—A. Yes.
Q. On the Friday when Mr. Griffith made his statement you were in the 

witness box to contradict a statement previously made by yourself?—A. Yes, 
in regard to the name of an individual.

Q. Yes. Now you are in to contradict Senator Haydon?—A. Yes.
Q. Now, the matter of a contract with the Hydro Electric Power Commis­

sion was a matter of negotiation?—A. Obviously.
Q. And in connection with that negotiation was a man named Aird con­

cerned?—A. He did not have anything to do with the negotiations.
Q. Did Mr. Aird receive a payment of money in connection with the negotia­

tions?
Hon. Mr. McMeans: If you will excuse—
The Chairman: We have nothing to do with Mr. Aird, nothing whatever.
Mr. Robertson : If you will pardon me, I want to deal with the statement 

as made by Senator Haydon, not as made here to the witness and contradicted. 
Senator Haydon did not say that the statement was—

The Chairman: This Committee is not going into any inquiry about Mr. 
Aird. You can take that as decided.

Mr. Robertson : I want to cross examine this witness as to the situation 
at the time of the negotiations. There is no statement made by Senator Haydon 
that Mr. Sweezey said he had made any promise to Mr. Ferguson or that Mr. 
Ferguson asked him for anything or that he had any dealings with Mr. Ferguson, 
but a statement that Mr. Ferguson would not allow a contract to be signed by 
somebody else until a certain payment was made. That does not imply a con­
versation with Mr. Ferguson.

By Mr. Robertson:
Q. That is what I want to ask you about, if you did not have with Aird 

negotiations, conversations, connected with the Hydro Electric contract that led 
to the payment of a sum of money. Isn’t that so?—A. Not until a long time 
after.

Q. But it is so. The money was paid in December, 1929, or the bonds. 
That is so, is it not?—A. I do not know whether I am permitted to answer in 
regard to the Aird matter or not, but it is a matter of record.

Q. Don’t be alarmed in talking about it. That is so, is it not?—A. A pay­
ment was made to Mr. Aird. That is common knowledge, yes.

Q. Common knowledge?—A. Well, it has been published, broadcast.
Q. It has been stated. My point is that that was in connection with the 

Hydro Electric matter.—A. I don’t attach direct connection of the Hydro 
Electric matter with that. The contract was signed and completed and over.
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Q. Did you have any conversation with Aird in regard to that payment 
that related to the Hydro Electric contract?—A. Yes.

Mr. Smith : Do you mean before or after it was signed?
Mr. Robertson: Before it was signed.

By the Chairman:
Q. I understand you to say, Mr. Sweezey, that any talk with Aird was after 

the—.—A. No. He introduced the subject to me, but I dismissed him and would 
have nothing to do with it until after the contract was signed and I was a way 
out of the difficulty.

By Mr. Robertson:
Q. You say you had no talk with Aird?—A. He introduced the subject to 

me of a contribution, which I refused to discuss with him because my financial 
condition was not such that I could discuss it at the time, nor would I discuss 
it until I was all through the contract with the Hydro.

Hon. Mr. McMeans : Mr. Robertson, I do not desire to interrupt you, but are 
you undertaking to establish any connection between Mr. Aird and Mr. Ferguson? 
The statement was that Mr. Ferguson would not allow a contract to be signed. 
That has been contradicted. Can you see any connection between Mr. Aird and 
Mr. Ferguson? If not, I think it is outside the purpose of this inquiry altogether.

Mr. Robertson : My purpose now, as will be shown in my next question, is 
by reference to Mr. Sweezey’s prior testimony to ask him if he did not understand 
the payment to Aird was made for the Conservative party in Ontario, of which 
Mr. Ferguson was leader. That is the connection, a very obvious one.

The Chairman : Suppose he did understand that. What has that to do with 
this inquiry?

Mr. Robertson : It has got everything to do with this.
Hon. Mr. Robinson: Why are there so many obstructions of the cross- 

examination?

By Mr. Robertson:
Q. Is it not a fact, and did you not say so in your evidence before the 

Commons inquiry last year, that you understood the contribution made to Aird 
was intended for the purposes of the Conservative party in Ontario, of which 
Howard Ferguson was then the leader?—A. Yes.

Q. When did your negotiations in connection with the Hydro Electric contract 
begin? When did you first open negotiations?—A. I do not recall definitely. It 
must have been early in 1929.

Q. How early in 1929?—A. I do not recall. The records might show you
that.

Q. It might have been as early as January?—A. I do not think we had any 
draft contract written out until early in the spring.

Q. I am not talking about draft contracts but I am talking about negotiations. 
You began negotiations perhaps as early as January?—A. Yes, but I am not very 
positive.

Q. And they continued for some time?—A. Yes, they took some months.
Q. You were anxious to get the contract signed?—A. Naturally.
Q. And w'ere met with difficulties?—A. No, not met with difficulties they 

were simply technical problems to be settled. It was a very large contract and an 
important one.

Q. Now, I want to put this to you and you can answer it any way you like. 
Did the contribution that was made through Aird and that you understood had 
to do wdth the Conservative party in Ontario, of which Hoivard Ferguson was then
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the leader, did that have any connection in your mind with the Hydro Electric 
contract?—A. None whatever. The Hydro Electric contract was made with the 
Hydro Electric Power Commission and had no connection whatever with cam­
paign funds.

Q. You of course have no memoranda to refer to in any of these matters?— 
A. I do not know what you mean.

Q. Have you looked at any memorandum since you heard of Senator 
Haydon’s statement yesterday?—A. No.

Q. How many minutes after you heard the statement had been made by him 
did you say that you were going to deny it?—A. I denied it immediately, because 
I knew I never had any such conversation.

Q. It was not a matter of reflection?—A. I did not need to reflect.
Q. About your previous denial, did you speak to anybody yesterday before 

you offered your evidence to this Committee, anybody representing the Govern­
ment, any member of the Government?—A. No. The newspaper men came to 
speak to me and I spoke to them.

Q. Did you speak to anybody before you spoke to the newspaper men?—- 
A. Not that I remember. There might have been some members of the Govern­
ment—

Q. Yesterday is not very far back?—A. No. I mean I spoke to a good many 
people who came and asked me about it.

Q. I want to get the first one; were they all newspaper men?—A. Yes.
Q. Are you swearing to that?—A. I do.
Q. That you spoke to no one about it at all, but you talked to. newspaper 

men?—A. It was the newspaper men that told me about it.
Q. With reference to the occasion when you came back last week, Mr. 

Griffith had made the statement regarding $10,000 paid to General McCuaig 
from the company, a week ago last Friday?—A. He made it some time.

Q. Take my word for it, a week ago last Friday, and on the next Saturday 
the Beauharnois Company was unable to find the money to pay wages for its 
men?—A. What has that got to do with it?

Q. That is so, is it not?—A. I don’t know.
Q. You say you don’t know that is so?—A. I don’t know; I am not president 

of the company to-day.
Q. Do you say you don’t know that a week ago last Saturday the Beau­

harnois Company had not the money to pay its men their wages?—A. I don’t 
know whether it was Saturday or Monday; I know one day we had some 
difficulty in negotiating our matters at the bank.

Q. And just at that period?—A. We have been like that for the last six 
months.

Q. On any other occasion?—A. Yes, for the last six months every time we 
had to pay wages we had to go to the bank and negotiate for the money.

Q. My question is a simple one—
The Chairman: Mr. Robertson, excuse me a moment; what is all this 

about?
Mr. Robertson : It is about the reliability of Mr. Sweezey.
The Chairman: Where do you propose to take it?
Mr. Robertson: This is quite within the realm of what you have been 

investigating here. It has to do with the matter.
The Chairman: We are not here to sit and hear an argument between you 

and Mr. Sweezey.
Mr. Robertson : It is not an argument; it is a question to which I am not 

getting an answer.



BEAUHARN01S POWER PROJECT 221

By Mr. Robertson:
Q. Was there any occasion prior to the week before last when the Beauhar- 

nois Company had to pass payment of its wages?
Mr. Mann : That is not what you asked at all. You asked him, is there 

any other time that they had difficulty, and he said yes.
Mr. Robertson: I did not say that.
Hon. Mr. McMeans: What does it all turn on? Is there any dispute 

about these things? I think we all know that the Beauharnois could not pay 
their wages.

Mr. Robertson : I would like to know why I am not entitled to ask 
ordinary questions. We have a question of credibility, and it is on that I am 
asking questions.

The Chairman : Why did you not ask him those questions before when he 
was on the stand?

Mr. Robertson : Suppose I choose to ask him anything on the question 
of credibility, that question is more in issue now than it was before.

By Mr. Robertson:
Q. Is it not the fact that this was the first occasion when the Beauharnois 

Company was not able to pay and did not pay its wages when they were due? 
—A. I don’t know whether it was or not, because I have not been president of 
the Beauharnois Company now for two or three months. I do know that every 
pay-day we had difficulty, and had to go to the banks to negotiate.

Q. But on that Saturday you did not pay wages?—A. I don’t know. 1 
know one time there was a delay of two days, I don’t know whether it was 
that Saturday or not.

Q. On the Tuesday when you gave evidence contradicting Mr. Griffith the 
wages were paid?—A. I don’t know whether it was paid on Monday or Tuesday 
or Wednesday.

Q. You knew there was difficulty that week-end?—A. No, I didn’t. I was 
here in Ottawa, and I did not know what was passing. I know, as I told you, 
three times we had difficulty about money.

The Chairman : Do you want to ask him any questions?
Mr. Mann: No; it is a voluntary statement.

By the Chairman:
Q. You referred, Mr. Sweezey, to Mr. Magrath; is that Mr. Charles A. 

Magrath?—A. Yes.
Q. He was president?—A. He was chairman of the Hydro-Electric Power 

Commission.
The Chairman : Now we will adjourn.
Hon. Mr. Cannon: Before we adjourn I would like to say a word. My 

learned friends instructed the clerk that a letter be sent to my client, Senator 
McDougald, asking him to bring certain papers, and if necessary his financial 
adviser, Mr. Banks. In order that there may be no misunderstanding, as there 
was last year, I may state right now, for my learned friends’ benefit, that Mr. 
Banks is here, willing to give evidence at any time.

Mr. Mann: We express our gratitude.
Hon. Mr. Cannon : Last year there was some misunderstanding.
Mr. Mann: This is not last year.
The Committee adjourned until 3.30 p.m.
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The Committee resumed at 3.30 p.m.
The Chairman: Are you ready to go on?
Mr. Mann : Call Mr. Banks.

Mr. Howard M. Banks, manufacturer, Westmount, Quebec, appeared as a 
witness, and, having been duly sworn, testified as follows:

By Mr. Mann:
Q. You reside in Montreal?—A. Westmount.
Q. And have your office in Montreal?—A. Yes, sir.
Q. In what building was your office in the year 1928?—A. At that time it 

was called the Dominion Express Building.
Q. On St. James Street?—A. Yes; now it is the Canadian Pacific.
Q. Do you know Senator McDougald?—A. I do.
Q. Have you known him for some time?—A. I have known him eighteen 

or twenty years.
Q. In 1928 had you any business relationship with him, and if so what? 

—A. Well, I acted in a confidential capacity for him at times, although I was 
no longer on his pay-roll. I had wound up a number of his companies for him, 
beginning with 1925 and 1926, and I still stayed with him in rather an informal 
capacity, and made myself useful to him at various times whenever the occasion 
arose.

Q. Were you there at any part of 1928?—A. From time to time, yes, sir.
Q. Where was your office in relation to his in the Dominion Express Com­

pany Building?—A. It adjoins—part of the same suite.
Q. Are you the Mr. Banks that was referred to by Mr. Charles Barnard 

this morning?—A. Yes.
Q. You heard Mr. Barnard’s evidence?—A. Yes.
Q. You heard his evidence with respect to a transaction whereby some bonds 

were delivered by you in the presence of Barnard to one Winfield B. Sifton?—A. 
I did.

Q. You were the gentleman to whom Mr. Barnard referred as having 
delivered those bonds?—A. I am.

Q. What were the bonds?—A. They were the 1933 Victory Bond series.
Q. And the amount of them?—A. There were 46 bearer bonds of $1,000 

denomination.
Q. With the interest coupons attached, the then current coupons attached? 

—A. I believe so, yes.
Q. Do you know what price they were on the market at that time?—A. 

No, I don’t; I should say around 104, 105, along in there ; that is just my 
impression.

Q. And the receipt warranting the delivery of those bonds you heard 
described by Mr. Barnard?—A. Yes.

Q. Did you have that receipt or letter in your possession?—A. I had it in 
my possession for about a day.

Q. What did you do with it?—A. I showed it to Senator McDougald the 
first time that he came into the office, to account for the delivery of his securi­
ties from my custody, and after he had seen the receipt and was satisfied of the 
delivery he said, “well, give that to Mr. Barnard,” which I did within the next 
twenty-four hours ; and that is the last I saw of it.

Q. You showed the receipt to Senator McDougald after you had delivered 
those bonds to Mr. Sifton?—A. Yes.

Q. And you thereupon, on his instructions, delivered the receipt to Mr. 
Barnard within a little while after?—A. Yes.

Q. And you have not seen the receipt since?—A. I have not.
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Q. You had some instructions from Senator McDougald with respect to 
the class or series of bonds that you were to deliver to Mr. Sifton, prior to the 
delivery?—A. Yes, I did.

Q. How long prior to that delivery?—A. It was the same morning.
Q. Before Barnard came in?—A. Yes, sir.
Q. Or after?—A. Before.
Q. Therefore, I take it, you were instructed by Mr. McDougald that 

Barnard and Sifton and you would have a discussion with regard to the delivery 
of those bonds?—A. Yes.

Q. And at that time Dr. McDougald instructed you what bonds to hand to 
Sifton?—A. Yes, sir.

Q. That is correct?—A. That is correct.
Q. Were those bonds in your custody or possession at the time Dr. 

McDougald gave you the instructions that morning?—A. Yes, sir.
Q. And had been for some time?—A. For some little time, yes.
Q. Was that one particular set, or was that just some of the others?—A. It 

was part of the securities I had. For ten or fifteen years I have had from 
$10,000 to $100,000 of securities under my charge all the time, in my custody.

Q. Did you keep any books in relation to the transactions you were carrying 
on for Dr. McDougald?—A. Those particular transactions?—This one here, the 
only record I had of that was the receipt from Mr. Sifton, which I delivered to 
Mr. Barnard within the next day or two.

Q. There is no record in any book of account or ledger or any inventory 
book with reference to this particular transaction?—A. We used to keep formal 
records of all those things up till the time our companies dissolved.

Q. What do you mean by companies?—A. The companies Senator Mc­
Dougald controlled—a number of coal companies of which I was controller.

Q. But in 1928, and at the time of this transaction, so far as this bond 
transaction was concerned there were no books?—A. We had no books ; only 
formal entries. You asked me if I meant in that particular transaction.

Q. That is, in other transactions where bonds were concerned did you keep 
books or memoranda or notes of any kind?—A. Yes, we used to have notes that 
we would take and enter, and we w’ould go over the slips pretty correctly once 
or twice a year.

Q. But what I am asking you is, did you have a debit and credit ledger for 
bonds and securities?—A. No sir.

Q. Did you have an inventory ledger?—A. No.
Q. Did you have a ledger or book of any kind in which bonds in your 

possession were listed?—A. No.
Q. So when you had bonds in your possession or custody for Dr. Mc­

Dougald they were just there without any memoranda as to what wras found 
and what was not?—A. No, we always had memos.

Q. What form did those memos take?—A. I would make out a list several 
times a year and give Senator McDougald a memo of it—“I hold to your 
account such and such securities,”—and we would check it over from time to 
time so that we would know’, in a general way, what I held for him.

Q. Was there a list in which these $46,000 of 1933 were included?—A. I 
don’t remember.

Q. Was there a list at the time those bonds, $46,000, were in your possession, 
of bonds you had in your custody?—A. I could not say for certain. We would 
only keep those lists until wre would check them up the next time. It wras a very 
informal arrangement.

Q. It w’as so informal that it might be correct one minute, but not be accur­
ate a week from that?—A. That is probable.
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Q. How did you keep track of what you delivered? From the stock you 
had in hand?—A. Yes, they had a list.

Q. Did you use any list of the $46,000 you delivered on this occasion?—A. 
I did.

Q. I thought you said a moment ago that you did not remember the list?— 
A. Well, that was my custom; I used to have a list. They were not formal records 
of the office.

Q. You told me a moment ago that you did not remember if they were on 
the list?—A. Well, frankly, I don’t remember the exact list that those were on, 
but that was my custom, to work with those memo lists that I checked up with 
the senator at odd intervals, and make a memo against those deliveries, but I 
don’t remember the actual list that those bonds were on.

Q. So that they were on a list; you believe that?—A. Well, I presume they 
were on the list.

Q. And what happened to these lists after you checked them off, or crossed 
off the list of bonds and so on, what happened to these lists afterwards?—A. We 
did not keep them.

Q. And you are not able to say if there was any other record whatsoever 
except what you have given us of these bonds?—A. No sir.

Q. Except the receipt which was handed to you by Mr. Barnard as having 
come from Mr. Sifton?—A. That is the only one.

Q. I suppose you delivered bonds to Senator McDougald from time to time, 
and other securities?—A. Yes sir.

Q. Did you take a receipt from him?-—A. Never.
Q. You never took a receipt from him. Did you give him a receipt when he 

handed bonds into your custody?—A. No I never did that, never have.
Q. Absolute and unflinching confidence in each other?—A. Absolutely.

Mr. Clifford Sifton, Toronto, Ontario, appeared as a witness, and having 
been duly sworn, testified as follows:—

By Mr. Mann:
Q. Your occupation?—A. Barrister and solicitor.
Q. Your residence?—A. Toronto.
Q. You are a solicitor practicing your profession in Toronto?—A. Yes sir.
Q. You are a brother of the late Winfield B. Sifton?—A. Yes.
Q. Your brother Winfield B. Sifton died on the 13th of June, 1928?—A. 

Yes sir.
Q. And you, together with Henry A. Sifton, W. Victor Sifton and John W. 

Sifton were executors of the estate of your late brother?—A. We were, and still 
are.

Q. Did you in your capacity as executors of the estate, with any of the 
other executors or by yourself or in conjunction with one or more of them, gather 
together any books, papers, documents and securities belonging to your late 
brother?—A. Yes, everything of that nature that we could find we got together.

Q. He resided in Broclcville didn’t he?—A. Just outside of Brockville.
Q. Have you in your possession in your quality as executor all the papers, 

paid cheques, statements and securities which formed part of your late brother’s 
estate?—A. Well all that formed part of the estate, that is everything we could 
find we put in. We still have everything we could find.

Q. And there is nothing, no other documents of value, or correspondence 
that relates to financial affairs, which you know of which you have not in your 
possession. That is correct?—A. That is correct, except for the fact that there 
are obvious vacancies in the documents, a few. For instance his returned 
cheques start I think it is March or April of 1928. His cheques before that
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time, while we have a copy of the Bank statement they have not been able to 
locate the actual cheques. There are obvious deficiencies of that kind. But 
everything we have been able to find we have got.

Q. What you are speaking of now are the returned cancelled cheques?— 
A. Yes.

Q. You have only found them beginning March, 1928?—A. The first is 
the 8th of April.

Q. The cheques you have there are from the 8th of April, 1928, to the date 
of his death, and including cheques that were outstanding and paid afterwards 
through the bank?—A. That is as I understand it.

Q. Accounts in what banks have you?—A. We could only find an account in 
the Bank of Nova Scotia, Brockville.

Q. Have you any knowledge of any other bank accounts, or have you 
reason to believe he had any other bank account than the Bank of Nova Scotia, 
Brockville?—A. No I have no reason to believe he had.

Q. Have you procured from the Bank of Nova Scotia, Brockville a statement 
of your brother’s account?—A. Yes, a rough statement.

* Q. If so will you say what that statement covers, the dates of the beginning 
and the end of the'statement, and will you be kind enough to produce it as Exhibit 
142?

Hon. Mr. Cannon : Before it is produced I suppose my learned friend will 
give us an opportunity—

Mr. Mann : Absolutely, go ahead and look.
Q. Tell me what the date is and what it covers and then hand it to Hon. 

Mr. Cannon.
The Witness: This is a list which I got yesterday, because we had no 

reason to ask for it before we received your subpeona, a rough list, one of them is 
headed: Statement of Credits, and purports to include every credit which appears 
in his account starting 16th June 1926, which was about the time, if my memory 
serves me correctly, that he took up residence in Canada as far as that is 
concerned; and ending 31st March 1929, which is some time after his death. 
The reason for that is, there was one overdraft which we paid sometime after his 
death. That is all on one page.

Q. There is a second list, including five pages, which is a statement of the 
debits. It has no information except the actual figures. It starts 16th June 
1926 and goes to some months after his death, the last items being outstanding 
cheques and interest debits for the overdraft. It has got the bank stamp and is 
signed by the Manager of the bank, and was given to us as a statement of the 
figures appearing on their ledger sheets. (Statements handed to Hon. Mr. Can­
non for perusal).

Hon. Mr. Cannon : I just call the Committee’s attention to the absolute lack 
of legal value of such a document.

The Chairman : We will take it for what it is worth.
Hon. Mr. Cannon: It goes in for what it is worth I understand?
The Chairman : Yes.
The Witness: I have the covering letter which came with this, perhaps it 

should be attached.
Mr. Mann: This was handed to you by the Bank of Nova Scotia, Brock­

ville, as being from the books of the bank in reference to the late W. B. Sifton’s 
account?—A. That is not quite correct. I phoned the Manager of the bank at 
Brockville and asked him to send it to me at Toronto. He sent it to the head 
office branch in Toronto with a covering letter, of which this is a copy, and I 
went down and the Assistant Manager, Mr. Russell, gave it to me as being the 
figures appearing in the ledger account.
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I have another letter from the Bank Manager referring to it, in which he 
says it is a rough statement, which he says he trusts will be convenient for the 
purpose.

The Chairman : It came to you as an executor?—A. I demanded it and 
received it as an executor.

Mr. Mann : Have you any doubt that it represents the statement of your 
brother’s affairs with the Bank of Nova Scotia at Brockville?—A. I never saw 
the account. I received it as such, and have no reason to doubt it.

Q. And certified by the Bank of Nova Scotia, Brockville, by McCallum, 
Manager?—A. It appears to be. I cannot add anything, I have explained how 
I got it. And there are two accompanying letters.

Q. I do not think we need burden the record with these letters.—A. It 
explains how we got them.

Mr. Mann : Unless my friend insists that the letters be in.
Hon. Mr. Cannon: I would not keep my friend from having the pleasure 

of examining anything.
Mr. Mann: Your friend has not had much pleasure during this enquiry, 

because he has not filed anything.
Mr. Chairman: Those are just the covering letters?
The Witness: Yes Sir. The last letter is not exactly a covering letter, I 

asked for the dates, I said no doubt your Committee would like to know the 
dates to which these figures refer, and the last letter is an additional letter from 
the Bank Manager giving the dates of the first and last figure each month, 
so that the date could be marked. And the figures appearing in red pencil were 
put on at my instigation transcribing the information from the last letter. Those 
came in the form of a letter and were transcribed on the other document at my 
request.

(Statement of credits and statement of debits to W. B. Sifton’s account at 
Bank of Nova Scotia, Brockville, filed, marked Exhibit No. 142.)

Mr. Mann: Looking at statement Exhibit 142, you mentioned that there 
was an overdraft in your brother’s account at the time of his death. The over­
draft was how much?—A. I cannot say exactly, it does not appear in the list. 
I said there was an overdraft because as an executor I know there was an over­
draft, and I was a party to paying it. I know one item here, amounting to 
$8,512.17 paid on the 31st March 1929 was the exact amount necessary to clean 
off the account. That included the overdraft at the time of my brother’s death 
plus interest up until the time we paid it, but exactly what the figure was I 
am not in a position to say at the moment.

Q. The amount you mentioned is the amount the estate paid?—A. Event­
ually, on the date I mentioned.

Q. To cover the debit balance in favour of the bank plus interest to the 
date you made the payment?—A. Yes.

Hon. Mr. Cannon: Before my friend goes any further, as I pointed out 
to the Committee, this document legally has absolutely no value as evidence. 
If this is only a preliminary question I am not going to insist, but if my learned 
friend for reasons unknown to me wishes to investigate the late Mr. Sifton’s 
affairs, I would insist that legal evidence be adduced, that we have the Manager 
here and so on.

The Chairman: We are not tied up.
Hon. Mr. Cannon: I appreciate that, so I do not think my learned friend 

will prosecute that much further.
Mr. Mann : I am afraid your friend intends to prosecute that evidence, or 

call the Manager of the Bank to prove that these are the figures. I thought
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there could not be much doubt about it. I intend to prosecute the question in 
respect to the account.

Hon. Mr. Cannon: Then I raise my objection.
Mr. Mann : I ask for a ruling. I will ask the Committee to accept this 

document in the meantime at least as evidence of the account, subject to pro­
ducing the Manager to corroborate it.

The Chairman: As far as I am concerned it is in now.
Hon. Mr. Cannon: Yes it is in, but what legal value has it?
The Chairman : That has to be considered later by the Committee.
Hon. Mr. Cannon : I think you should consider it now. Let us have legal 

evidence. If my friend is going to investigate the late Mr. Sifton’s affairs there 
is one way of doing it. His brother here knows absolutely nothing, he does not 
know whether this document is accurate, or not, does not know the first thing 
about it.

The Chairman: Mr. Cannon, we are not going to convict anyone of any 
crime.

Hon. Mr. Cannon : We are not talking about conviction.
The Chairman : We are just here as a committee of enquiry. We are not 

going to give a verdict of guilty or not guilty against anyone on a criminal 
charge.

Hon. Mr. Cannon : We are not afraid of verdicts of guilty or not guilty. 
But this Committee is composed mostly of lawyers, and up to now we have gone 
along legal lines. I would like us to proceed along legal lines. If my friend for 
some reason unknown to me wishes to investigate the estate of the late W. B. 
Sifton, let us do it legally. If he wants to investigate the bank account that Mr. 
Sifton might have had in Brockville, let us have the Bank Manager put in the 
books. He is the man who can tell us something. His brother cannot tell us 
anything. Why are we wasting time? This witness along these lines would not 
be listened to in any court of law. He admitted himself he did not know per­
sonally anything about these things.

Hon. Mr. McMeans : Do you suggest that the statement is not correct? 
Hon. Mr. Cannon : I do not say that for a minute.
Hon. Mr. McMeans: In a commission of enquiry such as this, if you had 

any doubts you could just telephone to the bank and ask if the statement is 
correct. That would save a lot of trouble.

Hon. Mr. Cannon: I would be quite satisfied, with all due respect, if my 
friend would tell us what he intends proving.

Hon. Mr. McMeans: Your objection is not so much to the document as to 
the evidence?

Hon. Mr. Cannon : No, if my friend wishes to investigate the whole affairs 
of the late Mr. Sifton, then I would like to have this investigation carried on on 
legal lines. If he just wishes to put a few questions to Mr. Sifton I am not going 
to waste the time of the Committee by objecting.

The Chairman : I do not think it is of sufficient importance.
Hon. Mr. Cannon: I attach no importance to it at all.
Hon. Mr. Copp: I feel that if Mr. Mann wants to use this as a memorandum 

from which to ask the witness questions, well and good. But if he is going to 
file it as absolute proof that this is the full statement, I do not believe it should 
be done in that way.

Mr. Mann: For the Honourable gentleman’s benefit and for my friend’s, 
I intend to use that as the statement of the late W. B. Sifton’s account with the
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Bank of Nova Scotia, and point out to the Committee items of the account, 
assuming it is the account from the Bank of Nova Scotia.

Hon. Mr. Cannon : You could assume that. There is only one assumption, 
if you are a court, and it is a legal assumption.

The Chairman: We have it in evidence now that this statement came into 
the possession of the executors of the estate from the bank.

Hon. Mr. Cannon : With all due deference, the witness tells us, I received 
a subpeona and in order to be able to fulfil the summons which I received I 
telephoned the bank to try and get whatever documents I could, and I received 
this. Now if my friend wishes to use this in a sort of casual way to help him 
along examining this witness, I have no objection. But if he wishes to file this 
as an Exhibit being a legal document showing the exact position of the late Mr. 
Sifton at the time of his death, with that bank, with all due respect I submit 
that this is no way of doing it.

The Chairman : I think you are quite right, if this was a court of law he 
would have to produce the original books.

Hon. Mr. Cannon : This is the highest court of law in the land.
The Chairman : We are not a court of law.
Hon. Mr. McMeans : I do not think you would have to produce the books. 

If my memory serves me right, there was an Act passed that where a bank was 
subpeonaed they could make an extract from the books and that would be 
accepted as evidence.

Hon. Mr. Cannon : But certified by an official of the bank who can say, 
This is an extract from the books. This is only signed by the Manager, I 
understand. I am not doubting his signature, I do not think Mr. Sifton even 
knows it, he cannot vouch for the signature. But again I repeat I am not 
going to waste the time of the Committee, but I would like to know what my 
friend is driving to.

The Chairman : I think we better go on, and if there is anything really 
vital, and there is any doubt as to whether it is correct, we can have it verified 
by the banker.

Hon. Mr. Cannon : I am satisfied with that.
Mr. Mann: I think I can assure my friend wre will have the Bank Man­

ager here to verify it.
Hon. Mr. Cannon : Well my friend has had since Friday to prepare this.
Hon. Mr. Béique: I should think you could agree about that.
Mr. Mann: I should not think there would be the slightest trouble about 

it. I think my friend might want to look at it and say he will agree that it is 
the statement of the bank account.

Hon. Mr. Cannon: I do not know anything about it.
Mr. Mann: All right.
Q. Mr. Sifton, look at Exhibit No. 142, look at the credits in the statement 

and tell me if, beginning the 1st of January, 1928, you find any credit there of 
a sum of $15,000 from the 1st of January, 1928, to the date of your brother’s 
death.

The Witness: No. The largest credit or deposit seems to be in April, 1928, 
$3,000. That is excluding the $8,500 odd which we paid ourselves.

Q. That is something you paid after his death?—A. Yes.
Q. I am talking about up to the time of his death, or a few days after, 

when cheques might have been paid in that were outstanding?—A. The largest 
individual item appears to be $3,000, according to this list.
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Q. Would you be good enough to look at the debits and see if there are 
any cheques drawn against that account—what is the largest cheque drawn 
against it from January 1st, 1928, to the date of your brother’s death, to the 
end of the account?—A. The largest cheque charged against this account 
appears to be $913.35 some time in April, 1928.

Q. That is the largest cheque from the first of January to the time of your 
brother’s death?—A. According to this list, I only know what is on the list.

Q. Which we will nearly say purports to be the account?—A. Exactly.
Q. Did your brother take ill any time before he died?—A. A few days, I 

forget the number of days.
Q. Around three or "four or five?—A. Something like that.
Q. From the time he took ill was he confined to the house unable to transact 

any business?—A. Yes I understand that is so. I was not present until the 
very end, but I understand that is so.

Q. That would mean that he took ill somewhere around the 8th or 9th 
of June?—A. I presume that was true.

Q. And he died on the 13th. The state of his account was a substantial 
overdraft at the time of his death?—A. Yes.

Q. Which the estate paid?—A. Yes.
Q. Now among the assets of your brother’s estate—did you gather together 

as executors, you with your brothers, the assets of his estate?—A. We did.
Q. Did you make a list of them?—A. We did.
Q. At the Commons enquiry I think there was filed as Exhibit No. 105 a 

document being a statement of the estate of your late brother, with an affidavit 
as to succession duties attached. (Showing document to witness.) That is the 
Exhibit produced on the Commons enquiry?—A. This appears to be a copy of 
the Succession Duties Act affidavit which we prepared, yes.

Q. And includes within it an inventory of the securities which made up your 
brother’s estate?—A. Yes.

Q. Was there among the assets of the estate any Dominion of Canada bonds 
whatsoever?—A. No.

Q. Was there among the papers of the estate any receipt for any sums of 
money paid to the Beauharnois Syndicate or the Beauharnois Power Syndicate? 
—A. I do not recollect any such receipt.

Q. Would you recollect it if it had been there?—A. Not a receipt, no.
Q. There was no receipt?—A. I do not say that, I say I am not sure I would 

have recollected it. If it had been a receipt for money which was loaned which 
constituted an asset I am sure I would have listed it.

Q. Was there any receipt from the Beauharnois Syndicate or the Beauhar­
nois Power Syndicate for any sum of money appearing to have been paid to 
that Syndicate in the form of a subscription?—A. I cannot answer categorically. 
Certainly I never heard of such a thing and I do not recollect having seen such 
a thing. There is nothing I can recollect which refers to that.

Q. Was there any reference to a subscription by your brother to stock or 
units in the Beauharnois Power Syndicate or Beauharnois Syndicate?—A. I 
never saw such a thing.

Q. I merely ask was there any such thing among the papers of the estate?— 
A. I cannot answer categorically because we have half a trunk full of papers, I 
did not examine every one to see whether there was such a thing, but I do not 
recollect any question of such a thing.

Q. You did examine the papers to find what the assets of the estate were?— 
A. Exactly. There was nothing which appeared to me to be an asset which 
referred to that, at least not that we found.

Q. And there was not in the estate any evidence so far as you found, having 
looked over the assets, any evidence that he was at any time a subscriber to
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the stock or part-interests of the Beauharnois Power Syndicate or Beauharnois 
Syndicate?—A. Certainly not at the time of his death. I would not be parti­
cularly interested in what he was before, but I can recollect nothing—

Q. I am only asking what you found at the time of his death?—A. I do not 
remember finding any such thing, but I must explain that if it was an interest 
which would have terminated before, it is not the kind of thing we would be 
particularly looking for. I cannot recollect even having seen anything which 
referred to an interest which had terminated.

Q. What I am asking is if there was among the papers of your late brother’s 
estate any evidence that he had been prior to his death necessarily interested 
in the shares or part-units or part-interests or units of the Beauharnois Syndicate 
or Beauharnois Power Syndicate?—A. Not within my knowledge, no.

Q. Who made up the inventory of the estate?-—A. It was made up under 
my direction. Myself and my clerical help.

Q. Was it made up from information you furnished to the party who put 
the figures down?—A. It was done directly under my own hand.

Q. And as far as the executors have been able to find, the only assets of 
the estate are as appears on Exhibit No. 105?—A. With one exception, which 
turned up afterwards, one that I can recollect ; that was a small matter of a 
few shares in a hotel company at Brockville, I think it was. We learned about 
it because there apparently had been a subscription and there was money owing 
on it, and in that way we learned about it. I cannot remember anything else 
which came up subsequently which was an asset.

Q. May I remind you that there was a sum of something over $10,000, a 
fee which had not been collected from someone?—A. It appears in the statement.

Q. That is the sum of $10,088.70, due by the Beauharnois Company, which 
had not been paid at the time of his death?—A. Yes.

Q. Was paid after his death?—A. Fees and expense account, yes.
Q. And expenses. And I note the very large proportion of the estate is 

referred to as bank stocks and other stocks, $489,300?—A. Yes.
Q. That you have informed me is stock in the Armadale Corporation?— 

A. That is right.
Q. The Armadale Corporation is what?—A. A private company.
Q. Belonging to the members of the Sifton family?—A. Yes.
Q. And he had stock in the Armadale Corporation which was valued at 

$489,300 at the time of his death?—A. Which we valued at that price for the 
purpose of this affidavit, yes.

Q. And that is the value of shares in the Armadale Corporation which your 
late brother owned?—A. Generally, yes, but what actually happened was that 
the shares were owned by trustees, and he had a beneficial interest, and when 
it is all washed out this is the amount of interest.

Q. Did any part of that interest which your brother owned at the time 
of his death result from bonds or securities of any sort or description which he 
had handed in to the Armadale Corporation within three months prior to his 
death, say?—A. Bonds or securities?

Q. Yes.—A. Nothing to do with any of these matters. Within three months, 
no nothing within three months.

Q. Well let us say from the 1st of January, 1928, that is five months?—A. 
No.

Q. He had handed in no securities or bonds or anything of the kind into the 
Armadale Corporation which went to create the beneficial interest which he had 
in it at the time of his death?—A. I think that is correct.

Q. Or money?—A. I think that is correct.
Mr. Mann: I think that is all.
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By Hon. Mr. Cannon:
Q. You are your brother’s executor?—A. I am one of them, yes, sir.
Q. Last year, while the House of Commons Committee was sitting, you had 

been asked to look through all these papers and try and find out whatever 
could be of any value or worth to the Committee?—A. Last year, no, sir.

Q. When was this Exhibit prepared?—A. That appears to be a copy of a 
Succession Duties affidavit which we prepared. How it came to get before the 
Committee I have no idea.

Mr. Mann: If my memory serves, what they did, they telephoned the 
office where the probate was and had some solicitor make a copy and send it 
up.

The Witness: As a matter of fact when it came to my knowledge that 
there was some question with regard to my late brother’s records, I made a 
special trip from Brockville, where I was staying in the summer, in here and 
told the solicitors for the inquiry that if there was any other information he 
wanted we would be very glad to give it to him.

Hon. Mr. Cannon : When was that?—A. That was the last day of the 
enquiry, but we were not called.

Q. Last year?—A. Yes.
Q. And they did not call you last year?—A. No.
Q. And this year you were summoned Friday or Saturday?—A. Well Mr. 

Mann got me on the telephone and said they wanted certain information, and 
wanted to know who would be in possession of it. I told him our accountant 
would be in charge of the records, that anything we had would be a question 
of record, and beyond our personal knowledge, anything which I thought he 
would want, and I said, you better call the accountant. But in looking over the 
matter and helping the accountant to find everything which I thought would 
be of interest to the Committee it appeared there was very little of interest, and I 
was afraid it might appear that we had asked to have the accountant summoned 
for the mere purpose of avoiding the issue, so I came myself.

Q. What I would like to make clear is that not only this year but last 
year you volunteered all the information you might have in your possession 
which might be of any interest?—A. That is right.

Q. And all you have to offer to the Committee is what you have said now? 
—A. Now, with regard to what I have been asked. Anything else is available 
if they want it.

Q. You have heard Mr. Bank’s evidence, you have heard Mr. Bernard’s evi­
dence, and as to these things you do not know anything?—A. Personally no.

Mr. Mann : Mr. Chairman, there is one Exhibit that has not yet been filed, 
Exhibit No. 131 I think, which was Mr. Geoffrion’s bill. I spoke to Mr. Geoffrion 
the other day, he said he would send it right up to the Clerk of the Committee.

Then Senator Haydon’s examination has not yet been concluded, and what 
may result from Senator Haydon’s examination and what may result from the 
items in Mr. Geoffrion’s account Exhibit No. 131, and subject to the necessity of 
calling the Manager of the Bank at Brockville—

The Chairman : Well you have nothing more this afternoon?
Mr. Mann: No I have nothing more this afternoon. Have you Mr. Smith?
The Chairman: In that case I am going to ask the Committee to meet 

tomorrow morning at 11 o’clock, with the expectation that we can arrange to 
finish Senator Haydon. In the meantime I will get into communication with his 
counsel and ascertain if we can go there in the forenoon. Is that agreeable to the 
Committee?

Hon. Mr. McMeans: I think you will have to see the doctor.
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The Chairman: Yes, but I thought if we met at 11 o’clock we will know 
definitely, and probably be able to go down before 1 o’clock.

Hon. Mr. Graham : Is the end in sight, or are we just getting ready for the 
next—

The Chairman: I hope so.
Hon. Mr. Graham : Is not the time coming when we will say we will finish 

to-day?
The Chairman : I hope so. Of course we are not very busy just now.
Mr. Smith: Well can we have this Exhibit No. 142 admitted for what they 

obviously know it is?
Hon. Mr. Cannon : No, I do not want my friends to bring the bankers.
The Chairman : I thought we understood that.
Hon. Mr. Cannon : Certainly.

The Committee adjourned until to-morrow at 11 a.m.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Thursday, March 17, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any honourable members of the Senate, met this day at 11 
o’clock in the forenoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Béique, Chapais, 
Copp, Donnelly, Graham, Griesbach, McMeans and Robinson.

Counsel:
Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 

Calgary, Alberta, for the Committee.
The Honourable Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec; Mr. 

John W. Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Mont­
real, Quebec, for Hon. Senator W. L. McDougald.

Mr. John P. Ebbs, Ottawa, Ontario, for Hon. Senator Andrew Haydon.
Mr. Thomas Vien, K.C., Montreal, Quebec, for Hon. Senator Donat 

Raymond.

Mr. Smith: Mr. Chairman, may I make a correction? In my examination 
of Senator McDougald I referred to him as owning roughly twenty per cent of 
the stock of the company. I was wrong. It is exactly nine and one half per 
cent. I am anxious to correct that.

The Chairman: Now we are to consider the taking of certain evidence from 
Senator Haydon. Mr. Ebbs, are you representing Senator Haydon?

Mr. Ebbs: Dr. Argue is here, and I thought perhaps he might say a word 
or two. I do not know whether your Committee has decided whether you wish 
to go out to Senator Haydon’s home.

The Chairman: We will hear Dr. Argue.

Dr. John Fenton Argue was recalled as a witness, and testified as follows:

By the Chairman:
Q. Will you tell us, doctor, about Senator Haydon? We contemplated going 

down to his home this forenoon. Will you tell us what you think? The Com­
mittee would like to have your judgment in the matter.—A. Of course, Senator 
Haydon is feeling the strain of this more or less, and I had to go out to see him 
last night at 9 o’clock, and he was in a rather nervous condition and I had to 
give him a rather heavy sedative to insure him a night’s rest. If your Committee 
could see your way clear to leave his examination till this afternoon, or pre­
ferably till to-morrow, I think it would be better for the Senator’s health.

Hon. Mr. McMeans: I fancy the examination will not be very long, doctor. 
Mr. Mann, how long would you think?
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Mr. Mann: I do not think it would be long at all.
Hon. Mr. McMeans : How long would you say?
Mr. Mann: It is a very difficult thing to say. That depends upon the 

answers to the questions, but I should say at the outside half an hour or thirty- 
five or forty minutes. I should not think it could possibly be longer than that.

By the Chairman:
Q. You would prefer it to-morrow?—A. Yes.
The Chairman: It is possible the Senate may adjourn to-night, so I under­

stand, until Tuesday. I feel now that if we decide to postpone the investigation 
until to-morrow it may not be necessary for all the members of the Committee 
to go, as we did before.

Hon. Mr. Chapais: No; that is what I was thinking.
The Chairman : I would be quite willing to go, for one. I prefer to go 

when the doctor thinks the Senator is in the best condition.
Hon. Mr. Chapais: You are perfectly right. It would be enough that you 

and two other members of the Committee should go. I am sure nobody is anxious 
to go.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. What do you think, doctor, would it be better if we did not all go?— 

A. Well, of course it is a small sized room, and if you get fifteen men in there 
for an hour—

Hon. Mr. Chapais : We were crowded there the last time, there were too 
many.

The Witness: Yes, too many.

By the Chairman:
Q. Do you think he*would be all right for this afternoon?—A. If, as Mr. 

Mann says, half an hour—
Mr. Mann: Yes, I think I can almost assure the Committee it would not 

be longer than that.

By Hon. Mr. McMeans:
Q. You see, doctor, there are several counsel here from Montreal and 

elsewhere. If there is any possibility of seeing the Senator without any undue
strain------ A. I think a reasonable time would be all right. He is very anxious
to get it over with himself. I think if it was a reasonable time it probably 
would not do him any damage this afternoon ; but as a physician, I would 
prefer twenty-four hours later. He is very anxious to get the thing concluded.

By the Chairman:
Q. Could it be arranged this way, that we decide to go down at, say, 

4 o’clock this afternoon, unless you advise differently in the meantime?— 
A. Yes sir. I will let you know. If you do not hear from me by 1 o’clock 
you will know it is perfectly safe to make your arrangements for 4 o’clock.

The Chairman: The Committee will understand that we are to be there 
at 4 o’clock, unless otherwise advised.

Hon. Mr. Chapais: I think, Mr. Chairman, you had better arrange to go 
with two or three others; we do not need to have the whole Committee there.

Hon. Mr. McMeans: I think Senator Graham should go, because he is 
not like a stranger there.

The Chairman : It will be necessary, if that is to be done, for the Com­
mittee to name certain members as a sub-Committee.
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Hon. Mr. Béique : I think a sub-Committee of three would be sufficient. 
I move that the sub-Committee consist of the Chairman, Senator McMeans 
and Senator Graham.

Hon. Mr. Donnelly: I second that.
The motion was agreed to.
Hon. Mr. McMeans: When shall we meet again as a full Committee?
Hon. Mr. Donnelly: When the sub-Committee returns from Senator 

Haydon’s residence the full Committee should meet.
Hon. Mr. Copp: The sub-Committee should be back by 5 o’clock.
Hon. Mr. McMeans: Mr. Smith, have you any further witnesses after 

Senator Haydon?
Mr. Smith: No sir.
Hon. Mr. McMeans: Are you proposing to call any more witnesses, Mr. 

Cannon?
Hon. Mr. Cannon: Surely not.
Hon. Mr. McMeans: Then we may close with Senator Haydon’s evidence 

this afternoon.
Hon. Mr. Cannon : Yes. It will not be necessary for all the counsel to 

go to Senator Haydon’s. We have no further evidence. I understand my 
learned friends declared yesterday they would complete their evidence with 
Senator Haydon, subject only to anything that might arise from his examina­
tion. Am I right, Mr. Mann?

Mr. Mann: About as right as you have been all through the proceedings. 
You are nearly right.

Hon. Mr. Cannon : This is my birthday. You ought to be careful.
Mr. Mann : I did say subject to further examination on Exhibit 131, and 

that is not here yet.
Mr. Smith: I take it, Mr. Chairman, that inasmuch as you are trying to 

reduce the number in attendance at the examination of Senator Haydon, that 
I may be excused and that Mr. Mann alone may go as Committee counsel.

The Chairman: I think so.
Hon. Mr. McMeans: Mr. Ebbs will be there, I suppose?
Mr. Ebbs: Yes sir.
Hon. Mr. McMeans: Mr. Robertson will be there?
Mr. Ebbs: I expect so.
Hon. Mr. McMeans: If he is not there, I suppose you will take his place?
Mr. Ebbs: Yes.
The Chairman: Now, gentlemen, I may say that it has been suggested 

to the Committee that perhaps counsel for the honourable senators who are 
mentioned in this matter might desire to give the Committee a statement or 
summary of the evidence, something in the nature of a brief. I do not know 
whether you desire to do that, but I am sure that the Committee will be 
pleased to have your briefs if you wish to present them, and the only stipula­
tion we make is that we would prefer to have them before we begin to formu­
late our reports.

Mr. Vien: Mr. Chairman, may I ask if it is the intention of the Com­
mittee to request Mr. Mann and Mr. Smith to address the Committee?

The Chairman: No.
Mr. Vien: Nor to request any other counsel to make an address?
The Chairman : No.
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Mr. Vien: The suggestion, if I understand it rightly, is that counsel will 
have the privilege of filing a written brief containing a summary of the 
evidence and suggesting conclusions.

The Chairman: Yes.
Hon. Mr. Béique: And giving the references.
Mr. Vien: And giving references to the pages of the evidence, so as to 

facilitate your work in checking the accuracy of the statements made.
The Chairman: Yes.
Mr. Vien: On behalf of my client, I desire to express the request that we 

be granted such a privilege.
Hon. Mr. Béique: The counsel for the Committee have been requested 

to do the same thing.
Hon. Mr. Cannon: We appreciate very much this offer from the Com­

mittee but I am not willing to say whether we will file anything or not. We 
will consider it, but our action will depend upon what my learned friends do. 
I am perfectly willing to leave the matter in the hands of the Committee as it 
is now.

The Chairman : Well, the matter is open. If you are submitting any 
briefs we should like to have them, I think, not later than the end of next week.

Hon. Mr. Béique: It would be much more satisfactory for the Committee 
to have a kind of brief from all parties.

Hon. Mr. Chapais : Yes, it would be a great help.
Mr. Vien: May I suggest that it might be advisable for the Committee 

to determine a date for the filing of the briefs concurrently?
Hon. Mr. Copp: I think we should wait until we have heard Senator 

Haydon’s evidence and are satisfied that no other witnesses are to be called, 
before we fix a date. Then we could ascertain from counsel for the Committee 
how long it will take for them to prepare a statement.

The Chairman: That is quite satisfactory.
Hon. Mr. Béique: I understand that any briefs submitted will form part 

of the record for the information of people who are interested in these pro­
ceedings.

The Chairman : We can consider that matter when we get the briefs.
Right Hon. Mr. Graham : That might cause counsel to be more careful.
Mr. Vien: May I suggest, Mr. Chairman, that these briefs will be ad­

dressed to your Committee, but we would expect and desire that they be 
available to all honourable senators in the House when your report is before 
them.

The Chairman: Surely, yes.
Mr. Vien: For that reason it might be more convenient to all concerned 

if the briefs were embodied in the report of the Committee.
The Chairman: Once they come here they are public.
Mr. Vien : If the briefs of other counsel are published, it may be advisable 

to make further statements, upon request.
Hon. Mr. McMeans: It looks to me as if you are preparing for an appeal

now.
Mr. Vien: Not quite, senator. We have understood from the very start 

that this Committee is a fact finding body whose purpose was to collect 
evidence and report thereon to the Senate, which would be the court of ultimate 
jurisdiction in the matter.

Hon Mr. Cofp: There is no appeal from the Senate’s decision.
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Hon. Mr. Cannon: Perhaps it would shorten matters if we were given an 
opportunity to present briefs after my honourable friends the counsel for the 
Committee have filed theirs. If that were done, we would know what stand 
they took and what particular matters we have to discuss.

Mr. Smith: Counsel for the Committee do not intend to take any stand 
at all. Whatever expression is good for your own soul, just make it.

Right Hon. Mr. Graham : Mr. Cannon, I would not miss anything.
The Chairman : The sub-Committee will meet at half past three for the 

purpose of arranging to go to Senator Haydon’s residence, if the doctor thinks 
it will be all right for us to go. The full Committee will stand adjourned until 
5 p.m.

The Sub-Committee, consisting of Hon. Senator Tanner, Chairman, Right 
Hon. Senator Graham and Hon. Senator McMeans, met at the residence of 
Senator Haydon, the Driveway, Ottawa, at 4 o’clock p.m.

The following counsel were present :—
Mr. J. A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, for the Committee.
Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for Hon. Senator Andrew Hay­

don.
Hon. Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec ; Mr. John W. 

Cook, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Hugh E. O’Donnell, Montreal, Quebec, 
for Hon. Senator W. L. McDougald.

Hon. Senator Andrew Haydon was recalled as a witness, and testified as 
follows:—

By Mr. Mann:
Q. Senator Haydon, the books showing the charges to Sterling Industrial 

Corporation have just been handed to me this minute, and in order to save time 
in the examination I am going to ask you to produce, as Exhibit 143, accounts 
of Sterling Industrial Corporation, beginning with date 5th July, 1924, page 534 
on the book which Mr. Robertson has just handed me, and continuing further 
to page 702 of the same book as Exhibit 144 of what appears to be a continua­
tion of that account carried into another docket or ledger as of date June 19, 
1929, under the heading Beauharnois Power Corporation, and being account No. 
6, sheets No. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7—seven sheets altogether ; Have you had an oppor­
tunity of looking at those accounts since we last met two days ago, Senator 
Haydon?—A. I just looked over them generally ; I would not know anything 
about them more than what is there.

Q. Perhaps you might help us to understand a little of what some of the 
items mean; I see there are mentioned interviews with Dr. McDougald and Mr. 
R. A. C. Henry?—A. Yes.

Q. And references made to letters from Dr. King in reference to the rights of 
J. B. Robert—I take it that was the J. B. Robert who had held rights in the 
Beauharnois section?—A. Perhaps.

Q. The account, Exhibit 143, seems to end at page 702 of the ledger with 
the words, “Carried to ledger 9/3”; the last date on page 702 is December 7, 
1928; I assume that the carried forward reference is to Exhibit 144, namely, to 
the other ledger.

Mr. Robertson : That is what I would take it to be.
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By Mr. Mann:
Q. Perhaps you could help me, Senator Haydon; what does that 9/3 mean? 

—A. I have not the faintest idea. I have not seen those books for years. You 
would hardly expect me to be the bookkeeper to the firm.

Q. No, I would not expect that; in any event I find that the first item that 
appears to be charged to Beauharnois Power Corporation is dated 19th June, 
1929, in this ledger; you can check that, Mr. Robertson?

Mr. Roberton: Yes; I suppose that was the date of incorporation.
Mr. Mann : They were incorporated later than that, and the last item 

appears to be November 6, 1931.
Mr. Robertson : That is right.
Mr. Mann : The addition is $8,757.53, and is balanced by a similar 

amount in the credit column ; that is correct, is it not?
Mr. Robertson : Oh yes.

By Mr. Mann:
Q. Now, in an answer to a question the other day you stated :

As a matter of fact, the fee in question covered, among other matters, 
the incorporation of the Beauharnois Power Corporation, which was not 
incorporated until the autumn of 1929, and the fee was paid on October 
19, 1929, when that work was completed. It is rather absurd to talk 
about the fee being payable on the passing of the Order in Council which 
was passed six months before our work was done.

Now, with the information taken from your books, do you still maintain the 
statement which I just read to you?—A. As I remember, the Order in Council 
issued in March, 1929, and the work of the completion of the incorporation of 
Beauharnois interests was in October or November in the same year, which was 
more than six months.

Q. But, you see, the account appears to proceed right through from 1924 to 
1931, according to—?—A. No account of Beauharnois; there was not even 
a word in sight in 1924.

Q. No, but the account appears to proceed right through from 1924 to 1931? 
—A. Yes.

Q. It is carried right through in sequence of dates from Sterling right to 
Beauharnois, and it is captioned Beauharnois in the second ledger I referred to? 
—A. So far as I know.

Q. And it is all carried through as one account?—A. Yes.
Mr. Robertson : That is the way it is in that book.

By Mr. Mann:
Q. Now, I would like to see where the credit for the $50,000 fee appears in 

that account, if it does appear anywhere?—A. It must be.
Mr. Robertson : I don’t know that it is in that account; I do not see it.
The Witness : The books were before the Committee last year.

By Mr. Mann:
Q. But we are in this year, and I would just like to find out where that 

$50,000 fee is?
Mr. Robertson: Here it is. It comes in, curiously enough, October 18, 

retainer, by cash, same $50,000.
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By Mr. Mann:
Q. At sheet No. 5, account No. 6, in the general account to which we have 

been referring, Exhibit 143 and 144, I find an item of October 18, to retainer 
herein, by cash, same, CB. 212—I take that to be cashbook—$50,000 debit, with 
a credit of $50,000; is the cashbook here?

Mr. Robertson : No, it is not.
Mr. Mann : Is there any entry to show on what date that $50,000 was paid?
Mr. Robertson: Do you want me to show, or the Senator to show?
Mr. Mann : You helped us; I want to look for the entries.
Mr. Robertson : I think we have helped him. We want to look at the books 

together.
Hon. Mr. McMeans : Does the book not speak for itself?
Mr. Mann: No.
Mr. Robertson : The question, as I understand, is—Is there anything in the 

book to show the date.
Mr. Mann : The entry in this ledger is October 18th; I don’t know why 

“retainer herein” is put in; by cash, $50,000, on the 18th October, 1929. Now, 
you see the debit is on that date to which you have referred, and there is also 
a credit without any date.

The Witness : Well, I cannot make the bookkeeper—if she has made the 
entries improperly I cannot help it.

By Mr. Mann:
Q. What were the circumstances of that retainer, Senator Haydon? How 

did it come about?—A. Well, Sweezey says that he—
Q. I do not want that?—A. That he talked to Mr. McGiverin in the fall of 

1928. If he did, I have no personal knowledge of it. I was away during a great 
deal of the fall of 1928.

Q. Let me interrupt you, Senator Haydon: I want your answer, not Mr. 
Sweezev’s; do you know how that retainer came about—the circumstances of 
that $50,000 retainer?—A. It just was a general clean-up for everything done.

Q. A general clean-up for everything done?—A. As far as I know, and to 
be done.

Q. But who arranged the value of the services done? Did you or your 
partner, the Hon. Mr. McGiverin?—A. I suppose he did most of it.

Q. Did you discuss with your partner?—A. Yes, I think I did.
Q. And did you jointly come to the conclusion that $50,000 was—.—A. Yes, 

I remember his distinctly saying that it would be satisfactory, that they would 
pay.

Q. Who suggested $50,000?—A. I think it was suggested—As far as I know 
personally it was suggested by Senator McDougald. As far as what Mr. Mc­
Giverin did, I think—I don’t know—I know that it was his view, McGiverin’s 
view, but what they did among themselves, talking and so on when I was absent, 
I simply don’t know.

Q. So that before that amount was paid, in concert with yourself, Senator 
McDougald and Mr. McGiverin, this amount of $50,000 was arrived at as being 
a fair amount for the services rendered ; how long before it was actually paid?— 
A. Oh, perhaps a year.

Q. Perhaps a year before?—A. A number of months. As far as I know 
it was worked out with reference to the completion of a final company which 
should gather in the Beauharnois situation, which company did become the 
Beauharnois Power Corporation.
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Q. And all you can say is that it was worked out between your partner, 
yourself and Senator McDougald?—A. I don’t think there was any working. I 
think there was just a lump jump at it, as far as I know.

Q. And it was somewhere in the vicinity of a year prior to the date of the 
payment?—A. It was a good number of months, as far as I know.

Q. And that was paid on October 18; I think the cheque bears that date, 
or about that date, October 18, 1929; you don’t know, but take a year back, 
or say eight to twelve months, would you say it would be eight to twelve 
months back, would you say it would be eight to twelve months back that that 
payment was made?—A. I can’t say ; it was some months ; that is the best I can 
tell you.

Q. I have in mind, Senator Haydon, that you referred to these water power 
projects the other day as moonshine; now I would just like to know what you 
mean by moonshine, in the light of that $50,000 retainer, eight or nine months 
back of October, 1929?—A. No, I am not talking about that eight or nine months 
back. I look upon every kind of individual that comes into my office—and 
McGiverin, was exactly the same, we were always of the same view—who came 
in with any business that was at all speculative, that it was moonshine, if you 
like, until the day that it was coming to completion, and sometimes it took 
years, and sometimes months, and many times it never got anywhere.

Q. So that your view of it was that until it got to some solid position where 
it was something real, that it was moonshine?—A. Well, it was speculative.

Q. Do you suggest it was speculative when this $50,000 was suggested, 
or had it got to some consolidated state?—A. I don’t know that it was very 
consolidated, it may have been, I can’t tell you that; I don’t remember.

Q. Am I to take it that the $50,000 was thrust upon the firm of McGiverin, 
Haydon and Ebbs, or was there any bargaining about it?—A. There was no 
bargaining that I know of.

Q. It was a generous offer by somebody ; is that what I am entitled to say 
to you?—A. Well, it was a proposal, as far as I can remember, to clean up 
what had been done, and go on and clean up what was necessary still to do, in 
view of the need for completing a company in this concern which should be a 
financial company of that undertaking—just one of the many companies con­
cerned with which we had nothing to do.

Q. And, may I take it, that was with a view of vesting in that company 
some substantial rights to carry on its propects?—A. Oh, it would have to be 
a company that would gather in all the rights some day otherwise it would 
not be any good.

Q. And it was in that view that you were retained to the extent of $50,000, 
namely, the gathering in of all rights?—A. No.

Q. What was it you were retained for?—A. I have already told you, for 
doing a lot of things that we had already done for a number of years, and things 
to be done; what they were was perfectly indefinite, or fairly indefinite, as to 
time.

Q. You do not know what was remaining to be done?—A. No.
Q. Do you remember any one at all?—A. I have tried to tell you that the 

incorporation and completion of the final holding company was yet to be done, 
and it had to be done in connection with the various solicitors for the various 
interests that were in and to be interested—bankers and otherwise—and it 
happens in every stage of the undertaking.

Q. But you see that my difficulty is that here is an arrangement for $50,000 
that was made somewhere in the vicinity of ten months or a year before 
October 18, 1929—that is correct, is it not?—A. Some months, as far as I know.

Q. You said a year; I am not limiting you to a year; I will limit it, if 
you like, to six months or to twelve months?—A. Go on; You can get loaded up 
like it was last summer.
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Q. At the time this was arranged for, there was not any Beauharnois Power 
Corporation in prospect at all, at the time this retainer was arranged for and 
agreed upon?—A. I think so.

Q. Do you know that there was or there was not?—A. Nothing could ever 
work out except there should some day be a company that could finance. That 
is what I told you the other day in connection with the prospects for the under­
taking; except it had things that they worked with people that could buy power 
it could not get anywhere.

Q. You cannot tell me, in arranging this $50,000 retainer, to what extent 
you and your partner, Mr. McGiverin, discussed it with Senator McDougald?— 
A. I cannot tell you; I couldn’t remember. I can’t remember all that was 
discussed with men four or five years ago, this day and to-morrow and the day 
after.

Q. Do you remember the cheque for $7,500 on the 12th of June, 1930?— 
A. Yes. I don’t remember it, but I can tell you how it came about; is that 
what you want to know?

q”. Yes, and I am asking of your cheque of $15,000 in June, 1930?—A. Yes, 
my partner, Mr. McGiverin, said, “ They will have a great deal of work to 
do in Ottawa and in a variety of places,” and he said, “ I have a lot of things 
to do; I am going to try to have a retainer.” I went away ; I did not hear 
anything about it any more. When I came back he told me that he had applied, 
and that is the retainer.

Q. Are you talking of the $7,500?—A. Of the $7,500.
Q. You have got past the $50,000?—A. Yes.
Q. The $50,000 retainer had been paid, as agreed upon, some months 

prior?—A. Yes. That ended with the incorporation of the Beauharnois Power 
Corporation.

Q. That retainer w7as paid in anticipation of the incorporation of the 
Beauharnois Power Corporation?—A. I mean the payment naturally ended 
with the incorporation of that company in the fall of 1929; is that clear?

Q. Not quite?—A. Well, all right, go on.
Q. Was the Beauharnois Power Corporation incorporated by the 19th of 

October, 1928?—A. It wras incorporated very shortly after. I cannot tell you 
the number of days.

Q. So that $50,000 finished the work in respect to the Beauharnois Power 
Corporation ; is that w7hat you say?—A. Yes, that is what I say.

Q. Then the following items of $7,500 were something after the $50,000 
amount had been used up?—A. Yes, that is what you had last year.

Q. Were you familiar with the transfer of the units of the Beauharnois 
Power Syndicate from Senator McDougald to Mr. Ebbs, and the circumstances 
concerning it?—A. No, I know no more about this than you do, and never did.

Q. Did you know anything about Senator McDougald having an interest 
in the Beauharnois Power Syndicate or the Beauharnois Syndicate?—A. I 
knew that he was later, some time late in 1928 or 1929, anyway, interested in 
the undertaking.

Q. But I see he is mentioned in the accounts in Exhibits 143 and 144 which 
are carried right through from 1924 on to 1931?—A. Yes; who is mentioned?

Q. Senator McDougald ; you knew he was interested in the whole project, 
did you not?—A. He was interested on his own account.

Q. Yes, on his own account, I mean?—A. Long before it had anything to 
do with Beauharnois Corporation, any more than the man in the moon.

Q. Nothing to do with the Beauharnois Corporation, but it had to do with 
the development of water power in the Soulanges section?—A. I don’t know.

Q. Did it, or did it not have any?—A. I don’t know what he was after ; 
he xvas after something down there.
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Q. But according to the accounts in Exhibits 143 and 144 you had con­
ferences with Senator McDougald?—A. In so far as it concerned the Sterling 
Industrial Corporation.

Q. In so far as it concerned what?-—A. The Sterling Industrial Corpora­
tion.

Q. You say it referred to nothing else but the Sterling Industrial Corpora­
tion?—A. As far as I know.

Q. Nothing dealing with the incorporation of the Beauharnois Power Cor­
poration?—A. Nothing as far as I know.

Q. When you say it referred to the Sterling Industrial Corporation do 
you mean it referred to the Sterling, or the development of water powers in 
the Soulanges section?—A. I did not know he had any interest in the develop- 
mnt of water powers except through the Industrial Corporation. If he was in 
some other companies I did not know anything about it—on his own account— 
I did not know anything about it.

Q. And, later, through the Beauharnois Power?—A. Later, of course, he 
came into the Beauharnois thing.

Q. And you advised him through the whole of these interests?—A. I 
advised him occasionally if he asked me.

Q. Did he ask you frequently anything?—A. He might have. How can 
I tell? If I met you four years ago and you asked me something, how can I 
tell whether I spoke to you or whether I didn't?

Q. Do you say you do not remember what you advised him upon, other 
than what is in your books?

Mr. Robertson : Mr. Mann, that is hardly a fair way to put it, because the 
entries in the books are not his work.

Mr. Mann: I have got to get it from somewhere. I cannot get it from 
you ; I suppose you do not know.

Mr. Robertson: No; I am suggesting that you should not put the question.
The Witness : Mr. Mann, I tried to tell you some days ago, and I tried to 

get it into your head to-day, as Mr. Meighen says, if I can get it into your head.
Mr. Mann : I cannot get it into my head, Senator Haydon.
The Witness: Then we will leave it out.
Mr. Mann : Try to get it into my head.
The Witness: No; just leave it the way it is; take it or leave it; do as 

you like with it.

By Mr. Mann:
Q. Were you kept advised in any way by Mr. Ebbs as to the administra­

tion of Senator McDougald’s interests?—A. No, I did not follow the develop­
ment of the company at all. I was not here three days a week, two days a week. 
I did not see Mr. Ebbs sometimes for a month or two at a time.

Q. I do not want to trouble you too much, but I merely would like if you 
would not mind letting me ask my questions; I quite appreciate that it may be 
difficult for you, but I would like you to let me ask the questions and then you 
answer them; I did not ask you anything about incorporation or incorporations ; 
I asked you if you were instructed or informed by your partner, Mr. Ebbs, in 
connection with the circumstances of the transfer from Clare Moyer of his inter­
est in the Beauharnois Syndicate and Beauharnois Power Syndicate to Senator 
McDougald?

Hon. Mr. Cannon : If he was, what evidence is that?
The Witness: I was not.
Mr. Mann: Go on and tell.
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The Chairman : He is answering the question.
Hon. Mr. Cannon: There will be no more assuming here, 

concerned.
Hon. Mr. McMeans : I think under the circumstances 

refrain from talking to each other.

as far as I am 

counsel should

By Mr. Mann:
Q. Just prior to the elections of 1930 did you occupy any position of trust 

in respect of Federal campaign funds?—A. Oh, I suppose you can put it that 
way. I had occupied positions of trust for twenty years. It was nothing new to 
occupy any position of trust that year or any other year.

Q. Then what was the position you did occupy? I may tell you that I am 
referring particularly to the funds which Mr. Sweezey contributed; just tell me 
the position you occupied?—A. Well, I don’t think I was in any different posi­
tion from other times. I was general organizer of the Liberal party, and the 
general secretary of the National Liberal Committee appointed after the con­
vention of 1919, and I followed definitely during the last of the year 1919, the 
whole of 1920, and the whole of 1921, until March, 1922, when I resigned. There 
was never any definite appointment of any successor ; and just because I had 
gone everywhere, I suppose, and seen everybody—and I was not dealing in funds 
of any kind, it was just ordinary organization, going here and there and trying 
to get men to come and to make reports of situations in counties all over Canada; 
I had not anything to do with money, had not anything to do with election 
money or any other kind; I sometimes used to have to pay money away, as far 
as that went, but that does not matter—a good deal of it for that. There was 
never any definite successor; because I have done that for two or three years 
men took it for granted—as they do in political life take much more for 
granted than they should—I got the jag, and they came from everywhere—“See 
Haydon; he will do this; ask him about that,” and most of my life was spent at 
that job for ten years. It came in the manner of ordinary devolution that I was 
expected to be treasurer for this campaign; that is all I can tell you about it.

Q. That is all I wanted to ask you. Now, following that explanation, hav­
ing in view that it has been stated, and I think without fear of contradiction, 
that some moneys in the neighbourhood of $600,000 had been contributed 
through you or Senator Raymond to the party funds, I want to know how it 
happened—if you know—that part of those funds were given to Senator Ray­
mond?:—A. I gave them to him.

Q. Then the funds were given to you?—A. Yes, I got everything that came, 
as far as I know, came through R. O. Sweezey to me.

Q. Then you handed over how much to Senator Raymond, do you remem­
ber?—A. No. The whole thing was something like $700,000, as the papers and 
Commons had it last year; it may be a little more. He got the half of it, as 
far as I know. I gave half of it to Raymond. It may be that I did not get all 
of it, and that Raymond got some of it direct from Sweezey. I don’t know 
whether he did or not. None of it came from anywhere else, as far as I know. 
I said in my statement that it came from Sweezey and not from the company, 
and it did not matter as you know, whether it came from the company or not.

Q. That is all I wanted you to help me with; you got approximately $600,- 
000 or $700,000 ; you say it is approximately that amount ; and as closely as you 
could divide it in two you did so, and gave the other half to Senator Raymond ; 
that is your answer?—A. That is my answer.

Right Hon. Mr. Graham: He said that Raymond may have got some direct.
48236—18
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By Air. Mann:
Q. I understood you to say that Raymond may have got some entirely 

independent?—A. No, part of this direct from Sweezey, instead of it having come 
to me and handed back to Raymond, part of the lot may have gone to Raymond 
direct, and did go, as far as I know.

Q. I just want you to tell me about how much of your half of the amount 
you gave to Senator Raymond?—A. What is a half? Cannot you divide it?

Q. If you will give me something to divide?—A. I have told you the 
amount ; I have told you it was somewhere between $700,000 and $750,000.

Q. I see; how much of the half did you give to Senator Raymond?—A.. Of 
what half?

Q. Of the half of the total amount?—A. Damn it, man, I am telling you 
that the whole amount was divided and Raymond got half of it.

Q. I understood you to say that some of it went direct to Raymond from 
Sweezey?—A. I don’t know how much.

Q. Part of the half went from you?—A. Not part of the half; but part of 
that whole, $700,000 or $800,000, and if you can subtract that from the whole of 
it and divide it in two, one of those halves was what—

Q. What you gave direct; that is right, Senator?—A. Yes.
Q. Half of the $700,000, or $800,000 less what he got from Sweezey would 

be what you gave direct?—A. No.
Mr. Robertson : You are getting it very badly mixed.

By Hon. Mr. AIcMeans:
Q. I understood you to say that you got about $700,000 or $800,000?—A.

Yes.
Q. And that half of it went to Raymond?—A. Yes.

By Mr. Robertson:
Q. And that part of the half may have gone direct?—A. If a man divided 

•$750,000, the whole of it, $375,000 is the half of it. Maybe I gave half of that, 
and maybe some of the half Raymond may'- have got direct from Sweezey.

By Mr. Mann:
Q. Were you aware, Senator Hay don, during the progress of the Beauharnois 

Light, Heat and Power Company’s application to the Government, of the general 
progress through the government departments?—A,. No.

Q. Did you take any personal interest in that at all?—A. No. It was all 
done from Montreal, as I understood.

Q. Did you personally take any interest in the passing of the Order in 
Council 422, March 19th 1929?—A. None.

Q. Or know anything of the details of the application leading up to the 
passing of that Order in Council?—A. None whatever.

Q. Do you know of anybody in y7our office that did?—A. No, I would be 
surprised if anybody did.

Mr. Mann: I think that is all.
By Mr. Robertson:

Q. Just one matter, Senator Haydon; your secretary7 spoke to me about some 
correction in the report?—A. Oh, yes, I want that clear.

Q. I think it was said in the official report of your evidence before that 
it was perhaps open to the construction, in any event, that the conversation with 
Mr. Sweezey which you spoke of took place at Queen’s University?—A. Yes.

Q. I understand you want to say something about that, and correct some­
thing or other in the report?

Hon. Mr. McMeans: Is that regarding this matter that is so much in 
dispute?
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Mr. Robertson : Yes.
The Witness: I want to say that the report—if it is in the report—and it 

is in the newspapers, fixing a conversation that I spoke of with Mr. Sweezey, was 
not had at Queen’s University at anv time. It was had in Montreal. That is 
all.

By Hon. Air. McAleans:
Q. Do you want to fix the date?—A. I cannot fix the date.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. The newspapers rather left the impression that it was at Queen’s Uni­

versity?—A. Yes, I saw that. What I said was that I first met Sweezey at 
Queen’s University years before.

By Hon. Mr. M(Means:
Q. And you were on the Board together?—A. We were.

By Air. Robertson:
Q. Is that all that you desire to say?—A. Yes.

The Sub-Committee withdrew at 4.55 p.m.

The Committee met at Room 262 at 5 p.m., pursuant to adjournment.

All members of the Committee and all counsel present.

The Chairman: Mr. Secretary, you will put in the minutes that the Sub- 
Committee reported the evidence of Senator Hay don.

Hon. Mr. Béique: Are you through with the evidence of Senator Hay don?
The Chairman: Yes. I do not think you were present this forenoon, 

Mr. Robertson, when we announced that the Committee would be very pleased 
if you cared to send us a summary of the evidence from your viewpoint, and 
any conclusions that you think the evidence shows. Senator Béique has ex­
pressed the same matter in a typewritten memorandum which I will read:—

For the information, criticism or appreciation of that part of the 
public who may be interested in or have followed the proceedings of 
this Committee, may I be allowed to say that as this Committee has now 
to find out in the voluminous evidence which has been adduced before us 
as well as is contained in the report of the Special Committee on the 
Beauharnois Power Project, session of 1931, a volume of 1019 pages, 
the evidence pertinent to the reference Messrs. Mann and Smith have 
been requested to prepare for the Committee a summary of the evidence 
pertinent to the reference which may be found in the volume above- 
mentioned or has been adduced before the Committee, with reference to 
the pages where such evidence is to be found and their own conclusions 
to be drawn from the same, and that they have also been instructed to 
request the attorneys acting for the honourable members of the 
Senate concerned in the reference to also likewise prepare a summary 
of their own of the same evidence and their own conclusions, in order 
that the whole may be weighed and passed upon by the Committee.

48236—18i
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Mr. Robertson : I suppose that any brief that we put in should be properly 
confined to the matters that are mentioned in the Commons report. I mean 
this, that it is the report of the Commons, after all, that is the matter which 
is referred to this Committee, and that the Committee is dealing with, and that 
you have to pronounce upon.

The Chairman: You can use your own discretion. When this Committee 
reports to the Senate the whole matter will necessarily be discussed in the 
Senate.

Mr. Robertson: Yes, quite so.
The Chairman: And the decisions will be made in the Senate, and not 

here.
Mr. Robertson: In our briefs we are not to travel outside of the subject 

matters of the Commons report.
Hon. Mr. McMeans: Oh yes, on the evidence that has been taken here 

as well.
Mr. Robertson : Yes, but it must be evidence relevant to the matters that 

are reported in the Commons report.
Right Hon. Mr. Graham : Adhere to the Senate reference and you will not 

be wrong.
Hon. Mr. Donnelly : But the order of reference asks this Committee to 

take further evidence.
Mr. Robertson : Yes, but it must be evidence relevant to the report in the 

Commons.
The Chairman: Precisely.
Hon. Mr. Cannon : There was a question of setting the date for filing 

these briefs.
The Chairman: Yes, the Committee would like to have the summaries 

as soon as possible. I suggested the end of next week.
Hon. Mr. Cannon : Don’t you think it would be fair if a date was set? 

To whom will the statements be sent?
The Chairman: To the Clerk of the Committee, Mr. Hinds.
Hon. Mr. Cannon : I think you suggested yourself, Mr. Chairman, that 

a wreek from Saturday might be agreeable.
The Chairman : I did suggest that. If that is agreeable to the Committee 

it is agreeable to me.
Right Hon. Mr. Graham : Senator Copp made a suggestion this morning 

that the counsel for the Committee should be asked to name a date when counsel 
would hand in their briefs, and that would be the date, because we did not 
want to crowd them.

Mr. Mann: I think a week from Saturday is quite suitable.
The Chairman : You see, the Senate will not be sitting till after that, and 

members will be away.
Mr. Mann : I forgot about Good Friday and Saturday and Sunday.
Hon. Mr. McMeans: Will counsel just put in one copy of the brief, or 

furnish each one of the Committee with a copy?
Hon. Mr. Cannon: Copies will be furnished to all the members of the 

Committee.
Mr. Mann: Has it occurred to you that next week is Easter?
Hon. Mr. McMeans: Cannot you work at Easter?
Mr. Mann: Yes, but I am really asking the counsel if they have thought 

of next week being Easter?
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Mr. Cook: It does make a difference.
Right Hon. Mr. Graham : It may not make a difference with these gentle­

men, but it will make a difference with their staffs to get up the documents.
Hon. Mr. Robinson: We will not likely be back here until the Tuesday 

following, will we.
The Chairman: I really do not know. In any event this Committee is 

a very flexible body, and if we want these summaries we will see that we get 
them, even if they are a day or two late.

Hon. Mr. Cannon: I understand the Senate is to adjourn until Tuesday 
next week. What about fixing the day for the filing of these briefs at the date 
that the Senate will re-convene after Easter?

Right Hon. Mr. Graham: Fix the date by which we re-assemble.
The Chairman: Do you not think you can have them ready by the 26th?
Mr. Robertson: That really means getting them off on Thursday.
The Chairman: Suppose we get them on Monday; we will say Monday, 

28th March. If they are a few hours late we are not going to be troubled about 
it.

Mr. Mann: Give them until Tuesday the 29th.
Hon. Mr. Cannon: What about the 1st of April?
Hon. Mr. McMeans : I think the best way to settle would be not to send 

them in at all.
The Chairman: In the meantime the Committee will adjourn at the call 

of the Chair. Tuesday the 29th March, will be the date.

The Committee adjourned at 5.30 p.m., to meet again at the call of 
the Chair.



MINUTES OF EVIDENCE

Ottawa, Friday, March 18, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into considera­
tion the report of a Special Committee of the House of Commons of the last 
session thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said 
report relates to any Honourable Members of the Senate, met this day at 
2.30 o’clock in the afternoon.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Copp, Graham, 
Griesbach and Robinson.

Counsel:
Mr. Arthur L. Smith, K.C., Calgary, Alberta, for the Committee.

The Chairman : Are you ready, gentlemen? We do not want to delay
you.

I am sorry to have had to call you gentlemen together, but this morning 
I received a cablegram from the Hon. G. Howard Ferguson, High Commissioner 
of Canada, and I did not feel that I should deal with it or reply to it without 
consulting the members of the Committee. I am sorry that a number of the 
members of the Committee are out of town on account of the adjournment of 
the Senate. However, we have a quorum.

The message which I have received is dated at London, March 18, addressed 
to myself as Chairman of the Committee, and is as follows :—

Have just seen press despatch quoting statement Senator Hay don 
before your Committee that Robert Sweezev President Beauharnois 
Company had informed him that he could not get a contract with Ontario 
Hydro Commission because Howard Ferguson would not let it be signed 
until he got two hundred thousand dollars such statement absolutely 
false and without a shadow of foundation desire to give evidence before 
your Committee please wire me am prepared to leave at once.

G. H. Ferguson.

Now, the point with me is what message I should send to Mr. Ferguson. 
He being a very important public man I thought I should have the advice of 
the Committee.

Hon. Mr. Robinson: Cannot you tell him you could hold the Committee 
until he gets here, if he wants to come?

The Chairman : Just as you say, if that is agreeable. I did not want to 
wire without knowing what your views would be.

Right Hon. Mr. Graham : He does not define what statement is untrue. 
I suppose he means that the statement that he—

The Chairman : Will I have the authority of the Committee to cable Mr. 
Ferguson that the Committee will hear him?

Right Hon. Mr. Graham: I have no objection whatever.
Hon. Mr. Copp: I have no objection, if you fix the time. That would be 

the only thing.
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Hon. Mr. Robinson: We won’t be meeting again, probably, until after 
the 5th, will we?

The Chairman: I don’t think so, not until after Easter; at least we won’t 
have reported before that. Is that satisfactory, then ?

Hon. Mr. Griesbach : Agreeable.
Right Hon. Mr. Graham : It is to me.
The Chairman: Then I will wire him that the Committee will hear him. 

That is all I want to submit.
Hon. Mr. Copp: I think it would be as well to hear him as soon as possible 

after the 5th of April.
The Chairman: He says he is ready to leave at once.
Hon. Mr. Copp: That would give lots of time.
Hon. Mr. Robinson : We would not want him to expect to be heard 

before that, because we would not be here.
The Chairman: This is the 18th, and the 29th is the date we fixed—that 

is eleven days. He ought to be here before the 29th.
Hon. Mr. Robinson: You did not adjourn the Committee until the 29th.
The Chairman: No, no; the briefs. Of course we will give every oppor­

tunity to these gentlemen to be here.
Hon. Mr. Robinson: I think you had better not ask him to be here before 

the 5th.
The Chairman: Oh, yes. I did not intend to call the Committee for 

the 29th.
Hon. Mr. Griesbach : This development will affect the preparation of the 

submissions of counsel.
The Chairman: Yes.
Hon. Mr. Griesbach: I suppose counsel can take cognizance, through the 

press, of what has been said here to-day, and govern themselves accordingly.
The Chairman: I presume, Mr. Roy, that counsel will receive copies of 

the printed proceedings anyway.
The Clerk of the Committee: Yes.
Hon. Mr. Griesbach: That puts the thing up in the air, but it can be 

disposed of later.
The Chairman : They will know. At any rate, we can take steps to see 

that they do know.
The Cleric of the Committee: Yes.
The Chairman: If that is satisfactory, we will let the Committee adjourn 

again at the call of the Chairman.

The Committee adjourned.
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Ottawa, Wednesday, April 6, 1932.

The Special Committee appointed for the purpose of taking into consideration 
the report of a Special Committee of the House of Commons of the last session 
thereof to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said report 
relates to any honourable members of the Senate, met this day at 3 p.m.

Present: The Honourable Senators Tanner, Chairman; Béique, Copp, 
Donnelly, Graham, McMeans and Robinson.

Counsel :
Mr. J .A. Mann, K.C., Montreal, Quebec, and Mr. Arthur L. Smith, K.C., 

Calgary, Alberta, for the committee.
The Hon. Lucien Cannon, P.C., K.C., Quebec City, Quebec, and Mr. John 

W. Cook, K.C., Montreal, Quebec, for Hon. Senator W. L. McDougald.
Mr. R. S. Robertson, K.C., Toronto, Ontario, for Hon. Senator Andrew 

Haydon.
The Chairman : Are you gentlemen ready?
Mr. Mann : We are ready, Mr. Chairman.
The Hon. Mr. Ferguson sent a telegram from London on the 18th of March 

requesting to be heard before this Committee, and in response to the reply to that 
telegram is here. I will ask Mr. Ferguson to take the witness’ chair and to be 
heard.

The Hon. G. Howard Ferguson, Canadian High Commissioner, London, 
England, was called as a witness and testified as follows:

By Mr. Mann:
Q. Mr. Ferguson, you are His Majesty’s High Commissioner for Canada 

resident in London?—A. I am.
Q. Did you send a telegram to the Hon. Charles E. Tanner, on the 18th 

of March, reading as follows:
Have just seen press despatch quoting statement Senator Haydon 

before your Committee that Robert Sweezey, President Beauharnois Com­
pany had informed him that he could not get a contract with Ontario 
Hydro Commission because Howard Ferguson would not let it be signed 
until he got two hundred thousand dollars such statement absolutely false 
and without a shadow of foundation desire to give evidence before your 
Committee please wire me am prepared to leave at once. G. H. Ferguson.

A. Yes.
(Telegram filed, market Exhibit No. 145.)
Q. In reply to that telegram did you receive a telegram from Senator 

Tanner of which this is a copy?—A. Yes.
250
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By Hon. Mr. Copp:
Q. What is that?—A. It says:

Committee will hear you stop Important come early as possible stop 
Please wire probable date arrival here.

(Copy of telegram filed, marked Exhibit No. 146.)

By Mr Mann:
Q. In reply to that you wired on the 21st of March, as follows:

Sailing Duchess of Atholl Thursday the twenty-fourth first available 
Canadian ship.

A. Yes.
(Telegram filed, marked Exhibit No. 147.)
Q. Mr. Ferguson, when did you hear in London of the statement made by the 

Hon. Mr. Haydon at his residence, before this Committee, on the 15th of March? 
—A. I was in bed, with a threatened attack of the flu, for about ten days, and I 
think it was on a Thursday, which looking it up, is the 17th day of the month. 
My secretary came to me at my house and said one of the press reporters had 
brought him a copy—it was a typewritten memorandum purporting to be a copy 
of a despatch repeating pretty well what is in my telegram. And he said the 
day before—he said: “Yesterday Champion ”—that is another press reporter 
over there—“ came to me with a similar despatch and asked me about it.”

Q. The day before? That would be the 16th?—A. Yes, if I am right in my 
dates it would be the 16th. He said: “I didn’t trouble you about it.” But I 
just said to him it was all rot, or something like that.

Q. I draw your attention to the Canadian press cable of the 16th which 
refers to the statement made in reply to the statement made by Hon. Mr. Haydon 
as being utter rubbish?—A. That may have been it. It was my secretary did it. 
I didn’t see the thing until the next day. I was in bed.

Q. Following that the cables to which we have referred passed between you 
and Hon. Mr. Tanner?—A. Yes, and at the same time I wired Mr. Bennett— 
dictated a telegram to Bennett telling him what I had done and saying I would 
like to know—asking his approval of my coming, or something of that kind.

Hon. Mr. Copp: Is that telegram on file?
Mr. Mann : I haven’t got that telegram. I didn’t know about it.
Hon. Mr. Copp: It would be as well to have them all.
Mr. Mann : I have no doubt we can get that. The witness says he asked the 

Prime Minister’s approval for him coming, and I have no doubt we can get that.

By Mr. Mann:
Q. And no doubt you got the approval?—A. Oh, yes. The Prime Minister 

wired back just as Hon. Mr. Tanner wired.
Q. I read to you the statement made on the 15th of March by the Hon. 

Senator Haydon, reported at page 202 of the proceedings of this Committee.
As far as I remember—as far as I remember my first conversation 

in respect of Beauharnois, of any consequence at all, was with Mr. 
Sweezey. There were some others present ; I don’t remember all who they 
were. I saw in the papers that he had been sued or was going to be sued 
by people from London which run publicly under the name of the Great 
Lakes Transportation and Power Company. He always seemed to me 
one who was ready to go into ventures quite freely, from the time I first 
saw him. I first saw him at Queen’s College on these boards, and in 
respect of the discussion of investments and things I first became acquain-
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ted with him. I asked him on this occasion—it was sometime before 
1929, or the beginning of 1929, perhaps—asked him what good was Beau- 
harnois. It didn’t seem to me it was of any value, because he had no 
takers of power. I asked him if he had any contracts for power. He 
said no, he had not particularly. He talked about Americans who would 
come and settle along the river, and enterprise would begin. I said to 
him: “What is the good of them if you don’t have something nailed 
down?”—I think I used the word that you have been asking me to repeat, 
“ moonshine ”—“ This will never get anywhere. It is not any good.” 
“ Oh,” he said, “ but then we have a contract in sight.” I said, “ where 
or how?” I had never heard of this before. He said with the Ontario 
Hydro Electric Commission. I said, “ Why don’t you get it signed and 
get something solid?” And his answer was, “ Howard Ferguson won’t 
let it be signed until he gets $200,000.” I said nothing more and heard 
nothing more about Beauharnois for a good time.

Have you a statement to make in respect of the statement made by Senator 
Havdon as being the statement made by Mr. Sweezey, and in respect of any of 
the substance of any such statement?—A. Yes, of course, Mr. Mann, no such 

. conversation ever took place between Mr. Sweezey and I. As a matter of fact, I 
think I have never seen Mr. Sweezey but twice in my life. I recall that the first 
time he came to me with Mr. Frank Jones of Montreal, and they were in my 
office for a few minutes. I am speaking from recollection. I think it was long 
before the question of power contracts was up at all, and, as I recall, their 
purpose was to ascertain if Ontario was in the market for more power, and I 
said it was the policy of the Government, as advised by the Hydro Commission, 
to look after these things ; that we were increasing our consumption something, 
I think, over 100,000 a year, and that we would have to make provision for 
that, and that it was wise for us to buy all the available power that seemed to 
be in sight; and I thought, if they went and saw the Hydro Commission, and 
they could make an arrangement, that the Government would be prepared to 
approve the Hydro contract, and I suggested that they should go and see the 
Commission,—Mr. Magrath, the Chairman—as we do not negotiate contracts at 
all, don’t have anything to do with them.

Then I saw Mr. Sweezey the next time in Montreal. The Hydro reported 
that all the details of the contract had been worked out satisfactorily between 
the Commission and Mr. Sweezey, but a question arose as to the export of power, 
and naturally that would have to be dealt with by the Governments, and the 
proper channel to approach the Province of Quebec was the Province of Ontario, 
and in that way I arranged to meet Mr. Taschereau in Montreal. The purpose 
of that meeting was to get approval. So that you will understand the position, 
I may say that Mr. Taschereau was insisting that none of this Beauharnois 
Power should be exported to the United States. They were prepared to co-oper­
ate with the Province of Ontario and to permit the power to go there, and that 
sort of thing, he said, “ But we won’t permit it to go to the United States.” Now, 
it so happens that we have two licences from the Federal Government—we had, 
in Ontario—permitting the export of power to the United States from Niagara. 
One of those licences, if not both, was inherited when we purchased certain 
plants at Niagara. They had attached to them export rights—I have forgotten 
the amount—and my going to Montreal was to discuss with Mr. Taschereau 
that so long as we did not export more than the licences permitted we were not 
encroaching on Quebec power. The whole thing went into the same pot, as 
power. After a discussion lasting, I think, a good part of the morning—Mr. 
Taschereau, I think, had Mr. Mercier there, I am not sure; and Mr. Geoffrion 
was there; and I had taken Mr. Magrath, the Chairman of our Hydro Electric 
Commission, Mr. Gaby, the Chief Engineer, and Mr. Strachan Johnston, as 
counsel—-and after that difficulty was reconciled and arranged, then it became a



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 253

matter for the lawyers to sit down and draft the necessary orders in council and 
that sort of thing. And Mr. Geoffrion and Mr. Johnston sat in a sitting room 
in the Windsor Hotel and threshed that out, and finally drafted them, and I 
think they both initialled each draft order, and then the Commission was 
authorized by the Ontario Government, under the terms of that order, to execute 
that contract.

Those are the only two cases on which I ever saw Mr. Sweezey in my life, 
and I had no conversation with him anywhere except when there was somebody 
there—there were half a dozen or a dozen people in the room—and I never saw 
him afterwards and have never seen him since.

Q. And no part of any conversation you ever had with Mr. Sweezey could 
possibly be interpreted to mean anything like what was said, in any way, shape 
or form?—A. Oh, nobody, either myself-----

Q. Directly or indirectly?—A. Directly or through anybody else, ever made 
any approach or had any discussion with Mr. Sweezey about money under any 
circumstances, or with the Beauhamois or anybody connected with it. Never 
heard of such a thing.

Q. Mr. Ferguson, did you come here at your own expense entirely with the 
intention of returning to London at your own expense?—A. I am paying so far, 
and I expect I will pay it all. Yes, I came here because it was a personal matter, 
a matter touching my own personal integrity, and I told the Prime Minister, I 
think, that I proposed to come at my own expense.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. That 100,000 that you referred to, of an increase—just to clear it up— 

you meant 100,000 horse-power?—A. 100,000 horse-power a year. Our expan­
sion was very rapid at that period. Perhaps you will permit me to explain. We 
were looking forward to the St. Lawrence, looking forward to the Interprovincial 
Ottawa power. Mr. Taschereau and I had discussed that a number of times. 
Mr.----- what is his name? Amos, isn’t it?

By Mr. Mann:
Q. Amos?—A. Mr. Amos and our experts. I had gone to Quebec to see Mr. 

Taschereau a number of times to see if we could not make some arrangement for 
development on the Ottawa, where there was a million horse-power, and there 
was a question as to the Shanley Line, which you know all about. We thought 
we were going to reach an agreement with regard to the Carillon. Then, follow­
ing that there was the St. Lawrence. Well, that had been discussed, and the 
engineers advised us that no matter when it was decided or how it was decided 
the development alone, the work alone, would take a great many years, six or 
seven or eight years, I have forgotten what. If we were going to increase our 
power consumption at the rate of 100,000 horse-power or upward for six or eight 
years it meant 600,000 or 800,000 horse-power, and we wanted to be prepared to 
meet that demand, and that is the reason we were trying to buy power where 
available outside the Province of Ontario.

Q. I merely asked to make it clear on the record?—A. I thank you. I did 
say 100,000. I didn’t say whether dollars or horse-power. Our load ran up one 
year 150,000 horse-power, I think, and we were concerned about the future.

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Ferguson, so far as my client, Senator Haydon, is concerned, I take 

it that you do not claim to know anything at all about his conversations with 
Mr. Sweezey?—A. Nothing whatever.

Q. You are not saving anvthing about what Mr. Sweezey said to him?— 
K. No.
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Q. As my friend Mr. Mann has been putting the questions to you, he has 
rather put it that the statement that Senator Hay don says was made to him 
implied that there had been a conversation necessarily between Mr. Sweezey and 
you about the matter referred to. I call your attention to that in case you want 
to make a broader statement?—A. I thought I had cleared it up, Mr. Robertson. 
If I have not, I would like to make it just as broad as you or I can make it, that 
never on any occasion did I have any conversation with Mr. Sweezey with respect 
to money or contributions or anything of that kind.

Q. I am afraid I am not making myself quite understood?—A. I am sorry.
Q. The statement that Mr. Sweezey is said to have made to Senator Haydon 

does not necessarily imply that there had been any conversation between you 
and Mr. Sweezey about this matter. You know the exact terms—that you would 
not let a contract be signed—?—A. You mean that someone else may have told 
him that I would not let it be signed?

Q. It might be that. I am calling your attention to that so that you may 
make it that broad?—A. I hadn’t thought of that. There is no foundation for 
such a statement at all.

Q. Now, you have referred to the fact that Mr. Sweezey and Mr. Jones had 
called upon you at one time?—A. Yes.

Q. You mean Mr. Frank P. Jones?—A. Yes.
Q. Have you any way of fixing approximately the time of that?—A. It is 

so long ago-----
Q. See if I can help you. I have here the debates of the House of Commons, 

in which reference is made to certain correspondence that had been laid on the 
Table, which includes a letter from you to Mr. Taschereau of the 19th of Novem­
ber, 1928. Perhaps I had better read a little here.

Owing to the undoubted delay there will be in regard to the settlement 
of the development of the St. Lawrence and Ottawa river powers, and 
the rapidly increasing demand for power in Ontario, I feel that we will 
probably again in the near future have to take advantage of your good­
will and secure a further supply from some point in your province.

I am sure I need not assure you again, as I have done in the past, of 
our appreciation of your attitude towards Ontario and her power problems 
by voluntarily making such generous provision a condition of your 
approval of the Beauharnois undertaking. If I am right in my view as to 
our early requirements of power, Beauharnois would seem to me to be a 
very convenient and favourable point from which to procure our require­
ments.

I call your attention to that as indicating that at that time you had Beauharnois 
in view?—A. Yes.

Q. Does that assist you at all?—A. I don’t know that it does, Mr. Robert­
son, because I cannot recall that Beauharnois was discussed by Mr. Sweezey 
and Mr. Jones and me. It was the general proposition, as I recall it—would 
we be in the field? Would the Hydro Commission be in the field for more power?

Q. It is‘ also in evidence before this Committee, by way of evidence taken 
before the Commons Committee, that on the 5th of June, 1928, Mr. Jones and 
Mr. Sweezey were appointed by the Beauharnois Light, Heat and Power Com­
pany to search out and make contracts for the sale of power?—A. That might 
be. I am speaking only from recollection.

Q. I am suggesting that this visit was really a visit to see if they could 
interest you in Beauharnois power?—A. They may have mentioned Beauharnois 
power. I don’t remember. The purpose of their visit, as I said before, as I 
gathered, was to find out whether or not there was a possibility of our wanting 
more power ; and I told them just what I have said to you. It was very brief. 
I suggested that they should go to the Hydro.
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Q. Under the Power Commission Act the Commission cannot make a con­
tract to buy power except with the approval of the Lieutenant-Governor in 
Council?—A. Yes. The provinces, in other words, are the bankers for the 
Commission and the Commission make recommendations and they are authorized 
by Council.

Q. And when we get to discussing 250,000 horse-power at $15 a horse­
power, this was a contract running into millions? It was one on which the 
province was taking some responsibility?—A. A very substantial contract. We 
had made larger ones than that.

Q. Did you see Mr. Jones any more?— Did Mr. Jones—?—A. No.
Q. He seems to have been very active in some respects. Didn’t he trouble 

you any more?—A. I never saw either of them again until I saw Mr. Sweezey 
in Montreal.

Q. Or have correspondence with them?—A. No.
Q. Or with Mr. Jones?—A. No. As a matter of fact, I was wondering why 

Mr. Jones was there. I had not had any discussion with either of them about 
power, and I didn’t know what his relationship with Mr. Sweezey was very much, 
speaking from recollection. I had known him as F. P. Jones, manager of the 
Canada Cement Company.

Q. Coming to the next period, you had that meeting with Mr. Sweezey. I 
find it is also upon record here in the same wav as the other, in Exhibit 53, 
that the Power Company, the Beauharnois Light, Heat and Power Company, on 
the 28th of October, 1929, passed a resolution—the directors passed a resolu­
tion approving of the contract and authorizing its execution with the Com­
mission?—A. Yes.

Q. That was on the 28th of October, 1929?—A. At that time I was not 
paying much attention.

Q. No. You had an election on your hands?—A. Yes, another kind of 
power.

Q. However, you got a chance to attend to it a little later?—A. Yes.
Q. Do you recall the date of your visit to Montreal, or was it to Quebec?— 

A. Montreal, the Windsor Hotel.
Q. Mr. Sweezey was there?—A. I think so, yes. I am almost certain he was.
Q. I always like to get authority that will be recognized, so I have taken the 

Daily Mail and Empire of Toronto of November 28, 1929. Let me read a 
little. I will skip the headlines as not being news. It says :

Power agreements by which Ontario eventually will get 525,000 
horse-power of electrical energy were negotiated virtually to the signing 
stage by Premier Ferguson during his trip to Montreal, he announced 
yesterday.

One agreement, the largest, is now all ready except for signing. This 
is the contract with the Beauharnois Company of Montreal, whereby the 
provincial hydro commission will buy up to 250,000 h.p. from the huge 
development being started between Lake St. Joseph and Lake St. Louis 
near Montreal on the St. Lawrence.

Mr. Ferguson, who was accompanied by C. A. Magrath, hydro com­
mission chairman, conferred with R. O. Sweezey, head of the Beauharnois, 
on this contract. Under it, the province will get half of all power that is 
developed at Beauharnois until it is taking 250,000 h.p. This power will 
start during 1931 and under the agreement will be all delivered by 1936.

Is that a fair statement?—A. Yes. I cannot verify the date. I suppose the draft 
orders would show.

Q. I have a copy of the Order in Council here. I haven’t only in mind 
the date of the statement that is attributed to you there, that you had on that
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occasion conferred with R. O. Sweezey, head of Beauharnois, on this contract?— 
A. Well, he was there.

Q. That is the 28th, and apparently it was within a day or two before 
that that you had been down. Then I have here the Order in Council, or rather 
a certified copy of it. Perhaps you recognize it as a copy of the Order in Council?
----- A. That is the 29th day of November, 1929. Oh, yes. I thought you said
October.

Q. No, the 28th of October is the date when the Beauharnois Comnanv, 
by its directors, authorized the execution of the contract on their part?—A. 
Quite so.

Q. Now, you are meeting Mr. Sweezey, and pass this Order in Council after 
having seen him?—A. That is why I «aid I was busy on another power job.

Mr. Mann : This is the Ontario Order in Council?
The Witness: Yes, this is the Ontario Order in Council. That, no doubt, 

is the order.

By Mr. Robertson:
Q. It is dated the 29th of November, 1929. I do not need to read it through. 

It says in part:
Upon consideration of the application of the Hydro Electric Power 

Commission of Ontario, and upon the recommendation of the Honourable 
the Prime Minister, the Committee of Council advise:

Then the first clause authorizes the execution of this contract, and the rest 
relates to subsidiary powers given.—A. (No answer.)

(Copy of Order in Council filed, marked Exhibit No. 148.)
Q. Now, the next thing I want to call your attention to is this: That it is 

also in evidence that within a week from the passing of that Order in Council— 
that is on the 5th of December, 1929—John Aird received from Mr. Sweezey in 
bonds and a cheque the equivalent of $125.000, which Mr. Sweezey has sworn 
before this Committee he paid, understanding that it was for the purposes of 
the Conservative Party in Ontario. That is within a week of that Order in 
Council. You were aware of that, were you?—A. Yes, I have seen that in the 
press.

Q. Have you had the privilege of reading Mr. Aird’s explanation?—A. I 
had press reports of it. I don’t remember—

Q. Now, I just want to summarize the situation and ask a few questions. 
We have then these few circumstances strung along there together: first, we 
have the contract authorized by the Beauharnois Company on the 28th of 
October ; then we have your meeting in Montreal with Mr. Sweezey ; late in 
November we have the Order in Council?—A. My meeting was with Mr. 
Taschereau.

O. And with Mr. Sweezey?—A. Mr. Sweezey was there.
Q. And we have the Order in Council authorizing the agreement, on your 

recommendation, on the 29th of November. Then on the 5th of December, 
within a week from that time, we have Mv Sweezey giving Aird $125,000 which 
he says he gave understanding it was for the Conservative party in Ontario. Do 
you know anything about when the Hydro contract was in fact delivered?—A. 
No, I could not tell you. But just let me clear up one thing, Mr. Robertson 
The Order in Council reads, of course, “ on the recommendation of the Prime 
Minister,” because everything that comes before Council must be on the recom­
mendation of some Minister; and such things as the T. & N. O. Railway, and 
other public utilities of that kind, including the Hydro, are dealt with through 
the Prime Minister. And when the Hydro came to me with a recommendation 
of any kind, I took it into Council, you see, and we thrashed it all out and, if 
it was agreed on I signed the recommendation just as a minister.
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Q. The point I want to put to you is this, that having in view this set of 
circumstances occurring on the dates I have mentioned, are you satisfied with 
John Aird’s explanation regarding the money he received, and content to let it 
go at that, or would you prefer that the Aird matter should be investigated 
until we know all about it?—A. Of course, Mr. Robertson, you must not attempt 
to drag me into dealing with Ontario policy. That is a matter for the Ontario 
Government and not for me. But I want to make this clear to you: as I said a 
while ago, I never saw John Aird but once in my life, and I would not know 
him if he came into this room. I recall the occasion I saw him. As a matter of 
fact, I would not recall the occasion I saw him if I had not seen some statement 
where he said he 'had come to see me once, and it arose after I think I had 
announced on behalf of the Government that we were going to make a contribu­
tion towards industrial research or technical education, or something of that 
kind, and this man came to see me. I did not know him at all; somebody may 
have sent him,—I don’t know how he came. And he wanted to talk about power 
development, and I said to him, “ Now, the man to talk to about that is the 
Chairman of the Ontario Hydro Commission. They deal with all those things. 
I have nothing to do with that.” That is the only occasion on which I saw him. 
Now, as far as any statement of his that a contribution was made, or, at least, 
any statement from any source, I do not know what took place between him 
and Mr. Sweezey, but 1 want to say most emphatically, as I said a moment ago, 
that neither through me or with my knowledge or approval, either directly or by 
hearsay, did I know or ever hear that Mr. Sweezey, Beauhamois. or anvbodv 
connected with the organization had ever made a contribution to Ontario party 
politics or to any party, whether Liberal or Conservative, in any part of Canada. 
I never heard it until it came out, I think, a year ago before your Committee.

Q. Now, I quite hear you say that, but my question is rather this, that 
having in mind the set of circumstances that I have mentioned, and the admitted 
fact that the monev was paid, and the sworn statement of Mr. Sweezey as to 
his purpose or understanding in paying it, I want to know whether you are 
content to let the matter rest on John Aird’s explanation, as many of us know it? 
—A. I prefer to give you my own explanation or declaration, rather than any­
body else’s.

Q. But as to the fact of the $125,000 having been paid and the purpose 
for which it was paid, in view of the conflicting statements and of the nature 
of the evidence already given by John Aird, if you are at all familiar with it, 
I want to know if you are satisfied to let it stand that way?—A. I do not think 
you are entitled to ask me a question of that sort.

Q. I beg you pardon?—A. I do not think that is evidence here.
Hon. Mr. McMeans: What power would Mr. Ferguson have over it?
Mr. Robertson: I have not asked anything about his power.
Hon. Mr. McMeans: No, but you are asking him if he is content to let 

the matter stand where it is. What power would he have to disturb it?
Mr. Robertson : I should think that if Mr. Ferguson expressed a request 

that it should be investigated further, this Committee would do it. It has or 
can get the power.

The Witness: That is a matter for the Committee, you see.
Mr. Robertson : I propose to ask the Committee to do that.
Mr. Mann: I wonder if it would not be fairer for Mr. Robertson to read 

the statements to the witness. They conflict.
Hon. Mr. Copp: What conflicting statements do you refer to?
Mr. Mann: The statement that Mr. Sweezey made and the statement 

that Mr. Aird made before the Commons Committee.
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Mr. Robertson : Do you want me to read that long evidence of Aird?
Mr. Mann: No; an inch on page 823 and another inch on page 849.
Mr. Robertson: If you think I have not properly summarized it—
The Chairman : Of course, you would not expect this Committee to send 

a recommendation to the Ontario Government, would you?
Mr. Robertson: No.
The Chairman : I do not know what you are driving at.
Mr. Robertson: I am driving at what was said in answer to certain 

questions that were asked in the Senate and the answers that were made by 
Senator Meighen, that if this Committee desired certain power the matter 
would be considered. So that the Committee is not quite so helpless.

By Mr. Robertson:
Q. I want to put it this way: you will understand that I have had all 

kinds of questions suggested to me, but I have declined to ask them. But I do 
think, however, that having put before you these very plain and unquestioned 
facts with the two statements, that I am entitled to know whether you are 
satisfied. If you do not want to answer, all right.—A. Of course, the tribunal 
is the Committee here. It is not for me to suggest to them what they should 
investigate. I have no purpose of doing anything of the kind. I came here 
with the sole object of vindicating my own personal integrity, and that is what 
I am attempting to do. Now, it is for the Committee to decide whether they 
are satisfied, or what further they will go into, just as it is for the Ontario 
Government to decide what investigation they will make. You forget, you 
know, that I am not in politics any more.

Q. But let me remind you that this Committee had ruled long ago that 
this matter was not open to this Committee. It was at your particular request, 
for the purpose of allowing you to vindicate yourself—and I am not at all 
dissenting from what the Committee has done—that you were called and have 
been allowed to give this evidence. I am merely putting this question : Is it 
to stop here, with the story of the facts as given by John Aird on one side 
and by Mr. Sweezey on the other, or do you desire that it should be further 
inquired into?—A. I am very grateful to the Committee for the opportunity it 
has given me, and I am very grateful to you for assisting me. But I must 
say that I do not think it is a proper thing for me to suggest what the Ontario 
Government or this Committee should investigate.

The Chairman : All this trouble that this Committee was put to was 
caused by Senator Haydon making a voluntary statement that he did not have 
to volunteer.

Mr. Robertson: May I say—
The Chairman : I am not going to argue.
Mr. Robertson : I am not trying to argue, but I merely want to say 

that, if you will remember, I desired to open this matter long before Senator 
Haydon said anything about it.

The Chairman: I do not know anything about that; but that is why 
this Committee has been moved to all this trouble and Mr. Ferguson has been 
called, very properly, upon his honour to come here.

Hon. Mr. McMeans : At his own expense. .
Right Hon. Mr. Graham : It has been worth while.
The Witness: I think so. I neither begrudge the time nor the expense
The Chairman : We are delighted to see him.
Mr. Mann: I have nothing further to ask, Mr. Chairman.
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By the Chairman:
Q. Have you anything further you wish to say, Mr. Ferguson?—A. No, 

there is not anything I can think of that would be of any assistance in the matter. 
The thing I had in mind was the one point, you see.

Q. Yes, exactly. That is what the Committee wanted to hear about.—A. 
Like most decent fellows, after a long public career you are charged with all 
kinds of things. I may have been guilty of lots of things, but nobody has been 
able to besmirch my personal integrity.

Q. We are very sorry that you have been put to so much trouble, but we 
are very glad to have you here.—A. I have enjoyed it very much. This atmos­
phere is more congenial than an office in London.
• The Chairman: I understand that counsel have some witnesses they wish 
to recall to correct some evidence.

Mr. Smith : Yes, sir.

Mr. L. Clare Moyer was recalled as a witness, and testified as follows : —

By Mr. Smith:
Q. Since the Committee last sat, you have had made available for you cer­

tain bank records?—A. That is correct.
Q. And you formerly gave your evidence of certain transactions from mem­

ory?—A. Yes.
Q. As I understand it, you want to make a correction in what you then said? 

—A. Yes. When I was examined previously I was speaking from memory of 
events that had happened four years previously. Since then, as Mr. Smith has 
suggested, I have obtained the definite records of the banks in which certain 
deposits were made and certain cheques issued. You will recall, Mr. Chairman, 
that my evidence dealt with three payments to the Marquette Investment Cor­
poration for part interests in my name on behalf of my principal, the late Winfield 
B. Sifton. Those three payments were $15,000, $15,000 and $16,000 respectively. 
On March 31, 1928, I deposited $15,000 in cash in the Bank of Nova Scotia, 
New York. On April 4 I issued a cheque for $15,000 to the Marquette Invest­
ment Corporation. That cheque, I believe, the records before the Committee 
will show was cashed by the Marquette Investment Corporation on the 6th of 
April. That disposes of the first payment. Now, the second payment. On the 
17th of May I deposited in the Bank of Nova Scotia, New York, a second pay­
ment of $15,000. On the 18th of May— by the way, this second deposit was by 
way of a bank draft. On the 18th of May, the next day I issued a cheque for 
$15,000, to the Marquette Investment Corporation.

By the Chairman:
Q. That was the second instalment on the $30,000?—A. That is correct. This 

second cheque, I believe, was cashed by the Marquette Investment Corporation 
on the 19th of May. That disposes of the second payment. And the third pay­
ment : On May 23 I deposited in the Standard Bank, Ottawa, a bank draft for 
$16,000. On the 26th of May I issued my cheque in favour of the Marquette 
Investment Corporation for $16,000. This cheque was cashed by the Marquette 
Investment Corporation on the 1st of June.

Q. That was the 10 per cent on the 1,600 shares, was it?—A. That is correct.

By Mr. Smith:
Q. And you have also learned that your subscription for those 1,600 shares 

was made on the 10th of May, 1928?—A. That is correct.
48236—10
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By the Chairman:
Q. That is the second 1,600 shares?—A. Yes.

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. Just for information, what constituted the Marquette Investment Cor­

poration?—A. It was a company acting at that period as trustees, I believe, for 
the Beauharnois Syndicate, and then subsequently for the Beauharnois Power 
Syndicate, and continued to act until these syndicates merged into what became 
the Beauharnois Power Corporation.

By the Chairman:
Q. Is that a Montreal company, that Marquette company?—A. Yes sir. .

Maurice C. Collins, office manager of the Beauharnois Power Corporation, 
Montreal, appeared as a witness, and, having been duly sworn, testified as fol­
lows:

By Mr. Smith:
Q. What is your position, Mr. Collins?—A. Office Manager of the Beauhar­

nois Power Corporation.
Q. And you have charge of the records of the Corporation and the Mar­

quette Investment Corporation?—A. Yes sir.
Q. I am showing you three vouchers : No. 188, dated 12th April, 1928; No. 

189, dated 14th April, 1928, and No. 218, dated 14th May, 1928, showing cer­
tain payments made to Mr. Winfield B. Sifton, together with the accounts 
rendered by him and the cheques issued covering those payments.

Hon. Mr. McMeans: What do you say these are?
Mr. Smith: They are simply three vouchers, together with the accounts 

rendered and the cheques in payment of the accounts, payable by the Marquette 
Investment Corporation, which was the disbursing corporation of the Beauhar­
nois Syndicate, payable to Mr. Sifton. I may say that the only reason they 
are being put in is in an effort to locate exactly the date of a certain visit of 
Mr. Sifton in New York.

(Three vouchers of Marquette Investment Corporation: No. 188, 12th 
of April, 1928; No. 189, 14th of April, 1928, and No. 218, 14th of May, 1928, 
filed, market Exhibit No. 149).

By Air. Robertson:
Q. Mr. Collins, do you happen to have the infomation as to when the con­

tract between the Hydro-Electric Power Commission of Ontario and the Beau­
harnois Light, Heat and Power Company was delivered?—A. I do not quite 
understand your question. “Delivered”, how do you mean?

Q. Exchanged between the parties.—A. Do you mean when the contract 
was signed?

Q. Signed and delivered.—A. I haven’t it here.
Q. You could get it?—A. I presume I could.
Q. You could send the information over promptly?—A. I could get it this 

afternoon. You would like the date it was signed?
Q. Yes, if the Committee will permit.
The Chairman : What do you want?
Mr. Robertson : I want to get the date of the delivery of the contract be­

tween the Hydro-Electric Power Commission of Ontario and the Beauharnois 
Light, Heat and Power Company, the date when the parties exchanged the 
document completely signed.
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The Chairman: I think we shall have to move to Toronto.
Hon. Mr. McMeans: No, to Montreal.

By Hon. Mr. McMeans:
Q. You can get it by telephone, can you?—A. Yes, sir.
Q. How long will it take you?—A. Probably half an hour.

By Mr. Robertson:
Q. I do not want the date of the document, you know.—A. That is what I 

thought you meant.
Q. I expect that what happened was this, that it was signed by one party 

and then sent to the other, and then signed by the other and sent back.—A. That 
will take me longer to get. What I thought you wanted was the date of the 
formal document.

Q. No, I want the date when it was exchanged between the two parties as 
a complete document.

Hon. Mr. Beique: It can be understood that they could write a letter, 
stating the date.

The Witness : That information I would have to get from Montreal.
Hon. Mr. McMeans: Senator Béique suggests that if he sends a letter it 

would not be necessary to recall him.
Mr. Robertson : No, I should think that would be all right.
Hon. Mr. McMeans : Send a letter to the Chairman.
The Witness: All right, sir.
(Letter to be sent by Maurice C. Collins to the Chairman of the Com­

mittee, stating date of the delivery of completely signed contract between the 
Hydro-Electric Power Commission of Ontario and the Beauharnois Light, Heat 
and Power Corporation Limited, to be marked Exhibit No. 150.)

Miss Lyla Brennan, stenographer, of Ottawa, appeared as a witness, and, 
having been duly sworn, testified as follows:—

By Mr. Smith:
Q. Miss Brennan, what is your occupation?—A. Stenographer with the 

firm of Haydon and Ebbs.
Q. And you have been there how long?—A. Since the 1st of September,

1913.
Q. And you remember certain books of the firm of McGiverin, Haydon and 

Ebbs were produced at the time of Senator Haydon’s examination?—A. Yes, 
I do.

Q. You have since been good enough to extract the accounts from those 
books?—A. Yes.

Q. And have given them to Mr. Mann?—A. Yes.
Q. I am showing you a document. Would you look at that. That appears 

to be an account of the Sterling Industrial Corporation?—A. Yes.
Q. And an account of the Beauharnois Power Corporation. Exhibit Nos. 

143 and 144 were reserved for those documents. I used copies before and they 
were marked with those numbers. And you have just told me that you have a 
further account which you are bringing here to-day?—A. Yes.

Q. And the account which you now hand me is an account of the Carillon 
Industrial Corporation Limited?—A. Yes.

(Statement of account of Carillon Industrial Corporation I imited filed, 
marked Exhibit No. 151.)

48236—19*
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Q. Now, if you will look at these, Miss Brennan, you will observe that in 
so far as your office is concerned, they all seem to have been treated as one 
account. For example, if you will take Exhibit 143, which is the Sterling 
Industrial Corporation, you will observe a balance of $660.53, which is simply 
carried forward into the Beauharnois account?—A. Yes.

Q. Amu did the book-keeping, I believe?—A. No, sir, I did not.
Q. Well, you succeeded as the book-keeper?—A. I have only been doing 

the book-keeping since last June.
Q. But probably you can tell me the object of the accounts being carried 

that way?—A. I am afraid I cannot. I did not know why they were carried.
Q. You say you did not keep the books?—A. No.
Q. Do you know of anyone available to-day who can tell me why the 

Sterling account was simply carried on to the Beauharnois account?—A. I may 
say that had I been doing the books I might have probably done the same 
thing, for the reason that the Sterling Industrial account was for Dr. McDougald, 
and with regard to the Beauharnois account, or what we called the Beauharnois 
account, in 1928, in the fall of 1928, when Mr. Ebbs first began making visits 
to Montreal, he was representing Dr. McDougald, and for that reason they 
probably were looked upon, both of them, as belonging to Dr. McDougald.

Q. And then you will observe the Carillon account also refers to the 
Sterling account?—A. AYs.

Q. And probably the same answer would be true with respect to that?—A. 
In as far as I know.

By Hon. Mr. Copp:
Q. You presume that is true? A'ou do not know?—A. I presume that to 

be true.
Q. You do not know personally anything about it?—A. I did not keep the 

books.
By Mr. Smith:

Q. You did not actually keep the books?—A. No.
Q. And you do not know who did?—A. I know Miss Fraser kept the books.
Q. Is she still here?—A. Yes. I have not seen her lately but she is a 

resident of Ottawa.

By Mr. Robertson:
Q. Miss Fraser is no longer with your firm?—A. No.
Q. I understand------
Mr. Smith : Will you excuse me a second, please?

By Mr. Smith:
Q. Mr. Mann suggests you were in the office at that time?—A. Yes.
Mr. Robertson: That is what I was going to ask.
Mr. Smith: Perhaps I can help you again.

By Mr. Smith:
Q. Under whose directions were those entries made?—A. Miss Fraser was 

with the firm twenty-five years and I do not think anybody directed her. She 
was entirely trusted and I think she put them in of her own accord.

Q. She did not carry on the whole legal practice in the office?—A. No.
Q. So that when a member of the firm had certain transactions, he would 

naturally instruct the book-keeper when an entry was necessary?—A. When an 
entry became necessary the entry was made by the stenographer who did the 
work for the member of the firm.
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Q. By way of a daily blotter?—A. Yes.
Q. And these entries arose from those blotters?—A. A es.

By Mr. Robertson:
Q. And it was not a practice of the members of the firm to dictate entries? 

—A. No, not at all. Occasionally entries might be dictated, but it was not the 
rule in the office.

Q. And as a matter of fact Senator Haydon was absent from the office a 
very great deal?—A. He was absent a great deal, yes.

By the Chairman:
Q. Was Senator Haydon in his business office yesterday?—A. Yes, he was in.

Mr. John P. Ebiis was recalled as a witness, and testified as follows:—

By Mr. Smith:
Q. Mr. Ebbs, vou are still under oath?—A. Yes.
Q. Mr. Mann asked you to get all the bills reflecting work done for Beau- 

harnois by your firm, and that work is reflected in Exhibit 144, which deals 
with Beauharnois. You have already filed an exhibit of your disbursements? 
—A. Yes.

Q. But this Exhibit 144, you will observe, represents legal work done for 
Beauharnois?—A. Yes.

Q. And Exhibit No. 151 represents the Carillon. And No. 143, as you will 
observe, represents Sterling, and No. 144 represents Beauharnois. And your 
disbursement account is already filed as Exhibit 88.—A. I know about that, 
but I don’t know much about the Carillon.

Q. Never mind the Carillon. What I am interested in is Beauharnois, and 
it is contained in No. 144?—A. Yes.

Q. And you have also been good enough to produce for me your Beau­
harnois file, which I now show you. That is correct?—A. That is right.

(File of correspondence and other documents relating to the incorporation 
of the Beauharnois Power Corporation, filed, marked Exhibit No. 152.)

Q. So that the Beauharnois account and the Beauharnois file reflect the 
work which was done by your firm for that concern?—A. I think that is right.

Q. Pardon?—A. I think that is correct, yes.
Q. And in the incorporation of the Beauharnois Power Corporation, which 

was the work done by your firm, you were instructed in that by Messrs. 
Meredith, Holden, Heward & Holden? I mean, reading your file indicates that 
they prepared resolutions and that kind of thing for you?

Mr. Robertson : Not quite.
The Witness: Oh, I would not say that. A lot of it originated there and 

was passed on by us and by Lash in Toronto.

By Mr. Smith:
Q. The file indicates that?—A. Yes.
Q. And it will speak for itself?—A. Yes.
Q. And if anyone is interested, you have also given me your files respecting 

the Sterling Industrial Corporation and respecting the Carillon Industrial Cor­
poration, and these files and their corresponding bills likewise will reflect the 
work done by your office for these concerns?—A. I presume they do, but I am 
not sure.

Q. You have given me all the files you can?—A. That is right.
Q. Bearing on this work in your office?—A. That is right.
(File of correspondence and other documents relating to the Sterling 

Industrial Corporation Limited, filed, marked Exhibit No. 153.)
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(File of correspondence and other documents relating to the incorporation 
of the Carillon Industrial Corporation Limited, filed, marked Exhibit No. 154.)

By Mr. Robertson:
Q. Mr. Ebbs, I have not seen these files that are here, but is it not a fact 

that Mr. Henry last year got the Sterling file and the Beauharnois file from 
your office sent to him by registered mail, about a year ago?—A. I know he got 
the Sterling file. I don’t recall the Beauharnois file.

Q. Well, these files that are produced here, where do they come from now? 
—A. I don’t know where they come from now.

Q. I should think that before you started to swear about them you would 
know about that?—A. He said those are our files.

Q. But what you say is the evidence. I hope you do not swallow everything 
that comes from Mr. Smith. Do you know where that file comes from?

Mr. Smith: You have two there. You are talking about “that file.”
Mr. Robertson: Well, all right, if there are two there.
Mr. Smith: You should refer to “those files.”
The Witness : Here is the file of the Sterling Industrial, which is marked 

here as Exhibit 153.

By Mr. Robertson:
Q. Where did that come from to-day?—A. I don’t know where that came 

from to-day.
Q. Did you give that to Mr. Smith yesterday?—A. I don’t remember giving 

it to anybody at all but Mr. Griffith, I think.
Q. When did you give it to Mr. Griffith?—A. Mr. Griffith got it just shortly 

before the part interests were to be turned over for the Sterling.
Q. I understood Mr. Smith to put to you very deliberately and clearly 

whether you had not yesterday handed him those files?
Mr. Mann: What is the reference?
Mr. Robertson : I want to get the witness’s mind straight as to what he is 

talking about.

By Mr. Robertson:
Q. That is not the file, then, that you handed out yesterday?—A. I don’t 

think I was asked if this was the file I handed out.
Q. You do not know whether it is or not?—A. No; I did not hand out any 

file at all.
Q. You were being asked, before your going to the file at all, whether you 

in any way have in your mind whether they represent fairly the work you did; 
I want to know what you know about that ; you answered without looking at 
the papers?—A. I know that that is the Sterling file. What I told Mr. Smith 
was—mind you, I didn’t have anything at all to do with the Sterling work.

Q. Did you have, for example, the preparation of the minutes for the meet­
ings of the company?—A. No.

Q. Did the firm have to prepare minutes for the company?—A. I believe 
they did.

Q. Did they have an organization to build up, and have you got anything 
there about it?—A. Well, now, I don’t remember that.

Mr. Mann : Let the witness look before he answers.
The Witness : As I say, I don’t know much about this Sterling file at all, 

because I did not incorporate Sterling. I have seen this file; 1 know our own 
work here, but I didn’t do it.
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By Mr. Robertson:
Q. What is the other file you have there?

By the Chairman:
Q. Do you recognize that as a file coming from your office?—A. Yes, I 

know that that is our file; yes, it is our file.

By Mr. Robertson:
Q. Do you know whether it is your whole file?—A. No; there it is.
Mr. Mann : My friend is suggesting that what he has handed to the wit­

ness is not the whole file. I may tell you, Mr. Chairman, that that file was 
sent to me at our bidding by Haydon and Ebbs’ office; and the Sterling file 
was sent to me by Mr. Christie, Secretary-Treasurer of the Beauharnois Com­
pany, at the request, I believe, of somebody in Mr. Ebbs’ office, and it was 
sent to me three or four weeks ago, and has been in my possession ever since.

Mr. Robertson: We said that if there were files anywhere you could have 
them.

Mr. Mann : You said we could have them.
Mr. Robertson : Yes, but all I am saying is that here is a witness who is 

answering without looking at the documents.
The Witness: No; what I said to Mr. Smith was that I did not incorporate 

this company at all.

By Mr. Robertson:
Q. I expect Mr. Smith had a purpose in his questions, and I do not know 

that you have any glimmering of what the purpose is; but I suggest that before 
you say that that is the work you did you had better find out?—A. No, I did 
not do the work at all.

Q. What is that file?—A. Carillon.
Q. Did you do work in that?—A. No.
Q. Here is the Beauharnois; did you do the work in that?—A. Yes.
Q. Does that file fairly represent the work you did?—A. Yes, I have looked 

over this file before.
Q. What did you do?—A. What I say is that it sets out, as far as the writ­

ten portion of it could go, what we did, but it does not take into account the 
interviews we had in Montreal, as the result of which a lot of this was charged.

Q. Does it indicate that you spent two hundred days in one twelve months 
in Montreal? You did that, didn’t you?—A. Yes, it was close on two hundred 
days that I was in Montreal.

Q. Does that indicate that?—A. No, it does not state those two hundred 
days. This is all the correspondence we had in connection with the company.

Q. Is it not the fact that you had a great deal of work to do that would 
not be represented by any file?—A. Well, of course the interviews we had there 
with Mr. Howard and the Sweezey Company and the Dominion Securities and 
the Blake-Lash firm are not there.

Q. And you had many elaborate agreements ; they are not there, are they? 
—A. No.

Q. So that it is a very incomplete file?
By Mr. Smith:

Q. We have heard a lot about two hundred days in Montreal; you went 
to Montreal at every meeting of the Board of Managers as the nominee of 
Senator McDougald?—A. Yes.

Q. You speak about important interviews with various people; they are 
reflected either in your file or in your bill, are they not?—A. Certainly.
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Q. They are both in there, are they not?—A. When you say reflected in 
the bill, what do you mean by reflected in the bill? It means that we were 
there, and there was something to be discussed at all times. I was not there 
at any time unnecessarily.

Q. I do not doubt that for a moment; Montreal is a very pleasant place to 
go to; on the other hand, if you had a lot of interviewing, you are a lawyer of 
some years’ standing?—A. Yes.

Q. You expect your clients to pay you for the work you did?—A. Yes.
Q. I have no doubt that if you had a long and important interview it is 

reflected in your bill; no doubt about that?—A. I don’t know what you mean.
Q. If you have an important interview you are going to charge somebody 

for it?—A. Yes.
Q. And it is reflected in your bill?—A. All we have there is a statement 

of the disbursements.
Q. In looking at Exhibit 144 there is anything but disbursements, which is 

Exhibit 88, which is a separate account; surely in the work of law the work you 
do is reflected jointly in your bill or your file, or both; no doubt about that?—A. 
I don’t know that I would commit myself to that at all, because you don’t put in 
your bill the length of time, perhaps, that you have taken; you don’t reflect in 
your bill, perhaps, the people you were with, and the length of time, or what you 
have discussed, or the length of time it has taken to discuss it.

Mr. Smith : All right.
The Chairman: Is that all you want to ask him, Mr. Robertson? I do not 

know whether we are to regard these files as accurate or not, Mr. Robertson.
Mr. Smith: The witness has made it very plain what they are.
Hon. Mr. Béique: Does this close the evidence on both sides?
Hon. Mr. McMeans: Yes, unless something unusual turns up.
The Chairman : I understand these gentlemen have no more witnesses.
Mr. Smith : As far as we know we have no more evidence for the Com­

mittee.
Hon. Mr. Béique: Then it closes the evidence?
Mr. Smith: Perhaps I should say—I think it is my duty to say everything 

I know in respect to evidence. So far as I know, there are no further witnesses. 
I have one further matter under investigation which it has been utterly impossible 
at this time to bring to a conclusion. My present view is that it will not interest 
the Committee at all. Subject to that one thing, there is not a single thing that 
I know of that can be brought before this Committee.

Hon. Mr. McMeans : When are we to get those written arguments?
Hon. Mr. Cannon : I may state to the Committee that our statement is 

prepared, but we did not file it when we were advised that the Committee were to 
have additional sittings. We are in the hands of the Committee now, and I 
think we could file our statement within a very short time.

Hon. Mr. Béique: The 29th ultimo was fixed for the filing of the briefs on 
both sides. Now let us fix a date within which they will be all filed.

The Chairman : Are you sending in a statement, Mr. Robertson?
Mr. Robertson : Yes; I had mine half done when I got word about further 

sittings. I can finish it within this week.
Mr. Mann: Senator Béique has just asked me the question about the date, 

and I would say Monday, the 11th instant.
The Chairman : I think we should have them at the end of this week.
Mr. Mann : That is, Saturday the 9th?
Hon. Mr. McMeans: We can read them on Sunday.
Mr. Smith: It might spoil a good Sunday.
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Hon. Mr. Cannon : Mr. Chairman, I wish to call your attention to a 
clerical mistake on page 139 in Senator McDougald’s statement, paragraph 2:

(2) I here desire to point out that the report of the Joint Board of 
Engineers, which was adopted by the National Advisory Committee, 
favoured a development on the north shore of the St. Lawrence. On the 
11th January, 1928, this report was concurred in by a majority of the 
National Advisory Committee, of whom I was one, having been' appointed 
to this Committee on the 7th May, 1927.

It should read 1924.
Mr. Mann: That was referred to me by the Clerk of the Committee, and 

realizing that it was undoubtedly a clerical error I told the Clerk of the Com­
mittee that it should be 1924, and it has been corrected in the official report.

The Chairman: I think the Clerk of the Committee has corrected nearly 
all those clerical errors.

Hon. Mr. Copp: I understand that it is arranged that there will be a copy 
of each brief prepared by the counsel available for each member of the Com­
mittee.

Hon. Mr. B bique: Yes, they will be sent to the Secretary, Mr. Hinds.
Mr. Cook: Our brief will be printed. It is very short. We have made it 

as short as possible, but have had it printed so that we can send as many copies 
as we are asked for.

Hon. Mr. McMeans: That is a good idea.
The Chairman : Of course it is understood that those briefs will not be 

made public by us. Those are for our private use in the meantime.
Mr. Mann: There was another clerical error in Senator McDougald’s 

evidence. He said he was called in 1927. I believe that can be corrected from 
the Senate records, which show that he was called and sworn in 1926, but he 
made that statement in error.

Hon. Mr. Cannon : He was summoned to the Senate in 1926, but sworn 
in 1927.

The Chairman : That is wrong ; he was sworn in on the 9th December, 1926; 
he was summoned to the Senate on June 25, 1926. You will find the record in 
the Clerk’s office.

Hon. Mr. Cannon : I was under the impression the Session opened in 1927.
The Chairman : No; the 25th June he was summoned, and the 9th of 

December, 1926, he was sworn and introduced. Of course these briefs will be 
the private property of the members of the Committee, and not for publication 
in any way.

The Committee adjourned, to meet at the call of the Chairman.



Brief of Counsel for the Committee

The following is prepared by Counsel for the Committee in response to a 
request of the Chairman contained on page 245 of the evidence, which reads as 
follows:— '

The Chairman: Mr. Secretary, will you put in the minutes that the Sub- 
Committee reported the evidence of Senator Haydon.

Hon. Mr. Béique: Are you through with the evidence of Senator Haydon?
The Chairman: Yes. I do not think you were present this forenoon, Mr. 

Robertson, when we announced that the Committee would be very pleased if you 
cared to send us a summary of the evidence from your viewpoint, and any con­
clusions that you think the evidence shows. Senator Béique has expressed the 
same matter in a typewritten memorandum which I will read:—

For the information, criticism or appreciation of that part of the public 
who may be interested in or have followed the proceedings of this Com­
mittee, may I be allowed to say that as this Committee has now to find out 
in the voluminous evidence which has been adduced before us as well as is 
contained in the report of the Special Committee on the Beauharnois Power 
Project, session of 1931, a volume of 1,019 pages, the evidence pertinent to 
the reference Messrs. Mann and Smith have been requested to prepare for 
the Committee a summary of the évidence pertinent to the reference which 
may be found in the volume above-mentioned or has been adduced before 
the Committee, with reference to the pages where such evidence is to be 
found and their own conclusions to be drawn from the same. . . .
The terms of the reference are as follows:

Ordered, That a Special Committee of nine Senators to be hereafter 
named, be appointed for the purpose of taking into consideration the 
report of a Special Committee of the House of the last Session thereof 
to investigate the Beauharnois Power Project, in so far as said report 
relates to any Honourable Members of the Senate, said Special Com­
mittee to hear such further evidence on oath bearing on the subject 
matter of such report in relation to any such Honourable Members of 
the Senate as it may deem desirable and in accordance with consti­
tutional practice, and that the said Committee be authorized to send 
for persons, papers and records.

In view of the above terms it is deemed appropriate to deal with the evi­
dence and Exhibits separately, in so far as the same applies to Senators Mc- 
Dougald. Haydon and Raymond, and this summary will, therefore, begin with 
Senator McDougald, to be followed by Senator Haydon and then by Senator 
Raymond.

Reference to pages of the Commons Report will be marked ‘ A ’ and where 
it refers to the Senate Committee will be marked ‘ B.’

Senator W. L. McDougald

Senator McDougald, or as he was then, Dr. McDougald, had been exten­
sively engaged in business enterprises for a good many years (B148). He 
also had been interested in the development of power in the Soulanges section 
of the St. Lawrence river for a good many years (B148) and, as will sub­
sequently appear, that development by private parties was always a major 
factor in that interest. His first official appointment, as disclosed by the record,

268
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in connection with the St. Lawrence river was as Chairman of the Montreal 
Harbour Board ( B148 ) and it should be noted that this and all subsequent 
appointments received by him were from the Liberal Government of the day.

In 1923 he had discussed with Mr. R. A. C. Henry the development of power 
on the St. Lawrence, and particularly on the Soulanges section thereof, and at 
that time he interested himself with Henry in the development of that portion 
of the river with a view to making money, and it is fair to say that subse­
quent events prove that he never lost the idea of making money from the 
development of power in this section (B148).

In May of 1924 he was appointed as a member of the National Advisory 
Committee (B148), the report, of which will be referred to later.

At his meeting with Henry in 1923 he agreed that Henry should expend not 
more than $10,000 in the power investigation, and discussed with him from 
time to time in a general way the said investigations (B149), and the fact is 
that he was really quite conversant with all that Henry was doing from this 
time on. (See evidence of Henry B84 et seq.l

It is manifestly of first importance here to observe the attitude of mind of 
Senator McDougald toward the ownership of power in the river; that is, as 
between the Dominion Government and the Province of Quebec. His position 
as revealed at B149 was that he had not made up his mind as to whether the 
ownership of this power was in the Dominion Government or in the Province 
of Quebec. In fact, he says he had not given it much thought and to this day 
he has not made up his mind with respect to such ownership. The following 
questions and answers show this state of mind clearly:—

Q. Then the converse of that is that you did believe in the develop­
ment of this power by private interests?—A. Quite.

Q. And believing that, you no doubt were at all times interested in 
the ownership of that power, that is as between the Dominion Govern­
ment and the Province of Quebec?—A. I hadn’t given that much thought. 
That was a purely legal matter. I didn’t feel competent to give any 
opinion on it whatever.

Q. I don’t know that you were competent to deliver an opinion, but 
you must have had some opinion?—A. I didn’t have a settled opinion 
about it.

Q. Have you any now?—A. It is still as unsettled as it was at that 
time.

Q. So far as you were concerned, all through these years you have 
had no definite view as to who had the ownership?—A. Quite unsettled 
in my mind.

Q. In other words, it may be the Dominion and it may be the Prov­
ince of Quebec?—A. It was a legal matter, in my mind, pure and simple.

Q. But as I say, the ownership was in one place or the other, and 
you never have made up your mind as yet which it was?—A. No.

As to the amount actually expended in pursuance of this arrangement, it 
seems clear from the evidence of Ebbs that of this $10,000 only $3,500 was at 
the most expended by Senator McDougald on behalf of the Sterling Industrial 
Corporation (B114 and 115). Henry also swears that all payments were made 
by the Havdon finn or by Senator McDougald (B88), and it further appear- 
from Exhibits 143 and 144 that the balance owing to the firm of McGiverin, 
Haydon & Ebbs for the incorporation, organization, and legal fees in general 
for the Sterling Industrial Corporation were paid by Beauharnois. Prior to 
the incorporation of Sterling and after it was resolved to make an application 
for the diversion of water by the McDougald-Henry interest, Senator McDoug­
ald gave to Henry the charter of a company, which he owned, known as the 
Superior Sales Company, and this charter having been found insufficient for
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the purpose intended told him to see Senator Haydon with respect to bringing 
into being a corporation with sufficiently broad powers to make the application 
for the water diversion to the Dominion Government. He further says that he 
believed that they both would share in the fruits of the enterprise (B149).

The Sterling Industrial Corporation was created on the 5th July, 1924 
(B149), and applications were, in fact, made to the Department of Railways 
and Canals and Public Works for the diversion of 30,000 cubic second feet of 
water on the south side of the river (B149), on the 7th day of July, 1924.

A date of considerable importance is the 20th April, 1928, on which Senator 
McDougald was appointed to the special Senate Committee under the Chair­
manship of. Senator Tanner, the activities of which will be discussed more fully 
subsequently.

Senator McDougald realized that the Sterling application was based on 
the ownership of power by the Dominion Government, but also realized that 
the Beauharnois effort was based on the ownership of the power by the Prov­
ince of Quebec. (B150.)

Q. You realized, of course, that the Sterling effort, if I may use that 
expression, was based on the ownership of this power by the Dominion 
Government?—A. Yes.

Q. You realized that the Beauharnois effort was based on the prin­
ciple that the province owned the power?—A. Yes.

It is obvious, therefore, having become interested in the Beauharnois project at 
least as early as the 18th day of May, 1928, as will appear later, that Senator 
McDougald was then in a position to benefit from this power and canalization 
project irrespective of whether the Province or the Dominion Government owned 
the power. This may account to some extent for the casualness of his interest 
as to where the ownership of this power rested. He also was well aware that 
if the Beauharnois project was carried to its logical conclusion, which is now 
admitted by all parties to have been the utilization of the whole flow of the 
river, that canalization for shipping purposes could only proceed on the south 
side ( B151 ). In fairness to him his answer on the top of page B151 is quoted 
together with his examination on the conclusion naturally formed from his 
answer, which was to the effect that if the Government had proceeded to follow 
the report of the engineers of the National Advisory Board that there would 
have been no development on the south side whatever.

Q. So you were in a position either way in this development—to 
realize from this development no matter where ownership lay?—A. No, 
sir. At that time I had dismissed the Sterling Industrial Corporation 
from my mind entirely. The National Advisory Board had made their 
report. The report of the engineers of the National Advisory Board had 
recommended the development on the north side of the St. Lawrence 
river. The Board accepted that, and we so recommended to the Gov­
ernment of the day. If the Government had gone on with deepening of 
the St. Lawrence waterway, as every member felt they should and would 
do, there would have been no development on the south side of the river 
whatever.

Q. The Government, then, must have changed its mind as to the 
development in that section?—A. I don't think the Government had 
made up its mind as to any development.

Q. The Government provided by Order in Council 422 to consent 
to this development with provision for the protection of navigation 
works?—A. That came after the National Advisory Board, and had 
nothing to do with the Board at all.

Q. This came on the 8th March, 1929. You know order 422—A. 
Very well
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Q. And that provides for development, and canalization for shipping 
on the south side?—A. But that was-----

Q. That is true, isn’t it?—A. But not by the Government at Ottawa ; 
that came from Quebec, and the Beauharnois Company were simply 
asking the Government, or offering the Government, if they would pass 
the Order in Council approving their plans, that they would give free 
and clear to Canada the use of that canal.

Q. On the south side?—A. On the south side.
Q. So that as I say, if we change the canalization from the north 

side to the south side the Government of the day must have changed its 
mind as to the proper place to do that work?—A. Not necessarily.

Q. How could they do anything else?-—A. Well, that diversion of 
40,000 cubic feet of water on the south side did not interfere with any 
development that the Government might decide to make on the north 
side at all, if they wanted to do so.

Q. You know, of course, as well as I do that the Beauharnois pro­
ject is admitted by everybody, Mr. Henry and Mr. Sweezey and any­
body who had anything to do with it, that it contemplated the whole 
flow of the river?—A. I think so.

Q. And their financing to the public was done on that basis?—A.
Yes.

Q. And if we take the whole flow of the river on the north side we 
cannot carry boats on the south side?—A. No.

Q. So it is obvious that someone in authority must have had a 
change of mind when the Beauharnois project was under consideration? 
—A. I do not think that the Government of the day ever made up its 
mind about anything.

Certainly the recommendation for the development on the north side was 
not adopted by the Government, as is clearly shown by the passing of Order in 
Council P.C. 422, and it is significant that this recommendation was discarded 
in favour of the development on the south side by the Beauharnois concern, in 
which Senator McDougald, in conjunction with Henry, had at least a 20 per 
cent interest, made up of 3,200 part interests arising out of the Sifton purchase, 
and 2,000 from the Sterling sale, or 5,200 part interests out of a total of 25,000.

Senator McDougald says (B151 ) that he lost interest in Sterling for a 
number of years, but that this interest tvas revived some time in September, 
1928 (B151), but it appears from Exhibits 143 and 144;, the bill of Messrs. 
McGiverin, Hay don & Ebbs, that this company paid the expenses to New York 
of Senator Havdon on the 11th December, 1925; there also was a conference with 
Senator McDougald on the 22nd December, 1926, and with Henry in Montreal 
(as to the position and policy of the company). It is also true that Mr. McRae, 
who was an engineer employed by Mr. Henry to make reports on the Soulanges 
section, continued his activities, reporting from time to time to Mr. Henry, who 
was at all times generally keeping Senator McDougald in touch with what was 
going on.

In September of 1924, according to the minutes of the Sterling Company 
(Ex. No. 92), consideration was given to the filing of an application to develop 
water power on the Ottawa river at Carillon, the said rights to be acquired 
from the Dominion Government (B89 and Ex. 92). Discussions were going on 
between Mr. Henry and United States financial interests for the financing and 
disposition of power (B90 and 91), and these discussions were communicated 
to Senator McDougald, as were estimated expenditures with respect to the 
project (B93). It also appears that on April 23, 1925, Senator McDougald, 
Senator Haydon and Mr. Henry discussed the terms of a number of water­
power leases for 100,000 horse power. (See letter April 23, 1925, on the files
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of the Carillon Industrial Corporation Exhibit 154.) And Senator Haydon, 
who at all times was the solicitor for Senator McDougald and Henry, was in 
New York on the 8th and 9th of December, 1925. (See the same file, together 
with entry in Exhibit 143 on page 2.) So that it appears that the interest 
which Senator McDougald says he lost in Sterling was, in fact, substantially 
active during the periods above referred to.

At the time Senator McDougald says his interest had revived he had 
acquired his interests in Beauharnois, which, he says, were acquired from the late 
Winfield B. Sifton on the 18th dav of May, 1928 (B152 and 153). It appears, 
from the evidence of Senator McDougald on the above pages, that Sifton had 
endeavoured to interest him in the Beauharnois project as early as March of that 
year, but according to Senator McDougald, he was unsuccessful. He says that 
on the 18th day of May the transaction was finally consummated after a 
week or more of serious negotiation (B153). He says this purchase was made 
in bonds of the Dominion of Canada of the face value of $46,000, then selling at 
a premium, and it is perhaps well to quote his evidence in this point from pages 
B153, 154, 155 and 156.

Q. What form did your purchase take?—A. Do you mean how was 
it paid for?

Q. Yes.—A. It was paid for in bonds.
Q. Yes?—A. Paid at my office, paid by my solicitor and my financial 

man.
Q. At your office?—A. Yes.
Q. In Montreal?—A. In Montreal.
Q. Were these bonds personally handed to the late Mr. Sifton?—A. 

By my man, yes.
Q. Whom do you mean by your man?—A. Mr. Barnard, who was my 

solicitor at the time, and Mr. Banks, who was my financial man.
Q. Mr. Charles Barnard, you are speaking of?-—A. Yes.
Q. I notice his name appears in the book as Mr. Barnet, but it should 

be Barnard?—A. Yes.
Q. Where did he get them?—A. From my financial man, Mr. Banks.
Q. AVere you present?—A. I was not.
Q. AAffiom had you instructed in connection with the purchase?— 

A. I had instructed Mr. Banks and Mr. Barnard.
Q. And how much did you turn over, I mean face value?—A. $46,000.
Q. Of what kind of bonds?—A. They were Canadian Victory bonds. 

I cannot remember the year.
Q. Do you remember the price?—A. No, I cannot say that off hand.
Q. If I tell you they were at $110 at that time, does that refresh your 

memory, if I suggest that to you?—A. No, it would not, because there was 
a series of bonds, ’33s and ’37s.

Q. At any event, they were selling at a premium?—A. Yes.
Q. So that you were paying to Mr. Sifton this $46,000 together with 

the premium that was on the bonds at the time?—A. Yes.
Q. And was that the arrangement you made with him?—A. That was 

the arrangement I made with Mr. Sifton.
Q. Not that he should receive $46,000 exactly?—A. He was to receive 

$30,000 for what he had paid for the 800 interests in the first syndicate, 
which afterwards became the second syndicate when I bought them, and 
there was a 10 per cent payment on the second syndicate, amounting to 
$16,000; and my arrangement with him was that he should get $46,000 
of bonds, which would take care of the $30,000, which he had paid for the 
first syndicate shares, and $16,000, which would be the first payment on 
the second syndicate, and the difference in price would be for his out of 
pocket expenses, whatever it was.
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Q. If I am right about the 10 per cent, that would be $4,600, around 
that sum?—A. Yes, if you are right.

Q. If there was a premium of 10 per cent at that time?—A. Yes.
Q. What documents were exchanged between you and Mr. Sifton?— 

A. None whatever between myself and Mr. Sifton. Mr. Barnard got a 
letter.

Q. I suggest that Mr. Sifton gave somebody a receipt?—A. He gave 
Mr. Barnard a letter.

Q. A letter in his own handwriting?—A. Yes.
Q. And that letter was the acknowledgment of this $46,000 worth of 

bonds?—A. Yes.
Q. And I suggest to you that Mr. Barnard then saw you with this 

receipt and told you that there was a loophole-—I am not trying to quote 
his exact language—because Mr. Moyer was not on the document and he 
was the ostensible owner of the part interests?—A. I knew that from Mr. 
Sifton.

Q. I suggest to you that Mr. Barnard pointed that out to you?—A. 
He did.

Q. And what did you say to that?—A. I said that if he was satisfied 
with the receipt and that I was properly safeguarded, I was satisfied.

Q. Of course, my suggestion to you is that he told you he was very 
far from being satisfied with the receipt?—A. No, he did not put it that 
way.

Q. You had not the consent of the man who was the actual owner of 
the part interests?—A. Mr. Barnard had the letter which was turned over 
before the bonds were delivered to Mr. Banks, the financial man, and 
Mr. Barnard called me up and read me the letter. I was at the Harbour 
at the time, I was busy, that is why I was not there personally. And he 
pointed out that there might be some difficulty with Moyer, and I said if 
he was satisfied to take the chance that I would take the chance.

Q. Where is that letter?—A. At the time Mr. Barnard told me that 
his arrangement with Mr. Sifton was that after this deal was consum­
mated—this is the part that there is the mystery about, that everybody 
is talking about as a mystery—

Q. I have not said it was a mystery,—A. It was stated in the old 
report. Mr. Sifton never wanted his name to appear in the Beauharnois 
transaction. That was one of the conditions that he made with Mr. 
Barnard and also with myself, that it would not be revealed that he was 
the owner of the shares ; that is why he put them in the name of Mr. 
Moyer. He did not give me all the reasons for it, and I am not going to 
suggest what the reason was. Both he and his father did not want it 
revealed, and he had his own personal reasons for it and I accepted them. 
At the same time I did not want to appear at that time in the Beauhar­
nois Syndicate, and I was satisfied to allow the shares to remain in the 
name of Moyer until I was ready to make the next move.

Q. But you are. a man of business, and here were the shares in the 
name of Moyer, and Mr. Sifton died on the 13th of June?—A. Yes.

Q. And you had not a scratch of a pen from the ostensible owner of 
those shares, Mr. Moyer?—A. Just the letter that my attorney had, and 
he was satisfied with it, and I think you should ask him about it. I was 
satisfied with him.

Q. I am not satisfied yet. You are a man of much business experi­
ence?—A. I have taken lots of gambles and I was satisfied with that 
gamble.

Q. You do not gamble when you do not have to—I do not mean for 
pleasure, of course, but I mean you do not take a chance in business, 
surely, when there is no necessity for your doing so?—A. Well, I do not 
consider I was taking any great chance.
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Q. Here you were in this position, that you took a receipt from 
Sifton. Moyer was the registered owner of these interests and you did 
not have a scratch of a pen from Moyer?—A. Nothing from Moyer, no.

Q. And I am suggesting to you that what you told Mr. Barnard was 
to forget about Moyer, that you would look after that, or words to that 
effect?—A. I cannot recall that I ever said anything of the kind to Mr. 
Barnard.

Q. Then your statement is this, that vou put it up to Mr. Barnard? 
—A. I did.

Q. And said that if he was satisfied that you were?—A. Yes.
Q. Now, what happened to this receipt or letter in Mr. Sifton’s 

handwriting?—A. Mr. Barnard told me when this last inquiry was on, 
I asked him about it—at the beginning, in fact, he told me that Mr. 
Sifton asked him not to reveal it to any one. I saw it myself at the time, 
and Mr. Banks brought it to me.

Q. I suggest that Mr. Barnard brought it to you.—A. No, Mr. 
Banks brought it to me. Mr. Barnard read the letter to me on the tele­
phone, or gave me the substance of what Sifton would put in this receipt.

Q. What was it?—A. I cannot tell you now.
Q. You were going to tell me where the letter was?—A. Mr. Bar­

nard told me that one of the stipulations was that the letter would not 
be used unless it was necessary to use it, and it never became necessary 
to use it. And he agreed with Mr. Sifton that when the shares were trans­
ferred the letter would be destroyed.

Q. You say an agreement was made between Barnard and Sifton 
that when those shares were transferred to you the receipt should be 
destroyed?-—A. Yes.

Q. Why was Mr. Barnard taking instructions from Sifton with 
respect to a receipt which was your own property, not Sifton’s?—

Hon. Mr. Cannon : How can the witness answer that question? If 
my learned friend wants to find that out, the man who can tell him is 
Mr. Barnard.

The Chairman: The witness is quite competent to look after him­
self in that respect. f

Hon. Mr. Cannon : Well, Mr. Chairman, I am not doubting for a 
minute that the witness is competent, but I am pointing out to the Com­
mittee that the question which is now being put to the witness is of such 
a nature that he cannot answer it.

The Chairman: You do not need to worry about the Committee; 
the Committee understands.

Hon. Mr. Cannon : If I do not worry about the Committee or about 
my client or anything, I do not see why Î should be here.

Mr. Smith: Worry about me.

By Mr. Smith:
Q. You no doubt have had some discussions with Mr. Barnard?—A.

Yes.
Q. And have no doubt learned where this receipt is?—A. Yes, he 

told me at the time that he destroyed the receipt, the letter.
Q. That he, Barnard, himself had destroyed that letter?—A. Yes.
Q. And did you ask him why he, as you solicitor, had destroyed 

your property?—A. Yes, because he had agreed to do so with Mr. Sifton. 
It was a gentleman’s agreement, I think that would be the answer I would 
make to that.

Q. That was after you appeared in public as the owner of these 
shares?—A. That was after the £nd of October when the shares were 
transferred to John P. Ebbs, who was my nominee.
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Q. After they came out of Mr. Moyer’s hands?—A. Yes.
Q. I am suggesting this to you, and I want you to think it over. 

You at that time had put up $46,000?—A. Yes.
Q. Plus the premium, whatever it was?—A. Whatever it was.
Q. And you had taken on an obligation of $144,000, that is toe 

$160,000 less the $16,000 which was the first payment?—A. Again a 
gentleman’s understanding. I was not in it at that time.

Q. Moyer was the man in the books of the company who was stuck 
for that $144,000—I do not mean that in any offensive way, I mean liable 
for it?—A. Yes, he would have been.

Q. He was the person who would have been liable for the $144,000? 
—A. Yes.

Q. And you had never seen this man who was liable for the $144,000? 
—A. Oh, yes, I had.

Q. I mean, vou had never discussed this transaction with him?—A.
No.

Q. You say Sifton gave your man, Mr. Barnard, this handwritten 
document. Then what about your liability of $144,000? What were you 
thinking about that?—A. Well, there was no call, as far as I knew, 
excepting the $16,000 which had been paid, until October.

Q. Mr. Moyer has told us that he received a number of calls after 
Mr. Sifton’s death.—A. I knew nothing about calls at the time.

Q. Did you not communicate with Mr. Moyer and say, “ Here, I 
am your paymaster ”?—A. No, I did not communicate with him at all.

Q. Did it occur to you that that young man might be worrying about 
being called for a portion of the $144,000 when the shares were not his? 
—A. No, I did not think so.

Q. And his client was dead?—A. No, I did not think so.
Q. It strikes me that you might have taken some interest in it, 

Senator McDougald?—A. Well, at the time he had the word of Winfield 
Sifton that they would be taken care of, and he told me that he had 
instructed Moyer that he would get instructions from me at the time. 
I did not consider it was the time for me to give instructions and I did 
not get in touch with him until I was ready.

Q. So that you had a moral responsibility for $144,000, although 
the bonds were not registered in your name, a moral responsibility to 
pay $144,000, and there was no communication whatever between your­
self and the person who held them for you—A. Not a thing.

Q. And the evidence of payment for that in the hands of your 
solicitor?—A. That is right.

Q. With an outstanding agreement with your vendor that the evid­
ence of payment should be destroyed when the shares came into your 
name?—A. That is right.

Q. Rather a peculiar and circuitous way of handling a transaction, 
was it not?—A. No, I think that is a common way.

Q. Again I must plead my lack of experience. But it could have 
been done more simply?—A. Excepting for the reason that neither Sifton 
nor myself at the time cared to have our names appear in the transaction.

Q. Perhaps you can explain why you did not care to have your 
name appear in the transaction. You have said that you did not think 
that other people should be influenced by the fact of your investment, 
but did you not think that that was the time when the public should 
know that you were in it?—A. No, I did not think so. At that time I 
thought it was a pure and simple gamble.

48236—20
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Q. A pure and simple gamble where you had no legal commitment 
to pay?—A. Do you mean I was trying to take advantage of it?

Q. I do not mean that.—A. What do you mean?
Q. You said you felt morally bound?—A. Yes.
Q. But you had no legal commitment to pay?—A. No, I had no legal 

commitment to pay.

This last payment made by Moyer of $16,000 was not made by him until 
the 26th day of May. (B63.)

The whole purchase from Sifton is one surrounded with mystery. The 
story of which, as at present given by the witnesses, is as follows: One, Moyer, 
was an Ottawa solicitor, acting for the late Mr. Sifton, who had been solicitor 
for the Beauharnois syndicate from September, 1927. The payments made by 
Moyer are perhaps best dealt with in his own language as given to the Com­
mittee on Wednesday, the 6th April, upon his having been recalled, at his own 
request, to correct his evidence and is as follows:—

Q. As I understand it, you want to make a correction in what you 
then said?—A. Yes. When I was examined previously I was speaking 
from memory of events that had happened four years previously. Since 
then, as Mr. Smith has suggested, I have obtained the definite records 
of the banks in which certain deposits were made and certain cheques 
issued. You will recall, Mr. Chairman, that my evidence dealt with 
three payments to the Marquette Investment Corporation for part inter­
ests in my name on behalf of my principal, the late Winfield B. Sifton. 
Those three payments were $15,000, $15,000 and $16,000 respectively. 
On March 31, 1928, I deposited $15,000 in cash in the Bank of Nova 
Scotia, New York. On April 4th I issued a cheque for $15,000 to the 
Marquette Investment Corporation. That cheque, I believe, the records 
before the Committee will show was cashed by the Marquette Invest­
ment Corporation on the 6th of April. That disposes of the first pay­
ment. Now, the second payment. On the 17th of May I deposited in 
the Bank of Nova Scotia, New York, a second payment of $15,000. On 
the 18th of May—by the way, this second deposit was by way of a bank 
draft. On the 18th of May, the next day, I issued a cheque for $15,000, 
to the Marquette Investment Corporation.

By the Chairman:
Q. That was the second instalment on the $30,000?—A. That is 

correct. This second cheque, I believe, was cashed by the Marquette 
Investment Corporation on the 19th of May. That disposes of the second 
payment. And the third payment: On May 23rd I deposited in the 
Standard Bank, Ottawa, a bank draft for $16,000. On the 26th of May 
I issued my cheque in favour of the Marquette Investment Corporation 
for $16,000. This cheque was cashed by the Marquette Investment, Cor­
poration on the 1st of June.

Q. That was the 10 per cent on the 1,600 shares, was it?—A. That 
is correct.

By Mr. Smith:
Q. And you have also learned that your subscription for those 1,600 

shares was made on the 10th of May, 1928?-—A. That is correct.

By the Chairman:
Q. That is the second 1,600 shares?—A. Yes.
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By Right Hon. Mr. Graham:
Q. Just for information, what constituted the Marquette Investment 

Corporation?—A. It was a company acting at that period as trustee, I 
believe, for the Beauharnois Syndicate, and then subsequently for the 
Beauharnois Power Syndicate, and continued to act until these syndicates 
merged into what became the Beauharnois Power Corporation.

By the Chairman:
Q. Is that a Montreal company, that Marquette company?—A. Yes, 

sir.
These part interests in the second syndicate were later sold by the second 

syndicate to the Beauharnois Power Corporation for the sum of $150 per part 
interest, together with 40 shares in the Power Corporation for each part interest. 
(See evidence of Sweezey as to financial structure B38.) So that the position 
as we now find it is, after the New York trip of Sifton and Moyer at the end of 
March, that Moyer appeared on the books of the first syndicate as the owner 
of 800 part interests, 50 per cent paid, which were, on the 4th day of April, 
converted into 1,600 part interests in the new syndicate. Moyer on the 10th 
day of May subscribed for another 1,600 part interests, for which he agreed to 
pay the sum of $160,000. He has since destroyed any and all cheques and has 
no written record whatever of the receipt or the payment of any of these amounts 
of money, nor has he any agreement with Sifton, whose trustee he was, the 
arrangement being, according to him, a gentleman’s agreement with Sifton (B64). 
He says that prior to Sifton’s death he was told by Sifton that in the event 
of his death he was to take his instructions from Senator McDougald. Sifton 
died on the 13th June, 1928, having been in a comatose condition some three or 
four days prior to that time. (As to when instructions were given by Sifton 
to Moyer, see page B65).

In so far as relates to the payment to Sifton referred to in the evidence of 
Senator McDougald quoted above, it is of some significance to note that neither 
Senator McDougald, Barnard nor Banks have any writing of any nature or 
description touching on this purchase, nor is there any evidence in the documents 
and letters or books of the Sifton estate showing either the purchase of the part 
interests, nor the receipt of the bonds or money representing the bonds. (B228 
and 229 and Ex. 142.) The following is a quotation from the evidence of Mr. 
Clifford Sifton, beginning at the middle of page B229 and part way down 
B230:—-

Q. At the Commons inquiry I think there was filed as Exhibit No. 
105 a document being a statement of the estate of your late brother, 
with an affidavit as to succession Duties attached. (Showing document 
to witness.) That is the Exhibit produced on the Commons inquiry?— 
A. This appear to be a copy of the Succession Duties Act affidavit which 
we prepared, yes.

Q. And includes within it an inventory of the securities which made 
up your brother’s estate?—A. Yes.

Q. Was there among the assets of the estate any Dominion of 
Canada bonds whatsoever?—A. No.

Q. Was there among the papers of the estate any receipt for any 
sums of money paid to the Beauharnois Syndicate or the Beauharnois 
Power Syndicate?-—A. I do not recollect any such receipt.

Q. Would you recollect it if had been there?—A. Not a receipt, no.
Q. There was no receipt?—A. I do not say that, I say I am not 

sure I would have recollected it. If it had been a receipt for money which 
was loaned which constituted an asset I am sure I would have listed it.

48236—20 i
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Q. Was there any receipt from the Beauharnois Syndicate or the 
Beauharnois Power Syndicate for any sum of money appearing to have 
been paid to that Syndicate in the form of a subscription?—A. I can­
not answer categorically. Certainly I never heard of such a thing and 
I do not recollect having seen such a thing. There is nothing I can 
recollect which refers to that.

Q. Was there any reference to a subscription by your brother to 
stock or units in the Beauharnois Power Syndicate or Beauharnois 
Syndicate?—A. I never saw such a thing.

Q. I merely ask was there any such thing among the papers of the 
estate?—A. I cannot answer categorically because we have half a trunk 
full of papers, I did not examine every one to see whether there was 
such a thing, but I do not recollect any question of such a thing.

Q. You did examine the papers to find what the assets of the estate 
were?—A. Exactly. There was nothing which appeared to me to be 
an asset which referred to that, at least not that we found.

Q. And there was not in the estate any evidence so far as you 
found, having looked over the assets, any evidence that he was at any 
time a subscriber to the stock or part-interests of the Beauharnois 
Power Syndicate or Beauharnois Syndicate?—A. Certainly not at the 
time of his death. I would not be particularly interested in what he was 
before, but I can recollect nothing—

Q. I am only asking what you found at the time of his death?—A. 
I do not remember finding any such thing, but I must explain that if it 
was an interest which -would have terminated before, it is not the kind 
of thing we would be particularly looking for. I cannot recollect even 
having seen anything which referred to an interest which had term­
inated.

Q. What I am asking is if there was among the papers of your late 
brother’s estate any evidence that he had been prior to his death neces­
sarily interested in the shares or part-units or part-interests or units 
of the Beauharnois Syndicate or Beauharnois Power Syndicate?—A. 
Not within my knowledge, no.

Q. Who made up the inventory of the estate?—A. It was made up 
under my direction. Myself and my clerical help.

Q. WTas it made up from information you furnished to the party 
who put the figures down?—A. It was done directly under my own 
hand.

The evidence of Mr. Barnard was that the sale from Sifton'to McDougald 
was concluded by him and Mr. Banks with Mr. Sifton in a twenty-minute period, 
after the 15th and before the end of May, 1028 (B204), that merely a receipt 
in Sifton’s handwriting was taken, which he agreed to destroy when Senator 
McDougald saw fit to have it known that he was the owner of the said part 
interests, and that the receipt was destroyed accordingly (B207). The fact is 
that until the second day of October, 1928, when Senator McDougald had these 
part interests transferred to the name of his trustee, Mr. Ebbs, the whole matter, 
purchase and sale, is one surrounded by mystery. It is clear, however, that 
from the beginning, Sweezey knew that Sifton was not purchasing for himself 
(A666).

Q. Now, I suggest to you that it would have been at least the part 
of common precaution for you to have asked your solicitor whom he was 
holding the shares for?—A. I did ask him, sir, but he told me to wait and 
in due course he would inform me.
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The evidence of Senator McDougald given before the Commons Committee 
with respect to the payment to Sifton is quite contradictory to that given before 
the Senate Committee, and will be found on pages A942, 943 and 944.

Q. Then, a month after that you got the Sifton interests?—A. That 
is right, or two months, perhaps.

Q. And did you say you paid to Mr. Sifton $30,000 for these shares? 
—A. Yes, sir.

Q. Did you pay by cheque?—A. No, sir.
Q. How did you pay for it?—A. In bonds.
Mr. Jacobs: You must have been acquainted writh Mr. Aird.
The Witness: No, it was a very common thing.
Hon. Mr. Mackenzie: It is a new practice.

By the Chairman:
Q. To whom did you deliver the bonds?—A. They were delivered by 

my attorney and by my financial man at my office.

By Mr. White:
Q. Who was your attorney?—A. Mr. C. A. Barnet.

By the Chairman:
Q. To whom were they delivered?—A. To Mr. Sifton himself.
Q. That is Winfield Sifton?—A. Yes.

By Mr. White:
Q. Why did you not get then and there an assignment of his inter­

ests?—A. Because Mr. Sifton did not want his name should appear in the 
transaction at all. He did not want it known that he had anything to 
do with the Beauharnois company.

Q. But his name-----
Mr. Starr: Let him answer.
Mr. White: I know, but for goodness sake, I should like to end 

the answer somewhere.
Mr. Starr: You are interrupting him.
Mr. White: Your client is continually making what seems to me 

to be superfluous answers.
The Witness : You asked me, Mr. White, and I am trying to tell 

you why.
Q. What I want to point out to you is that Mr. Sifton never appeared 

in the transaction.—A. That is quite correct.
Q. And that the transaction to transfer from Mr. Moyer in your 

name—after the first of April those part-interests could have been trans­
ferred to you without the intervention of Mr. Sifton at all.—A. I-----

Q. Without the same------A. It is not—
Q. Without Mr. Sifton’s name appearing?—A. The reason for that 

was that I did not w'ant my name to appear at the time.
Q. Why?—A. For one reason, I did not want to take on the commit­

ment, at the time the other interests were coming due, the other Syndi­
cate, that is 30,000 shares, which icere closing out the first Syndicate.

Q. At that time?—A. I do not mind taking 30,000 shares or $30,000, 
but that was 1,600 part-interests which would have been fully paid up 
at the close of the syndicate, the next payment that had to be made was 
on the first of June or thereabouts for $16,000.
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By the Chairman:
Q. $16,000?—A. Yes; that was the next one, on the next Syndicate.
Q. You do not mean $16,000?—A. Yes, 10 per cent, which was the 

first call. The commitment was around $160,000.
By Mr. White:

Q. That was not transferred to you by Mr. Sifton?—A. No, sir. 
That was still kept in the name of Moyer.

Q. Moyer subscribed for those 1,600 on your instructions and not 
on Mr. Sifton’s?—A. No, on Mr. Sifton’s instructions.

Q. So that Moyer, apparently, was in the dark as to who owned the 
shares from the middle of May until he transferred them to Ebbs?—A. 
That is correct, or until, as he stated the other day, he had instructions 
from Mr. Sifton if anything happened to him, to consult with me.

The Chairman : Mr. White, allow me to interrupt there. The 
Senator said he had some other reason for not wanting to go into this 
tiling. He gave us one reason, and perhaps he has some others.

The Witness: The other reason was, I did not want any other 
people to come into the Beauharnois Power project because I was in it.

Q. The same reason as Senator Raymond gave?—A. Practically the 
same reason. I have been in many things that have been failures, and 
I have had many people come in because I was in it—I am not saying 
that egotistically at all—they had been failures and I did not want any­
one to come into anything that I was in, but I was willing to take a 
gamble, take a chance to lose. Further than that, there was a third 
reason ; I did not want anybody at Ottawa to know in the Government— 
I never mentioned it to anybody, any member of the Government—that 
I was in the Beauharnois Power Syndicate.

By Mr. White:
Q. Not because you were afraid they would give you away?-—A. 

No, not at all; it was none of their business; it was my private business. 
I had no reason to consult anybody about it at all.

Q. That is the situation, that you did pay for the shares in bonds? 
•—A. I paid the $30,000 in bonds through my attorney, and through my 
financial man in Montreal.

Contrasting the stories set out in the quotations above, there can be no 
escaping the fact that one of them is absolutely untrue. Senator McDougald 
makes it very clear in the evidence before the Senate Committee that he paid 
Sifton $46,000 at one time for the purpose of taking up the $30,000 for the part 
interests in the first syndicate and was making a 10 per cent subscription on a 
commitment of $160,000 in the second syndicate. Of this there can be no 
doubt whatever. In his evidence before the Commons Committee he says, not 
only once but three times in the space of a page or so, the amount that he paid 
Sifton in bonds was $30,000, and he further says that he did not wish to take 
on the commitment for the $160,000, that the commitment for $160,000 was 
not transferred to him by Mr. Sifton. His own evidence and that of Banks 
and Barnard at this hearing flatly contradict those statements and leave him 
open to the very gravest suspicion that he was in fact in Beauharnois from the 
date of the original Sifton purchase, namely, April 4, 1928.

This concludes our remarks and reference with respect to the purchase 
by Senator McDougald of his interests in Beauharnois.

Returning then to the purchase of Sterling: according to both Senator 
McDougald and Mr. Henry, Senator McDougald asked Henry to figure out 
what he thought the value of Sterling was and that Henry arrived at a valuation 
of $50,000. (B158.)
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There can be no doubt, however, that the arrangement whereby Beauhar- 
nois agreed to pay 2,000 part interests for the 5 no par value shares of Sterling, 
which had been issued, was the result of negotiations between Sweezey and 
Senator McDougald (B158).

Q. There is no doubt about this, that irrespective of documents, the 
payment of 2,000 part interests for the five shares of Sterling was the 
result of discussion between you and Sweezey?—A. Yes.

The payment of the part interests for the five qualifying shares of Sterling 
which had been issued to the five stenographers was contingent on the Beau- 
harnois people entering into an arrangement with the Dominion of Canada 
under the Navigable Waters Protection Act, as provided for in the lease which 
they held in the province of Quebec. This was to the knowledge of Senator 
McDougald (B159) and also that his sale of Sterling was valueless unless that 
arrangement was completed.

AVith regard to the value of the Sterling Industrial Corporation on which 
other evidence has been given, it was referred to by Senator McDougald as 
having a “nuisance value’’ (B163) and (A914) :—

Q. To Senator McDougald?—A. I am talking of Canada now. The 
Chairman says it would affect Canada. It would not affect Canada.

Q. Why not?—A. How would that affect Canada. It was not costing 
the Dominion of Canada—

Q. We' may as well thrash out this thing here now. There are a good 
many dollars in it, and large advances made by the public, and it arose 
through the fact that the Sterling had a delay or a nuisance value, that 
is how it affects Canada.—A. I do not think that is a correct statement 
to make.

Q. You recognize that the capital of the Beauharnois Power Cor­
poration has been increased?—A. I recognize that when the bankers 
put out that $30,000,000 of debentures that they were absolutely protected 
and covered, and that the men who bought them were protected in every 
way, shape and form that they could possibly be.

Q. By reason of this transaction, the Beauharnois Corporation, if it 
is successful, has to pay dividends on 208,000 class “ A ” shares?—A. 
Every company has to do that.

The Chairman: Answer that question?—A. I cannot answer that 
question.

The Chairman : Let us clear that up, before we go on.
Mr. Starr: There are only 80,000 shares involved.
The Chairman : I will get at it in a moment.
Q. How many shares of the Beauharnois Power Corporation were 

issued to you and Henry?—A. 80,000.
Q. By reason of your having sold a nuisance value in the Sterling 

Industrial to them, how manv shares were issued?—A. 80,000 shares.
Q. 80,000?—A. Yes.
Q. Now then, what Mr. White says is perfectly correct, that you had 

in contemplation that at some time or other that dividends would have 
to be paid on those shares, if they paid dividends?—A. If they paid 
dividends.

Q. And those dividends would be paid to you and your associates, 
on what is obviously a nuisance value, sold to them. Is that right? Why 
hesitate, Senator?—A. That is essentially correct, yes.
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The evidence of Senator McDougall is also quoted on page A939, as fol­
lows:—

By Mr. White:
Q. What is your answer?—A. Of course I do.
Q. What was the value?—A. Sweezey can tell you that better than 

I can.
Q. I am asking you?—A. It is for him to say what it was worth, not 

me.
Q. Point out to me one single dollar of value there was in the Sterling 

Industrial Corporation?—A. That is a question that would be difficult for 
anybody to answer.

Q. I should think so. Are you content to leave your answer there?— 
A. Yes, I am.

Then Sweezey also says that the assets of Sterling did not amount to anything 
(A663) :—

By the Chairman:
Q. Mr. Sweezey, Mr. Griffith gave evidence in respect to the Sterling 

Industrial Corporation, and he did not think the assets of the Sterling 
Industrial Corporation amounted to anything?—A. Neither did I.

Q. That is what we have been trying to find out.—A. I did not say 
they had any assets. We were just afraid of so many obstacles.

Q. It was an obstacle?—A. The application.
Q. You wanted to complete removing the obstacle by making them 

a partner?—A. I do not know' that it was along that line. I do not 
know whether he was alone or not. If I thought that he was alone, I 
would not have been so anxious to work it. I thought he might have 
others.”

Senator McDougall again referred to Sterling as being an obstacle to Beau- 
hamois on account of it having a prior application 1B162). In fact, he further 
said that he had never heard the Sterling application mentioned by anyone in 
Ottawa as an obstacle to the granting of P.C. 422, and does not know, even 
yet as to whether the application itself was ever withdrawn (B161) :—

Q. Did you ever hear any member of His Majesty’s Council—a 
member of the Governor General in Council—ever suggest at any time, in 
connection with the granting of P.C. 422 that Sterling was an obstacle 
in its way?—A. Never.

It may be said, without fear of contradiction, from reading the whole evi­
dence of Senator McDougald before both the Committees, that the Sterling 
application had no value whatever in his judgment, except in so far as it might 
have been desirable for Beauharnois to acquire Mr. Henry’s services. Of these 
services he speaks at length at pages 163-5. The fact is that Mr. Henry 
joined Beauharnois at a salary of $40.000, which was double the salary that he 
had at any time received in his life time, and was also given shares in the cor­
poration itself, so that it is now admitted that Beauharnois paid at least 
a reasonable amount for the services of Mr. Henry. It is futile to say that 
because Henry had an interest in a corporation that had no assets other 
than a nuisance value, it was necessary to procure the company in order to pro­
cure Henry. The simple and direct method would have been to engage Mr. 
Henry at such terms as the Beauharnois Corporation might agree on, as he 
was of equal value to the company with or without the Sterling Industrial 
Corporation, which, according to all the evidence was of no value whatever. See



BEAUHARNÜIS POWER PROJECT 283

also evidence of Sweezey bottom of page B47 and top of page B48, and where he 
also speaks of arranging the purchase price with Senator McDougald, page B46, 
from which the following is quoted:— «

By Mr. Smith:
Q. Some of these discussions, Mr. Sweezey—would you be good 

enough to tell me if you had any conversations with Senator McDougald 
about the things we have been lately discussing?—A. It is pretty hard 
to recall. I know we had a great many as to what value should be 
ascribed to this Sterling Company, and I think as Mr. Jones was with me, 
and he is a very astute trader, I am pretty sure that he used all the 
argument that should have been brought forth at the time.

Q. We will assume then that you did the best you could. In other 
words, I presume you were not exactly giving this thing away ; you were 
trading as best you could, and -that was the best price you could get 
from these gentlemen with whom you were dealing?—A. Yes.

One should also read the following quotation from page B47, whereby 
it appears that Sweezey was given the impression by Senators Haydon and 
McDougald that there were other persons interested, whom he ought to remove, 
when, in fact, there were no others interested except Senator McDougald and 
Henry.

By Mr. Smith:
Q. Here is the purport of my question. I put it to you in this way: 

In the conversations that you had in the presence of Senator Haydon 
and Senator McDougald, both being there at the same time (that pleases 
you, I am sure), just what wras urged on their behalf (I leave out the 
objectionable word boost), in persuading you to pay 2,000 part interests 
for this corporation with no intrinsic value—?—A. The main argument 
was one of technical merit, as, being ahead of our application ; and I 
don’t know just how I -got to believe, but I did believe, or thought, that 
there might be other people in it whom they thought it would not be fair 
to drop out and leave them unprotected while they were coming in with 
us; and whilst I am not clear as to whether they actually said that or 
not I was given that impression—that the merits of their arguments 
were that they were not alone in the matter that others might be with 
them. I did not know how many shareholders there were in this, and I 
didn’t find out until after the purchase was made.

The foregoing is the history of the sale of Sterling Industrial Corporation 
and the purchase of the Sifton interests in so far as the same are disclosed by 
the evidence.

We now turn to the public utterances and actions of Senator McDougald 
relating to this power development.

On the 19th April, 1928, which was just a month, less one day, from the 
time he admits he made the Sifton purchase, Senator McDougald made the 
folowing speech in the Canadian Senate (B165) :—

Mr. Smith:
You said this:

Honourable gentlemen, I desire to make a statement on a question 
of privilege, and to give an absolute denial to certain newspaper implica­
tions reflecting on my honour and integrity, both as a member of this 
honourable body and as a private citizen.
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The Toronto Globe of April 18 prints a despatch from its Ottawa 
correspondent, dealing with the bringing down of correspondence between 
the Canadian and United States Governments on the subject of the 
St. Lawrence waterways, in which it says, amongst other things:—

Hon. Senator McDougald is reputed to be connected with the 
Beauharnois Power Company, which recently obtained a charter 
from the Quebec Legislature for a gigantic development in the Que­
bec section of the St. Lawrence.
The report also contains a number of statements relative to the 

merits of private and public construction. I am concerned, however, only 
in giving an immediate unequivocal and absolute denial to the implica­
tion of the Globe despatch that I am connected with the Beauharnois 
Power Company. I want to say here, and to say it with emphasis, that 
I do not own a dollar’s worth of stock in this enterprise, and have no 
interest in or association with that company in any way, shape or form.

Now let me deal with a despatch which appeared in the Toronto Mail 
and Empire, also on April 18, and similar to that of the Globe, with the 
exception, perhaps, that where the Globe “reputes” the Mail and Empire 
“suspects.”

That the report was written by Senator McDougald, Sir Clifford 
Sifton and Thomas Ahearn is believed, and the other members of 
the committee played unimportant parts and did not influence the 
decision. These three capitalists are either known or suspected of 
being interested in power schemes, and the proposal to develop the 
national section first at the expense of private interests who would 
have the power, is credited to them.... The criticisms so far ad­
vanced are many and pertinent............. that the proposal endorsed
by the Government was prepared by power interests represented by 
Sir Clifford Sifton, Thomas Ahearn and Senator McDougald.
Speaking for myself, I want to make a further positive and absolute 

denial of the implications and suspicions of the Mail and Empire. The 
report was prepared by the Advisory Committee, and by the Advisory 
Committee alone. That the Government put upon that committee men 
who presumably knew something about power and power schemes was 
probably for the same reason that it puts upon the Railway Commission 
men who presumably know something about railways ;—•

You perhaps have not appeared before many of those boards. They vary. 
—but for two of the prominent newspapers of this country to put out an 
impression to the public of this and other countries that the members of 
the committee were actuated by motives or private gain, or collusion 
with power interests, is, I think, an action which is undue, unfair and 
unwarranted. So far as I myself am concerned, I cannot add too much 
emphasis to my denial of the suspicions and aspersions which these 
despatches have cast upon me as a member of the Advisory Committee, 
as a member of this honourable body, and as a private citizen. Perhaps 
I may take some slight comfort from the fact that this sort of thing 
seems to be one of the ordinary penalties of public life.

Particular attention is drawn to the following statement, quoting from the 
Mail and Empire:

These three capitalists are either known or suspected of being inter­
ested in power schemes, and the proposal to develop the national section 
first at the expense of private interests who would have the power, is 
credited to them.
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With respect to this Senator McDougald says:—
Speaking for myself, I want to make a further positive and absolute 

denial of the implications and suspicions of the Mail and Empire.
The statement quoted above from the Mail and Empire clearly suspects 

that Senator McDougald is interested in a power scheme on the St. Lawrence 
River in the national section ; this he denies, using the words “implications and 
suspicions of the Mail and Empire.” At the time of making this statement to 
the Senate he was interested and a part owner in the Sterling Industrial Cor­
poration which had made an application for the diversion of water in the 
Soulanges section for the development of power.

The whole statement of Senator McDougald made to the Senate on that 
occasion has all the appearance of one which was very carefully prepared and 
one is driven to the unescapable conclusion that, having regard to his owner­
ship of Sterling, the statement made to the Senate is untrue. It might also be 
added that he had a further power interest, although not on the St. Lawrence, 
namely, his interest in the development of power at Carillon which has been 
hereinbefore referred to.

Then again on the 20th May, 1931, he made a further speech in the Senate, 
referring to previous speech made on the 19th April, 1928. A portion of which 
is as follows:—

“ honourable members of the Senate, before the Orders of the Day, I 
rise on a question of privilege. According to the newspapers of this 
morning the honour and integrity of myself as a member of this House 
have been attacked in another place, and I desire to draw attention at 
once to a statement which I made in the Senate in April, 1928, regarding 
my position in the much-discussed Beauharnois Power Company. News­
paper articles had reflected on myself and other members of the National 
Advisory Committee reporting on the St. Lawrence waterways. It was 
insinuated that our decisions and recommendations were influenced by 
personal interests in power developments on the St. Lawrence. In this 
House I stated at the time that I had no interest in the Beauharnois Power 
Company nor in the syndicate. That was absolutely true and correct. I 
may say at once that up to that time I had been invited on many occa­
sions to become a member of that syndicate, but had always declined. 
After that date I was asked again, and had the whole project investigated 
from every angle. When I was satisfied that it was a proper project for 
me as a member of this Senate, as a business man, and as a citizen of 
Canada, to take a financial interest in, I agreed to do so. Some six months 
later, in October, 1928, I took an interest in the Beauharnois syndicate, 
and was influenced solely by my business judgment.

I may add that I put into the syndicate dollar for dollar with every 
other member of it, and when it was dissolved I received my portion of 
the common stock in the new company, and my portion of the money 
distributed, as did every other member of that syndicate.

Now I have no apology to make for accepting the chairmanship of 
that company, nor have I any apology to offer on behalf of the company. 
I state at once that the men who had the vision and the courage to under­
take the building of that great power canal, with all its potential advan­
tages, should be commended instead of being condemned.

Then you went on:—
At the present moment the Beauharnois Power Company are em­

ploying 3,000 men on the site of the work—-
and you recited the work they had been doing, and the sale of deben­
tures, saying that part had been taken care of by the best legal brains 
in Canada. Then you concluded in this way—
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I ask honourable gentlemen again to take my word and my assurance 
that when I made the statement in this House it was the truth, and nothing 
but the truth. In another place a committee is to be appointed to inves­
tigate this whole Beauharnois project, and I am confident that the whole 
thing will be cleared up there to the entire satisfaction of both Houses of 
Parliament and the country at large.

It is significant to note in this statement that he reaffirms the position he 
took in April, 1928, stating that after that speech he was asked again and had the 
whole project investigated from every angle; that when he was satisfied that it 
was a proper project for him as a member of the Senate, as a business man and a 
citizen of Canada to take a financial interest in it, he agreed to do so ; that some 
six months later, October, 1928, he took an interest in Beauharnois Syndicate 
and was interested solely from his business judgment and had put into the 
syndicate dollar for dollar with every other member of it. It is clear, on his 
own admission, that he made his Beauharnois purchase as early as the 18th of 
May, 1928. He was examined in the Committee of the House of Commons at 
length on this statement, contenting himself with saying that it was ambiguous, 
but not incorrect. Before the present Committee his examination in respect to 
this appears on pages B171. 172, 173 and 174, all of which must be read with a 
view to coming to a conclusion as to what purpose should be ascribed to Senator 
McDougald in making the very misleading statement which he did, namely, 
that it was in October, 1928, he took his interest. The examination concluded 
with this question and answer on middle of page B174:—

Q. You have no further explanation?—A. I could not have any 
further explanation.

One is driven to the inevitable conclusion that the speech made by Senator 
McDougald to the Senate on the 20th May, 1931, was made with the deliberate 
intention of concealing from the Senate the interest he had in Beauharnois prior 
to the part interests appearing in his nominee, Ebbs, on the second day of 
October, 1928. In other words, he concealed his relationship to the whole 
Moyer-Sifton purchase, and this must have been done with the intention of 
misleading the Senate. It further appears that at the time he admits making 
the purchase from Sifton, he was sitting as a member of a Special Committee 
of the Senate, which sat from the 20th April to the 7th June, 1928 (B174), and 
did not disclose to fellow members of the Committee the interest he had, either 
in the Sterling Industrial Corporation or in the Beauharnois Syndicate. His 
answer to the Commons Committee on page A917 is set out in the following 
quotation :—

By Mr. White:
Q. I suggest to you that on that date when you called Mr. Henry as 

a witness you had an interest in the Beauharnois project?—A. That is 
right.

Q. That is right. Did you disclose that to the committee?—A. It 
was none of their business whether I had or had not any interest in it.

This Special Senate Committee was charged among other things—“ to 
inquire into and report from time to time on the matter of the development and 
improvement of the St. Lawrence River for the purposes of navigation, and pro­
duction of electric current, and power and matters incidental to such objects,” 
and on this occasion Senator McDougald took quite an active part. Among 
other persons, there was called as a witness, Mr. Henry, who was jointly inter­
ested with Senator McDougald in the Sterling Industrial Corporation, and on
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that occasion he discussed with Henry the question submitted to him at that 
time by Senator McDougald himself prior to that hearing (B175-176). The 
last question submitted and appearing at B176 was as follows:—

Q. Now, page 928 deals with the last question submitted by you to 
Mr. Henry and answered by him, and to make the matter very short, 
you remember speaking to him about how expeditiously this general work 
of development should proceed, and you remember his answer was that 
it should proceed at once?—A. Yes, I remember that.

It should be added also that at the time Senator McDougald made his 
speech to the Senate in May of 1931, he was also a part owner with Henry in 
the agreement to sell the Sterling interests to Beauharnois and at the meeting 
of Senator Tanner’s Committee, between April 20th and June 7th, did not dis­
close the interest which he held in Sterling at that time. In other words, 
throughout this whole development—he believed in development by private 
interests—he was at all times in a position to benefit from such development 
by private interests and advocated the completion of this development by private 
interests in all his public utterances and acts.

There is a further view of the matter which is of first importance. We 
find on page A995 a letter of the 25th May, 1928, from Mr. Geoffrion to Sen­
ator McDougald “that there now need be no delay in procuring the consent of 
the Dominion Government, as required by the Quebec lease.” We also find 
throughout the whole period, interviews at Ottawa and in Montreal with Senator 
McDougald by Beauharnois lawyers, particularly Colonel Thompson, who was 
engaged in endeavouring to have the Order in Council passed at Ottawa, and 
although these individual items were called to the attention of Senator McDoug­
ald, his statement in all cases simply is that he does not remember what they 
were about. The inference is obvious, that he was approached by these various 
people to endeavour to procure the consent of the Governor General in Council, 
as later appeared in P.C. 442. In fairness to Senator McDougald, he denies 
that he saw the Prime Minister or any other Minister in connection with the 
matter. He does not impute any dishonesty to the gentlemen who interviewed 
him in connection with Beauharnois matters and made the charges therefor to 
the Beauharnois company (B177). So that it may be taken as established as 
a fact that he was consulted from time to time with a view to expediting and 
passing the Order in Council.

It would seem pertinent here to quote from the evidence of Mr. Griffith to 
show for what purpose certain Ottawa lawyers and among them Colonel Thomp­
son were employed. Referring to Mr. Sifton, who in turn named the Ottawa 
lawyers, the following is quoted from pages B74-75:—

Q. And among those solicitors was the late Mr. Winfield B. Sifton? 
—A. Yes.

Q. In what capacity was he employed by you? When I say you I 
mean you on behalf of the Syndicate?—A. I think he might have been 
described as a general legal adviser. He advised not only in respect of 
the preliminary proceedings but in respect to corporation matters and in 
respect to the power development, and in respect to the commercial and 
financial as well as in respect to legal matters.

Q. Was he adviser with respect to political persons?—A. Yes, we 
respected his advice in that regard.

Q. Shortly put, did you or Mr. Sweezev have much knowledge of 
Ottawa affairs at the time you began to further your program in Ottawa? 
—A. No, I say we had practically no knowledge.

Q. And on whom did you rely with respect first say, with respect to 
advancing things in the government departments—on whose advice?—A. 
Well initially on Winfield Sifton’s advice.
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Q. And subsequently I think the first person you employed was Mr. 
Ainslie Greene of Ottawa?—A. I can’t remember just in what order we 
employed.

Q. Did you employ Mr. Ainslie Greene, Colonel Thompson and Mr. 
Pugsley?—A. Oh, yes.

Q. And on whose advice were those gentlemen employed?—A. On 
Mr. Sifton’s advice.

Q. Is that all they were to do—describe the application? Generally 
what was their business?—A. I cannot go further than that. I think they 
were charged with the creation of a receptive atmosphere so that the com­
pany’s application might be favourably received.

Q. Receptive atmosphere in whom?—A. In all those who might be 
concerned or have an opinion about it.

Q. Who were you applying to?—A. We were applying to the Gov­
ernor in Council.

Q. Is the creation of this receptive atmosphere in that body what 
you were seeking?—A. I think I might better describe it if I were to say 
that their primary charge was, in a sense to prevent our opponents from 
creating an unfavourable atmosphere—a matter of counterbalancing the 
very steady and persistent propaganda against the enterprise.

Q. With whom?—A. With the departmental officials, with members 
of parliament, with members of the government, with the civil service gen­
erally. You must remember that at that time it was by no means decided 
whether or not the power rights were owned by the province or owned 
by the Dominion.”

Senator McDougald makes an explanation of the bill rendered by him to 
the Beauharnois Company showing the payment of the expenses of the Right 
Honourable MaeKenzie King at the Hotel Bermudian on pages B178-180: his 
answer to this was, as is well known, that he was a close personal friend of the 
then Prime Minister.

Senator McDougald had his personal counsel paid by cheque of the Beau­
harnois Company in the sum of $7,500 for attending on his behalf before the 
Committee of the House of Commons, and his own expenses in the sum of 
Four Hundred and eighty seven dollars during the period that that Committee 
sat. It is notable that at that time Senator McDougald was in Ottawa 
attending the Senate of Canada. His answers on pages B181 and 182 as to 
why Mr. Starr’s account should be paid by the Company and in what capacity 
Mr. Starr was appearing, may perhaps be taken as a general comment of his 
lack of frankness in connection with the whole matter of inquiry, because the 
record of the Commons Committee, particularly the statements of Mr. Starr 
as in what capacity he was appearing ; the statement made to the Senate by 
Senator McDougald as to refusing to appear before the Commons Committee, 
are eloquent and conclusive of the fact that Mr. Starr was appearing for him 
in his personal capacity and not as chairman of the Beauharnois Power Cor­
poration.

In conclusion, Senator McDougald made a private gain of $451,975 and 
168,000 class “ A ” shares from the Beauharnois enterprise, all obtained from 
public subscription from the people of Canada; while he was a Senator of 
Canada, in duty and honour bound to protect the interests of the people of 
Canada. (Pages B182-185.) The fact that he was thus prominent and 
a close friend and adherent of the Government of the day throws some light 
on his statement on page B184 when he took “A political gamble.” Again 
it should be emphasized that he did all of these things believing, at least, that 
the property from which he made his money might have been the property of 
the Dominion of Canada, as evidenced by his application with Henry through 
the Sterling Industrial Corporation for that property and knowing, at any
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rate, full well that even though the property was that of the Province of 
Quebec, it could not be used without the consent of the Governor General in 
Council of the Dominion of Canada, and that he was at all times aware that 
when the Order in Council, P.C. 422 was passed his partner in Sterling Indus­
trial Corporation, Henry, was the Deputy Minister of Railways and Canals, 
the approval of which Department was necessary in order that P.C. 422 should 
be passed.

Senator Andrew Haydon
Senator Haydon is a member of the legal firm of Haydon & Ebbs. His 

first connection with development in the Soulanges section appears to have 
come upon his being approached in 1924 by Mr. Henry with a view to the 
incorporation of a company whose purpose was to apply to the Dominion 
Government for the diversion of water from the St. Lawrence river for the 
development of power on the south side of that river. He had known Senator 
McDougald for several years prior to this time (B190).

He had discussed power projects with him previously in 1922 or 1923 and in 
1924 incorporated for him the Carillon Industrial Corporation and had lodged 
applications for the development of power with the departments of the Dom­
inion Government (B191).

The first actual connection of Senator Haydon’s firm with the present 
Beauharnois project appears to have been in the fail of 1928; thé first entry 
in the account of Exhibit 88 being on the 30th day of September of that year. 
The evidence in respect to the matter is found at A727 and is hereafter quoted:—

By Mr. White:
Q. You are already sworn, Mr. Sweezey?—A. Yes.
Q. You have heard the evidence of the last witness?—A. I heard 

part of it, but not entirely.
The witness referred to is Mr. Ebbs of the Haydon firm.

Q. He says that by prearrangement his firm received a cheque for 
$50,000 for legal services in connection with the Beauharnois Power Syn­
dicate, and that you made the arrangement to settle that amount with a 
member of his firm?—A. Yes.

Q. Is that correct?—A. That is correct.' I want to explain—
Q. Perhaps you will let me conduct the examination. With what 

member of the firm was the arrangement made?—A. Mr. McGiverin.
Q. What was the arrangement?—A. The arrangement was the result 

of much discussion. First I went to see Senator Haydon but he was not 
in, and I saw Mr. McGiverin. I asked to have his firm retained as my 
counsel and guide in Ottawa in our efforts to have our plans approved. 
He heard my story about what we were aiming at and explained that it 
would be probably impossible for him to act for us because he was already 
under retainer from somebody else whose interest he thought would clash 
with ours, but as that retainer ended soon he would know in a given time, 
which was a matter of a few weeks, as I recall it, whether or not he 
could act for us.

Q. Did he tell you who?—A. No; I only had my suspicion as to 
who it was.

Q. Sterling?—A. No. I understand it was the Shawinigan Com­
pany.

By the Chairman:
Q. Did you know anything of the Sterling at this time?—A. No. 

If I had, it did not mean anything to me.
Q. You did not know anything of McDougald’s interest in Sterling? 

—A. In 1928, no.
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Q. Yes?—A. Then when I saw him again he had—apparently the 
other retainer had worked its time out and he was free to act for us, and 
then I entered into a discussion upon the terms upon which he would 
represent us, and he asked a retainer that I thought was much too much, 
particularly as we were not sure of our ground up to that time. He asked 
a retainer of so much a year, which, as I remember it, was in excess of 
$30,000.

Q. A year?—A. Yes. So I thought it was too much; but after quite 
a lot of discussion, I said that if our efforts were successful and the com­
pany were launched and going, it would not be so bad to pay that much, 
but if we did not succeed and I had to take it out of the pockets of a few 
members of the syndicate, it was difficult. However, by a compromise I 
agreed that if the thing got through I would much prefer to pay on that 
basis; if it went through I would pay him $50,000,, and a retainer for 
three years at $15,000. To me it looked much easier to do so on the event 
of success than to do it regardless of the time and conditions we then 
faced.

Q. It always makes the lawyers work harder?—A. It is human nature 
to work harder at a price.

By the Chairman:
Q. In the event of failure, what was going to happen?—A. Well, he 

would have his expenses. At least I presumed that he would have to 
have his expenses. I did not make—

Q. You did not make any provision?—A. No. I was sure that he 
would charge us something for it.

By Mr. Lennox:
Q. When were you to pay the $50,000?—A. I am not very clear just 

on how definite it was, but it was to be done at the time when every­
thing would be approved in the way of getting what was necessary under 
the Navigable Waters Protection Act.

See also page A729 as follows:—
Q. And when you employed Senator Haydon and agreed to pay him 

$50,000 that fee was contingent on the Order in Council passing?— 
A. Yes.

The voucher itself, Exhibit No. 88, shows the payment of this amount by 
cheque of the Marquette Investment Corporation (which was the disbursing 
concern of the Beauharnois Company), of the 17th October, 1929. There is no 
account rendered and there are no details whatever filled in, in the voucher.

Mr. Sweezey’s explanation of this is contained on page A279. The only 
answer to these statements of Mr. Sweezey is contained in the examination of 
Senator Haydon in response to his counsel, beginning at B188, wherein he denies 
that the retainer for his firm had anything to do with the passing of the Order 
in Council, and that it was, in fact, given for a gathering together of the various 
loose ends and putting this in the form of a financial company, which later 
became the Beauharnois Power Corporation (B190). He also states that the 
$50,000 fee was arranged after discussion between himself, Mr. McGiverin, his 
late partner, and Senator McDougald. The evidence with respect to this is on 
page B239, from which the following is quoted :—

By Mr. Mann:
Q. What were the circumstances of that retainer, Senator Haydon? 

How did it come about?—A. Well, Sweezey says that he—
Q. I do not want that?—A. That he talked to Mr. McGiverin in the 

fall of 1928. If he did I have no personal knowledge of it. I was away 
during a great deal of the fall of 1928.
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Q. Let me interrupt you, Senator Haydon: I want your answer, not 
Mr. Sweezey’s; do you know how that retainer came about—the circum­
stances of that $50,000 retainer?—A. It just was a general clean-up 
for everything done.

Q. A general clean-up for everything done?—A. As far as I know, 
and to be done.

Q. But who arranged the value of the services done? Did you or 
your partner, the Hon. Mr. McGiverin?—A. I suppose he did most of it.

Q. Did you discuss with your partner?—A. Yes, I think I did.
Q. And did you jointly come to the conclusion that $50,000 was—. 

—A. Yes, I remember his distinctly saying that it would be satisfactory 
that they would pay.

Q. Who suggested $50,000?—A. I think it was suggested—as far as 
I know personally it was suggested by Senator McDougald. As far as 
what Mr. McGiverin did, I think—I don’t know—I know that it was 
his view, McGiverin’s view, but what they did among themselves, talking 
and so on when I was absent, I simply don’t know.

Q. So that before that amount was paid, in concert with yourself, 
Senator McDougald and Mr. McGiverin, this amount of $50,000 was 
arrived at as being a fair amount for the services rendered; how long 
before it was actually paid?—A. Oh, perhaps a year.

Q. Perhaps a year before?—A. A number of months. As far as I 
know it was worked out with reference to the completion of a final 
company which should gather in the Beauharnois situation, which Com­
pany did become the Beauharnois Power Corporation.

Q. It was a generous offer by somebody ; is that what I am entitled 
to say to you?—A. Well it was a proposal, as far as I can remember, to 
clean up what had been done, and go on and clean up what was neces­
sary still to do, in view of the need for completing a company in this 
concern which should be a financial company of that undertaking— 
just one of the many companies concerned with which we had nothing 
to do.

Q. And, may I take it, that was with a view of vesting in that com­
pany some substantial rights to carry on its projects?—A. Oh, it would 
have to be a company that would gather in all the rights some day 
otherwise it would not be any good.

Q. And it was in that view that you were retained to the extent of 
$50,000, namely, the gathering in of all rights?—A. No.

Q. What was it you were retained for?—A. I have already told you, 
for doing a lot of things that we had already done for a number of years, 
and things to be done; what they were was perfectly indefinite, or fairly 
indefinite, as to time.

Not one bit of work had been done for Beauharnois prior to the arrange­
ment for the retainer.

In addition to the $50,000, an arrangement was made for the payment of 
a retainer to the McGiverin, Haydon firm of $15,000 a year, payable in the 
amount of $7,500 each half-yearly, which cheques are Exhibits in the present 
case. Vouchers show these $7,500 payments clearly to be semi-annual payments 
of this sum of $15,000 over a three year period. The arrangement, therefore, 
which, as the evidence clearly discloses, was arrived at in the fall of 1928, 
was that the firm of McGiverin, Haydon & Ebbs should be paid a yearly sum of 
$15,000 for a period of three years, and a contingent retainer of $50,000 upon 
the passing of an Order in Council which subsequently became P.C. 422.

48236—21
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The agreement to pay these large sums of money necessarily leads, there­
fore, to an examination of work done by that firm for Beauharnois Syndicate, 
and later the Beauharnois Company. To this end the accounts of McGiverin, 
Hay don & Ebbs have been filed as Exhibits 88, 143, 144 and 151, which speak 
very eloquently for themselves.

Exhibit No. 88 is an account for disbursements only of J. P. Ebbs of that 
firm for his expenses to and from Montreal, where, as the evidence shows, he 
attended all of the meetings of the Syndicate Managers from the time he took 
over the Moyer interests on behalf of Senator McDougald, namely, on the second 
day of October, 1928. It is quite conceivable that the Beauharnois Company 
should pay the expenses of its Syndicate Manager to and from the place of 
meeting, and this is probably the reason that only disbursements are charged to 
Beauharnois in this connection. However, such charges as would be made for 
these services by the firm of McGiverin, Hay don & Ebbs would in any event 
be made direct to Senator McDougald, as, of course, Ebbs was acting merely 
as his nominee. This account runs from September 30, 1928, to the end of 
September in 1929, and it should be said in fairness that while it includes the 
disbursements of Mr. Ebbs attending many meetings, it does include telephone 
and telegraph charges and an odd trip to Toronto, which may be said to be in 
the course of legal duties carried out for the Beauharnois Syndicate.

A perusal of the files submitted by Mr. Ebbs, Exhibits 152, 153 and 154, 
indicates clearly that aside from the services rendered by Mr. Ebbs in connec­
tion with the incorporation and organization of the Beauharnois Power Corpora­
tion, little or nothing in the way of legal services were rendered by this firm to 
the Beauharnois Syndicate or Company and that the sum of $7,500 was the first 
payment made to this firm on the 4th day of October, 1928, which fixes definitely 
the arrangement made by Mr. Sweezey with this firm.

Exhibit No. 152 deals solely with Beauharnois and according to the evidence 
of Mr. Ebbs (B. 263) represents the legal work done for Beauharnois:—

Q. But this Exhibit 144, you will observe, represents legal work done 
for Beauharnois?—A. Yes.

Q. So that the Beauharnois account and the Beauharnois file reflect 
the work which was done by your firm for that concern?—A. I think that 
is right.

It short, the sum of $5,000 would be the most generous amount that one could 
imagine for the services performed, bearing in mind that in connection with the 
incorporation of the Beauharnois Power Corporation itself, as is clearly revealed 
by the file, the major portion of the work, including preparation of documents, 
was done by a firm of lawyers in Montreal, Meredith, Holden, Heward and 
Holden. This, shortly, leaves the position that Beauharnois had contracted to 
pay to the firm of McGiverin, Havdon and Ebbs the sum of $50,000 definitely 
contingent on the passing of an Order in Council, and the sum of $45,000 in 
sums of $15,000 each over a period of three years, which has now elapsed, with 
the comparatively very small legal services rendered therefor.

It is a peculiar circumstance that matters affecting Carillon, Sterling and 
Beauharnois, as shown by Exhibits 143, 144 and 151, were all carried by the 
firm of McGiverin, Havdon and Ebbs in one continuous account and each set 
of entries has references in it to the others. The only explanation we have of 
this is contained in the evidence of Miss Lyla Brennan, from which evidence 
the following is quoted:—

Q. Now, if you will look at these, Miss Brennan, you will observe 
that in so far as your office is concerned, they all seem to have been 
treated as one account. For example, if you will take exhibit 143, which
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is the Sterling Industrial Corporation, you will observe a balance of 
$660.53, which is simply carried forward into the Beauharnois account?— 
A. Yes.

Q. You did the bookkeeping, I believe?—A. No, sir, I did not.
Q. Well, you succeeded as the book-keeper?—A. I have only been 

doing the bookkeeping since last June.
Q. But probably you can tell me the object of the accounts being 

carried that way?—A. I am afraid I cannot. I did not know why they 
were carried.

Q. You say you did not keep the books?—A. No.
Q. Do you know of anyone available to-day who can tell me why the 

Sterling account was simply carried on to the Beauharnois account?—A. 
I may say that had I been doing the books I might have probably done 
the same thing, for the reason that the Sterling Industrial account was 
for Dr. McDougald, and with regard to the Beauharnois account, or what 
we called the Beauharnois account, in 1928, in the fall of 1928, when Mr. 
Ebbs first began making visits to Montreal, he was representing Dr. 
McDougald and for that- reason they probably were looked upon, both 
of them, as belonging to Dr. McDougald.

Q. And then you will observe the Carillon account also refers to the 
Sterling account?—A. Yes.

Q. And probably the same answer would be true with respect to 
that?—A. In so far as I know.

By Hon. Mr. Copy:
Q. You presume that is true? You do not know?—A. I presume 

that to be true.
Q. You do not know personally anything about it?—A. I did not 

keep the books.
By Mr. Smith:

Q. You did not actually keep the books?—-A. No.
Q. And you do not know who did?—A. I know Miss Fraser kept 

the books.
Q. Is she still here?—A. Yes. I have not seen her lately but she is 

a resident of Ottawa.
By Mr. Robertson:

Q. Miss Fraser is no longer with your firm?—A. No.
Q. I understand.
Mr. Smith : Will you excuse me a second please?

By Mr. Smith:
Q. Mr. Mann suggests you were in the office at that time?—A. Yes.
Mr. Robertson : That is what I was going to ask.
Mr. Smith: Perhaps I can help you again.

By Mr. Smith:
Q. Under whose directions were those entries made?—A. Miss Fraser 

was with the firm twenty-five years and I do not think anybody directed 
her. She was entirely trusted and I think she put them in of her own 
accord.

Q. She did not carry on the whole legal practice in the office?—A. No.
Q. So that when a member of the firm had certain transactions, he 

would naturally instruct the book-keeper when an entry was necessary?— 
A. When an entry became necessary the entry was made by the stenog­
rapher who did the work for the member of the firm.

Q. By way of a daily blotter?—A. Yes.
Q. And these entries arose from those blotters?—A. Yes.

48236—21 i
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Campaign Funds

Next in order the campaign contributions should be considered. These sums 
paid to Senator Haydon, according to his own story, is revealed in his opening 
statement at page B189 and of his elaboration of that statement at B244, 
amounted to between $700,000 and $800,000. These payments were made in 
varying sums shortly prior to the election of 1930. Mr. Sweezey’s statement of 
these campaign contributions is contained in the evidence before the Senate 
Committee beginning on page B49. Mr. Sweezey’s answers on page B50 are 
of some importance, from which the following are quoted :—

Q. Perhaps Mr. Griffith knows more about that aspect of it than 
you do?—A. He may be more familiar with it than I am.

Q. Do you think he is much?—A. I think he is, but I don’t think 
he has kept a record of it.

Q. No. I can quite understand that.—And you have none—?—A.
No. It is not a thing one is, well, just proud of—much.

Q. And I take it Mr. Griffith was probably of a like mind. But, 
can you fix the time any more definitely, that is to say, extending over 
a few weeks prior to the Dominion election of 1930—?—A. No, I cannot 
be more accurate than that because I know that it was probably in the 
late spring, beginning in the late spring, and that may be May or June. 
I don’t think there was much paid until June.

Q. Whom did you first see in connection with the payments?—A. 
Senator Haydon.

Q. Where did you see him?—A. I don’t recall just where, but he told 
me an election was coming on and, of course, we were regarded as prob­
ably good subscribers; and from time to time more requests came in and 
as they became more urgent I became more alarmed, but paid what I 
could and then stopped.

Q. Yes. From whom did these requests continue to come?—A. From 
Senator Haydon as the trustee or collector for the fund of the Liberal 
Party.

Q. And, as you say, you raised what money you could, in the aggre­
gate you raised between $600,000 and $700,000. When you could raise 
no more you stopped—that is what you told me just now?—A. Yes, when 
elections were on, and I could not raise any more just then. I don’t 
know if they wanted any more, but I am quite sure it would have been 
accepted if I could have produced it.

Q. I am sure that would be quite true of any election, or of any 
party, or of any lawyer for that matter. Coming back to it, you have not 
told me when you had your first conversation with Senator Haydon, or 
what it was. I just want to make it clear before I leave it; that you 
have told me all you remember of that conversation which took place on 
that first occasion?—A. I think it worked up gradually. I do not think 
he demanded all that money all at once or I might have been frightened.

Q. I am very anxious not to lead you, particularly in a matter of 
this sort. Do you recollect anything further of that first conversation?— 
A. No, I do not even recollect a specific first conversation. I do not know 
just when the thing emerged from its hazy state into one of definite pro­
duction of funds.

Q. Then you had further conversations, I gather, with Senator 
Haydon?—A. Yes, from time to time.
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Mr. Sweezey also on page B117 makes the following answers :—
Q. I think I should ask you this; there has been some question as to 

funds coming from the corporation and funds coming from yourself, 
would you have made those donations, some large in amounts, were it not 
that you were promoter of Beauharnois?—A. Most unlikely.

Q. Is that all you have got to say about it?—A. Well, I think it is 
obvious that I would not have. I might have been generous but not to 
that extent.

The obvious conclusion to be drawn from these tremendous contributions 
made to Senator Haydon, on his request, and the fees paid to his office, which 
are all out of line in respect to services rendered therefor, particularly the large 
fee of $50,000 contingent on the passing of Order in Council 422, justify in toto 
the unanimous finding of the Committee of the House of Commons with respect 
to Senator Haydon. It must be borne in mind that Sweezey contemplating the 
user of the full flow of the St. Lawrence River was far from finished seeking 
favours from the Dominion Government.

Senator Haydon was not examined before the Committee of the House of 
Commons, and in response to questions asked by his Counsel before this Com­
mittee read written replies from a document which contained both questions and 
written replies. The denial of the contingent fee is in general terms, but the 
history of the work done by his firm and the accounts filed by it for the work 
done, drive one to the irresistible conclusion that Sweezey told the plain truth in 
respect to this transaction, and that Senator Haydon’s firm was paid this sum of 
$50,000 and received the large retainer over the three year’ period which it did, 
for favours to be done other than legal services and this connection with the 
later payments by Sweezey in 1930 of such tremendous sums of money justify 
fully the statement of the Committee of the House of Commons that his actions 
cannot be defended and should be strongly condemned. It is not too much to 
say that the only logical conclusion that one can come to is, having regard to 
the very high place which Senator Haydon held in the Liberal Party, that the 
influence which he necessarily must have had with the Government of the day 
was what was sought to be purchased.

There are two further matters on which Counsel feel it their duty to com­
ment.

The first is what is known as the Ferguson incident. It will be remembered 
that Senator Haydon stated very emphatically and with much heat that in a 
conversation with Sweezey, referring to the contract between Beauharnois and 
the Ontario Hydro-Electric Power Commission, that Sw’eezey had said “Howard 
Ferguson won’t let it be signed until he gets $200,000” (B199). It is perhaps 
sufficient to point out that Mr. Sweezey categorically denies this statement, 
pointing out that he only met Mr. Ferguson twice in his life and giving details 
of these two meetings (B217). Mr. Ferguson also at his own expense and at the 
very first opportunity came all the way from London, England, to be heard, and 
he categorically denied that he had ever had any such conversation with Mr. 
Sweezey or with anybody else with respect to this or any other sum, and his 
recollection of the two meetings which they had, corresponds with that of Mr. 
Sweezey.

There is a further matter which Counsel suggests deserves comment. At 
the beginning of the inquiry Mr. Robertson, K.C., Counsel for Senator Haydon, 
advised the Committee that his client wished to give evidence. He also said 
that his client was ill. The Committee complied with his request and went 
on two occasions to Senator Haydon’s house to take his evidence, two occasions 
being necessary because on the first occasion the Committee was advised by 
Senator Haydon’s physician that he should not be questioned further at that
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time; in fact, everything was done by the Committee to oblige Senator Haydon 
in permitting him to make the fullest statements and explanation which he 
or his Counsel saw nt to make to the Committee. In a carefully prepared and 
typewritten series of questions and answers his evidence was opened and in 
these answers he complained of the hateful publicity of last year and the. very 
great wrong which he said had been done him (B190). He was examined by 
Counsel for the Committee, and his whole altitude was anything but frank. 
His answers, on the few occasions that he did make his answers responsive to 
the questions asked him, were delivered in a very resentful manner, with much 
heat and with a disrespect amounting at times to abuse of Counsel.

The above two incidents are brought to the attention of the Committee in 
order that they may be of some assistance in forming a judgment as between 
Senator Haydon and those witnesses who he has attempted to contradict.

Senator Donat Baymond

The report of the Commons Committee in respect to Senator Raymond is 
found on Roman numeral page A26, and so far as it purports to deal with facts, 
is not in dispute by anyone.

Senator Raymond in answer to the findings of the Commons Committee ; 
namely,

(a) That he should have been more frank with the Committee and disclosed 
the $200,000 campaign contribution from Sweezey;

(b) That it was hardly conceivable that Sweezey should pay this large sum 
of money over to Raymond unless he was satisfied that the Senator’s influence 
had been or would be worth the money;

(c) That it was remarkable that Senator Raymond did not insist upon mak­
ing some explanation of his position in this regard in view of the evidence.

He replies to this before the Senate Committee by reading under 
oath, a written statement wherein he explained that at the time he gave 
his evidence before the Commons Committee there had been no mention of 
campaign funds and he was not asked anything about campaign funds; that 
if he had been so asked he would have stated that during the electoral campaign 
of 1930 he was acting as trustee for the funds of the Liberal Party and in that 
quality only had received from Mr. Sweezey, of his own motion, the sum which 
Sweezey subsequently mentioned in his statement to the Commons Committee; 
that in due course he turned all of this money over to the treasurer of this 
party ; that he subsequently received a telegram from the Committee asking his 
presence in Ottawa; that he was informed by Mr. Mackenzie, who said he had 
conferred with the Chairman, the Honourable Mr. Gordon, that Senator Ray­
mond would not further be required ; that he again informed Mr. Mackenzie that 
he would be subject to the call of the Committee at any time and could be in 
Ottawa at three hours' notice (Pages B33-34-35).

It is not deemed necessary here to set out the early history of Senator 
Raymond’s connection with the Beauharnois project, as that is very clearly done 
at Roman numeral page A26 hereinbefore referred to.

“(1) Senator Raymond was appointed to the Senate on the 20th Decem­
ber, 1926. He, voluntarily, after the permission of the Senate had been granted, 
appeared before the Committee on the afternoon of the 16th July, 1931, and 
stated that he had subscribed on the 1st April, 1927, at the suggestion of Honour­
able Mr. Mitchell and Mr. Frank P. Jones, for 800 units of the Beauharnois 
Syndicate at a price of $30,000, which he paid. These became 1,600 units in the 
second syndicate and as was his right, he subscribed for 1,600 further units, in 
the name of J. R. Lefebvre, and made his holdings 3,200 units. On the whole
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transaction he realized as of the 17th December, 1929, $529,600 profit and 
14,040 shares of Class A stock of the Beauharnois Power Corporation, Limited. 
Senator Raymond sold all his originally acquired units at the same time that 
Mr. Frank P. Jones sold his at $550 per unit, and later Senator Raymond bought 
from W. G. Mitchell 350 units and from R. T. Fuller one unit in the Beauharnois 
Power Syndicate and he held these at the dissolution of the Syndicate on the 
17th December, 1929. His total profit was as above mentioned. He states that 
neither at Quebec nor at Ottawa did he exert or attempt any political influence 
on behalf of the Beauharnois applications. His evidence is that he “did nothing 
to push the deal.” On page A794 of the evidence, Senator Raymond was asked:—

Q. Then are we to understand you to say, that having this interest 
in this project and knowing that there was a very strong opposition and 
a big fight being put up, you never turned a hand to help it at all?—A. I 
do not know if there was anything in my power to do towards helping it.

Q. Well, you could help?—A. I thought the only help that I could 
give was to put my money in.

Q. I may take it then, from what you say, that we have your un­
equivocal statement that at no time did you attempt to exert your personal 
influence on behalf of this project?—A. At no time.

“ (2) At the conclusion of his evidence one of the members of the Committee 
expressed the view that he ought to be commended for his frankness in giving 
his evidence. It was, however, later disclosed in evidence that according to the 
bill of Messrs. Geoffrion and Prud’homme, counsel for the Beauharnois Syndi­
cate (Exhibit No. 114) from September 10, 1927, to May 23, 1928, there appear 
some sixteen entries charging for interviews with and telephones to and from 
Senator Rayjnond. An interview appears to have taken place on one occasion 
with Honourable Mr. Mitchell and on another occasion in Ottawa with Senator 
McDougald.

Senator Raymond was examined (pages B129 to 138 inclusive), and recalled 
(page B147).

There is no doubt that Senator Raymond knew that the grant to the 
Beauharnois Company from the Province of Quebec was valueless without the 
approval of the Dominion Government (B130).

Q. But you knew the grant from Quebec was valueless without the 
approval of the Dominion Government?—A. Exactly.

Q. And with that knowledge you saw fit to invest $190,000, or to 
commit yourself to invest $190,000 with that knowledge at that time?— 
A. Exactly.

Senator Raymond also was not concerned as to the ownership of the power 
rights at the time he made his purchase (B131).

Q. And you have since learned, of course, that the Robert rights 
were pre-Confederation rights; then were you concerned at the time about 
the ownership of the rights between the province and the Dominion?— 
A. I was not.

In fairness to Senator Raymond it should be pointed out that he had been 
advised by Mr. Geoffrion that the rights to the power were vested in the province 
of Quebec.

Q. Now, I want to know if you had any view as to who had the 
control of this hydraulic power—the province or the Dominion of Canada? 
—A. I was always under the impression that it was Quebec, and I don’t 
know at what stage, but he told me, “All we need to take from Ottawa is 
whether it is for navigation or not, #nd our engineer says no.”
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Q. And who did you consult to form an opinion that this was the 
property of the province of Quebec?—A. Our solicitor.

Q. Who was that?—A. Mr. Geoffrion.
Q. And you know of references made to the Supreme Court of 

Canada, I suppose, in respect of that?—A. Yes.
Q. I won’t ask you what Mr. Geoffrion told you about that—I think 

you told us that the other day—but you were one of those persons who 
from the first were under the impression that those rights belonged to 
the province?—A. Exactly.

Q. You were also aware that navigation belonged exclusively to the 
Dominion?—A. Yes.

Q. Or did you worry about it? Did you think about it?—A. No.
Q. Then I want to know if at the time you made this subscription, 

you were concerned about who owned the water- rights at that time?— 
A. I understood that they had bought the Robert rights.

Q. And it was on the Robert rights, then, whatever they were, that 
moved you to subscribe to this concern?—A. Exactly.

Mr. Jones had repeatedly asked Senator Raymond if he could not do some­
thing to get some action, obviously in reference to the Dominion Order-in- 
Council (B132).

Q. Mr. Jones has said that he saw you repeatedly in Ottawa in 
1928, and asked you—

Mr. Vien: I think my learned friend will find that Mr. Jones has 
not stated definitely that he has seen the senator in Ottawa. He stated 
that he had seen the senator, but I do not believe it was in Ottawa.

The Chairman: I do not think, Mr. Vien, really that you need inter­
rupt him. He is treating the witness very fairly. •

Mr. Vien: Mr. Chairman, I am sure that I hope I am not interrupt­
ing as meaning that Mr. Smith is not treating the witness very fairly; 
he is, I am convinced, but I think it is better to correct some inaccuracies 
of fact which are unintentional than to let those go on record incorrectly, 
for the greater comprehension of the record. I did not want to interfere 
unduly.

Mr. Smith: I will leave out the word Ottawa; it is immaterial to 
me; Mr. Jones said this, on page A391—he had been asked as to what he 
was doing to further his project, then the word “assisted” was used, and 
counsel for the Committee said this. “It is a common English word,” and 
Jones replied, “Well, my answer is that anybody who took an interest 
in it and who listened and got his view as to who owned the water, gave 
us their opinions by way of assistance, otherwise direct assistance, nobody 
that- I know of.” Then he says, “I certainly asked Senator Raymond 
over and over again if he could not do something to get some action.”

By Mr. Smith:
Q. Now, did he do that ?
Mr. Vien: Will you finish the thing?
Mr. Smith (reading) : “—Now, I think I should perhaps mention I 

thought that perhaps the Premier was waiting for this assistance of the 
reference case to the Supreme Court.”

The Witness: Mr. Jones asked me, but the fact that he said over 
and over again means that I had not done very much in the matter of 
helping him. .

By Mr. Smith:
Q. But did Mr. Jones over and over again ask if you could not get 

some action—and of course that action was at Ottawa at that time, 
wasn’t it?—A. I couldn’t say.



BE AV H ARNOIS POWER PROJECT 299

Q. But you are sure of that—Jones was here in 1928 very often? 
—A. No doubt he did ask me, but I have not done anything.

Q. You were in the Syndicate?—A. I could not do anything. I am 
not an engineer, and if it is a matter of engineering concern, whether it 
will interfere with navigation or not—

Q. Senator Raymond, you are not suggesting for a moment that 
Mr. Jones would be asking a request of you as an engineer to be doing 
something, because you are not an engineer, and he knew that; no doubt 
about that?—A. No doubt about that,

Q. So I think we can eliminate .any other such request of Jones to 
you; then what assistance was he asking you for?—A. I don’t know 
that he mentioned anything emphatically.

Q. He says he saw you over and over again—“I certainly asked 
Senator Raymond over and over again if he could not do something to 
get some action.” Now, what were those conversations?—A. He asked 
me if I could do something and I told him no—I presume so.

Q. Then he asked you again if you could do something, and you 
told him no?—A. I again told him no.

Q. He was very persistent, apparently?—A. Yes, and I was the same, 
persistent in saying I could not do anything.

Q. You constantly, through your associate, Mr. Jones, said no; did 
you give him any reason?—A. No.

Q. He is an able business man, is he not Mr. Raymond?—A. Yes.
Hon. Mr. Cannon: Do you know him personally?
Mr. Smith : No, I do not know him, but I understand he is able 

and persistent.
Mr. Mann : And Scotch.

By Mr. Smith:
Q. Perhaps the measure of his persistence and intelligence is that 

he continued to ask you to do something, and you merely said no?— 
A. I could not do anything.

Q. Cannot you remember any more of his conversations?—A. No.
Q. You remember nothing more than that; if you could not assist 

on the engineering side, on what side might you have been of assistance? 
—A. I don’t know of any.

Q. What Government was in power at that time?—A. Liberal.
Q. That would be the late Government of Right Hon. Mackenzie 

King; that was the Government that was in power at that time?—A. 
Yes.

Q. And I suppose with some pride you can say you belong to the 
same political persuasion?—A. I do.

Q. And, being of that persuasion, can you suggest to me that you 
would have no influence here in the Government?—A. I don’t think I had, 
I am sure I had none.

Q. You must have had some before you were summoned, but we 
will not go into that; but surely you would have some influence in Ottawa, 
wouldn’t you?—A. None whatever. If I did I never tried to use it.

Q. That may be better, but surely you had some?—A. I don’t know 
that I had. I never tried it.

Q. Jones thought you had some?—A. He might. ,
Q. He did, didn’t he? Otherwise why would he be asking you those 

foolish questions?—A. He might.
From a perusal of the above evidence it is clear that Mr. Jones, whom 

evidence discloses to be an able man of business, repeatedly saw Senator Ray­
mond with a view to procuring the passing of the Order in Council in Ottawa.
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Certainly he was not discussing engineering problems with him. The explana­
tion of Senator Raymond of these conversations and of his replies to Mr. Jones 
by merely saying no, is, at the very least unsatisfactory.

Senator Raymond sold out to Mr. Sweezey and associates in September or 
October of 1929 (B137), retaining or re-purchasing 351 part interests in the 
second syndicate.

Senator Raymond states generally that he took no part in the Company 
in so far as advancing the project was concerned. He certainly was in communi­
cation with the syndicate’s solicitor' on numerous occasions, as shown in Mr. 
Geoffrion’s bill. (B135 and 136). .

. Q. Now, you had many communications and interviews with Mr. 
Geoffrion. I have Exhibit 114 here and I have counted up and find you 
had, I think, twenty telephones and communications with him—I mean 
by telephone or in person, you understand, in connection with Beau- 
harnois, because it' is his bill with respect to Beauharnois. I have no 
intention of going into this in any detail at all. Probably you cannot 
remember them; one’s memory, perhaps, cannot do that. But I suggest 
them to you to show that you were taking a very active interest in the 
progress of Beauharnois.—A. I think I have already declared that in 
the spring of 1928 I was not in Canada, but I passed through and natur­
ally I would call up Mr. Geoffrion to find out as to progress.

Q. Is that all? You see, these are again in September, 1927.—A. 
I was in Montreal then.

Q. And they carry on through December, three occasions ; January, 
1928, three occasions; January again, five occasions; February, two 
occasions; April, three occasions ; and May, two occasions. Just a 
minute; I want to see whether those interviews were prior to or after 
the emphyteutic lease. I understood Mr. Geoffrion to say that after 
that he had a bill which indicated to him that he had been in communica­
tion with you. Would that be correct?-—A. Yes.

Q. With respect to what?—A. With respect to the financing of the 
project.

Q. Did it have anything to do with the passage of the Order in 
Council?—A. Not at all.

Q. Nothing at all?—A. No, sir.
Q. Your position then, sir, to make it plain, is that you were simply 

taking no interest in that matter at all?—A. None at all.
Q. Although it was something in which you had a very, very substan­

tial financial interest?—A. I would not call it very substantial.
Q. You mean comparatively?—A. First $30,000, and then finally 

I was $10,000 to the good. I do not call that very substantial.
Q. At one time you were committed for $190,000, which I—forgive 

me—thought was rather substantial. You did have those many dollars 
committed to this enterprise?—A. I was responsible.

Q. And your position is that even though that was so, you were not 
interesting yourself to have that step taken without which there could 
be no success?—A. I do not see what I could do in the matter. And 
I was never part of the syndicate.

Q. It never appeared in your name, you mean?—A. No, I mean 
I was never a director, and I was never in the company.

Hon. Mr. Cannon : Never a manager.
By Mr. Smith:

Q. You were never a manager of the syndicate? That is what you 
mean?—A. Yes.
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Q. You mean you would not know what; to do in order to advance 
an Order in Council?—A. Exactly.

Q. You would probably hire Col. Thompson, Mr. Pugsley and Mr. 
Greene?—A. I did not know any of those gentlemen either.

Q. Before you had subscribed for anything, I observe by Mr. Geoff- 
rion’s bill he had a number of interviews with you. Your subscription 
was about April 1, 1928, your first $30,000?—A. April 1, 1927.

Q. I think you mean the 27th of March, do you not? The first 
syndicate dissolved on the 4th of April.—A. 1928. My first subscription 
was on the 1st of April, 1927.

Q. So that you had subscribed in April, 1927?—A. Yes.
Q. I want to read you one or two items from Exhibit 114, page 5. 

There is an item of January 23, “telephone to Mr. Sweezey, interview 
with Senator Raymond—”—A. What year was that?

Q. January, 1928. (Continues reading) : “ Interview with Senator 
Raymond; further telephone to Mr. Sweezey ; a letter received from 
Mr. Cannon of the 23rd in-st.; telephone from Senator Raymond; inter­
view with Mr. Sweezey; telephone from Hon. Mr. Mitchell ; interview 
with him; interview with Senator Raymond; letter received from you 
enclosing copy of pleadings in Montreal Trust v. Sweezey.” And on 
January 25: “Telephone to and from the Hon. Mr. Mitchell ; telephone 
to Senator Raymond; telephone to Mr. Howard.” And on the 26th: 
“ Telephone to Mr. Mitchell ; telephone to Senator Raymond ; telephone 
to Mr. Howard.” I have referred to four days in which you were in 
constant communication, and I was just wondering if from the readings 
of those to you, you could recall the substances of those conversations? 
—A. I think I mentioned before in my evidence that I left Montreal on 
December 17, 1927. I do not know exactly what date of the month I 
came back to attend to my duties in Ottawa, in January, I presume. I 
might have been in Montreal for a couple of days, two or three days— 
I doubt that I was in Montreal more than that time. I came at the 
opening of the Session and I went back to Florida to attend my family, 
and I did not return until some time in April. So it was natural for me 
to call up those gentlemen and find out what progress had been made as 
far as our application was concerned.

Q. Then you were taking an interest in the passage of this appli­
cation?—A. Certainly.

Q. And it is only fair to say that you were probably taking a 
similar interest in the passage of the application with the Dominion 
Government?—A. With my associates and no more, the same in Quebec 
as in Ottawa.

Q. That is your position, that you were active, but with your asso­
ciates, and that you did not influence any Cabinet minister?—A. Exactly, 
to find out as to progress.

Q. But what I have in my mind and what I understood you to 
frankly admit is this, that you were very much interested in the passage 
of that Order in Council, although anything you did was a quite proper 
thing to do. That is a summary of your proposition, isn’t it?—A. I was 
interested in it but I never made a move towards it.

Then there is a further bill filed by Mr. Geoffrion as Exhibit No. 131 and 
on which Senator Raymond was not examined, as the bill was not at that time 
filed, but in it we find the following interviews, by telephone or in person, with 
Senator Raymond: October 25, 1928; November 6; November 22; December 3; 
December 5; December 7; January 10, 1929; January 12, January 21, which
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item may be quoted in full: “Greater part of the day in conference with the 
Hon. Mr. Mitchell, the Hon. Mr. Raymond, Messrs. Jones and others. Letter 
to the Hon. Mr. King.” January 26; January 28; February; this was in attend­
ance at Mr. Raymond’s own office. February 23.

Then again there is the further evidence given by Senator Haydon of the 
delivery of further campaign funds to Senator Raymond. With respect to the 
subsequent bill of Mr. Geoffrion’s and the evidence given by Senator Haydon 
with respect to delivery of campaign funds to Senator Raymond, Senator Ray­
mond has as yet not seen fit to give any explanation to the Committee, merely 
contenting himself with saying that he did nothing to influence any person in 
the Government with the view to passage of the Order in Council 422.

It follows that the criticism of the Commons Committee with respect to 
his lack of frankness is one which may well be repeated in this inquiry.

He stands in the position of having made from his venture, $529,600 profit 
in cash, together with 10,040 Class “A” shares of the Company (B137).

While it is true, therefore, that the moneys which Senator Raymond received 
did not come directly from the public, it must have been at all times obvious to 
him that when the part interests which he sold to Sweezey were, together 
with the other part interests, turned over to the Company, which had then 
been incorporated ; namely, September 17, 1929, the same would be paid for 
by cash or shares in the Company, the cash for which was provided directly by 
public subscription, and the shares of which were open to public subscription. 
It will be borne in mind that on the 31st day of October, 1929, at a meeting of 
the Company, the agreement for the purchase of the Syndicate by the Cor­
poration was submitted, although this was not carried into effect until the 
following December, and when it is borne in mind that Mr. Jones, followed by 
Senator Raymond, sold out their interests in the Syndicate because of a differ­
ence of opinion as to the amount of bonds to be sold the public between himself 
on the one hand and Sweezey and Dominion Securities on the other. (See A381).

Going back to the question of the purchase of part interests by Senator 
Raymond in the first syndicate, he makes it very clear that it was at the solici­
tation of Mr. Jones that he entered the syndicate.

Q. What advice did you have to invest all this very considerable 
amount of money?—A. I was asked to join at the beginning by Mr. 
Jones, which I did at that time, and it was only for $30,000.

While Mr. Jones takes quite the opposite view. (A388).
By the Chairman:

Q. Was Senator Raymond an associate of yours in the syndicate? 
—A. I do not know whether he is or not.

Q. Was he?—A. I do not know whether he was or not.
Q. In the second syndicate?—A. The second? I do not know. That 

is a thing I took no interest whatsoever in. I knew I was in the minority, 
and I was depending—

By Mr. White:
Q. Was he a member of the syndicate?—A. I do not know.
Mr. Jacobs: The agreement will show that.
The Witness : I cannot say. I do not know. The agreement will 

show that.
By Mr. White:

Q. I was wondering if you had any choice or selection in the matter 
of those with whom you were making your bid?—A. Not at all. I went 
into that as I told you, with about twelve and a half to fifteen per cent
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interest. I never had had anything to do with placing the syndicate 
stock. They asked me to become president. I became president under 
the impression that they would agree with me. I was wrong, and there­
fore I had to get out. That is the history.

In accepting from Mr. Sweezey the sum of $200,000 and from Senator 
Haydon a large amount, the same comment as has been made with respect to 
Senator Haydon applies to Senator Raymond with equal force.

Ottawa, April 9, 1932.

The whole respectfully submitted.
J. A. MANN,
A. L. SMITH,

Counsel for Senate Committee.
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MEMORANDUM ON BEHALF OF 
HONOURABLE SENATOR W. L. McDOUGALD

The position of Senator McDougald has been clearly defined in the sworn 
statement made by him to the Honourable the Committee of the Senate on 
the 9th of March, 1932. (Record of proceedings, page 138 and following.) 
Senator McDougald was closely cross-examined as to every detail of his state­
ment. (Record of proceedings, pps. 148-185). His evidence has, we submit, 
in every way been corroborated by the evidence of other witnesses and the 
documents of record. This is in effect as follows:

The Facts

Save for a short interval in the year 1926, Senator McDougald acted as 
Chairman of the Board of Harbour Commissioners of Montreal from January, 
1922, until October, 1930. On the 7th of May, 1924, he was appointed a member 
of the National Advisory Committee in connection with the development of 
St. Lawrence Deep Waterways and occupied this position until the work of this 
Committee terminated by the filing of its report on the 11th of January, 1928. 
In the month of December, 1926, he was sworn as a member of The Senate 
of Canada. On the 20th of April, 1928, he was appointed as a member of the 
Special Committee of the Senate to enquire into the waterways project, with 
which project for many years he had been intimately connected and in which 
he has always been deeply interested.

In the year 1923, or prior to his appointment to the National Advisory 
Board and nearly four years prior to his appointment to the Senate, Dr. 
McDougald had been connected with Mr. R. A. C. Henry and had agreed to 
finance that gentleman to the extent of $10,000 in regard to possible power 
developments. The Sterling Industrial Company Limited was incorporated 
on the 5th of July, 1924, certain applications being filed with the Department 
of Railways and Canals by that company on the 5th of July, 1924, and with 
the Department of Public Works on the 7th of July, 1924. These applications 
and the plans filed with them were for the diversion of water from Lake St. 
Francis on the south shore of the St. Lawrence and lay dormant until the 
year 1928.

It should here be pointed out that the report of the joint board of Engineers 
which wras adopted by the National Advisory Committee favoured a develop­
ment on the north shore of the St. Lawrence, thus Mr. Henry states at page 
94 of the proceedings “ I felt that the report, in effect, contemplated a combined 
navigation and power development, partly in the river and partly on the north 
side, and not on the south side as was contemplated in the scheme I was 
advancing.” On the 11th of January, 1928, this report was concurred in by a 
majority of the National Advisory Committee of whom Senator McDougald 
was one, he having been appointed to this Committee on the 7th of May, 1924. 
In concurring, Senator McDougald gave no consideration whatever to any 
possible rights that might have belonged to the Sterling Corporation by reason 
of these applications. These rights were limited to the south shore, and it may 
here he remarked that they were adversely affected by the report in question as 
a development of power on the north shore would necessarily have precluded 
any similar development on the south shore.

The first Beauharnois Syndicate had been dissolved on the 4th of April, 
1928, and on the 18th of May, 1928, Senator McDougald agreed to purchase
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the holdings of the late Mr. Winfield Sifton in the second syndicate, which then 
stood in the name of Mr. Clare Moyer, a barrister of Ottawa. This fact has 
been clearly established.

The sale of the Sterling Company, which was effected on the 18th of Decem­
ber, 1928, was concluded when Senator McDougald was in England, though 
it had previously been considered. It was an entirely fair and open transaction, 
agreed to after "full discussions in some of which Senator McDougald took part. 
The evidence of Mr. Sweezey (Record of proceedings, pages 43-46). Mr. Henry 
(page 101 and page 104). Mr. White (Record of Commons proceedings, pages 
559-560) and Mr. Griffith (Record of proceedings, page 81) will corroborate this 
statement. At the time of the transfer of the Sterling Company to the second 
syndicate, on the 18th of December, 1928, Senator McDougald was very largely 
interested in this syndicate, being then the owner of 3,200 units. It is absurd 
to suggest that holding such an interest he would willingly be a party to any­
thing detrimental to the success of the enterprise. The sale of the Sterling 
assets was made in good faith and in the event of the project not being a 
success Mr. Griffith had arranged that those who had put in their money should 
in effect be given a preferential ranking over those who held the Sterling units 
(Mr. Sweezey, Record of proceedings, page 45). An examination of the Deed 
of Transfer, of the 18th of December, 1928, and of the evidence given before 
this Committee by Mr. Griffith will make this fact abundantly clear. The 
transfer was submitted to the Syndicate Managers and approved by them.

Senator McDougald’s statement to the Senate on the 19th of April, 1928 
was literally tiue and correct. At this time he had no interest whatever in the 
Beauharnois Power Project. It was only on the 18th of May, 1928 that he 
acquired the rights of the late Mr. Winfield Sifton in the Beauharnois Power 
Syndicate—the Second Syndicate—. This has been conclusively established. 
Nor had the Sterling Company itself or its owners at this time the slightest 
interest in the Beauharnois Project. The sale of the Sterling Company was 
executed on the 18th of December, 1928. (Report of Commons Committee, 
page 573.) The charges of “The Globe” in its issue of the 18th of April, 1928 
were untrue. The charges of “The Mail and Empire” in its issue of the same 
date, with regard to Senator McDougald’s motives and conduct as a member 
of the Advisory Committee were also unfounded, as has been above explained.

The statement to the Senate of the 20th of May, 1931, which has also 
been criticised, was equally correct. Senator McDougald’s purpose in making 
this statement was to re-affirm the correctness of the one previously made by 
him on the 19th of April, 1928, to the effect that at that time he had no 
interest in the Beauharnois Power Company or Syndicate. This he did and 
as regards that portion of the second statement, in which he declared that 
“it was not until six months later, in October, 1928, I took an interest in 
the Beauharnois Syndicate,” while it is true that the initial transaction took 
place on the 18th of May, 1928, it should be remembered that it was only on 
or after the 2nd of October, 1928, that the greater portion of his contribution 
to the Syndicate was made, that it was only on the 2nd of October, 1928, 
that he appointed his own personal nominee, Mr. John Ebbs, to represent 
him in the matter, and that he was speaking in May, 1931, of events which 
had taken place over three years before. There was no possible reason for 
him to deceive the Senate or anybody else as regards these dates. Nothing 
had occurred between the 18th of May, 1928, and the 2nd of October, 1928, 
to affect the matter in any way. (See evidence of Senator McDougald Record 
of proceedings, p. 172.)

We would here refer the Committee to Section 12 of the Report, of the 
Commons Committee which is in the following terms:—
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(12) That Senator McDougald was a factor in the success of this 
venture is apparent from the Proceedings of the Special Committee of the 
Senate above referred to, of which he was a member. It appears that on 
the 31st of May, 1928, he was instrumental in having Mr. Henry then 
his partner in the Sterling Company, come before that Committee and 
answer certain questions. These questions had (see page 215 of the 
Proceedings) been prepared beforehand by Senator McDougald and sub­
mitted to Mr. Henry.

In the report of the Proceedings of the Special Committee appointed to 
inquire into the development and improvement of the St. Lawrence River, 
Messrs. Harvie, Ferguson and Henry were examined and at page 141 of the 
proceedings Senator McDougald stated :—

In all the deliberations of the National Board, of which I was a 
member, 1 think you will agree that it was natural and fitting that I 
should confer with the technical staff of the harbour on all questions 
affecting the Harbour of Montreal ; and in order to facilitate matters, I 
have prepared a series of questions to be asked Mr. Harvie and Mr. 
Ferguson. I submitted the questions to them and asked them to prepare 
replies so that there would be no question about what they would have in 
their minds. Then, of course, any member of the Committee may ask 
any questions he sees fit.

Hon. Mr. Murphy: Are they technical men?
Hon. Mr. McDougald: Mr. Harvie is General Manager of the Port 

of Montreal, and Mr. Ferguson is the Assistant-Manager.
The Chairman: I think that is very satisfactory.

And later, in regard to the examinations of Mr. Henry, the following 
appears:—(Report of Senate Committee, p. 215.)

The Chairman: We have Mr. Henry here. He is the Director of 
the Bureau of Economics of the Canadian National Railways.

Hon. Mr. McDougald : Before we start Mr. Henry’s evidence, I would 
just like to say a word. During the investigations made by the National 
Advisory Board I was able, by the courtesy of Sir Henry Thornton, to 
go to Mr. Henry at all times, and he was in a position to give some very 
valuable information and supply very valuable data in regard to trans­
portation, not only in connection with Railways but in connection with 
the Waterways; and I can say here that the information I obtained from 
him wras of great assistance to myself and other members of the National 
Committee in arriving at some of the conclusions which we reached. 
Having that in mind, I think that perhaps you might allowr me, as on 
the occasion wdien we had the men from the Harbour of Montreal here, 
to prepare some questions. Yesterday I prepared some questions, and 
submitted them to Mr. Henry last night, having in mind wdiat you said 
yourself, Mr. Chairman, so that he might be familiar with them, and 
so that we might cover the ground quickly.

And later, the Right Honourable Mr. Graham remarks, at page 232 of 
the Report, relating to Mr. Henry’s evidence:—

You and Colonel Dubuc and these other gentlemen have been giving 
us just the information that we have been after about these things.

In view of the foregoing, we submit that the inferences and suggestions 
made in paragraph 12 and following of the Report are entirely unwarranted, 
especially bearing in mind the fact that the evidence was being given, not 
exclusively in connection with any power project, but on the contrary almost 
entirely in connection with navigation.
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Senator McDougald was only one of the twenty-five members of that 
Committee which at the conclusion of its efforts merely recommended “that 
the Senate at the beginning of the next Session of Parliament should consider 
the advisability of again appointing the Special Committee to continue its 
inquiry,”—a recommendation which was never acted upon.

We would also refer to paragraphs 19 and 20 of the Report of the Commons 
Committee:—

(19) Further in his speech on the 20th May, 1931, Senator Mc­
Dougald said: “I might acid that I paid into the Syndicate dollar for 
dollar with every other member of it.”

(20) As previously pointed out in this Report, Senator McDougald, 
Senator Raymond and Mr. Frank Jones, bought their units in the first 
Syndicate for many fewer dollars per share than any other of the mem­
bers, except possibly Mr. Sweezey who got some of his for a consideration 
other than cash.

The suggestions of these paragraphs are denied. Senator McDougald 
was never a member of the first or original Beauharnois Syndicate, this having 
been dissolved on the 4th of April, 1928, and his original investment having been 
made on the 18th of May, 1928, when he purchased Mr. Sifton’s interests in the 
Second Syndicate. This the Committee of the Commons well understood, as 
will appear by paragraphs 3, 3a and 4, under the heading of “Corporate Organ­
ization,” which are as follows:—

(3) The units subscribed for in the name of “Le Crédit Général du 
Canada” were subscribed and held for Senator Donat Raymond.

(3a) 1,000 of the units in the name of Newman, Sweezey & Com­
pany Limited, were held for Frank P. Jones and 50 for Fred M. Connell. 
The Honourable Walter G. Mitchell had a half interest in Mr. Jones’ 
holdings.

(4) The units in the name of L. Clare Moyer are said to have been 
subscribed on behalf of the late Winfield Sifton. Senator Wilfrid Mc­
Dougald states that on the 18th of May, 1928, he agreed to acquire them, 
the transaction being completed about the end of that month.

As Senator McDougald was not connected with the first Syndicate and had 
paid into the second Syndicate dollar for dollar with every other member in it, 
the suggestion to the contrary is unfair and improper.

In like manner Senator McDougald resents the statements of paragraph 9, 
of the report of the Commons Committee, in regard to the transfer of these 
units, this paragraph reading as follows :—

(9) In the meantime, however, namely on the 2nd October, 1928, 
these had been transferred from Mr. Moyer to Mr. John P. Ebbs, a 
member of the Hay don firm, by reason of some instructions from Senator 
McDougald, about which there seems to be some insolvable mystery, 
and about which there need not have been any mystery at all if the 
transactions were an ordinary business one.

This statement is peculiarly malicious in view of the evidence of Mr. Ebbs, 
a member of the Ottawa Bar, who testified to the effect that the shares in the 
new Syndicate had been purchased with Senator McDougald’s money and who 
later said at page 723, in answer to a question by Colonel Lennox :—

Q. There seems to be an awful lot of mystery about McDougald?
A. There is no mystery as far as I can see. These shares of Senator 

McDougald were placed in my name. I gave Senator McDougald Declar­
ations of Trust immediately.
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The explanation as to why these shares were allowed to remain in Ebbs’ 
name is simple. Until certain as to the soundness of the enterprise, Senator 
McDougald did not wish his name connected with it, as thereby others might 
possibly be induced to invest. These, we may add, were also the reasons of 
other members of the Syndicate who did likewise and whose names we need not 
mention.

Argument

It should be remembered that no charges of any sort have been made 
against Senator McDougald. In his opening address Mr. Mann states at page 
22:—

These gentlemen, sir, do not stand charged before this Committee ; 
they stand named in a report of the Committee of the House of Commons 
which this Committee has thought fit to act upon. They do not stand 
impeached before this committee in any way. They are here for the 
purpose of an inquiry into matters which have been mentioned and with 
which their names have been connected throughout the evidence given
before the House of Commons Committee.................................

I think it is for you gentlemen to consider that this is not a trial of 
individuals; this is a matter for consideration as to whether the dignity 
and privileges of the Senate have been assailed,.........................

And this attitude of counsel was frequently concurred in both by the Chair­
man and by the other members of the Honourable Committee.'

Under the terms of the Order of Reference of the 11th of February, 1932, 
it would seem that the only point for this Committee to determine is as to how 
and to what extent the privileges and rights of the Senate have been affected by 
the Report of the Committee of the Commons which has been under investiga­
tion “insofar as said Report relates to any Honourable Members of the Senate.”

Under reserve, therefore, we respectfully submit on behalf of Senator Mc­
Dougald, the following points for the consideration of this Honourable Com­
mittee:—

(1) Under the terms of The British North America Act the jurisdiction of 
the House of Commons is entirely distinct from the jurisdiction of the Senate. 
It therefore follows that no special committee of the Commons nor the House of 
Commons itself has, in accordance with constitutional practice, any authority 
to pass a resolution or adopt a report censuring or reflecting upon the conduct 
of a member of the Senate. This is a matter exclusively within the jurisdiction 
of the Senate.

Thus Bourinot Parliamentary Procedure, Fourth Edition, at page 40 says: 
Each house, however, exercises and vindicates its own privileges in­

dependently of the other.................  Each house declares for itself what
cases are breaches of privilege but the grounds for their action are based 
upon the same principles and precedents.

And again the same author, at page 69, quoting from May’s Constitutional 
History, Ninth Edition, volume 2, pages 26 and 27, says :—

Both Houses of Parliament “must act within the limits of their juris­
diction, and in strict conformity with the laws. An abuse of privilege is 
even more dangerous than an abuse of prerogative. In the one case the 
wrong is done by an irresponsible body ; in the other, the ministers who 
advised it are open to censure and punishment. The judgment of offences 
especially should be guided by the severest principles of law.”

The reflections and charges against Senator McDougald as a member of this 
Honourable House, which are contained in the Report of the Commons Com-
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mittee are unfounded in law and unjustified in fact. They are a direct violation 
of his privileges as established by constitutional practice and the usage existing 
both in England and in Canada.

(2) It was entirely proper that in the year 1923 Senator—then Doctor— 
McDougald should have associated himself with Henry in business enterprises 
and that these should have included the possibilities of power development in 
the Soulanges-Beauharnois region, also that the expenses of the Engineering 
examinations should have been borne by Senator McDougald. Mr. Henry was 
supplying the knowledge and the work and Senator McDougald was financing 
him to the extent of $10,000. Such conduct on the part of Senator McDougald 
is not merely not reprehensible but praiseworthy.

(3) On the 7th of May, 1924, or prior to his appointment to the Senate, 
Dr. McDouglad was appointed as a member of the National Advisory Com­
mittee. It is clearly established that during all the time in which he acted on 
this Committee he evinced little or no interest whatever in the enterprises of 
Henry.

(4) Subsequent to his appointment as a member of the National Advisory 
Committee, Dr. McDougald was summoned to the Senate, being sworn as a 
member in December, 1926. On the 11th of January, 1928, the report of the 
Joint Board of Engineers was concurred in by the National Advisory Com­
mittee. An examination of this report and of the evidence of Mr. Henry and 
of Senator McDougald himself will show that it favoured a development on 
the north shore of the St. Lawrence. Senator McDougald has testified that 
up to this time he had given no consideration to any possible rights of the 
Sterling Company by reason of its applications, but even had he done so, the 
fact remains clear and uncontradicted that in concurring in the report of the 
Engineers adopted by the National Advisory Committee, he was acting adver­
sely to any interests that might have belonged to the Sterling Company. The 
rights of the latter were limited to the south shore and they were adversely 
affected by the report in question, as a development of power on the north shore 
would necessarily have precluded any similar development on the south shore. 
The charges against Senator McDougald in reference to his conduct and motives 
as a member of the National Advisory Committee are entirely unjustified and 
unfounded.

(5) The first Beauharnois Syndicate was dissolved on the 4th April, 1928. 
Each member in this Syndicate had been given two units for every one held 
and had then the right to subscribe at par for a similar number of units in the 
Beauharnois Power Syndicate, which had been formed to replace the original 
Syndicate. The late Winfield Sifton was the holder of 800 units of the first 
Syndicate. He thus, by the arrangement mentioned, became the owner of 1,600 
units of this Syndicate, with the right to subscribe at par to 1,600 further units 
in the second, or Beauharnois Power Syndicate. It was only on the 18th of 
May, 1928, that Senator McDougald acquired Sifton’s rights. The manner in 
which these rights were acquired has been explained by Mr. Moyer, by Mr. 
Barnard, K.C., by Mr. Banks, and by Senator McDougald himself. Mr. Sifton 
was not merely repaid the amount of his investment. He was paid this amount, 
plus his out-of-pocket expenses, amounting to some thousands of dollars, receiving 
in settlement from Senator McDougald $46,000 of Victory Bonds, which were 
then selling at a premium. This was an ordinary business transaction entered 
into long before the success of the enterprise was in any way assured and cannot 
call for any adverse comment. All payments made by Senator McDougald 
subsequent to the acquisition of the Sifton interests were made on exactly the 
same basis as were the payments by the other members of the second, or Beau­
harnois Power Syndicate.

48236—22 £
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(6) Bearing these facts in mind, the statement of Senator McDougald to 
the Senate on the 19th of April. 1928—prior to his acquisition of the Sifton 
interests and prior to any agreement between the Sterling Company and the 
second Syndicate—was literally true and correct.

(7) In like manner, we strongly urge that the statement to the Senate by 
Senator McDougald on the 20th of May, 1931, was also true and correct. It 
was, in the first place, intended as a mere re-affimation of the statement made 
by him on the 19th of April, 1928. In the second place, it was immaterial 
whether his interests in the Beauharnois project had been acquired on the 18th 
of May, 1928, or on the 2nd of October, 1928; there was no possible motive why 
he should have attempted to deceive the Senate as to these dates; he was speak­
ing of a transaction which had occurrred more than three years previously 
and it is grossly unfair to suggest that he was making any untrue or improper 
statements, in the speech made by him on the 20th of May, 1931.

(8) The contract covering the sale of the Sterling Company to the Beau­
harnois Power Syndicate was executed on the 18th of December, 1928. Mr. 
Henry has stated—and as to this there is no contradiction—that he regarded 
the 2,000 units, which the Sterling Company received, as having a value of 
approximately $50,000, which in fact represented the value of the services 
rendered by him in this connection up to the date of the sale. (Record of 
proceedings page 100). The Order-in-Council, P.C. 422, was passed on the 
8th of March, 1929. The transaction prior to this time was of a most speculative 
character. The contract of the 18th of December, 1928, was openly arrived at 
in a fair and proper manner and we submit cannot justify the slightest criticism 
of those directly or indirectly concerned with its execution. It was a plain and 
ordinary business transaction and has ever since so been regarded by all con­
cerned.

(9) Throughout the proceedings before the Commons Committee, as well 
as throughout the proceedings before this Committee, the Sterling transaction 
has from time to time been referred to as a sale or transfer by the Sterling Com­
pany to the second, or Beauharnois Power Syndicate. As pointed out, however, 
by Mr. Sweezey, (Record of proceedings, page 45), by Mr. Henry, (Record 
of proceedings, page 100), and by the Right Hon. Mr. Graham, (Record of pro­
ceedings, page 184), the transaction was rather in the nature of a merger or an 
exchange of securities between the Sterling Company and the Syndicate. As this 
was effected on the 18th of December, 1928, prior to the passing of the Order- 
in-Council, P.C. 422, on the 8th of March, 1929, prior to the incorporation of 
The Beauharnois Power Corporation, Limited, on the 17th September, 1929, 
and at a time when the entire project was in doubt it is, we submit, in no sense 
a transaction that is open to criticism.

(10) There is no evidence whatever in the record before the Commons 
Committee or in the record of the proceedings before this Honourable Com­
mittee showing that directly or indirectly Senator McDougald exercised any 
influence of any sort or kind in any of the transactions to which we have 
referred. He categorically denies this: (Record of proceedings, page 185.)

By Right Hon. Mr. Graham:
Q. Senator McDougald, did you on account of being a Senator or 

for the reason that you were a Senator, make a dollar that you would 
not have made if you had not been a Senator?

A. No, sir, not one single dollar. I never used what they call 
political influence in any way, shape or form, and never advanced 
anything regarding my position to anybody here at Ottawa or any­
where else.
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(11) It also should be remembered that at no time did the promoters of 
the Beauharnois project ask for or receive any grant from the Dominion of 
Canada and at no time either directly or indirectly were any public moneys 
involved. There was not and could not have been a breach by Senator 
McDougald of The Senate and House of Commons Act. (R.S.C. [1927] Chap­
ter 147, sections 21 and 22.—Evidence of Mr. Geoffrion, K.C. Record of 
Proceedings, pps. 25-26-27.)

(12) Paragraphs 22 and 23 of the Report of the Commons Committee 
are incorrect. The statement that “ his (Senator McDougald’s) actions in 
respect to the Beauharnois Project cannot be too strongly condemned ” is 
altogether unfair and is unsupported by the evidence or documents of record. 
On his behalf we deny most emphatically the statements of these paragraphs. 
At no time directly or indirectly, as Chairman of the Montreal Harbour Board, 
as a member of the National Advisory Committee on St. Lawrence Waterways, 
as a Senator of Canada, or as a member of the Special Committee of the Senate 
did Senator McDougald allow his private interests to interfere with his public 
duties, nor did he ever, speaking from his place in the Senate or elsewhere 
knowingly make incorrect or untruthful statements.

And we respectfully request this Committee to so declare.

JOHN W. COOK,
LUCIEN CANNON,
HUGH E. O’DONNELL,

Counsel for Senator McDougald.
Ottawa, April 6, 1932.
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APPENDIX

EXTRACT FROM THE SENATE AND HOUSE OF COMMONS ACT 
(R.S.C. 1927) CHAPTER 147, SECTIONS 21 AND 22

Members of the Senate

21. No person, who is a member of the Senate, shall directly or indirectly, 
knowingly and wilfully be a party to or be concerned in any contract under 
which the public money of Canada is to be paid.

2. If any person, who is a member of the Senate, knowingly and wilfully 
becomes a party to or concerned in any such contract, he shall forfeit the sum 
of two hundred dollars for each and every day during which he continues to 
be such party or so concerned.

3. Such sum may be recovered from him by any person who sues for 
the same, in any court of competent jurisdiction in Canada.

4. This section shall not render any senator liable for such penalties, 
by reason of his being a shareholder in any incorporated company, having a 
contract or agreement with the Government of Canada, except any company 
which undertakes a contract for the building of anv public work. R.S., c. 10, 
s. 20.

Members of the Senate and of the House of Commons

22. No member of the Senate or of the House of Commons shall receive 
or agree to receive any compensation, directly or indirectly, for services ren­
dered, or to be rendered, to any person, either by himself or another, in relation 
to any bill, proceeding, contract, claim, controversy, charge, accusation, arrest 
or other matter before the Senate or the House of Commons, or before a com­
mittee of either House, or in order to influence or to attempt to influence any 
member of either House.

2. Every member of the Senate offending against this section shall be 
liable to a fine of not less than one thousand dollars and not more than four 
thousand dollars; and every member of the House of Commons offending against 
this section shall be liable to a fine of not less than five hundred dollars and 
not more than two thousand dollars, and shall for five years after conviction 
of such offence, be disqualified from being a member of the House of Commons, 
and from holding any office in the public service of Canada.

3. Any person who gives, offers, or promises to any such member any 
compensation for such services as aforesaid, rendered or to be rendered, shall 
be guilty of an indictable offence, and liable to one year’s imprisonment and 
to a fine of not less than five hundred dollars and not more than two thousand 
dollars. R.S., c. 10, s. 21.

MEMORANDUM OF ARGUMENT ON BEHALF OF THE HON.
ANDREW HAYDON

1. The Order of Appointment is “for the purpose of taking into consideration
the Report of a Special Committee of the House of Commons..............................
in so far as the said Report relates to any Honourable Members of the Senate.” 
Reference is, therefore, to be had only to the Report itself and to the matters 
therein contained relating to any Honourable Members of the Senate. This is 
the scope of the Inquiry.
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2. So far as the Hon. Andrew Hay don is concerned, particular reference to 
him is found in Division 14 of the Report of the House of Commons Committee, 
and he is there criticized in respect of two matters:—

(1) The receipt from Mr. Sweezey of money for campaign purposes.
(2) The acceptance by his firm of a retainer said to be contingent upon the 

passing of Order in Council Number 422.
3. Campaign purposes.—Upon the broad general question as to the propriety 

of accepting large contributions to political campaign funds, Counsel cannot 
well assist the Committee by any argument that would deal adequately with 
the whole question. Members of the Committee, as public men, are familiar 
with the whole subject and with its many aspects. The practice has been 
general and has not been confined to any one party. There has been no attempt 
on either side to adduce evidence to support any particular view of the subject. 
It would be idle for any person connected with, or intelligently interested in, 
any great political party in Canada, or in Great Britain, to pretend that he 
did not know of the existence of the practice and that political campaigns are 
financed to a great extent in this way, and if the practice is essentially wrong 
then many are parti ceps criminis.

So far as the Hon. Andrew Haydon was personally connected with the 
contributions in question, his position does not differ from that of most active 
members of any of the great political parties, except in this that the money 
was actually paid into his hands. There is no evidence whatever that in 
receiving the money he became party to any bargain or promise or arrangement 
of any kind with Mr. Sweezey or anyone represented by him. The money was 
not paid at a time when Mr. Sweezey or his Company were seeking any favour 
or advantage of any kind from the Government. The occasion of the payment 
was an impending general election for the legitimate purposes of which Senator 
Haydon’s party was in need of funds. Hon. Andrew Haydon is no more the 
proper object of criticism for having received the money than is another gentle­
man who solicited, but did not actually obtain, a large contribution for the funds 
of the Conservative Party. Neither of these men is really any more open to 
criticism than is every public man who receives assistance directly or indirectly 
from the funds collected in a similar manner at every election. Counsel is not 
arguing either for or against the practice. His purpose is merely to point out 
that when there are so many to be condemned, if the practice is wrong, it would 
be a travesty to select for condemnation the man whose proven honesty has 
made him an unwilling trustee of the funds.

4. Retainer.—It is important to see exactly what it is that is criticized 
under this head. It is not the amount of the retainer. Neither this Committee 
nor the Commons Committee has been constituted a taxing officer to decide 
how much a lawyer’s bill of costs should be—and that is plainly not what is 
meant by the Commons’ Report.

Neither is it the alleged acceptance of a contingent retainer that is criticized 
as such. Whether lawyers should ever accept contingent retainers, or under 
what circumstances they are proper is a matter for the Law Society or the 
Bar Association, who deal with matters of professional ethics. This much may 
be said that every lawyer knows that the amount of his fee and at times the 
question whether he actually will be able to collect a fee at all not uncommonly 
depends on how the business in hand results.

But the point of the criticism here is not these things, but it is the nature of 
the alleged contingency. The complaint is that the retainer in substance involved 
Senator Haydon in using his position and influence to obtain the passing of 
Order-in-Council P.C. 422, and that he was to be paid for this.

It has not been suggested and can not be maintained that a member of the 
Senate is to be condemned for accepting a retainer from a client to render services



314 SPECIAL COMMITTEE

not connected with the Government merely because his client happened to have 
some other business with the Government—especially when none of it is business 
that comes before the Senate. A Senator or Member of Parliament with any 
considerable connection would lead a most precarious life if that sort of rule 
were laid down.

Now it is as plain as anything well can be that on the evidence here neither 
Senator Haydon nor his firm had any connection whatever, professional or 
otherwise, with the passing of Order-in-Council P.C. 422. There is the evidence 
of both Senator Haydon (p. 189) and of his partner Mr. Ebbs (p. 71 foot). But 
more convincing still is the evidence of the very persons who were active in 
obtaining this Order-in-Council. There are Frank P. Jones (pp. 388-389 Corns. 
Com.) ; Mr. Geoffrion who appeared the day the Order was passed, (p. 677 Corns. 
Com., and see his evidence p. 26 of this Corns.) ; Andrew T. Thompson (p. 341 
and 350 Corns. Com. and p. 107 et seq. ; this Com.) Ainslie W. Greene (p. 750- 
732 Corns Com.) Then there were Mr. Sweezey and Senator McDougald who 
were both examined at great length as to what persons they had seen as well as 
a number of Departmental officers. No witness whomsoever throughout the whole 
long story, either before this Committee or before the Commons Committee ever 
named Senator Haydon or his firm in connection with this Order-in-Council.

Further it now appears clearly that there was no conditional retainer. In 
his evidence before the Commons Committee Mr. Sweezey through his imperfect 
memory of events was led into a statement regarding his arrangements with Mr. 
McGiverin that he now admits, and which the documents demonstrate was in­
correct. He had said that his first arrangements with Mr. McGiverin were for 
a $50,000 fee conditional on the passing of the Order-in-Council, and a fee of 
$15,000 a year for three years (p. 728 Corns. Com.). He now admits he was 
wrong (p. 56 Senate Com.). The records show that the retainer was only $7,500, 
and was paid at once, on October 4, 1928 (see copy of Ledger filed). The $50,000 
fee and the three year retainer were later arrangements (p. 56 this Committee). 
The three year retainer only began October 1, 1929, and the first payment on 
account was made June 12, 1930, (ex. 86). The $50,000 fee was paid on October 
17, 1929 (Ex. 85).

It is to be noted that both the $7,500 paid October 4, 1928, and the $50,000 
are the cheques of the Marquette Investment Corporation and not of the 
Beauharnois Power Company Limited. This was money of the Syndicate. 
Counsel for the Committee have at times during the enquiry spoken of the 
money of the Syndicate as if it were public money or money got from the public 
by the sale of securities of the Beauharnois Power Company Limited. There is 
no rvarrant for this. It was the Syndicate’s money in every sense and no one 
else’s. It came out of the funds the Syndicate had provided for its expenses.

This unfounded story of a contingent retainer is a sample of the distorted 
and unjust statements that result from the methods employed in the examina­
tion of witnesses before the Commons Committee. Statements are extracted from 
witnesses that are palpably in conflict with the very documents then in hand by 
which the business was carried out.

It is further to be borne in mind that it was Mr. McGiverin with whom Mr. 
Sweezey made his arrangements—not Senator Haydon. Mr. McGiverin was a 
man of standing and his services were desired and he was free to give them. It 
was he who set the fees that were paid and the persons who paid them have not 
complained.

It is submitted that there is no evidence whatever before this Committee to 
support any criticism of the conduct of Senator Haydon.

Dated this 8th day of April, 1932.
R. S. ROBERTSON.
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BRIEF SUBMITTED ON BEHALF OF HONOURABLE SENATOR
DONAT RAYMOND

Mr. Chairman and Gentlemen :
I

The report made during the Session of 1931 by the Special Committee of the 
House of Commons on the Beauharnois Power Project, which your Committee is 
instructed to consider and to report on does not, in its conclusions, contain any 
charge or censure against The Honourable Senator Donat Raymond.

Section 15 of said report contains, however, certain reflections or insinuations 
which are unjustified. I submit, with due deference, that nothing in the evidence 
adduced before the said Committee warranted these insinuations and that the 
additional information now in the possession of your Honourable Committee 
makes it abundantly clear that they were erroneous and unfounded in fact.

II

The Facts

Senator Raymond was invited by Mr. Jones and the Honourable Mr. Mitchell 
to join them in the Beauharnois Power Project early in the year 1927. After 
consideration, having confidence in Mr. Jones as a business man, he accepted 
and, on the 1st April 1927, subscribed for 800 part-interests or units in the first 
Syndicate, for which he paid $30,000 of his own money (Blue Book pp. 787 and 
788.) He did not know then who were interested in the Syndicate other than 
Jones and Mitchell. He did not know Sweezey and had no knowledge of his 
connection with the Syndicate.

These 800 units were placed in the name of “Le Crédit Général du Canada’’. 
The Senator had for some time adopted the policy of never allowing his name to 
be published in connection with any new venture. He was quite willing to gamble 
with his money, but did not want his friends to gamble on the strength of his 
name and, for that reason, always subscribed through a trust company or a broker. 
As a further instance of this well-established policy, the Senator referred to 
similar investments made previously, in which his shares were placed and are 
still held in his broker’s name. (Blue Book pp. 788 and 789). This statement by 
the Senator is corroborated by Mr. Sweezey. (Ibid. pp. 644 and 645).

In the opinion of the Senator and of Messrs. Jones and Mitchell, this project 
was exclusively a matter within provincial jurisdiction. The hydro-electric power 
developed from the harnessing of the waters of the St. Lawrence River belonged 
to the Province and was among its natural resources.

Mr. Jones stated that the only question to be submitted to the Federal 
Government, in his opinion, was whether this project would interfere with naviga­
tion. If it did, leave to carry it out could not be granted. If it did not, leave 
could not be refused without interfering wdth Provincial rights (Blue Book p. 
389).

Before the Committee of the House of Commons Senator Raymond said:
I did not feel that it (Ottawa) had anything to do with it, because it 

was in Quebec and not in Ottawa. (Blue Book page 789.)
and before your Honourable Committee:

I want to say that, as far as the Beauharnois is concerned, right from 
the beginning, I did not think that Ottawa had anything to do with it, 
and I was led to believe by our Counsel, Mr. Geoffrion, that, as far as 
Ottawa was concerned, they had to say ‘yes’ to grant it, if it did not 
interfere with navigation; and if it did interfere with navigation, they had
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no alternative, they had to say ‘no’. So, I never thought that Ottawa had 
anything to do with the developments of any power in the Province of 
Quebec (Proceedings of the Special Committee of the Senate, page 135).

It is with this assumption, later confirmed by the Judgment of the Supreme 
Court, that the Senator took an interest in the Project.

The necessary authority from the Province of Quebec was obtained on the 
23rd of June, 1928, when an emphyteutic lease was granted by the Lieutenant- 
Governor-in-Council, under the provisions of 18 George V (P.Q.) chapter 113.

Senator Raymond stated categorically, without being contradicted, that at 
no time did he attempt to exert his personal influence on behalf of this Project; 
that he never went to Quebec for that purpose; that the only help given by him 
was by investing his own money in the Syndicate. (Blue Book pp. 789 and 794.)

On the 4th April 1928, a second Syndicate, called the Beauharnois Power 
Syndicate, acquired the assets of the first, the consideration being two units of 
the new Syndicate for each one unit of the old Syndicate, with the right to unit- 
holders to subscribe for as many units in the new Syndicate as each already held 
therein at $100 per unit, being the par value thereof.

The 800 units held by the Senator became, therefore, sixteen hundred units 
and in May 1928, the Senator exercised his right and subscribed for sixteen 
hundred further units, which, under his direction, were placed in the name of Mr. 
J. R. Lefebvre, his secretary and nominee. These units cost the Senator $160,000 
and his total investment became $190,000 for the 3,200 units which he held. 
(Blue Book page 790.)

Shortly after, in July, 1928, the Senator sold to Mr. Simard, of Montreal, 
2,000 units at $100 each, i.e. $200,000. From that amount the Senator was fully 
repaid of his investment, plus a profit of $10,000 and he still retained 1,200 units, 
fully paid up, in the Syndicate. (Blue Book, page 791. Proceedings of the 
Special Committee of the Senate, page 132.)

Mr. Geoffrion’s activities began at Ottawa only after that. These activities 
were purety legal and required no political influence whatever, as stated by Mr. 
Geoffrion himself before your Honourable Committee:—

We now come to the Dominion only for approval or disapproval under 
the Navigable Waters Protection Act. If we were right on that question, 
all the Dominion Government had to do was to get its engineers to report 
on the subject. If the engineers reported favourably, namely, that this 
was not an interference with navigation, they were bound to give us their 
approval. The decision is a judicial one. If they thought it was an inter­
ference they were bound to say no. That was a matter for the engineers 
almost entirely. I did not need to consult Mr. Raymond, because as an
engineer I do not think he is of any use................. All my activities were
activities of a class that did not require any influence whatever. (Pro­
ceedings of the Special Committee of the Senate, pp. 26 and 27).

And the Senator said that he never went to Quebec or Ottawa for the purpose 
of helping this project, nor did he do anything whatsoever to “push the deal” 
(Blue Book, pp. 789 and 790.) (Proceedings of the Special Committee of the 
Senate, pp. 136 and 137). These statements are absolutely uncontroverted.

Later, a divergence of opinion arose between Jones and Sweezey as regards 
the best method of financing this enterprise, and, on the 26th July, 1929, Senator 
Raymond, who shared Mr. Jones’ opinion, gave an option to Mr. Sweezey, 
through Mr. Jones, to buy the 1,200 units which he still held in the Beauhar­
nois Power Syndicate and the option was taken up by Mr. Sweezey who paid 
$550 per share.

Mr. Jones had a proxy for about 6,900 shares including the Senator’s 1,200. 
There were 351 shares left over. The Senator thought he would like to be con-
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nected, for sentiment’s sake, with the Beauharnois development. Beauharnois 
is his native place, his father’s place of abode, his brother’s constituency. In his 
opinion, this development was in the interest of the people, of Beauharnois and 
of the Province of Quebec. He therefore purchased these 351 shares left over at 
$550 each, i.e. $193,050. (Blue Book, pp. 791 and 792.)

When the Beauharnois Power Syndicate was acquired by the Beauharnois 
Power Corporation Limited, on the 17th of December, 1929, as all the other 
members of the Syndicate, the Senator received, for each of these 351 shares costing 
him $550, a cash payment of $150 and 40 shares Class A, of the Capital Stock of 
the new Corporation (Blue Book, p. 793.)

As a net result of all these operations, the Senator has realized a profit of 
$529,600, but this profit came out of the personal resources of Mr. Simard in 
1928, and of Mr. Sweezey in July, 1929, much prior to the investment of any 
money by the public.

Ill
The Report

For the purpose of this brief, I propose to deal with the paragraphs of the 
said report relating to Honourable Senator Raymond in the order in which they 
appear at pages XXVI and XXVII of the Blue Book filed herein.

A
Section 15 (1) of the Report, reads as follows:

(1) Senator Raymond was appointed to the Senate on the 20th 
December, 1926. He, voluntarily, after the permission of the Senate had 
been granted, appeared before the Committee on the afternoon of the 16th 
July, 1931, and stated that he had subscribed on the 1st April, 1927, at the 
suggestion of Honourable Mr. Mitchell and Mr. Frank P. Jones, for 800 
units of the Beauharnois Syndicate at a price of $30.000 which he paid. 
These became 1,600 units in the second Syndicate and, as was his right, he 
subscribed for 1,600 further units in the name of J. R. Lefebvre, and made 
his holdings 3,200 units. On the whole transaction he realized, as of the 
17th December, 1929, $529,600 profit and 14,040 shares of Class A Stock 
of the Beauharnois Power Corporation Limited. Senator Raymond sold all 
his originally acquired units at the same time that Mr. Frank P. Jones 
sold his at $550 per unit, and later Senator Raymond bought from W. G. 
Mitchell 350 units and from R. T. Fuller one unit in the Beauharnois 
Power Syndicate and he held these at the dissolution of the Syndicate on 
the 17th December, 1929. His total profit was as above mentioned. He 
states that neither at Quebec nor at Ottawa did he exert or attempt any 
political influence on behalf of the Beauharnois applications. He evidence 
is that he “did nothing to push the deal.” On page 794 of the evidence, 
Senator Raymond was asked:

Q. Then are we to understand you to say, that having this interest 
in this project and knowing that there was a very strong opposition and 
a big fight being put up, you never turned a hand to help it at all?—A. I 
do not know if there was anything in my power to do towards helping it.

Q. Well, you could help?—A. I thought the only help that I could 
give was to put my money in.

Q. I may take it then, from what you say, that we have your unequi­
vocal statement that at no time did you attempt to exert your personal 
influence on behalf of this project?—A. At no time.
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I have only one comment to offer with respect to this paragraph.
The statement that Senator Raymond has sold all his originally acquired 

units at $550 per unit, is inaccurate, and the further statement that he has 
realized, as of the 17th December, 1929, $529,600 profit, and 14,040 shares of 
Class A Stock, is somewhat misleading if it is to be construed as meaning that 
such profit was realized in December, 1929.

When he appeared before the Committee, on the 16th July, 1931, Senator 
Raymond very clearly and openly stated that in July, 1928, he had sold to Mr. 
Simard, of Montreal, 2,000 units at $100 each, i.e. $200,000 (Blue Book p. 791.) 
As of July, 1928, he had therefore been repaid of his $190,000 investment, plus 
a profit of $10,000 retaining, at the same time, 1,200 fully paid up units in the 
Syndicate, which did no longer cost him anything, (ibid.) It would there­
fore be inaccurate to state that his profit was $529,600 as of the 17th December, 
1929.

In July, 1928, the Beauharnois Power Corporation Limited was not yet 
incorporated and not a cent of the money of the public was invested as yet 
in the project.

The same is true of the sale of the balance of the Senator’s original hold­
ings made through Mr. Jones, to Mr. Sweezey, pursuant to the option given to 
the latter on the 26th July, 1929. (Blue Book pp. 483 and 790.)

The Beauharnois Power Corporation Limited was organized later, and 
took over the assets and interests of the Beauharnois Power Syndicate only on 
the 17th December 1929. (Blue Book page XV (22).)

B
Section 15 (2) reads as follows :—

(2) At the conclusion of his evidence one of the members of the 
Committee expressed the view that he ought to be commended for his 
frankness in giving his evidence. It was, however, later disclosed in 
evidence that, according to the bill of Messrs. Geoffrion and Prud’homme, 
Counsel for the Beauharnois Syndicate (Exhibit No. 114) from September 
10, 1927, to May 23, 1928, there appear some sixteen entries charging 
for interviews with and telephones to and from Senator Raymond. An 
interview appears to have taken place on one occasion with Honourable 
Mr. Mitchell and on another occasion in Ottawa with Senator Mc- 
Dougald.

This paragraph imputes no blame to Senator Raymond but contains an 
innuendo which is entirely unwarranted.

Messrs. Geoffrion and Prud’homme’s bill was filed, as Exhibit 114, only on 
the 21st July, 1931, i.e., five days after the examination of the Senator, and 
the day before the last of the sittings of the Committee. It was filed without 
any comment and it was not printed. Senator Raymond was not examined 
with respect to his relations with Mr. Geoffrion, who was the legal adviser 
of the Syndicate. Consequently, the Senator, being heard as a witness, could 
not, without being irrelevant, make any reference thereto, if such reference was 
at all necessary.

Senator Raymond had already stated that he did not go to Quebec or 
Ottawa with respect to the Beauharnois project, that he had not gone to Quebec 
during the sessions of 1927 and 1928 and that, at no time, did he do anything 
to push the deal. (Blue Book pages 789-790.)

Both Senator Raymond and Mr. Geoffrion stated before your Honourable 
Committee that their interviews were exclusively as between solicitor and 
client and of a legal character. Mr. Geoffrion never needed nor requested the
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influence of Senator Raymond. His purely legal activities did not require any 
influence whatever. (Proceedings of the Special Committee of the Senate, 
Senator Raymond, p. 34; Mr. Geoffrion, pp. 26 and 27).

With reference to his bill Exhibit 114 covering the period from September 
10th 1927, to May 23, 1928, Mr. Geoffrion says:—

... It has been suggested that those consultations with Senator Ray­
mond at that time indicated that he was using influence. He was not
using influence at all.................... (Proceedings of the Special Committee
of the Senate p. 26), 

and again:—
. . . My work down to August 1928, was entirely devoted to the Quebec 
end of this thing. I do not suppose that you are concerned with that 
part of it. If you are not concerned with that part of it, as I will assume, 
then I will take that part of my bill for what I may call my activities
in Ottawa. That begins in August 1928............... I was called in to take
a hand in the Ottawa end of the affair only in August 1928 .................
That bill (Exhibit 114) is exclusively occupied with services rendered 
in Quebec. (Proceedings of the Special Committee of the Senate, pages 
24 knd 25),

and with reference to his activities at Ottawa : —
. . . .Mr. Raymond could not be of any help to me, I did not need any 
influence. It was purely a question of law, negotiations and terms. I 
think there are eight interviews altogether that I find during the seven 
months, with Mr. Raymond. They are all of the same character. 
Apparently, I wanted information from him or he wanted an interview 
with me; but I never had any need of his influence, because the field 
in which I worked anyway—I am not speaking of the field in which 
others work—had nothing to do with influence. It was all connected
with legislation, or discussing the terms of the contract.............................

And Mr. Geoffrion summarized his evidence by stating: “All my activities 
were activities of a class that did not require any influence whatever'”. (Pro­
ceedings of the Special Committee of the Senate pp. 26 and 27).

It would therefore appear that paragraph (2) of section 15 of the Report 
is an irrelevant and unnecessary digression and the innuendo therein contained 
is totally unjustified.

C

Section 15 (3) of the Report reads as follows :—
(3) On page 391, Mr. Frank P. Jones states:—I certainly asked 

Senator Raymond over and over again if he could not do something to 
get some action.

Why is this reference inserted in the Report? No comment is made in 
connection therewith.

And why is not the whole statement of Mr. Jones quoted in extenso? It is 
as follows:—

Q. Is it fair to say, Mr. Jones, that while you had had talks with 
Senator McDougald and Senator Raymond and others—and I am not 
suggesting there was anything improper about interviews you had with 
any of these gentlemen—is it fair to say that it was wholly by reason 
of your own persuasion that the passing of P.C. 422—that is the Order 
in Council—was procured?—A. No, Sir; I think it was wholly due to 
the fact that the feeling was—and I think correctly, sir—they could not
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refuse it without interfering with provincial rights. I did not care who 
carpe here—F. P. Jones or who it was, or what the company was—the 
right belongs to the Province of Quebec, I believe. If it interfered with 
navigation, it could not be granted ; if it did not interfere with navigation 
it could not be refused. (Blue Book p. 389).

Q. In your work, when you were pressing for the granting of the 
application, what do you say as to whether or not you were assisted by 
any Senators?—A. I repeatedly appealed to some, perhaps as I do to 
anybody else, to do what they could to hurry it up, because it seemed 
to me it was being dragged out..........

Q. What would you say as to whether you were assisted?—A. 
What do you mean by the word “ assisted ”?

Q. It is a common English word.—A. Well my answer is that 
anybody wdio took an interest in it and who listened and got his views 
as to who owned the water, gave us their opinion by way of assistance, 
otherwise direct assistance, nobody that I know of.

Q. I see.—A. I certainly asked Senator Raymond over and over 
again if he could not do something to get some action. Now, I think 
perhaps I should mention I thought perhaps the Premier was waiting 
for this assistance of the reference case to the Supreme Court. (Blue 
Book, page 391.)

This gives a totally different complexion to Mr. Jones’ statement.
If it was the Committee’s intention to insinuate that the Senator’s political 

influence was improperly sought and obtained, a mere quotation of Mr. Jones’ 
complete statement would have absolutely dispelled it. The very fact that Mr. 
Jones had to ask Senator Raymond over and over again if he could not do 
something, clearly shows that the Senator had not taken any action. This 
is made abundantly clear by the Senator’s own statement in this regard:

Q. Then, are we to understand you to say that having this interest 
in this project and knowing that there was a very strong opposition and 
a big fight being put up, you never turned a hand to help it at all?—A. 
I do not know if there was anything in my power to do towards helping 
it.

Q. Well, could you help?—A. I thought the only help that I could 
give was to put my money in. (Blue Book, p. 794).

Q. Mr. Jones says, in his evidence, at page 391, given before this 
Select Committee..........

* * * *

I certainly asked Senator Raymond over and over again if he could not 
do something to get some action.

Q. Is that true?—A. No doubt it is true.
Q. In spite of his asking you, you did nothing?—A. I did nothing. 

I do not think I could do anything. (Blue Book, p. 789).
And before your Honourable Committee the Senator said:—

Jones asked me, but the fact that he said “ over and over again ” 
means that I had not done very much in the matter of helping him .... 
He asked if I could do something, and I told him “ No.”—I presume 
so.

Q. Then, he asked you again if you could do something and you 
told him “ no ”?■—A. I told him “ no.”

Q. He xvas very persistent apparently?—A. Yes, and I was the same, 
persistent in saying I could not do anything. (Proceedings of the Special 
Committee of the Senate, pp. 132 and 133).

In all the evidence adduced before the Committee of the House of Commons 
and before your Honourable Committee there is nothing to substantiate the
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insinuation that the Senator’s political influence was ever used to help this 
project either at Quebec or at Ottawa. The Senator’s very clear and conclusive 
evidence, on this point, is corroborated by Mr. Jones and by Mr. Geoffrion, as 
above set out.

If, therefore, any insinuation is to be found in section 15 (31 of the Report, 
such insinuation is utterly unfair and completely refuted by an impartial reading 
of the evidence.

D

Section 15 (4) of the Report reads as follows:—
It transpired when Mr. Sweezey returned to give further evidence 

that Senator Raymond had received from Mr. Sweezey some $200,000 
of campaign funds for the Liberal party. The commendable frankness 
would seem to require that Senator Raymond should have disclosed this 
to the Committee if he wished the Committee to understand that he was 
stating fairly his connection between the Government and the Beau- 
harnois promoters.

Your Committee will please note that, in his first examination, Mr. Sweezey 
had not touched the question of electoral campaign funds. Mr. Sweezey was 
recalled on the 17th July, 1931, namely one day after the Senator had given 
his own evidence. (Blue Book, pages 819 etc.).

On the 16th July, 1931, no reference to campaign funds had been made as 
yet, and the Senator was not questioned at all on this point. The Senator, as a 
witness, was bound to limit his answers to the questions as put and, on one 
occasion at least (Blue Book, p. 795) he was reminded so to do.

Had he been examined on the question of contributions to campaign funds, 
he would have stated, as he did before your Honourable Committee, that, during 
the electoral campaign of 1930, acting as trustee for the funds of the Liberal 
party, and in that capacity only, without any solicitation, he had been offered 
by and had received from Mr. Sweezey the sum which this gentleman men­
tioned in his later statement to the Committee. In due course, all this money 
was turned over to the Treasurer of the party. (Proceedings of the Special 
Committee of the Senate, pp. 34 and 147).

At the conclusion of the Senator’s evidence before the Special Committee 
of the House of Commons, the Chairman said:—

Are there any further questions? Well, Senator, we thank you 
for attending here at the inquiry and giving your evidence. There are 
no further questions the members of the Committee or Counsel care to
ask you, unless you have some questions, Mr. Hellmuth............ (Blue
book, p. 799).

No further question was asked and Mr. Lennox, a member of the Com­
mittee, added:—“I think the Senator should be commended for his frankness.” 
(Ibid.)

Later, the Senator received a telegram from the Committee summoning him 
to Ottawa. Upon his arrival, he saw a member of the Committee, the Honour­
able Ian Mackenzie, who said he thought the Senator would not be needed on that 
day. In the afternoon, the Senator received word that he was not wanted on 
that day. Notwithstanding that, he stayed over until the evening, when he was 
informed personally by Mr. Mackenzie that the Chairman, Mr. Gordon, had 
instructed him (Mr. Mackenzie) to tell the Senator that he did not think he 
would be wanted any more.

Thereupon, the Senator requested Mr. Mackenzie to inform the Chairman 
that he would be available at any time, on three hours’ notice.
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Before leaving Ottawa, the Senator renewed to Mr. Mackenzie his assur­
ance that he would answer their call at any time on three hours’ notice.

The Senator received no further request to appear. (Proceedings of the 
Special Committee of the Senate, pp. 34 and 35).

It is therefore difficult to understand the suggestion made in section 15 (4) 
of the Report that the Senator should have disclosed the contributions to the 
campaign funds of the Liberal party which, as a trustee, he had received from 
Mr. Sweezey’s personal resources.

At the time of his examination as a witness, the Committee had not yet 
decided whether or not they would take up this question of campaign funds. 
This question was determined only on the 17th July, 1931. (Blue Book, p. 
820).

Had the Senator attempted to refer to this matter, he would have been told 
as he had been on a previous occasion:—“We do not need to go into that.” 
(Blue Book, page 795).

Even the Senator’s usual commendable frankness, therefore, did not require 
him to disclose these contributions received, as trustee, without any solicitation 
on his part. These contributions were not yet the subject of the Committee’s 
inquiry.

E

Section 15 (5) of the Report reads as follows:—
(5) In view of Mr. Sweezey’s attitude throughout and his views as 

to the necessity for political influence, it is hardly conceivable that Mr. 
Sweezey would pay this large sum of money over to Senator Raymond 
unless he at least was satisfied that the Senator’s influence had been or 
would be worth the money and it is remarkable that Senator Raymond 
did not insist on making some explanation of his position in this regard, 
in view of his evidence.

In all the evidence received before the Special Committee of the House of 
Commons, or before your Special Committee, there is not an iota to justify such 
an inference. On the contrary, most positive, unequivocal and uncontroverted 
evidence clearly shows that the Senator’s influence was never sought nor 
obtained on behalf of the Beauharnois Power project.

The Senator stated, before the Committee of the House of Commons that, 
in 1927, 1928 and 1929, he was away in Florida most of the time when steps 
were being taken at Quebec and Ottawa in connection with this project; (Blue 
Book, pp. 788 and 794) that he knew very little about it, being at no time a 
manager in the Syndicates or a director in the Company, (Ibid. p. 789) ; that 
all he had to do was to subscribe and pay for his shares and nothing else, 
(Ibid. p. 790) ; that he never turned a hand to help and never knew there was 
anything in his power towards helping; that he never gave a hand at all in any 
shape or form ; that he never went to Quebec and came to Ottawa only for the 
opening of the Session, returning to’Palm Beach immediately; that he never 
exerted his personal influence in favour of the project. (Ibid. p. 794).

Mr. Jones stated that he had asked Senator Raymond and others over and 
over again if they could not do something to get some action ; that anybody who 
took an interest in the project gave him the benefit of their opinion by way of 
assistance, but that otherwise no direct assistance was received ; that, in his 
opinion, the project was delayed because the Prime Minister was awaiting the 
decision of the Supreme Court in the Reference Case (Ibid. pp. 391 and 392).

This evidence is the only one adduced, on this point, before the Committee 
of the House of Commons ; it is absolutely uncontroverted, and, I submit,
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conclusive; but if it were deemed insufficient, the evidence given since before 
your Honourable Committee makes it abundantly clear that the Senator never 
exerted his influence in favour of the Beauharnois project.

Mr. Sweezey first saw Senator Haydon, in May or June, 1930, who told 
him that an election was coming on and that he (Mr. Sweezey) and his asso­
ciates were regarded as probable good subscribers. Mr. Sweezey was advised 
by Senator Haydon that he and Senator Raymond were trustees for the Liberal 
party and that contributions for the Province of Quebec could be made directly 
to the latter. (Proceedings of the Special Committee of the Senate, pp. 49 &s.)

None of the moneys received by Senators Haydon and Raymond came out 
of the Company’s funds. They were paid out of Mr. Sweezey’s own personal 
resources. (Blue Book p. 823) and (Proceedings of the Senate pp. 59 and 81).

Mr. Geoffrion, as hereinabove referred to, corroborates to the full Senator 
Raymond’s evidence that his influence was never used. (Proceedings of the 
Special Committee of the Senate, pp. 26 and 27.)

Contributions received by Senator Raymond were unsolicited by him; they 
were offered by Mr. Sweezey. The Senator did not profit thereby ; the whole 
amount received was turned over to the Treasurer of the party. (Proceedings 
of the Committee of the Senate, pp. 34 and 147.)

The inference contained in section 15 (5) of the Report is unfounded in 
fact, and categorically refuted by the uncontroverted evidence adduced before 
the Committee of the House of Commons and before your Honourable Com­
mittee. This inference is therefore unwarranted and irrelevant.

IV

CONCLUSION

Your Committee is appointed for the purpose of taking into consideration 
the Report of the Special Committee of the House of Commons on the Beau­
harnois Power project in so far as the said Report relates to any of the 
Honourable Members of the Senate.

I submit, with respect and confidence, that nowhere in the Blue Book filed 
herein as exhibit, or in the evidence given before your Honourable Committee, 
can you find that any action or act was directly or indirectly, knowingly or 
wilfully taken or done by the Honourable Senator Donat Raymond which is 
not in keeping with the honour and integrity of an Honourable Member of the 
Senate, or which in any way offends against the Statute providing for the 
independence of Parliament.

And yet we find in the Report of the Committee of the House of Commons 
and in the wide-spread newspaper publicity given thereto, insinuations, 
innuendos and inferences for which I submit, with due deference, there is no 
foundation in the evidence above referred to.

It is unnecessary to stress before this Committee the injurious effect which 
such insinuations have inevitably had in the public opinion.

I respectfully urge that, in view of the foregoing conclusions, it is the duty 
of your Honourable Committee to declare that no action taken or act done by 
the Honourable Senator Donat Raymond offends against the independence of 
Parliament or the honour and integrity of an Honourable Member of the Senate 
of Canada.

Ottawa, March 29, 1932.
THOMAS VIEN,

Oj Counsel for the Honourable Senator Donat Raymond.
48236-23
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EXHIBITS

Exhibits 1 to 129, inclusive, were filed in evidence before the House of 
Commons Committee in 1931 and form part of this record.

Exhibit
No.

1. Order in Council, P.C. 422, 8th March, 1929, re Beauharnois Light, Heat and Power
Company.

la. Votes and Proceedings, House of Commons, 8th March, 1929, containing Order in 
Council, P.C. 422.

2. 12 Plans, No. 1165, file 804-1, Department of Public Works, re Order in Council,
P.C. 422.

2a. Plans and Maps (same as Exhibit No. 2).
3. Order in Council, PC. 1081, 22nd June, 1929, approval form of agreement for

construction.
4. Order in Council, P.C. 1122, 27th June, 1929, Beauharnois Light, Heat and Power

development works.
5. Order in Council, P.C. 1244, 19th July, 1929, approval of agreement between Domin­

ion Government and Government of Province of Quebec.
6. 3 plans, No. 1202, re Order in Council, PC. 1244.
7. Orders in Council, P.C. 1758, 9th August, 1900; P.C., 1150, 24th September, 1901 ;

PC. 2145, 23rd October, 1929; PC. 2201, 6th November, 1929, re leases of 
Montreal Cotton Company development works.

7a. Copy File 5171, Department of Railways and Canals, consent to sub-lease between 
Montreal Cotton Co., B.L.H. & P. Co. and H.M. the King.

8. Orders in Council, P.C. 3763, 28th December, 1895; P.C. 1566, 8th July, 1915; P.C.
2202, 6th November, 1929, re leases Montreal Cotton Company, renewal lease, 
and sub-lease of Beauharnois Light, Heat and Power Company.

8a. Copy File 5171, Department of Railways and Canals, consent to sub-lease Montreal 
Cotton Co., B.L.H. & P. Co., and H.M. the King.

9. Orders in Council, P.C. 1710, 24th July, 1900; P.C. 496, 9th March, 1923; P.C. 2203,
6th November, 1929; re lease Beaubien Milling Company, renewal lease of 
Montreal Cotton Company, and sub-lease to Beauharnois Light, Heat and 
Power Company.

9a. Copy File 5171, Department of Railways and Canals, consent to sub-lease between 
Montreal Cotton Co., B.L.H. & P. Co. and H.M. the King.

10. Order in Council, P.C. 2386, December 24, 1906. Lease between Dominion Gov­
ernment and McIntyre & Robert.

11. Order in Council, P.C. 2009, October 14, 1907, amending P.C. 2386.
12. Order in Council, P.C. 2168, December 9, 1909. Lease to B. Robert.
13. Order in Council, P.C. 3136, December 18, 1920, amending lease in P.C. 2168.
14. Order in Council, P.C. 1198, July 30, 1926, permitting Canadian Light and Power

Company to reconstruct certain works referred to in lease of December 10, 
1907, P.C. 2168.

15. Order in Council, P.C. 1465, July 23, 1927, permitting Canadian Light and Power
Company to remove swing bridge over lock 13.

16. Order in Council, P.C. 2239, December 22, 1928, renewal lease to Canadian Light
and Power Company.

17. Department of Public Works File 804, respecting application of Beauharnois Light,
Heat and Power Company.

18. Copy of letter, H. B. Griffith, Secretary, Beauharnois Light, Heat and Power Com­
pany to Mr. J. B. Hunter, Deputy Minister of Public Works, also detailed plans 
of Beauharnois Light, Heat and Power Company, August 20, 1930. (Original 
of letter is on page 34 of Exhibit No. 17.)

19. Letter, dated July 29, 1929, from Beauharnois Light, Heat and Power Company to
Minister of Public Works, also detailed plans, May 9, 1929.

19a. B.L.H. & P. Co. Plans of Lands affected, May 9, 1929.
19b. B.L.H. & P. Co, Plan of specification for proposed diversion of St. Louis River and 

of St. Louis Irrigation Ditch.
19c. BD.H. & P. Co. Plans and descriptions of lands.
20. An Act of the Province of Quebec to incorporate the Beauharnois Light, Heat and

Power Company. (2 Ed. VII, 1902, Chap. 72), with amendments.
21. Sessional Paper of the House of Commons, No. 122, March, 1930.
22. Sessional Paper of the House of Commons, No. 136a, March, 1929.
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Exhibit
No.
23. Sessional Paper of the House oif Commons. No. 295, May, 1928.
24. Mr. Gardiner’s speech on Beauharnois Power Project, as contained in Official Report

of Debates of House of Commons. May 19. 1931.
25. Statement in lieu of prospectus filed with Secretary of State by the Beauharnois

Power Corporation.
26. Province of Quebec Legislature Private Bill No. 141 of 1928, An Act to amend the

Charter of the Beauharnois Light, Heat and Power Company.
27. Letter, dated 22nd February, 1928, from Mr. Gerard Lacroix to Mr. Cantin.
28. Account rendered by Gerard Lacroix to Transportation Power Company, 5th

March, 1928.
29. Memorandum prepared by Mr. R. C. Alexander, Engineer, Department of Railways

and Canals, Ottawa, Ont., respecting Beauharnois.
30. Certified copy of application for incorporation of Beauharnois Power Corporation,

Limited, 17th December, 1929.
31. Plan for diversion of 40,000 c.f.s., as submitted by the Beauharnois Light, Heat

and Power Company.
32. Memorandum respecting Navigation Losses from adding water surface to the St.

Lawrence River between Brockville and Lake St. Peter.
33. Copy of letter, dated November 30, 1929, from Mr. Pugsley, Secretary, Department,

of Railways and Canals, Ottawa, Ont., to L. S. Christie, Beauharnois Light, 
Heat and Power Company.

34. Copy of letter, dated October 25. 1927, from Mr. D. W. McLachlan to L. C
Sabin, Vice-President. Lake Carriers’ Association, Cleveland, Ohio, together 
with copy of Mr. Sabin’s reply.

35. File No. 16299, Department of Railways and Canals, Ottawa, Ont., re application
for conveyance of part of Hungry Bay Dyke.

36. Memorandum prepared by Mr. Cameron showing applications, 1910, to date, for
diversion of water in Soulanges section.

37. Memorandum by Mr. McLachlan, respecting proposed works of the Beauharnois
Company.

38. Memorandum, dated June 21, 1912, from Mr. Johnston to Mr. Challies, re proposed
development of Beauharnois Light, Heat and Power Company.

39. Application, January 17. 1928, to His Excellency the Governor General by Beau­
harnois Light, Heat and Power Company for an agreement, together with 
memorandum, December 17, 1927, from Deputy Minister of Public Works to 
Deputy Minister of Justice.

39a. Supplementary memo, by B.I,.H. & P. Co., January 16, 1928, re ultimate possibilities 
of proposed Hydro-Electric Power Development between Lake St. Francis and 
Lake St. Louis.

39b. Annex to Dominion Order in Council P.C. 422, approving plans of B.L.H. & P. 
Co. under Navigable Waters Protection Act, Hungry Bay and Melochville.

40. Approval, translated, of Quebec Public Service Commission, September 17, 1929,
B.L.H. & P. Co. for construction and operation.

41. Certified copy of emphyteutic lease from Province of Quebec to B.L.H. & P. Co.,
June 23, 1928.

41a. Certified copy of emphyteutic lease, June 23, 1928 (40,000 c.f.s.), B.L.H. & P. Co.
42. Translation of report of meeting of Executive Counsel of Quebec, April 25, 1928,

respecting B.L.H. & P. Co.
43. Memorandum of agreement, June 25, 1929, B.L.H. & P. Co. and the Minister of

Public Works.
44. Province of Quebec lease, copy. May 7, 1897. to Montreal Cotton Co.
45. B.L.H. & P. Co. compilation of plans, works and descriptions, and plans of site

approved by Order in Council P.C. 422.
46. B.L.H. & P. Co. study of remedial and control works.
47. B.Tj.H. & P. Co. study of remedial and control works (supplement).
48. B.L.H. & P. Co. description of a portion of Hungry Bay Dyke, July, 1928.
49. Stenographic report of public hearing by Cabinet sub-committee upon B.L.H. & P.

Co. application, January 15, 1929.
50. Report upon application of B.L.H. & P. Co. by inter-departmental committee of

engineers, January, 1929.
51. Pamphlet “Down the Canal” by Beauharnois Power Corporation.
52. Pamphlet “Physical Facts and Figures on Beauharnois,” Beauharnois Power Cor­

poration.
53. Minute Book. No. 1, B.L.H. & P. Co., covering meetings April 22, 1902, to November

6, 1929.
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54. Minute Book No. 2, B.L.H. & P. Co., covering meetings December 14, 1929, to
March 25, 1931.

55. Memorandum of agreement, dated October 31. 1929, between Beauharnois Power
Syndicate, Beauharnois Power Corporation Limited, and Marquette Invest­
ment Corporation.

56. Indenture, December 17, 1929, between Beauharnois Power Syndicate, Beauharnois
Power Corporation Limited, and Marquette Investment Corporation.

57. Minutes of meetings of Board of Syndicate Managers, Beauharnois Syndicate,
March 2, 1928, to April 10. 1928.

58. Minutes of meetings of Board of Syndicate Managers, Beauharnois Power Syndi­
cate, April 4, 1928, to December 4, 1929.

59. Memorandum of Syndicate agreement, May 12, 1927, between R. O. Sweezey and
Marquette Investment Corporation.

60a. Part 1. Copy of memorandum of agreement, February 3, 1927, between (1) W. H.
Robert, J. A. Robert, Sarah M. Robert, (2) R. 0. Sweezey, and (3) National 
Trust Company, Ltd.

60b. Part 2. Copy of agreement, February 3, 1927, between (1) W. H. Robert, E. A.
Robert, J. A. Robert, Miss S. M. Robert, and (2) R. 0. Sweezey.

61 Department of Railways and Canals, Ottawa. File 15261 (Canal Branch) respect­
ing Sterling Industrial Corporation, Limited.

62. Department of Public Works, Ottawa. File 10S98-1 (including blueprint) respect­
ing Sterling Industrial Corporation, Limited.

63. Department of Secretary of State, Ottawa. Certified copy of Letters Patent, July
15, 1924, incorporating Sterling Industrial Corporation, Limited.

64. Beauharnois Power Corporation, Ltd. Book A and Book B, containing By-Jaws
and Minutes of Board of Directors. September 30, 1929, to April 22, 1931.

65. Beauharnois Power Corporation, Ltd. Minutes of Management Preferred Share­
holders, December 20, 1929, to March 11, 1931.

66. Marquette Construction Corporation. Corporate Records, By-laws and Minutes,
November 4, 1929, November 3, 1930.

67. Beauharnois Construction Company. Minutes of Directors, Minutes of Share­
holders, July 10, 1929, to March 25, 1931.

68. Beauharnois Land Company. Minutes of Directors, Minutes of Shareholders,
November 20, 1929, to March 25, 1931.

69. Beauharnois Transmission Company. Minutes of Directors, Minutes of Share­
holders, November 20, 1929, to March 25, 1931.

70. Copy of memorandum of agreement, November 6, 1929, between B.L.H. & P. Co.
and Beauharnois Construction Company.

71. Beauharnois Power Corporation, Limited. Prospectus re issue of $30,000,000 30
year 6 per cent bonds. Newman, Sweezey & Co., Ltd., Montreal.

72. Beauharnois Power Syndicate. Balance Sheet, December 17, 1929.
73. Copy of Trust Deed of Hypothec, Mortgage and Pledge re $30,000.000 30 year 6

per cent bonds. Beauharnois Power Corporation, Limited, to The Royal Trust 
Company.

74. Beauharnois Power Syndicate. Statement showing distribution of common shares
and of cash to holders of part interests.

75. Sterling Industrial Corporation. Memo, of agreement, December 18, 1928, between
Beauharnois Power Syndicate, John P. Ebbs, and Lyla Brennan.

76. Certified copy of Order in Council (P.C. 192), February 4. 1929. appointing Mr.
Robert À. C. Henry as Deputy Minister of Railways and Canals.

77. Booklet. St. Lawrence Waterway Project. Report of National Advisory Com­
mittee, 1928.

78. B.L.H. & P. Co. Plans of new headgates and intake for the relocated St. Louis
River Feeder (or Canal), October 1, 1930. Document 61.

79. B.L.H. & P. Co. Estimates of operating expenses at end of first year following
complete development and sale of 500.000 commercial horse-power.

SO. Beauharnois Canal. Cross-section for various capacities, based on 2} f.ps. flow.
81. Beauharnois Power Corporation Limited and R. A. C. Henry. Memorandum of

agreement, March 10, 1930.
82. B.L.H. & P. Co. Plans and specifications of the works, pursuant to section 7,

Water-Course Act, May 9, 1929, Document 18.
83. Copy of The Engineering Journal, March, 1924.
84. Analytical statement by Robert Dodd and Company of Montreal respecting

Beauharnois Power Corporation.
85. Cheque, October 17, 1929, for $50,000 issued by Marquette Investment Corporation

in favour of Messrs. McGiverin, Haydon and Ebbs, Ottawa, Ont.



BEAUHARNOIS POWER PROJECT 327

Exhibit
No.
86. Beauharnois Power Corporation, Limited. Cheque, June 12, 1930, for $7,500 in

favour of Messrs. MoGiverin, Ha yd on and Ebbs, Ottawa.
87. B.L.H. & P. Co. Cheque, September 30, 1930, for $7,500 in favour of Messrs.

MoGiverin, Haydon and Ebbs, Ottawa, Ont.
88. Account, October 17, 1929, submitted by Messrs. MoGiverin, Haydon and Ebbs,

Ottawa, Ont., to Mr. H. B. Griffith, B.L.H. & P. Co., for $1,857.24, together 
with cheque, December 16. 1929. from Marquette Investment Corporation in 
favour of Messrs. MoGiverin, Haydon and Ebbs, Ottawa, Ont., for that amount.

89. John P. Ebbs, declaration of trust certificate, No. 217. for 1,600 part interests in
Beauharnois Power Syndicate and additional 1,600 part interests in Beau­
harnois Power Syndicate.

90. Report by Mr. Albert S. Crane, Consulting Engineer, New York, October 8, 1930,
to Mr. R. A. C. Henry respecting Earthen Embankments.

91. Memorandum, October 21, 1930. from Mr. T. H. Hogg, Consulting Engineer,
Toronto, Ont., to Mr. R. A. C. Henry respecting Dykes along Canal of Beau­
harnois Power Company.

92. Minutes of Sterling Industrial Corporation.
93. Certified copy of Quebec Order in Council, April 27, 1928, authorizing emphyteutic

lease.
94. Certified copy of agreement, October 18, 1929. between Dominion of Canada and

Province of Quebec in pursuance of condition 24 of P C. 422.
95. Certified copy of Quebec Order in Council, December 4 and 5, 1929, granting water

rights to Montreal Cotton Company
96. Certified copy of Letter, December 17, 1929, from B.L.H. & P. Co. (with Minister’s

acknowledgment of receipt endorsed thereon) to Minister of Lands and Forests, 
Quebec.

97. Certified copy of lease, May 7, 1897, Province of Quebec to Montreal Cotton Co.
(See also Exhibit No. 44.)

98. Certified copy of Quebec Order in Council, April 25 and 27, 1928, authorizing lease
to B.L.H. & P. Co.

99. Certified copy of Quebec Public Service Commission, September 17, 1929, approv­
ing plans. B.L.H. & P. Co. vs. Canadian Light and Power Co., Beauharnois 
Electric Co., Bell Telephone Co. of Canada.

100. Certified copy of Quebec Order in Council, October 10 and 11, 1929, approving
plans under Water-Course Act.

101. Certified copy of Quebec Order in Council, September 18 and 19, 1929, authorizing
new lease, B.L.H. & P. Co.

102. Certified copy of emphyteutic lease, October 16, 1929, between Minister of Lands
and Forests, Quebec, and B.L.H. & P. Co.

103. Certified copy of report of meeting of Quebec Executive Council, April 27, 1928.
104. Certified copies of all documents relative to application of B.L.H. & P. Co. for

diversion of 30,000 c.f.s. through Beauharnois Canal, granted by Province of 
Quebec in 1931, including application and documents or documents of grant.

105. Certified copy of affidavit leading to granting of probate of will of Mr. Clifford
W. B. Sifton, with schedule of assets.

106. Letter, July 10, 1931, from Mr. Francis King, Dominion Marine Association, to
Hon. W. A. Gordon, Chairman of the Committee.

107. Copy of telegraphed letter, July 15, 1931. from Mr. Victor Cloutier, Chief Clerk of
Committees, H. of C., to Hon. Senator W. L. McDougald, inviting him to 
attend the Committee to give evidence on Thursday, July 16, 1931. Also 
confirmation of delivery by telegraph office.

108. Beauharnois Power Corporation, Limited. List of Class A Shareholders.
109a. Marquette Investment Corporation cheque dated June 4, 1930, for $199,512.16 pay­

able to Dominion Securities Corporation.
109b. Voucher for $44.000 of Dominion of Canada 51 per cent 1934 bonds and $150.000 

Dominion of Canada 5i per cent 1933 bonds.
110. Bank of Montreal cheque, December 5, 1929. for $847.78, payable to Cash. Signed

by Hugh B. Griffith and endorsed “D. T. Main”.
111. Five letters from banks in Toronto, dated in July, 1931, to Mr. John Aird, Jr.,

together with Memorandum re bonds. (Two yellow sheets.)
112. Photostatic copy of letter. December 5, 1929, from Montreal and signed by John

Aird, Junior, re transfer of bonds.
113. Copy of Order in Council (P.C. 779), May 7, 1924, appointing a National Advisory

Committee respecting Improvement of Navigation on St. Lawrence Waterway. 
114a. Marquette Investment Corporation cheque, September 5, 1928, for $5,857.04 in 

favour of Messrs. Geoffrion and Prud’homme.
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114b. Messrs. Geoffrion and Prud’hommes account, August, 1928, rendered to Beauharnois 

Power Syndicate.
• 115. Messrs. Thompson. Côté, Burgess and Code’s account, July 24, 1928, for $2,500 

rendered to Beauharnois Light, Heat and Power Company, and Marquette 
Investment Corporation cheque, July 27, 1928, in payment therefor.

116. Three accounts rendered by W. B. Sifton, April 28. May 19, - and May 19. 1928,
together with Marquette Investment Corporation cheque, May 25, 1928, in 
favour of W. B. Sifton for $1,128.98.

117. Marquette Investment Corporation cheque, November 8. 1929, for $5,000 in favour
of Dr. W. L. McDougald, for travelling expenses, January 1 to November 8, 
1929.

118a. Hon. W. L. McDougald guest accounts, Nos. 15687 and 15724, Hotel Bermudiana, 
Hamilton. Bermuda.

118b. Hon. W. L. McDougald’s account to Beauharnois Light, Heat and Power Co., Ltd., 
for $3,352.32.

118c. Beauharnois Power Corporation Limited cheque, June 13, 1930, in favour of Hon. 
W. L. McDougald for $3,352.32.

119. Hon. W. L. McDougald cheques, April 19, 1930, and April 25, 1930, to Hotel
Bermudiana, for $645.69 and $56.42, respectively.

120. Plans of Nesbitt, Thompson Co. re Beauharnois Light, Heat and Power Company.
121. Blue print of plan of part of St. Lawrence River.
122. Map of Great Lakes and Atlantic Canal and Power Company, Limited. Great

Lakes to Ocean Route.
123. Copy of letter, September 2, 1913, from Mr. R. 0. Sweezey to Sir W. M. Aitken,

London, England.
124. Letter, July 30, 1924, from Canadian British Corporation, Ltd., to Harry Clark,

Esq., Montreal.
125. Copy of letter, May 25, 1928, from Mr. Aimé Geoffrion to Hon. Senator W. L.

McDougald.
126. Beauharnois Power Corporation, Limited. Consolidated Balance Sheet, December

31, 1930.
127. Beauharnois Power Corporation, Limited, and Subsidiary Companies. Analysis of

Properties, Rights and Interests Accounts, December 31, 1930.
128a. Beauharnois Power Corporation. Limited, and Subsidiary Companies. Consolidated 

Balance Sheet, May 31, 1931.
128b. Beauharnois Power Corporation. Limited. Balance Sheet, May 31, 1931.
128c. Subsidiary Companies Balance Sheets, May 31, 1931. .
129. Beauharnois Power Corporation, Limited, and Subsidiaries. Consolidated Balance 

Sheet, December 31, 1930.

Exhibits 130 to 154, inclusive, tvcre filed in evidence before the Special 
Committee of the Senate in 1932, and are as follows:—

Exhibit
No.
130. Volume of the evidence adduced before the Special Committee of the Commons

(Appendix No. 5 to the Commons Journals 1931).
131. Statement of account from Messrs. Geoffrion and Prud’homme to Beauharnois

Power Syndicate, dated March 21, 1929 (6 pp.).
132. Copy of letter, dated Montreal, 1st August, 1929, addressed to R. A. C. Henry,

and signed W. L. McDougald.
133. Pass Book showing account in the Bank of Nova Scotia, Ottawa, Ontario, of Sterling

Industrial Corporation Limited.
134. Cheque Book, the Bank of Nova Scotia. Ottawa, Ontario, showing cheques issued

by Sterling Industrial Corporation, Limited.
135. Cheque Book, the Bank of Nova Scotia. Ottawa, Ontario, showing a cheque issued

by Carillon Industrial Corporation, Limited.
136. Statement by the Honourable Senator W. L. McDougald, regarding the fourth

Report of the Special Committee of the House of Commons on Beauharnois 
Power Project.

137. Proceedings of the Special Committee of the Senate of Canada, appointed to
inquire into the Development and Improvement of the St. Lawrence River, 
1928.
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138. Report of Joint Board of Engineers respecting the St. Lawrence Waterway Project,

dated November 16, 1926, and Appendices.
139. Pamphlet on St. Lawrence Waterway Project, 1928, containing: —

1. Correspondence between the Government of Canada and the United States,
1927-28.

2. Report of. the Canadian National Advisory Committee, January, 1928, and
observations thereupon by certain of its members.

3. Orders in Council referring to the Supreme Court of Canada certain ques­
tions as to water rights of the Dominion and the Provinces.

140. Cheque No. 2014, dated Montreal, January 8, 1932, issued by Beauharnois Light,
Heat and Power Company, payable to J. R. L. Starr, for $7,500, with statement 
of account dated Toronto, July 31, 1931, and voucher No. 2014, in settlement 
of account.

141. Cheque No. 2017, dated Montreal, January 12, 1932, issued by Beauharnois Light,
Heat and Power Company, payable to Dr. W. L. McDougald for $477.15, with 
statement of account No. 1981, dated January 12, 1932, and voucher No. 2017, 
in settlement of account, dated January 12, 1932.

142. Statement from the branch of the Bank of Nova Scotia, at Brockville. Ontario,
showing credits and debits of the current account of the late Mr. Winfield B. 
Sifton from June, 1926, to December, 1928.

143. Copy of pages from Book of Accounts of Sterling Industrial Corporation.
144. Copy of pages from Ledger of Messrs. McGiverin, Haydon and Ebbs relating to

Beauharnois Power Corporation account.
145. Telegram, dated London, March 18, addressed to Senator Tanner, Chairman Investi­

gating Committee, Ottawa, signed “G. H. Ferguson”.
146. Telegram, dated Ottawa, March 18, 1932, addressed to Honourable Howard Ferguson,

Canadian High Commissioner, London, signed “Tanner”.
147. Telegram, dated London, addressed to Senator Tanner, Chairman Investigating

Committee, Ottawa, signed “G. H. Ferguson”.
148. Certified copy of an Order in Council approved by the Honourable the Lieutenant-

Governor of Ontario, dated the 29th day of November, AD. 1929.
149. Three Vouchers—Marquette Investment Corporation:—

1. Voucher, No. 188, dated April 12, 1928, pay to W. B. Sifton $566.25.
2. Voucher, No. 189, dated April 14, 1928, pay to W. B. Sifton 8114.45.
3. Voucher, No. 218, dated May 14, 1928, pay to W. B. Sifton $1,318.25.

150. Letter from Mr. Maurice C. Collins, office manager, Beauharnois Power Corpora­
tion, Montreal, Quebec, stating date of the delivery of completely signed con­
tract between the Hydro-Electric Power Commission of Ontario and the 
Beauharnois Light, Heat and Power Corporation.

151. Statement of account of Carillon Industrial Corporation Limited.
152. Office File of correspondence and other documents produced by Mr. John P. Ebbs

relating to the incorporation of Beauharnois Power Corporation, Limited.
153. Office File of correspondence and other documents produced by Mr. John P. Ebbs

relating to Sterling Industrial Corporation, Limited.
154. Office File of correspondence and other documents produced by Mr. John P. Ebbs 

relating to the incorporation of Carillon Industrial Corporation, Limited.
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